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یکشنبه ۷ دی ۱۳۹۹

 
December 27, 2020

سیزدهم جمادی الاول ۱۴۴۲

مناسبت ها

۸ دی دی به آذر روز، دومین جشن دیگان
[ January 1 ] ۱۲ دی جشن آغاز سال نو میلادی



 

1- تأمین خوراك طرح هاي پایین دستی پلی پروپیلن در ایلام تضمین شده است - آریا نیوز

2- بیکاري مقدمه بزهکاري است/ محیط هاي کار و اشتغال فرصت هاي بسیار تأثیرگذاري براي اجراي اصلاحات تربیتی است/

نباید به جاي دغدغه امروز زندگی، نگران آینده زندانیان باشیم - خبر داغ

3- الاغ داري، معطل دریافت کد بهداشتی - انتخاب

4- استارتاپ صنایع دستی و دوختنی هاي سنتی در ایلام برگزار شد + ایده هاي برتر - ایسنا

5- از حمید قدیرزاده پیشکسوت فوتبال مشکین شهري بعنوان فناوربرتراستان تجلیل بعمل آمد - وزارت ورزش و جوانان

6- بازبینی در تجارت خارجی را دنبال می کنیم - ایلنا

7- انعقاد تفاهم نامه همکاري آموزشی بین اداره کل آموزش فنی حرفه اي استان زنجان و شرکت دیاکو گشت ایرانیان - روزنامه
تجارت

8- ظرفیت تولید پروپیلن از 950 هزار تن به 4.5 میلیون تن تا سال 1404 افزایش پیدا خواهد کرد - با اقتصاد

9- قدردانی دولت از مدیرعامل گل گهر به واسطه اجراي مسئولیت اجتماعی - کیوسک خبر

10- اشتغال 13 هزار نفر در هشت ماه سال 99 - گسترش صنعت معدن تجارت

11- جزئیات پرداخت وام یک میلیونی و دو یارانه معیشتی - گسترش صنعت معدن تجارت

12- فاطمه زهرا علیهاالسلام، نسخه اي مطابق اصل - شیعه

13- اشتغال 13 هزار نفر در قالب 59 طرح صنعتی &– معدنی - درآمد نیوز

14- انعقاد تفاهم نامه همکاري آموزشی بین اداره کل آموزش فنی حرفه اي استان زنجان و شرکت دیاکو گشت ایرانیان - برنا
نیوز

15- ساخت ربات گردگیر پنل هاي خورشیدي توسط پژوهشگران ایرانی - خبرگزاري مهر

16- جلسه هماهنگی اجراي تفاهم نامه معاونت امور زنان و خانواده ریاست جمهوري و صندوق کارآفرینی امید در استان -
صندوق کارآفرینی امید

17- حمایت صندوق کارآفرینی امید از مشاغل بانوان - صندوق کارآفرینی امید

18- سرمایه گذار کارآفرین در جهان فناوري - اتاق بازرگانی تهران

19- کار احداث پارك بانوان خرمشهر آغاز شد - ایرنا

20- 83 میلیارد تومان تسهیلات ارزان قیمت در قالب 700 طرح در اردبیل پرداخت شد - آریا نیوز

21- روایت زندگی پدر نوشت افزار ایران/ بنیانگذار "خودکار بیک" در قاب تصویر - دانا

22- ادغام رتبه بندي هاي آموزشی و پژوهشی دانشگاههاي علوم پزشکی از 1400 - خبرگزاري مهر

23- رونق و توسعه صنایع تبدیلی شهرستان اسلام آبادغرب گامی مهم در مسیر جهش تولید - دانا

24- پویش پاس، ابتکاري بی نظیر و موفق از سواد آموزي فارس در سطح کشور است - پانا

25- گلایه هاي یک معدن کار از هشت سال بلاتکلیفی و بی توجهی مسئولان/ حاضرم با مسئولان صمت مناظره کنم - دانا

26- کار و کارآفرینی دو عرصه مهم در پیشرفت کشور است/ هر فعالیتی نیازمند حامی و بانی است - دانا

27- پیشنهاد تدوین بانک اطلاعاتی جامع ویژه معتادان متجاهر در خراسان رضوي - خبرگزاري فارس

28- ثبت نام بیش از 1600 نفر در طرح مشاغل خانگی جهاد دانشگاهی بوشهر - خبرگزاري فارس



29- 77 درصد صادرات غیرنفتی استان گیلان تحقق یافت - تسنیم

30- نرخ باسوادي در استان فارس 96.5 درصد است - تسنیم

31- بار سنگین بیکاري و مشکلات معیشتی بر دوش ایثارگران - خبرگزاري فارس

32- جهادگري خوشنام که در اوج، به دیدار معبود شتافت - روزنامه روزان

33- کمک مومنانه درامامزاده - شهید نیوز

34- اگر به این شعارها عمل شود، خوب است! - سلامت

35- تیر خلاص افزایش قیمت خودرو به نوسازي تاکسی هاي فرسوده - فصل اقتصاد

36- اولین جلسه هماهنگی کمیته کارگري و کارفرمایی ستاد دهه مبارك فجر در اصفهان برگزار شد - آریا نیوز

37- جعفر ربیعی خبر داد: بهره برداري از پلی پروپیلن ایلام تا سال 1401 - بورس و بانک

38- توزیع 150 جعبه تخم نوغان در زنجان افزایش یافت - خبرگزاري مهر

39- لزوم نوسازي تجهیزات در بنادر استان گیلان - خبرگزاري مهر

40- جزییات و شرایط ثبت نام در آزمون دستیاري پزشکی اعلام شد - باشگاه خبرنگاران جوان

41- ایجاد صنایع و سرمایه گذاري هاي بزرگ، نیاز و اولویت اصلی مازندران است - مازنی خبر

42- هشتمین کارگروه اشتغال در شهرستان سرپل ذهاب برگزار شد - مرصاد نیوز

43- پرداخت 6 هزار میلیارد تومان تسهیلات براي ایجاد اشتغال پایدار در مناطق روستایی و عشایري - روزنامه جهان اقتصاد

44- همکاري 5 هزار امام محله با عملیات «شهید سلیمانی»/ اجراي فاز دوم با محور توسل همگانی در فاطمیه - شبستان

45- آمادگی 18 مسجد دیگر براي برگزاري نماز جمعه در سنگاپور از اول ژانویه - شبستان

46- جرم خیزترین مناطق کلانشهر تبریز/ ناهنجاري هاي اجتماعی، سوغات حاشیه نشینی - روزنامه امین

47- اختتامیه برنامه هاي هفته پژوهش دانشگاه فنی و حرفه اي استان قزوین - اخبار علمی

48- ورود جهاد دانشگاهی به حوزه اشتغال و کارآفرینی جوانان فارغ التحصیل - بازار کار

49- فراخوان انجام طرح پژوهشی سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور - بازار کار

50- ایجاد مرکز دائمی تبادل فنآوري ایران و ترکیه - بازار کار

51- رویداد استارتاپی از ایده تا کسب و کار در سمنان برگزار شد - بازار کار

52- مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی سیستان و بلوچستان: آموزش و توانمندسازي اولویت مهم در بخش تعاون است - آریا
نیوز

53- تشکیل 35 تعاونی با ایجاد 441 فرصت شغلی در استان یزد - آریا نیوز

54- نمی توان اهمیت تبلیغات را در معرفی موسسه نادیده گرفت - اکونا پرس

55- رشد 50 درصدي صادرات از گیلان طی 9 ماه امسال/ تخلیه کالاهاي اساسی در بنادر، نباید بیش از 48 ساعت به طول

انجامد - 8 دي خبر

56- ایجاد 1760 شغل برکت در درگز خراسان رضوي - ایلنا

57- پرداخت 6 هزار میلیارد تومان تسهیلات براي ایجاد اشتغال پایدار - خبرگزاري صدا و سیما

58- سال 99، سال طلایی صنعت پتروشیمی - خبرگزاري صدا و سیما

59- سال 99 سال طلایی صنعت پتروشیمی - شبکه خبر

60- اما و اگرهاي مراحل پیچیده فرزندخواندگی - رسا



61- صادرات گیلان 50 درصد رشد داشت ( 7دي 1399 ساعت PM 1:23) - گیلان 24

62- از مشاغل آسیب دیده کرونا حمایت می شود - روزنامه شیراز نوین

63- ایجاد اولین گلخانه تولید نشاء مکانیزه در نی ریز - روزنامه شیراز نوین

64- منع مهاجرت ، مانع زمین خواري است - روزنامه شیراز نوین

65- سرپرست اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی بوشهر: پیشرفت هر سازمانی در گرو رضایتمندي مردم است - آریا نیوز

66- دانشجویان پروژه هاي پایان تحصیل را نقطه آغاز کارآفرینی قرار دهند - روزنامه پیام سپیدار

67- ایجاد اشتغال براي 800 هزار حاشیه نشین اصفهان با ایجاد مراکز خدمات اشتغال/ بسیج و خیران کمر به رفع مشکلات

بستند - دانا

68- ضعف تحقیق دوران دانش آموزي دلیل تقلب در پایان نامه ها است - بلاغ

69- پرداخت تسهیلات به بیش از 3 هزار و 300 طرح روستایی و عشایري - روستا نیوز

70- مسکن، معیشت و اشتغال از عمده ترین مشکلات ایثارگران است - ایرنا

71- برگزاري رویداد استارتاپی «از ایده تا کسب و کار» در سمنان - خبرگزاري قرآن

72- حضور مدیر صندوق استان در مرکز ارتباط مردمی ریاست جمهوري - صندوق کارآفرینی امید

73- پروژه توانمندسازي کسب وکارهاي روستایی در یلدا سامیت 2020 معرفی شد - خبرگزاري فارس

74- فرماندار: مداخله در بحران طلاق ماموریت جدید مرکز مهر خانواده خمین است - ایرنا

75- ثبت بیش از 623 میلیارد تومان تقاضاي وام در سامانه تحفه - روزنامه بانی فیلم

76- «فاطمه زهرا علیهاالسلام، نسخه اي مطابق اصل»/ نوشتاري از حضرت آیت االله صافی گلپایگانی - شفقنا

77- رشد 50 درصدي صادرات از گیلان طی 9 ماه نخست امسال - شبکه ایران

78- خروج اقتصاد از دامنه رشد منفی/روزهاي خوش اقتصاد ایران - خبر آنلاین

79- لینا برترین برند صنایع غذایی - شفاف

80- آنلاین بودن ویژگی جهان آینده است - گیتی آنلاین

81- رشد 50 درصدي صادرات از گیلان طی 9 ماه امسال / تحقق 77 درصدي هدف گذاري صادرات غیرنفتی استان تاکنون -
ایلنا

82- رفاه اقتصادي جامعه به پایین ترین سطح خود در 16 سال گذشته رسید - دیده بان ایران

83- فولاد سنگان، گام مهم فولاد مبارکه براي تحقق کامل شعار «از سنگ تا رنگ» - تیتر 20

84- 36 میلیارد تومان اعتبار براي شهرستان بهمئی در نظر گرفته شد - کبنا نیوز

85- محققان دانشگاه یزد ربات گردگیر خودکار صفحه خورشیدي اختراع کردند - ایرنا

86- بررسی مشکلات دو واحد بزرگ خدماتی و تولیدي در ستاد اقتصاد مقاومتی دادگستري هرمزگان - هرمز

87- اعطاي تسهیلات اشتغالزایی در یزد + فیلم - خبرگزاري صدا و سیما

88- کار و کارآفرینی روح را جلا می بخشد - روزنامه پیام سپیدار

89- عرضه مستند معروف ترین خودکار ایرانی به صورت اینترنتی - خبرگزاري مهر

90- حرکت ائتلاف بنگاه هاي اقتصادي در مسیر اعتلاي بخش خصوصی - خبرگزاري فارس

91- پرداخت 6 هزار میلیارد وام اشتغال زایی روستایی به طرحهاي کشاورزي - ایسکا

92- امکانات سازمان زندان ها براي توسعه اشتغال زندانیان استفاده شود - ایرنا



93- پخش آنلاین مستند «خودکار» - روزنامه بانی فیلم

94- ارسال یک نظر در: ''آخرین وضعیت طرح احیاي معادن کوچک در گفت وگو با سید رضا عظیمی/ در 9 ماهه امسال بیش از

170 معدن کوچک مقیاس احیا شد'' - معدن 24

95- یونیسف به داد کودکان گرسنه در انگلیس می رسد/ بیش از یک پنجم انگلیسی ها فقیر هستند - اسلام تایمز

96- سودي که به جیب پایتخت نشینان و آلودگی که سهم جنوبی ها می شود - روزنامه وقایع اتفاقیه

97- ایجاد 20 هزار شغل با توسعه پس کرانه در بندرشهید رجایی - فرینا

98- پیامد بودجه براي کسب وکارها - اقتصاد آنلاین

99- پرداخت وام 6 هزار میلیاردي اشتغال زایی روستایی به طرح هاي کشاورزي - خبرگزاري صنایع

100- یزدي ها ربات گردگیر پنل هاي خورشیدي ساختند - همشهري

101- اعلام زمانبندي تهیه واکسن براي دي ماه - شعار سال

102- تیر خلاص افزایش قیمت خودرو به نوسازي تاکسی هاي فرسوده - اخبار خودرو

103- دهقانی فیروزآبادي در جمع دانشگاهیان واحد قم عنوان کرد؛ چرا حوزه هاي تکنولوژي کشور شکست می خورند؟/

لزوم تبدیل دانشگاه آزاد اسلامی به کارآفرین پرور - اخبار علمی

104- به وقت حلب - دانا

105- تولید ماهانه 6 هزار ورقه فوم - روزنامه سپهر غرب

106- سفر مدیران وزارت کار و بانکی به کرمانشاه براي کمک به مهار بیکاري - روزنامه سپهر غرب

107- بازنگري و بروز رسانی محتواهاي درسی پرحاشیه - میزان

108- گلایه عضو هیأت رئیسه مجلس به بی توجهی برخی مدیران استان در زمینه توسعه پایدار و مسائل جوانان - خانه ملت

109- 140 فرصت شغلی براي مددجویان کمیته امداد بهمن ایجاد شد - خبرگزاري صدا و سیما

110- اعطاي تسهیلات اشتغالزایی یزد - خبرگزاري صدا و سیما

111- گلایه عضو هیأت رئیسه مجلس به بی توجهی برخی مدیران استان در زمینه توسعه پایدار و مسائل جوانان - شبستان

112- دستگاه هاي دولتی براي اشتغال معلولین برنامه منسجمی ندارند - قم پرس

113- گام دیگر در عرصه فناوري/ دستیابی پژوهشگران جوان یزدي به دستاورد هاي روز دنیا - باشگاه خبرنگاران جوان

114- فعالیت 40 روز بازار در شهر تهران/ دستفروشان بیمه شوند - خبرگزاري فارس

115- رشد اقتصادي در سال 99 و 1400 - پول نیوز

116- تصویب مقررات براي حل مشکل تبلیغات نامتناسب در اپلیکیشن ها - پایداري ملی

117- سهم 11.1 درصدي بانوان از تعاونی هاي استان زنجان - باشگاه خبرنگاران جوان

118- بیکاري مقدمه بزهکاري است/ محیط هاي کار و اشتغال فرصت هاي بسیار تأثیرگذاري براي اجراي اصلاحات تربیتی

است/ نباید به جاي دغدغه امروز زندگی، نگران آینده زندانیان باشیم - ایلنا

119- راه اندازي بازارچه محلی در محله آیت االله غفاري بندرعباس - قلمنا

120- فاز دوم پتروشیمی ایلام با حضور رییس جمهوري افتتاح شد - روزنامه ابتکار

121- رهاورد ما براي تامین سلامت مردم: آخرین دستاوردهاي فناورانه ملی یا پارچه پیژامه؟! - خبرگزاري فارس

122- بسترهاي کارآفرینی و اشتغال زایی باید در دانشگاه ایجاد شود - خبرگزاري مهر

123- اجراي طرح ملی ایران قوي رشد و بالندگی مساجد را به دنبال دارد - شبستان



124- طراحی و ساخت نرم افزار پویشگر تخصیص بهینه آب - وزارت علوم تحقیقات و فناوري

125- رئیس سازمان زندان ها: محیط هاي کار و اشتغال فرصت هاي بسیار تأثیرگذاري براي اجراي اصلاحات تربیتی است -
میزان

126- دام هایی که دیوار هاي خانه هاي تاریخی را به دندان می کشند - باشگاه خبرنگاران جوان

127- طراحی و ساخت ربات گردگیر پنل هاي خورشیدي توسط پژوهشگران یزدي - خبرگزاري مهر

128- شهرداري نسبت به ساماندهی روز بازار ها اقدام کند/ اتفاقی در حوزه یادمان سردار سلیمانی رخ نداده است - باشگاه
خبرنگاران جوان

129- 10سال نوسان ارزي با رفاه ایرانی ها چه کرد؟ - شیرازه

130- مدیر جدید بنیاد تعاون زندانیان استان تهران معرفی شد - ایسنا

131- تولید طلاي سبز با مصرف خوراکی در کامیاران - برنا نیوز

132- حفظ بازار کشورهاي همسایه ضروري است - باشگاه خبرنگاران جوان

133- نام گذاري یک سالن چند منظوره فرهنگی به نام شهید فخري زاده در آران و بیدگل - شبستان

134- 72 سمن در حوزه ورزش و جوانان فعالیت می کنند - برنا نیوز

135- مبارزه با جرائم اقتصادي محور دیدار مقامات قرقیزستان و سازمان ملل - خبرگزاري فارس

136- نقشه راه همکاري مشترك ایران و عراق براي دوره پنج ساله تنظیم شده است - فصل اقتصاد

137- دکتر دهقانی فیروزآبادي: بسترهاي کارآفرینی و اشتغال زایی باید در دانشگاه ایجاد شود - اخبار علمی

138- در مسیر پیشرفت - روزنامه وقایع استان

139- امکان بیمه شدن دستفروشان روزبازارها فراهم شود - ایلنا

140- قالیباف: لایحه بودجه 1400 نیاز به اصلاحات اساسی دارد - ریشه

141- قالیباف: لایحه بودجه 1400 نیاز به اصلاحات اساسی دارد - صبا ایران

142- سهم 11.1 درصدي بانوان از تعاونی هاي استان زنجان - خبرگزاري فارس

143- ضرورت ورود نهادهاي نظارتی به بیمارستان هاي خصوصی البرز/ پرستاران قربانی دور زدن قانون می شوند - خبرگزاري
فارس

144- مسدود شدن ''دسترسی به پایان نامه ها و رساله هاي علمی'' خلاف قانون است - تسنیم

145- توافق ایران با اروپا براي توسعه کشت گیاهان دارویی - تسنیم

146- سیاستمدار ایرانی 8 زن گرفت + عکس - صبج زاگرس

147- شهرك صنعتی جوکار ملایر قطب فروسیلیس ایران - روزنامه سپهر غرب

148- سخنان قالیباف درباره بودجه 1400، تامین واکسن کرونا و... - روزنامه نیم نگاه

149- بازنگري محتواهاي درسی که اخیراً انتقادهایی به همراه داشت - خبرگزاري مهر

150- بستر هاي کارآفرینی و اشتغال زایی باید در دانشگاه ایجاد شود - باشگاه خبرنگاران جوان



 

تأمین خوراك طرح هاي پایین دستی پلی پروپیلن در ایلام تضمین شده است

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  1  |  تاریخ: 1399/10/07

خبرگزاري آریا - مدیرعامل شرکت صنایع پتروشیمی
خلیج فارس از بهره برداري کارخانه پلی پروپیلن
پتروشیمی ایلام تا سال 1401 خبر داد و گفت: این شرکت
براي تأمین خوراك صنایع تکمیلی و پایین دستی پلی
پروپیلن به سرمایه گذاران بخش خصوصی تضمین می

 
دهد. 

به گزارش شانا به نقل از شرکت صنایع پتروشیمی خلیج
فارس، جعفر ربیعی در نشست با اعضاي هیئت مدیره خانه
مطبوعات استان ایلام با اشاره به افتتاح حدود 866 میلیون

یورو پروژه پتروشیمی در استان ایلام، گفت: یکی از مهم ترین سیاست هاي شرکت صنایع پتروشیمی خلیج فارس در استان محروم

 
ایلام، توسعه زنجیره هاي ارزش با هدف اشتغال بیشتر فارغ التحصیلان دانشگاه ها و مردم بومی استان در صنعت پتروشیمی است. 

وي با اشاره به پیشرفت 50 درصدي ساخت واحد پلی پروپیلن پتروشیمی ایلام، خواستار پیگیري و مطالبه رسانه ها و مردم استان
ایلام براي تکمیل زنجیره هاي ارزش شد و افزود: به طور قطع صنعت پتروشیمی نمی تواند براي همه جوانان بیکار کشور شغل ایجاد
کند، اما با توسعه صنایع تکمیلی پتروشیمی و تکمیل زنجیره هاي ارزش می توان در کنار اشتغال جمعیت قابل توجهی از جوانان

 
بیکار و جویاي کار، محصولات جدید و متنوعی را با هدف بی نیازي کشور از واردات تولید و عرضه کرد. 

مدیرعامل هلدینگ خلیج فارس، خواستار مشارکت بیشتر سرمایه گذاران بخش خصوصی در طرح هاي تکمیل زنجیره پتروشیمی
ایلام شد و ادامه داد: مسئولیت صنایع پتروشیمی خلیج فارس تنها ساخت و توسعه صنایع بالادستی و میان دستی با هدف تامین
خوراك صنایع تکمیلی و پایین دستی است و با تولید محصولات میانی، فعالان و سرمایه گذاران بخش خصوصی باید از این فرصت

 
براي ساخت کارخانه هاي جدید با هدف تکمیل زنجیره ها و تولید محصولات نهایی و کالاهاي اساسی مردم استفاده کنند. 

ربیعی، زمان بندي بهره برداري از کارخانه پلی پروپیلن پتروشیمی ایلام را نیمه نخست سال 1401 عنوان کرد و گفت: با ساخت و
بهره برداري از این واحد، زمینه ارزش سازي در ایلام فراهم می شود و باید اداره صمت استان از امروز براي فراخوان و جذب سرمایه

 
گذاران خصوصی پایین دستی پلی پروپیلن اقدام کند. 

نایب رئیس هیئت مدیره هلدینگ خلیج فارس با تأکید بر اینکه این هلدینگ به سرمایه گذاران براي تأمین پایدار و مطمئن خوراك
اطمینان می دهد، بیان کرد: با تکمیل زنجیره پلی پروپیلن می توان صدها محصول و کالاي اساسی در ایلام تولید و حتی بخش قابل

 
توجهی از آن را به بازارهاي منطقه اي و کشورهاي همسایه صادر کرد. 

وي مسئولیت مهم رسانه ها را امیدآفرینی در جامعه دانست و با اعلام اینکه رسانه ها باید سرچشمه امید براي مردم باشند، گفت: باید
در کنار نقدهاي منصفانه و سازنده، براي امیدآفرینی در جامعه هم تلاش کنیم.



بیکاري مقدمه بزهکاري است/ محیط هاي کار و اشتغال فرصت هاي بسیار

تأثیرگذاري براي اجراي اصلاحات تربیتی است/ نباید به جاي دغدغه امروز

زندگی، نگران آینده زندانیان باشیم

منبع: خبر داغشماره خبر:  2  |  تاریخ: 1399/10/07

رییس سازمان زندان ها با بیان اینکه بیکاري مقدمه بزهکاري است، گفت: امروز بحث بر سر اصلاح و تربیت است و محیط
هاي کار و اشتغال فرصت هاي بسیار تأثیرگذاري براي اجراي اصلاحات تربیتی است.

 به گزارش خبرداغ به نقل از ایلنا، محمد مهدي حاج
محمدي در مراسم تکریم و معارفه مدیرعامل بنیاد تعاون
زندانیان با بیان اینکه در زندان، باید زندانی توانمند،
بازاجتماعی و اصلاح شود، گفت: قرار است به گونه اي عمل
کنیم که این فرد شرافتمندانه به زندگی بازگردد و متولی

 
تحول آن بنیاد تعاون زندانیان است. 

رییس سازمان زندان ها ادامه داد: نباید به جاي دغدغه
امروز زندگی، نگران آینده زندانیان باشیم و به بهانه ساختن

 
فرداي زندانی از وضعیت فعلی او غفلت کنیم. 

رییس سازمان زندان ها افزود: عصر جدید بنیاد تعاون قرار است عصر تغییر اولویت ها باشد؛ چراکه بیکاري مقدمه بزهکاري است.

 
زندانی و خانواده آن ها نیاز به حمایت دارند و اگرچه این موضوع دغدغه همه ما است، اما زمان زیادي نداریم. 

وي با بیان اینکه فرصت اصلاح امور بسیار محدود است، گفت: در این عصر جدید بنیاد تعاون باید از اموال و امکانات سازمان زندان ها
فقط براي توسعه اشتغال زندانیان استفاده کنند و درآمد بنیاد تعاون باید صرف اموري شود که سازمان زندان ها تعیین می کند که

 
این موضوع نص اصلاح اساسنامه است. 

رییس سازمان زندان ها تأکید کرد: امروز بحث بر سر اصلاح و تربیت است و محیط هاي کار و اشتغال فرصت هاي بسیار تأثیرگذاري

 
براي اجراي اصلاحات تربیتی است. 

وي بیان داشت: زندانی قرار است متحول و تربیت شود و بدون شک هرگونه اشتباه و انحراف ما را در تحقق این آرمان ناکام می گذارد

 
در حالی که ما به انجام فعالیت شفاف و زلال و پاك اعتقاد داریم. 

در ابتداي جلسه مرتضوي، رییس هیأت مدیره بنیاد تعاون، گفت: در آموزه هاي دینی بر حقوق زندانیان تأکید شده است و لذا باید به

 
آن توجه داشت. 

وي با تأکید بر باز اجتماعی کردن زندانیان، گفت: زمانی که زندانی مجازات خود را تحمل کرد دیگر نباید دچار محرومیت باشد. از



 
سویی دیگر در سند تحول نیز در حوزه بنیاد تعاون به بازنگري در نظام، حرفه آموزي و اشتغال توجه شده است. 

مرتضوي با بیان اینکه مأموریت اصلی بنیاد تمرکز بر حرفه آموزي و اشتغال است، گفت: واقعیت آن است که عدم داشتن درآمد مکفی

 
یکی از علل اصلی جرم به شمار می رود و نداشتن درآمد بدان معناست که فرد توانایی لازم را ندارد. 

رییس هیأت مدیره بنیاد تعاون افزود: مضایق اقتصادي با ورودي زندان ها رابطه اي معناداري دارد و باید در حوزه اشتغال، حرفه

 
آموزي گام هاي مؤثري برداریم و به فکر ایجاد درآمد باشیم. 

در ادامه رحیم مطهرنژاد مدیرعامل سابق بنیاد تعاون زندانیان، گفت: در این مدت بنیاد تمام تلاش خود را کرده تا در حد توان گام

 
هاي مؤثري بردارد. 

وي ادامه داد: بنیاد بیش از 50 میلیارد تومان مالیات، عملکرد و ارزش افزوده را پرداخت کرده که تا پایان سال 95 آن را تسویه و تا

 
سال 97 نیز این مبلغ را تقسیط کرده است. 

مطهرنژاد افزود: ما بیش از 35 میلیارد تومان به انجمن حمایت کمک کردیم و در ساخت زندان آنچه که وسع بنیاد بود اقداماتی را

 
انجام دادیم. 

خسرو مختاري، مدیرعامل جدید بنیاد تعاون زندانیان، گفت: انتظار از ما انتظار تحول است و مدیران تحو لگرا باید حمایت شوند و در

 
بستر کار قرار گیرند. 

وي ادامه داد: برنامه تحولی مستلزم شناخت و باور هاي ذهن است و بکارگیري منابع و استفاده درست از آن زمینه ساز این تحول به

 
شمار می رود. 

مختاري بیان داشت: ما باید از امکانات موجود به طور دقیق استفاده کنیم و به دنبال ارتقاي جایگاه و رونق فعالیت هایمان باشیم.



الاغ داري، معطل دریافت کد بهداشتی

منبع: انتخابشماره خبر:  3  |  تاریخ: 1399/10/07

کارآفرین گنابادي: اگر کد بهداشتی داشتم به راحتی می توانستم در شهرهاي بزرگی مانند تهران نمایندگی بزنم و محصولاتم
را به فروش برسانم

اقتصاد خر شاید هر چند اصطلاحی طنزآمیز به نظر برسد
ولی واقعیت این است که فعالیت سودآوري پیرامون
حیوانی به نام الاغ(خرماده) در جهان و کشور خودمان
شکل گرفته است و کارآفرینانی هر چند کم، در این شغل
مشغول به کارند. برخلاف کشورهایی نظیر چین، ایتالیا،
صربستان و برخی کشورهاي آفریقایی که از مهم ترین
مراکز اقتصاد خر به شمار می روند و از تولید کنندگان خر

نر و ماده حمایت می کنند در ایران پرورش دهندگان خر علاوه بر اینکه حامی ندارند بلکه سال هاست بی نتیجه معطل دریافت یک

 
کد بهداشتی از وزارت بهداشت هستند. 

به گزارش روزنامه همشهري، علی اکبر حاجی جمهوري، کارآفرین گنابادي، دارنده نخستین مرکز پرورش الاغ در ایران با مجوز رسمی
از وزارت جهادکشاورزي در شهرستان گناباد خراسان رضوي در گفت وگو با همشهري می گوید: «من براي نخستین بار در ایران از
سال 95این کار را با 5راس الاغ شروع کردم و الاغ ها به مرور به 30راس رسید اما هم اکنون به دلیل فروش آنها تعدادشان به 15راس
رسیده است. کار و سرمایه در ایران فراوان است فقط باید نگاه درستی به آن شود و همین پرورش الاغ در ایران بسیار سودآوري دارد
اما کمتر کسی به سراغ آن می رود. من در ابتدا با این هدف کار را شروع کردم که تا خجالت جوانان کارآفرین روستاي حاجی آباد
بریزد و آنها هم بتوانند کارآفرینی کنند. تنها مشکل ما در بحث حمایت هاست. باید وزارت جهادکشاورزي و وزارت بهداشت و
دامپزشکی کشور به طور جدي به این موضوع ورود پیدا کنند اما متأسفانه کم لطفی هاي بسیاري در حق کارآفرینان می کنند. من
براي شروع کارم به همه نهادها و مسئولان مراجعه کردم ولی تنها نهادي که به صورت واقعی حمایت کرد کمیته امداد امام
خمینی(ره) بود که با تسهیلات مشاغل خانگی که دادند کار ما شروع شد و حتی خود رئیس کمیته امداد- آقاي آریانژاد- مشاور طرح
شد تا کارها بهتر انجام شود». این کارآفرین گنابادي می افزاید: «حمایت ها جدي نیست به عنوان مثال ما مجوز رسمی داریم ولی
مدیرجهادکشاورزي که باید بر کار ما نظارت داشته باشد حتی یک بار هم حاضر نشده از مجموعه ما بازدید کند. مشکل اصلی ما که
حتی نمی توانیم کار را گسترش دهیم دریافت کد بهداشتی از سوي وزارت بهداشت است زیرا در سیستم اداري وزارتخانه براي اینگونه
موارد پیش بینی هایی صورت نگرفته است. اگر کد بهداشتی براي ما صادر شود می توانیم هم محصولاتمان را صادر کنیم و هم طرح
مان را گسترش دهیم و هم جوانان همین روستا را به کار بگیریم. اگر کد بهداشتی داشته باشم می توانم 100الاغ خریداري کنم و
براي چرا به بیابان ببرم. چون این حیوان هر چه بیشتر راه برود شیردهی اش بیشتر می شود. از طرفی نیازي نیست من کاه با قیمت
کیلویی 2500تومان بخرم و خوراك (علف ذرت و جو) کیلویی 6500تومان تهیه کنم. الاغ حیوانی است که به راحتی خود را از هر
غذایی سیر می کند. بنابراین هزینه هاي نگهداري به شدت کاهش می یابد. چون اگر الاغ ها در اصطبل باشند حداقل روزي 5کیلو



 
کاه، نیم کیلو جو و 2کیلو یونجه مصرف می کنند». 

وي یکی دیگر از مشکلات خود را تعریف نشدن کد بیمه تامین اجتماعی براي اینگونه مشاغل اعلام می کند و می گوید:«متأسفانه
کارگر گاوداري را به راحتی بیمه می کنند کارگر خرداري را بیمه نمی کنند. سیستم اداري سازمان ها متأسفانه همیشه سرعت توسعه
بخشی به مشاغل کارآفرینی را تا حد زیادي کاهش می دهد تا جایی در بسیاري از مواقع کارآفرینان جوان انگیزه هایشان را از دست

 
می دهند و پیگیري هایشان را رها می کنند». 

 
بحث درمان و اشتغال زایی 

این حمایت نکردن ها در حالی است که اگر ما پرورش دهنده الاغ نداشته باشیم نسل خر در ایران منقرض می شود. از طرفی بحث
درمانی از طریق این حیوان نیز منتفی می شود درحالی که در چین داروي تولیدي از این حیوان هر کیلو بیش از 600دلار به فروش
می رسد که براي درمان بی خوابی، خستگی هاي مزمن، کم خونی، افزایش قواي جنسی و بهبود پوست زنان مفید است. گفته می
شود که شیر الاغ، ضدباکتري است و در طب سنتی ایران، براي درمان بیماري هاي گوارشی و تنفسی مانند خروسک و بیماري هاي
ریوي شدید از آن استفاده می شد. فضولات الاغ هم که با نام «عنبرنسارا» شناخته می شود، از دیرباز در ایران استفاده می شد و به
باور طب سنتی، خواص درمانی دارد. حاجی جمهوري می گوید:«هر چند مصرف محصولات الاغ به علت تبلیغات کم در بین مردم
رواج زیادي ندارد ولی افرادي هستند که مشتریان شیر، پنیر و روغن این حیوان هستند. جالب است بدانید تقاضا براي استفاده درمانی
از عنبرنسارا در شیوع کرونا بسیار بالا رفت. شیر الاغ ما را براي 10بیمار کرونایی در بیمارستان بهلول گنادآباد بردند و آنها درمان
شدند که براي من بسیار خوشحال کننده و ارزشمند بود. معتقدم اگر وزیر آموزش و پرورش به جاي دادن شیر گاو دستور دهد به
کودکان شیر الاغ دهند همه نخبه می شوند. چون الاغ حیوان بسیار تیزهوشی است. لذا الاغ از هر زاویه در بحث درمان می تواند
کارآمد باشد. شیر الاغ چربی ندارد و براي بیماران بسیار مفید است. حتی جالب است بدانید الاغ سواري بهترین درمان سنگ کلیه
است. در روستاها پیرمردهایی که الاغ سواري می کنند سنگ کلیه ندارند. در پوست الاغ ماده اي وجود دارد براي جوانسازي. پاکستان
به دنبال کار آفرینانی است که پرورش الاغ بدهند تا بتوانند به چین صادرات داشته باشند. چرا که کشور چین از زمانی که تعداد الاغ

 
هایش رو به کاهش رفته است، متقاضی اصلی خرید این حیوان است». 

او همچنین به بحث مهم اشتغال زایی از این طریق اشاره می کند و می افزاید:«شیر و پنیر الاغ جزو گران ترین محصولات لبنی در
دنیاست و جوانان کارآفرین ما می توانند بازارهاي جهانی دنیا را در دست بگیرند. اگر کد بهداشتی داشتم می توانستم به راحتی پنیر
الاغ را به ترکیه ارسال کنم. پنیر الاغ با پول ایران در کشورهاي اروپایی حداقل کیلویی 7تا 8میلیون تومان قیمت دارد. تجارت خر در
دنیا جایگاه مهمی دارد و بسیار سودآور است. ما شیر الاغ را کیلویی 140هزار تومان می فروشیم البته این قیمت در تهران تا کیلویی
250هزار تومان هم به فروش می رسد. اگر تبلیغات درستی در این زمینه انجام شود سودآوري خوبی دارد چرا که قیمت هر راس خر
نر و ماده بستگی به جنسیت و جوانی حدود 5تا 20میلیون تومان است. سرگین الاغ الان حدود کیلویی 400هزار تومان قیمت دارد.

 
روغن قلم پاي خر کیلویی تا یک میلیون تومان به فروش می رسد». 

از خیلی نقاط کشور مشتري دارم که براي خرید شیر یا عنبرنسارا به اینجا می آیند و از سویی خودم محصولاتم را تا تبریز، گرگان و
تهران ارسال کرده ام. حاجی جمهوري می گوید:«اگر کد بهداشتی داشتم به راحتی می توانستم در شهرهاي بزرگی مانند تهران
نمایندگی بزنم و محصولاتم را به فروش برسانم. شرکت لبنیات رضوي آستان قدس حاضر است روزانه یک تن شیر الاغ ما را فراوري

 
کند». 

دوره بارداري الاغ 12 ماه است. 6 ماه پس از زایمان، تولید شیر داشته و میزان شیردهی الاغ، بسته به نژاد آن، نیم لیتر تا 1.2لیتر در
روز است. الاغ شیري را باید ماشین تبدیل ضایعات کشاورزي به پول و سرمایه دانست و به همین خاطر، اگر به دنبال کارآفرینی و

خلق ارزش افزوده هستید، پرورش الاغ ثروت آفرین است.



استارتاپ صنایع دستی و دوختنی هاي سنتی در ایلام برگزار شد + ایده هاي

برتر

منبع: ایسناشماره خبر:  4  |  تاریخ: 1399/10/07

استارتاپ صنایع دستی و دوختنی هاي سنتی در حوزه هاي لباس محلی، سوزن دوزي، لباس با هویت ایرانی و صنایع دستی
با حضور 28 تیم در مرکز آموزش علمی کاربردي جهاددانشگاهی ایلام در فضاي مجازي برگزار شد.

«شهریار رستمی» مرکز آموزش علمی کاربردي
جهاددانشگاهی ایلام، در این رویداد اظهار کرد: رویداد
شتاب صنایع دستی و دوخت هاي سنتی با توجه به
پتانسیل و ظرفیت استان براي اولین بار در استان اجرا می
شود به طوري که این رویداد قصد دارد در حوزه صنایع
دستی و دوخت هاي سنتی براي استان ارزش آفرین باشد
و گامی براي حرکت به سمت ایجاد اشتغال هاي نوآورانه

 
در زمینه صنایع دستی و دوخت هاي سنتی بردارد. 

وي اهداف این رویداد را ایده پردازي و خلق ایده هاي ناب،
معرفی روشهاي تامین سرمایه در حوزه صنایع دستی و

دوخت هاي سنتی، شناسایی و معرفی نوآوري ها در حوزه صنایع دستی و دوخت هاي سنتی، بومی سازي ایده هاي اجرا شده و خلق
ارزشی نو ، ایجاد امکان مذاکره رو در رو و جسورانه و تعامل موثر و کارامد صاحبان ایده با سرمایه گذاران عنوان کرد و گفت: ارتقا
توانمندي فعالان حوزه صنایع دستی و دوخت هاي سنتی در استان در استفاده از روش هاي نوین را هدف دیگر این رویداد عنوان

 
کرد. 

رئیس مرکز علمی کاربردي جهاددانشگاهی ایلام معرفی ظرفیت هاي حوزه صنایع دستی و دوخت هاي سنتی در ایجاد کسب و
کارهاي نوپا، تجاري نمودن فرآورده هاي جدید حوزه صنایع دستی و دوخت هاي سنتی، شناسایی فعالان و صنعتگران حوزه هاي

 
مرتبط با صنایع دستی و دوخت هاي سنتی و ترویج فرهنگ کارآفرینی را از دیگر اهداف این استارتاپ عنوان کرد. 

وي با قدردانی از آقایان «شنبه زاده» ، «اسماعیلی» و «علیشائی » مدیران کل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري استان و

 
شرکت شهرك هاي صنعتی استان ایلام و ورزش و جوانان استان به خاطر حمایت از این رویداد قدردانی کرد. 

به گزارش ایسنا، در این رویداد ، ایده پردازان به به مدت 5 دقیقه ارائه کردند و و پس از آن به مدت 3 دقیقه داوران پرسش و پاسخ

 
داشتند و در نهایت ارائه دهنده در 2 دقیقه به سوالات داوران پاسخ داد. 

این رویداد با همکاري اداره کل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان، شرکت شهرك هاي صنعتی استان، اداره کل
ورزش و جوانان استان، مرکز نوآوري و شتابدهی جوانان استان، مرکز رشد گیاهان دارویی و محصولات کشاورزي جهاددانشگاهی

 
استان و جهاددانشگاهی استان ایلام برگزار شد. 



در پایان این استارتاپ ایده زینب یاري با عنوان مانتو طرح خاتون اول شد و ایده هاي فاطمه مرادي با موضوع کیف و کفش سنتی و

 
زهرا تباشیر با موضوع مانتو طرج مسجد جامع یزد رتبه هاي دوم و سوم را به دست آوردند. 

این تیم ها در مرکز نوآوري صنایع دستی جهاددانشگاهی مستقر شده و با تهیه بوم مدل کسب و کار، توسعه بازار ، سرمایه گذاري و

 
اتصال به شبکه سرمایه گذاران ، در زمینه توسعه کسب و کار یاري می شوند. 

انتهاي پیام



از حمید قدیرزاده پیشکسوت فوتبال مشکین شهري بعنوان فناوربرتراستان

تجلیل بعمل آمد

منبع: وزارت ورزش و جوانانشماره خبر:  5  |  تاریخ: 1399/10/07

 
 

باحضور مشاورمدیرعامل ومدیر حقوقی وامور قرادادهاي صندوق کارآفرینی وامید کشور ازاقاي حمید قدیرزاده پیشکسوت فوتبال

 
وصاحب کارخانه تولید سرکه وقطران در مشگین شهر بعنوان فناوربرتراستان اردبیل تجلیل بعمل آمد. 

به گزارش روابط عمومی اداره کل ورزش و جوانان استان اردبیل، باحضور مشاورمدیرعامل ومدیر حقوقی وامور قرادادهاي صندوق
کارآفرینی وامید کشور ازاقاي حمید قدیرزاده پیشکسوت فوتبال وصاحب کارخانه تولید سرکه وقطران در مشگین شهر بهره برداري

 
شد.ازایشان بعنوان فناوربرتراستان اردبیل تجلیل بعمل آمد. 

قدیرزاده در توضیح این کارخانه افزود:طرحی زیست محیطی که از سال نود دو کار مطالعاتی ان در شرکت آذران صنعت دشت

 
پریخان کیلد خورد،بعد پنج سال به مرحله ازمایشی و یک سال بعد بصورت رسمی آغاز به کار کرد 

او افزود: سرکه چوب از پسماند کشاورزي و هرس باغات و برگ درختان به دست می اید و از 200نوع مواد شیمایی تشکیل شده و

 
کاربرد ان در سموم و کود اورگانیک کشاورزي هست. 

قدیر زاده اضافه کرد: درحال حاضر شرکت آذران صنعت دشت پریخان با 25نفر از جوانان وورزشکاران بیکارمنطقه کار خودراآغاز کرده
و پتانسیل آن را دارد تاظرفیت این کارخانه را به 100نفربرساند .فاز دوم شرکت در دست پیمانکاره و انشاالله شش ماهه تحویل

 
مجموعه خواهد شد 

او تصریح کرد:بیش از چهار هزار دست لباس ورزشی و صدوپنجاه توپ و صدوبیست جفت کفش ورزشی تا بحال در سطح شهرستان با

 
حضور مسئولین ورزشی توزیع شده 

در پایان افزود:این شرکت آمادگی وهمکاري خود با اداره ورزش و جوانان اعلام میداردو انشاالله در خدمت ورزش شهرستان مشکین

 
جوانان خواهند بود. 

http://news.msy.gov.ir/news/2038396.htm  :لینک کوتاه



بازبینی در تجارت خارجی را دنبال می کنیم

منبع: ایلناشماره خبر:  6  |  تاریخ: 1399/10/07

وزیر صنعت، معدن و تجارت بیان کرد: به صورت جدي به دنبال بازبینی تجارت خارجی کشور هستیم.

وزیر صنعت، معدن و تجارت بیان کرد: به صورت جدي به

 
دنبال بازبینی تجارت خارجی کشور هستیم. 

به گزارش ایلنا از وزارت صمت، علیرضا رزم حسینی در
نشست با اعضاي هیات نمایندگان اتاق بازرگانی، صنایع،
معادن و کشاورزي ایران با بیان این مطلب، افزود: دخالت
هاي دستگاه هاي غیر مرتبط را در حوزه تجارت خارجی
کاهش می دهیم و بر اساس قانون و با حمایت ارکان نظام،
دولت، همکاري و تعامل تشکل ها، انجمن ها و بخش

 
خصوصی به وظایف خود در این حوزه بر می گردیم. 

 
تسهیل فرآیندهاي کسب و کار از جمله برنامه هاست 

وي با تاکید بر اینکه در حوزه کسب و کار به دنبال تسهیل امور براي انجام بهتر فرایندها هستیم، گفت : صدور کارت هاي بازرگانی را
تسهیل می کنیم و سخت گیري هایی که در فرآیندهاي صدور کارت بازرگانی از جمله ثبت اقامتگاه اداري و تجاري وجود دارد باید

 
مورد تجدید نظر قرار بگیرد. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت با اعلام اینکه به دنبال شرایط بهتر براي انجام فرآیندهاي مرتبط با کسب و کار با حذف بخشنامه هاي
زائد هستیم، تصریح کرد: بخشنامه هاي خلق الساعه را در این مدت که در وزارت صنعت، معدن و تجارت مشغول بوده ام، حذف کرده

 
ام. 

 
مدیریت راهبردي بازار را در دستور کار داریم 

رزم حسینی با تاکید بر اینکه مدیریت راهبردي بازار را از دیگر برنامه هاي خود می داند، افزود: مدیریت دستوري را قبول نداریم، البته

 
این تغییرات هزینه بر است اما با حمایت ارکان مختلف دولت، نظام و بخش خصوصی این مسیر را ادامه خواهیم داد. 

وي ترخیص کالاها از گمرکات را از جمله برنامه ها براي رفع موانع بازار و مدیریت راهبردي دانست و گفت: این تسهیل روند با

 
پیگیري هاي انجام شده تداوم خواهد یافت. 

وزیر صمت همچنین با اشاره به تشکیل چندین شورا در وزارت صمت از جمله شوراي معادن و صنایع معدنی، شوراي بازرگانی داخلی



و بازرگانی خارجی از اعضاي اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزي ایران، تشکل ها و بخش خصوصی خواست که مسائل مرتبط را

 
با این شوراهاي تخصصی در میان بگذارند. 

 
تصویب ابلاغیه هاي جدید صادراتی با تعامل وزارت اقتصاد، گمرك و بانک مرکزي 

رزم حسینی به تعامل خوب این وزارتخانه با بانک مرکزي، گمرك و وزارت امور اقتصادي و دارایی اشاره کرد و افزود: کارهاي خوبی در
این حوزه شروع شده است و تصویب ابلاغیه هاي جدید صادراتی در ستاد اقتصادي دولت نمونه اي از این همکاري هاي خوب و

 
تاثیرگذار بوده است. 

وي در ادامه با بیان اینکه اگر می خواهید اقتصاد شفاف باشد، باید بخش خصوصی حمایت شود، تصریح کرد: مجموعه ارکان حکومت
پشت سر برنامه هاي وزارت صمت است و به اداره این وزارتخانه با استفاده از ارکان حکومت، قوه قضاییه و تعامل با بخش خصوصی

 
اعتقاد داریم. 

وزیر صمت با اشاره به بیانات مقام معظم رهبري در خصوص تولید و کارآفرینی بیان کرد: مقام معظم رهبري کارآفرینان و
تولیدکنندگان را عابدین می خوانند، در همین راستا باید برداشت ها نسبت به کارآفرینی و ثروت آفرینی به خصوص در این شرایط

 
سخت کشور، تغییر داده شود. 

 
توسعه متوازن کشور با استفاده از توانمندي شرکت هاي بزرگ و برتر 

رزم حسینی از برنامه این وزارتخانه براي توسعه متوازن کشور با استفاده از توانمندي هاي شرکتهاي بزرگ و برتر کشور خبر داد و
گفت : کشور را باید تولیدکنندگان و کارآفرینان بچرخانند نه هزینه هاي دولتی و باید مدیریت توسعه را به شرکت هاي نامدار و بزرگ

 
بدهیم. 

گفتنی است در این جلسه اعضاي هیات نمایندگان اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزي به بیان مهمترین نقطه نظرات خود در

 
حوزه هاي مختلف پرداختند. 

مشکلات حوزه صدور کارت بازرگانی، افزایش سرمایه صندوق ضمانت صادرات براي کاهش ریسک هاي صادراتی، حذف و کاهش
بخشنامه هاي زائد و قوانین دست و پا گیر، مشکلات تجارت خارجی، حفظ سرمایه هاي بخش صنعت، تامین مواد اولیه کارخانجات،
استفاده و بهره گیري از ظرفیت هاي قانونی معادن، مشکلات بخش صنایع کوچک و متوسط، تامین مالی بنگاه ها، ظرفیتها و مسایل

 
تجارت فرامرزي از جمله موارد مطرح شده در این جلسه بود. 

در این جلسه همچنین از تلاش هاي وزارت صمت در تصویب سیاست هاي جدید ابلاغی توسط ستاد اقتصادي دولت، تعامل با بخش
خصوصی و برنامه هاي وزارت صمت در اصلاح صنعت خودرو و فولاد تقدیر به عمل آمد.



انعقاد تفاهم نامه همکاري آموزشی بین اداره کل آموزش فنی حرفه اي استان

زنجان و شرکت دیاکو گشت ایرانیان

منبع: روزنامه تجارتشماره خبر:  7  |  تاریخ: 1399/10/07

در این تفاهم نامه برنامه ریزي، اجراي آموزش هاي مهارتی براي اعضاي معرفی شده، بهره گیري از کارشناسان و متخصصان
صاحب صلاحیت در کمیته هاي تخصصی تدوین و بازنگري استانداردهاي آموزشی و برگزاري آزمون هاي مهارت حسب لزوم

و نیز ضوابط و مقررات مربوطه.

به گزارش خبرگزاري برنا از استان زنجان؛ در راستاي ارتقاي سطح تخصص فنی و مهارتی گروه هاي هدف و هم افزایی اداره کل
آموزش فنی و حرفه اي استان زنجان و شرکت دیاکو گشت ایرانیان جهت بهره برداري بهینه از تمامی ظرفیت هاي در دسترس و با
هدف ارائه آموزش هاي مهارتی گروه هاي هدف، تفاهم نامه همکاري بین اداره کل آموزش فنی و حرفه اي و شرکت دیاکو گشت

 
ایرانیان منعقد شد. 

 این تفاهم نامه با حضور محمدرضا انصاري، مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي استان و اویس کیانی، مدیر عامل شرکت دیاکو گشت
ایرانیان این استان در راستاي ارتقاي سطح تخصص فنی و مهارتی گروه هاي هدف و هم افزایی اداره کل آموزش فنی و حرفه اي
استان زنجان و شرکت دیاکو گشت ایرانیان جهت بهره برداري بهینه از تمامی ظرفیت هاي در دسترس و با هدف توانمندسازي نیروي
انسانی و گروه هاي هدف از طریق ارائه آموزش هاي مهارتی و شغلی و استفاده از امکانات و ظرفیت هاي طرفین به منظور ارتقاء سطح

 
کیفی آموزشی، منعقد شد. 

بنابراین گزارش؛ در این تفاهم نامه برنامه ریزي، اجراي آموزش هاي مهارتی براي اعضاي معرفی شده، بهره گیري از کارشناسان و
متخصصان صاحب صلاحیت در کمیته هاي تخصصی تدوین و بازنگري استانداردهاي آموزشی و برگزاري آزمون هاي مهارت حسب

 
لزوم و نیز ضوابط و مقررات مربوطه. 

بهره گیري از خبرگان جهت برگزاري دوره هاي آموزشی مورد توافق، همکاري و هماهنگی به منظور بازدید از کارگاه هاي آموزشی
زیر مجموعه اداره کل، اجراي دوره هاي پیشنهادي شرکت دیاکو گشت ایرانیان مطابق توافق انجام شده طرفین و صدور گواهینامه
براي قبول شدگان مطابق مقررات اداره کل آموزش فنی و حرفه اي استان (در چهار چوب ضوابط و مقررات طرفین)، هماهنگی معرفی
شدگان جهت استفاده از کارگاه هاي آموزشی مراکز در قالب دستور العمل کارآفرینی مهارت بنیان، از تعهدات اداره کل آموزش فنی و

 
حرفه اي استان در این تفاهم نامه است. 

این گزارش می افزاید؛ نیازسنجی و امکان سنجی دوره هاي آموزشی، معرفی استادکاران و صاحبنظران جهت همکاري در برگزاري
دوره هاي آموزشی، شناسایی مشاغل بومی و ارسال درخواست به اداره کل به منظور تدوین استاندارهاي آموزشی بر اساس طبقه
بندي مشاغل ISCO با همکاري استادکاران و صاحبنظران حوزه مربوطه معرفی شده، همکاري در ایجاد و تکمیل مرکز تخصصی
آموزش هتلداري و گردشگري، پروژه بوم گردي، دستاوردهاي طرح تکاپو و سند توسعه اشتغال شهرستان، همکاري در بازاریابی
تولیدات کارآموزان در حوزه صنایع دستی، مشاوره در حوزه طرح هاي کسب و کار در حوزه گردشگري، بوم گردي و صنایع دستی،
همکاري در ایجاد و راه اندازي زیر ساخت هاي فنی مورد نیاز IT در حوزه گردشگري و بوم گردي، برنامه ریزي و اجراي سفرهاي
آموزشی و کاربینی مشاغل در داخل کشور براي مربیان و کارآموزان در قالب تور، ارائه خدمات نمایشگاهی و رویدادي، ایجاد زمینه
هاي ثبت نامی مناسب و مکانیزه بخش گردشگري پرسنل و کارکنان، همکاري در اجراي طرح کارآموزي در محیط کار واقعی، از

 
تعهدات شرکت دیاکو گشت ایرانیان این استان در این تفاهم نامه است . 



این تفاهم¬نامه به مدت یک سال در 9 ماده و 34 بند و 2 تبصره در2 نسخه تهیه و تنظیم گردیده و به امضاي طرفین رسیده است و
هر نسخه حکم اصل را دارد و به تنهایی داراي سندیت لازم می¬باشد.



ظرفیت تولید پروپیلن از 950 هزار تن به 4.5 میلیون تن تا سال 1404 افزایش

پیدا خواهد کرد

منبع: با اقتصادشماره خبر:  8  |  تاریخ: 1399/10/07

مدیرعامل شرکت ملی صنایع پتروشیمی در سخنانی اعلام کرد در کشور مجموعا 950 هزار تن پروپیلن از پتروشیمی ها و
پالایشگاه ها تولید می کنیم اما تقاضاي ما بیش از این مقدار است. در این راستا در طرح هاي تولید پروپیلن از طریق احداث

واحدهاي PDH و GTP و MTP ظرفیت تولید پروپیلن به 4.5 میلیون تن افزایش پیدا ...

به گزارش پایگاه خبري بااقتصاد، بهزاد محمدي معاون وزیر
نفت و مدیرعامل شرکت ملی صنایع پتروشیمی در نشستی
به مناسبت روز ملی صنعت پتروشیمی با اشاره به برنامه
ریزي هاي این شرکت براي توسعه هوشمند صنعت
پتروشیمی در کشور گفت: صنعت پتروشیمی به عنوان
صنعت پیشران در کشور روز به روز جایگاه خودش را در
اقتصاد ایران مستحکم می کند که این موضوع حاکی از بی

اثر بودن یا کم اثر بودن تحریم ها بر شرکت هاي پتروشیمی است. در 9 ماه اول سال جاري و در اوج تحریم ها 9 طرح را به بهره

 
برداري رساندیم که نشان از پویایی این صنعت است. 

محمدي گفت: رشد تقاضا در بخش نفت خام و فرآورده هاي نفتی تا افق 2050 کمتر از یک درصد است، ولی در بخش پتروشیمی 4
الی 5 درصد پیش بینی می شود. در نتیجه توسعه هوشمندانه صنعت پتروشیمی باید در اولویت قرار بگیرد. نیازهاي صنایع پایین

 
دست پتروشیمی و بازارهاي بین المللی ایجاب می کند که بیشتر بر این صنعت متمرکز شویم. 

مدیرعامل شرکت ملی صنایع پتروشیمی اظهار داشت: سال 98 صنعت پتروشیمی 38 میلیون تن خوراك از شرکت ملی نفت و
شرکت ملی گاز دریافت کرد که این میزان معادل روزانه 800 هزار بشکه نفت خام است. تا سال 1404 مصرف شرکت هاي
پتروشیمی به معادل 2 میلیون بشکه نفت خام می رسد و تا سال 1406 و پایان برنامه توسعه هفتم، عدد مصرف از روزانه معادل 2.2

 
میلیون بشکه نفت عبور می کند که این موضوع مصداق رهایی از خام فروشی است. 

وي گفت: در سال 98 ما 56 مجتمع تولیدي پتروشیمی داشتیم که در حال حاضر به 64 مجتمع افزایش یافته است و تا پایان سال
این عدد به 70 مجتمع می رسد. 30 درصد از محصولات پتروشیمی در داخل کشور مصرف و 70 درصد آنها به کشورهاي مختلف

 
صادر می شود و نیاز ارزي کشور را در این بازه زمانی تأمین می کند. 

 
تنوع محصولات پتروشیمی تا افق 1404 به 104 نوع خواهد رسید 

محمدي گفت: در بخش تنوع محصولات در حال حاضر 90 نوع محصول از پتروشیمی ها تولید می شود که 18 نوع آنها پلیمر هستند
که به 333 گرید مختلف تقسیم می شود. طبق برنامه ریزي ها در سال 1404 تنوع محصولات پتروشیمی به 104 نوع محصول



 
افزایش یافته و در سال 1406 به 124 نوع محصول می رسد. 

مدیرعامل شرکت ملی صنایع پتروشیمی تصریح کرد: در سال 98 در مجموع 8 میلیون تن محصولات پتروشیمی در بازار داخلی
عرضه شد که در ازاي این عرضه 15 هزار بنگاه کوچک و متوسط رونق پیدا کرده و اشتغال زایی می کنند. در بخش ارزآوري در سال

 
98 و نه ماهه ابتداي سال 99 درآمد ارزي پتروشیمی ها فراتر از تعهدات بانک مرکزي بوده است. 

وي گفت: در بخش توسعه نیز ما تا پایان سال 1400 با اتمام طرح هاي جهش دوم پتروشیمی به ظرفیت تولید 100 میلیون تن
دست پیدا خواهیم کرد و اهداف برنامه ششم توسعه به طور کامل محقق خواهد شد و درآمد ارزي صنعت پتروشیمی نیز از 15

 
میلیارد دلار به 25 میلیارد دلار افزایش پیدا می کند. 

محمدي افزود: در سال جاري 17 طرح در صنعت پتروشیمی به بهره برداري خواهد رسید که تاکنون 9 طرح به بهره برداري رسیده و
مابقی آنها نیز تا پایان سال جاري یا ماه هاي ابتدایی سال آینده به بهره برداري می رسد. با بهره برداري از این طرح ها ظرفیت تولید

 
محصولات پتروشیمی به 25 میلیون تن افزایش پیدا خواهد کرد. 

مدیرعامل شرکت ملی صنایع پتروشیمی اظهار داشت: در جهش سوم صنعت پتروشیمی تا سال 1404 ظرفیت تولید به 133 میلیون
تن افزایش پیدا خواهد کرد و درآمد ارزي این صنعت نیز به سالانه 35 میلیارد دلار می رسد. ما در پایان جهش سوم پتروشیمی به

 
رتبه اول تولید در خاورمیانه می رسیم. 

 
جزئیاتی از 30 طرح راهبردي شرکت ملی صنایع پتروشیمی 

وي اضافه کرد: همچنین ما 30 طرح راهبردي در قالب گام چهارم توسعه طراحی کردیم که تحول بزرگی در تنوع محصولات تولیدي
از شرکت هاي پتروشیمی ایجاد خواهد کرد. این 30 طرح راهبردي در سه دسته تقسیم می شود که بخش اول آن مربوط به طرح
هاي خوراك ترکیبی است. با توجه به نیازي که به محصولات آروماتیکی در کشور وجود دارد، این طرح ها در آستانه اجرایی شدن

 
هستند. 

محمدي افزود: بخش دوم طرح هاي راهبردي مربوط به تولید پروپیلن است. ما در کشور مجموعا 950 هزار تن پروپیلن از پتروشیمی
ها و پالایشگاه ها تولید می کنیم اما تقاضاي ما بیش از این مقدار است. در این راستا در طرح هاي تولید پروپیلن از طریق احداث

 
واحدهاي PDH و GTP و MTP ظرفیت تولید پروپیلن به 4.5 میلیون تن افزایش پیدا خواهد کرد. 

مدیرعامل شرکت ملی صنایع پتروشیمی تصریح کرد: هم اکنون بهره برداري از طرح PDH سلمان فارسی در اولویت قرار دارد،
همچنین طرح GTP بندر امیرآباد، همچنین طرح GTPP اسلام آباد غرب نیز در دستورکار قرار گرفته است. توسعه طرح اسلام آباد
غرب به دلیل دانش فنی خاصی که مورد نیاز است، توسط شرکت ملی صنایع پتروشیمی انجام می شود. دانش فنی این طرح تماما

 
ایرانی خواهد بود. همچنین طرح GTP بندر انزلی را براي تولید پروپیلن تعریف کرده ایم. 

 
ظرفیت تولید پروپیلن تا سال 1404 به 4.5 میلیون تن خواهد رسید 

وي اضافه کرد: در راستاي تولید پروپیلن سه طرح MTP در عسلویه تعریف شده است که در این طرح ها از متانول مازاد براي تولید
پروپیلن استفاده می شود. اقتصاد طرح هاي MTP جذاب نیست به همین دلیل تخفیف در خوراك، معافیت مالیاتی و اعطاي زمین به



سرمایه گذاران توسط شرکت ملی صنایع پتروشیمی در دستور کار قرار گرفته است. در این سه طرح ما از 5 میلیون تن متانول 1.4
میلیون تن پروپیلن تولید می کنیم. اخیراً هم طرح PDH پتروشیمی پارس در عسلویه در دستورکار قرار گرفته که در مجموع با بهره
برداري از این طرح ها ظرفیت تولید پروپیلن در کشور به 4.5 میلیون تن در سال 1404 خواهد رسید و نیاز داخل به طور کامل

 
تأمین خواهد شد. 

محمدي اظهار داشت: بخش سوم طرح هاي راهبردي مربوط به طرح هاي پیشران است که با هدف ایجاد رونق در صنایع پایین دست
پتروشیمی اجرایی می شود. در حال حاضر تعداد زیادي از محصولات مورد نیاز براي صنایع پایین دستی از طریق واردات تأمین می
شود و هدف ما از اجراي طر ح هاي پیشران قطع واردات این محصولات است. در این راستا 21 طرح در چهار زنجیره بنزن، متانول،

 
پروپیلن و اتیلن تعریف شده است. 

مدیرعامل شرکت ملی صنایع پتروشیمی گفت: در گام چهارم توسعه صنعت پتروشیمی ما مجموعا 30 طرح را به بهره برداري خواهیم
رساند که احداث این واحدها به 16 میلیارد دلار سرمایه گذاري نیاز دارد و 20 میلیون تن به ظرفیت تولید اضافه خواهد شد. تا پایان
سال 1400 مجموع حجم سرمایه گذاري در صنعت پتروشیمی به 80 میلیارد دلار می رسد و تا سال 1406 این رقم 108 میلیارد

 
دلار خواهد بود. 

وي افزود: در بخش پژوهش و فناوري 7 دانش فنی تاکنون توسعه پیدا کرده و سه دانش فنی نیز در حال پیگیري است و در بخش
کاتالیست نیز سبد محصولات کاتالیستی مجموعا 270 میلیون دلار ارزش دارد که تا به امروز 30 نوع کاتالیست را بومی سازي کردیم
و 16 کاتالیست دیگر نیز در مسیر تولید داخل هستند. طبق برنامه ریزي ها تا پایان سال 1404 مجموعا 70 درصد کاتالیست هاي

 
مورد نیاز صنایع پتروشیمی بومی سازي خواهد شد. 

منبع: فارس



قدردانی دولت از مدیرعامل گل گهر به واسطه اجراي مسئولیت اجتماعی

منبع: کیوسک خبرشماره خبر:  9  |  تاریخ: 1399/10/07

سال ها پس از ابتکار دولت در تقسیم بندي مناطق مختلف استان کرمان و سپردن فرایند توسعه مناطق به معین هاي
اقتصادي، امروز شرکت گل گهر با مدیریت جمشید ملارحمان توانسته دستاوردهاي چشمگیري در عمل به سیاست هاي

اقتصاد مقاومتی، مسئولیت اجتماعی و جهش تولید و درنهایت توسعه پایدار منطقه از خود برجاي بگذارد، ...

سال ها پس از ابتکار دولت در تقسیم بندي مناطق مختلف استان کرمان و سپردن فرایند توسعه مناطق به معین هاي
اقتصادي، امروز شرکت گل گهر با مدیریت جمشید ملارحمان توانسته دستاوردهاي چشمگیري در عمل به سیاست هاي اقتصاد
مقاومتی، مسئولیت اجتماعی و جهش تولید و درنهایت توسعه پایدار منطقه از خود برجاي بگذارد، به گونه اي که اذهان عمومی از این

 
مدیر یک شهروند افتخاري سیرجان ساخته است. 

به گزارش کیوسک خبر،  قطار توسعه کشور با اتکا به شرکت هاي معدنی و صنعتی در سال جهش تولید با حضور قدرتمند و فعال گل
گهر به عنوان یک شرکت دولتی و خصوصی در حوزه مسئولیت هاي اجتماعی، محرومیت زدایی، اشتغالزایی و تولید به سیرجان
رسید، این بار مدیران گل گهر با استفاده از توان بخش خصوصی و ظرفیت دولت، کمر به همت شهري بستند که سرزمین حماسه ها
و رشادت ها در طول انقلاب اسلامی محسوب می شود. شهرستان سیرجان دهه هاي گذشته به عنوان یکی از مناطق کمتر توسعه
یافته کشور محسوب می شد و اثري از صنایع و معادن این خطه غیر از فروش چند کامیون خاك و مواد خام معدنی نبود اما پس از
اجراي سیاست هاي کلان کشور و سیاست دولت در استفاده از ظرفیت این شرکت ها طی سال هاي گذشته با رشد تصاعدي شرکت
هاي زیرمجموعه گل گهر و ایمیدرو و تلاش ها در بهبود وضعیت معیشت مناطق مختلف استان کرمان روبرو هستیم، اکنون علاوه بر
تولید پایدار و کمک به اقتصاد کشور در شرایط تحریم ها، زمینه اشتغالزایی و بهبود وضعیت معیشتی ده ها هزار نفر از مردم این خطه
فراهم شده است. اما شرکت معدنی و صنعتی گل گهر سیرجان به عنوان معین اقتصادي بردسیر و سیرجان با مدیریت جمشید
ملارحمان پا را فراتر از وظیفه ذاتی خود در تولید و اشتغال نهاده و امروز این شرکت به عنوان یکی از شرکت هاي وابسته به بخش
دولتی، پیشران توسعه اقتصادي شهرستان سیرجان نام گرفته است و نقشی بی بدیل در راستاي کمک به اقشار ضعیف جامعه،
محرومیت زدایی و همچنین مقابله با ویروس کرونا به عنوان بحران روز زندگی بشر ایفا کرده که اجراي این امور در آینده نیز همچون
گذشته می تواند شهرستان سیرجان را از هر حیث بیمه کند. در این راستا با دغدغه مدیرعامل شرکت معدنی و صنعتی گل گهر در
حوزه مسئولیت هاي اجتماعی که به عنوان نخستین برنامه ایشان در مراسم معارفه نیز مطرح شد، مساعدت هاي بی نظیري در
همکاري و هم افزایی هاي متعدد بخش خصوصی و دولتی رقم خورد که سرانجام این سلسله اقدامات، گامی کلیدي در مسیر توسعه
پایدار و نجات شهروندان سیرجان و حتی استان پهناور کرمان از هر بحرانی قلمداد می شود. ملارحمان با تاکید و نیز تدبیر در فعالیت
ها، اولویت را بر اجراي پروژه هاي عمرانی و توسعه اي در مناطق محروم نهاد و همچنین مساعدت در محرومیت زدایی خانواده هاي
نیازمند و تحت پوشش نهادهاي حمایتی، جایگاهی ویژه براي شرکت معدنی و صنعتی گل گهر میان شهروندان سیرجانی کسب کرد
تا جایی که امروز این مدیر را می توان با وجود اقدامات گسترده اقتصادي، حمایتی و مسئولیت اجتماعی شهروند افتخاري سیرجان
نامید. سه استراتژي توسعه اي گل گهر جمشید ملارحمان مدیرعامل شرکت معدنی و صنعتی گل گهر همواره در زمان خدمت سه
برنامه را محور اصلی برنامه هاي اجرایی خود قرار داده است که تمامی برنامه ریزي هاي استراتژیک شرکت گل گهر بر حول آن پیاده
می شود. نخست مسئولیت اجتماعی ، توسعه اکتشافات معدنی، پیشبرد طرح هاي توسعه اي و حفظ منابع مالی گل گهر امور مهمی
بود که ملارحمان در روز آغاز به کار در شرکت معدنی و صنعتی گل گهر به آن تاکید داشت و امروز پس از گذشت نزدیک به یکسال
و نیم از عمر مدیریتی خود این تفکرات عملیاتی شده و اثرات آن به خوبی در استان کرمان مشاهده می شود. گل گهر و جهش تولید
با استفاده از توان داخلیمدیرعامل شرکت معدنی و صنعتی گل گهر گفت: این شرکت فارغ از اینکه در شرایط دشوار اقتصادي ناشی از



تحریم هاي ظالمانه گرفتار است، با استفاده از ظرفیت داخلی در سال جهش تولید توانست به فرمایشات مقام معظم رهبري جامع
عمل بپوشاند. جمشید ملارحمان افزود: در این راستا با همت و تلاش شبانه روزي همکاران جهادگر گل گهر در سال 98 با تولید بیش
از 16 میلیون تن کنسانتره سنگ آهن و 12٫5 میلیون تن گندله با افزایش بی سابقه نسبت به سال هاي قبل، جهش تولید واقعی را
به منصه ظهور رساندیم و همچنین در سال جاري رکوردهاي پیاپی تولید از این شرکت برجاي مانده است. مسئولیت هاي اجتماعی
گل گهر در مقابله با بحران کروناهمچنین در طول یکسال گذشته که کشور درگیر ویروس منحوس کرونا شد، شرکت معدنی و
صنعتی گل گهر با خرید تجهیزات متعدد براي بیمارستان هاي امام رضا(ع) و غرضی سیرجان و وسایل خودحفاظتی براي عموم
شهروندان و نیز کنترل این بیماري و جلوگیري از شیوع در منطقه گل گهر به طوریکه این شرکت جایزه کنترل و مبارزه با بیماري
کرونا را از آن خود کرده است. مدیرعامل شرکت معدنی و صنعتی گل گهر با اشاره به دیگر اقدامات شرکت معدنی و صنعتی گل گهر
سیرجان در مقابله با کرونا در شهرستان سیرجان افزود: خرید هشت دستگاه ونتیلاتور براي بیماران تنفسی در بیمارستان غرضی و
امام رضا(ع) سیرجان، پرداخت مبلغ 300 میلیون ریال جهت ایجاد و تجهیز کارگاه تولید ماسک و همچنین مساعدت با فرمانداري
سیرجان براي ستاد ویژه کمک هاي مومنانه به مبلغ 10 میلیارد ریال انجام شد. وي ادامه داد: مساعدت با دانشگاه علوم پزشکی و
خدمات درمانی سیرجان در خصوص خرید تجهیزات حفاظت فردي ویژه پرسنل و کادر درمان به میزان 20 میلیارد ریال و تامین و
تجهیز مراکز درمانی به میزان 30 میلیارد ریال و کمک مالی به دستگاه هاي اجرایی در جهت تهیه اقلام ضروري بهداشتی از دیگر
برنامه هاي اجرا شده، توسط شرکت گل گهر در مقابله با کرونا بوده است. وي با اشاره به همکاري با خیران در راستاي توسعه فعالیت
هاي بشر دوستانه ادامه داد: در این زمینه با همکاري بنیاد امور بیماران خاص و مجمع امور خیران سلامت براي رفع مشکلات بیماران
صعب العلاج در ایام کرونایی به میزان چهار میلیارد ریال کمک کردیم و مساعدتی با دانشگاه علوم پزشکی خدمات درمانی براي تهیه
اقلام ضدعفونی بیمارستان ها و مراکز درمانی داشتیم. ملارحمان گفت: اقلام یاد شده، تنها بخشی از اقدامات معین اقتصادي منطقه
در مقابله با کرونا و به غیر از مساعدت شرکت هاي زیرمجموعه هلدینگ گل گهر نظیر شرکت توسعه آهن و فولاد، شرکت جهان فولاد
و سایر شرکت ها که بالغ بر 51 درصد سهام آن متعلق به شرکت معدنی و صنعتی گل گهر می باشد، انجام گرفته است. از دیگر
حمایت هاي مادي و معنوي شرکت معدنی و صنعتی گل گهر در حوزه مقابله با کرونا می توان به پروژه بیمارستان تخصصی در حال
ساخت این شرکت اشاره کرد که بنا بر اعلام دانشگاه علوم پزشکی این پروژه از سال 95 آغاز شده و تا پایان امسال به بهره برداري می
رسد. اقدامات گل گهر در قالب معین اقتصادي منطقه هفت کرمانگل گهر سیرجان طی تفاهم نامه اي با استانداري کرمان و در
راستاي عمل به مسئولیت هاي اجتماعی به عنوان معین(یاور) اقتصادي شهرستان هاي سیرجان و بردسیر انتخاب شد که بخشی از
این فعالیت ها در ادامه به اختصار آمده است. مدیرعامل شرکت معدنی و صنعتی گل گهر با اشاره به چاپ دایره المعارف و کتاب گلیم
شهر سیرجان در راستاي شناسایی ظرفیت هاي بلقوه این شهرستان گفت: در حوزه صنایع دستی حمایت هاي شرکت گل گهر در
حوزه بازار فروش محصولات تولیدي منطقه و همچنین حمایت از تولید کنندگان خرد و خانگی موجب ایجاد یکهزار و 247 شغل
شد. وي تصریح کرد: حمایت از طرح شمیم نهج البلاغه به عنوان یک کار ناظر فرهنگی، کمک به ساخت و تکمیل شدن مصلی بزرگ
شهرستان سیرجان، کمک به تجهیز و تکمیل حوزه علمیه و نرجسیه و مفیدیه، تجهیز کانون تربیتی شهرستان سیرجان و مرکز پارك
رشد و علم فناوري از دیگر اقدامات شرکت گل گهر در عمل به مسئولیت هاي اجتماعی است. ملارحمان افزود: از دیگر موارد نیز می
توان به تکمیل مدارس خیران شهرستان سیرجان، راه اندازي کمپ اجباري و آزمایشگاه عدم اعتیاد، ایجاد مرکز توانمندي براي
مددجویان بهزیستی و مرکز نگهداري معلولان ذهنی دختران، مرمت قلعه درویش زیدآباد، تکمیل زیرساخت هاي شهرك صنعتی
شماره 2 سیرجان و آسفالت معابر اصلی خیابان هاي وحید، عباسپور و حمزه سیدالشهداء اشاره کرد. وي با اشاره به شعار رویش باورها
در دل کویر گفت: شرکت گل گهر علاوه بر اجراي ابرپروژه انتقال آب خلیج فارس به شهر سیرجان، مرمت و لایروبی قنوات را در
راستاي توسعه کشاورزي و نجات از خشکسالی سال هاي گذشته با توجه به ضرورت کار در منطقه سیرجان اجرا کرد. وي ادامه داد:
همچنین شرکت معدنی و صنعتی گل گهر ضمن اجراي پروژه مسکن معلولان شهرستان سیرجان، تکمیل حوزه هاي علمیه سفیران
هدایت، نرجسیه و مفیده و مصلاي شهرستان سیرجان، بخش کانون تربیتی شهرستان و مرکز پارك رشد و علم و فناوري و آموزشکده
کرانی و موارد بسیار دیگري را در راستاي مسئولیت هاي اجتماعی خود به سرانجام رسانده است. عمل به مسئولیت هاي اجتماعی
شرکت معدنی و صنعتی گل گهر سیرجان این روزها توجه مسئولان و مردم استان کرمان را به خود معطوف کرده و موجب تحول و



رونق در زندگی و معیشت افراد بسیاري شد که در این زمینه با توجه به اهمیت اقدامات حائز کسب عناوین برتر معین هاي اقتصادي
شد که در این راستا از مدیرعامل این شرکت نیز قدردانی به عمل آمد. قدردانی دولت از مدیرعامل گل گهراستانداري کرمان طی
روزهاي گذشته از شرکت معدنی و صنعتی گل گهر به دلیل عملکرد موفق و بسیار خوب در حوزه اقتصاد مقاومتی و به عنوان معین
اقتصادي برتر استان کرمان قدردانی کرد. شرکت معدنی و صنعتی گل گهر به عنوان معین(یاور) منطقه هفت اقتصاد مقاومتی استان
کرمان در طول سال هاي گذشته تاکنون اقدامات و برنامه هاي اجرایی را در منطقه شهرستان هاي سیرجان و بردسیر در هفت بخش
اصلی انجام داده است که این اقدامات شامل سرمایه گذاري در تکمیل زنجیره فولاد، سرمایه گذاري در بخش هاي پشتیبانی و
اجتماعی، جذب سرمایه در صنایع جنبی و پشتیبانی زنجیره فولاد، برنامه ریزي و هدایت نیازمندي هاي منطقه گل گهر به منطقه
هفت استان، برنامه ریزي، تاسیس و هدایت کانون هاي همیاري اجتماعی، تهیه سند توسعه اقتصادي منطقه و اجراي سیاست هاي
اقتصاد مقاومتی در شرکت معدنی و صنعتی گل گهر می باشد. همچنین این شرکت به عنوان معین اقتصادي منطقه هفت استان
کرمان توانسته است در بخش اجتماعی، برنامه اجراي مشاغل خرد خانگی را در دستور کار قرار دهد و تاکنون یکهزار و 247 شغل
مستقیم در این حوزه ایجاد نماید. سیاست هاي کلان کشور باوجود محدودیت امکانات دولتی در سال جهش تولید، با حمایت و
پشتیبانی شرکت هاي معدنی و صنعتی انجام می گیرد و اجراي این اقدامات با تلاش بخش دولتی و خصوصی طی این سال ها، رونقی

بی نظیر به منطقه و جهشی بر توسعه پایدار اقتصادي مناطق مختلف استان کرمان ازجمله منطقه سیرجان برجاي گذاشته است.



اشتغال 13 هزار نفر در هشت ماه سال 99

شماره خبر:  10  |  تاریخ: 1399/10/07
منبع: گسترش صنعت معدن

تجارت

هشت ماهه امسال اجراي 59 طرح با سرمایه گذاري یک میلیون و 42 هزار و 451.9 میلیارد ریال، اشتغال 13 هزار و 700
نفر را بدنبال داشت.

هشت ماهه امسال اجراي 59 طرح با سرمایه گذاري یک میلیون و 42 هزار و 451.9 میلیارد ریال، اشتغال 13 هزار و 700 نفر

 
را بدنبال داشت. 

برپایه جداول آماري وزارت صنعت، در دوره مورد بررسی در قالب 19 سرفصل تحت پوشش این وزارتخانه، 59 طرح که تمامی آنها

 
داراي مشخصه سرمایه گذاري بیش از 60 میلیارد تومان دارند، به اجرا گذاشته شد. 

سهم بیش از 30 درصدي بخش معدن و صنایع معدنی بررسی آمار مربوطه گویاي آن است که از مجموع 59 طرح ایجادي، 18 طرح
به بخش معدن وصنایع معدنی (سهم بیش از 30 درصد) مربوط می شود که زمینه اشتغال سه هزار و 442 نفر از مجموع 13 هزار و

 
700 نفر را فراهم کرده که سهم بیش از 25 درصدي دارد. 

اختصاص 10 طرح به فلزات اساسی همچنین در فهرست طرح هاي ایجادي بیشترین سهم به فلزات اساسی با 10 طرح اختصاص
یافته که در زمینه هاي فولاد، مس، آلومینیوم و ...است. این طرح ها در استان هاي سمنان، اصفهان، مرکزي، جنوب کرمان، قزوین،

 
آذربایجان غربی و شرقی، کرمان و فارس (منطقه ویژه اقتصادي لامرد) اجرا شده است. 

محصولات کانی غیرفلزي با پنج طرح پس از فلزات اساسی در بخش معدن وصنایع معدنی، تعداد پنج طرح مربوط به سایر محصولات
کانی غیر فلزي است که در استان هاي اصفهان، مرکزي، همدان، یزد و کرمان واقع شده اند، طرح هاي سرامیک، بلور و کاشی از

 
جمله آنهاست. 

استخراج کانه هاي فلزي و زغالسنگ بر اساس بررسی جداول مربوطه، دو طرح در زمینه استخراج کانه هاي فلزي «سنگ آهن» در

 
استان هاي کرمان و خراسان رضوي و یک طرح در زمینه استخراج زغالسنگ و لینیت در استان خراسان جنوبی واقع شده است. 

وزارت صنعت، معدن و تجارت امسال در چارچوب جهش تولید برنامه رشد 20 تا 25 درصدي در زمینه ذخایر اکتشافی معدنی را در
دستور کار دارد و با توجه به استخراج 410 میلیون تنی در سال 98، افزایش 30 درصدي را در این زمینه پیش بینی کرده و رشد 25

درصدي در زمینه تولیدات صنایع معدنی را دنبال می کند.



جزئیات پرداخت وام یک میلیونی و دو یارانه معیشتی

شماره خبر:  11  |  تاریخ: 1399/10/07
منبع: گسترش صنعت معدن

تجارت

میرزایی درباره جزئیات واریز یارانه، وام یک میلیونی و یارانه معیشتی با تأکید بر اینکه افرادي مشمول این طرح می شوند که
این چهار شرط را داشته باشند، تصریح می کند: «در مجموع دو طیف مشمول این طرح قرار می گیرند. گروهی که تحت

پوشش کمیته امداد و بهزیستی هستند که 120 هزار تومان دریافتی داشتند و گروهی ...

میرزایی درباره جزئیات واریز یارانه، وام یک میلیونی و یارانه معیشتی با تأکید بر اینکه افرادي مشمول این طرح می شوند که
این چهار شرط را داشته باشند، تصریح می کند: «در مجموع دو طیف مشمول این طرح قرار می گیرند. گروهی که تحت پوشش
کمیته امداد و بهزیستی هستند که 120 هزار تومان دریافتی داشتند و گروهی نیز از چهار شرط اعلامی برخوردارند که 100 هزار

 
تومان دریافتی داشتند». 

 
اقتصاد 

دولت و مجلس هر دو در شرایط فشار اقتصادي ناشی از شیوع
ویروس کرونا و تعطیلی کسب وکارها، سعی کرده اند امتیاز
بالاتري از کمک رسانی از مردم بگیرند. هر کدام که سهم
بیشتري از مردم را تحت پوشش قرار دهد، برنده است و امتیاز
خرید محبوبیت بیشتري را به جیب می زند. حالا در این بین
تصمیم میانه در توافق بین رئیس دولت و رئیس مجلس شکل

گرفته و با تصمیم سازمان برنامه و بودجه و مجري گري وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، مقرر شده تا حدود 34 میلیون نفر، تحت
پوشش کمک معیشت قرار گیرند. در این بین، اما فعالیت هاي کرونایی دیگري نیز در این وزارت، دنبال می شوند. تسهیلات اعطایی
براي کسب وکار هاي آسیب دیده و همچنین پرداختی هاي بیمه بی کاري که پس از کرونا، سیل عظیمی از متقاضیان را به دنبال
داشت. در این گزارش نگاهی خواهیم داشت به هزینه هاي رفاهی که از این زاویه بر کشور تحمیل شده و البته از جمله وظایف دولت

 
ها محسوب می شود. 

4 شرط براي حمایت معیشتی کرونا حسین میرزایی، سخنگوي حمایت معیشتی کرونا درباره طرح مشترك دولت و مجلس براي
حمایت معیشتی کرونا می گوید: «براساس تفاهم دولت و مجلس، طرح حمایت معیشتی کرونا در دستور کار قرار گرفت و بر مبناي
ابلاغ سازمان برنامه و بودجه، وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی موظف شد افرادي را که فاقد درآمد ثابت هستند، بیمه پرداز نباشند،
معیشت گیر (یارانه بگیر) باشند و از نظر شاخص هاي بانکی و درآمدي نیز زیر حداقل دستمزد کارگري دریافت کنند معرفی کند. با
این شاخص ها، 34 میلیون نفر شناسایی و معرفی شدند». او با اشاره به اینکه هرکسی که معیشت بگیر و یارانه بگیر است، نمی تواند
از این طرح بهر ه مند شود، می افزاید: «معیشت بگیرانی مشمول این طرح می شوند که فاقد درآمد ثابت باشند و به بیانی دیگر،
کارمند دولت نباشند. این افراد نباید در هیچ کجا (دولتی، خصوصی و عمومی) مشغول به فعالیت باشند. همین طور بازنشسته ها نیز

 
از جمله معیشت بگیرانی هستند که در شمول این طرح قرار نمی گیرند». 



میرزایی با اشاره به شرط دوم، ادامه می دهد: «این افراد نباید بیمه پرداز باشند. افرادي که مشمول بیمه رانندگان، قالی بافان و... نیز
هستند یا حتی خویش فرمایی، مشمول این طرح نمی شوند. البته بیمه پردازان خویش فرمایی از یک استثنا برخوردارند. به این معنا
که فردي بیمه خویش فرمایی داشته و در بررسی ها متوجه شدیم که جزء دهک هاي 9 و 10 درآمدي نیست و مجموع درآمد هاي
خانواده نیز زیر حداقل دریافتی قانون کار (یک میلیون و 910 هزار تومان) است، اما فرد براي تأمین آتیه خود بیمه رد می کند. این
افراد به شرط آنکه همه شرایط را در کل افراد خانواده داشته باشند و مجموع درآمد آن ها زیر حداقل حقوق قانون کار باشد، از این
طرح بهره مند می شوند». به گفته او، براساس مبناي وزارت کار، حتی اگر یک نفر از افراد خانواده، یکی از شروط را نداشته باشد، کل
خانواده از این طرح معیشتی محروم می شود. سخنگوي حمایت معیشتی کرونا با اشاره به شرط چهارم نیز می گوید: «در بررسی
شاخص هاي بانکی افراد، میزان واریزي ها، گردش حساب چهار سال اخیر افراد (98-97-96-95) و تراکنش هاي خرید آن ها در
شش ماهه اول سال 99 را مورد رصد قرار می دهیم تا بر ما محرز شود که فرد در طول حداقل چهار سال اخیر وضعیت مالی خوبی

 
نداشته و وضعیت او، بهبود هم نیافته است». 

پرداخت 2 نوع کمک معیشت به 2 گروه میرزایی با تأکید بر اینکه افرادي مشمول این طرح می شوند که این چهار شرط را داشته
باشند، تصریح می کند: «در مجموع دو طیف مشمول این طرح قرار می گیرند. گروهی که تحت پوشش کمیته امداد و بهزیستی

 
هستند که 120 هزار تومان دریافتی داشتند و گروهی نیز از چهار شرط اعلامی برخوردارند که 100 هزار تومان دریافتی داشتند». 

او با اشاره به تعداد افراد مشمول این طرح، می افزاید: «سه میلیون و 111 هزارو 76 خانوار شامل هشت میلیون و 900 هزارو 731
نفر در گروه اول (کمیته امداد و بهزیستی) از کمک معیشتی 120 هزارتومانی برخوردار شدند و هشت میلیون و 355 هزارو 163

 
خانوار شامل 25 میلیون و 75 هزارو 253 نفر نیز در گروه دوم، از کمک معیشتی 100 هزارتومانی بهره مند شدند». 

از او درباره سامانه جامع اطلاعی می پرسم. این مقام مسئول اعلام می کند: «براي تکمیل داده هاي خود از 60 منبع داده اي اطلاعات
به روز و سیستمی دریافته می کنیم». به گفته او، سازمان برنامه و بودجه، چهار مرحله پرداخت کمک معیشتی در نظر گرفته که 27

 
آذرماه، یک مرحله از آن پرداخت شده است. 

7 میلیون خانوار، وام یک میلیونی مرحله دوم را دریافت کردند میرزایی همچنین در مورد وام یک میلیونی کمک معیشتی نیز می
گوید: «وام یک میلیونی در دو مرحله پرداخت شد. در مرحله اول به کل یارانه بگیران پرداخت شد و در مرحله دوم، این وام به 34
میلیون نفري که یا جزء کمیته امداد و بهزیستی بودند یا آنکه از چهار شرط اعلامی برخوردار بودند، تعلق گرفت. در واقع از 11
میلیون خانواري که مشمول می شدند، خواستیم که در صورت تمایل، براي دریافت وام یک میلیونی، پیامک ارسال کنند که در حال

 
حاضر هفت میلیون خانوار، وام یک میلیون تومانی را دریافت کرده اند». 

8239 میلیارد تومان تسهیلات کرونایی پرداخت شد حسین محمودي سفیدکوهی، مدیرکل دفتر هدایت نیروي کار و کاریابی وزارت
تعاون، کار و رفاه اجتماعی نیز از زاویه اي دیگر به موضوع می پردازد. او به تسهیلاتی که براي حمایت از کسب وکار ها در نظر گرفته
شده، اشاره کرده و می گوید: «در 14 رسته منتخبی که در ستاد ملی کرونا مصوب شده بود، تا تاریخ دوم دي ماه 99، براي پرداخت
تسهیلات 12 درصدي با بازپرداخت 24 ماهه، 528 هزارو 51 پرونده ثبت نامی داشتیم. تعداد اشتغال این پرونده ها، 990 هزارو 30
نفر بوده که تسهیلات درخواستی این بنگاه ها، 13 هزارو 318 میلیارد تومان بوده که از این میزان، هشت هزارو 239 میلیارد تومان

 
آن پرداخت شده است». 

محمودي در ادامه با بیان اینکه این تسهیلات از آزادسازي ذخیره قانونی بانک ها نزد بانک مرکزي پرداخت می شود، ادامه داد:
«آزادسازي ذخیره قانونی بانک ها نزد بانک مرکزي، بستگی به میزان پیشرفت پرداختی هاي تسهیلات براي کسب وکار ها دارد». او با



بیان اینکه بانک ها اعم از خصوصی و دولتی در این طرح با دولت همراهی می کنند، گفت: «تاکنون در حدود 61 درصد تسهیلات
برنامه ریزي شده با همکاري 19 بانک پرداخت شده است. در این بین، بانک هاي دولتی بیش از بانک هاي خصوصی همراهی کردند
که البته به سهم آزادسازي ذخایر آن ها نزد بانک مرکزي بازمی گشت». محمودي در ادامه افزود: «در 14 رسته، آسیب هاي سه

 
رسته براساس بررسی هاي انجام شده، کماکان ادامه دارد. 

سه بخشی که براساس تصمیم ستاد ملی کرونا مصوب شد که باز هم مورد حمایت قرار گیرند، بخش گردشگري، ورزش و جوانان و
فرهنگ و هنر است. ثبت نام رسته گردشگري مانند سایر رسته ها تا پایان مهرماه ادامه داشت، اما براساس این مصوبه تا پایان آذرماه
می توانستند بار دیگر ثبت نام کنند. رسته دوم، حوزه ورزش و جوانان بود، زیرا فعالیت آن ها تعطیل شده بود. مقرر شد تا 800
میلیارد تومان در فاز دوم به اماکن و ورزشگاه ها اختصاص یابد. ثبت نام این رسته نیز تا پایان دي ماه ادامه دارد و فرایند پرداخت نیز
تا پایان سال تکمیل می شود. رسته سوم، حوزه فرهنگ و هنر است که در حدود 1700 میلیارد تومان در قالب تسهیلات به آن ها
پرداخت خواهد شد، اما هنوز ثبت نام آن ها آغاز نشده است و منتظر اطلاعات بنگاه ها از سوي وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی هستیم

 
تا در سامانه کارآ بارگذاري کرده تا بتوانند ثبت نام کنند». 

چند نفر بیمه بیکاري کرونایی گرفتند؟ مسعود بابایی، مدیرکل بیمه بی کاري و جبران خدمت وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی نیز با
اشاره به رقم پرداخت بیمه هاي بی کاري ناشی از تعطیلی بنگاه ها، می گوید: «براساس آمار سازمان مدیریت و برنامه، یک میلیون و

 
84هزارو 633 نفر-ماه بیمه بی کاري کرونا پرداخت شده و مبلغ آن هزارو22میلیاردو 800 هزار تومان بوده است». 

بابایی با بیان اینکه تقریبا دیگر کسی در نوبت دریافت این بیمه قرار ندارد، می افزاید: «تن ها 91 هزار نفر-ماه هنوز پرداختی دریافت
نکرده اند». او بار مالی ناشی از بیمه بی کاري در دوران شیوع ویروس کرونا را رد کرد و می گوید: «355 میلیاردو 750 میلیون تومان
تعهد سازمان برنامه و بودجه است که در اختیار سازمان تأمین اجتماعی قرار داده است. به عبارت دیگر پرداختی ها در ایام کرونا (از
10 اسفند 98 تا 31 اردیبهشت 99) بر عهده دولت یعنی سازمان برنامه و بودجه و خزانه داري کل است و سازمان تأمین اجتماعی در

 
این ایام پرداختی بیمه کرونا نداشته است». 

این مقام مسئول میزان هجمه بی سابقه براي دریافت بیمه بی کاري را بالا دانست و افزود: «حدود 730 هزار نفر از ابتداي اسفند
گذشته تا پایان اردیبهشت مشمول بیمه بی کاري کرونا داشتیم؛ درحالی که رقم معمول آن حدود سالی 20 هزار نفر بود؛ بنابراین می

 
توان گفت هجمه اي بی سابقه داشتیم». 

به گفته او، با وجود آنکه به طور معمول کارگري که به صورت قراردادي استخدام شده، براي دریافت بیمه بی کاري باید حداقل یک
سال و کارگر فاقد قرارداد هم شش ماه در آخرین کارگاه کار کرده باشد، مبناي اعطاي بیمه بی کاري در ایام کرونا صرفا پرداخت بیمه
در دي ماه 98 بود. یعنی کارگري که پرداختی دي 98 را داشت و مشمول قانون کار بود می توانست آن را دریافت کند. او با اشاره به
دسته بندي متقاضیان نیز می گوید: «بیشترین گروه متقاضی هم به ترتیب مربوط به بخش هاي خدمات، صنعت و کشاورزي بود.

اصناف و مشاغل خدماتی و به طور کلی مشاغل خرد و کوچک بیشترین آسیب را از کرونا دیده اند».



فاطمه زهرا علیهاالسلام، نسخه اي مطابق اصل

منبع: شیعهشماره خبر:  12  |  تاریخ: 1399/10/07

آیت االله صافی گلپایگانی به مناسبت شهادت حضرت فاطمه زهرا(س) و فرارسیدن ایام فاطمیه در نوشتاري با عنوان «فاطمه
زهرا علیهاالسلام، نسخه اي مطابق اصل» آورده اند.

 
 <

به گزارش «شیعه نیوز»، آیت االله صافی گلپایگانی به مناسبت شهادت حضرت فاطمه زهرا(س) و فرارسیدن ایام فاطمیه در نوشتاري با

 
عنوان «فاطمه زهرا علیهاالسلام، نسخه اي مطابق اصل» آورده اند: 

 
بسم االله الرحمن الرحیم 

 
در مقام بیان عظمت حضرت فاطمه زهرا سلام االله علیها و برکات وجودي آن بزرگواران چه می توان گفت و از کجا باید شروع کرد؟ 

فاطمه علیهاالسلام از اهل بیتی است که خداوند متعال، عالم را به واسطه وجود ایشان خلق فرموده است، آنجا که رسول خدا صلوات
مَاءَ وَ لاَ الأَْرْض»(1) و یا حضرت امیرالمؤمنین ارَ وَ لاَ السَّ هَ وَ لاَ النَّ اءَ وَ لاَ الجَْنَّ االله علیه وآله فرمود: «لوَْ لاَ نحَْنُ مَا خَلَقَ االلهُ آدَمَ وَ لاَ حَوَّ
اسُ بعَْدُ صَنَائعُِ لنََا»(2) این عبارت، از نظر ِّنَا وَ النَّ علیه السلام در آن مرقومه اي که به معاویه مرقوم نمودند می فرماید: «فَإِنَّا صَنَائعُِ رَب
معنا خیلی مهم است. بعضی می خواهند بگویند که معناي این روایت این است که مردم تربیت شده یا پرورش یافته مکتب ما
هستند، ولی هیچ مانعی ندارد که به این معنا باشد که هدف غایی از خلقت، وجود محمد و آل محمد علیهم السلام است و یا آن
حدیث قدسی که خداوند می فرماید: «خَلَقْتُکَ لأِجْلِی»(3) و در حدیثی دیگر می فرماید: «لوَْلاَكَ مَا خَلَقْتُ الأَْفْلاَكَ »(4). اصلاً انسان

 
نمی تواند بفهمد که خداوند متعال که می فرماید: تو را براي خودم خلق کردم و همه افلاك را براي تو خلق کردم چه معنایی دارد؟ 

آنچه از همه این سخنان معلوم می شود این است که ارتباط آن ها با خداوند متعال بسیار بالاست، چرا که خداوند متعال، بالا و

 
والاست، البته خود پیغمبر اکرم صلی االله علیه و آله اظهار عجز می کند و اظهار می دارد: «مَا عَرَفْنَاكَ حَقَ مَعْرِفَتِکَ»(5) 

باید دانست که ما هر چه داریم از اهل بیت علیهم السلام داریم. غیر از آنها هر کس هر چه می گوید، وقتی انسان آنها را ملاحظه می

 
کند می بیند به جایی متصل نیست و نمی شود به آن اعتماد کرد. 

همه چیز در مکتب اهل بیت علیهم السلام است که پیامبر فرمود: «إنیّ تاركٌ فیکُمُ الثّقلین کتاب االله وَ عِتْرَتی» یعنی همه چیز را از

 
اهل بیت بگیرید و از غیر اینها نگیرید. 

حضرت رسول صلی االله علیه و آله و سلم فرمود: نه از اینها جلو بیفتید و نه عقب، که اگر جلو بروید گمراه می شوید و اگر عقب بیفتید

 
هلاك می گردید و نیز می فرماید: «لاتُعَلِّمُوهُم» چیزي یادشان ندهید، «فإنَّهُم أعْلَمُ مِنْکُم» از تمام مردم، اینها عالم تر هستند. 

حال در میان اهل بیت علیهم السلام، حضرت زهرا سلام االله علیها یک محوریت خاصی دارند؛ ملاحظه کنید وقتی اهل بیت علیهم

 
السلام معرّفی می شوند ایشان در صدر هستند؛ «هُمْ فَاطِمَهُ وَ أبوُهَا وَ بعَْلُهَا وَ بنَُوهَا»(6) 

آن حضرت در بین اهل بیت علیهم السلام، مقام و عظمت خاصی دارند که همه ائمه علیهم السلام به وجود ایشان افتخار می کنند. در



واقع، آن وجود مقدس براي همه اهل بیت علیهم السلام حجت است، یعنی براي حقانیت خودشان و براي بطلان غاصبین و ستمگران
به وجود آن بزرگوار احتجاج می کنند. همه اهل بیت علیهم السلام حجتند، ولی حضرت فاطمه زهرا سلام االله علیها از این جهات،

 
حجیتش از همه بیشتر است. 

فاطمه زهرا سلام االله علیها سیده نساء العالمین، بضعه الرسول و قرینه ولیّ االله، بانویی که در مباهله به حکم قرآن مجید، اختصاصِ
شرکت داشت، و از اهل بیت علیهم السلام هم، یگانه بانویی بود که به مقام عصمت و طهارت چون پدر و همسر و فرزندانش آراسته
بود، و در آن اجتماع که حتی امّ سلمه هم اجازه حضور نیافت و از پیامبر اکرم صلی االله علیه و آله جواب «إنِّک على الخیر» شنید،

 
فقط یگانه بانویی که حضور داشت آن حضرت بود. 

او در غیر مقام نبوت، در اخلاق و علم و کمالات نسبت به پدر نسخه اي مطابق اصل بود و مثل سائر ائمه علیهم السلام سیره و رفتار و

 
گفتارش، دین و شرع و دلیل احکام الهی است. 

او امامت به معناي علم و هدایت را حائز بود، و به عنوان یک بانوي اول اسلام در عفاف و عصمت و کرامت و ستر، وجودش الگو و اسوه
است. اشتغال به کارهاي بیرون از منزل و همکاري با مردان نامحرم دون شأن هر زن ذي شأن و ملتزم به ستر و عفاف است تا چه
رسد به بانویی که شأنش «إنّ االلهَ تعََالى یغَْضِبُ لغَِضَبِ فَاطِمه وَ یرَْضى لرِِضَاهَا» باشد. اصلاً حضور در جاهایی که مختص به مردان است

 
براي بانویی مانند او تنازل از مقام اجل و امنع و اقدس اوست. 

 
معجزه بزرگ حضرت 

یکی از معجزات حضرت زهرا سلام االله علیها، خطبه بالبدیهه آن حضرت بود. آن بزرگوار در آن جوّ اختناق و کودتاي بزرگی که شده
بود، با آن مصیبت جانکاه و عظماي ارتحال حضرت رسول صلی االله علیه و آله و سلم و بعد مصایب دیگر، این خطبه را که در اوج
فصاحت و بلاغت است انشاء کرد که امیرالمؤمنین علیه الصلوه و السلام هر چند امام البلغاء و امیر الفصحاء است و می فرمود: «إنَِّا
لتَْ غُصُونهُ »(7) ولی جوّ اجازه نمی داد که چنان سخنرانی جامع و گویا و کوبنده و بَتْ عُرُوقُهُ وَ عَلَیْنَا تهََدَّ مَرَاءُ الکَْلاَمِ وَ فِینَا تنََشَّ لأَُ

 
ماندگاري ایراد نماید. 

عظمت حضرت صدیقه طاهره سلام االله علیها باعث شد که در آن اجتماع تاریخی و محاکمه بزرگ نتوانستند مانع خطبه خواندن
ایشان شوند، و چنان بود که شخص حضرت رسول اکرم صلی االله علیه و آله حضور یافته اند و بسیاري از مردم حاضر وقتی آن حقایق

 
بیان می شد گریه می کردند. 

به هر حال، این خطبه متضمن مطالب بسیار بالا است و از معجزات اهل بیت علیهم الصلوه و السلام است و لذا در مثل کتاب بلاغات

 
النساء که در قرن دوم هجري نوشته شده است این خطبه را نقل می کند. 

البته فضایل آن حضرت بسیار زیاد است؛ همین حدیث مشهور نبوي که «إنَِّ االلهَ تعََالىَ یغَْضَبُ لغَِضَبِ فَاطِمَهَ وَ یرَْضَى لرِِضَاهَا»(8) در
عین اختصار، معناي والا و مهمی دارد. حقائق و مطالب مهم ولایی تا حضرت مهدي علیه السلام از این روایت استفاده می شود، یا این
حدیث که پیغمبر اکرم صلی االله علیه و آله هنگامی که می خواهند حضرت فاطمه را دلداري و تسکین خاطر بدهند می فرمایند:
«أبشري یا فَاطِمه إنّ المَهْدِيّ منک»(9) اي فاطمه! بشارت بر تو باد که مهدي از توست؛ این بسیار مهم است که پیامبر اکرم صلی االله
علیه و آله شخص اول عالم امکان، براي آرامش روان و آماده ساختن دختر عزیز و یگانه خود براي تحمل مصایب و مسائلی که پیش
می آید این گونه دلداري می دهند که مهدي از توست، یعنی همه از تو و براي توست و سیر جهان به سوي تو، و پیروزي حق بر

 
باطل و نور بر ظلمت براي تو است. به هر حال سخن در عظمت حضرت زهرا سلام االله علیها بسیار زیاد است. 



 
لزوم گرامی داشت ایّام فاطمیه 

گرامی داشت فاطمیه و مواضع فاطمه، سیره فاطمه، زهد فاطمه، عبادت فاطمه، علم و حکمت فاطمه باید همیشه جزء برنامه ها باشد

 
و در سخنرانی ها، تألیفات و در هر فرصت مناسب باید آن را بازگو کرد. 

باید مصایبی که بر آن حضرت وارد شده است و آن قدر فاش و آشکار است که حتی در مثل کتاب النهایه ابن اثیر - با این که سنّی
است و کتابش لغت است- به مناسبت از اشاره به این مصائب پس از رحلت رسول االله صلی االله علیه و آله نتوانسته خودداري کند و

 
آنها را براي همه بازگو می کند. 

ابن اثیر در النهایه، لغت (هنبث) این دو شعر را از حضرت زهرا علیها السلام استشهاد می آورد که اجمالی از آن مصایب و هتک
حرمت ها به آن بانوي یگانه اسلام است که هر کس و هر شخص آگاهی، همه چیز را از آن می فهمد و شدّت ناراحتی زهرا سلام االله

 
علیها و رنج و غم او و اعتراض او را به آنچه واقع شد نشان می دهد. آنجا که خطاب به پدر بزرگوارش می فرماید: 

 
قَدْ کـانَ بعَْدَك أنباء وَ هَنْبَثه 

 
لوَ کُنتَ شاهدَها لم یکثر الخُطَب 

 
إناّ فَقَدْناك فَقْد الأرضِ وابلَها 

 
فَاختل قومُک فاشْهدهم وَ لاتغَب 

سپس می گوید: «الهَنْبَثَه واحده الهنابث، و هِی الأمُور الشّداد المختلفه و اشار إلى عتبها على أبی بکر: إنها خرجت فی لمه من نسائها

 
تتوطأ ذیلها إلى أبی بکر فعاتبته» 

باید تاریخ را براي مردم بیان نمود، کلمات حضرت زهرا علیها السلام مخصوصاً آن خطبه عظیمه و بلیغه را که از معجزات ایشان است

 
به گوش جهانیان رساند. 

باید در این فاطمیه ها، شخصیت ملکوتی آن حضرت تجلیل و تعظیم شود و همه مردم در این ایام، ارادت و مودت خود را به یگانه

 
بانوي اسلام دخت گرامی پیامبر رحمت حضرت فاطمه زهرا علیها السلام اثبات نمایند. امروز ما به تأسی به آن حضرت احتیاج داریم. 

 
جامعه ما به پیروي از روش همسرداري و تربیت فرزند - که آن حضرت بهترین طریقه و روش را داشتند- احتیاج دارد. 

امروز کلمات آن حضرت باید سرمشق زندگی همه بانوان و بلکه مردان باشد. آن حضرت، مقام واقعی و کرامت حقیقی زن را به دنیا
ابلاغ نمود و فرمود: بهترین زن آن است که نه او مرد نامحرمی را ببیند و نه مرد نامحرمی او را ببیند. این است که حضرت زهرا علیها

 
السلام را تا امروز و تا قیامت، در دل هاي مردم آگاه و خداپرست و حق جو زنده نگه داشته است. 

فاطمیه یک تاریخ است، فاطمیه یعنی فریاد بر سر ظالمان، فاطمیه یعنی جهاد براي پیروزي حق بر باطل، و بالاخره فاطمیه یعنی روز

 
حکومت جهانی و الهی حضرت مهدي عجل االله تعالی فرجه الشریف. 



 
آري! فاطمیه عاشوراست، فاطمیه شب قدر است، فاطمیه غدیر و نیمه شعبان است و فاطمیه یعنی روز پیروزي نور بر ظلمت. 

در پرتو بیان فضائل آن حضرت، همه ابعاد دین و ولایت ائمه طاهرین، و دعوت اسلام و قرآن و مکتب اهل بیت علیهم السلام و در کل،

 
رسالت رسول اکرم صلی االله علیه و آله را باید تبلیغ نمود. 

 
باید با بدعت ها، با بیگانه گرایی ها، با نابسامانی ها، با گناه، با شیوع مناهی و ملاهی، با فساد، با جهل و ضلالت مبارزه نمود. 

مکتب اهل بیت علیهم السلام، مکتب معرفت، مکتب علم و بیداري، مکتب آگاهی و عدالت و برابري و رشد عقلی و اندیشه هاي نورانی
است که همه باید آن را در این فرصت ها بازگو کنیم و همه باید قدردان مجالس نورانی فاطمی باشیم و از برکات آن کمال استفاده را
نموده و مهمترین وظیفه خود را دعا با تضرّع و انابه به درگاه خداوند متعال براي تعجیل در فرج موفور السرور فرزند عزیز فاطمه،

 
حضرت مهدي عجل االله تعالی فرجه قرار دهیم؛ اللّهم عجل فرجه الشریف و اجعلنا من أعوانه و أنصاره و المستشهدین بین یدیه.» 
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اشتغال 13 هزار نفر در قالب 59 طرح صنعتی &– معدنی

منبع: درآمد نیوزشماره خبر:  13  |  تاریخ: 1399/10/07

تهران- درآمدنیوز- هشت ماهه امسال اجراي 59 طرح با سرمایه گذاري یک میلیون و 42 هزار و 451.9 میلیارد ریال،
اشتغال 13 هزار و 700 نفر را بدنبال داشت. نوشته اشتغال 13 هزار نفر در قالب 59 طرح صنعتی &– معدنی اولین بار در

درآمد نیوز. پدیدار شد.

تهران- درآمدنیوز- هشت ماهه امسال اجراي 59 طرح با
سرمایه گذاري یک میلیون و 42 هزار و 451.9 میلیارد

 
ریال، اشتغال 13 هزار و 700 نفر را بدنبال داشت. 

به گزارش روز یکشنبه خبرنگار اقتصادي ایرنا برپایه جداول
آماري وزارت صنعت، در دوره مورد بررسی در قالب 19

سرفصل تحت پوشش این وزارتخانه، 59 طرح که تمامی آنها داراي مشخصه سرمایه گذاري بیش از 60 میلیارد تومان دارند، به اجرا

 
گذاشته شد. 

 
سهم بیش از 30 درصدي بخش معدن و صنایع معدنی 

بررسی آمار مربوطه گویاي آن است که از مجموع 59 طرح ایجادي، 18 طرح به بخش معدن وصنایع معدنی (سهم بیش از 30
درصد) مربوط می شود که زمینه اشتغال سه هزار و 442 نفر از مجموع 13 هزار و 700 نفر را فراهم کرده که سهم بیش از 25

 
درصدي دارد. 

 
اختصاص 10 طرح به فلزات اساسی 

 همچنین در فهرست طرح هاي ایجادي بیشترین سهم به فلزات اساسی با 10 طرح اختصاص یافته که در زمینه هاي فولاد، مس،
 آلومینیوم و ...است. این طرح ها در استان هاي سمنان، اصفهان، مرکزي، جنوب کرمان، قزوین، آذربایجان غربی و شرقی، کرمان و

 
فارس (منطقه ویژه اقتصادي لامرد) اجرا شده است.   

 
محصولات کانی غیرفلزي با پنج طرح 

 پس از فلزات اساسی در بخش معدن وصنایع معدنی، تعداد پنج طرح مربوط به سایر محصولات کانی غیر فلزي است که در استان

 
هاي اصفهان، مرکزي، همدان، یزد و کرمان واقع شده اند، طرح هاي سرامیک، بلور و کاشی از جمله آنهاست. 

 
استخراج کانه هاي فلزي و زغالسنگ  



بر اساس بررسی جداول مربوطه، دو طرح در زمینه استخراج کانه هاي فلزي «سنگ آهن» در استان هاي کرمان و خراسان رضوي و

 
یک طرح در زمینه استخراج زغالسنگ و لینیت در استان خراسان جنوبی واقع شده است. 

به گزارش ایرنا، وزارت صنعت، معدن و تجارت امسال در چارچوب جهش تولید برنامه رشد 20 تا 25 درصدي در زمینه ذخایر
اکتشافی معدنی را در دستور کار دارد و با توجه به استخراج 410 میلیون تنی در سال 98، افزایش 30 درصدي را در این زمینه پیش

بینی کرده و رشد 25 درصدي در زمینه تولیدات صنایع معدنی را دنبال می کند.



انعقاد تفاهم نامه همکاري آموزشی بین اداره کل آموزش فنی حرفه اي استان

زنجان و شرکت دیاکو گشت ایرانیان

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  14  |  تاریخ: 1399/10/07

در این تفاهم نامه برنامه ریزي، اجراي آموزش هاي مهارتی براي اعضاي معرفی شده، بهره گیري از کارشناسان و متخصصان
صاحب صلاحیت در کمیته هاي تخصصی تدوین و بازنگري استانداردهاي آموزشی و برگزاري آزمون هاي مهارت حسب لزوم

و نیز ضوابط و مقررات مربوطه.

در راستاي ارتقاي سطح تخصص فنی و مهارتی گروه هاي
هدف انجام شد؛ انعقاد تفاهم نامه همکاري آموزشی بین
اداره کل آموزش فنی حرفه اي استان زنجان و شرکت
دیاکو گشت ایرانیان در این تفاهم نامه برنامه ریزي، اجراي
آموزش هاي مهارتی براي اعضاي معرفی شده، بهره گیري
از کارشناسان و متخصصان صاحب صلاحیت در کمیته
هاي تخصصی تدوین و بازنگري استانداردهاي آموزشی و
برگزاري آزمون هاي مهارت حسب لزوم و نیز ضوابط و

 
مقررات مربوطه. 

به گزارش خبرگزاري برنا از استان زنجان؛ در راستاي ارتقاي سطح تخصص فنی و مهارتی گروه هاي هدف و هم افزایی اداره کل
آموزش فنی و حرفه اي استان زنجان و شرکت دیاکو گشت ایرانیان جهت بهره برداري بهینه از تمامی ظرفیت هاي در دسترس و با
هدف ارائه آموزش هاي مهارتی گروه هاي هدف، تفاهم نامه همکاري بین اداره کل آموزش فنی و حرفه اي و شرکت دیاکو گشت

 
ایرانیان منعقد شد. 

این تفاهم نامه با حضور محمدرضا انصاري، مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي استان و اویس کیانی، مدیر عامل شرکت دیاکو گشت
ایرانیان این استان در راستاي ارتقاي سطح تخصص فنی و مهارتی گروه هاي هدف و هم افزایی اداره کل آموزش فنی و حرفه اي
استان زنجان و شرکت دیاکو گشت ایرانیان جهت بهره برداري بهینه از تمامی ظرفیت هاي در دسترس و با هدف توانمندسازي نیروي
انسانی و گروه هاي هدف از طریق ارائه آموزش هاي مهارتی و شغلی و استفاده از امکانات و ظرفیت هاي طرفین به منظور ارتقاء سطح

 
کیفی آموزشی، منعقد شد. 

بنابراین گزارش؛ در این تفاهم نامه برنامه ریزي، اجراي آموزش هاي مهارتی براي اعضاي معرفی شده، بهره گیري از کارشناسان و
متخصصان صاحب صلاحیت در کمیته هاي تخصصی تدوین و بازنگري استانداردهاي آموزشی و برگزاري آزمون هاي مهارت حسب

 
لزوم و نیز ضوابط و مقررات مربوطه. 

بهره گیري از خبرگان جهت برگزاري دوره هاي آموزشی مورد توافق، همکاري و هماهنگی به منظور بازدید از کارگاه هاي آموزشی
زیر مجموعه اداره کل، اجراي دوره هاي پیشنهادي شرکت دیاکو گشت ایرانیان مطابق توافق انجام شده طرفین و صدور گواهینامه
براي قبول شدگان مطابق مقررات اداره کل آموزش فنی و حرفه اي استان (در چهار چوب ضوابط و مقررات طرفین)، هماهنگی معرفی
شدگان جهت استفاده از کارگاه هاي آموزشی مراکز در قالب دستور العمل کارآفرینی مهارت بنیان، از تعهدات اداره کل آموزش فنی و



 
حرفه اي استان در این تفاهم نامه است. 

این گزارش می افزاید؛ نیازسنجی و امکان سنجی دوره هاي آموزشی، معرفی استادکاران و صاحبنظران جهت همکاري در برگزاري
دوره هاي آموزشی، شناسایی مشاغل بومی و ارسال درخواست به اداره کل به منظور تدوین استاندارهاي آموزشی بر اساس طبقه
بندي مشاغل ISCO با همکاري استادکاران و صاحبنظران حوزه مربوطه معرفی شده، همکاري در ایجاد و تکمیل مرکز تخصصی
آموزش هتلداري و گردشگري، پروژه بوم گردي، دستاوردهاي طرح تکاپو و سند توسعه اشتغال شهرستان، همکاري در بازاریابی
تولیدات کارآموزان در حوزه صنایع دستی، مشاوره در حوزه طرح هاي کسب و کار در حوزه گردشگري، بوم گردي و صنایع دستی،
همکاري در ایجاد و راه اندازي زیر ساخت هاي فنی مورد نیاز IT در حوزه گردشگري و بوم گردي، برنامه ریزي و اجراي سفرهاي
آموزشی و کاربینی مشاغل در داخل کشور براي مربیان و کارآموزان در قالب تور، ارائه خدمات نمایشگاهی و رویدادي، ایجاد زمینه
هاي ثبت نامی مناسب و مکانیزه بخش گردشگري پرسنل و کارکنان، همکاري در اجراي طرح کارآموزي در محیط کار واقعی، از

 
تعهدات شرکت دیاکو گشت ایرانیان این استان در این تفاهم نامه است . 

این تفاهم¬نامه به مدت یک سال در 9 ماده و 34 بند و 2 تبصره در2 نسخه تهیه و تنظیم گردیده و به امضاي طرفین رسیده است و
هر نسخه حکم اصل را دارد و به تنهایی داراي سندیت لازم می¬باشد.



ساخت ربات گردگیر پنل هاي خورشیدي توسط پژوهشگران ایرانی

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  15  |  تاریخ: 1399/10/07

پژوهشگران و فناوران دانشگاه یزد با بهره گیري از دستاوردهاي روز دنیا موفق به ساخت ربات گردگیر پنل هاي خورشیدي
شدند که عملیات مدنظر را به صورت خودکار انجام می دهد.

پژوهشگران و فناوران دانشگاه یزد با بهره گیري از
دستاوردهاي روز دنیا موفق به ساخت ربات گردگیر پنل
هاي خورشیدي شدند که عملیات مدنظر را به صورت

 
خودکار انجام می دهد. 

به گزارش خبرگزاري مهر به نقل از وزارت علوم، روح االله
عزیزي تفتی، عضو هیئت علمی دانشکده مهندسی مکانیک
دانشگاه یزد و مجري این طرح با بیان اینکه گردگیري و
تمیز کردن پنل هاي خورشیدي امري ضروري براي
بازدهی بالا و افزایش عمر آنهاست، گفت: با توجه به نیاز

روزافزون استفاده از انرژي هاي تجدیدپذیر مانند انرژي خورشیدي براي تولید انرژي، تولید برق فتوولتائیک توسط پنل هاي
خورشیدي رو به گسترش است از طرف دیگر در کنار توجه به بحث پدافند غیرعامل، توزیع مراکز تولید برق فتوولتائیک در پشت بام
ها می تواند ضمن کمک به اقتصاد خانواده، هزینه و استهلاك انتقال و توزیع برق در بین و داخل شهرها را به میزان قابل توجهی

 
کاهش دهد. 

وي افزود: از آن جا که آلودگی پنل هاي خورشیدي تأثیر بسزایی در کاهش بازدهی و طول عمر آن ها دارد، در حال حاضر، تمیزکاري
پنل ها با شستشو توسط نیروي انسانی انجام می شود که این امر با چالش هایی مانند فراموشی شستشو یا نیاز به شستشو بعد از هر
طوفان و گردوخاك همراه است. بنابراین، یک ربات گردگیر کم هزینه جهت پنل هاي خورشیدي پشت بامی طراحی و ساخته شد تا

 
عملیات تمیزکاري را به صورت خودکار انجام دهد. 

به گفته دکتر عزیزي تفتی این ربات که با همکاري حمیدرضا احمدي شاپورآبادي، دانشجوي کارشناسی مهندسی مکانیک،
سیدامیرحسین مشتاقیون، دانشجوي کارشناسی ارشد مهندسی کامپیوتر طراحی و ساخته شده براي انواع چیدمان هاي پنل هاي
خورشیدي قابل استفاده است به طوري که در زمان هاي از پیش تعیین شده به صورت خودکار فعال شده و عملیات تمیزکاري را به

 
دو صورت خشک یا تر انجام می دهد. 

وي دستیابی به فناوري ساخت یک ربات بومی، سادگی استفاده از ربات، هزینه پایین آن، تمیزکاري خودکار پنل ها در بازه هاي
زمانی قابل برنامه ریزي و کاهش مصرف آب براي تمیزکاري پنل ها را از جمله دستاوردهاي این پروژه عنوان کرد و افزود: این پروژه

 
براي سه نفر به صورت مستقیم ایجاد اشتغال کرده و فرآیند ثبت اختراع این طرح در حال انجام است. 

عزیزي تفتی در خاتمه افزود: افزایش سطح هوشمندي ربات براي فعال شدن بعد از هر طوفان یا گرد و خاك به روشی اقتصادي و



بهینه سازي ساختار مکانیکی به منظور کاهش بیش تر وزن و افزایش سهولت حرکت و کیفیت تمیزکاري از برنامه هاي آتی جهت
توسعه طرح است.



جلسه هماهنگی اجراي تفاهم نامه معاونت امور زنان و خانواده ریاست

جمهوري و صندوق کارآفرینی امید در استان

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  16  |  تاریخ: 1399/10/07

جلسه هماهنگی و بررسی سازوکار اجراي تفاهم نامه
معاونت امور زنان وخانواده ریاست جمهوري با صندوق
کارآفرینی امید با حضور عظیمی فشی مدیر صندوق استان
، سرکار خانم رستمی مدیر کل دفتر امور بانوان استانداري
و حجت الاسلام صالحی مشاور استاندار در محل استانداري

 
کرمانشاه برگزار شد. 

در این دیدار ضمن تشریح خدمات و اقدامات صورت گرفته به جامعه هدف ، نسبت به بررسی و رفع مشکلات موجود و هماهنگی لازم
در خصوص تعیین تکلیف معرفی شدگان از محل تفاهم نامه منعقده و همچنین تسریع و تسهیل روند پرداخت تسهیلات به معرفی

 
شدگان تاکید شد . 

همچنین در این جلسه پیشنهادات و راهکارهاي مبنی بر همکاري بیشتر در راستاي حمایت از اشتغال بانوان از طریق انعقاد تفاهم
نامه همکاري استانی با توجه به ظرفیت ها و پستانسیل هاي طرفین مطرح گردید که جهت اجرا مورد بررسی قرار گیرد.



حمایت صندوق کارآفرینی امید از مشاغل بانوان

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  17  |  تاریخ: 1399/10/07

یک طرح حمایتی صندوق کارآفرینی امید در زاهدان به

 
بهره برداري رسید. 

به گزارش روابط عمومی صندوق کارآفرینی امید سیستان
و بلوچستان، این طرح یک سالن زیبایی براي بانوان است
که به همت یک بانوي کارآفرین سیستان و بلوچستان راه

 
اندازي شده است. 

مدیر صندوق کارآفرینی امید سیستان و بلوچستان گفت: براي حمایت از این طرح، صندوق کارآفرینی امید 50 میلیون تومان

 
تسهیلات با کارمزد چهاردرصد به کارآفرین پرداخت کرده است. 

ادریس دینارزهی با تاکید بر نگاه ویژه صندوق بر حمایت از کسب و کار بانوان افزود: با افتتاح این طرح، زمینه اشتغال سه بانوي دیگر

 
هم فراهم شد. 

انتهاي پیام/



سرمایه گذار کارآفرین در جهان فناوري

منبع: اتاق بازرگانی تهرانشماره خبر:  18  |  تاریخ: 1399/10/07

براي من، همه  چیز از آن اتاق زیر شیروانی مغازه ماست  فروشی آغاز شد. آن موقع پول چندانی نداشتم، اما امید داشتم.

آینده نگر در سال 1992 من، پژمان نوزاد، در سیلیکون
ولی یک بی خانمان بودم. خب نه بی خانمان به معنی
واقعی کلمه. در یک لبنیاتی و ماست فروشی کار می کردم
و مالک فروشگاه را راضی کرده بودم تا بگذارد بدون
پرداخت اجاره بها در اتاق زیرشیروانی مغازه بخوابم. یک بار
وقتی آخر شب می خواستم وارد مغازه شوم، پلیس جلوي

 
من را گرفت. فکر می کرد قصد دزدي از مغازه را دارم. 

نمی توانستم سرزنششان کنم. خودم هم بودم همینکار را می کردم. اما من در تلاش براي بقا بودم. چند ماه پیش از این، ایران را با
700 دلار به مقصد ایالات متحده آمریکا ترك کرده بودم. نمی توانستم انگلیسی صحبت کنم، و تعداد انگشت شماري آشنا در
کالیفرنیا داشتم. اما می دانستم که آمریکا سرزمین فرصت ها است و من آماده قاپیدن فرصت ها بودم. در این گیر و دار عاشق هم
بودم. در تهران، عاشق دختري بودم که با هم بزرگ شده بودیم.پول کمی را که داشتم صرف تماس گرفتن با آن سوي جهان می

 
کردم. به سرعت پولم ته کشید. 

من در تهران خبرنگار ورزشی بودم اما تمامی سوابقم در این حوزه در آمریکا هیچ بودند. در سن خوزه کاري در یک کارواش براي
خودم دست و پا کردم و در یک کالج محلی شبانه مشغول به یادگیري زبان شدم. بعد شغلم را از کارواش به ماست فروشی تغییر دادم.
یک روز حین تماشاي تلویزیون در اتاق زیرشیروانی ام، تبلیغی از گالري فرش مدالیون در پالوآلتو دیدم. آنها فروشنده استخدام می

 
کردند. بلافاصله گوشی را برداشتم. صاحب مغازه پرسید: تا به حال فرش فروخته اي؟ 

 
گفتم:نه. 

 
-تا حالا مبلمان فروخته اي؟ 

 
-نه. 

 
-تا به حال چیزي فروخته اي؟ 

 
-نه. 



 
-پس چرا به من زنگ زدي؟ 

پیش از آنکه گوشی را بگذارد از او خواهش کردم به من فرصتی بدهد: چطور قبل از اینکه من را ببینی ردم می کنی؟ سکوتی طولانی
کرد و بعد پذیرفت: قبول، فردا بیا. روز بعد به دیدنش رفتم.کار را گرفتم و تا پایان هفته از اتاق زیر شیروانی نقل مکان کردم. این آغاز

 
زندگی جدیدم بود. 

 
فرش فروشی 

اولین چیزي که به عنوان کارمندي جدید در فرش فروشی مدالیون یاد گرفتم اینبود که فرش هاي ایرانی واقعا گران هستند، هرکدام
ده ها هزار دلار. دومین موضوع این بود که فهمیدم بیشتر مشتریان راهی نداشتند تا بفهمند آیا مورد سوءاستفاده قرار می گیرند یا نه.
نمی توانند نوع بافت و محل بافت فرش ها را تشخیص بدهند. هیچ اطلاعاتی از قیمت منصفانه نداشتند و راهی هم براي تشخیص
وجود نداشت. از این رو بود که فروش فرش هاي گران قیمت نیازمند اعتماد و برقراري ارتباطی مستحکم است. این همان کاري است
که طی چند سال پس از آن انجام دادم. با مشتري هایم دوست شدم. به خانه هایشان رفتم. با خانواده هایشان وقت گذراندم. با آنها
آشنا شدم و فروش خوبی هم انجام دادم. در بهترین سال فروشندگی ام هشت میلیون دلار فرش فروختم. من شاهد جامعه اي شگفت
انگیز بودم که هدفش تغییر جهان بود و من می خواستم بخشی از آن باشم. از این رو، علاوه بر فروش فرش به مشتري ها شروع به
پرسیدن کردم. کم کم پیچ و خم جهان اطرافم دستم آمد. شرکت ها، فناوري، و رشد باورنکردنی آن. سپس یک روز وارد دفتر رئیسم،

 
مدیر فرش فروشی شدم و به او گفتم: ما باید یک صندوق سرمایه گذاري کارآفرینی راه بیندازیم. 

 
ماجراجویی آغاز می شود 

رئیسم، امیرعمیدي،مردي فوق العاده بود که تمامی موفقیت هایش در ایران را براي مهاجرت به آمریکا رها کرده بود و اینجا همه چیز
را از صفر آغاز کرده بود.او بسیار باهوش بود و من و فرصتی را که از آن حرف می زدم باور داشت. من هرآنچه را که در گاوصندوقمان
پس انداز کرده بودم وسط گذاشتم و به دنبال شرکت هاي نوپاي خوش آتیه گشتم. تعهد من 200 هزار دلاري بود، که همه آن را
نداشتم و بخشی از آن را از درآمد ماهانه فرش فروشی پرداخت می کردم. اولین چالش ما قانع کردن مردم بود تا باور کنند ما در
کارمان جدي هستیم. بیشتر بنیان گذارانی که با ما ملاقات می کردند، پیش از ما با سرمایه گذارانی بزرگ در جاده سند هیل ملاقات
کرده بودند. آنها حین ملاقات با ما انتظار همان برخورد مجلل و صیقل داده شده اي را داشتند که از آنها دیده بودند. در عوض ما از
آنها در پستوي مغازه فرش فروشی با چاي دم کشیده سیاه ایرانی استقبال می کردیم. می خواستیم یخشان باز شود. پس از آن بزرگ
ترین چالش ما یافتن بهترین شرکت ها پیش از دیگران بود. عنوان سرمایه گذار فرشته یا سرمایه گذار مرحله کشت ایده آن زمان
مرسوم نبود. هیچ منبعی هم وجود نداشت. از این رو من سرمایه گذاران و بنیان گذاران را به منظور ایجاد ارتباط به مراسم هاي
مختلفی در فروشگاه فرش دعوت می کردم. زمان بسیار زیادي را صرف یادگیري کردم. هر کنفرانسی را که مرتبط با این کار بود رفتم،
با بنیان گذاران و سرمایه گذاران زیادي ملاقات کردم و کتاب هاي بسیاري خواندم. دراول راه سرمایه گذاري هاي بدي انجام دادیم،
اما پس از آن شانس به ما رو کرد. ما در سال 2000 سرمایه گذار اندي روبین شدیم که در نهایت سیستم عامل اندروید را خلق
کرد.ملاقات با اندي نقطه عطفی در زندگی من بود. من ویژگی هاي بسیار کمیابی از کارآفرینی را در او دیدم و پس از آن همه چیز
وابسته به تشخیص الگوها بود. وقتی اسم ما بر سر زبان ها افتاد، افراد بیشتري براي گفت وگو درباره فناوري به فرش فروشی می
آمدند. شرکت هاي سرمایه گذار بزرگ تماس هاي من را جدي تر می گرفتند. با گذشت زمان، سرمایه گذاري هاي ما رشد کرد. ما به
اولین سرمایه گذار شرکت هاي دراپ باکس، لندینگ کلاب، ساوند هاوند، دنجر، زوسک و دیگر شرکت هاي موفق تبدیل شدیم. امروز

 
شرکت هایی که روي آنها سرمایه گذاري کردم بیش از 20 میلیارد دلار ارزش دارند، و اولین زمین بازي آنها فروشگاه فرش بود. 



 
مسیر من 

در سال 2013 مسیر جدایی را در پیش گرفتم و شرکت سرمایه گذاري «پِر»(Pear)، را به منظور سرمایه گذاري در مراحل اولیه کار
تاسیس کردم. شریکم مار هرشنسون بود، کارآفرینی اسپانیایی و فارغ التحصیل مقطع دکتراي مهندسی برق از دانشگاه استنفورد. او
در تاسیس سه شرکت موبایل، تجارت الکترونیک و نرم افزار، و صنایع نیمه هادي مشارکت کرد. ایده اصلی این بود که همان اندازه
روي افراد سرمایه گذاري کنیم که روي فناوري می کنیم؛ یافتن کارآفرینانی که براي حل مشکلات در بازارهاي بزرگ به دنبال راه
حل بودند و تبدیل کردن آنها به بخشی از خانواده خودمان، پایبندي به آنها در روزهاي خوشی و ناخوشی. با اینکه هر بنیان گذار و
موسسی متفاوت از دیگري است و هیچ فرمول جادویی براي شناسایی آنها وجود ندارد، اما ما نشانه هاي اندکی را که درمیان بهترین

 
آنها رایج است شناسایی کردیم، نشانه هایی که در مراحل اولیه می توان آنها را تشخیص داد. 

من به دنبال افرادي هستم که لیستی از 20 ایده دارند و تمامی گزینه هاي آن را براي اجرا کردن عملی ترین گزینه خط زده اند. من
به دنبال بنیان گذارانی هستم که ایده پردازي آنها تاریخچه داشته باشد. بهترین کارآفرینان تنها در تعقیب موضوعات جذاب و بزرگ
نیستند. آنها به مشکلاتی که در حال رفع آن هستند بسیار نزدیک اند و این مشکلات معمولا بسیار واضح اند. مثل مرتبط کردن
افرادي که خودرو دارند به افرادي که می خواهند به مقصدي بروند. یا ایجاد شیوه هایی کاربردي براي کارمندان براي ارتباط داشتن با
یکدیگر در محیط کار. یا ذخیره سازي اطلاعات از راه دور. این همان ایده هایی بودند که اوبر، اسلکز و دراپ باکس را در جهان خلق
کردند. وقتی فردي مسئله اي را که در حال حل آن است واقعا و عمیقا درك می کند، احتمال اینکه در زمان سختی ها کار را رها
کند کمتر می شود و درك بهتري از موضوعات ساختاري در بازار که مانع از حل مسئله توسط دیگران شده است خواهد داشت. ایده
هاي بزرگ هیچ ایرادي ندارند، اما اگر شرکتی بر اساس یک ایده بزرگ ساخته شود، احتمال شکست آن بالا می رود. بهترین شرکت
ها آنهایی هستند که با هدف حل مسائل کوچک تري کهموسس آنها را تجربه کرده و درگیر آنها است،کار خود را آغاز می کنند.

 
چنین ارتباط بدیعی با مسئله است که آنها را به سوي حل مسئله پیش می راند و به موفقیت می رساند. 

ویژگی بعدي استقامت بالا است زیرا ایجاد یک استارت آپ موفق، بسیار دشوار است. من اولین استارت آپ زندگی ام را در دوران
جنگ ایران و عراق در تهران تاسیس کردم. هرشب جت هاي جنگی بالاي شهر پرواز می کردند و با شکسته شدن دیوار صوتی، شیشه
پنجره خانه ها خرد می شد. تقریباهر شب این اتفاق می افتاد. یک روز صبح تصمیم گرفتم خانه به خانه در بزنم و نوارچسب هایی را
به مردم بفروشم تا با چسباندن آنها روي شیشه ها، از خرد شدن شیشه جلوگیري کنند. هیچ کس از من خرید نکرد و پس از چند
ساعت من کار را رها کردم. یک موسس خوب هرگز چنین کاري نمی کرد. او تکنیک هاي فروش دیگري را امتحان می کرد، با چسبی
متفاوت، یا حتی ایده اي متفاوت. چندین سال بعد با کارآفرینی شکست خورده حرف می زدم که می گفت: سیلیکون ولی یک میدان

 
جنگ است. این طور نیست. من در منطقه جنگی بزرگ شدم. اما موفق شدن در اینجا نیازمند مقداري کافی از سرسختی است. 

کارآفرینان خوب، ناخدایان کشتی هاي خود هستند، به شرکاي خود اهمیت می دهند و نقاط قوت و ضعف یکدیگر را می شناسند،
دیدگاهی طولانی مدت دارند و به دنبال ثروت بادآورده و زودهنگام نیستند، به دنبال ایجاد اشتغال، ساخت شرکتی بادوام و ایجاد
تحول در صنایع هستند، اعتماد به نفس عمیقی نسبت به آینده دارند و درعین حال به اندازه اي محتاط اند که هر تصمیم را بارها

 
بررسی می کنند. 

 
درس هایی از اتاق زیرشیروانی 

براي من، همه چیز از آن اتاق زیر شیروانی مغازه ماست فروشی آغاز شد. آن موقع پول چندانی نداشتم، اما امید داشتم. امید به اینکه
اگر بتوانم از پس زندگی در آن اتاق زیر شیروانی بربیایم، از پس هر چیز دیگري برخواهم آمد. امید به اینکه با فداکاري و سختکوشی



فراوان می توانم چیزي از خود خلق کنم. امید به اینکه این تازه اول راه است. آن دختر را به یاد دارید؟ همانی که تمام پولم را خرج
تلفن زدن به او کردم. ما بیست و ششمین سالگرد ازدواجمان را امسال در کنار دو فرزندمان جشن گرفتیم. این هم یک دلیل دیگر

براي اینکه بدانید چرا هیچ وقت نباید تسلیم شد.



کار احداث پارك بانوان خرمشهر آغاز شد

منبع: ایرناشماره خبر:  19  |  تاریخ: 1399/10/07

آبادان - ایرنا - شهردار خرمشهر گفت: عملیات اجرایی احداث نخستین پارك بانوان خرمشهر در زمینی به مساحت 2 هکتار
آغاز شد.

آبادان - ایرنا - شهردار خرمشهر گفت: عملیات اجرایی
احداث نخستین پارك بانوان خرمشهر در زمینی به

 
مساحت 2 هکتار آغاز شد. 

منصور علوانی روز یکشنبه در گفت وگو با خبرنگار ایرنا
بیان کرد: دیوارکشی پارك بانوان با برآورد اولیه حدود 12
میلیارد ریال اعتبار در حال اجرا است و تا پایان امسال

 
تکمیل و به بهره برداري خواهد رسید. 

وي افزود:در پارك بانوان امکاناتی نظیر نصب مجموعه
وسایل ورزشی، زمین بستکبال ، والیبال، مبلمان شهري،

 
روشنایی و فضاي سبز طراحی شده است. 

علوانی ادامه داد: پارك بانوان در حاشیه بلوار امیرکبیر خرمشهر جانمایی شده و به لحاظ دسترسی و نزدیک بودن به مرکز شهر از
موقعیت خوبی برخوردار است. تمام امور خدماتی، آموزشی در این پارك توسط بانوان انجام تا آنها با آرامش و امنیت خاطر در محیطی

 
امن اوقات فراغت خود را در این پارك سپري کنند. 

شهردار خرمشهر اشتغالزایی براي بانوان را از مزایاي احداث پارك ویژه بانوان بیان کرد و گفت:غرفه هاي ویژه عرضه محصولات

 
خوداشتغالی بانوان در پارك جانمایی و طراحی شده و به بانوان بدسرپرست و سرپرست خانوار واگذار می شود. 

علوانی ادامه داد: پارك بانوان ضمن پرکردن اوقات فراغت در محیطی امن نقش مهمی را در زمینه کارآفرینی و رونق اقتصادي از

 
طریق راه اندازي بازارچه هاي کارآفرینی ایفا می کند. 

وي ادامه داد: هماهنگی لازم با تعدادي از مربیان ورزشی بانوان انجام شده تا به صورت روزانه ورزش هاي همگانی را در پارك بانوان

 
اجرا کنند. 

 
برچسب ها 

 
- خرمشهر 



 
- بانوان 

- سازمان شهرداري ها و دهیاري هاي کشور



83 میلیارد تومان تسهیلات ارزان قیمت در قالب 700 طرح در اردبیل پرداخت

شد

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  20  |  تاریخ: 1399/10/07

خبرگزاري آریا - مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی
استان اردبیل گفت: طی سال جاري بیش از 83 میلیارد
تومان تسهیلات در قالب 700 طرح سرمایه گذاري از محل

 
اعتبارات ارزان قیمت اشتغال پایدار روستایی پرداخت شد. 
به گزارش روابط عمومی اداره کل تعاون، کار و رفاه
اجتماعی استان اردبیل؛قاسم رحیمی در نشست با
کارفرمایان گفت: با حمایت استاندار اردبیل در کنارحل
مشکلاتواحدهاي تولیدي، جامعه کارگري نیز با کمترین
دغدغه روبه رو بودند بهطوري که با تأمین منابع مورد نیاز

بخشی از آسیب کرونا رفع شده است.وي تصریح کرد: در سال جاري و در چهار حوزهاداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی تسهیلات
خود را به متقاضیان و افرادواجد شرایط پرداخت می کند که انتظار می رود با این منابع حمایت و همراهیمجموعه هاي تولیدي و

 
کارگري استان را شاهد باشیم. 

 
پرداخت بیش از 83 میلیارد تومان تسهیلات در قالب 700 طرح 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی اردبیل گفت: در بحث اشتغال پایدارروستایی، در سال جاري بیش از 83 میلیارد تومان تسهیلات
در قالب 700 طرحپرداخت شده که چهار بانک توسعه تعاون، صندوق کارآفرینی، بانک کشاورزي و پستبانک پرداختی هاي خود را

 
انجام دادند. 

رحیمی افزود: از سال 97 منابع اشتغال پایدارروستایی در حال پرداخت است که در این مدت بیش از 320 میلیارد تومانپرداختی به
متقاضیان را شاهد بودیم که این تسهیلات با بهره چهار، شش و 10درصد براي ساکنان مناطق مرزي، محروم و روستایی در اولویت

 
پرداخت شده است. 

وي در بخش دیگري از سخنان خود خاطرنشانکرد: در حوزه تسهیلات پرداختی براي آسیب دیدگان کرونا نیز با توجه به شرایطکشور،
منابعی به استان اختصاص یافته که توسط 14 بانک از تابستان امسال اینمنابع در حال پرداخت است که سهمیه استان 260 میلیارد

 
تومان است. 

 
پرداخت 16 میلیون تومان تسهیلات کم بهره به فعالان حوزه گردشگري به ازاي هر نفر شاغل 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی اردبیل اضافه کرد: از این مبلغ تاکنون168 میلیارد تومان تسهیلات در 14 رسته فعالیت براي

 
بانک ها معرفی شده کهپرداختی در حدود 101 میلیارد تومان در این بخش بوده است. 

وي بیان کرد: این پرداختی ها براي صاحبان مشاغل حوزه گردشگري به ویژه هتل داران ادامه دارد و به ازاي هر نفر شاغلدر این

 
واحدها 16 میلیون تومان تسهیلات کم بهره پرداخت می شود. 

رحیمی ادامه داد: بانک هاي عامل از طریقتسهیلات منابع داخلی خود پرداختی هایی را انجام دادند که ما در استان بامعرفی 13 هزار

 
طرح براي 14 بانک موفق شدیم تا تسهیلات مورد نیاز آنها را بهموقع پرداخت کنیم. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی اردبیل درادامه سخنان خود اظهار کرد: در قالب امضاي تفاهمنامه با صندوق کارآفرینیامید،



تسهیلات خوبی نیز در حمایت از واحدهاي تولیدي و صنعتی کوچک در حالانجام است که 79 میلیارد تومان از این منابع به عنوان

 
سهمیه استان در نظرگرفته شده که براي 88 طرح 49 میلیارد تومان تسهیلات پرداخت شده است. 

 
پرداخت 3.5 میلیارد تومان منابع براي مشاغل خانگی 

رحیمی تصریح کرد: در حوزه حمایت از مشاغل روستایی و همچنین بخش حمل و نقل،تفاهمنامه کشوري در پرداخت تسهیلات

 
وجود دارد که تا سقف 50 میلیارد توماندر هر حوزه قابل پرداخت خواهد بود. 

وي در مورد تسهیلات کم بهره در حوزه مشاغلخانگی نیز گفت: هر چند در سال جاري پرداخت تسهیلات در این بخش کم رونق
شدهاما از 5.5 میلیارد تومان سهمیه استان در سال جاري تاکنون 3.5 میلیارد تومانمنابع براي مشاغل خانگی پرداخت شده که شامل

 
219 نفر است. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی اردبیلافزود: پرداخت تسهیلات در مجموع توسط اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعیدر 9 ماهه
امسال نسبت به سال گذشته رشد مناسبی پیدا کرده به طوري که 200میلیارد تومان منابع پرداخت شده که این رقم در سال گذشته

در حدود 150میلیارد تومان بوده است.



روایت زندگی پدر نوشت افزار ایران/ بنیانگذار "خودکار بیک" در قاب تصویر

منبع: داناشماره خبر:  21  |  تاریخ: 1399/10/07

مستند "خودکار" به کارگردانی محمد ثقفی و گویندگی نصراالله مدقالچی در فیلیمو عرضه اینترنتی شد.

مستند "خودکار" به کارگردانی محمد ثقفی و گویندگی

 
نصراالله مدقالچی در فیلیمو عرضه اینترنتی شد. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا؛ مستند «خودکار» به
کارگردانی محمد ثقفی و گویندگی نصراالله مدقالچی در

 
فیلیمو عرضه اینترنتی شد. 

مستند خودکار داستان زندگی علی اکبر رفوگران است که
از جوانی مانند خودکار کار کرده و حالا در دهمین دوره
عمر خود به عنوان پدر نوشت افزار ایران و بنیان گذار

 
کارخانه «بیک» در کشور شناخته می شود. 

«خودکار» یک مستند پرتره درباره زندگی علی اکبر روفوگران پدر نوشت افزار ایران است. کسی که براي اولین بار خودکار بیک و
مداد سوسمار نشان را در ایران تولید کرد. کارآفرینی که یک زندگی بسیار پرفراز و نشیبی را قبل و بعد از انقلاب داشته و بعد از آنکه
کارخانه اش در اوایل دهه 70 دچار مشکل می شود و بعد دوباره تولید را چند سال بعد شروع می کند واساسا کلمه خودکار

 
اصطلاحی است که ایشان روي این نوشت افزار جدید در دهه 40 می گذارد. 

در مستند «خودکار» به تمامی سوالات و مجهولات ذهنی مردم در خصوص برند ""بیک"" از جمله اینکه این محصول از کجا

 
آمده؟،آیا در حال حاضر تولید می شود؟ و سرنوشت آن چه شد را پاسخ داده شده است. 

تمام حرف مستند این است که رفوگران یک نفر از آدم هایی است که در این مملکت با وجود صدها مشکل و گرفتاري فراوان که در
آن کودتا، انقلاب، جنگ و تحریم و هرگونه مشکل و گرفتاري که می توان براي یک مملکت تصور کرد را دیدند ولی ایستادند و براي

 
مملکت کار کردند. 

مستند «خودکار» براي اولین بار در سیزدهمین جشنواره سینماحقیقت در بخش کارآفرینی به نمایش در آمد که با استقبال همراه

 
بود و موفق به کسب جایزه سوم این بخش شد و مخاطبان می توانند این اثر را در سامانه فیلیمو تماشا کنند. 

 
مستند «خودکار» که تهیه کنندگی عطا پناهی تولید شده در خانه مستند و محصول سازمان هنري رسانه اي اوج است. 

انتهاي پیام/



ادغام رتبه بندي هاي آموزشی و پژوهشی دانشگاههاي علوم پزشکی از 1400

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  22  |  تاریخ: 1399/10/07

معاون آموزشی وزارت بهداشت از ادغام رتبه بندي هاي آموزشی، علمی و پژوهشی دانشگاه هاي علوم پزشکی کشور از سال
1400 خبر داد.

معاون آموزشی وزارت بهداشت از ادغام رتبه بندي هاي
آموزشی، علمی و پژوهشی دانشگاه هاي علوم پزشکی

 
کشور از سال 1400 خبر داد. 

به گزارش خبرگزاري مهر به نقل از وزارت بهداشت، دکتر
علی اکبر حق دوست در جلسه پاسخگویی اجتماعی گفت:
طبق توافق به عمل آمده میان معاونت آموزشی، معاونت
دانشجویی و معاونت تحقیقات و فناوري وزارت بهداشت، از
سال 1400 رتبه بندي هاي آموزشی، علمی و پژوهشی

 
دانشگاه هاي علوم پزشکی در هم ادغام خواهند شد. 

معاون آموزشی وزارت بهداشت افزود: محورهاي شش گانه مرجعیت، همگرایی، پاسخگویی، آمایش سرزمینی، بین المللی سازي و

 
مفهوم خردورزي و حکمت، محورهاي اصلی این رتبه بندي خواهند بود. 

وي با اشاره به رتبه بندي آموزشی دانشگاه هاي علوم پزشکی کشور (راد 3) افزود: در رتبه بندي منتشر شده، مفهوم پاسخگویی از دو
منظر، بررسی شد و دانشگاه ها بر اساس آن طبقه بندي شدند. بسته پاسخگویی از مجموعه بسته هاي تحول و نوآوري در آموزش

 
است و کسب رتبه هاي اول توسط دانشگاه هاي کوچکتر در این رتبه بندي، بسیار قابل توجه است. 

حق دوست خاطرنشان کرد: دانشگاه هاي تهران، زاهدان، کاشان، اصفهان، شهید بهشتی، شهرکرد، ایران و تبریز موفق به کسب رتبه
در بسته پاسخگویی شدند. همچنین دانشگاه هاي علوم پزشکی جیرفت، فسا، لارستان و بیرجندش نیز توانستند در رتبه بندي بسته

 
پاسخگویی، پیشرفت خوبی از خود نشان بدهند. 

وي تاکید کرد: بر اساس شاخص هاي ترکیبی در مفهوم پاسخگویی نیز دانشگاه هاي علوم پزشکی تهران، اصفهان، مشهد، شهید

 
بهشتی، تبریز، شیراز، کرمان، همدان و کرمانشاه موفق شدند رتبه هاي برتر را از آن خود کنند. 

 
معاون آموزشی وزارت بهداشت یادآور شد باید تلاش کنیم تا تربیت و آموزش به سمت و سوي پاسخگویی حرکت کند. 

وي گفت: تفکیک برخی رشته هاي علوم پزشکی و تبدیل آنها به رشته هایی که نمی توانند نیازهاي جامعه را به تنهایی مرتفع کنند و
یا راه اندازي رشته هایی که آموزش هاي لازم و مورد نیاز در جامعه را به دانشجویان نمی دهند بیانگر ضرورت توجه به آموزش
پاسخگوست و باید فکري کنیم تا بحث پاسخگویی اجتماعی، خیلی وسیع و بر اساس نیازسنجی اجتماعی انجام شود لذا اینکه براي



 
چه کاري، چه تعدادي نیروي انسانی مورد نیاز است از موضوعات مهم حوزه پاسخگویی اجتماعی است. 

در ادامه این جلسه دکتر ابوالفضل صلواتی زاده عضو کارگروه پاسخگویی اجتماعی ضمن بررسی تاثیر اجبار یا داوطلبانه بودن فعالیت
هاي مرتبط با پاسخگویی اجتماعی گفت: طبق بررسی هاي انجام شده 90 درصد دانشجویانی که در فعالیت هاي داوطلبانه شرکت
داشته اند، حاصل آموزش هاي قبلی بوده و با توجه به عدم وجود حوزه پاسخگویی اجتماعی در گذشته این افراد داوطلب در زمینه

 
المپیاد کارآفرینی و توانمندسازي انجمن هاي علمی و یا امتیازهاي Edc دانشگاه فعالیت داشته اند. 

صلواتی زاده گفت: طبق تحقیقات انجام شده از دانشجویان، تاثیر گذارترین مباحث آموزشی عبارتند از: هوش هیجانی، تاب آوري در
شرایط بحرانی، هدف گذاري و زندگی هدفمند، مهارت هاي ارتباطات کلامی و غیرکلامی، اصول و مبانی تیم سازي و کار تیمی، تفکر

 
نقادانه، منتورینگ یا رهبري سازمانی و مسئولیت اجتماعی فردي و سازمانی. 

وي افزود: از دیدگاه دانشجویان جذاب ترین شیوه هاي آموزشی نیز عبارتند از: بازدیدهاي میدانی، پخش فیلم هاي سینمایی
بیوگرافی افراد موفق و شاخص، سخنرانی هاي برگزیده TED و مطرح کردن چالش هاي زندگی افراد مختلف و سخنرانی افراد موفق
در فعالیت هاي داوطلبانه و قرار دادن دانشجو در جایگاه افرادي که با مشکلات بزرگ روبرو شده اند و درخواست بداهه پردازي از

 
دانشجو. 

عضو کارگروه پاسخگویی اجتماعی تاکید کرد: اگر قرار باشد پاسخگویی اجتماعی به عنوان یک درس دو واحدي در دانشگاه هاي علوم
پزشکی مطرح شود باید به سراغ تاثیرگذارترین مباحث و جذاب ترین روش هاي آموزش به صورت علمی و عملی برویم و به دانشجو
بیاموزیم که امکان ندارد چراغی براي کسی روشن کنید و خودتان در تاریکی بمانید لذا لازم است این درس یک بار به صورت پایلوت

 
در کنار توانمندسازي اساتید انجام شود. 

دکتر نیکو یمانی استاد دانشگاه علوم پزشکی اصفهان از آموزش پاسخگو با عنوان روح حاکم بر دانشگاه هاي علوم پزشکی یاد کرد و
اظهار داشت: محدود کردن آموزش پاسخگو در قالب یک درس صحیح نیست و باید روش هاي مورد نیاز آموزش پاسخگو در همه
کارهاي آموزشی اعم از برنامه ریزي، اجرا و ارزشیابی لحاظ شود لذا بسط آموزش پاسخگو در کوریکولوم ها و اجراي آموزش در

 
راستاي توانمندسازي افراد، منجر به هدایت کوریکولوم ها به سمت و سوي پاسخگویی خواهد شد. 

در ادامه این نشست امینی استاد دانشگاه علوم پزشکی شیراز نیز با تاکید بر دروس انتخابی مورد نیاز جامعه در حوزه پاسخگویی

 
اجتماعی، پیشنهاد ارائه این درس به عنوان یک درس یک واحدي در چهار ترم را مطرح کرد. 

در ادامه دکتر سیدحسن امامی رضوي دبیر شوراي عالی برنامه ریزي علوم پزشکی با اشاره به برنامه عملیاتی تدوین شده گفت: در

 
برنامه ریزي برنامه عملیاتی، موضوع ارتقاء دانشگاه هاي علوم پزشکی در حوزه پاسخ ویی اجتماعی مدنظر بوده است. 

وي افزود: لذا گنجاندن مفاهیم پاسخگویی اجتماعی در برنامه هاي آموزشی (و نه به عنوان یک درس) و برگزاري کارگاه هاي آموزشی
براي افزایش توانمندي دانشجویان، می تواند موثر باشد و لازم است در این راستا روش هاي آموزشی مورد نیاز حوزه آموزش پاسخگو

 
به دانشگاه ها ارائه شود تا در کل، برنامه هاي آموزشی به صورت هماهنگ اعمال شود. 

امامی رضویی تاکید کرد: برنامه تحول آموزش پزشکی نیز در حال بازنگري است و بسته آموزش پاسخگو در این برنامه با همان نام،

 
ادامه خواهد یافت. 



دکتر مصري زاده نیز فراهم سازي بستر پاسخگویی اجتماعی و آموزش گام به گام این حوزه را مورد بررسی قرار داد و تاکید کرد در
صورت عدم تایید واحد درسی، تدوین درسنامه در راستاي ارائه برنامه یکسان و صحیح به دانشگاه ها در حوزه پاسخ گویی اجتماعی

 
مفید و موثر خواهد بود. 

وي گفت: تدوین درسنامه پاسخگویی در فرهنگستان علوم پزشکی در دست اجراست و اگر در قالب دوره هاي حرفه اي، مهارتی و
توانمندسازي، دوره هاي کوتاه مدت پاسخگویی اجتماعی توسط مرکز ملی آموزش هاي مهارتی تعریف شود تا هر دانشگاهی که تمایل

 
دارد از آن استفاده کند بسیار مفید خواهد بود. 

سپس دکتر امیرعلی سهراب پور معاون آموزشی دانشگاه علوم پزشکی تهران یادآور شد: در آموزه هایی مانند اخلاق پزشکی و آموزش
پاسخگو که باید مانند چتري همه موارد را پوشش بدهند کوریکولوم هاي اصلی موضوع مهمی هستند و مدیریت آنها است که در

 
شکل دادن رفتار و فرهنگ جامعه نقش اساسی دارد و برنامه ریزي ویژه اي می طلبد. 

دکتر پروین پاسالار مدیر امور نخبگان و دانشجویان استعداد درخشان وزارت بهداشت نیز به تحلیل و بررسی آمار دانشجویان دانشگاه
هاي علوم پزشکی پرداخت و تاکید کرد: با توجه به اینکه فقط 20 درصد دانشجویان دانشگاه هاي علوم پزشکی را دانشجویان پزشکی
تشکیل می دهند و 80 درصد دانشجویان این دانشگاه ها دانشجویان سایر رشته ها هستند، این موضوع توجه بسیاري را در برنامه

 
ریزي براي حوزه پاسخگویی و سایر حوزه ها می طلبد. 

در ادامه سلام زاده رئیس گروه تحول و تعالی سازمانی از معاونت توسعه و برنامه ریزي وزارت بهداشت، گفت: یکی از مشکلاتی که در
نتیجه عدم ارتباط بین معاونت توسعه و معاونت آموزشی وجود داشت، تدوین واحدهاي درسی یا تربیت دانش آموختگانی بود که جاي
کار نداشتند زیرا در مدارك و مشاغل معاونت توسعه، مدارك تحصیلی جدید وجود نداشت. لذا هماهنگی معاونت آموزشی در زمان

 
تدوین رشته هاي جدید با معاونت توسعه باعث تعریف جایگاه سازمانی در بخش بهداشت و درمان خواهد شد. 

وي گفت شاخص پاسخگویی اجتماعی براي سال آینده به مجموعه شاخص هاي معاونت آموزشی جهت شرکت در جشنواره شهید
رجایی افزوده شده است و این مهم، تأثیر بسزایی در راستاي ارائه خدمت به مردم در حوزه بهداشت و درمان ایفا خواهد کرد و

 
همچنین در ارزیابی عملکرد سازمان، نقش اساسی خواهد داشت. 

در همین زمینه دکتر شریعتی گفت: باید پاسخگویی اجتماعی در کلیه افعال دانشگاه ها ادغام شود اما داشتن کلاس ها و کارگاه براي
درك بهتر پاسخگویی اجتماعی مفید است و بهتر است که این کلاس ها و کارگاه ها اختیاري باشد تا به مرور زمان، گفتمان

پاسخگویی اجتماعی در دانشجویان و دانشگاه ها نهادینه شود.



رونق و توسعه صنایع تبدیلی شهرستان اسلام آبادغرب گامی مهم در مسیر

جهش تولید

منبع: داناشماره خبر:  23  |  تاریخ: 1399/10/07

سعید کریمی، رونق و توسعه صنایع تبدیلی شهرستان اسلام آبادغرب را نمونه عینی جهش تولید و گامی مهم در مسیر
جهش تولید دانست.

 سعید کریمی، رونق و توسعه صنایع تبدیلی شهرستان

 
اسلام آبادغرب را نمونه عینی جهش تولید و گامی مهم در مسیر جهش تولید دانست. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا؛ به نقل از اسلام آبادخبر سعید کریمی مدیر صنایع تبدیلی سازمان جهاد کشاورزي به همراه
کارشناسان صنایع این سازمان و جهادکشاورزي شهرستان اسلام آبادغرب از طرح در حال اجراي آقاي رسول اسدي که در زمینه
تولید و بسته بندي کشمش فعالیت دارد با ظرفیت تولید سالیانه ي20 تن و همچنین کارگاه بسته بندي زعفران متعلق به سرکار

 
خانم معصومه گوهري، بازدید کرد. 

کریمی در این بازدید، اجراي طرح بسته بندي کشمش را در راستاي تکمیل زنجیره انگور استان که در حال شکل گیري است دانست
و از تکمیل و توسعه طرح استقبال کرده و آنرا نیاز شهرستان و بازار در این شرایط دانست و خاطر نشان کرد چنین طرحهایی علاوه بر

 
ارزش افزوده محصول، باعث اشتغالزایی در شهرستان نیز خواهد شد. 

مدیر صنایع تبدیلی سازمان جهاد کشاورزي استان کرمانشاه ضمن خرسندي از اجراي چنین طرحهایی در شهرستان یادآور شد، طرح
بسته بندي زعفران علاوه بر اشتغال زایی ثابت، بدلیل خرید تضمینی این طلاي سرخ از کشاورزان باعث ایجاد آرامش در بین آنها

 
خواهد شد که این امر باعث افزایش سطح زیر کشت این محصول در شهرستان و استان خواهد شد. 

وي در پایان از مدیریت جهادکشاورزي اسلام آبادغرب و مسئول صنایع تبدیلی شهرستان تقدیر و تشکر کرد و رونق و توسعه صنایع
تبدیلی شهرستان اسلام آباد غرب را نمونه عینی جهش تولید و گامی مهم در مسیر جهش تولید دانست و خاطر نشان کرد که این

 
شهرستان باید الگویی براي سایر شهرستانها باشد. 



 
انتهاي پیام/ 



پویش پاس، ابتکاري بی نظیر و موفق از سواد آموزي فارس در سطح کشور

است

منبع: پاناشماره خبر:  24  |  تاریخ: 1399/10/07

شیراز (پانا) - معاون سوادآموزي آموزش و پرورش فارس «پویش پاس» را طرح ابتکاري معاونت سوادآموزي فارس در شرایط
دشوار کرونایی دانست و بیان کرد پویش آموزش سوادآموزي از طریق فضاي مجازي (پاس)از جمله طرح هاي ابتکاري و

موفق سوادآموزي فارس در شرایط سخت و دشوار کرونایی بود تا امر مهم و خطیر آموزش حتی در ...

شیراز (پانا) - معاون سوادآموزي آموزش و پرورش فارس
«پویش پاس» را طرح ابتکاري معاونت سوادآموزي فارس
در شرایط دشوار کرونایی دانست و بیان کرد پویش آموزش
سوادآموزي از طریق فضاي مجازي (پاس)از جمله طرح
هاي ابتکاري و موفق سوادآموزي فارس در شرایط سخت و
دشوار کرونایی بود تا امر مهم و خطیر آموزش حتی در
سخت ترین شرایط نیز با تعطیلی و یا حتی وقفه روبه رو

 
نشود. 

بهزاد نوروزي چگینی امروز به مناسبت هفته سوادآموزي در گفت و گو با پانا گفت: آموزش دهندگان ما در سراسر استان رکن اصلی
در اجرا و عملیاتی کردن پویش پاس هستند و انتظار داریم با توجه به شرایط موجود که به خاطر بیماري کرونا بر جامعه تحمیل شده

 
است آموزش دهندگان پویا و فعال ما تمام همت و تلاش خود را در زمینه اجراي موفق و اثرگزار این پویش به کار گیرند. 

معاون سوادآموزي آموزش و پرورش فارس گفت: براي اجرا و عملیاتی کردن پویش پاس ابتدا دستورالعملی درباره نحوه استفاده از
فضاي مجازي در آموزش و تعلیم به سوادآموان تهیه و تدوین شده است و مواردي نیز به عنوان اصول و معیارهاي آموزش و خلاصه

 
نویسی دروس مختلف مشخص شد تا روند آموزش در فضاي مجازي مبتنی بر اصول علمی انجام شود. 

نوروزي چگینی در تشریح برنامه ها و روزشمار گرامیداشت هفته سوادآموزي گفت: این هفته در قالب 7 روزشمار اجرا و عملیاتی

 
خواهد شد که هر روز شمار برنامه ها و فعالیت هاي خاص خود را دارد. 

معاون سوادآموزي آموزش و پرورش فارس گفت: گرامیداشت هفته سوادآموزي از اول الی هفتم دي ماه است و اولین روز شمار تحت
عنوان سوادآموزي و رسانه است که بدین منظور با حضور در برنامه هاي رادیویی و تلویزیونی به تشریح برنامه ها، فعالیت ها وضعیت

 
سواد استان خواهیم پرداخت. 

او تشریح و تبیین دستاوردهاي 41 ساله سوادآموزي را از برنامه هاي مهم هفته سوادآموزي عنوان کرد و افزود: به همین منظور تأکید
شده است که به انحاء مختلف این دستاوردها در نماز جمعه ،در سخنرانی ها،در نشست هاي خبري مدیران و رؤساي ادارات آموزش و

 
پرورش شهرستان ها و مناطق و ... براي مردم تشریح و انعکاس داده شود. 

معاون سوادآموزي آموزش و پرورش فارس گفت: سوادآموزي و تکریم فعالان سوادآموزي، سوادآموزي و فرهنگ کتابخوانی و جهش
تولید، سوادآموزي و فرهنگ ایثار و شهادت و مسؤولیت پذیري اجتماعی، سوادآموزي و ترویج فرهنگ نماز و انتظار، سوادآموزي و



 
مسؤولین و سوادآموزي و تجدید میثاق با آرمانهاي امام خمینی(ره) و مقام معظم رهبري دیگر روز شمارهاي هفته سوادآموزي است. 

نوروزي چگینی تأکید کرد: در برنامه هاي امسال در مراکز یادگیري محلی سوادآموزي، جمع آوري کمک هاي مؤمنانه و توزیع آن
بین نیازمندان، برگزاري برنامه هاي آموزشی و فرهنگی تحت عنوان سردار دلها و توزیع اقلام بهداشتی از جمله فعالیت هاي مهمی

 
است که در این مراکز انجام می شود. 

معاون سوادآموزي آموزش و پرورش فارس با اشاره به اینکه مراکز یادگیري محلی سوادآموزي از42مرکز در سال1398 به50 مرکز در
سال جاري افزایش یافته است بیان کرد: فلسفه تأسیس و دایر کردن مراکز یادگیري محلی نیز همین است که در کنار آموزش هایی

 
که به مخاطبان سوادآموزي داده می شود به آنان مهارتهاي شغلی، فنی و حرفه اي و نیز مهارتهاي اجتماعی نیز آموزش داده شود. 

نوروزي چگینی با اشاره به شعار سال یعنی جهش تولید گفت: مراکز یادگیري محلی با توجه به شرح وظایفی که دارند زمینه و مجال

 
مناسبی را در راستاي حرفه آموزي و ایجاد اشتغال و تولید فراهم می آورند. 

وي گفت: جلب و تقویت مشارکت همه دستگاهها و نهادها بخصوص بخش مردمی و غیر دولتی، تقویت احساس مسؤولیت اجتماعی،
استفاده درست و بهینه از امکانات موجود در محل، تلاش براي همسوسازي خدمات آموزشی، فرهنگی و اجتماعی و هویت بخشی به

 
مسؤولان محلی و افراد توانمند با صلاحیت بومی از ارکان مهم این مراکز است. 

معاون سوادآموزي آموزش و پرورش فارس افزود: 42 مرکز یادگیري محلی در سال 1398 فعالیت داشت که در سال جاري این تعداد

 
به 50 مرکز افزایش یافته است و چند مرکز یادگیري نیز در هفته سوادآموزي به صورت مجازي و یا حضوري افتتاح خواهد شد. 

نوروري چگینی با اشاره به طرح هاي مختلفی که در حوزه معاونت سوادآموزي انجام می شود گفت: یکی از این طرح ها طرح حلقه

 
هاي کتابخوانی است که در 3650 حلقه حداقل 10 نفره و با هدف تثبیت سواد در نوسوادان اجرا می شود. 

وي طرح خواندن با خانواده را یکی دیگر از طرح هایی برشمرد که در فعالیت هاي گروهی سوادآموزي (سه نفر به بالا) و همچنین
مخاطبان دوره انتقال انجام می شود و افزود: هدف از اجراي این طرح تثبیت آموخته هاي سوادآموزان دوره انتقال و تحکیم است که

 
تعداد 3 جلد کتاب در دوره سواد و 6 جلد در دوره انتقال به سواد آموزان آموزش داده می شود. 

معاون سوادآموزي آموزش و پرورش فارس گفت: آموزش دهندگان با توجه به اصول و موارد یاد شده اقدام به تدریس دروس مختلف و
فیلم برداري از تدریس خود کردند و آن را در اختیار سوادآموزان قرار دادند و در صورت لزوم طی تماس با سوادآموزان توضیحات و

 
اطلاعات لازم را درباره نحوه استفاده مطلوب از کلیپ تهیه شده از هر درس را در اختیار آنها قرار دادند. 

نوروزي چگینی افزود: علاوه بر تدریس و آموزش دروس، ارسال پیامکهاي آموزشی و بهداشتی و صوت هاي خود مراقبتی در برابر
بیماري کرونا به سوادآموزان، تهیه کلیپ هاي متناسب با نحوه مدیریت صحیح خانواده در زمان قرنطینه و...از جمله اقداماتی است که

 
مجموعه سوادآموزي استان انجام داده و کماکان انجام خواهد داد. 

معاون سوادآموزي آموزش و پرورش فارس افزود: با توجه به مشکلات پیش آمده به خاطر بیماري کرونا مراکز یادگیري محلی با هدف
کمک به مردم و سوادآموزان اقدام به برگزاري کارگاههاي تهیه و تولید ماسک کرد تا آموزش دهندگان و سوادآموزان داوطلب با

 
شرکت در این کارگاه ها بتوانند اقدام به تولید ماسک کنند و آنها را در اختیار سایر سوادآموزان و عموم مردم قرار دهند. 

وي گفت: هزار و 500 آموزش دهنده و بیش از 2 هزار سوادآموز با رعایت اصول و موازین پروتکل هاي وزارت بهداشت با این کارگاه

 
ها همکاري داشته اند. 

نوروزي چگینی افزود: یکی از مهمترین اقدامات مجموعه سوادآموزي در راستاي مقابله با بیماري کرونا تولید بیش از صد هزار ماسک

 
بود که در اختیار سوادآموزان و نیز عموم مردم قرار گرفت. 

معاون سوادآموزي آموزش و پرورش فارس تهیه بیش از 6 هزار بسته مواد ضد عفونی کننده توسط آموزش دهندگان و توزیع آنها بین
مردم را یکی دیگر از اقدامات مهم برشمرد و افزود: علاوه بر این کار آموزش دهندگان مراکز یادگیري محلی را هم به طور مستمر

 
ضدعفونی می کنند که این مسأله نقش مهمی را در عدم ابتلاي سوادآموزان و سایر اقشار مردم به بیماري کرونا دارد. 

آموزش و پرورش فارس سواد آموزي پویش پاس بهادر نوروزي معاونت سوادآموزي رعایت پروتکل هاي بهداشتی شیوع کرونا
خودمراقبتی در برابر کرونا





گلایه هاي یک معدن کار از هشت سال بلاتکلیفی و بی توجهی مسئولان/

حاضرم با مسئولان صمت مناظره کنم

منبع: داناشماره خبر:  25  |  تاریخ: 1399/10/07

رئیسی، از عدم همکاري مسئولان صنعت، معدن و تجارت براي رفع مشکلاتش و هشت سال بلاتکلیفی گلایه کرد و گفت:
براي اثبات حرف هایم مدرك دارم و حاضر به مناظره با مسئولان صمت استان، شهرستان طبس و رقبایی که قصد حذف

کردن من را دارند، هستم.

 رئیسی، از عدم همکاري مسئولان صنعت، معدن و تجارت
براي رفع مشکلاتش و هشت سال بلاتکلیفی گلایه کرد و گفت: براي اثبات حرف هایم مدرك دارم و حاضر به مناظره با مسئولان

 
صمت استان، شهرستان طبس و رقبایی که قصد حذف کردن من را دارند، هستم. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا؛ به نقل از خاورستان، هشتم مهر 1399 علیرضا رزم حسینی با اخذ 175 رأي موافق از

 
نمایندگان مجلس شوراي اسلامی به عنوان وزیر صنعت، معدن و تجارت انتخاب شد. 

علیرضا رزم حسینی وزیر پیشنهادي صنعت، معدن و تجارت در اولین جلسه اي که به عنوان وزیر صمت معرفی شده بود از در دستور

 
کار بودن فعال کردن معادن راکد غیرفعال خبر داد و از این که میزان اکتشاف حوزه معادن تنها 10 درصد است انتقاد کرد. 

وي افزود: باید در این حوزه غربالگري انجام شود و یکی از برنامه هاي وزارت صمت، توسعه اکتشاف و تکمیل مطالعات انجام شده

 
است. 

رزم حسینی به فعال کردن معادن راکد غیر فعال اشاره و عنوان کرد: با این اقدام فرصت هاي شغلی جدیدي ایجاد می شود، البته
رهاسازي معادن حبس شده نیز در دستور کار قرار خواهد گرفت، زیرا این معادن سال هاست در دست رانتخوارانی است که با آن ها

 
پولشویی می کنند و قانون اجازه برخورد با آن ها را داده است. 

 
وي تاکید کرد: تجارت داخلی و خارجی و روانسازي و حذف فرآیندهاي صدور مجوز مورد توجه قرار می گیرد. 



 
فرصت یک ماهه براي فعالسازي معادن راکد 

همچنین وزیر صنعت، معدن و تجارت در سوم آذرماه در حاشیه نشست کمیسیون صنایع و معادن مجلس و در جمع خبرنگاران،
تاکید کرد: معادنی که در سطح کشور راکد و غیرفعال است، تا یک ماه دیگر فرصت دارند فعال شوند؛ در صورت غیرفعال بودن،

 
مجوزشان باطل می شود. 

رزم حسینی گفت: یکی از تصمیمات خوبی که اتخاذ و ابلاغ شد، فرصت سه ماهه براي معدن داران جهت فعال سازي معادن در

 
اختیارشان بود. 

وي افزود: تاکنون دو ماه از مهلت تعیین شده، گذشته و همه افرادي که پروانه بهره برداري یا مجوز اکتشاف گرفتند حداکثر تا یک

 
ماه دیگر مهلت دارند تا اقدامات اجرایی لازم جهت فعال سازي معادن در اختیار را عملیاتی کنند. 

رزم حسینی تأکید کرد: طبق قانون مکلف به ابطال مجوز افرادي هستیم که پس از این مهلت سه ماهه، معادن تحت اختیارشان
غیرفعال مانده باشد؛ ضمن این که طبق مقررات موجود همه استان ها مکلف به برگزاري مزایده معادن مزبور خواهند بود و به افراد

 
داراي اهلیت واگذار خواهند شد. 

به گزارش خاورستان، خراسان جنوبی استانی داراي معادن بسیار زیادي در زمینه هاي مختلف است که علاوه بر خام فروشی مواد
معدنی، برخی از معدن کاران فعال در استان با مشکلات زیادي مواجه هستند. یکی از این مشکلات، عدم همکاري مسئولان مربوطه با
معدن کاران است و تصاحب معادن استان توسط برخی که به گفته وزیر صمت، رانت خواران هستند، از دیگر مشکلات پیش روي

 
معدن کاران فعال در استان است. 

یکی از سرمایه گذارانی که از استان اصفهان براي کار در معدن سنگ مرمر عشق آباد طبس، سرمایه گذاري کرده و می خواهد جلوي
خام فروشی مواد معدنی و سرمایه هایی که از استان خارج می شود را بگیرد، محمدحسن رئیسی است که با مشکلات زیادي از جمله

 
اجازه ندادن فعالیت در معدن مواجه شده و حدود هشت سال است علی رغم پیگیري هاي مکرر هنوز مشکلاتش رفع نشده است. 

رئیسی که آذرماه 1398 در گفت وگو با خاورستان، از مشکلاتش گفته بود، پس از یکسال بار دیگر از همان مشکلاتی گفت که هنوز

 
حل نشده و همچنان مسئولان براي حل مشکلاتش اقدامی نمی کنند. (گفت وگوي سال گذشته را از این جا بخوانید.) 

 
محمدحسن رئیسی در گفت وگو با خبرنگار خاورستان، اظهار کرد: معدن کار هستم و این کار را در کنار پدرم فرا گرفتم. 

وي که اهل اصفهان است و در معدن سنگ مرمر عشق آباد طبس فعالیت داشته، افزود: در استان ها و شهرهاي مختلف کشور از

 
جمله کردستان و اطراف آن معدن داشتم و کار کردم. 

این معدن کار بیان کرد: در سال 1384 وقتی خدمت سربازي ام تمام شد به خراسان جنوبی آمدم و در منطقه طبس که آن زمان از

 
توابع استان یزد بود در کنار پدرم که در معدن کربنات کلسیم مشغول به کار بود، فعالیتم را آغاز کردم. 

وي اظهار کرد: حدود یکسال کنار پدرم کار کردم اما بحثی که وجود داشت این بود که سنگی که خارج و پودر می شد مقرون به

 
صرفه نبود. 



این معدن کار با اشاره به این که پودر کربنات کلسیم 32 مدل مصرف دارد که از جمله آن می توان به خوراك دام و طیور و صنایع
بهداشتی و درمانی اشاره کرد، عنوان کرد: در سال هاي 1386 و 1387 که کار می کردیم کرایه حمل پودر کربنات کلسیم با تولید

 
برابر بود و از نظر درآمد برایمان نمی صرفید. 

رئیسی گفت: رگه به رگه گشتم و یک جاي دیگري در معدن باریت کانسار، مرمر پیدا کردم. بازدید کردم و مقدمات قرارداد را انجام

 
دادم در نهایت در مهر سال 1389 قرار داد بستم و خواستم آغاز به کار کنم. 

 
 

 
با اطمینان آغاز به کار کردم 

وي ادامه داد: چون آن زمان نقدینگی نداشتم، از افرادي که در حوزه سنگ و معدن کار می کردند دعوت کردم و محدوده را نشان
دادم و به آن ها گفتم سنگی پیدا کردم و می خواهم استخراج کنم اما همه افرادي که براي بررسی آمدند می گفتند اینجا هزینه نکن،
کار در این منطقه به صرفه نیست، در معدن قبلی ذخیره زیاد بود اما سنگ این معدن جنسیت ندارد و بسیاري موارد دیگر در نهایت

 
هم گفتند اصلا اینجا کار نکن. 

این معدن کار بیان کرد: اما من با اطمینان این که در این محدوده سنگ وجود دارد هر چه داشتم و نداشتم را فروختم، قرارداد بستم

 
و آغاز به کار کردم. 

رئیسی افزود: حدود 25 سال گذشته براي معدن باریت پروانه صادر شده بود و زمانی که من براي کار در معدن رفتم دو سال می شد

 
که معدن تعطیل بود. با صاحب شرکت باریت نیزار کانسار قرارداد بستم و گفتم من در این معدن سنگ مرمر را استخراج می کنم. 

وي عنوان کرد: قبل از فعالیت شرکت باریت نیزار کانسار حدود 90 سال قبل در دوره رضا پهلوي نیز در این معدن سرب استخراج
شده بود و تا قبل از من کسی در معدن باریت براي استخراج مرمر هزینه نکرده بود اما من هزینه کردم و لطف خدا شامل حالم شد و

 
سنگ با برش اول بیرون آمد. 

 
آغاز مشکلات با فروش در ایتالیا 

این معدن کار ادامه داد: سنگی که بیرون آمده بود را باید براي فروش به بازار می فرستادم اما چون کسی این سنگ را ندیده بود و



نمی شناختند براي فروش مشکل داشتم. تا زمانی که مراحل اولیه فروش طی شود و سنگ در بازار جا باز کند چندین نوبت سنگ

 
مرمر استخراج شده را براي بازار سنگ اصفهان ارسال کردم. 

رئیسی گفت: بعد از فروش در بازارهاي داخلی سنگ مرمر را براي فروش به بازارهاي خارج فرستادم و وقتی سنگ در بازار ایتالیا که

 
خواستگاه این سنگ است مورد قبول واقع شد از آن زمان به بعد مشکلات من آغاز شد. 

وي اظهار کرد: در زمان انعقاد قرارداد با صاحب پروانه تعهد شده بود که صاحب پروانه سوخت مورد نیاز دستگاه ها را تأمین کند اما

 
انجام نمی داد و از تعهداتی که داشت کوتاهی می کرد. 

این معدن کار عنوان کرد: در نهایت خودم براي دریافت سوخت گازوئیل به اداره صنعت، معدن و تجارت طبس مراجعه کردم و گفتم
در معدن باریت کار می کنم و نیاز به سوخت دارم. گفتند باید بررسی شود. رئیس وقت نمایندگی صمت طبس براي بازدید آمد و
گفت قبلا که براي بازدید معدن باریت رفتم تعطیل بود. گفتم جایی که من کار می کنم 20 کیلومتر آن طرف تر معدن قبلی است.
طی بازدید مسئول اداره صمت شهرستان طبس از معدن گفت چون پروانه بهره برداري معدن به نام باریت است باید براي مرمر پروانه

 
بهره برداري جدیدي صادر شود. 

رئیسی با بیان این که من با صدور پروانه جدید مشکل نداشتم، گفت: مسئول اداره صنعت، معدن و تجارت طبس گفت سنگ

 
استخراج کن اما از معدن بیرون نبر تا زمانی که پروانه صادر شود. من نیز درخواست وي را قبول کردم. 

وي افزود: دقیقا همان زمان صاحب پروانه شرکت باریت نیزار کانسار بدون اطلاع من قراردادي براي فروش یک هزار تن سنگ با یک

 
خریدار در حالی که می داند چون معدن پروانه ندارد فروش سنگ خلاف است، منعقد می کند. 

این معدن کار بیان کرد: خریداري که با وي قرارداد خرید سنگ بسته شده بود براي بیرون بردن سنگ به معدن آمد و من گفتم به
دلیل این که اداره صمت اجازه نداده و معدن پروانه ندارد نمی توانم سنگ را بدهم از طرفی قیمتی که براي خرید سنگ تعیین شده
بود به ازاي هر تن 600 هزار تومان بود در صورتی که قیمت واقعی یک تن سنگ در بازار هفت میلیون تومان بود و من این قرار داد را

 
قبول نداشتم. 

رئیسی اظهار کرد: صاحب پروانه معدن که با من قرارداد بسته بود گفت اگر تو قراردادي که من با خریدار براي فروش سنگ بسته ام
را قبول نداري من نیز قراردادم در خصوص پروانه بهره برداري را با تو قبول ندارم. در این شرایط چون براي کار در معدن هزینه کرده

 
بودم مجبور شدم و سنگ را به قیمت پایین به خریدار دادم. 

وي گفت: آبان ماه سال 1390 بعد از این که 2500 تن سنگ از معدن خارج شده بود جواز کشف معدن براي ماده معدنی کربنات
کلسیم (مرمر) داده شد که بعدا پروانه بهره برداري صادر شود. تا اسفند سال 1390 کار کردیم و از 25 اسفند همان سال تا 17

 
فروردین سال 1391 معدن را براي ایام عید تعطیل کردم و کارگرها براي مرخصی رفتند. 

این معدن کار عنوان کرد: 26 اسفند سال 1390 صاحب پروانه بهره برداري با من تماس گرفت و گفت نمی گذارم بعد از این در

 
معدن کار کنید. 

رئیسی بیان کرد: 6 فروردین سال 1391 نامه اي به دلیل بالا رفتن ارتفاع کار براي تعطیلی معدن صادر می شود. این طبق قانون



 
درست بود و من با این مسئله مشکل نداشتم اما اصل مطلب این بود که اصلا اجازه نمی دادند من وارد معدن شوم. 

 
اجازه فعالیت به من نداند اما در سمت چپ معدن بدون مجوز کار می کردند 

وي گفت: من نسبت به این که اجازه نمی دادند وارد معدن شوم به دادگستري شکایت کردم. دو ماه بعد از گذشت شکایت من،
خریداري که با صاحب پروانه معدن جهت خرید سنگ قرارداد بسته بود، قرارداد جدیدي دقیقا مشابه قرارداد من براي کار در معدن و
استخراج سنگ مرمر تنظیم می کند. چون در معدن دو نقطه در سمت چپ و راست مرمر وجود داشت. سمت راست که من کار می

 
کردم را تعطیل می کنند و من را به سیستم قضایی می فرستند اما خود آن ها در سمت چپ بدون مجوز آغاز به کار می کنند. 

این معدن کار اظهار کرد: از سال 1391 تا 1394 دقیقا همان زمانی که خبر ""اولین پروانه بهره برداري مرمر در خراسان جنوبی""

 
منتشر شد، این معدن بدون مجوز کار می کرده است. 

 
 

 
می گفتند به شما مربوط نیست 

رئیسی افزود: هر دفعه براي پیگیري این که چرا اجازه نمی دهند در معدن کار کنم به اداره صمت طبس مراجعه می کردم می گفتند
پروانه را به فرد دیگري داده ایم به شما مربوط نیست. اگر زمانی اتفاقی براي معدن بیفتد اداره صمت صاحب پروانه را می شناسد و تو
را به عنوان پیمانکار نمی شناسیم. در دادگاه که حاضر می شدم اداره صنعت، معدن و تجارت گزارش هاي خلاف واقع می داد و نمی

 
گذاشت به هدفم برسم. 

وي عنوان کرد: در سال 1394 قبل از این که خبر ""اولین پروانه بهره برداري مرمر در خراسان جنوبی"" منتشر شود فردي به نام
جلالی که رئیس جدید اداره صمت طبس بود، آمد و به من گفت من از تهران مأموریت دارم که مشکل این معدن را برطرف کنم من
نیز مشکلاتی که داشتم را براي رئیس جدید مطرح کردم. در نهایت بعد از گذشت چند روز، در یک روز جمعه رئیس جدید اداره

 
صمت طبس با من تماس گرفت و گفت به اداره صمت بیا که با هم صحبت کنیم. 

این معدن کار ادامه داد: بعد از حضور من در اداره صمت طبس حدود 10 نفر دیگر به اداره صمت آمدند و از من درخواست کردند
کاغذي را امضا کنم. اگر من کاغذ را امضا نمی کردم پروانه بهره برداري صادر نمی شد. امضا کردم و حدود 15 روز بعد از این اتفاق

 
پروانه بهره برداري صادر شد. 



رئیسی با اشاره به خبر منتشر شده در خصوص صدور ""اولین پروانه بهره برداري سنگ مرمر در خراسان جنوبی"" که در حال حاضر
برخی از قسمت هایش تغییر کرده، تصریح کرد: وعده هایی از جمله ساخت کارخانه، استفاده از ظرفیت معدن براي رفع محرومیت

 
زدایی و اشتغال زایی و بسیاري موارد دیگر در این خبر درج شده بود، اما هیچ کدام عملی نشد. 

 
خروج بیش از چهار هزار میلیارد تومان پول سنگ فقط به صورت خام 

وي افزود: از زمانی که من معدن را پیدا کردم تاکنون چهار هزار میلیارد تومان پول سنگ فقط به صورت خام خارج شده که اگر

 
فرآوري می شد بیش از دو برابر درآمد داشت. 

این معدن کار در ادامه بیان مشکلاتش، گفت: در همان سال ها برخی افراد شرکت هاي صوري تشکیل دادند و به اسم این که می
خواهند سنگ تروارتن برش دهند و فرآوري کنند مجوز بهره برداري براي راه اندازي کارخانه می گیرند. برنامه ریزي می شود که
نیروها سه شیفت کار کنند و سالانه 7 هزار و 500 تن سنگ بریده شده از کشور بیرون ببرند اما اگر هم اکنون از منطقه بازید شود

 
خواهید دید که نه تنها کارخانه اي وجود ندارد بلکه سنگ تراورتن هم برش داده نمی شود. 

 
صادرات بهترین سنگ مرمر دنیا به صورت خام 

رئیسی گفت: بهترین سنگ هاي مرمر دنیا در معدن عشق آباد طبس به صورت خام بسته بندي شده و به صورت پالت صادر می شود.

وي عنوان کرد: افرادي که براي استخراج سنگ تروارتن فعالیت می کنند براي استخراج آن حقوق دولتی می گیرند و به دلیل این که

 
اشتغال زایی ایجاد کرده اند از عوارض هاي دولتی نیز معاف هستند. 

این معدن کار با بیان این که حقوق دولتی سنگ تروارتن چیز دیگري است، افزود: هر تن سنگ مرمر به صورت خام در کشورهاي

 
دیگر 40 میلیون تومان به فروش می رسد. 

 
تفاوت قیمت درج شده در اداره صمت با قیمت فروش در ترکیه 

رئیسی اظهار کرد: سنگ از معدن استخراج شده و بدون مجوز و بارنامه صادر شده و اعلامی که براي قیمت سنگ در سازمان صمت
براي فروش سنگ می شود هر تن یک میلیون و 200 هزار تومان است و بر اساس این قیمت، حقوق دولتی و عوارض می دهند اما

 
همان سنگ به ترکیه می رود و هر تن 40 تا 50 میلیون تومان معامله می شود. 

وي با بیان این که چرا باید حق و حقوق عده اي ضایع شود؟ گفت: این افراد معادن مملکت و میلیاردها تومان پول را بدون این که

 
حقوق دولتی و عوارض بیت المال را پرداخت کنند به خارج کشور می فرستند. 

این معدن کار بیان کرد: چرا نباید قانونی وجود داشته باشد که از اینگونه کارها جلوگیري کند؟ منابع مال مردم است و باید سودش به

 
دست مردم برسد. 

رئیسی عنوان کرد: ماده معدنی که در طبس استخراج می شود اگر فرآوري شود بهتر از این است که به صورت خام استخراج شود

 
چراکه درآمد به دست آمده بیش از خام فروشی است و منجر به به کارگیري نیروي کار در منطقه می شود. 



 
رسیدگی نمی شود 

 
وي گفت: مسئله را به قوه قضائیه، وزیر صمت و کمرگ منتقل کردم اما تاکنون به مشکلم رسیدگی نشده است. 

این معدن کار خاطرنشان کرد: براي مشکلم به بازرسی استان شکایت کردم و در پاسخ شکایت من مدیرکل صنعت، معدن و تجارت
استان خراسان جنوبی جواب محرمانه ارسال کرده است. تمام مسائلی که در نامه محرمانه ذکر شده بر اساس شکایت من خلاف واقع

 
است. 

رئیسی گفت: در نامه محرمانه ذکر شده که یک هزار و 870 تن سنگ از معدن خارج شده در صورتی که فقط من 2500 تن سنگ

 
خارج کردم. پنج هزار تن نیز تأمین دلیل داشتم و این ها همه نشان می دهد که گزارشات خلاف واقع است. 

 
وي عنوان کرد: از سال 1391 که من را از معدن بیرون کردند تاکنون پیگیر مشکلم هستم اما برطرف نشده است. 

 
فعالیت بدون مجوز در بی اطلاعی اداره صمت 

این معدن کار بیان کرد: در محدوده دیگري از منطقه عشق آباد طبس معدن سنگ مرمر که داراي برند است، سنگ از آن استخراج و

 
خارج شده اما اداره صمت از وجود چنین معدنی بی اطلاع است و این معدن بدون مجوز فعالیت می کند. 

رئیسی عنوان کرد: در دیداري که با رئیس کل دادگستري خراسان جنوبی داشتم از من خواسته شد از طریق مراجع قانونی پیگیر

 
مشکلم باشم در حالی که من بیش از هشت سال است پیگیر مشکلم هستم اما رفع نشده است. 

وي تصریح کرد: بعد از این که در معدن سنگ مرمر نتوانستم ادامه کار دهم به من گفتند در معدن غار جهنم طبس کار کنم. رفتم

 
غار جهنم را پیدا کرده و کار کردم. در نقطه اي که سنگ مرمر داشت سنگ را استخراج کردم اما جلوي کارم گرفته شد.چرا؟ 

این معدن کار افزود: حدود پنج سال می شود دستگاه هایم در معدن غار جهنم طبس 40 کیلومتري وسط بیابان بدون استفاده رها

 
شده است. 

 
هنوز دلیل تعطیلی معادن را نمی دانم 

رئیسی با بیان این که من هنوز دلیل تعطیلی معادنی که در آن فعالیت داشتم را نمی دانم، تأکید کرد: تعطیلی معادن من در حالی

 
است که سایر معادن منطقه بدون مشکل فعال است. 

 
وي گفت: حدود سه میلیارد تومان سرمایه ام سال ها است بدون استفاده در معدن عشق آباد طبس رها شده و خاك می خورد. 

این معدن کار افزود: سه معدن دیگر دارم و پروانه بهره برداري آن ها را گرفته ام اما پول ندارم که کار کنم. با وضعیتی که برایم پیش

 
آمده نیز امیدي براي کارکردن ندارم. 



رئیسی گفت: اگر این سه معدن فعال شود منجر به اشتغال زایی تعداد قابل توجهی از جوانان شهرستان طبس می شود و از مهاجرت

 
آن ها جلوگیري خواهد شد. 

 
وي خاطرنشان کرد: زمانی که معدن سنگ مرمر فعال بود 25 نیرو در معدن کار می کردند. 

این معدن کار تأکید کرد: من براي اثبات حرف هایم مدرك دارم و حاضر به مناظره با مسئولان صمت استان، شهرستان طبس و

 
رقبایی که قصد حذف کردن من را دارند، هستم. 

رئیسی اظهار کرد: با توجه به صحبت هاي رزم حسینی وزیر صمت در خصوص فعال کردن معادن راکد و واگذارکردن معادن به افراد
داراي اهلیت، لازم است در خصوص مشکلات من نیز تدبیري اتخاذ شود و اکنون که شرایط و مشکلات من شامل حال صحبت هاي
وزیر صمت می شود، مسئولان صمت خراسان جنوبی نیز در خصوص فعال کردن معادن راکد، جلوگیري از رانت خواري، واگذارکردن
معادن به اهلش و ... اقدام کرده و پس از هشت سال بلاتکلیفی وضعیت من مشخص شود چراکه من در این مدت عمر، وقت، جوانی و
تمام دارایی زندگی ام را هزینه کردم اما نه تنها در مقابل از دست دادن تمام این موارد مسئولان با من همکاري و همراهی نکردند

 
بلکه جلوي کارم را گرفتند و سنگ هاي زیادي پیش پایم انداختند. 

 
انتهاي پیام/ 

 



 



کار و کارآفرینی دو عرصه مهم در پیشرفت کشور است/ هر فعالیتی نیازمند

حامی و بانی است

منبع: داناشماره خبر:  26  |  تاریخ: 1399/10/07

ملایی استاد دانشگاه با اشاره به اینکه هر فعالیتی نیازمند حامی و بانی است ،گفت: کار و کارآفرینی دو عرصه مهم در
پیشرفت و آبادانی کشور است.

ملایی استاد دانشگاه با اشاره به اینکه هر فعالیتی نیازمند
حامی و بانی است ،گفت: کار و کارآفرینی دو عرصه مهم

 
در پیشرفت و آبادانی کشور است. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا؛ مصطفی ملایی در
گفتگو با خبرنگار قم فردا اظهار داشت: در کتاب هاي
بسیاري ازجایگاه کار، کارافرینی و جهاد در اسلام و زندگی

 
مردم گفته شده است. 

وي ادامه داد: در اسلام هم نگاه ویژه اي به موضوع کار و
کارگر وجود دارد تا جایی که کارکردن را جهاد اعلام کرده

 
اند. 

استاد و عضو هیئت علمی دانشگاه با اشاره به اینکه اسلام
اهمیت زیادي براي کار و اشتغال قائل است، گفت: در نظام ارزشی ما بهترین عبادت را کار دانسته اند و یا کار کردن را جهاد می

 
دانند. 

وي اضافه کرد: براي رشد و پیشرفت کشور در عرصه هاي مختلف باید بحث کار و کارآفرینی را درجامعه رواج دهیم و هرچه در این

 
مسیر کوتاهی کنیم پیشرفت کمتري حاصل خواهد شد. 

ملایی بااشاره به اینکه رهبر معظم انقلاب هم در این مسیر راهبردهاي بسیاري را اعلام کرده اند، بیان داشت: رهبري براي کارآفرینی

 
و اشتغال زایی راهبردهایی را فرموده اند که این نشان از اهمیت این موضوع است. 

وي خاطرنشان کرد: باید در کشور براي تحقق مسئله کارآفرینی به مراکزي که این موضوع را ترویج می کنند اهمیت بیشتري داده

 
شود. 

این استاد دانشگاه با اشاره به تفکر حامی و بانی، گفت: در زمان پیامبر(ص) دو تفکر حامی و بانی وجود داشت و اگر این حامی و بانی

 
در اسلام وجود نداشت بسیاري از اتفاقات رخ نمی داد. 

وي اضافه کرد: براي پیشرفت نظام و تحقق اهداف نظام و اسلام نیازمند این دو پایگاه هستیم. امام خمینی(ره) براي پیروزي در

 
انقلاب هم حامی و هم بانی داشتند که حامی امام مردم و بانی اصناف بودند. 

ملایی با اشاره به اینکه هر فعالیتی در نظام ارزشی ما نیازمند حامی و بانی است، ابراز داشت: موضوع حامی و بانی می تواند در رسیدن

 
آن مجموعه به اهداف خود تاثیر بسزایی داشته باشد. 

انتهاي پیام/



پیشنهاد تدوین بانک اطلاعاتی جامع ویژه معتادان متجاهر در خراسان رضوي

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  27  |  تاریخ: 1399/10/07

به گزارش خبرگزاري فارس از مشهد به نقل از اداره کل
روابط عمومی استانداري خراسان رضوي، محمدصادق
معتمدیان در جلسه شوراي هماهنگی مبارزه با مواد مخدر
استان که در محل دفتر استاندار برگزار شد، ضمن تسلیت
ایام فاطمیه اظهار کرد: نیازهاي حوزه مبارزه با مواد مخدر
باید بعد از احصاء، اولویت بندي شده و براي آن ها

 
تصمیمات مقتضی اتخاذ شود. 

استاندار خراسان رضوي با تاکید بر استفاده از همه ظرفیت هاي موجود استان براي ساماندهی معتادین متجاهر، گفت: با کمک همه

 
دستگاه هاي دولتی و نهادهاي حمایتی می توانیم هر چه سریع تر معتادین متجاهر را ساماندهی کنیم. 

وي به ضرورت وجود بانک اطلاعات جامع ویژه معتادین متجاهر براي اتخاذ برنامه ریزي هاي اثربخش و کاربردي اشاره کرد و افزود:
تدوین بانک اطلاعاتی جامع با بهره گیري از ظرفیت همه دستگاه هاي ذي ربط براي غربالگري و پالایش معتادین متجاهر ضروري

 
است. 

معتمدیان بر مشارکت مردم در ساماندهی معتادین متجاهر تاکید کرد و افزود: ظرفیت هاي مردمی و خیرین از جمله سمن ها در این

 
زمینه بسیار تاثیرگذار بوده و به عنوان یک پشتوانه مردمی می تواند به کار گرفته شود. 

استاندار خراسان رضوي در خصوص توانمندسازي و اشتغال معتادین متجاهر گفت: متوقف کردن اقدامات حمایتی از معتادین متجاهر
بعد از درمان باعث می شود چرخه رسیدگی بارها تکرار شود، لذا باید ضمن استفاده از تجربیات الگوهاي موفق، از ظرفیت آموزش

 
درحوزه مشاغل کوتاه مدت سازمان فنی و حرفه اي و ایجاد اشتغال توسط دیگر حوزه ها مانند شهرداري استفاده شود. 

انتهاي پیام/70039



ثبت نام بیش از 1600 نفر در طرح مشاغل خانگی جهاد دانشگاهی بوشهر

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  28  |  تاریخ: 1399/10/07

به گزارش خبرگزاري فارس از بوشهر، سیده الهام مختاري
ظهر امروز در جمع خبرنگاران با تشریح اقدامات صورت
گرفته مشاغل خانگی در جهاد دانشگاهی استان بوشهر
اظهار داشت: طرح توسعه مشاغل خانگی از شهریور سال
99 با تشکیل جلسه معارفه و معرفی طرح در استانداري و

 
همچنین شوراي اشتغال آغاز شد. 

مدیر اجرایی طرح توسعه مشاغل خانگی در استان بوشهر
افزود: اقدامات انجام شده براي متقاضیان آماده کردن بستر و اطلاع رسانی عمومی طرح، تشکیل کارگروه تخصصی مرتبط با دبیرخانه
استانی طرح، تشکیل شوراي علمی طرح در استان، تشکیل جلسات علمی و راهبردي استانی، برگزاري جلسات با کارفرما و ناظر
استانی، برگزاري جلسات با پیشرانان ملی و استانی جهت توجیه طرح، شناسایی مزیت ها، آغاز مرحله ارزیابی و اطلاع رسانی اولیه به
متقاضیان، ایجاد بستر توجیهی طرح براي متقاضیان، مشاوره متقاضیان و آغاز تماس تلفنی با متقاضیان طرح جهت راستی آزمایی،

 
جلسه با دستگاه اي اجرایی مرتبط با طرح و معرفی طرح در کارگروه اشتغال استان در حضور مقامات و مدیران استانی است. 

این کارشناس اظهار کرد: تاکنون در سطح استان بوشهر 1611 نفر متقاضی ثبت نام کرده اند که از این تعداد با 831 نفر تماس تلفنی
جهت راستی آزمایی و همچنین مشاوره و شناسایی متقاضیان انجام شده و در این راستا تقریباً نیمی از متقاضیان راستی آزمایی شده

 
اند. 

مختاري با اشاره به فعالیت هاي انجام شده گفت: تشکیل شوراي علمی طرح در استان و برگزاري جلسات آن، برگزاري جلسات با
کارفرما و ناظر استانی، برگزاري جلسات با پیشرانان ملی و استانی، انعقاد تفاهم نامه با پیشرانان، شناسایی مزیت ها، شناسایی و دسته

 
بندي جامعه هدف طرح، آغاز مرحله ارزیابی و اطلاع رسانی اولیه به متقاضیان بوده است. 

وي خاطرنشان کرد: فاز یک مطالعات و بررسی شرایط استان به لحاظ فرهنگی و وضعیت اشتغال بوده که در این فاز نشست هاي
تخصصی نمایندگان جهاد دانشگاهی در شهرستان هاي ده گانه استان بوشهر، با فرمانداري ها و مدیران دستگاه هاي اجرایی مرتبط با

 
طرح مانند اداره تعاون، کار و رفاه اجتماعی، کمیته امداد و بهزیستی برگزار شده است. 

این مسؤول توضیح داد: شروع فاز دو اجراي طرح شامل برنامه ریزي براي متقاضیان، تأیید مکان آموزش، تهیه مواد اولیه جهت
آموزش و اجرا، آموزش متقاضیان در رشته شغل هاي موردنظر و مهم تر از همه بحث اتصال افراد به بازار که پس از توانمندسازي اجرا

 
می شود. 



به گفته مدیر اجرایی طرح توسعه مشاغل خانگی در استان بوشهر در فاز شناسایی مزیت ها در استان بوشهر رسته مشاغلی شامل
حصیربافی، تولید پوشاك، گبه و گلیم بافی، بسته بندي خرما، خشک و کردن بسته بندي سبزي، ترشی جات، شیرینی پزي احصا و

 
دسته بندي گردید. 

گفتنی است این طرح در مدت سه سال اجرا می شود که تمامی مراحل با حساسیت توسط کارشناسان و اعضاي ستاد و دبیرخانه

 
طرح توسعه ملی مشاغل خانگی مستقر در جهاد دانشگاهی استان بوشهر پیگیري و اجرا می شود. 

انتهاي پیام/



77 درصد صادرات غیرنفتی استان گیلان تحقق یافت

منبع: تسنیمشماره خبر:  29  |  تاریخ: 1399/10/07

گروه استان ها- استاندار گیلان گفت: امسال هدف گذاري 600 میلیون دلاري صادرات غیرنفتی از استان داشتیم که حدود
77 درصد آن در طول 9 ماه گذشته محقق شد.

گروه استان ها- استاندار گیلان گفت: امسال هدف گذاري
600 میلیون دلاري صادرات غیرنفتی از استان داشتیم که
حدود 77 درصد آن در طول 9 ماه گذشته محقق شد. -

 
اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از رشت، ارسلان زارع صبح
امروز در جلسه کارگروه توسعه صادرات غیرنفتی استان که
در گمرك بندرانزلی برگزار شد اظهار داشت: در طول 9 ماه
نخست امسال رشد 50 درصدي صادرات به لحاظ ارزش و
افزایش 37 درصدي صادرات کالا از استان به لحاظ وزنی

 
نسبت به مدت مشابه سال قبل حاصل شد. 

استاندار گیلان گمرك را یکی از کهن ترین نهادهاي توسعه اي و خدمات رسان گیلان دانست و گفت: این نهاد جزو دروازه تجارت

 
خارجی و تنظیم کننده سیاست هاي ملی و استانی در زمینه صادرات و واردات تقلی می شود. 

زارع با اشاره به اهمیت توسعه اشتغال حاصل از صادرات و واردات کالا خاطرنشان کرد: رشد هفت درصدي ارزش و 38 درصد وزن

 
واردات به استان به جهت نقش و جایگاه آن در زنجیره اشتغال استان و شهرستان انزلی همواره حائز اهمیت است. 

 
توسعه صنعتی گیلان با فراهم کردن زیرساخت ها محقق می شود 

 
ظرفیت تولید ماهی سواحل دریاي خزر در حوزه استان گیلان چه میزان است؟ 

 
14 هزار دانش آموز از کمک هزینه تحصیلی کمیته امداد در گیلان بهره مند می شوند 

نماینده عالی دولت در استان گیلان فعالیت حداقل 15 دستگاه اجرایی در مبادي استان را مورد اشاره قرار داد و بیان اینکه در بین
دستگاه ها، گمرك در تجارت خارجی همواره مطرح بوده و همه امور در مرزها به پاي گمرك ثبت می شود ابراز داشت: سرعت عمل

 
در تخلیه و بارگیري کالا نیز یکی از انتظارات به حق صاحبان کالا است. 

وي با تاکید بر اینکه سرعت تخلیه، بارگیري و کیفیت خدمات رسانی در بندرانزلی از دیگر بندرهاي کشور عقب تر و پُرهزینه تر نباشد
گفت: امسال هدف گذاري 600 میلیون دلاري صادرات غیرنفتی از استان را داشتیم که حدود 77 درصد آن در طول 9 ماه گذشته

 
محقق شد. 



استاندار گیلان بهره گیري از ظرفیت اتحادیه اقتصادي اوراسیا براي گسترش بیشتر مبادلات استان را ضروري دانست و افزود: تکمیل

 
خط آهن سراسري و نقش آفرینی کریدور شمال-جنوب یکی دیگر از موضوعات مهمی است که براي دولت حائز اهمیت است. 

زارع افزایش ناوگان کشتیرانی دریاي خزر و نوسازي تجهیزات در بنادر را از انتظارات به حق بخش خصوصی، تاجران و مردم استان

 
خواند و تصریح کرد: در بندر آستارا نیز باید افزایش ظرفیت هاي لازم براي پذیرش کشتی هاي با تناژ بالا مورد توجه باشد. 

نماینده عالی دولت در استان گیلان با اشاره به ضرورت تسریع در لایروبی بندرآستارا و استفاده از ظرفیت این بندر عنوان کرد:
گزارشات نشان می دهد که در کانال اصلی ورودي بندر آستارا مشکلی براي بارگیري کشتی ها با تناژ متوسط وجود ندارد و لازم است

 
نسبت به تکمیل بارانداز ریلی این شهرستان مرزي نیز اقدام شود. 

استاندار گیلان بر ضرورت ذخیره سازي مناسب کالاهاي راهبردي مانند گندم و نقش آفرینی موثرتر مجموعه جهاد کشاورزي در رشد
شاخص هاي این بخش تأکید کرد و گفت: صادرات محصولات کشاورزي جزو ظرفیت هاي ویژه و نقاط قوت استان گیلان محسوب

 
می شود. 

زارع بر ضرورت شتاب در تخلیه کالاهاي اساسی مانند گندم، روغن و کنجاله تاکید کرد و گفت: همراهی فعالان حوزه حمل و نقل در
استان با دولت نشان دهنده فهم و درك بالاي آنان براي تامین منافع مردم است و شتاب دهی در تخلیه بارگیري و مبادلات بسیار

تاثیرگذار و عامل جذابیت براي بازرگانان در داخل و خارج استان خواهد بود.



نرخ باسوادي در استان فارس 96.5 درصد است

منبع: تسنیمشماره خبر:  30  |  تاریخ: 1399/10/07

گروه استان ها- مدیرکل آموزش و پرورش فارس گفت: برآوردهاي آماري نشان می دهد که در سال 1398 جمعیت باسواد
استان فارس در گروه سنی 10 تا 49 سال به 96.5 درصد رسیده است.

گروه استان ها- مدیرکل آموزش و پرورش فارس گفت:
برآوردهاي آماري نشان می دهد که در سال 1398
جمعیت باسواد استان فارس در گروه سنی 10 تا 49 سال

 
به 96.5 درصد رسیده است. - اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از شیراز، فرهاد اسماعیلی بعد
از ظهر امروز در نشست خبري مجازي به مناسبت
گرامیداشت هفته سوادآموزي اظهار داشت: برآوردهاي
آماري نشان می دهد که در سال 1398 جمعیت باسواد
استان فارس در گروه سنی 10 تا 49 سال که گروه هدف

 
سوادآموزي است به 96.5 درصد رسیده است. 

وي با اشاره به کاهش قدر مطلق بی سوادان با توجه به سرشماري سال 1395 در قیاس با سرشماري سال 1355 گفت: در سال 55
جمعیت گروه سنی 6 سال و بیشتر فارس یک میلیون و 639 هزار و 199 نفر بوده است و نزدیک 820 هزار نفر بی سواد بوده اند اما
در سال 95 جمعیت فارس در این گروه سنی 4 میلیون و 372 هزار و 435 نفر بوده که تعداد بی سوادان 487 هزار و 356 نفر بوده

 
است. 

مدیرکل آموزش و پرورش فارس گفت: این موضوع نشان می دهد اگرچه جمعیت فارس در این گروه 7.2 برابر شده است اما تعداد بی

 
سواد تقریباً نصف سال 55 است. 

اسماعیلی عنوان کرد: در سال 55 درصد باسوادي در استان فارس درگروه سنی 10 تا 49 سال نزدیک به 49 درصد بوده که در سال
95 به 95.8 درصد رسیده و نزدیک به 46.8 درصد رشد داشته و میانگین باسوادي استان 1.1 درصد بیشتر از میانگین کشوري بوده

 
است. 

اسماعیلی سوادآموزي مناطق روستایی و محروم جامعه را در طی 41 سال گذشته قابل ستایش دانست و گفت: سرشماري سال 95
نشان می دهد درصد باسوادي جمعیت شهري فارس 91.5 درصد و در مناطق روستایی 82.5 درصد بوده است که اختلاف باسوادي
بین مناطق شهري و روستایی نه درصد است و این در حالی که در سال 55 متوسط اختلاف درصد باسوادي بین مناطق شهري و

 
روستایی نزدیک به 35 درصد بوده است. 



مدیرکل آموزش و پرورش فارس بیان کرد: کاهش فاصله درصد باسوادي بین زنان و مردان و نیز کاهش اختلاف درصد باسوادي بین

 
مناطق شهري و روستایی از برکات تأسیس سازمان نهضت سوادآموزي است. 

 
"پویش پاس" ابتکاري بی نظیر و موفق از سوادآموزي فارس در سطح کشور 

معاون سوادآموزي آموزش و پرورش فارس نیز در این نشست "پویش پاس" را طرح ابتکاري معاونت سوادآموزي فارس در شرایط
دشوار کرونایی دانست و بیان کرد: پویش آموزش سوادآموزي از طریق فضاي مجازي (پاس) از جمله طرح هاي ابتکاري و موفق
سوادآموزي فارس در شرایط سخت و دشوار کرونایی بود تا امر مهم و خطیر آموزش حتی در سخت ترین شرایط نیز با تعطیلی و یا

 
حتی وقفه روبه رو نشود. 

بهزاد نوروزي چگینی گفت: آموزش دهندگان ما در سراسر استان رکن اصلی در اجراي و عملیاتی نمودن"پویش پاس" هستند و
انتظار داریم با توجه به شرایط موجود که به خاطر بیماري کرونا بر جامعه تحمیل شده است آموزش دهندگان پویا و فعال ما تمام

 
همت و تلاش خود را در زمینه اجراي موفق و اثرگزار این پویش به کار گیرند. 

معاون سوادآموزي آموزش و پرورش فارس گفت: براي اجرا و عملیاتی نمودن پویش پاس ابتدا دستورالعملی در باره نحوه استفاده از
فضاي مجازي در آموزش و تعلیم به سوادآموان تهیه و تدوین شده است و مواردي نیز به عنوان اصول و معیارهاي آموزش و خلاصه

 
نویسی دروس مختلف مشخص گردید تا روند آموزش در فضاي مجازي مبتنی بر اصول علمی انجام شود. 

معاون سوادآموزي آموزش و پرورش فارس با اشاره به اینکه مراکز یادگیري محلی سوادآموزي از 42 مرکز در سال 1398 به 50 مرکز
در سال جاري افزایش یافته است و چند مرکز یادگیري نیز در هفته سوادآموزي به صورت مجازي و یا حضوري افتتاح خواهد شد،
بیان کرد: فلسفه تأسیس و دایر کردن مراکز یادگیري محلی نیز همین است که در کنار آموزش هایی که به مخاطبان سوادآموزي

 
داده می شود به آنان مهارت هاي شغلی، فنی و حرفه اي و نیز مهارت هاي اجتماعی نیز آموزش داده شود. 

نوروزي چگینی با اشاره به شعار سال یعنی"جهش تولید" گفت: مراکز یادگیري محلی با توجه به شرح وظایفی که دارند زمینه و

 
مجال مناسبی را در راستاي حرفه آموزي و ایجاد اشتغال و تولید فراهم می آورند. 

وي گفت: جلب و تقویت مشارکت همه دستگاه ها و نهادها به خصوص بخش مردمی و غیردولتی، تقویت احساس مسئولیت اجتماعی،
استفاده درست و بهینه از امکانات موجود در محل، تلاش براي همسوسازي خدمات آموزشی، فرهنگی و اجتماعی و هویت بخشی به

 
مسئولان محلی و افراد توانمند با صلاحیت بومی از ارکان مهم این مراکز است. 

 
سوادآموزي در آذربایجان غربی افزایش یابد؛ باسوادي 92 درصدي در استان 

 
نرخ باسوادي در خراسان رضوي به 98 درصد رسید/اجراي طرح سوادآموزي در میان زندانیان 

 
چرا آموزش وپرورش وضعیت استخدامی هزاران نیروي نهضت سوادآموزي را مشخص نمی کند؟ 

معاون سوادآموزي آموزش و پرورش فارس با اشاره به طرح هاي مختلفی که در حوزه معاونت سوادآموزي انجام می شود گفت: یکی از

 
این طرح ها طرح حلقه هاي کتابخوانی است که در 3650 حلقه حداقل 10 نفره و با هدف تثبیت سواد در نوسوادان اجرا می گردد. 

وي طرح "خواندن با خانواده " را یکی دیگر از طرح هایی برشمرد که در فعالیت هاي گروهی سوادآموزي (سه نفر به بالا) و همچنین
مخاطبان دوره انتقال انجام می شود و افزود: هدف از اجراي این طرح تثبیت آموخته هاي سوادآموزان دوره انتقال و تحکیم است که



 
تعداد 3 جلد کتاب در دوره سواد و 6 جلد در دوره انتقال به سوادآموزان آموزش داده می شود. 

معاون سوادآموزي آموزش و پرورش فارس افزود: با توجه به مشکلات پیش آمده به خاطر بیماري کرونا مراکز یادگیري محلی با هدف
کمک به مردم و سوادآموزان اقدام به برگزاري کارگاه هاي تهیه و تولید ماسک کرد تا آموزش دهندگان و سوادآموزان داوطلب با

 
شرکت در این کارگاه ها بتوانند اقدام به تولید ماسک کند و آنها را در اختیار سایر سوادآموزان و عموم مردم قرار دهند. 

وي با بیان اینکه 1500 آموزش دهنده و بیش از 2 هزار سوادآموز با رعایت اصول و موازین پروتکل هاي بهداشتی با این کارگاه ها
همکاري داشته اند، افزود یکی از مهم ترین اقدامات مجموعه سوادآموزي در راستاي مقابله با بیماري کرونا تولید بیش از 100 هزار

 
ماسک بود که در اختیار سوادآموزان و نیز عموم مردم قرار گرفت. 

معاون سوادآموزي آموزش و پرورش فارس تهیه بیش از 6 هزار بسته مواد ضدعفونی کننده توسط آموزش دهندگان و توزیع آنها بین
مردم را یکی دیگر از اقدامات مهم برشمرد و افزود: علاوه بر این کار آموزش دهندگان مراکز یادگیري محلی را هم به طور مستمر

ضدعفونی می کنند که این مسأله نقش مهمی را در عدم ابتلاي سوادآموزان و سایر اقشار مردم به بیماري کرونا دارد.



بار سنگین بیکاري و مشکلات معیشتی بر دوش ایثارگران

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  31  |  تاریخ: 1399/10/07

به گزارش خبرگزاري فارس از کرج، سلیمان رستمیان،
مدیرکل بنیاد شهید و امور ایثارگران استان البرز، بعدازظهر
شنبه در نشست تخصصی با مجموعه معاونت تعاون و امور
اجتماعی اداره کل بنیاد شهید و امور ایثارگران استان البرز
با گرامی داشت یاد و خاطر شهدا و ایثارگران، معاونت
تعاون را پاشنه آشیل خدمت به ایثارگران دانست و گفت:
عمده مشکلات ایثارگران معیشت، مسکن و اشتغال است
که هر سه این موارد مرتبط با معاونت تعاون است لذا این

 
معاونت نقش مهمی در جهت رضایتمندي ایثارگران دارد. 

مدیرکل بنیاد شهید استان البرز افزود: تکریم و عزتمندي در ارائه خدمات، هوشمند کردن فرآیندها، به روزرسانی سیستم سجایا،
ارتقاي سطح توانمندي و کیفیت زندگی در ارائه خدمات و بهره مندي از ظرفیت هاي قانونی با استفاده از امکانات بومی از مهم ترین

 
اولویت هاي کاري بنیاد در حوزه تعاون و امور اجتماعی است که باید نسبت به آن اهتمام داشت. 

 
ضرورت تشکیل کارگروهی جهت پیگیري امورات اشتغال ایثارگران 

مدیرکل بنیاد شهید و امور ایثارگران استان البرز در ادامه بر لزوم تشکیل کارگروهی ویژه جهت رفع مشکل اشتغال ایثارگران تأکید
کرد و گفت: قانون استفساریه ایثارگران به دستگاه هاي اجرایی ابلاغ شده است لذا باید تا حصول نتیجه پیگیري تبدیل وضعیت 

 
ایثارگران باشیم. قانون استفساریه ایثارگران لازم اجراست. 

رستمیان گفت: انعقاد تفاهم نامه ها، توسعه کارآفرینی و حمایت از شرکت هاي دانش بنیان و ارتباط مؤثر با نهادي خصوصی و شرکت
هاي صنعتی جهت اشتغال ایثارگران از جمله مواردي است که باید در دستور کار باشد تا بتوانیم بیکاري ایثارگران را  به حداقل
برسانیم. اشتغال ایثارگران در اولویت قرار دارد و تمامی مسؤولان به این امر واقف هستند، بنیاد نیز به عنوان متولی امور ایثارگران

 
نباید در این زمینه کوتاهی کند. 

وي افزود: پیگیري مستمر و ثبت بیکاري فرزندان شهید و جانبازان 70 درصد بومی و میهمان در سامانه سجایا با هماهنگی استان ها

 
و ستاد مرکزي نیز از جمله اموراتی است که باید در اولویت اجرا قرار گیرد. 

 
پیگیري امورات پاداش پایان خدمت و ذخیره مرخصی ایثارگران 



مشاور امور ایثارگران استانداري البرز در بخش دیگر بر پیگیري امورات پاداش پایان خدمت و ذخیره مرخصی ایثارگران تأکید کرد و
گفت: بخش عمده اي از معوقات ایثارگران پرداخت شده است لذا باید لیست پرداختی هاي پاداش پایان خدمت اخذ و در اسرع وقت و

 
به روشی مقتضی به خانواده هاي ایثارگران اطلاع رسانی گردد. 

وي در ادامه همچنین به تسهیل درروند انتقال پرونده ایثارگران اشاره کرد و گفت: انتقال پرونده ایثارگران میهمان نیز ازجمله مواردي

 
است که انجام آن سبب رضایتمندي آنان خواهد شد لذا مسئولین متولی امر تمام تلاش خود را در این زمینه بکار بگیرند. 

 
تسریع در روند بهسازي و تحویل گلزار هاي شهدا 

رستمیان در بخش دیگر گلزارهاي شهدا را نماد و هویت فرهنگی کشور دانست و تصریح کرد: گلزارهاي شهدا مهم ترین نمادهاي
فرهنگی شهر در راستاي ترویج فرهنگ ایثار و شهادت هستند لذا باید اهتمام جدي تري نسبت به پایان بهسازي و تحویل این مکان
هاي مقدس داشته باشیم. تعویض سنگ مزار شهداي گمنام و مناسب سازي معابر شهر جهت تسهیل در عبور و مرور جانبازان نیز از

 
دیگري مواردي است که باید با پیگیري مجدانه به نتیجه مطلوب برسد. 

وي همچنین به گلزار شهداي امام زاده محمد علیه السلام اشاره کرد و افزود:  گلزار شهداي امام زاده محمد علیه السلام چهارمین
گلزار شهداي کشور و مدفن بیش از هزار و پانصد شهید گران قدر دوران دفاع مقدس، انقلاب اسلامی و مدافع حرم است، کار یکسان

 
سازي و بهسازي این گلزار باید با لحاظ کردن منویات مقام معظم رهبري تا پایان سال 99 به اتمام برسد. 

 
ساخت پروژه 3هزار واحدي مسکن ایثارگران اقدامی مثبت در راستاي رضایتمندي ایثارگران 

مدیرکل بنیاد شهید و امور ایثارگران استان البرز در ادامه تصریح کرد: انعقاد تفاهم نامه ساخت 3 هزار واحد مسکونی ایثارگران

 
ازجمله اقدامات و خدمات مؤثر، ارزشمند و ماندگاري است که باید تلاش کنیم تا هرچه سریع تر به بهره برداري برسد. 

رستمیان در پایان با تأکید بر لزوم استفاده از ظرفیت هاي موجود در استان ها براي خدمت رسانی به ایثارگران گفت: ما امروز سرباز
انقلاب و خادم خانواده هاي معظم شهدا و ایثارگران هستیم لذا باید تمام تلاش خود را در جهت کسب رضایت این عزیزان انجام

 
دهیم. 

انتهاي پیام/ج



جهادگري خوشنام که در اوج، به دیدار معبود شتافت

منبع: روزنامه روزانشماره خبر:  32  |  تاریخ: 1399/10/07

به گزارش ایسنا، نوشتن در سوگ یک عزیز از دست رفته، یک همکار خوش رو همیشه دشوار است و این بار دشوارتر، چرا که
این بار خبرگزاري دانشجویان ایران (ایسنا) باید سوگنامه اي در وصف یکی از یاران و همراهان قدیمی خود منتشر کند. شاید

جمعه سیاه کوهنوردان تهرانی بیش از همه، همکاران ایسنا را در بهت فرو (...) ...

به گزارش ایسنا، نوشتن در سوگ یک عزیز از دست رفته،
یک همکار خوش رو همیشه دشوار است و این بار دشوارتر،
چرا که این بار خبرگزاري دانشجویان ایران (ایسنا) باید
سوگنامه اي در وصف یکی از یاران و همراهان قدیمی خود
منتشر کند. شاید جمعه سیاه کوهنوردان تهرانی بیش از
همه، همکاران ایسنا را در بهت فرو برد، زیرا در بین نام
هاي جان باختگان حادثه وقوع بهمن، یک نام آشنا دیده

 
می شد و آن "دکتر سید مصطفی فاطمی" بود. 

دکتر فاطمی سال 1376 موفق به اخذ مدرك دکتري
دندانپژشکی از دانشگاه تهران شد. ایشان از زمان

 
دانشجویی، همکاري با جهاد دانشگاهی را آغاز کرد و از زمان تأسیس خبرگزاري دانشجویان ایران (ایسنا)، با این رسانه همراه بود. 

 
عضو مؤسس اجرایی و سردبیر خبرگزاري دانشجویان ایران بخشی از سمت هاي مرحوم دکتر فاطمی در خبرگزاري ایسنا بود. 

دکتر فاطمی که یکی از جهادگران باسابقه محسوب می شد، طی سال هاي 1382-1380 مدیر کلینیک تخصصصی دندانپزشکی
جهاد دانشگاهی واحد علوم پزشکی تهران بود و پس از آن به مدت 4 سال (1386-1382) به عنوان رئیس جهاد دانشگاهی واحد

 
علوم پزشکی تهران انتخاب شد. 

مؤسس مرکز جراحی محدود جهاد دانشگاهی واحد علوم پزشکی تهران، رئیس دفتر همیاري اشتغال فارغ التحصیلان دانشگاه ها در
جهاد دانشگاهی واحد علوم پزشکی تهران، مدیر مسئول دفتر خبرگزاري دانشجویان ایران واحد علوم پزشکی تهران، عضو شوراي
تدوین برنامه سوم توسعه جهاد دانشگاهی، عضو موسس مرکز تحقیقات لیزر در پزشکی جهاد دانشگاهی، عضو هیات علمی جهاد
دانشگاهی علوم پزشکی تهران، عضو شوراي فرهنگی دانشگاه علوم پزشکی تهران، مدیر گروه پژوهشی ترمیم نوري جهاد دانشگاهی

 
علوم پزشکی تهران، برخی از سمت هاي این مدیر و جهادگر پرتلاش بود. 

 
برفی که سیاهی عزا بر دل نشاند 

دکتر فاطمی به ورزش هاي کوهنوردي و صخره نوردي علاقه داشته و به تازگی موفق به گذراندن دوره مربیگري کوهپیمایی شده بود.
روز جمعه 5 دي ماه، باشگاه کوهنوردي تهران همراه 21  کوهنورد عازم قلعه دختر در آهار شدند که در اثر کولاك و وقوع بهمن،



 
متأسفانه دکتر فاطمی دچار سانحه شده و جان به جان آفرین تسلیم کردند. 

اداره اخبار علمی و دانشگاهی خبرگزاري دانشجویان ایران (ایسنا)، این ضایعه دردناك را به خانواده آن مرحوم، سرکار خانم دکتر
کریمی و فرزندان دلبند ایشان، دوستان و همکاران رسانه اي و جهاد دانشگاهی و جامعه دندانپزشکان ایران تسلیت گفته و علو

 
درجات را براي آن عزیز سفر کرده از درگاه خداوند متعال مسئلت می نماید. 

انتهاي پیام



کمک مومنانه درامامزاده

منبع: شهید نیوزشماره خبر:  33  |  تاریخ: 1399/10/07

اطراف این امامزاده، محل زندگی اتباع افغانستانی و پاکستانی ست که در شرایط نامساعدي به زندگی خود ادامه می دهند.
آستان مقدس امامزاده ابوالحسن(ع) از چهار سال قبل تاکنون خدمات مختلفی را در بخش هاي فرهنگی، آموزشی، پزشکی و بهداشت،

 
اجتماعی و کارآفرینی به مردم ساکن در این منطقه ارائه می کند. 
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اگر به این شعارها عمل شود، خوب است!

منبع: سلامتشماره خبر:  34  |  تاریخ: 1399/10/07

در شرایط خاصی کرونایی، برخی تولید کننده ها با تلاش شبانه روزي می کوشند تا چرخه تولید زنده و پویا باشد. بدون تردید

 
مشکلات زیادي را بر سر راه دارند اما همچنان از پا نمی نشینند. 

 به گزارش خبرنگار اقتصاد خبرگزاري سلامت، در شرایط خاصی کرونایی، برخی تولید کننده ها با تلاش شبانه روزي می کوشند تا
چرخه تولید زنده و پویا باشد. بدون تردید مشکلات زیادي را بر سر راه دارند اما همچنان از پا نمی نشینند. یکی از صنوفی که با توجه
به تعطیلی تلارهارها و جشن هاي عروسی، دچار مشکل شده است ، صنف تولید ظروف(پذیرایی) یکبار مصرف است. با محمد

 
میناییان یکی از تولید کننده این عرصه گفت و گو کردیم تا از مشکلات شان بگویند. 

 
لطفا خودتان را معرفی کنید. 

محمد میناییان هستم. متولد بیستم خرداد 1355. دیپلم ریاضی دارم. متاهل هستم و دو فرزند دارم، یک پسر و یک دختر به نامهاي

 
ماهان و مانا. 

 
چطور وارد این عرصه شدید؟ 

 بعد از ساعت مدرسه نزد پدرم قلمزنی میکردم. تا دو سال بعد از خدمت هم به این کار مشغول بودم. بعد از آن وارد تولید شدم. چون
پدرم در این زمینه فعالیت میکرد، ما هم سوق داده شدیم به این سمت. بعد هم به دلمان نشست و این راه را ادامه دادیم. اما حتما

 
باید عالقهاي وجود داشته باشد که بروید جلو، وگرنه نمیشود. 

 
اگر دوباره متولد شوید، همین مسیر را طی میکنید؟ 

واقعیت این است که در کشور ما تولید یکی از دشوارترین کارهاست. اگر قرار باشد دوباره متولد شوم، شاید تولید را انتخاب نکنم به
خاطر اینکه از همه نظر خیلی سخت است. میبینید که دلال یا فروشنده بدون هیچ سرمایهاي و با سرمایه در گردش یک تولیدکننده

 
دارد ده برابر یک تولیدکننده پول درمی آورد و در رفاه و آرامش است، اما ما اینطور نیستیم و به سختی پول درمی آوریم. 

 
 اما کار شما مقدس است. 

 همه دلخوشی ما همین است که مجموعه اي را راه انداختیم که چند نفر از این طریق نان میبرند سر خانه و زندگیشان. ما هم به این

 
کار عادت کرده ایم و کار دیگري از دستمان برنمی آید. نه تخصصش را داریم، نه روحیه اش را. 



 
 کار شما چه تاثیري روي خودتان گذاشته است، چون یکجورهایی با هنر در ارتباط است. 

 ما خانوادگی قلمزن بوده ایم. پدربزرگ، پدر پدربزرگم، عموهاي پدرم همه قلمزن بودند. ما پیشینه اي در این زمینه داشتیم و روحیه

 
مان از هنر خالی نبوده. به هرحال آن کشش ذاتی وجود داشته و نسبت به آن پیش رفتیم. 

 
 تا حاال تولیدکننده برتر انتخاب شده اید؟ 

 متاسفانه ما صنف خاصی نداریم. صنف ما جاي درست و حسابی ثبت نشده تا بخواهند تولیدکننده برتر انتخاب کنند. ما حتی اتحادیه
درست و حسابی هم نداریم! جواز کسب ما از اتحادیه طلا و جواهر است، به عنوان تولیدکننده مصنوعات فلزي. ضمنا در کار ما چون
تا حالا محصولات خارجی زیاد وارد میشد، تولیدکننده هاي این صنف خیلی بزرگ نشدند تا به درجه اي برسند که به عنوان

 
تولیدکننده برتر انتخاب شوند. 

امکان دارد یک روز خسته یا دلسرد شوید و این کار را کنار بگذارید؟ نمیتوانیم این کار را بکنیم چون تمام زندگی و سرمایه مان را
پاي این کار گذاشته ایم. مجبوریم بسازیم و کنار بیاییم. مخصوصا در این چند وقت و با داستانهاي ارز. مثال آهن را 4 هزار تومان
میخریدیم، حالا شده کیلویی 24 هزار تومان. در کمتر از یک هفته، 50 درصد کشیده اند روي مواد آبکاري. همه چیز گران و تغییر
قیمتها خیلی اذیت کننده شده است. ما هم خیلی اذیت میشویم. هر روز قیمت محصولا تمان تغییر میکند و مشتریان ما سردرگم اند.
قبلا جنس میفروختیم و پولش را سه- چهار ماه بعد میگرفتیم. امروز ا گر قرار باشد این کار را بکنیم، با آن پول حتی نمیتوانیم مواد

 
اولیه بخریم. 

 
کارآفرینی براي شما چه لذتی دارد؟ 

یک زمانی لذت میبردیم که چند نفر در این مجموعه کار میکنند و روزیشان را از این مجموعه درمی آورند. متاسفانه الان خیلی
سخت شده است. الان کارگر نمیداند با این حقوق چطور زندگی کند. از طرفی کارگاههایی که متصل نیستند به قشر دولتی مثل
کارگاه کوچک ما، توانایی پرداخت حقوق بیشتر از این را ندارند. وقتی قیمت اولیه و کارگر بالا میرود، مجبوریم همه را محاسبه کنیم
و کالا را بفروشیم و سودمان را بگیریم. قیمت مواد اولیه دارد سرسام آور بالا میرود و کاري از دست ما برنمی آید. فروش ما هم پایین
است و نمیتوانیم نسبت به کاري که انجام میدهیم، ارزش افزوده خوب روي قیمت کارهامان بکشیم و بتوانیم محصولات مان را به

 
قیمت بفروشیم. چون آن وقت قیمتها جوري میشوند که دست کسی به این کار نمیرسد. 

 
 رمز موفقیت شما چیست؟ 

یکی از بزرگترین عوامل موفقیت من، تلاش خودم و پشتیبانی خانواده ام بوده. همسرم در همه مراحل زندگی همراهی ام کرده است.

 
در زمانهایی که داشتیم یا نداشتیم. چون ما از صفر شروع کردیم و اینطور نبوده که سرمایه اي داشتیم و این کار را شروع کردیم. 

 
فکر میکنید ده سال دیگر در چه جایگاهی قرار داشته باشید؟ 

ما براي آینده برنامه هاي خوبی ریخته ایم، البته اگر زمانه بر وفق مراد ما بچرخد و عوامل جانبی سد راه ما نشود. تا ببینیم خدا چه

 
میخواهد. 



 
شاخص ترین تجربه اي که در این سالها به دست آورده اید و در کارتان از آن استفاده میکنید؟ 

بیشترین چیزي که به آن اعتقاد دارم این است که براي رسیدن به هدف، داشتن پشتکار و کم نیاوردن مهم است. خیلی از دوستان ما
بودند که وارد کاري شدند و در مقطعی به مشکل خوردند و آن کار را ول کردند و رفتند، ولی ما سعی کردیم کنار بیاییم و تا اینجا

 
آمدیم. 

 
 آینده اقتصاد ایران را چطور میبینید؟ 

متاسفانه اگر بخواهد با این شرایط پیش برود، لطمه شدیدي میخوریم، هم از نظر تولید و هم قشر ضعیف جامعه. بیشتر قشر ضعیف و
متوسط جامعه با محصولات ما سروکار دارند. ا گر آنها ضربه بخورند، این ضربه مستقیم به ما میخورد چون آنها باید محصولات ما را

 
خریداري کنند. امیدوارم شرایط رو به بهبود برود. 

 
 خودتان افق روشنی را متصور میشوید؟ 

 تا برج هفت پارسال خیلی امیدوار بودیم. مرزها بسته شده بود و کالاهاي ایرانی داشتند جان میگرفتند. قیمتها جوري شده بود که
مردم به جنس ایرانی بیشتر رو می آوردند. منِ تولیدکننده میتوانستم روي کیفیت کار کنم و محصول بهتري ارائه دهم، ولی متاسفانه
از وقتی کرونا آمده، یک طرف که دید و بازدید و عروسی کنسل شده و اینها روي فروش محصول ما خیلی تاثیر داشته. از طرفی

 
درآمدها پایین آمده و مردم پول ندارند خرید کنند. 

 
 اگر اوضاع به این روند پیش برود، امثال ما خیلی ضربه میخورند. 

 
 به جوانهاي علاقه مند به تولید چه توصی هاي دارید؟ 

کار تولید آنقدر سخت شده که 95 درصد جوانها حاضر نیستند وارد این حوزه شوند. آنها هم بیشتر دنبال کار راحت و بدون دردسر
هستند. کسانی هم که به تولید علاقه دارند، باید پافشاري کنند و خلاقیت داشته باشند تا بتوانند یک چیز به روزتر و متنوع تر ارائه

 
دهند. 

 
صادرات هم دارید؟ 

 
 به چند کشور صادرات داشتیم مثل لبنان، گرجستان، پا کستان، ترکیه، عراق. فعال که به خاطر کرونا متوقف شده است. 

امسال سال جهش تولید است. آیا این شعار روي کار شما تاثیري دارد؟ این شعارها بسیار خوب و جذاب هستند، به شرطی که به آنها
عمل شود. رهبري این شعارها را تعیین میکنند، اما متاسفانه آنهایی که باید عمل کنند، کوتاهی میکنند! اگر به این شعارها عمل شود،

 
خوب است. 

 
صحبت پایانی. 

 
 ان شاالله مسوولین مملکت به فکر مردم و قشر متوسط و پایین جامعه باشند. امیدوارم مردم از این شرایط بیرون بیایند. 



گفت و گو: مریم احمدي



تیر خلاص افزایش قیمت خودرو به نوسازي تاکسی هاي فرسوده

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  35  |  تاریخ: 1399/10/07

فصل اقتصاد - مصوبه اي در مورد لزوم ارتقاي استاندارد آلایندگی خودروها از یورو 4 به یورو 5 تصویب شد. بر همین اساس
از ابتداي سال جاري، شماره گذاري تاکسی هاي تولیدي به دلیل عدم رعایت این الزام متوقف شد

فصل اقتصاد - مصوبه اي در مورد لزوم ارتقاي استاندارد
آلایندگی خودروها از یورو 4 به یورو 5 تصویب شد. بر
همین اساس از ابتداي سال جاري، شماره گذاري تاکسی

 
هاي تولیدي به دلیل عدم رعایت این الزام متوقف شد 

به گزارش فصل اقتصاد، سازمان برنامه و بودجه، در
فروردین ماه امسال، طرح جایگزینی 192هزار دستگاه

تاکسی فرسوده را به وزارت نفت ابلاغ کرد. به گفته مسئولان این سازمان، طبق طرح باید تاکسی ها با انواع جدید پایه گازسوز،

 
هیبرید و الکتریکی جایگزین شوند و حمایت از رانندگان این وسایط نقلیه از طریق پرداخت یارانه صرفه جویی سوخت انجام شود.  

با این همه، تلاش دولت براي نوسازي ناوگان تاکسی هاي فرسوده در سراسر کشور و البته در تهران، با مشکلاتی مواجه شده است. به
عنوان مثال، براي نوسازي تاکسی هاي فرسوده، یکی از مصوبات سازمان حفاظت محیط زیست، مبنی بر عدم شماره گذاري
خودروهاي تولیدي با استاندارد پایین تر از یورو 5 زیر پا گذاشته شده، دیگر اینکه ظاهرا منابع مالی و ازجمله تسهیلات اعطایی به

 
رانندگان، به اندازه کافی مشوق نوسازي دارندگان تاکسی هاي فرسوده نبوده است. 

در کنار این، به گفته معاون فنی و بهره برداري سازمان تاکسیرانی شهر تهران، افزایش قیمت خودرو در ماه هاي اخیر، برنامه ریزي
هاي مالی این سازمان براي اعطاي تسهیلات به منظور نوسازي تاکسی ها را برهم ریخته، این در حالی است که آمارهاي مختلف نشان

 
می دهند نیمی از 80 هزار دستگاه تاکسی فعال در تهران، اکنون به سن فرسودگی رسیده اند. 

روز گذشته، معاون فنی و بهره برداري سازمان تاکسیرانی شهر تهران در مورد روند نوسازي تاکسی هاي فرسوده پایتخت گفت: «در

 
صورت تداوم و تقویت تامین منابع مالی نوسازي، امیدوار به تحقق اهداف نوسازي در سال 1399 هستیم.» 

سیدعلی محتشمی پور در مورد نوسازي تاکسی هاي فرسوده در سال جاري و میزان تحقق پذیري وعده نوسازي 15هزار تاکسی تا
پایان سال در پایتخت افزود:«براساس برنامه ریزي انجام شده در پایان سال گذشته، مقرر شد در سال 1399، حدود 15 هزار تاکسی
نوسازي شود و این هدف گذاري مبتنی بر عوامل موثر بر نوسازي اعم از نرخ تولید و قیمت تاکسی در کشور، میزان تسهیلات بانکی و

 
ارزش اسقاط تاکسی هاي فرسوده شهر تهران بود.» 

محتشمی پور به ایسنا گفت: «باتوجه به انباشتگی حدود 40هزار دستگاه تاکسی فرسوده در شهر تهران، هدف گذاري انجام شده، قابل
دسترس و منطقی بود. اما متاسفانه درراستاي تحقق این هدف با دو بحران اصلی از آغازین روزهاي سال تاکنون مواجه شدیم. یکی
شیوع بیماري کرونا و دیگري مصوبه هیات دولت در مورد الزام ارتقاD استاندارد آلایندگی خودروها براي اخذ مجوز شماره گذاري از

 
ابتداي سال بود.»  

او ادامه داد: «مصوبه اي در مورد لزوم ارتقاي استاندارد آلایندگی خودروها از یورو 4 به یورو 5 تصویب شد. بر همین اساس از ابتداي

 
سال جاري، شماره گذاري تاکسی هاي تولیدي به دلیل عدم رعایت این الزام متوقف شد.» 



 
افزایش قیمت؛ مانع کار شد 

وي با بیان اینکه بعد از بروز این وقفه، شهرداري تهران و معاونت حمل ونقل و سازمان تاکسیرانی پیگیري هاي زیادي را براي حل این
معضل انجام دادند، گفت: «خوشبختانه هیات وزیران در مردادماه سال جاري مجوزي مبنی بر شماره گذاري 5هزار تاکسی تا پایان
مهرماه صادر کرد و نهایتا پس از 5 ماه توانستیم گام نخست نوسازي را از ابتداي شهریورماه برداریم و تا پایان مهلت، حدود یک هزار و

 
700 دستگاه خودرو شهر تهران نوسازي شدند.» 

محتشمی پور با تاکید بر اینکه باردیگر، نوسازي از میانه مهر تا آبان ماه به منظور ارتقاي استاندارد یورو 4 به یورو 5 متوقف شد، ادامه
داد: «با رفع مشکلات در حوزه تولید خودروهایی با استاندارد یورو 5، تصورمان این بود روند نوسازي سرعت می گیرد اما با افزایش

 
شدید قیمت خودرو مواجه شدیم، به گونه اي که در آبان قیمت پژو دوگانه سوز و سمند پایه گازسوز رشد فزاینده اي داشت.» 

وي توضیح داد: «قیمت سمند از حدود 94میلیون تومان به 118 میلیون تومان و پژو نیز از 86 میلیون تومان به 104 میلیون تومان
رسید. به نظر ما این افزایش قیمت تیر خلاص به تاکسیرانان براي نوسازي بود، زیرا برنامه ریزي نوسازي به گونه اي بود که رانندگان
با دریافت پول اسقاط خودرو و وام، اندوخته کمی را براي نوسازي پرداخت می کردند. اما با افزایش قیمت خودرو سهم نقدي رانندگان

 
به شدت افزایش یافت و طبیعتا بسیاري از آنها، توان این پرداخت را نداشتند.» 

این در حالی است که برخی شهرها که تعداد تاکسی هاي فرسوده کمتري دارند، عملا روند نوسازي تاکسی هاي فرسوده خود را کلید
زده اند. مرتضی ضامنی، مدیر عامل اتحادیه هاي تاکسیرانی کشور چندي پیش در این مورد به خبرنگار «دنیاي خودرو» گفت:
«نوسازي تاکسی هاي فرسوده به منابع مالی احتیاج دارد و قرار بود دولت این منابع را در اختیار تاکسیرانی قرار دهد اما متاسفانه در
این امر مشکلاتی پیش آمده است.» او ادامه داد: «در شهرهایی مانند مشهد و اصفهان، تسهیلات ارزان براي رانندگان در نظر گرفته

 
شده، این در حالی است که افزایش قیمت خودرو، کار را دشوارتر می کند.» 

معاون فنی و بهره برداري سازمان تاکسیرانی شهر تهران با اشاره به این موضوع و افزایش تسهیلات اعطایی براي نوسازي تاکسی ها
گفت: «درحال حاضر ارزش اسقاط به طور میانگین 19میلیون تومان شده؛ درحالی که این رقم سال گذشته 5میلیون تومان بود.
مبتنی بر این شرایط، پس از ارائه تحلیل وضعیت به معاون حمل ونقل شهرداري تهران و موافقت ایشان، مقرر شد مبلغ وام نوسازي

 
تاکسی از محل منابع شهرداري تهران در صندوق کارآفرینی امید را از 50میلیون به 70 میلیون تومان افزایش دهیم.» 

وي با بیان اینکه عملا نوسازي تاکسی در کشور صرفا مبتنی بر تولیدات ایران خودرو در دو دسته پژو و سمند است، افزود: «واردات
تاکسی ممنوع است و پیگیري ها براي آزاد شدن واردات خودرو براي کاربري حمل ونقل عمومی بی نتیجه مانده است. فقط ایران
خودرو به عنوان یکی از خودروسازان داخلی می تواند خودرویی منطبق با استانداردهاي شوراي عالی هماهنگی ترافیک تولید کند،
برهمین اساس تصمیمات ما در حوزه نوسازي کاملا متاثر از استراتژي هاي تولید ایران خودرو است. شاید اگر خودروساز دیگري هم

در فرآیند نوسازي حضور داشت، شرایط متفاوت بود.»



اولین جلسه هماهنگی کمیته کارگري و کارفرمایی ستاد دهه مبارك فجر در

اصفهان برگزار شد

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  36  |  تاریخ: 1399/10/07

خبرگزاري آریا - مدیر امور اجتماعی اداره کل تعاون، کار و
رفاه اجتماعی استان اصفهان از برگزاري اولین جلسه
هماهنگی کمیته کارگري و کارفرمایی، مدیران واحدهاي
اقتصادي و رییس شوراي هماهنگی ستاد دهه فجر انقلاب

 
اسلامی در محل اداره کل خبر داد. 

به گزارش روابط عمومی اداره کل تعاون، کار و رفاه
اجتماعی استان اصفهان، احمدرضا پرنده در این جلسه
هدف از برگزاري این جلسه را برنامه ریزي براي اجراي
برنامه هاي گرامیداشت دهه مبارك فجر در واحدهاي

 
اقتصادي عنوان کرد. 

وي با اشاره به لزوم استفاده از تجربیات سنوات گذشته در اجراي برنامه هاي دهه فجر گفت: با توجه به شرایط شیوع کرونا در کشور
براي اجراي باشکوه برنامه هاي گرامیداشت دهه فجر در واحدهاي کارگري باید با خلاقیت و نوآوري از بستر فضاي مجازي استفاده

 
کنیم. 

پرنده همچنین گفت: به منظور سیاستگذاري و برنامه ریزي براي فعالیت هاي رفاهی، اجتماعی و فرهنگی، پیشنهاد ایجاد دبیرخانه
دائمی کمیته کارگري و کارفرمایی در محل اداره کل داده شده است که با مشارکت تشکلات کارگري و کارفرمایی، مدیران واحدهاي
اقتصادي، ستاد شوراي تبلیغات اسلامی، سازمان بسیج کارگري و کارفرمایی، به طور منظم برنامه هاي کمیته هاي کارگري را در

 
کارگروه هاي تخصصی مورد بررسی قرار می دهیم. 

وي همچنین گفت: کمیته کارگري و کارفرمایی دهه مبارك فجر، هفته گرامیداشت کارگر، کمیته برگزاري کنگره شهداي کارگر،
کمیته درمان و بهداشت کارگران، کمیته شوراي خدمات بهداشتی کارگران از جمله کمیته هایی هستند که به طور منظم در طول

 
سال در دبیرخانه دائمی کمیته کارگري براي اجراي برنامه هاي فعالیت خواهند کرد. 

مدیر امور اجتماعی اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان اصفهان تأکید کرد: به منظور اطلاع رسانی گسترده به کارگران و
خانواده هاي آنان از برنامه هاي گرامیداشت دهه مبارك فجر، هرکدام از اعضاي کمیته که داراي شبکه هاي اجتماعی مجازي با جامعه

 
مخاطب هستند از این ظرفیت به نحو مطلوب استفاده کنند. 

پرنده همچنین از مدیران واحدهاي اقتصادي خواست، برنامه هاي پیشنهادي خود را به منظور جمع بندي برنامه هاي اصلی کمیته

 
کارگري و کارآفرینی استان به این اداره کل ارسال کنند. 

احمدي رئیس ستاد هماهنگی و تبلیغات اسلامی ضمن تشکر از اداره کل در برگزاري جلسه کارگران استان و اعلام برنامه ها و
سیاست هاي شوراي هماهنگی در ایام االله دهه فجر، تقارن این دهه را با ولادت حضرت زهرا (سلام االله علیها) را فرصتی مغتنم براي

 
برگزاري جشن هاي با نشاط در دهه فجر عنوان کرد. 

در پایان جلسه نمایندگان تشکلات و واحدهاي اقتصادي آمادگی خود را جهت هرگونه همراهی در اجراي برنامه هاي گرامیداشت دهه
فجر اعلام کردند.





جعفر ربیعی خبر داد: بهره برداري از پلی پروپیلن ایلام تا سال 1401

منبع: بورس و بانکشماره خبر:  37  |  تاریخ: 1399/10/07

مدیرعامل شرکت صنایع پتروشیمی خلیج فارس با اشاره به
پیشرفت 50 درصدي ساخت کارخانه پلی پروپیلن
پتروشیمی ایلام و بهره برداري از این طرح پتروشیمی تا
سال 1401، اعلام کرد: هلدینگ خلیج فارس براي تامین
خوراك صنایع تکمیلی و پائین دستی پلی پروپیلن به

 
سرمایه گذاران بخش خصوصی تضمین می دهد. 

به گزارش بورس و بانک و به نقل از روابط عمومی شرکت
صنایع پتروشیمی خلیج فارس، «جعفر ربیعی» در نشست
با اعضاي هیات مدیره خانه مطبوعات استان ایلام، با اشاره

به افتتاح حدود 866 میلیارد یورو پروژه پتروشیمی در استان ایلام، گفت: یکی از مهمترین سیاست هاي شرکت صنایع پتروشیمی
خلیج فارس در استان محروم ایلام، توسعه زنجیره هاي ارزش با هدف اشتغال بیشتر فارغ التحصیلان دانشگاه ها و مردم بومی استان

 
در صنعت پتروشیمی است. 

وي با اشاره به پیشرفت 50 درصدي ساخت واحد پلی پروپیلن پتروشیمی ایلام، خواستار پیگیري و مطالبه رسانه ها و مردم استان
ایلام براي تکمیل زنجیره هاي ارزش شد و افزود: قطعا صنعت پتروشیمی نمی تواند براي همه جوانان بیکار کشور شغل ایجاد کند، اما
با توسعه صنایع تکمیلی پتروشیمی و تکمیل زنجیره هاي ارزش می توان در کنار اشتغال جمعیت قابل توجهی از جوانان بیکار و

 
جویاي کار، محصولات جدید و متنوعی با هدف بی نیازي کشور از واردات را تولید و عرضه کرد. 

مدیرعامل هلدینگ خلیج فارس، خواستار مشارکت بیشتر سرمایه گذاران بخش خصوصی در طرح هاي تکمیل زنجیره پتروشیمی
ایلام شد و یادآور شد: مسئولیت صنایع پتروشیمی خلیج فارس صرفا ساخت و توسعه صنایع بالادستی و میان دستی با هدف تامین
خوراك صنایع تکمیلی و پائین دستی بوده و با تولید محصولات میانی فعالان و سرمایه گذاران بخش خصوصی باید از این فرصت براي

 
ساخت کارخانه هاي جدید با هدف تکمیل زنجیره ها و تولید محصولات نهایی و کالاهاي اساسی مردم استفاده کنند. 

ربیعی، زمان بندي بهره برداري از کارخانه پلی پروپیلن پتروشیمی ایلام را سال نیمه نخست سال 1401 عنوان کرد و اظهار داشت: با
ساخت و بهره برداري از این واحد زمینه ارزش سازي در ایلام فراهم می شود و باید اداره صمت استان از امروز براي فراخوان و جذب

 
سرمایه گذاران خصوصی پائین دستی پلی پروپیلن اقدام کند. 

نایب رییس هیات مدیره هلدینگ خلیج فارس، با تاکید بر اینکه این هلدینگ چ به سرمایه گذاران براي تامین پایدار و مطمئن خوراك
اطمینان می دهد، بیان کرد: با تکمیل زنجیره پلی پروپیلن می توان صدها محصول و کالاي اساسی در ایلام تولید و حتی بخش قابل

 
توجهی از آن را به بازارهاي منطقه اي و کشورهاي همسایه صادر کرد. 

وي در پایان مسئولیت مهم رسانه ها را امید آفرینی در جامعه دانست و با اعلام اینکه رسانه ها باید سرچشمه امید براي مردم باشند،
خاطرنشان کرد: در برخی رسانه ها صرفا خبرهاي منفی مشتري و طرفدار دارد، اما باید در کنار نقدهاي منصفانه و سازنده براي امید

آفرینی در جامعه هم تلاش کنیم.



توزیع 150 جعبه تخم نوغان در زنجان افزایش یافت

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  38  |  تاریخ: 1399/10/07

زنجان-رئیس سازمان جهاد کشاورزي زنجان، از افزایش توزیع حدود 150 جعبه اي تخم نوغان و افزایش تولید حدود 2.5
تنی پیله تر درزنجان طی سال گذشته خبر داد.

زنجان-رئیس سازمان جهاد کشاورزي زنجان، از افزایش
توزیع حدود 150 جعبه اي تخم نوغان و افزایش تولید
حدود 2.5 تنی پیله تر درزنجان طی سال گذشته خبر داد.

جوادتاراسی در گفتگو با خبرنگار مهر، با بیان اینکه بانوان
روستایی استقبال بسیار خوبی از نوغان داري دارند، گفت:

 
کشاورزان طارمی در این بخش بسیار فعال هستند. 

وي از افزایش توزیع حدود 150 جعبه اي تخم نوغان و
افزایش تولید حدود 2.5 تنی پیله تر در سال گذشته خبر

 
داد و گفت: سازمان جهاد کشاورزي استان نسبت به توسعه نوغان داري برنامه ریزي لازم را دارد. 

رئیس سازمان جهاد کشاورزي زنجان، گفت: پرورش کرم ابریشم به عنوان یک صنعت در کنار فعالیت هاي کشاورزي و باغداري در

 
ایجاد اشتغال و توسعه اقتصاد بسیار موثر است. 

تاراسی تاکید کرد: ایجاد فرصت هاي شغلی و انتقال یافته هاي جدید در صنعت نوغان داري در بین زنان روستایی از اهداف طرح

 
توسعه نوغان داري ویژه زنان روستایی در زنجان است. 

 
وي تصریح کرد: طی سال گذشته در زنجان بیش از یک هزار و 560 کیلو گرم پیله تر ابریشم با تلاش بانوان روستایی تولید شد. 

 
رئیس سازمان جهاد کشاورزي زنجان، گفت: تولیدات نوغانداران طارم براي تولید نخ از پیله به رشت و مازندران ارسال می شود. 

تاراسی با بیان اینکه این سازمان نسبت به توسعه نوغان داري در شهرستان طارم برنامه ریزي خوبی را دارد، تصریح کرد: پرورش کرم
ابریشم به عنوان یک صنعت در کنار فعالیت هاي کشاورزي و باغداري در ایجاد اشتغال موثر است.



لزوم نوسازي تجهیزات در بنادر استان گیلان

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  39  |  تاریخ: 1399/10/07

انزلی-استاندار گیلان با تاکید بر لزوم تسریع در تخلیه و بارگیري کالا و نوسازي تجهیزات بنادر استان، گفت: جهاد کشاورزي
گیلان در ذخیره سازي مناسب کالاهاي راهبردي فعال تر عمل کند.

انزلی-استاندار گیلان با تاکید بر لزوم تسریع در تخلیه و
بارگیري کالا و نوسازي تجهیزات بنادر استان، گفت: جهاد
کشاورزي گیلان در ذخیره سازي مناسب کالاهاي

 
راهبردي فعال تر عمل کند. 

به گزارش خبرنگار مهر، ارسلان زارع ظهر یکشنبه در
جلسه کارگروه توسعه صادرات غیرنفتی استان در گمرك
بندرانزلی یکی از نقاط قوت استان را صادرات محصولات
کشاورزي عنوان و اظهار کرد: در ذخیره سازي مناسب
کالاهاي راهبردي از جمله گندم جهاد کشاورزي گیلان

 
باید نقش آفرینی موثرتري داشته باشند. 

وي سرعت عمل در تخلیه و بارگیري کالا را از انتظارات به حق صاحبان کالا از استان دانست و افزود: سرعت تخلیه، بارگیري و هزینه

 
هاي آن در بندر انزلی نباید به لحاظ کیفیت خدمات رسانی از هیچیک از بندرهاي مشابه کشور عقب تر باشد. 

زارع با تاکید بر ضرورت افزایش سرعت تخلیه کالاهاي اساسی همچون گندم، روغن و کنجاله در کمتر از 48 ساعت، تصریح کرد:

 
افزایش سرعت عمل در تخلیه بارگیري و مبادلات کالا یکی از دلایل مهم جذب بازرگانان در داخل و خارج استان خواهد شد. 

استاندار گیلان با بیان اینکه علاوه بر افزایش ناوگان کشتیرانی دریاي خزر و نوسازي تجهیزات در بنادر به عنوان انتظارات به حق
مردم استان، ادامه داد: در بندر آستارا نیز براي کاهش حجم کالایی مسیر زمینی، افزایش ظرفیت براي پذیرش کشتی هاي با تناژ بالا

 
بسیار اهمیت دارد. 

زارع بر تلاش دولت براي تکمیل خط آهن سراسري و راه اندازي کریدور شمال جنوب اشاره و بیان کرد: اتحادیه اقتصادي اوراسیا

 
زمینه ساز گسترش بیشتر مبادلات از استان است. 

وي با اشاره به ضرورت تسریع در انجام عملیات لایروبی بندر آستارا و استفاده از ظرفیت این بندر، ادامه داد: بر اساس گزارش ها در
کانال اصلی ورودي بندر آستارا، مشکلی به جهت بارگیري کشتی ها با تناژ بالا وجود ندارد اما تکمیل بارانداز ریلی این شهرستان

 
مرزي باید بیش از پیش مورد توجه قرار گیرد. 

استاندار گیلان در ادامه به رشد 50 درصدي صادرات به لحاظ ارزش ریالی و نیز افزایش 37 درصدي صادرات به لحاظ وزنی در 9



ماهه نخست امسال اشاره و اظهار کرد: تا کنون 77 درصد از هدف گذاري 600 میلیون دلاري صادرات غیرنفتی استان براي سال

 
جاري، محقق شده است. 

زارع با بیان اینکه توسعه اشتغال حاصل از صادرات و واردات کالا اهمیت بسیار دارد، افزود: از ابتداي امسال تا کنون بیش از 432 تن
کالا به ارزش یک میلیون و 720 هزار دلار به صورت چمدانی از گمرکات گیلان صادر شده است.



جزییات و شرایط ثبت نام در آزمون دستیاري پزشکی اعلام شد

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  40  |  تاریخ: 1399/10/07

رئیس مرکز سنجش پزشکی درباره جزییات، شرایط و نحوه نمردهی آزمون دستیاري پزشکی خبر داد.

سعید هاشمی نظري رئیس مرکز سنجش پزشکی در گفت
و گو با خبرنگار حوزه بهداشت و درمان گروه علمی پزشکی
باشگاه خبرنگاران جوان، با اشاره به جزییات ثبت نام آزمون
پذیرش دستیار تخصصی پزشکی گفت: چهل و هشتمین
دوره آزمون پذیرش دستیار تخصصی پزشکی پنجشنبه 7
اسفند 99 برگزار می شود. ثبت نام چهل و هشتمین دوره
آزمون پذیرش دستیار تخصصی پزشکی از 6 دي ماه آغاز
شده است و داوطلبان تا 13 دي فرصت دارند در این

 
آزمون ثبت نام کنند. 

Sanjeshp.ir وي ادامه داد: داوطلبان می توانن تا روز شنبه 13 دي ماه 99 از طریق سایت مرکز سنجش آموزش پزشکی به نشانی
در آزمون ثبت نام کنند همچنین دفترچه راهنماي ثبت نام و شرکت در آزمون پذیرش دستیار تخصصی دوره چهل و هشتم (سال

 
تحصیلی 1400-1401) همزمان با ثبت نام منتشر شده است. 

هاشمی نظري بیان کرد: متقاضیان لازم است که ابتدا دفترچه راهنماي ثبت نام را مطالعه و در صورت واجد شرایط بودن، نسبت به

 
پرداخت هزینه خرید کارت اعتباري ثبت نام در آزمون اقدام کنند و سپس مراحل بعدي را به انجام برسانند. 

رئیس مرکز سنجش پزشکی افزود: همچنین با توجه به عدم پذیرش حضوري متقاضیان به منظور جلوگیري از شیوع ویروس کرونا و
در جهت تسریع در بررسی و ثبت درخواست ها به صورت الکترونیکی، متقاضیان در صورت داشتن هرگونه سوال در مورد ثبت نام و

 
قوانین فقط از طریق ارسال فرم تماس با مااقدام کنند. پاسخگویی از طریق تماس تلفنی انجام نخواهد شد. 

شرایط عمومی شرکت در آزمون دستیاري تخصصی پزشکی داوطلبانی مجاز به شرکت در آزمون هستند که داراي شرایط عمومی زیر

 
در تمام ادوار تحصیلی و مراحل شغلی باشند: 

 
برخورداري از سلامت و توانایی جسمی به تناسب رشته انتخابی و عدم اعتیاد به مواد مخدر 

 
واجد کلیه شرایط عمومی متداول در آزمون هاي مختلف کشور 

 
اعتقاد به دین مبین اسلام یا یکی از ادیان مندرج در قانون اساسی 



 
پذیرفتن قانون اساسی و عدم مخالفت با نظام جمهوري اسلامی ایران 

 
عدم وابستگی تشکیلاتی به احزاب و گروه هاي محارب و ملحد و هواداري از آنها 

 
نداشتن سوء پیشینه کیفري 

 
عدم اشتهار به فساد اخلاقی 

 
تأیید صلاحیت عمومی طبق ضوابط شوراي عالی انقلاب فرهنگی 

شرایط اختصاصی شرکت در آزمون دستیاري تخصصی پزشکی الف) دارا بودن مدرك فراغت از تحصیل در رشته پزشکی عمومی یا
دانشجویان سال آخر پزشکی عمومی مشروط بر اینکه تا تاریخ 31 شهریور 1400 فارغ التحصیل شده و مشمول یکی از بندهاي زیر

 
باشند: 

بند 1: کلیه مشمولین آئین نامه تسهیل ادامه تحصیل دانشجویان ممتاز استعداد درخشان به مقاطع بالاتر در وزارت بهداشت مجاز

 
هستند، فقط در یک نوبت و حداکثر تا 2 سال پس از فراغت از تحصیل با رعایت مفاد مندرج در آئین نامه مذکور شرکت کنند. 

بند 2: یک درصد رتبه اول، یک درصد رتبه دوم (صدك 98 تا 99) و یک درصد رتبه سوم (صدك 97 تا 98) دانشگاه هاي علوم

 
پزشکی می توانند قبل از انجام خدمات قانونی با رعایت مقررات مربوطه در آزمون پذیرش دستیار شرکت کنند. 

بند 3: به استناد قانون تسهیل ازدواج جوانان، پزشکان عمومی متأهل (با تاریخ عقد دائم قبل از فراغت از تحصیل)، صرفاً براي یکبار و
با رعایت موارد ذیل، قبل از شروع به خدمدت نظام وظیفه و خدمات لایحه طرح نیروي انسانی مجاز به شرکت در آزمون پذیرش

 
دستیار تخصصی هستند، (تاریخ مشمولان خدمت نظام وظیفه در این تبصره بر عهده وزارت بهداشت نیست): 

1) دانشجویان پزشکی عمومی متأهل (اعم از خانم و آقا) که حداقل تا تاریخ 29 اسفند 1399 مشغول به تحصیل بوده و حداکثر تا

 
پایان 31 شهریور 1400 فارغ التحصیل می شوند. 

2) تمامی فارغ التحصیلان پزشکی عمومی متأهل (با تاریخ عقد دائم قبل از فراغت از تحصیل)، که تاریخ فارغ التحصیلی آنها از 20

 
دي 98 تا 20 دي 99 است. توجه: صحت مدارك تاهل بعد از ثبت نام مورد بررسی قرار خواهد گرفت. 

ب) داشتن کارت پاین خدمت نظام وظیفه یا معافی براي آقایان. آن دسته از داوطلبان فارغ التحصیل که خدمت نظام وظیفه خود را
شروع نکرده اند در صورتی می توانند در آزمون شرکت کنند که تاریخ اعزام آنها حداکثر تا پایان اردیبهشت سال 1400 باشد. مدارك
تاریخ اعزام باید در زمان ثبت نام اسکن و ارسال شود در غیر این صورت ثبت نام ابطال خواهد شد و کارت ورود به جلسه آزمون براي

 
افراد صادر نخواهد شد. 

کلمه معافی به مفهوم معافیت دایم است و داوطلبان داراي معافیت موقت پزشکی و یا کفالت با مسئولیت خود می توانند در آزمون
پذیرش دستیار شرکت کنند. در صورت فراخوانده شدن به انجام خدمت نظام وظیفه، این وزارتخانه هیچ گونه تعهدي براي ترخیص



 
آنان بعهده نخواهد داشت و طبق مقررات با اینگونه افراد برخورد خواهد شد. 

ج) داشتن گواهی قبولی در آزمون صلاحیت بالینی پایان دوره پزشکی عمومی (مختص فارغ التحصیلان شهریورماه سال 1396و بعد
از آن). ارائه این مدرك در زمان ثبت نام الزامی است و چنانچه بعد از پذیرش مشخص شود داوطلب فاقد این مدرك است قبولی

 
داوطلب ملغی اعلام می شود. 

د) ارائه معافیت از خدمات قانونی و یا گواهی اتمام خدمات قانونی (خدمت نظام وظیفه عمومی، خدمات موضوع قانون خدمت پزشکان

 
و پیراپزشکان، پیام آوران بهداشت) تا تاریخ 31 شهریور 1400 به استثناء تبصره هاي اعلام شده. 

تبصره: مشمولین کمیسیون موضوع مواد 2 و 3 آئین نامه اجرایی قانون خدمات پزشکان و پیراپزشکان 20 اسفند 1386 درباره

 
تسهیلات اعطایی به استعدادهاي درخشان. 

تبصره: فارغ التحصیلان رشته پزشکی در حال خدمت نظام وظیفه عمومی (وزارت بهداشت هیچ گونه مسئولیتی در قبال ترخیص این

 
دسته از داوطلبان بر عهده ندارد). 

تبصره: داوطلبان ذکور داراي گواهی اتمام خدمات قانون خدمت پزشکان و پیراپزشکان و یا معافیت از آن می توانند با رعایت مفاد
قوانین نظام وظیفه در آزمون این دوره شرکت کنند. در صورت عدم رعایت مفاد مقررات مذکور داوطلب مورد نظر مشمول قانون
خدمت پزشکان و پیراپزشکان شناخته می شود. مدارك مربوطه اعم از شروع خدمت نظام وظیفه و یا معافیت از خدمت نظام وظیفه

 
باید در زمان ثبت نام اسکن و ارسال شود. 

تبصره: فارغ التحصیلان رشته پزشکی مشمول کمیسیون بند (ج) موضوع مواد 2 و 3 آئین نامه اجرایی قانون خدمت پزشکان و

 
پیراپزشکان. 

تبصره: بانوان متأهل مشمول قانون خدمت پزشکان و پیراپزشکان که قبل از اول آذر 80 فارغ التحصیل شده اند، بدون نیاز به ارائه
نامه عدم نیاز از دانشگاه علوم پزشکی محل سکونت به عنوان مازاد بر نیاز وزارت بهداشت از انجام خدمات موضوع قانون پزشکان و

 
پیراپزشکان معاف شناخته می شوند. 

ح) عدم اشتغال به تحصیل داوطلب در یکی از رشته هاي تخصصی پزشکی، PhD، کارشناسی ارشد و همچنین نداشتن مدرك

 
تخصصی پزشکی بالینی. 

 
ط) سلامت جسمی و روانی متناسب با رشته انتخابی و فقدان نقص عضو و یا بیماري موثر حرفه اي بر حسب رشته. 

تبصره: در صورتی که داوطلب بدون توجه داشتن به نقص عضو موثر حرفه اي که مانع از تحصیل و یا انجام خدمات بعد از فراغت
تحصیل شود، در رشته اي پذیرفته شود ولی توسط گروه آموزشی به دلیل این نقص عضو مجاز شروع به آموزش شناخته نشود، امکان

 
تغییر رشته توسط دبیرخانه شوراي آموزش پزشکی و تخصصی مقدور نیست و اعتراضی پذیرفته نمی شود. 

ي) پذیرفته شدگان مرحله اصلی و تکمیل ظرفیت آزمون پذیرش دستیار تخصصی بالینی پزشکی دوره چهل و هفتم، در صورت عدم
ثبت نام در موعد مقرر و یا عدم شروع به آموزش در زمان هاي اعلام شده و یا انصراف از تحصیل، مجاز به شرکت در آزمون پذیرش



 
دستیار تخصصی دوره چهل وهشتم نیست. 

مواردي که به دلیل بروز بیماري موثر حرفه اي که مانع از تحصیل و یا انجام خدمات بعد از فراغت تحصیل شود، از ادامه تحصیل در

 
رشته منصرف یا اخراج شده اند، می توانند در این دوره ثبت نام کنند. 

نمره دهی آزمون دستیاري و محاسبه نمره کل تعداد سئوالات آزمون 200 سئوال تستی چهار گزینه اي است. براي هر سئوال باید

 
تنها یک گزینه که در میان گزینه هاي ارائه شده بهترین پاسخ ممکن است، انتخاب شود. 

به هر سئوال با پاسخ صحیح 3 نمره مثبت و هر سئوال با پاسخ اشتباه یک نمره منفی تعلق می گیرد. به سئوالات بدون پاسخ نمره اي

 
تعلق نمی گیرد. به هر سئوال که بیش از یک گزینه پاسخ داده شده باشد یک نمره منفی تعلق می گیرد. 

براساس مصوبات هشتادمین نشست شوراي آموزش پزشکی و تخصصی مواد آزمون در پنج گروه درسی دسته بندي شده و با توجه به

 
رشته هاي مختلف دستیاري هر یک از این پنج گروه داراي ضرایب خاص خواهند بود. 

جراحی عمومی، زنانگروه درسی یک

داخلی و قلبگروه درسی دو

کودکان و عفونیگروه درسی سه

ارتوپدي، گوش و حلق بینی، اورولوژي، چشم، آمار و اپیدمیولوژي و رادیولوژيگروه درسی چهار

آسیب شناسی، پوست، فارماکولوژي، نورولوژي، روانپزشکی و اخلاق پزشکیگروه درسی پنج
نمره هر گروه درسی مطابق با روش هاي علمی تراز سازي تراز علمی شده و با درصد محاسبه خواهد شد. ضرایب درسی نیز در جدول

 
زیر آمده است: 

گروهگروه درسی
درسی

یک

گروه
درسی

دو

گروه
درسی

سه

گروه
درسی
چهار

گروه
درسی

پنج رشته هاي تخصصی (زیرگروه ها)

زیر گروه
آموزشی

یک

داخلی، بیماري هاي قلب و عروق، پوست، طب کار، پزشکی قانونی،
آسیب شناسی، طب فیزیکی و توانبخشی

24222

زیر گروه
آموزشی دو

جراحی عمومی، زنان و زایمان، جراحی کلیه و مجاري ادراري تناسلی،
گوش و گلو و بینی و جراحی سر و گردن، چشم پزشکی

42222

زیر گروه
آموزشی سه

23422کودکان، بیماري هاي عفونی، پزشکی اجتماعی

زیر گروه
آموزشی

چهار

طب اورژانس، بیهوشی، جراحی مغز و اعصاب، ارتوپدي، پزشکی ورزشی،
رادیو آنکولوژي، پزشکی هسته اي، رادیولوژي، طب هوا و فضا

23222

23223روانپزشکی، بیماري هاي مغز و اعصابزیر گروه



آموزشی
پنج



ایجاد صنایع و سرمایه گذاري هاي بزرگ، نیاز و اولویت اصلی
مازندران است

ایجاد صنایع و سرمایه گذاري هاي بزرگ، نیاز و اولویت اصلی مازندران است

منبع: مازنی خبرشماره خبر:  41  |  تاریخ: 1399/10/07

احمد حسین زادگان، گفت: با ایجاد هلدینگ ثروت آفرینی، کمبودهاي سرمایه گذاري؛ رفع و زمینه هاي توسعه اقتصادي میسر
خواهد شد. به گزارش مازنی خبر و به نقل از  پایگاه اطلاع رسانی استانداري مازندران، احمد حسین زادگان در جلسه هلدینگ ثروت

 
آفرینی استان افزود: در کار جمعی و مشارکتی علیرغم تفاوت نگاه ها و (...) 

احمد حسین زادگان، گفت: با ایجاد هلدینگ ثروت آفرینی،
کمبودهاي سرمایه گذاري؛ رفع و زمینه هاي توسعه اقتصادي

 
میسر خواهد شد. 

به گزارش مازنی خبر و به نقل از  پایگاه اطلاع رسانی استانداري مازندران، احمد حسین زادگان در جلسه هلدینگ ثروت آفرینی
استان افزود: در کار جمعی و مشارکتی علیرغم تفاوت نگاه ها و سلیقه ها؛ با تعامل و خردجمعی و ایجاد شرکت هاي تعاونی و بنگاه

 
هاي مشارکتی بزرگ می توان به توسعه اقتصادي دست پیدا کنیم . 

وي با اشاره به این که هلدینگ ها و شرکت ها محصول کار جمعی هستند که اقدامات بزرگی را می توان با این ظرفیت ها عملیاتی
نمود، تصریح کرد: در استان مازندران اقدامات جمعی همچون تشکیل سمن ها و سازمان هاي مردم نهاد در حوزه هاي مختلفی چون
محیط زیست و کارآفرینی رو به پیشرفت و توسعه هستند و در کشورهاي توسعه یافته تمرین مشارکت اجتماعی با اتکا به سمن ها

 
انجام می شود. 

نماینده عالی دولت در استان با عنوان اینکه با ایجاد هلدینگ ثروت آفرینی، کمبودهاي سرمایه گذاري؛ رفع و زمینه هاي توسعه
اقتصادي میسر خواهد شد، افزود: فعالیت هاي فوق العاده جمعی و اقتصادي در هلدینگ ثروت آفرینی پیش رو خواهیم داشت که می

 
بایست با سعه صدر و خرد جمعی اقدامات بزرگی ایجاد نماییم. 

وي اظهار کرد :جذب سرمایه هاي خرد مردم براي توسعه اقتصادي مازندران از اهداف مهم این هلدینگ می باشد و نقشه راه و افق
دید در هلدینگ ثروت آفرینی یک اصل است که می بایست مزیت هاي اقتصادي در بخش هایی همچون گردشگري و کشاورزي و
صنعت که از جمله شاخصه هاي مهم استان می باشد احصا و عملیاتی گردد که زراعت چوب و شهرك هاي گلخانه اي از ظرفیت هاي

 
مهم کشاورزي در مازندران محسوب می گردد. 

حسین زادگان یادآور شد: مزیت هاي اقتصادي استان جدي گرفته شود و در اولویت ویژه قرار گیرد تا شاهد عملیاتی شدن برنامه هاي

 
هلدینگ ثروت آفرینی در استان باشیم. 

وي گفت: دهکده سلامت و گردشگري سلامت یک ظرفیت براي مازندران است که با سرمایه گذاري مناسب می تواند عملیاتی شود و
لذا کشاورزي و گردشگري صنایع داراي اولویت براي هلدینگ ثروت آفرینی می باشد و ایجاد صنایع بزرگ نیاز و اولویت اصلی

 
مازندران است و هلدینگ ثروت آفرینی می بایست با مشارکت مردم بعنوان یک برنامه و افق ویژه در دستور کار قرار گیرد. 



استاندار مازندران افزود :هدفگذاري و تعریف پروژه هاي حوزه گردشگري، کشاورزي، صنعتی و همچنین توسعه اشتغال و اقتصاد
مازندران هدف اصلی از ایجاد هلدینگ ثروت آفرینی می باشد و همچنین گسترش فعالیت ها در حوزه زراعت چوب، ایجاد مجتمع
هاي گلخانه اي و پرورش ماهیان خاویاري و احصا ظرفیت هاي آب بندان هاي استان با اتکا به راه اندازي پرورش ماهیان خاویاري

 
قزل آلا از اولویت هاي گردشگري است که باید عملی شود. 

احمد حسین زادگان بیان کرد: صنایع دستی مازندران یک سرمایه غنی و بی نظیر است که می بایست بازاریابی و صادرات آن به
کشورهاي دنیا فعال شود و همچنین تمام تولیدات و محصولات فرش مازندران می بایست در قالب یک نمایشگاه عرضه گردد تا شاهد

رونق مزیت هاي اقتصادي و تولیدي استان در حوزه هاي مختلف باشیم



هشتمین کارگروه اشتغال در شهرستان سرپل ذهاب برگزار شد

منبع: مرصاد نیوزشماره خبر:  42  |  تاریخ: 1399/10/07

 
 

هشتمین کارگروه اشتغال در شهرستان سرپل ذهاب برگزار شد مرصاد نیوز: هشتمین کارگروه اشتغال با حضور معاون عمرانی
فرمانداري شهرستان سرپلذهاب و رئیس اداره کار و رفاه اجتماعی و جمعی از مدیران شهرستان در محل فرمانداري سرپلذهاب برگزار

 
شد. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی مرصاد ، به نقل از بازي دراز نادر نورایی معاون عمرانی فرمانداري شهرستان سرپلذهاب در این جلسه
اظهار داشت: در راستاي ثبت تعهد ایجاد اشتغال در سامانه رصد توسط دستگاه هاي اجرایی در شهرستان سرپلذهاب تاکنون 2680

 
نفر معادل 103 درصد تعهد در سامانه رصد به ثبت رسیده است. 

وي افزود: در راستاي حمایت از واحدهاي آسیب دیده از کرونا و قرنطینه تاکنون 820 فقره پرونده توسط دستگاه هاي اجرایی در
دست اجرا قرار گرفته است که از این تعداد تاکنون 677 طرح، اشتغال 690 نفر به مبلغ 5 میلیارد تومان توسط بانک هاي عامل به

 
متقاضیان پرداخت شده است. 

در ادامه رئیس اداره کار و رفاه اجتماعی شهرستان خانم مهین پژمان در این جلسه سیاستهاي فعال بازار کار از جمله تشویق بیمه اي،
یارانه دستمزد و کارورزي را تشریح و از مدیران دستگاههاي اجرایی خواست با اداره مذکور جهت اطلاع رسانی و بهره مندي بنگاههاي

 
شهرستان از یارانه و کمک هاي دولت و زمینه اشتغال جوانان دانش آموخته همکاري لازم را به عمل آورند. 

 
 



 
 



پرداخت 6 هزار میلیارد تومان تسهیلات براي ایجاد اشتغال پایدار در مناطق

روستایی و عشایري

منبع: روزنامه جهان اقتصادشماره خبر:  43  |  تاریخ: 1399/10/07

تاکنون 6 هزار میلیارد تومان تسهیلات از محل قانون حمایت از توسعه و ایجاد اشتغال پایدار در مناطق روستایی و عشایري
به طرح هاي بخش کشاورزي پرداخت شده است.

تاکنون 6 هزار میلیارد تومان تسهیلات از محل قانون حمایت از توسعه و ایجاد اشتغال پایدار در مناطق روستایی و عشایري به طرح

 
هاي بخش کشاورزي پرداخت شده است. 

به گزارش جهان اقتصاد، مدیرکل دفتر امور اقتصادي وزارتخانه با بیان این مطلب به خبرنگار ما گفت: از کل 13 هزار و 380 میلیارد
تومان تسهیلات تخصیص یافته به طرح هاي مشمول قانون حمایت از توسعه و ایجاد اشتغال در مناطق روستایی و عشایري در چهار

 
مرحله، 6 هزار میلیارد تومان تسهیلات براي 40 هزار و 500 طرح کشاورزي پرداخت شده است. 

محمد خالدي پیش بینی کرد: 95 هزار شغل با جذب این تسهیلات و راه اندازي طرح در مناطق روستایی و عشایري کشور ایجاد

 
شود. 

وي افزود: از 6 هزار میلیارد تومان تسهیلات پرداختی، نزدیک به 13 درصد آن به طرح هاي گلخانه اي، 21 درصد صنایع تبدیلی و

 
تکمیلی و 51 درصد به بخش دامپروري در مناطق روستایی و بقیه آن به سایر طرح هاي کشاورزي و عشایري پرداخت شده است. 

مدیرکل دفتر امور اقتصادي وزارت جهاد کشاورزي، سهم این بخش از کل منابع 1.5 میلیارد دلاري قانون حمایت از توسعه و ایجاد
اشتغال پایدار در مناطق روستایی و عشایري را بر اساس آیین نامه اجرایی آن 45 درصد، فعالیت هاي خدماتی و فناوري اطلاعات 15
درصد، صنابع و معادن کوچک و صنایع دستی هر یک 10 درصد و سرمایه در گردش واحدهاي مستقل در نواحی روستایی را 10

 
درصد عنوان کرد. 

وي، سهم 45 درصدي بخش کشاورزي از کل این تسهیلات را ناکافی خواند و اظهار داشت: وزارت جهاد کشاورزي پیگیر افزایش این
سهم تا 70 درصد است، زیرا آمار ها نشان می دهد تقاضا براي جذب این تسهیلات براي فعالیت ها و طرح هاي کشاورزي در مناطق

 
روستایی و عشایري بیشتر است. 

خالدي ادامه داد: ناکنون 60 هزار میلیارد تومان طرح متقاضی براي دریافت این تسهیلات در سازمان هاي جهاد کشاورزي در کشور

 
داشتیم که 30 هزار میلیارد تومان از این طرح هاي کشاورزي در دستگاه هاي اجرایی تایید شده اند. 

وي گفت: وزارت جهاد کشاورزي به دنبال آن است که از محل منابع بازگشتی تسهیلات طرح هاي راه اندازي شده این بخش، سهم

 
خود را در مرحله پنجم نیز براي اجراي طرح ها ي مناطق روستایی و عشایري دریافت کند. 



مدیرکل دفتر امور اقتصادي وزارت جهاد کشاورزي با بیان این که مجلس شوراي اسلامی نیز درصدد اصلاح قانون حمایت از توسعه و
ایجاد اشتغال پایدار در مناطق روستایی و عشایري است، اظهار داشت: درخواست براي اصلاح این قانون از مجلس قبل آغاز شد و در
مجلس یازدهم در حال پیگیري است و وزارت جهاد کشاورزي می تواند با دفاعیات خود در روند اصلاحات، سهم بخش کشاورزي را از

 
منابع تسهیلات توسعه اشتغال پایدار در مناطق روستایی و عشایري افزایش دهد. 

وي افزود: با توجه به ماهیت و ظرفیت مناطق روستایی، امکان افزایش سهم بخش کشاورزي از منابع تخصیصی جدید و منابع
برگشتی وجود دارد. خالدي درباره میزان پرداخت این تسهیلات به استان ها گفت: بیشترین تسهیلات توسعه اشتغال پایدار در مناطق
روستایی و عشایري به استان هاي کرمانشاه با 10 درصد، خراسان رضوي 7.5 درصد، کرمان 5 درصد، فارس 5 درصد و سیستان و

 
بلوچستان 4.5 درصد پرداخت شده است. 

وي خاطرنشان کرد که این تسهیلات با کارمزد 6 درصد در مناطق برخوردار و 4 درصد در مناطق مرزي و کم برخوردار تخصیص می
یابد. بر پایه این گزارش، قانون حمایت از توسعه و ایجاد اشتغال در مناطق روستایی و عشایري از سوي دولت در سال 96 به صورت
مستقل از روند موجود تسهیلاتی در بخش هاي مختلف تصویب شد و وزارت تعاون،کار و امور اجتماعی مجري اصلی اجراي آن است.



همکاري 5 هزار امام محله با عملیات «شهید سلیمانی»/ اجراي فاز دوم با

محور توسل همگانی در فاطمیه

منبع: شبستانشماره خبر:  44  |  تاریخ: 1399/10/07

حجت الاسلام غلامی با اشاره به همکاري شبکه 5 هزار نفري امامان محلات با عملیات «شهید سلیمانی»، گفت: تمرکز کمک
هاي مومنانه مساجد در روزهاي 11 تا 13 دي ماه، سالروز شهادت سردار دل ها است. پس از آن براي فاطمیه بر دعا و توسل

همگانی تمرکز می کنند.

حجت الاسلام غلامی با اشاره به همکاري شبکه 5 هزار نفري امامان محلات با عملیات «شهید سلیمانی»، گفت: تمرکز کمک
هاي مومنانه مساجد در روزهاي 11 تا 13 دي ماه، سالروز شهادت سردار دل ها است. پس از آن براي فاطمیه بر دعا و توسل همگانی

 
تمرکز می کنند. 

 
 

حجت الاسلام والمسلمین «رضا غلامی» در گفتگو با خبرنگار گروه مسجد و کانون هاي مساجد خبرگزاري شبستان با اشاره به اجراي
عملیات «شهید سلیمانی»، اظهار کرد: سازمان تبلیغات اسلامی به دلیل رسالت سیاست گذاري فرهنگی به ویژه در حوزه دین، از 13
آبان تا 13 دي ماه فاصله بین روز جهانی مبارزه با استکبار تا سالروز شهادت حاج قاسم، عملیات شهید سلیمانی را در دست اجرا دارد.

مسئول عملیات شهید سلیمانی بنیاد هدایت ادامه داد: ذیل این عملیات کمیته هاي مختلفی شکل گرفته اند، که بنیاد هدایت با در

 
اختیار داشتن شبکه پنج هزار بابی مساجد و محوریت امام محلات، کمیته مسجد این عملیات را عهده دار است. 

وي با بیان اینکه بنیاد هدایت عملیات شهید سلیمانی را در دو مرحله اجرایی می کند، گفت: نخست بازه زمانی 13 آبان تا 13 دي ماه

 
با محوریت حاج قاسم و دوم 8 تا 28 دي ماه مقارن با فاطمیه اول و دوم و با اولویت دعا و توسل همگانی. 

حجت الاسلام غلامی با اشاره به مناسبت هاي ملی مذهبی در طول اجراي این عملیات، بیان کرد: در سالروز ولادت حضرت
زینب(س) عملیات را بر تکریم و تقدیر از پرستاران و سایر اعضاي کادر درمان در مقیاس محلی و با محوریت امام محلات و مساجد

 
قرار دادیم و این کار را از طریق ارسال لوح تقدیر و سر زدن هاي حضوري و حتی ارسال پیامک انجام دادیم. 



 
 

 
تمرکز کمک هاي مومنانه در سالروز شهادت حاج قاسم 

وي ادامه داد: اگرچه مواسات و کمک هاي مومنانه در همه این دو ماه عملیات، انجام شده اما تمرکز اصلی را در شب یلدا قرار دادیم و

 
دومین نقطه تمرکز ما، در بازه زمانی 11 تا 13 دي ماه به مناسبت سالگرد شهادت حاج قاسم است. 

حجت الاسلام غلامی درباره میزان مشارکت مساجد در عملیات «شهید سلیمانی»، ابراز کرد: مسجدي داریم که با هزینه پنج میلیارد
تومانی بسته هاي معیشتی را بین محرومان توزیع کرده است؛ این شبکه پنج هزار بابی مساجد اولویت بندي شده اند در سه دسته:
برترین ها شامل 280 مسجدي که کارهاي فاخر در طول اجراي عملیات داشته اند، 2500 مسجد فعال و جدي در حوزه هاي مختلف

 
و 2300 مسجد فعال در برخی عرصه ها، به دلیل استقرار در مناطق کم برخوردار. 

 
 

 
نحوه تامین منابع اجراي عملیات 

مسئول عملیات شهید سلیمانی بنیاد هدایت درباره محل تامین منابع این عملیات در مساجد، گفت: بر اساس رصدها، بیشترین سهم
در بسته هاي معیشتی توسط کمک هاي خُرد مردمی و دومین محل تامین خیران محلی و بخشی هم توسط دستگاه هاي حاکمیتی
بوده است. در این راستا حدود 10 میلیارد تومان در سطح ملی توزیع شده است و باقی کمک ها نیز از در سطوح استانی و شهرستانی

 
و با هماهنگی دستگاه هاي حاکمیتی در شبکه مساجد توزیع شده و می شود. 



 
شناسایی نیازمندان و جنس نیازها 

وي با شرح اولویت هاي عملیات «شهید سلیمانی» در مساجد، بیان کرد: شناسایی نیازمندان محلی، شناسایی جنس نیازها چراکه
همه نیازها مالی نیست بلکه برخی اهالی و محلات به خدماتی مثل خرید مایحتاج، تهیه جهیزیه و ... نیاز دارند، شناسایی خیران
متناسب با شبکه نیازمندان و جنس نیازها و رسیدگی به خانواده هاي مبتلا به کرونا در قالب بسته هاي معیشتی، کمک رسانی، تامین

 
مایحتاج و ... با هدف جلوگیري از حضور آنها در جامعه و گسترش ویروس اولویت هاي این عملیات است. 

حجت الاسلام غلامی با بیان اینکه شش جریان را هم در دستور کار قرار داده ایم، اضافه کرد: ایجاد جریان استغفار، دعا و توسل
جمعی، آموزش همگانی با مقیاس محلی، همدلی و مواسات مومنانه در محورهایی همچون تهیه جهیزیه، بسته هاي معیشتی، پرداخت
اجاره بهاي آسیب دیدگان اقتصادي کرونا و ...، همکاري با کادر درمان همچون شناسایی، روحیه دهی، تقدیر و تجلیل و ...، اشتغال
زایی براي آسیب دیدگان اقتصادي کرونا و ترویج و گسترش مشاغل خانگی، ایجاد جریان روایت جهاد عظیم در لبیک به رهبري
معظم انقلاب و روایت آوینی گونه این اتفاقات مبارك و بیان تجربیات 50 نفر از امامان محلات در این عملیات از طریق حضور در

 
برنامه رادیویی «هواتو دارم» و تجربه نگاري این برترین ها جریان هایی است که در این عملیات دنبال شد. 

وي با بیان اینکه مساجد و امامان محلات همدلی هاي متعددي را در دوران شیوع کرونا رقم زده اند، ابراز کرد: در همدلی اول در ماه
مبارك رمضان 20 میلیارد تومان در سطح ملی براي توزیع کمک هاي مومنانه در میان محرومان توسط مساجد، اختصاص یافت. در
همدلی دوم ویژه ماه هاي محرم و صفر بر تهیه و توزیع بسته هاي معیشتی متمرکز شدیم، همدلی سوم با عملیات شهید سلیمانی در
حال انجام است که در آن نیز همانطور که بیان شد 10 میلیارد تومان با همکاري خیران و نهادهاي حاکمیتی در سطح ملی به کمک
هاي مومنانه اختصاص یافته است و در همدلی چهارم ویژه ایام فاطمیه بر دعا و توسل همگانی تمرکز داریم. در صورت تدوام شیوع

 
کرونا، در گام پنجم نیز کمک هاي مومنانه را ادامه می دهیم. 

وي درباره پویش ها و برنامه هاي پیش بینی شده براي گام چهارم، خاطرنشان کرد: تمرکز این گام بر دعا و توسل است و استان ها
اختیار اجراي پویش هاي مردمی ذیل آن را دارند البته راه هایی همچون پویش روضه تلفنی نیز در بنیاد طراحی شده و بر بسته

محتوایی و صفحه فاطمیه طراحی شده در پایگاه اطلاع رسانی بنیاد هدایت براي این گام تمرکز داریم.



آمادگی 18 مسجد دیگر براي برگزاري نماز جمعه در سنگاپور از اول ژانویه

منبع: شبستانشماره خبر:  45  |  تاریخ: 1399/10/07

از روز اول ژانویه (پنج شنبه 11 دي) 18 مسجد دیگر 2950 مکان بیشتر براي نماز جمعه فراهم می کنند ، و در مجموع
22500 مکان در کل مساجد سنگاپور براي برگزاري نمازهاي جمعه در دسترس مسلمانان خواهد بود.

از روز اول ژانویه (پنج شنبه 11 دي) 18 مسجد دیگر 2950 مکان بیشتر براي نماز جمعه فراهم می کنند ، و در مجموع

 
22500 مکان در کل مساجد سنگاپور براي برگزاري نمازهاي جمعه در دسترس مسلمانان خواهد بود. 

به گزارش خبرگزاري شبستان به نقل از « malaymail»،از
روز اول ژانویه (پنج شنبه 11 دي) 18 مسجد دیگر 2950 مکان
بیشتر براي نماز جمعه فراهم می کنند ، و در مجموع 22500
مکان در کل مساجد سنگاپور براي برگزاري نمازهاي جمعه در

 
دسترس مسلمانان خواهد بود. 

از این تعداد،13 مسجد منطقه براي برگزاري هر یک نمازجمعه و
پنج مسجد چهار منطقه بر اي این کار در اختیار نمازگزاران قرار

 
می دهند. 

 
مقمات دینی سنگاپور اعلام کردند که هر منطقه داراي حداکثر ظرفیت براي پذیرایی از 50 نمازگزار خواهد بود. 

«ماساگوس ذولکفلی» ، وزیر امور مسلمانان در گفتگو با رسانه ها در پایان سال جاري میلادي از این تغییرات خبر داد و ابراز

 
امیدواري کرد که مسلمانان از این تغییرات راضی باشند. 

ذولکفلی و پنج نفر دیگر از دارندگان دفاتر سیاسی که نمایندگان جامعه مالایی یعنی مسلمان سنگاپور هستند ، اولویت هاي خود را

 
براي خروج جامعه از بحران ویروس کرونا ترسیم کردند. 

 
این افراد بر چهار زمینه آموزش و جوانان ، شغل و اشتغال ، ازدواج و خانواده هاي آسیب پذیر در شرایط کرونایی تاکید داشتند. 

با در نظر گرفتن تلاش هاي جامعه مسلمانان سنگاپور براي مبارزه با کرونا در سال گذشته ، ماساگوس اقدامات انجام شده را که به
سنگاپور اجازه داده است ویروس کرونا را کنترل کند و مرحله سوم بازگشایی تدریجی کشور را امکان پذیر کند ، مورد تحسین قرار

 
داد. 



وي افزود: وي گفت: ""ما اولین گروه هایی در جهان بودیم که مساجد و نمازهاي جماعت و نمازهاي جمعه خود را تعطیل کردیم و
حالا با بهتر شدن شرایط این فعالیت ها را به تدریج به حالت طبیعی خود برمی گردانیم.



جرم خیزترین مناطق کلانشهر تبریز/ ناهنجاري هاي اجتماعی، سوغات حاشیه

نشینی

منبع: روزنامه امینشماره خبر:  46  |  تاریخ: 1399/10/07

هر وقت از اتوبان پاسداران که می گذري، دامنه هاي کوه هاي "عینالی" پر است از خانه هایی که از دور جلوه اي پلکانی
دارند.مناطق حاشیه نشین تبریز که بخش عمده اي از آن، در دامنه هاي شیب دار ارتفاعات کوه هاي عینالی در شمال این

شهر واقع شده اند؛ علاوه براین که همواره با (...)

 
هر وقت از اتوبان پاسداران که می گذري، دامنه هاي کوه هاي "عینالی" پر است از خانه هایی که از دور جلوه اي پلکانی دارند. 

مناطق حاشیه نشین تبریز که بخش عمده اي از آن، در دامنه هاي شیب دار ارتفاعات کوه هاي عینالی در شمال این شهر واقع شده
اند؛ علاوه براین که همواره با خطرات و حوادث غیرمترقبه همچون سیل و زلزله مواجه اند، به دلیل مکان قرارگیري، در بهره مندي از

 
خدمات شهري همچون آب، برق، گاز و استفاده از ناوگان حمل و نقل عمومی با مشکل مواجه اند. 

این خانه ها علاوه بر تاثیر منفی بر زیباسازي چهره شهري، موجب بروز مسائل و مشکلات بسیاري در ابعاد اقتصادي، اجتماعی،

 
فرهنگی و امنیتی شده است. 

یکی از همین مناطق حاشیه اي تبریز، که در شمال شرق این شهر واقع شده است، به گفته مسئولان مربوطه، فقیرترین و جرم

 
خیزترین منطقه این کلان شهر محسوب می شود. 

به گفته یکی از مسئولان آگاه در استانداري آذربایجان شرقی، میزان وقوع جرم و آسیب هاي اجتماعی در این منطقه از شهر آنچنان

 
بالاست که با وجود تنها 500 خانوار ساکن در آن، بیش از 50 درصد آسیب هاي اجتماعی شهر را به خود اختصاص داده است. 

همچنین به گفته این مسئول آگاه، طبق تحقیقات و بررسی هاي انجام شده، محل اقامت اکثریت افرادي که در زندان مرکزي تبریز به

 
سر می برند، همین منطقه است. 

این مقام آگاه از خرید و فروش بالاي مواد مخدر، حمل سلاح سرد و گرم توسط مردم این منطقه و سایر آسیب هاي اجتماعی در آن
ابراز نگرانی کرد و اذعان داشت: اگر به موقع فکري به حال این منطقه نشود، بزهکاري و آسیب هاي موجود در آن، همچون سیلی بر

 
بدنه شهر فرو خواهد ریخت و کل تبریز را گرفتار خواهد کرد. 

این مسئول آگاه علاوه بر بیان میزان بالاي وقوع آسیب هاي اجتماعی این منطقه، به وضعیت اسفناك اقتصادي مردم آن نیز اشاره
کرد و اذعان داشت: متاسفانه فقر و نداري در آن منطقه تا آن اندازه بیداد می کند که حتی خرید یک عدد ران مرغ و یا نیم کیلوگرم

 
روغن جامد معنایی در بین مردم ندارد. 

وي افزود: مردم این منطقه هر وقت نیاز به روغن جامد داشته باشند با بردن پیاله به سوپرمارکت، تنها به اندازه چند قاشق روغن

 
نباتی می خرند و اگر قصد خرید مرغ را هم داشته باشند، تنها به اندازه پنج هزار تومان یا کمتر، اقدام به خرید مرغ می کنند. 

 
ناهنجاري هاي اجتماعی مناطق حاشیه نشین 

"محمد حسین حسن زاده"، مدیر کل سلامت و امور اجتماعی شهرداري تبریز، در گفتگو با خبرنگار نصر اصلی ترین مشکل کلانشهر
تبریز را مشکلات مربوط به سکونت گاه هاي غیررسمی و بافت هاي فرسوده آن مناطق دانست و تصریح کرد: عدم استحکام ساختمان
هاي مناطق مذکور و خطراتی که آن ساختمان ها را در مولقع بحران تهدید می کند، از مشکلات و نگرانی هاي عمده شهرداري تبریز

 
است. 

وي ادامه داد: مهم تراز این مشکلات، مسایل انسان محور هستند که در این مناطق روي می دهد و ناهنجاري هاي اجتماعی،

 
فرهنگی، اقتصادي، معیشتی و اشتغال و... هستند که مدیریت استان و تبریز را تحت تاثیر خود قرار داده است. 



حسن زاده با بیان اینکه این مشکلات در زمان هاي طولانی و نسل هاي گذشته ایجاد شده است، خاطرنشان کرد: براي حل ریشه اي
مشکلات مذکور، باید برنامه دراز مدت داشته باشیم؛ در غیر اینصورت، علاوه بر اینکه این مشکلات حل نخواهند شد، بلکه گستردگی

 
و مشکلات حادتري نیز براي شهر ایجاد خواهد شد. 

وي ادامه داد: الان در برنامه هاي مدیریت شهري، به سکونت گاه هاي غیرمجاز نگاه حذفی نداریم، بلکه بیشتر بر روي بازآفرینی

 
شهري و توانمندسازي و بهسازي این مناطق تمرکز داریم که از الویت هاي مدیریت شهري محسوب می شود. 

 حسن زاده به تهیه شناسنامه اجتماعی محلات تبریز اشاره کرد و اذعان داشت: بحث کارشناسی تهیه شناسنامه اجتماعی براي
محلات تبریز، کاملا تمام شده است و به زودي وارد فاز اجرایی خواهیم شد که هدف از آن ایجاد شناسنامه اجتماعی براي تمام

 
محلات تبریزاست. 

وي افزود: در این شناسنامه قصد بر آن است که براي تمام اتفاقات اجتماعی محلات تبریز، نه فقط سکونت گاه هاي غیرمجاز،

 
شناسنامه تهیه کنیم؛ که براي اتمام کامل آن، به یک الی دو سال زمان نیاز داریم. 

مدیر کل سلامت و امور اجتماعی شهرداري تبریز مدیریت فعلی این کلانشهر را براساس شهروند محوري دانست و  خاطرنشان کرد:
الان مدیریت تبریز این باور است که سکونت گاه هاي غیرمجاز، بخشی از واقعیت هاي تبریز محسوب می شوند و در مدیریت، به

 
دنبال فاصله گذاري نیستیم و هیچ امتیازي بین فردي که در مرکز شهر با کسی که در اطراف آن زندگی می کند، نداریم. 

 
30 درصد بودجه دستگاه هاي اجرایی، صرف سامان دهی جاشیه نشینی 

" علیار راستگو "، معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استاندار آذربایجان شرقی، احیرا هم در جلسه کارگروه اجتماعی، فرهنگی،
سلامت، زنان و خانواده استان که به صورت ویدئوکنفرانس برگزار شد، بر ضرورت توجه جدي دستگاه هاي اجرایی استان به سامان
دهی سکونت گاه هاي غیررسمی تاکید کرد و گفت: بر اساس مصوبه هیات دولت، 30 درصد بودجه دستگاه هاي اجرایی باید براي
سامان دهی و تقویت زیرساخت هاي عمرانی و خدماتی این مناطق هزینه شود که لازم است در تخصیص بودجه این مهم مورد توجه

 
قرار گیرد. 

راستگو افزود: آذربایجان شرقی یکی از استان هایی است که جمعیت قابل توجهی از آن در حدود 500 هزار نفر در شهر تبریز و برخی

 
شهرهاي بزرگ در سکونت گاه هاي غیررسمی زندگی می کنند. 

وي افزود: به منظور بهره مندي ساکنان این مناطق از خدمات عمومی باید نسبت به بهسازي فضاهاي آموزشی، درمانی، فرهنگی و

 
هنري و همچنین گسترش مسیرهاي دسترسی به این محلات توجه ویژه اي صورت گیرد. 

وي، وجود فضاي تعامل و همکاري مطلوب میان دستگاه هاي اجرایی و مردم را زمینه ساز ارتقاي شاخص هاي زندگی مطلوب در
فضاهاي شهري و روستایی استان قلمداد کرد و گفت: تجربه تاسیس دفاتر تسهیل گري توسط وزارت کشور نشان می دهد که هر کجا
توانسته ایم اعتماد و همراهی مردم را نسبت به اجراي پروژه هاي مختلف جلب کنیم، با کمترین هزینه به دست آوردهاي درخشانی

 
دست یافته ایم. 

معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استاندار آذربایجان شرقی اضافه کرد: لازم است شهرداري تبریز طبق تفاهم نامه اي که با سازمان

 
امور اجتماعی کشور منعقد کرده است، نسبت به راه اندازي دفاتر جدید تسهیل گري اقدام کند. 

وي تأکید کرد: توزیع خدمات و فضاهاي فرهنگی و اجتماعی در سطح شهرها و روستاهاي استان باید به صورت عادلانه و متوازن

 
صورت گیرد تا شاهد کاهش ضریب حاشیه نشینی در استان باشیم. 

 
ایجاد وحدت بین دستگاه ها، زمینه ساز ساماندهی حاشیه نشینی 

"علی بدرشکوهی"، مدیرکل امور اجتماعی و فرهنگی استانداري آذربایجان شرقی نیز در این جلسه با اشاره به سابقه تاریخی شکل
گیري سکونتگاه هاي غیر رسمی در سطح کشور و استان، کمبود فرصت هاي شغلی در مناطق دوردست و تمرکز خدمات آموزشی و
بهداشتی و رفاهی را در شهرهاي بزرگ، به ویژه مرکز استان از مهم ترین عوامل شکل گیري سکونت گاه هاي غیر رسمی ارزیابی کرد.
وي افزود: امیدواریم با ایجاد وحدت رویه میان دستگاه هاي اجرایی استان زمینه سامان دهی این سکونت گاه ها و کاهش آسیب هاي



 
اجتماعی در برخی محلات فراهم شود. 

بدرشکوهی از اختصاص 24 میلیارد ریال از اعتبارات تملک دارایی سازمان امور اجتماعی کشور جهت تجهیز مراکز خدماتی، آموزشی

 
و بهداشتی مناطق حاشیه نشین استان خبر داد. 

وي افزود: این اعتبارات نشان دهنده عزم جدید دولت تدبیر و امید براي ارتقاي سطح خدمات عمومی در مناطق حاشیه نشین است

 
که امید می رود سایر دستگاه هاي اجرایی استان نیز خدمت رسانی به شهروندان این محلات را در اولویت کاري خود قرار دهند. 

تراکم بالاي جمعیت، کمبود امکانات رفاهی و خدماتی مناسب، محیط زیست نامناسب و از همه مهم تر میزان وقوع بالاي آسیب ها و
ناهنجاري هاي اجتماعی، سوغات حاشیه نشینی براي مردم این مناطق از کلانشهر تبریز بوده است؛ اما با وجود همه این مشکلات، به

 
گفته استاندار آذربایجان شرقی حداقل 25 درصد جمعیت این شهر در این مناطق زندگی می کنند. 

و در پایان ذکر این نکته حائز اهمیت است که نمی توان شخصیت و رفتار یک انسان را تنها از روي محل زندگی وي قضاوت کرد، چرا

 
که هم انسان هاي خوب و هم انسان هاي بد در هر نقطه از شهر وجود دارند. 

 
انتهاي پیام/ 

 
 -
-



اختتامیه برنامه هاي هفته پژوهش دانشگاه فنی و حرفه اي استان قزوین

منبع: اخبار علمیشماره خبر:  47  |  تاریخ: 1399/10/07

دانشگاه فنی و حرفه اي

به گزارش روابط عمومی دانشگاه فنی حرفه اي استان قزوین اختتامیه برنامه هاي هفته پژوهش دانشگاه فنی

 
و حرفه اي استان قزوین برگزار شد. 

در ابتداي این مراسم دکتر محمود حسنلوراد رئیس دانشگاه فنی و حرفه اي استان قزوین ضمن تبریک هفته پژوهش به ارتباط
نزدیک حرفه و دانش در دانشگاه فنی و حرفه اي اشاره کرد. وي با اشاره به ایده هاي نو و کاربردي  در این دانشگاه  با کسب مهارت
 و ارتقاي آن همراه با دانش روز را پتانسیلی براي مجموعه دانشگاه عنوان کرد و حمایت از دانشجویان و اساتید را از برنامه هاي

 
دانشگاه عنوان کرد. 

در ادامه سیده زهرا فهیم رئیس آموزشکده دختران بقیه ا.. به مجموعه فعالیت هاي برگزار شده در این هفته به همکاري هاي مجموعه
با پارك علم و فناوري، مراکز کارآفرینی، استارت آپ هاي فعال و مشارکت فعال و گسترده انجمن هاي  علمی در برگزاري این هفته

 
اشاره کرد. 

مهندس محمدهادي اردکانی معاون آموزشی- پژوهشی؛ دانشگاه گزارش کوتاه از برنامه هاي برگزار شده در این هفته ارائه کرد. در
بخشی از این گزارش  به حضور دو نفر از فارغ التحصیلان موفق این دانشگاه در برگزاري وبینارهاي این هفته در کنار اساتید اشاره

 
شد. 

در پایان این اختتامیه از اساتید و پژوهشگران برتر مراکز تجلیل به عمل آمد. شایان ذکر است این اختتامیه به صورت آنلاین براي
دانشجویان اساتید و کارکنان دانشگاه فنی حرفه اي برگزار گردید.



ورود جهاد دانشگاهی به حوزه اشتغال و کارآفرینی جوانان فارغ التحصیل

منبع: بازار کارشماره خبر:  48  |  تاریخ: 1399/10/07

رئیس جهاد دانشگاهی استان چهارمحال و بختیاري برگزاري دوره هاي آموزشی کوتاه مدت و ورود به حوزه کارآفرینی فارغ
التحصیلان را از اقدامات این نهاد دانست.

رئیس جهاد دانشگاهی استان چهارمحال و بختیاري برگزاري دوره هاي آموزشی کوتاه مدت و ورود به حوزه کارآفرینی فارغ

 
التحصیلان را از اقدامات این نهاد دانست. 

به گزارش خبرنگار خبرگزاري آنا از شهرکرد، سیروس رضایی در دیدار ابراهیم رحیمی رئیس دانشگاه آزاد اسلامی استان چهارمحال و
بختیاري با اشاره به فعالیت هاي جهاد دانشگاهی در این استان گفت: جهاد دانشگاهی با فعالیت هاي فرهنگی و رسانه اي به خصوص
در دانشگاه ها، برگزاري دوره هاي آموزشی کوتاه مدت متناسب با نیاز جامعه براي جوانان و دانشجویان و انجام طرح ها و فعالیت هاي

 
پژوهشی و ورود به حوزه اشتغال و کارآفرینی جوانان فارغ التحصیل اقدامات شاخصی انجام داده است. 

رئیس جهاد دانشگاهی چهارمحال و بختیاري با اشاره به ظرفیت آموزشی، پژوهشی، فرهنگی و اشتغال جهاد دانشگاهی بیان کرد:
توسعه همکاري بین جهاد دانشگاهی و دستگاه هاي اجرایی استان به خصوص دانشگاه ها می تواند به کیفیت بخشی فعالیت آن ها،

انجام پژوهش هاي کاربردي و اشتغال دانش آموختگان کمک کند.



فراخوان انجام طرح پژوهشی سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور

منبع: بازار کارشماره خبر:  49  |  تاریخ: 1399/10/07

سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور به منظور اجراي طرح  هاي پژوهشی خود در نظر دارد از ظرفیت  هاي پژوهشی دانشگاه
ها، مراکز و موسسات پژوهشی بهره برداري نماید. بدین منظور از کلیه موسسات تحقیقاتی، پژوهشی و مراکز آموزش عالی،

جهت اجراي طرح هاي پژوهشی به شرح موضوعات زیر به همراه شرح خدمات هر طرح دعوت به ...

سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور به منظور اجراي طرح  هاي پژوهشی خود در نظر دارد از ظرفیت  هاي پژوهشی دانشگاه
ها، مراکز و موسسات پژوهشی بهره برداري نماید. بدین منظور از کلیه موسسات تحقیقاتی، پژوهشی و مراکز آموزش عالی، جهت

 
اجراي طرح هاي پژوهشی به شرح موضوعات زیر به همراه شرح خدمات هر طرح دعوت به همکاري می نماید. 

 
1- مطالعات نیاز سنجی شغلی- حرفه اي حوزه دریا و مناطق مرزي 

 
- گزارش تحلیل وضع موجود اشتغال منطقه اي در سطوح 2و 3 صلاحیت حرفه اي 

 
- گزارش تحلیل سازگاري صلاحیت حرفه اي با شایستگی حرفه اي شاغلین در منطقه 

 
- تبیین وضعیت اشتغال در منطقه از نگاه کاستی هاي شایستگی حرفه اي با حوزه عملکرد 

 
- تعیین فاصله شایستگی حرفه اي نیروي کار در حوزه هاي شغلی منطقه به تفکیک شغل- حرفه و نوع شایستگی 

 
- تهیه گزارش انطباق عناوین شغلی در منطقه با استاندارد طبقه بندي ملی مشاغل کشور(ایسکو 2008) 

 
- مطالعه تطبیقی استاندارد طبقه بندي مشاغل سایر کشورها (از دید مشابهت فعالیت ها) 

- تهیه جدول انطباق سه گانه عناوین شغلی استاندارد در حوزه بین المللی، عناوین شغلی در استاندارد طبقه بندي ملی مشاغل کشور

 
(ایسکو 2008) با وضعیت موجود منطقه اي 

 
- تعیین عناوین مشاغل-حرفه هاي داراي اولویت آموزش با معیار سطوح شایستگی و صلاحیت حرفه اي 

 
2- اجراي ارزیابی استراتژیک سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور 

 
- تعیین شاخص هاي بین المللی ناظر بر ماموریت هاي سازمان 

- محاسبه عملکرد شاخص در کشور و مقایسه تطبیقی آن با کشورهاي منطقه (کشورهاي ذکر شده در سند چشم انداز 20 ساله) و

 
جهان 

- آسیب شناسی وضعیت ایران در شاخص هاي گزارش شده (عوامل کلیدي تاثیرگذار در کشور که منجر به تضعیف شاخص مورد

 
استفاده می شوند، لیست شوند) 



 
- ارائه استراتژي تدوین شده به منظور رفع موانع بهبود عملکرد شاخص ها 

3- تدوین و پیاده سازي نظام مدیریت کیفیت داده هاي آماري منطبق بر استاندارد هاي بین المللی کیفیت داده در سازمان آموزش

 
فنی و حرفه اي کشور (در راستاي برنامه سوم توسعه آمار کشور 1400-1396 ) 

 
- بررسی وضعیت جاري کیفیت داده عناصر حیاتی سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور 

،(Completeness) شناخت و تعریف عناصر داده حیاتی (نظام داده هاي حیاتی) شامل وجود منابع اساسی داده هاي حیاتی -
تبعیت عنصر داده از قالب یا فرمت مطلوب ((conformity، هویت و اعتبار داده شامل جداول مرجع، لیست مقادي در منابع طلایی

 
 (Accuracy)مستند شده در متا دیتا و صحت داده

 
- شناسایی فرآیندهاي اصلی و مبادي رسمی ثبت و تولید داده هاي ثبتی و غیر ثبتی در سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور 

- تدوین پروتکل هاي صحت سنجی (Verification)، اعتبارسنجی (Validation)، و تایید (confirmation) داده هاي ثبتی و

 
غیر ثبتی (تجمیعی) در سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور 

 
- تدوین، تکمیل یا بهنگام سازي متا دیتاها و ابزارهاي کیفیت داده (نظیر موتور قواعد، ابزارهاي پروفایلینگ داده و ...) 

- تجزیه و تحلیل و پروفایلینگ داده (شامل فرآیندها، ابزارها و منابع ماهر جهت شناسایی ویژگی ها و شناخت معنایی و ساختاري
داده حیاتی، انجام تحلیل هاي دلایل ریشه اي و تاثیر بر فرآیندهاي آموزش هاي فنی و حرفه اي، تعریف قوانین کیفیت داده جهت

 
ارزیابی و تحلیل مستمر از وضعیت داده هاي هدف) 

- تدوین پروتکل ها، استانداردها و فرآیندهاي اجرایی مانیتورینگ (پایش) و کنترل مستمر داده ها (تدوین نظام نامه پایش مستمر

 
کیفیت داده ) در سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور 

- شناسایی و مستندسازي مسیرهاي بحرانی و گره هاي کیفیت آماري (نقص داده، خطا در ثبت، عدم امکان دسترسی و ... ) و تدوین

 
راهکارهاي عملیاتی رفع گره هاي کیفیت و بهبود مسیر جریان داده در سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور 

- تدوین فرآیندها و الزامات تقسیم کار، تفکیک وظایف و سلسله مراتبِ مربوط به مسئولیت ثبت(register)، اعمال تغییر و
ویرایش(edit-change)، نظارت و کنترل(mentoring)، مسئولیت تایید(confirm) و گزارش دهی(report) داده به منظور

 
شناسایی بهتر فرآیندهاي کنترل کیفیت داده و طراحی چک لیست هاي کنترل کیفیت داده 

- تدوین ساختار سلسله مراتبِ دسترسی و تغییر ( توافقات سطح سرویس و توافقات سطح دسترسی) به منظور صیانت از داده ها و

 
 (Data Manipulation) جلوگیري از دستکاري داده

 
4- طراحی مدل استقرار نظام صلاحیت حرفه اي ملی 



 
- طراحی مدل تدوین استاندارد هاي شایستگی حرفه – شغل 

 
- طراحی مدل تدوین استاندارد هاي ارزشیابی شایستگی حرفه – شغل 

 
- طراحی مدل تدوین استاندارد آموزش بر اساس شایستگی 

 
- طراحی مدل تدوین استاندارد تجهیزات آموزشی 

 
- طراحی مدل تدوین استاندارد فضا مبتنی بر شایستگی 

 
 L1 ، L2، L3 طراحی استقرار و جانمایی تجهیزات درمراکز ملی سنجش صلاحیت حرفه اي سطوح -

 
- طراحی چارچوب صلاحیت حرفه اي مربیان بر اساس آموزش مبتنی بر شایستگی 

5 - طراحی الگوي باز مهندسی ساختار سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور با توجه به الزامات قانونی و تحولات زیست بوم آموزش

 
فنی و حرفه اي 

 
- بررسی میزان انطباق ساختار سازمانی فعلی سازمان با ماهیت آموزش هاي مهارتی غیر رسمی 

- ارائه الگوي مفهومی و ویژگی هاي ساختار سازمانی سازمان از نظر میزان تمرکز، سلسله مراتب اختیارات، نسبت نیروي انسانی،

 
تخصص، استاندارد پذیري فعالیت ها و تقسیم کار 

- تعیین ساختار سازمانی مطلوب براي سازمان آموزش فنی و حرفه اي با توجه به نیازهاي جامعه و بنگاههاي اقتصادي در سطح ملی

 
و بین المللی 

 
- تعیین نحوه نائل شدن به این هدف بدون توسعه کمی تشکیلات 

 
- تعیین نحوه تصمیم گیري، کاهش سطوح سازمانی و سلسله مراتب اداري 

 
- تعیین نحوه استفاده از توان بخش غیر دولتی در راستاي تحقق اهداف سازمانی و دخیل نمودن ان در ساختارسازمانی 

 
- تعیین امکان پذیري تجمیع واحدهاي سازمانی و کاهش تعداد پستهاي مدیریتی و حذف واحدهاي غیر ضرور از ساختار تشکیلاتی 

 
- تعیین نحوه ارتباط بین واحدهاي سازمانی سازمان در جهت هم افزایی بیشتر 

 
- تعیین نحوه واگذاري امور عمومی و خدماتی به بخش غیر دولتی و حذف پست هاي مربوط به فعالیت هاي مذکور 

 
- تعیین مکانیسم مذکور و میزان این واگذاري 



- تعیین اثرات متغیر هائی نظیر تغییرات محیطی، استراتژي ها، نیروي انسانی، فناوري، فعالیت هاي آموزشی بر ساختار سازمانی

 
سازمان 

 
- تعیین گزینه هاي براي برون سپاري و یا مشارکت 

 
- تعیین سناریوي مختلف براي تعیین الگوي عملی ساختار سازمانی سازمان و سازماندهی آن در نمودارهاي سازمانی 

 
- تعیین مراحل تدریجی پیاده سازي ساختار مطلوب سازمان 

 
- نحوه شناسایی و برطرف کردن مسائل ساختاري مانند تداخل ها، توازي امور و سایر مشکلات در ساختار پیشنهادي 

 
6- تصویر سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور در میان ذینفعان، گروه هاي هدف و افکار عمومی 

 
- آسیب شناسی وضعیت آموزشهاي مهارتی در نزد جامعه 

 
- تعیین راهکارهایی افزایش منزلت و جایگاه اموزشهاي فنی و حرفه اي 

 
- تعیین راهکارهاي وزن آموزشهاي فنی و حرفه اي در نگاه افراد جامعه 

 
- تعیین راهکارهاي وزن آموزشهاي فنی و حرفه اي در نگاه مسوولین بخش عمومی 

 
- تعیین راهکارهاي وزن آموزشهاي فنی و حرفه اي در نگاه کارفرمایان صنایع و صنوف 

 
- تعیین راهکاریهاي قانونی براي افزایش اعتبار آموزشهاي فنی و حرفه اي 

 
- تعیین ابزارهاي الزامی و تشویقی براي افزایش اعتبار آموزشهاي فنی و حرفه اي 

 
- تعیین مجموعه راهبردها، اقدامات سیاستی، عملیات اجرایی براي بهبود سیماي آموزشهاي مهارتی 

 
- تعیین مدلی براي ارتقاي تصویري مثبت و متعالی آموزشهاي مهارتی به صورت مستمر در جامعه 

 
7- سنجش اثربخشی آموزشهاي مهارتی از طریق تعیین بازگشت سرمایه آموزشی 

- تعیین روش تحلیل هزینه – فایده مناسب براي براي کارجویان و شاغلین بنگاه هاي اقتصادي از طریق تحلیل هزینه فایده مراکز

 
آموزش دولتی و یا سازمان 

 
- تعیین نتایج و دستاوردهاي برنامه آموزش مهارتی 



 
- تعیین ارزش ریالی براي نتایج و دستاوردهاي برنامه آموزش مهارتی 

 
- تعیین تغییر در عملکرد در اثر آموزش 

 
- تعیین مقدار سود آموزش ناشی از مقایسه قبل و بعد از آموزش 

 
- تعیین هزینه هاي آموزش (مستقیم، غیر مستقیم، هزینه تکمیلی، هزینه کلی و پاداش فراگیران) 

 
- محاسبه میزان صرفه جویی مابه تفاوت هزینه آموزش و سود 

 
- تعیین نسبت بازگشت سرمایه به تفکیک کارآموز، دولت و بنگاه اقتصادي 

 
8- اعتبار بخشی مدل رصد وضعیت اشتغال کارآموزان سازمان 

 
- تعیین روش شناسی مناسب براي رصد وضعیت اشتغال کارآموزان 

 
- تعیین مطمئن ترین روشهاي کسب اطلاع و دسترسی به منابع داده ها 

 
- تعیین زمان اطلاع یابی از وضعیت اشتغال کارآموزان با توجه به ضرورت زمان انتظار کاریابی 

 
- امکان گرد آوري، مقایسه و تحلیل اطلاعات بر حسب سطوح کارگاه آموزشی، مرکز و استان 

 
- امکان گرد آوري، مقایسه و تحلیل اطلاعات بر حسب رشته هاي آموزشی در سطح ملی 

 
- تعیین نرخ اپتیم اشتغال براي کار آموزان در هر منطقه یا استان 

 
- تعیین وضعیت اشتغال کارآموزان بر حسب شاغل و بیکار 

 
- تعیین وضعیت اشتغال شاغلین بر حسب مدت زمان اشتغال تمام وقت، پار وقت و ناقص 

 
- تعیین وضعیت اشتغال بر حسب استقلال کاري نزد کارفرما، خود اشتغالی یا اشتغال خانگی یا اشتغالزایی و یا کارآفرینی 

 
- تعیین میزان میانیگن حقوق و دستمزد دریافتی ماهان هر کارآموز شاغل بر حسب رشته محل 

 
- ارتباط نوع شغل با آموزش هاي مهارتی طی شده بر حسب طیف کاملا مرتبط تا کاملا غیرمرتبط 

 
- تعیین میانگین زمان انتظار کاریابی براي کارآموزان در سطوح استان و ملی بر حسب رشته محل 



 
- تهیه گزارشات قابل بهره برداري از اطلاعات حاصله در نیاز سنجی آموزشی و مشاوره شغلی کارآموزان 

 
- تعیین زیر ساختهاي نرم افزاري، سخت افزاري و مغز افزاري و سازمان افزاري لازم 

 
- کاربست و اعتبار بخشی روش شناسی مدل معرفی شده رصد اشتغال کارآموزان 

 
9- بررسی و تحلیل مولفه هاي شایستگی حرف منطبق بر صلاحیت حرفه اي 

- شناسایی ذینفعان ، صاحبان کسب و کارها و ارائه دهندگان آموزشی حرف (فناوري اطلاعات) ، امور مالی و بازرگانی ، صنعت

 
ساختمان ، الکترونیک ، بهداشت و ایمنی، فرش ،صنایع دستی ) و تعیین نقش مشورتی ، اجرایی و نظارتی آنها 

- بررسی پروفایل اقتصادي حرف( فناوري اطلاعات ، امور مالی و بازرگانی ، صنعت ساختمان ، الکترونیک ، بهداشت و ایمنی، فرش

 
،صنایع دستی )و تعیین ظرفیت هاي استانی و ملی با نگاهی به جایگاه بین المللی و آینده 

- شناسایی مشاغل فعلی وآینده حرف (فناوري اطلاعات ، امور مالی و بازرگانی ، صنعت ساختمان ، الکترونیک ، بهداشت و ایمنی،

 
فرش ،صنایع دستی )در بازارکار 

 
- تعیین ویژگیها و سطح بندي مشاغل براساس نظام بین المللی طبقه بندي مشاغل 

 
- طراحی مسیر توسعه شغلی در حرف مورد نظر 

 
- شناسایی شایستگی هاي حرف مورد نیاز بازارکار 

 
- طراحی مدل شایستگی حرف مورد نظر براساس معیارهاي عملکرد 

 
- طراحی مدل ارزشیابی شایستگی حرف مورد نظر بر اساس معیارهاي عملکرد 

 
10- بازمهندسی پورتال خدمات تخصصی سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور 

 
- افزایش انعطاف پذیري و ارتقاء کمی و کیفی خدمات سازمان براي پاسخگویی به نیازهاي روز 

 
- بهره گیري از روش هاي به روزي از قبیل پیاده سازي سیستم مدیریت فرآیند 

 
- سیستم هوشمند نظارت الکترونیکی و ارزیابی فرآیندها در راستاي حصول اهداف 

- استقرار پایگاه دانش براي اعمال مدیریت کلان و موضعی بر قوانین آموزشی و آزمونی از طریق سطوح ستاد، ادارات کل استانی،

 
مراکز و آموزشگاه ها 



 
- تدوین شرح خدمات 

 
11- طراحی الگوي استقرار نظام سنجش مهارت و صلاحیت حرفه اي در سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور 

 
- مطالعه تطبیقی مدل هاي سنجش مهارت و صلاحیت حرفه اي 

 
- طراحی مدل استاندارد ارزشیابی مهارت و صلاحیت حرفه اي 

 
- طراحی مدل ارزشیابی مهارت و صلاحیت حرفه اي 

 
- طراحی مدل اعطاي گواهینامه و صلاحیت حرفه اي 

 
 Accreditation طراحی مدل اعتبارسنجی -

 
 (CAT) طراحی مدل اعتباري – امتیازي شایستگی ها -

 
 (RPL)طراحی مدل ارزشیابی آموخته هاي قبلی -

 
- طراحی مدل هاي آزمون هاي عملکردي 

 
- طراحی مدل توسعه مراکز سنجش مهارت و صلاحیت حرفه اي ملی و منطقه اي 

 
12- طراحی و استقرار نظام بودجه ریزي بر مبناي عملکرد سازمان آموزش فنی و حرفه اي 

 
- نهادینه کردن نظام برنامه ریزي و هزینه یابی و تصمیم گیري بودجه اي در سازمان آموزش فنی و حرفه اي 

 
- ایجاد هماهنگی و ارتباط بین سیستم مالی و سیستم بودجه اي در سازمان آموزش فنی و حرفه اي 

 
- مستندسازي نظام تدوین، تصویب ، ابلاغ و مدیریت و بودجه در سازمان آموزش فنی و حرفه اي 

 
- طراحی نظام اطلاعات بودجه ریزي بر مبناي عملکرد و سیستم گزارش هاي مدیریتی 

 
- به حداقل سازمان انحراف از طریق بهبود مکانیزم هاي نظارت و کنترل قبل ، حین و پس از اجراي بودجه 

 
- بهبود فرآیند پیش بینی منابع و مصارف سازمان آموزش فنی و حرفه اي در مرحله بررسی و به پیشنهاد برنامه بودجه 

پژوهشگران محترم می توانند پروپوزال هاي پژوهشی مرتبط با هریک از موضوعات را تکمیل و حداکثر تا تاریخ 1399/10/5 به نشانی



تهران- خیابان آزادي، نبش چهارراه خوش، سازمان آموزش فنی وحرفه اي کشور، طبقه اول، دفترپژوهش، طرح و برنامه  ریزي درسی
(دبیرخانه شوراي پژوهش سازمان) و یا به آدرس الکترونیکی rp@irantvto.ir ارسال و جهت کسب اطلاعات بیشتر با شماره

 
تلفن66583628 تماس حاصل نمایند. 

 
توجه: 

 
- پروپوزال  هایی که خارج از قالب و فرمت سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور باشند، بررسی نخواهند شد. 

 
- پروپوزال  هایی که بعد از اتمام مهلت مقرر فراخوان ارسال گردد، ترتیب اثر داده نخواهد شد. 

 
- پروپوزال  هاي دریافتی تحت هیچ عنوان مسترد نخواهد شد. 

- سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور در رد یا قبول پروپوزال  هاي واصله مختار می باشد.



ایجاد مرکز دائمی تبادل فنآوري ایران و ترکیه

منبع: بازار کارشماره خبر:  50  |  تاریخ: 1399/10/07

درپی امضاي یادداشت تفاهم همکاري بین سازمان هاي متولی صنایع کوچک و متوسط ایران و ترکیه که با هدف بهبود
همکار ي هاي اقتصادي و تجاري و قدرت رقابت پذیري SMEهاي دو کشور در بازارهاي جهانی صورت گرفت، برنامه عمل

(Action Plan) این تفاهم نامه در دومین نشست کمیته مشترك اجرایی آن مورد بحث، تبادل نظر و ...

درپی امضاي یادداشت تفاهم همکاري بین سازمان هاي متولی صنایع کوچک و متوسط ایران و ترکیه که با هدف بهبود همکار
(Action Plan) هاي دو کشور در بازارهاي جهانی صورت گرفت، برنامه عملSME ي هاي اقتصادي و تجاري و قدرت رقابت پذیري

 
این تفاهم نامه در دومین نشست کمیته مشترك اجرایی آن مورد بحث، تبادل نظر و توافق قرار گرفت. 

به گزارش بازارکار دومین نشست کمیته مشترك اجرایی بین سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران (ISIPO) و سازمان

 
توسعه صنایع کوچک و متوسط ترکیه (KOSGEB) به صورت ویدئو کنفرانسی برگزار شد. 

به گزارش روابط عمومی سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران، درپی امضاي یادداشت تفاهم همکاري بین سازمان هاي
متولی صنایع کوچک و متوسط ایران و ترکیه که با هدف بهبود همکار ي هاي اقتصادي و تجاري و قدرت رقابت پذیري SMEهاي دو
کشور در بازارهاي جهانی صورت گرفت، برنامه عمل (Action Plan) این تفاهم نامه در دومین نشست کمیته مشترك اجرایی آن

 
مورد بحث، تبادل نظر و توافق قرار گرفت. 

مطابق برنامه عمل مورد توافق مقرر شد همکاري در زمینه مبادله فنآوري، ایجاد مرکز دائمی تبادل فنآوري ایران و ترکیه، انتقال
تجارب در زمینه خوشه هاي کسب و کار، نظام مبادله پیمانکاري فرعی (SPX) و تأمین مالی SMEها، همکاري میان صندوق ضمانت
سرمایه گذاري طرفین، برگزاري نشست هاي جذب سرمایه گذاري، برگزاري نشست هاي رودرو (B2B) بین طرفین ایرانی و ترکیه
ي، برگزاري دوره هاي تربیت مشاور و همکاري میان BDSهاي طرفین طی یک تقویم کاري تدوین و پس از تأیید و امضاي رؤساي دو

 
سازمان به مرحله اجرا درآید. 

شایان ذکر است، در بیست و یکمین اجلاس کمیسیون مشترك اقتصادي ایران و ترکیه که 14 بهمن 1388 در آنکارا تشکیل شد، بر
اساس بند (4) ""موافقت نامه امضاء شده میان جمهوري ترکیه و جمهوري اسلامی ایران درخصوص همکار ي هاي اقتصادي، صنعتی،

 
و فنی"" در تاریخ 18 اسفند 1360، بر تقویت همکار ي هاي دو جانبه میان دو کشور ذیل بند V-b/3 تأکید شد. 

در همین راستا، در یادداشت تفاهمی که در تاریخ 18 فروردین 1394 بین سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران
(ISIPO) و سازمان توسعه صنایع کوچک و متوسط ترکیه (KOSGEB) به امضاء رسید، طرفین در تلاش اند طبق قوانین، مقررات

 
و سیاست هاي جاري در کشور خود، همکار ي هاي فنی میان خود را ترغیب و ترویج نمایند. 

طرفین در این تفاهم نامه، دانش و تجربیات خود براي بهبود زیرساخت هاي سازمانی و مکانیسم هاي حمایتی با هدف بهبود SMEها
را به اشتراك گذاشته و فعالیت هاي مشترکی، از جمله تبادل اطلاعات درباره سیاست ها، اقدامات و برنامه هاي کاربردي که هدف آن
ها حمایت از SMEها است، تبادل تجارب در زمینه فعالیت هایی که مخاطب آن ها SMEها است و تبادل نشریات و داده ها براي

 
SMEها را دنبال خواهند کرد. 



همچنین در این تفاهم نامه طرفین براي SMEها و نهادهاي مرتبط با آن ها برنامه هاي اطلاع رسانی تدارك خواهند دید و به یکدیگر
در زمینه توسعه کارآفرینی کمک خواهند کرد، که این کمک ها شامل بررسی و پیشنهاد ایجاد مراکز کارآفرینی، تربیت مربیان

 
کارآفرینی و برگزاري کارگاه هاي آموزشی و موارد مشابه است. 

انتقال تجربیات در زمینه صنایع کوچک و خوشه هاي صنعتی از طریق برگزاري کارگاه هاي آموزشی، سمینارها، کنفرانس ها و ... در
چارچوب توافقات انجام شده با یکدیگر، انتقال فنآوري درخصوص طراحی، مشاوره امکان سنجی، کارگاه هاي پیش ساخته صنعتی و
مراکز خدمات فنآوري و کسب و کار و ... به طرف مقابل در چارچوب قراردادهاي جداگانه و حمایت از تهیه پروژه هاي مشترك براي

 
SMEها با مشارکت سازمان هاي بین المللی، از دیگر توافقات دو کشور در این یادداشت تفاهم همکاري است. 

ایران و ترکیه همچنین در بخش دیگر این تفاهم نامه بر همکاري به منظور انتقال فنآوري هاي بومی در بخش هاي صنعتی معین،
تسهیل تبادل هیأت هاي تجاري، تورهاي صنعتی و دیدارهاي تجاري رودررو به منظور ایجاد زمینه هاي فعالیت هاي مشترك کسب و
Joint) کار بین صنایع کوچک، مبادله و توزیع اطلاعات مربوط به کالا، خدمات و امکان همکاري ها و سرمایه گذاري مشترك
Venture) بین صنایع کوچک، برپایی نمایشگاه هاي مجازي و ایجاد ارتباط (Link) در پایگاه هاي ارتباطی خود با توجه به تولیدات
و خدمات بنگاه هاي کوچک و متوسط و اطلاع رسانی حضور واحدهاي بنگاه هاي کوچک و متوسط در نمایشگاه هاي تجاري و

 
صنعتی مرتبط در کشور متبوع خود تأکید کردند. 

سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران و شرکت هاي استانی تابعه آن اکنون با دارا بودن 501 شهرك و 322 ناحیه
صنعتی و سه منطقه ویژه اقتصادي درحال بهره برداري، 77 شهرك و ناحیه صنعتی تخصصی، 6 شهرك فنآوري، 37 مرکز خدمات
فنآوري و کسب و کار، 2 مجتمع فنآوري اطلاعات و خدمات نرم افزاري، 87 هزار و 863 قرارداد منعقده و بهره برداري از 46 هزار و
413 واحد صنعتی و سه هزار و 55 واحد کارگاهی، زمینه اشتغال مستقیم 935 هزار و 557 نفر را در سراسر کشور فراهم کرده است.



رویداد استارتاپی از ایده تا کسب و کار در سمنان برگزار شد

منبع: بازار کارشماره خبر:  51  |  تاریخ: 1399/10/07

رییس مرکز علمی کاربردي جهاددانشگاهی سمنان از برگزاري رویداد استارتاپی از ایده تا کسب و کار در استان سمنان خبر
داد.

رییس مرکز علمی کاربردي جهاددانشگاهی سمنان از برگزاري رویداد استارتاپی از ایده تا کسب و کار در استان سمنان خبر داد.
به گزارش روابط عمومی جهاددانشگاهی سمنان، علی منصفی راد با اعلام این خبر گفت: این رویداد استارتاپی در قالب سه کارگاه
مجازي شامل ایده پردازي و اعتبار سنجی و طراحی کسب و کار در روزهاي 4 و 5 دي ماه برگزار شد و همچنین کارگاه طراحی

 
اپلیکیشن موبایل نیز در روز 11 دي ماه برگزار می شود. 

وي افزود: این رویداد و کارگاه هاي مجازي با همکاري اداره کل ارتباطات و فناوري اطلاعات استان و مرکز نوآوري و شکوفایی طراحی

 
اپلیکیشن موبایل مرکز علمی کاربردي جهاددانشگاهی سمنان برگزار شد و بیش از 80 نفر در این رویداد استارتاپی شرکت کردند. 

رییس مرکز علمی کاربردي جهاددانشگاهی سمنان ادامه داد: آشنایی با مفاهیم استارتاپی و کارآفرینی، آشنایی با تکنیک هاي ایده
پردازي، آشنایی با مفهوم و تکنیکهاي اعتبارسنجی ایده و آموزش مبانی تیم سازي در استارتاپها از جمله اهداف و محورهاي برگزاري

 
این رویداد استارتاپی بود. 

منصفیراد اظهار کرد: علاقهمندان براي شرکت در رویدادهاي بزرگ استارتاپی و حضور در کارگاههاي مجازي می توانند جهت کسب
اطلاعات بیشتر با شماره 33334170 و یا 33337279 مرکز علمی کاربردي جهاددانشگاهی سمنان واقع در بلوار قائم – بلوار دانشجو

تماس بگیرند.



مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی سیستان و بلوچستان: آموزش و

توانمندسازي اولویت مهم در بخش تعاون است

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  52  |  تاریخ: 1399/10/07

خبرگزاري آریا - مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی
سیستان و بلوچستان گفت: کمیته استانی با نیروهاي
مسلح در خصوص تبیین موارد مندرج در تفاهم نامه منعقد
شده بین وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی و قرارگاه
مرکزي مهارت آموزي کارکنان وظیفه نیروهاي مسلح در

 
استان برگزار شد. 

به گزارش روابط عمومی اداره کل تعاون، کار و رفاه
اجتماعی سیستان و بلوچستان، مهرداد جهاندیده افزود:
این تفاهم نامه در راستاي سیاست هاي ابلاغی اصل 44

قانون اساسی و منویات مقام معظم رهبري در حوزه توانمندسازي و اشتغال جوانان و همچنین به منظور توسعه بخش تعاون و تحقق

 
اهداف برنامه ششم توسعه اقتصادي، اجتماعی و فرهنگی امضا شد و در سراسر کشور پیگیري می شود. 

وي خاطرنشان کرد: توسعه و ترویج فرهنگ تعاون و مشارکت گروهی، حمایت از مردمی کردن اقتصاد و قرار گرفتن مدیریت و سرمایه
در دست نیروي کار و مولد، توسعه اشتغال و کارآفرینی از طریق توانمندسازي، آموزش هاي مهارتی و تجمیع سرمایه هاي خرد در

 
قالب تعاونی از جمله اهداف این تفاهم نامه است. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان با بیان این که یکی از رویکردهاي ما تشویق و حمایت جوانان براي ورود به بخش تعاون با
رویکردهاي نوآورانه و نوبنیان است گفت: ما از هر فرصتی براي ترویج و تقویت فرهنگ مشارکت پذیري و کارگروهی استقبال می

 
کنیم. 

جهاندیده اظهارکرد: در بخش تعاون به دنبال آموزش و توانمندسازي مردم هستیم تا قادر باشند با تجمیع سرمایه هاي خرد خود و
تسهلات دولتی در مدل تعاونی به یک خود اشتغالی پایدار دست پیدا کنند.



تشکیل 35 تعاونی با ایجاد 441 فرصت شغلی در استان یزد

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  53  |  تاریخ: 1399/10/07

خبرگزاري آریا - سرپرست اداره کل تعاون، کار و رفاه
اجتماعی یزد گفت: 35 تعاونی متعارف تولیدي، توزیعی،
خدماتی از ابتداي سال تاکنون در استان یزد تشکیل شده

 
که براي 441 نفر فرصت شغلی ایجاد شده است. 

به گزارش روابط عمومی اداره کل تعاون، کار و رفاه
اجتماعی استان یزد، عماد تشکري در ششمین جلسه
شوراي هماهنگی تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان یزد با
بیان گزارش عملکرد 9 ماهه مدیریت هاي این اداره کل با
اشاره به افتتاح اولین مرکز مشاوره و خدمات کارافرینی در

شهر یزد در زیرگروه تخصصی کشاورزي در هفته کارآفرینی خاطرنشان کرد: سیزدهمین جشنواره کارآفرینان برتر استان با حضور

 
استاندار یزد و تقدیر از 6 کارآفرین برتر در هفته گذشته به کار خود پایان داد. 

تشکري با اشاره به اینکه از ابتداي سال تاکنون احکام 45 نفر از همکاران از پیمانی به رسمی آزمایشی و رسمی قطعی تبدیل شده
است ، افزود: استقرار سیستم یکپارچه چارگون (شامل صدور احکام حضور و غیاب و حقوق و دستمزد)، استخدام 8 نفر بصورت
پیمانی، توسعه و نوسازي ناوگان خودرویی و تجهیز و پشتیبانی استقرار سامانه جامع روابط کار در استان از جمله اقدامات صورت

 
گرفته مدیریت پشتیبانی این اداره کل در سال جاري است. 

سرپرست تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان یزد با بیان این که به جهت برقراري عدالت مزدي و بهره مندي بهترجامعه کارگري بیش
از 5 کارگاه بزرگ تدوین و تایید طرح، متمم و یا بازنگري در مورد طرح هاي طبقه بندي مشاغل کارگري را انجام دادند تصریح کرد:
بهره برداري صد درصدي از زیر سامانه «دادرسی کار و رسیدگی به شکایات» از مجموعه سامانه جامع روابط کار، که منجر به

 
شفافیت، تسریع و رسیدگی مناسب تر دادخواست ها می شود از جمله اقدامات مدیریت روابط کار این اداره است. 

وي ایجاد مرکز نوآوري و توسعه تعاونی در استان یزد را از اقدامات این اداره در حوزه تعاون بر شمرد و خاطرنشان کرد: 35 تعاونی
متعارف تولیدي، توزیعی، خدماتی از ابتداي سال تاکنون در استان تشکیل شده است که براي 441 نفر فرصت شغلی ایجاد شده است.

لازم به ذکر است در این نشست هر کدام مدیران کل شوراي هماهنگی استان گزارشی از عملکرد 9 ماهه سال جاري را ارائه کردند.



نمی توان اهمیت تبلیغات را در معرفی موسسه نادیده گرفت

منبع: اکونا پرسشماره خبر:  54  |  تاریخ: 1399/10/07

یک موسسه خیریه ممکن است به فعالیت هاي مذهبی، آموزشی و یا سایر فعالیت هاي مرتبط با منافع عمومی و بشر
دوستانه بپردازد. قوانین هر موسسه خیریه بسته به این که در چه کشوري فعالیت می کند ممکن است متفاوت باشد. بنابراین

قوانین و مفاد مالیاتی مرتبط با موسسه خیریه هم بستگی به قوانین کشوري که در آن فعالیت ...

یک موسسه خیریه ممکن است به فعالیت هاي مذهبی، آموزشی و یا سایر فعالیت هاي مرتبط با منافع عمومی و بشر دوستانه
بپردازد. قوانین هر موسسه خیریه بسته به این که در چه کشوري فعالیت می کند ممکن است متفاوت باشد. بنابراین قوانین و مفاد

 
مالیاتی مرتبط با موسسه خیریه هم بستگی به قوانین کشوري که در آن فعالیت می کند دارد. 

به گزارش اکونا پرس، موسسه خیریه یک نوع از فعالیت اجتماعی
با هدف خاص می باشد که معمولا با همت چند نفر از علاقه
مندان کار خیر مردمی اداره می شود این موسسات به صورت غیر
انتفاعی و عام المنفعه در جهت رسیدگی به مشکلات مختلف
فعالیت می نماید. یک موسسه خیریه ممکن است به فعالیت هاي
مذهبی، آموزشی، درمانی، اشتغال و کارآفرینی، معلولین، ایتام و
یا سایر فعالیت هاي مرتبط با منافع عمومی و بشر دوستانه
بپردازد.قوانین و مفاد مالیاتی مرتبط با موسسه خیریه هم بستگی
به قوانین کشوري که در آن فعالیت می کند دارد. موسسه خیریه
دارالاکرام در حوزه حمایت از دانش آموزان کم برخوردار از
تحصیل یا فاقد سرپرست موثر فعالیت می کند. به همین بهانه
گفت و گویی با سرپرست فعلی شعبه تهران این موسسه سارا

 
بنیادي داشته ایم که در ادامه می خوانید. 

لطفا کمی از شیوه جذب دانش آموزان بفرمایید. همیار معتمدین و مددکاران چگونه می توانند با موسسه خیریه دارالاکرام همکاري

 
داشته باشند؟ 

بخشی از شناسایی دانش آموزان به صورت میدانی و بخشی دیگر از طریق معرفی صورت می گیرد. برخی از دانش آموزان از طریق
سامانه آنلاین به مهربانی و تعدادي دیگر از سمت موسسات دیگر که با فعالیت هاي ما آشنایی دارند با ما همراه می شوند و به موسسه
مراجعه می کنند. همیار معتمدین در ابتدا یک تماس اولیه می گیرند تا شرایط دانش آموز و خانواده اش را بررسی کنند. اگر دانش
آموزي استاندارد هاي منشور دارالاکرام را داشت وارد موسسه شده و بورسیه تحصیلی شامل حالش می شود در غیر این صورت

 
بورسیه نمی شود. 

روند جذب مددکار مرتبط به ستاد مرکزي دارالاکرام می باشد؛ زمانی که ما اعلام نیاز کنیم ستاد افرادي با رشته تحصیلی مرتبط به ما



 
معرفی می کند، مصاحبه اولیه صورت می گیرد و جذب همیارو همیار معتمدین بدین شکل انجام می شود. 

خانم بنیادي شما موسسه خیریه دارالاکرام را چطور و به چه نحوي به مخاطبان هدف خود معرفی می کنید به صورتی که آشنا شده و

 
افراد دیگري را با خود همراه کنند؟ 

حقیقتا تا به امروز تنها جایی که امکان معرفی موسسه از سمت ما به مخاطب وجود داشته بازارچه خیریه در برج میلاد بوده است. ما
با انتشار بروشور و پوستر در فضاي دیجیتال این بازارچه توانستم تا حدودي خود را به مخاطبان بشناسانیم. به نظر من چیزي که در
معرفی یک مجموعه تاثیر گذار است فضا، مکان و رویداد است. شاید تا به حال ما همه این ویژگی ها را با یکدیگر نداشته ایم و همین

 
موضوع علت عملکرد پایین ما شده است. 

از نظر شما موسسه دارالاکرام از چه طریق می تواند تبلیغات خود را گسترس دهد تا شعبات خود از جمله شعبه تهران بیش از پیش

 
شناخته شود تا دانش آموزان بیشتري را به خود جذب کند؟ 

به طور کل نقش تبلیغات و اهمیت آن را نمی توان نادیده گرفت و تجربه حضور من در موسسه دارالاکرام بدین شکل بوده که،
شفافیت و صداقت در معرفی و حضور دانش آموزان در تبلیغات با اجازه خود آنها می تواند بسیار تاثیر گذار باشد. حال این تبلیغات
می تواند به صورت بیلبورد یا تبلیغات تلویزیونی باشد که خود این حرکت بسیار رو به جلویی براي موسساتی مانند موسسه خیریه

 
دارالاکرام باشد. 

 
جذب حامی در شعبه تهران موسسه دارالاکرام به چه صورت است؟ 

ما در جذب حامی فعالیتی نداریم و این کار هم جزو فعالیت هاي ستاد مرکزي است. افراد داوطلب از طریق سایت منشور و نوع
فعالیت ما را مطالعه می کنند و حامی هر تعداد دانش آموز به دلخواه خودشان با هر میزان مبلغ مد نظر خود می شوند. پس از تکمیل
پرونده دانش آموزان معرفی شده در به مهربانی و در صورت داشتن استاندارد هاي موسسه این دانش آموزان به آلبوم دانش آموزان
منتظر بورسیه اضافه می شوند و نیکوکاران از هر کجاي ایران و جهان که با این سامانه آشنا هستند از 10 درصد تا 100 درصد

 
بورسیه و از یک تا هر چند دانش آموز که توان حمایت دارند، از بورسیه تحصیلی ایشان حمایت می کنند. 

 
آیا شما با دانش آموزان در ارتباط هستید و دانش آموزان به شعب رفت و آمد دارند یا خیر؟ 

اصل کار ما ارتباط گیري با دانش آموزان و خانواده هاي آنها است. در حال حاضر به واسطه بیماري کرونا این ارتباط به صورت
حضوري محدود تر شده ولی به صورت تلفنی دائما با آنها در ارتباط هستیم و مشکلاتشان را رصد می کنیم و اگر کالاي اهدایی یا

 
کمک هاي معیشتی و... باشد به صورت حضوري با آنها ارتباط خواهیم داشت. 

اگر فرد مددکاري مایل باشد به عنوان عضو داوطلب یا به صورت عضوي از موسسه با شما فعالیت کند چه ویژگی هایی باید داشته

 
باشد تا بتواند با شما همراه شود؟ 

از آنجایی که یکی از وجوه تمایز موسسه دارالاکرام خدمات مددکار می باشد، اول از هرچیز باید تحصیلات مرتبط به مددکاري داشته
باشد، چون این موضوع بسیار موثر است علاوه بر این باید انعطاف و صبر و شکیبایی بسیار بالایی داشته باشند تا با مشکلات گوناگون
دانش آموزان و خانواده هاي آنها همراه شوند و این مشکلات را تاب بیاورند. همچنین نیاز است از روابط اجتماعی بالایی برخوردار



باشند تا بتوانند به خوبی ارتباط بگیرند و در نهایت اخلاق مدار باشند تا بتوانند تعامل بهتري با دانش آموزان داشته باشند. روحیه کار

 
جمعی در این کار بسیار مهم است. 

 
شما فکر می کنید چنین ویژگی هایی در مددکاران شعبه تهران وجود دارد؟ 

بله وجود دارد. همان طور که اشاره کردم تحصیلات بسیار اهمیت دارد و افرادي با چنین ویژگی هایی در شعبه تمام تلاش خود را می
کنند تا کوچکترین مشکلی را برطرف و راه را براي دانش آموزان باز کنند. و تمامی مددکاران شعبه تهران موسسه از تحصیلات عالیه

 
و مرتبط برخوردارند 

 
از نظر شما موسسه خیریه دارالاکرام توانسته به خوبی در مسیر اصلی خود قرار بگیرد و براي رسیدن به هدف خود تلاش کند؟ 

شاید بتوانم بگویم موسسه دارالاکرام 60 یا 70 درصد واقعا موفق عمل کرده است ولی با وجود موسسات خیریه، بازار رقابت بسیار داغ
است. اگر تبلیغات به صورت هاي گوناگون وجود داشته باشد رشد و پیشرفت موسسه دارالاکرام بسیار بیشتر از قبل می شود. رسالت
دارالاکرام بسیار قابل تحسین است ولی این حجم از کار در موسسه دیده نمی شود و ما نباید نقش تبلیغات را در این راستا نادیده

بگیریم، زیرا مردم از این طریق با ما آشنا می شوند، به ما اعتماد می کنند و حاضر به مشارکت با ما و موسسه می شوند.



رشد 50 درصدي صادرات از گیلان طی 9 ماه امسال/ تخلیه کالاهاي اساسی

در بنادر، نباید بیش از 48 ساعت به طول انجامد

منبع: 8 دي خبرشماره خبر:  55  |  تاریخ: 1399/10/07

استاندار گیلان با اشاره به رشد 50 درصدي صادرات به لحاظ ارزش و نیز افزایش 37 درصدي صادرات به لحاظ وزنی طی 9
ماه نخست امسال نسبت به مدت مشابه سال گذشته گفت: تا زمان حاضر؛ 77 درصد از هدف گذاري 600 میلیون دلاري

صادرات غیرنفتی استان براي سال جاري، محقق شده و باید تلاش ها براي تحقق کامل آن با جدیت ...
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استاندار گیلان: رشد 50 درصدي صادرات از گیلان طی 9 ماه امسال/ تخلیه کالاهاي اساسی در بنادر، نباید بیش از 48 ساعت به
طول انجامد استاندار گیلان با اشاره به رشد 50 درصدي صادرات به لحاظ ارزش و نیز افزایش 37 درصدي صادرات به لحاظ وزنی طی
9 ماه نخست امسال نسبت به مدت مشابه سال گذشته گفت: تا زمان حاضر؛ 77 درصد از هدف گذاري 600 میلیون دلاري صادرات

غیرنفتی استان براي سال جاري، محقق شده و باید تلاش ها براي تحقق کامل آن با جدیت ادامه یابد. به گزارش 8دي، ارسلان زارع
پیش از ظهر امروز در جلسه کارگروه توسعه صادرات غیرنفتی استان که در گمرك بندرانزلی برگزار شد، اظهار داشت: گمرك به
عنوان یکی از کهن ترین نهادهاي توسعه اي و خدمات رسان گیلان است که دروازه تجارت خارجی و تنظیم کننده سیاست هاي ملی

 
و استانی در زمینه صادرات و واردات محسوب می شود. 

وي سرعت عمل در تخلیه و بارگیري کالا را از انتظارات به حق صاحبان کالا از استان خواند و افزود: اگرچه حداقل 15 دستگاه اجرایی
در مبادي استان فعالیت می کنند، اما گمرك به عنوان نمادي در موضوع تجارت خارجی مطرح بوده و به طور معمول همه امور در

 
مرزها به پاي گمرك ثبت می شود. 

استاندار گیلان با اشاره به رشد 50 درصدي صادرات به لحاظ ارزش و نیز افزایش 37 درصدي صادرات به لحاظ وزنی طی 9 ماه
نخست امسال نسبت به مدت مشابه سال گذشته، تحقق این امر را مطلوب ارزیابی کرد و آن را حاصل تلاش همه ارگان هاي مرتبط از

 
جمله گمرك دانست. 

وي با بیان اینکه 77 درصد از هدف گذاري 600 میلیون دلاري صادرات غیرنفتی استان طی 9 ماه سال جاري محقق شده ، تصریح

 
کرد: انتظار می رود در فرصت باقیمانده تا پایان سال ، اهداف استان در صادرات غیرنفتی محقق شود. 

وي توسعه اشتغال حاصل از صادرات و واردات کالا را مورد بحث قرار داد و بیان داشت: رشد هفت درصدي ارزش و 38 درصد وزن

 
واردات به استان نیز به جهت نقش و جایگاه آن در زنجیره اشتغال استان به ویژه شهرستان انزلی بسیار مهم است . 

زارع تاکید کرد: سرعت تخلیه ، بارگیري و کیفیت خدمات رسانی در بندر انزلی نباید از هیچ یک از بندرهاي مشابه کشور عقب تر و

 
هزینه بیشتري داشته باشد. 



نماینده عالی دولت در استان افزایش ناوگان کشتیرانی دریاي خزر و نوسازي تجهیزات در بنادر را از انتتظارات به حق بخش خصوصی،
تاجران و مردم استان خواند و گفت: در بندر آستارا نیز براي کاستن از حجم کالایی مسیر زمینی، افزایش ظرفیت براي پذیرش کشتی

 
هاي با تناژ بالا حائز اهمیت است. 

استاندار گیلان همچنین بر ضرورت شتاب در تخلیه کالاهاي اساسی مانند گندم ، روغن و کنجاله تاکید و بیان کرد: در انجام این

 
مهم، نباید زمانی بیش از 48 ساعت به طول بیانجامد و در صورت نیاز، کمیته هاي تخصصی براي تحقق امر یادشده، تشکیل شود. 

وي با یادآوري همراهی فعالان حوزه حمل و نقل در استان با مجموعه دولت، این تعامل را ناشی از فهم و درك بالاي آنان در راستاي
حصول منافع مردم دانست و ادامه داد: اگر سرعت عمل در تخلیه بارگیري و مبادلات صورت گیرد؛ همین موضوع به عنوان عامل

 
جذابیت براي بازرگانان در داخل و خارج استان خواهد بود. 

وي تکمیل خط آهن سراسري و نقش آفرینی کریدور شمال جنوب را موضوعی مهم براي دولت دوازدهم خواند و گفت: باید از این
ظرفیت براي توسعه بیش از پیش گیلان بهره گرفته شود بویژه آنکه اتحادیه اقتصادي اوراسیا می تواند زمینه ساز گسترش بیشتر

 
مبادلات از استان باشد. 

زارع شتاب در لایروبی بندرآستارا و استفاده از ظرفیت این بندر و حمل و نقل دریایی را موضوعی با اهمیت عنوان و اضافه کرد: طبق
آخرین گزارش هاي رسیده؛ در کانال اصلی ورودي بندر آستارا، مشکلی به لحاظ بارگیري کشتی ها با تناژ متوسط وجود ندارد و لازم

 
است نسبت به تکمیل بارانداز ریلی این شهرستان مرزي نیز توجه کافی شود. 

استاندار گیلان یکی از نقاط قوت استان را صادرات محصولات کشاورزي عنوان و با اشاره به ذخیره سازي مناسب کالاهاي راهبردي از

 
جمله گندم طی امسال، بر لزوم نقش آفرینی موثرتر مجموعه جهاد کشاورزي در رشد شاخص هاي این بخش تأکید کرد. 

در این جلسه گزارش ناظر گمرکات استان در خصوص وضعیت تجارت خارجی، ارائه و پیشنهاد گمرك در خصوص تخصیص خط
منظم کشتیرانی از بنادر استان به بنادر روسیه مطرح شد. همچنین موارد مطمح نظر اداره کل غله استان درباره ترخیص گندم در این

 
کارگروه مورد بحث قرار گرفت. 

 
- ارسلان زارع 

 
- استاندار گیلان 

 
- جهاد کشاورزي 

 
- صادرات محصولات کشاورزي 

 
لینک در حافظه کپی شد! 

 
 -

 
 -

 
 -

 
 -

- اخبار مرتبط دیدار استاندار با خانواده هنرمند طنزپرداز گیلانی در انزلی استمرار بهبود وضعیت کرونا در گیلان، با تداوم رعایت



توصیه هاي بهداشتی/ برگزاري مراسم سالروز شهادت حضرت فاطمه در بستر فضاي مجازي پیشرفت 75 درصدي قطعه هاي شش و
هفت راه آهن رشت کاسپین/ تأکید بر اجراي همزمان عملیات روسازي و ریل گذاري بازدید استاندار گیلان از قطعه شش خط ریلی

 
رشت- کاسپین-انزلی بازدید استاندار گیلان از کارخانه هاي روغن کشی و تولید آرد در رشت 

 
نظرات 

 
- دیدگاه هاي ارسال شده توسط شما، پس از تائید توسط پایگاه خبري تحلیلی 8دي در وبسایت منتشر خواهد شد. 

 
- پیام هایی که حاوي تهمت یا افترا باشد، منتشر نخواهد شد. 

ارسال نظر



ایجاد 1760 شغل برکت در درگز خراسان رضوي

منبع: ایلناشماره خبر:  56  |  تاریخ: 1399/10/07

بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان امام تاکنون یک هزار و 760 شغل را در شهرستان درگز به بهره برداري رسانده است.

بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان امام تاکنون یک هزار و
760 شغل را در شهرستان درگز به بهره برداري رسانده

 
است. 

به گزارش ایلنا، مدیرعامل بنیاد برکت با اعلام این خبر
گفت: بنیاد برکت به عنوان معین اقتصادي درگز در استان

خراسان رضوي، تا به امروز یک هزار و 760 شغل خرد و خانگی را براي متقاضیان اشتغال در این شهرستان ایجاد و راه اندازي کرده

 
است. 

امیرحسین مدنی افزود: در جریان سفر سال گذشته رئیس ستاد اجرایی فرمان امام به استان خراسان رضوي و امضاي تفاهم نامه میان

 
این ستاد و استانداري خراسان رضوي، بنیاد برکت به نمایندگی از ستاد اجرایی به عنوان معین اقتصادي شهرستان درگز انتخاب شد. 

وي ادامه داد: پس از انعقاد این تفاهم نامه، تسهیل گران بنیاد برکت شروع به فعالیت در مناطق محروم این شهرستان و شناسایی

 
متقاضیان اشتغال و ظرفیت ها و پتانسیل هاي منطقه کردند. 

مدیرعامل بنیاد برکت با اشاره به فعالیت هاي اشتغال زایی این بنیاد در درگز اظهار داشت: سال گذشته 466 طرح اجتماع محور با

 
اعتباري بالغ بر 447 میلیون ریال در این شهرستان به بهره برداري رسید که ایجاد یک هزار و 400 فرصت شغلی را به دنبال داشت. 

وي خاطرنشان کرد: براي سال 99 نیز ایجاد 340 طرح اجتماع محور در دستور کار بنیاد برکت است که از این تعداد، 120 طرح در

 
شرف راه اندازي است. آغاز به این کار این تعداد طرح جدید، باعث فراهم آمدن فرصت هاي کسب و کار براي 360 نفر می شود. 

مدنی افزود: این طرح هاي ایجادي در حوزه هاي مختلف کسب و کارهاي خرد اعم از دامداري، کشاورزي و مشاغل خدماتی و فنی

 
است. 

به گفته مدیرعامل بنیاد برکت، رسته هاي دامپروري در حوزه هاي دام سبک و سنگین، زنبورداري، پرورش بوقلمون و مشاغل

 
خدماتی از قبیل کارگاه خیاطی و تعمیرگاه بیشترین سهم را از مشاغل برکت در شهرستان درگز دارند. 

وي یادآور شد: همچنین 15 درصد مشاغل ایجاد شده در درگز در رشته کشاورزي و با توجه به پتانسیل هاي منطقه اي و جغرافیایی

 
این شهرستان در حوزه کشت زعفران و گیاهان دارویی است. 



مدنی از ایجاد 25 صندوق خرد روستایی در درگز خبر داد و افزود: پس از انعقاد تفاهم نامه میان ستاد اجرایی فرمان امام و استانداري
خراسان رضوي در سال گذشته، برنامه ریزي هاي لازم از سوي بنیاد برکت براي ایجاد اشتغال و توانمندسازي جوامع محلی در

 
شهرستان درگز با مشارکت هاي مردمی انجام گرفته است. 

وي تاکید کرد: بنیاد برکت علاوه بر راه اندازي طرح هاي اشتغال زایی در درگز، اقدام به تکمیل و توسعه بیمارستان 96 تختخوابی

 
امام خمینی(ره) این شهرستان کرده است. 

گفتنی است، بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان امام تا به امروز 4 هزار و 671 طرح با حجم سرمایه گذاري 7 هزار و 488 میلیارد ریال را
در حوزه هاي توانمندسازي اقتصادي، امور زیربنایی، سلامت، فرهنگی و خدمات بیمه اي در مناطق محروم استان خراسان رضوي به

بهره برداري رسانده یا در دست اقدام دارد.



پرداخت 6 هزار میلیارد تومان تسهیلات براي ایجاد اشتغال پایدار

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  57  |  تاریخ: 1399/10/07

تاکنون 6 هزار میلیارد تومان تسهیلات از محل قانون حمایت از توسعه و ایجاد اشتغال پایدار در مناطق روستایی و عشایري
به طرح هاي بخش کشاورزي پرداخت شده است.

به گزارش گروه اقتصادي خبرگزاري صدا و سیما از وزارت
جهاد کشاورزي، مدیرکل دفتر امور اقتصادي وزارتخانه با
بیان این مطلب گفت: از کل 13 هزار و 380 میلیارد تومان
تسهیلات تخصیص یافته به طرح هاي مشمول قانون
حمایت از توسعه و ایجاد اشتغال در مناطق روستایی و
عشایري در چهار مرحله، 6 هزار میلیارد تومان تسهیلات

 
براي 40 هزار و 500 طرح کشاورزي پرداخت شده است. 

آقاي محمد خالدي پیش بینی کرد: 95 هزار شغل با جذب
این تسهیلات و راه اندازي طرح در مناطق روستایی و

 
عشایري کشور ایجاد شود. 

وي افزود: از 6 هزار میلیارد تومان تسهیلات پرداختی، نزدیک به 13 درصد آن به طرح هاي گلخانه اي، 21 درصد صنایع تبدیلی و

 
تکمیلی و 51 درصد به بخش دامپروري در مناطق روستایی و بقیه آن به سایر طرح هاي کشاورزي و عشایري پرداخت شده است. 

مدیرکل دفتر امور اقتصادي وزارت جهاد کشاورزي، سهم این بخش از کل منابع 1.5 میلیارد دلاري قانون حمایت از توسعه و ایجاد
اشتغال پایدار در مناطق روستایی و عشایري را بر اساس آیین نامه اجرایی آن 45 درصد، فعالیت هاي خدماتی و فناوري اطلاعات 15
درصد، صنابع و معادن کوچک و صنایع دستی هر یک 10 درصد و سرمایه در گردش واحد هاي مستقل در نواحی روستایی را 10

 
درصد عنوان کرد. 

وي، سهم 45 درصدي بخش کشاورزي از کل این تسهیلات را ناکافی خواند و افزود: وزارت جهاد کشاورزي پیگیر افزایش این سهم تا
70 درصد است، زیرا آمار ها نشان می دهد تقاضا براي جذب این تسهیلات براي فعالیت ها و طرح هاي کشاورزي در مناطق روستایی

 
و عشایري بیشتر است. 

خالدي ادامه داد: ناکنون 60 هزار میلیارد تومان طرح متقاضی براي دریافت این تسهیلات در سازمان هاي جهاد کشاورزي در کشور

 
داشتیم که 30 هزار میلیارد تومان از این طرح هاي کشاورزي در دستگاه هاي اجرایی تایید شده اند. 

وي گفت: وزارت جهاد کشاورزي به دنبال آن است که از محل منابع بازگشتی تسهیلات طرح هاي راه اندازي شده این بخش، سهم

 
خود را در مرحله پنجم نیز براي اجراي طرح ها ي مناطق روستایی و عشایري دریافت کند. 



مدیرکل دفتر امور اقتصادي وزارت جهاد کشاورزي با بیان این که مجلس شوراي اسلامی نیز درصدد اصلاح قانون حمایت از توسعه و
ایجاد اشتغال پایدار در مناطق روستایی و عشایري است، افزود: درخواست براي اصلاح این قانون از مجلس قبل آغاز شد و در مجلس
یازدهم در حال پیگیري است و وزارت جهاد کشاورزي می تواند با دفاعیات خود در روند اصلاحات، سهم بخش کشاورزي را از منابع

 
تسهیلات توسعه اشتغال پایدار در مناطق روستایی و عشایري افزایش دهد. 

وي ادامه داد: با توجه به ماهیت و ظرفیت مناطق روستایی، امکان افزایش سهم بخش کشاورزي از منابع تخصیصی جدید و منابع

 
برگشتی وجود دارد. 

خالدي درباره میزان پرداخت این تسهیلات به استان ها گفت: بیشترین تسهیلات توسعه اشتغال پایدار در مناطق روستایی و عشایري
به استان هاي کرمانشاه با 10 درصد، خراسان رضوي 7.5 درصد، کرمان 5 درصد، فارس 5 درصد و سیستان و بلوچستان 4.5 درصد

 
پرداخت شده است. 

 
وي افزود: این تسهیلات با کارمزد 6 درصد در مناطق برخوردار و 4 درصد در مناطق مرزي و کم برخوردار تخصیص می یابد. 

بر پایه این گزارش، قانون حمایت از توسعه و ایجاد اشتغال در مناطق روستایی و عشایري از سوي دولت در سال 96 به صورت مستقل
از روند موجود تسهیلاتی در بخش هاي مختلف تصویب شد و وزارت تعاون، کار و امور اجتماعی مجري اصلی اجراي آن است.



سال 99، سال طلایی صنعت پتروشیمی

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  58  |  تاریخ: 1399/10/07

مدیر عامل شرکت ملی پتروشیمی: سال 99 سال طلایی پتروشیمی بود که از 17 طرح برنامه ریزي شده، 9 طرح به بهره
برداري رسیده است.

به گزارش خبرنگار گروه اقتصادي خبرگزاري صدا وسیما؛
آقاي بهزاد محمدي در نشستی خبري به مناسبت روز ملی
پتروشیمی، با تبریک این روز افزود: صنعت پتروشیمی به
عنوان صنعت اول کشور روز به روز جایگاه خود را در
اقتصاد کشور مستحکم می کند و این نشانه بی اثر بودن

 
تحریم ها علیه این صنعت است. 

وي با اشاره به اینکه در 9 ماهه امسال، 9 طرح توسط
رئیس جمهوري بهره برداري شد، افزود: در حالی که رشد
تقاضا براي نفت خام و فراورده هاي نفتی کمتر از یک

 
درصد است، تقاضا در پتروشیمی به 5 درصد می رسد. 

معاون وزیر نفت اضافه کرد: با بهره برداري از طرح هاي پتروشیمی، 25 میلیون تن در یک سال به ظرفیت پتروشیمی اضافه می شود

 
و به ظرفیت 90 میلیون تن می رسیم. 

محمدي با اشاره به منابع غنی نفت و گاز، نیاز متنوع صنایع پتروشیمی و بازار هاي جذاب بین المللی گفت:در سال 98 حدود 35
میلیون تن خوراك را از شرکت نفت و شرکت ملی گاز دریافت کردیم که این حجم از خوراك معادل 800 هزار بشکه نفت خام در روز

 
است. 

وي افزود: تا سال 1404 این مصرف به 2 میلیون بشکه در روز می رسد و تا سال 1406 عدد مصرف 2.2 میلیون بشکه نفت خام

 
خواهد بود که مصداق عینی گذر از خام فروشی است. 

معاون وزیر نفت ادامه داد: در پایان 98 در کشور 56 مجتمع پتروشیمی وجود داشت که در حال حاضر به 64 مجتمع رسیده و تا

 
پایان سال با طرح هاي جدید که به مدار می آیند به 70 مجتمع افزایش پیدا می کند. 

مصرف 30 درصدي محصولات پتروشیمی در داخل محمدي با بیان اینکه حدود 30 درصد از محصولات پتروشیمی در داخل مصرف
شده و 70 درصد صادر می شود، گفت: در بخش تنوع محصولات در حال حاضر 90 محصول شامل 18 نوع پلیمر در قالب 333 گرید
متنوع تولید می شود که این عدد در سال 1404 به 104 نوع محصول می رسد و در سال 1406 با اجراي طرح هاي در دست اجرا به

 
124 نوع محصول دست پیدا می کنیم که حاکی از تنوع سبد همگام با توسعه است. 



متولی صنعت پتروشیمی کشور تاکید کرد: در سال 98 صنعت پتروشیمی 8 میلیون تن محصول در داخل عرضه شده و 15 هزار بنگاه

 
متوسط و کوچک در اشتغال و رونق قرار گرفته اند. 

وي با تاکید بر اینکه با صادرات خوب، درامد ارزي قابل توجهی کسب شده است، ادامه داد: در سال 98 و 9 ماه سال 99، درامد فراتر

 
از تعهد بانک مرکزي بوده و بیش از تعهد در سامانه نیما ارز عرصه کرده ایم. 

مدیرعامل شرکت ملی صنایع پتروشیمی گفت: در بخش توسعه تا پایان 1400 با اتمام طرح هاي جهش دوم به ظرفیت 100 میلیون

 
تن دست پیدا می کنیم و 100 درصد برنامه ششم محقق می شود و درامد به 25 میلیارد دلار می رسد. 

28 طرح فعال در جهش سوم محمدي با اشاره به اینکه در جهش سوم 28 طرح فعال داریم، ادامه داد: با بهره برداري از آن ها ظرفیت
به 133 میلیون تن افزایش پیدا می کند و درامد به 35 میلیارد دلار در سال خواهد رسید و با تحقق طرح هاي جهش سوم رتبه ایران

 
در تولید محصولات پایه در خاورمیانه به جایگاه اول صعود خواهد کرد. 

وي تاکید کرد: براي پایداري این صنعت گام چهارم تعریف شده که با توجه به خوراك هاي نفت و گاز و محصولات پایه و بررسی بازا

 
هاي داخلی و بین المللی، 30 طرح راهبردي را تعریف کردیم که تنوع سبد محصولات پتروشیمی افزایش پیدا می کند. 

معاون وزیر نفت افزود: طرح هاي راهبردي در 3 دسته شامل طرح هاي خوراك ترکیبی براي محصولات آروماتیک، طرح هاي تولید
پروپیلن به عنوان خاویار صنعت پتروشیمی و سومین دسته از این طرح ها نیز طرح هاي پیشران با هدف تنوع در محصولات و قطع

 
واردات و ایجاد اشتعال و آمایش سرزمینی در 21 طرح تعریف کردیم و ظرفیت پروپیلن به 4.5 میلیون تن افزایش پیدا خواهد کرد. 

30 طرح در گام چهارم توسعه پتروشیمی وي ادامه داد: در گام چهارم توسعه پتروشیمی مجموعا 30 طرح خواهیم داشت که 16

 
میلیارد دلار سرمایه گذاري نیاز دارد و 20 میلیون تن به ظرفیت صنعت اضافه می کند. 

محمدي افزود: حجم سرمایه گذاري با تحقق جهش دوم تولید به 80 میلیارد دلار، با تکمیل جهش سوم به 92 میلیارد دلار و در گام

 
چهارم به 108 میلیارد دلار افزایش پیدا می کند. 

به گفته محمدي، طرح هاي پیشران در 4 زنجیره پروپیلن، متانول، اتیلن و بنزن با هدف ایجاد تنوع در سبد محصولات، توسعه زنجیره

 
ارز، کاهش واردات، تامین خوراك صنایع پایین دستی، افزایش ارزش محصولات و آمایش سرزمینی تعریف شده است. 

وي افزود: براي بهبود اقتصاد طرح ها، مشوق هایی مانند تخفیف قیمت خوراك گاز، معافیت مالیاتی، ارایه دانش فنی و در اختیار

 
گذاشتن زیرساخت هاي مورد نیاز در نظر گرفته شده است. 

معاون وزیر نفت با بیان اینکه تاکنون 7 فرآیند بومی سازي شده است، اضافه کرد: تا پایان سال 1400 این عدد به 10 فرآیند می
رسد. همچنین در حوزه ایرانی سازي کاتالیست هاي مورد نیاز صنعت به عنوان ماده حیاتی و گرانقیمت، 20 نوع کاتالیست داخلی

 
سازي شده و 16 نوع تا پایان سال 1400 بومی سازي خواهد شد. 

وي در پایان گفت: در مجموع از 270 میلیون دلار نیاز کاتالیست ایران تا پایان سال 1400، 200میلیون دلار از کاتالیست ها بومی
سازي خواهد شد.





سال 99 سال طلایی صنعت پتروشیمی

منبع: شبکه خبرشماره خبر:  59  |  تاریخ: 1399/10/07

مدیر عامل شرکت ملی صنایع پتروشیمی، سال 99 را سال طلایی صنعت پتروشیمی عنوان کرد و گفت: امسال 17 طرح را
برنامه ریزي کردیم که از این میان، 9 طرح به بهره برداري رسیده است.

مدیر عامل شرکت ملی صنایع پتروشیمی، سال 99 را سال طلایی صنعت پتروشیمی عنوان کرد و گفت: امسال 17 طرح را

 
برنامه ریزي کردیم که از این میان، 9 طرح به بهره برداري رسیده است. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی شبکه خبر، آقاي بهزاد محمدي در نشستی خبري به مناسبت روز ملی پتروشیمی با تبریک این روز
افزود: صنعت پتروشیمی به عنوان صنعت اول کشور روز به روز جایگاه خود را در اقتصاد کشور مستحکم می کند و این نشانه بی اثر

 
بودن تحریم ها علیه این صنعت است. 

وي با اشاره به اینکه در 9 ماهه امسال، 9 طرح توسط رئیس جمهوري بهره برداري شد، افزود: در حالی که رشد تقاضا براي نفت خام

 
و فراورده هاي نفتی کمتر از یک درصد است، تقاضا در پتروشیمی به 5 درصد می رسد. 

معاون وزیر نفت اضافه کرد: با بهره برداري از طرح هاي پتروشیمی، 25 میلیون تن در یک سال به ظرفیت پتروشیمی اضافه می شود

 
و به ظرفیت 90 میلیون تن می رسیم. 

محمدي با اشاره به منابع غنی نفت و گاز، نیاز متنوع صنایع پتروشیمی و بازار هاي جذاب بین المللی گفت:در سال 98 حدود 35
میلیون تن خوراك را از شرکت نفت و شرکت ملی گاز دریافت کردیم که این حجم از خوراك معادل 800 هزار بشکه نفت خام در روز

 
است. 

وي افزود: تا سال 1404 این مصرف به 2 میلیون بشکه در روز می رسد و تا سال 1406 عدد مصرف 2.2 میلیون بشکه نفت خام

 
خواهد بود که مصداق عینی گذر از خام فروشی است. 

معاون وزیر نفت ادامه داد: در پایان 98 در کشور 56 مجتمع پتروشیمی وجود داشت که در حال حاضر به 64 مجتمع رسیده و تا

 
پایان سال با طرح هاي جدید که به مدار می آیند به 70 مجتمع افزایش پیدا می کند. 

محمدي با بیان اینکه حدود 30 درصد از محصولات پتروشیمی در داخل مصرف شده و 70 درصد صادر می شود، گفت: در بخش
تنوع محصولات در حال حاضر 90 محصول شامل 18 نوع پلیمر در قالب 333 گرید متنوع تولید می شود که این عدد در سال 1404
به 104 نوع محصول می رسد و در سال 1406 با اجراي طرح هاي در دست اجرا به 124 نوع محصول دست پیدا می کنیم که حاکی

 
از تنوع سبد همگام با توسعه است. 

متولی صنعت پتروشیمی کشور تاکید کرد: در سال 98 صنعت پتروشیمی 8 میلیون تن محصول در داخل عرضه شده و 15 هزار بنگاه
متوسط و کوچک در اشتغال و رونق قرار گرفته اند. 



وي با تاکید بر اینکه با صادرات خوب، درامد ارزي قابل توجهی کسب شده است، ادامه داد: در سال 98 و 9 ماه سال 99، درامد فراتر

 
از تعهد بانک مرکزي بوده و بیش از تعهد در سامانه نیما ارز عرصه کرده ایم. 

مدیرعامل شرکت ملی صنایع پتروشیمی گفت: در بخش توسعه تا پایان 1400 با اتمام طرح هاي جهش دوم به ظرفیت 100 میلیون

 
تن دست پیدا می کنیم و 100 درصد برنامه ششم محقق می شود و درامد به 25 میلیارد دلار می رسد. 

محمدي با اشاره به اینکه در جهش سوم 28 طرح فعال داریم، ادامه داد: با بهره برداري از آن ها ظرفیت به 133 میلیون تن افزایش
پیدا می کند و درامد به 35 میلیارد دلار در سال خواهد رسید و با تحقق طرح هاي جهش سوم رتبه ایران در تولید محصولات پایه در

 
خاورمیانه به جایگاه اول صعود خواهد کرد. 

وي تاکید کرد: براي پایداري این صنعت گام چهارم تعریف شده که با توجه به خوراك هاي نفت و گاز و محصولات پایه و بررسی بازا

 
هاي داخلی و بین المللی، 30 طرح راهبردي را تعریف کردیم که تنوع سبد محصولات پتروشیمی افزایش پیدا می کند. 

معاون وزیر نفت افزود: طرح هاي راهبردي در 3 دسته شامل طرح هاي خوراك ترکیبی براي محصولات آروماتیک، طرح هاي تولید
پروپیلن به عنوان خاویار صنعت پتروشیمی و سومین دسته از این طرح ها نیز طرح هاي پیشران با هدف تنوع در محصولات و قطع

 
واردات و ایجاد اشتعال و آمایش سرزمینی در 21 طرح تعریف کردیم و ظرفیت پروپیلن به 4.5 میلیون تن افزایش پیدا خواهد کرد. 

وي ادامه داد: در گام چهارم توسعه پتروشیمی مجموعا 30 طرح خواهیم داشت که 16 میلیارد دلار سرمایه گذاري نیاز دارد و 20

 
میلیون تن به ظرفیت صنعت اضافه می کند. 

محمدي افزود: حجم سرمایه گذاري با تحقق جهش دوم تولید به 80 میلیارد دلار، با تکمیل جهش سوم به 92 میلیارد دلار و در گام

 
چهارم به 108 میلیارد دلار افزایش پیدا می کند. 

به گفته محمدي، طرح هاي پیشران در 4 زنجیره پروپیلن، متانول، اتیلن و بنزن با هدف ایجاد تنوع در سبد محصولات، توسعه زنجیره

 
ارز، کاهش واردات، تامین خوراك صنایع پایین دستی، افزایش ارزش محصولات و آمایش سرزمینی تعریف شده است. 

وي افزود: براي بهبود اقتصاد طرح ها، مشوق هایی مانند تخفیف قیمت خوراك گاز، معافیت مالیاتی، ارایه دانش فنی و در اختیار

 
گذاشتن زیرساخت هاي مورد نیاز در نظر گرفته شده است. 

معاون وزیر نفت با بیان اینکه تاکنون 7 فرآیند بومی سازي شده است، اضافه کرد: تا پایان سال 1400 این عدد به 10 فرآیند می
رسد. همچنین در حوزه ایرانی سازي کاتالیست هاي مورد نیاز صنعت به عنوان ماده حیاتی و گرانقیمت، 20 نوع کاتالیست داخلی

 
سازي شده و 16 نوع تا پایان سال 1400 بومی سازي خواهد شد. 

وي در پایان گفت: در مجموع از 270 میلیون دلار نیاز کاتالیست ایران تا پایان سال 1400، 200میلیون دلار از کاتالیست ها بومی

 
سازي خواهد شد. 



 
 

کد ویدیو دانلود فیلم اصلی

0:00



اما و اگرهاي مراحل پیچیده فرزندخواندگی

منبع: رساشماره خبر:  60  |  تاریخ: 1399/10/07

مدیرکل دفتر امور کودکان و نوجوانان سازمان بهزیستی گفت: سخت ترین تجربه براي کودکان فسخ فرزندخواندگی است.
برخی خانواده ها که به هر علتی با احساس پیش می آیند و بعد تاب شنیدن حرف اطرافیان را ندارند یا دل شان را می زند،

بزرگ ترین لطمه را به کودك وارد می کنند. براي همین باید از ابتدا دقیق بررسی شوند.

 مدیرکل دفتر امور کودکان و نوجوانان سازمان بهزیستی گفت: سخت ترین
تجربه براي کودکان فسخ فرزندخواندگی است. برخی خانواده ها که به هر علتی با احساس پیش می آیند و بعد تاب شنیدن حرف

 
اطرافیان را ندارند یا دل شان را می زند، بزرگ ترین لطمه را به کودك وارد می کنند. براي همین باید از ابتدا دقیق بررسی شوند. 

به گزارش خبرگزاري ر سا، فرزندخوانده کسی است که دیگري (غیر از پدر و مادر واقعی) او را به فرزندي پذیرفته باشد. بر اساس
فرزندخواندگی، رابطه خاصی میان فرزندخوانده و پدرخوانده و مادرخوانده به وجود می آید. در اصطلاح فقهی، فرزندخواندگی این
است که شخص بر اساس ادعا و بدون دلیلی براي اثبات فرزندي، فرزند دیگري را فرزند واقعی خود بگیرد؛ چه این فرزند، نسبتش با
والدینش ناشناخته باشد، مانند بچه سرراهی یا معلوم باشد، مثل بچه یتیم. نزول آیاتی درباره فرزندخواندگی، نشان می دهد که در

 
عصر نزول قرآن نیز فرزندخواندگی رواج داشته است. 

قرآن، در دو جا با جمله «شاید به ما سودي برساند یا او را به فرزندي بپذیریم» به سابقه این موضوع در پیش از اسلام اشاره می کند.
مورد اول آیه نهم سوره قصص است؛ هنگامی که حضرت موسی را از آب گرفتند همسر فرعون (آسیه) این جمله را درباره موسی می
گوید. مورد دوم آیه 21 سوره یوسف است؛ وقتی که عزیز مصر یوسف را خرید، به همسرش زلیخا این جمله را درباره یوسف می گوید.

در ایران نیز براساس قانون و لوایح آن بحث فرزندخواندگی با احکام شرعی و و بررسی ویژگی زن و مرد و همسران صورت می گیرد و
این اتفاق از سوي سازمان بهزیستی رقم می خورد. با توجه به آمار ناباروري بیش از 25 درصد زوجین در ایران خیلی از مردم تمایل به
گرفتن فرزند از بهزیستی دارند که البته عدم آگاهی با آگاهی نادرست درباره آن آنها را دچار مشکل می کند همینطور ذهنیت

 
نادرست خیلی از خانواده ها اجازه چنین کاري را به زوجین نمی دهد. 

در ارتباط با مراحل، راه ها و موانع گرفتن فرزند از بهزیستی و سوالاتی که عموم مردم در این رابطه دارند و با توجه به سوژه اي که
مردم در زمینه رسیدگی به تأخیرهاي بیش از حد مراحل فرزندخواندگی در سامانه فارس من ثبت کرده بودند، با سعید بابایی

 
مدیرکل دفتر امور کودکان و نوجوانان سازمان بهزیستی کشور به گفت وگو نشستیم که در ادامه می خوانیم: 



 
 

 
لطفا در ابتدا درباره مراحل گرفتن فرزند از بهزیستی از ثبت نام تا دریافت فرزند برایمان بگویید؟ 

ابتدا زوجین می بایست در سامانه ملی فرزندخواندگی به آدرس http://adoption.behzisti.net/ ثبت نام کنند. در ثبت نام باید
مدارك مورد نیاز در سامانه آپلود شود. بهتر است متقاضیان از قبل مدارك را آماده داشته باشند و مدارك را با کیفیت مطلوب از روي

 
اصل سند درخواستی بارگزاري کنند و سپس پیامکی به متقاضی مبنی بر دریافت کد مربوطه توسط متقاضیان ارسال می شود. 

مدارك مورد نظر شامل 1.تصویر کلیه صفحات شناسنامه ایرانی متقاضیان 2.تصویر کارت ملی متقاضیان 3.تصویر کارت پایان خدمت
یا کارت معافیت از خدمت (براي آقایان) 4.تصویر سند ازدواج زوجین متقاضی 5.تصویر آخرین مدرك تحصیلی متقاضیان 6.تصویر
سند مالکیت یا مبایعه نامه منزل یا اجاره نامه 7.اصل یا تصویر گواهی مربوط اشتغال به کار یا تعیین میزان تقریبی درآمد متقاضیان
مانند حکم کارگزینی، فیش حقوقی، پروانه کسب و ... 8.تصویر مدارك بیمه پایه اجتماعی 9.اصل گواهی پزشک متخصص زنان و
زایمان مبنی بر عدم امکان بچه دار شدن (براي زوجین فاقد فرزندي که پنج سال از ازدواج آنان گذشته باشد و بخواهند از اولویت اول
برخوردار شوند. البته متعاقباً متقاضیان مذکور در این خصوص باید از پزشکی قانونی نیز گواهی دریافت کنند)- توجه کنید که تصویر

 
مدارك فوق باید خوانا باشد و بعد از اعلام بهزیستی باید در یکی از دفاتر اسناد رسمی توسط شما برابر اصل شود. 

3. مصاحبه و بازدید مددکاري اولیه که در صورت تایید ابتدایی خانواده باید منتظر باشد تا کودك واجد شرایط واگذاري در استان

 
یافت شود. این فاصله زمانی شاید همان نکته اصلی باشد که عوامل مختلفی دارد که جلوتر عرض خواهم کرد. 

4. بعد از پیدا شدن کودکی که اجازه واگذاري را داشته باشد، متقاضیان باید به روان شناس معتمد سازمان مراجعه کنند تا تاییدیه
وي را اخذ کنند. همچنین گواهی هاي عدم اعتیاد و عدم سوء پیشینه در این مرحله اخذ می شود.5. طبیعتا دیدارهایی بین متقاضیان
و کودك انجام می شود تا پذیرش طرفین مورد ارزیابی قرار گیرد. در برخی موارد در صورت عدم تعامل مناسب بین آنها تا 3 کودك

 
نیز به خانواده پیشنهاد می شود. 

6. در صورت نهایی شدن گرفتن فرزند دوره 6 ماهه موقتی حکم قاضی صادر می شود و پس از تایید کارشناسان بهزیستی این حکم

 
به حکم قطعی تبدیل می شود. 



 
 

 
سئوال عموم مردم این است که چرا با وجود این همه کودك، بهزیستی کودك را تحویل متقاضیان فرزندپذیري نمی دهد؟ 

این پرسش شما پاسخ هاي ساده اي دارد: نخست این که بهزیستی متولی تامین کودك براي فرزندپذیران نیست. کودکی باید باشد
که بشود او را به متقاضیان حائز شرایط واگذار کرد. در ضمن بی سرپرست بودن یا بدسرپرست بودن کودك باید مورد تایید مقام

 
قضایی قرار گیرد. این پروسه اي است که باعث می شود همیشه صف متقاضیان طولانی باشد. 

مورد دیگر احراز شرایط خانواده فرزندپذیر است. صلاحیت هاي این خانواده باید براي بهزیستی و دادگاه مورد تایید قرار گیرد. این
کودکان امانتی هستند که باید به بهترین خانواده اي که می تواند آینده آنان را تامین کند سپرده شود. البته این بهترین آینده الزاما
مالی نیست و شرایط فرهنگی و اجتماعی خانواده متقاضیان نیز مورد توجه جدي قرار می گیرد.ممکن است گاهی با برگزاري یک

 
جلسه تایید روان شناس حاصل شود اما ممکن است در بعضی موارد نیاز به جلسات بیشتري در این زمینه باشد. 

به نظر شما چرا عده اي الان معترض هستند که فرایند اداري و بوروکراتیک گرفتن فرزند براي برخی سهل و برخی سخت است آیا در

 
این بین پارتی بازي معنا دارد ؟ 

سازمان در تایید صلاحیت خانواده هاي متقاضی نباید ذره اي کوتاه بیاید. اگر کوتاه بیاید خیانت در حق این کودکان معصوم است که
برخی هایشان بالاخره یک بار در زندگی سختی کشیده اند و نباید بار دیگر این اتفاق برایشان تکرار شود. از سخت ترین تجربه براي
این کودکان فسخ فرزندخواندگی است. برخی خانواده ها که به هر علتی با احساس پیش می آیند و بعد تاب شنیدن حرف اطرافیان را
ندارند یا دلشان را می زند، بزرگ ترین لطمه را به کودك وارد می کنند. براي همین باید از ابتدا دقیق بررسی شوند. فسخ
فرزندخواندگی به مرور سال ها کمتر شده است اما یک موردش هم زیاد است چون ضربه بزرگی به کودك وارد می کند و متاسفانه

 
شاهد این اثر نامطلوب روي کودك هستیم. 



 
 

از اردیبهشت ماه امسال سامانه ملی فرزندخواندگی راه اندازي شده و کاملا شفاف روند فرزندخواندگی توسط استان ها قابل ارزیابی و
رصد است. درصد خطا صفر نبوده است اما با این سامانه به صفر میل می کند. یکی از مواردي که ممکن است برخی خانواده ها فرض
کنند پارتی بازي به قول معروف صورت گرفته، این است که نمی دانند شرایط هر خانواده با خانواده دیگر متفاوت است. براي مثال
عرض کنم ممکن است خانواده اي در استانش 4سال منتظر نوزاد دختر باشد و این اتفاق نیفتد اما خانواده اي دیگر با قبول پذیرش
سرپرستی پسري 6 ساله یا کودکی داراي معلولیت یا بیماري خاص در مدت کوتاهی به انتهاي مسیر برسد. خلاصه این که شرایط هر

 
مورد با مورد دیگر متفاوت است. 

با این حال اگر خانواده ها موردي داشتند که احساس اجحافی داشتند می توانند از بخش پرسش و پاسخ سامانه فرزندخواندگی یا از

 
طریق سامانه دیدبان سازمان بهزیستی با شماره تماس 1482 این مورد را باستاد کشوري مطرح نمایند. 

 
چه خانواده هاي می توانند و چه خانواده هاي نمی توانند فرزند بگیرند؟ 

گروه هاي ذیل می توانند متقاضی سرپرستی از کودکان بی سرپرست و بدسرپرست تحت پوشش سازمان بهزیستی باشند: 1.زن و

 
شوهر بدون فرزند 2.دختران و زنان بدون شوهر3.زن و شوهر داراي فرزند. 

موارد فوق بر اساس اولویت است و تا زمانی که خانواده هاي بدون فرزند داراي صلاحیت متقاضی وجود داشته باشند، فرزندخواندگی
به اولویت هاي 2 و 3 نمی رسد. مگر آن که متقاضی کودکان با سن بالاتر یا کودکان داراي معلولیت یا بیماري خاص باشند که البته
در سال هاي اخیر میزان این متقاضیان افزایش یافته است. ضمنا خانواده هایی که در جلسات مشاوره حائز صلاحیت شناخته نشوند یا

 
از منظر مددکاري و گواهی سوء پیشینه یا اعتیاد و... مورد تایید قرار نگیرند نیز از فهرست متقاضیان خارج می شوند. 



 
 

در ایام کرونا شنیدیم که همه فرایند ثبت تا مراحل دیگر اینترنتی شده در این زمینه آیا همه زیرساخت ها فراهم است ؟ چون خیلی

 
ها الان معترض اند که روند بررسی ها کند شده یا اصلا امسال پیش نرفته است. 

بله ثبت نام بر اساس سایت اینترنتی است و نوبت دهی بر آن اساس صورت می پذیرد اما در جریان این نیز باید بود که همان طور که

 
بالاتر عرض کردم صف تابعی از تعداد کودکانی است که واجد شرایط واگذاري هستند که این امر از عهده بهزیستی خارج است. 

 
یک روند عادي گرفتن فرزند از بهزیستی چقدر زمان لازم دارد ؟ 

در صورت وجود کودك واجد شرایط واگذاري، فرایند زیر6 ماه قابل انجام است. اگر متقاضیان درخواست کننده کودك با سن بالاتر از
6سال(به ویژه پسر) باشند یا کودکان داراي معلولیت و بیماري هاي خاص، قطعا این زمان نیز کاهش می یابد. اکثر خانواده هایی که

 
در صف هاي طولانی می مانند متقاضی نوزاد دختر هستند که طبیعتا شکل گیري آن بر عهده بهزیستی نیست. 

چه آماري از بچه ها در بهزیستی می توان ارایه داد (منظور به لحاظ سنی و جنسیتی) الان شرایط به چه صورت است و خانواده ها در

 
چه رنج سنی و جنسیتی بهتر می توانند فرزند قبول کنند. 

99درصد متقاضیان در مرحله اول نوزاد دختر می خواهند. وقتی که می بینند باید مدت زمان طولانی در صف بمانند به ناچار به
سمت دختر با سن بالاتر یا نوزاد پسر متمایل می شوند. در نهایت اگر هیچ کدام از این ها میسر نشد به سمت کودك پسر رضایت می
دهند. حدود 80درصد فرزندخواندگی در سال هاي اخیر در محدوده سنی 0 تا 3 سال صورت می گیرد و فرزندخواندگی در سنین

 
بالاي 3سال متقاضی بسیار کمتري دارد. 

یکی از علت هاي عمده آن این است که بر اساس شرایط جامعه خیلی از خانواده ها مایلند این حقیقت را از کودك و اطرافیان خود
پنهان نگه دارند در صورتی که ثابت شده است که این امر، اشتباه است و به همین علت کودکانی که در سنین بالاتر از این واقعیت با

 
خبر می شوند، لطمه سنگینی میخورند، در صورتی که اگر از ابتدا با این واقعیت بزرگ می شدند، آسیب پذیري آنان اندك بود. 



 
 

خیلی ها اعتقاد دارند روند گرفتن فرزند در این سال ها نسبت به گذشته سخت تر شده علت چیست و چه ضرورتی براي آن است در

 
حالیکه خیلی ها چشم انتظار گرفتن یک بچه از بهزیستی هستند . 

روند سخت تر نشده است. قانونمندتر شده است. در گذشته شاید خیلی از شرایط خانواده ها به درستی بررسی نمی شد و الان شرایط
بهتر و سختگیرانه تر بررسی می شود. متقاضی هر کودك بیش از یک خانواده است و وظیفه داریم به نمایندگی از همین مردم،
کودك را به بهترین خانواده واگذار کنیم. برخی معترضان محترم یک روي سکه را می بینند اما ما شاهد کودکانی هستیم که بعد از

 
فسخ فرزندخواندگی از سوي خانواده فرزندپذیر چه لطمات روحی شدیدي به آنان وارد می شود. 

واقعا ناگفتنی است و هر کدام براي خود داستانی دارد. مثلا در گذشته اگر دو خواهر بودند شرایطی بود که بسیار پیش می آمد دو
خواهر از هم جدا می شدند، و به دو خانواده می رفتند و مشکلات بعدي... در صورتی که الان پافشاري می کنیم نباید این اتفاق

 
جدایش در سنین پایین اتفاق بیفتد و ارتباط خواهري یا برادري کودکان بر اساس حقوق آنان باید حفظ شود. 

 
آقاي بابایی اینکه از شرایط فرزند گرفتن به نام زدن ملک و املاك به نام بچه است هنوز هم هست یا خیر؟ 

از شرایط هست اما قاضی می تواند به علت رعایت مصالح کودك این شرط را در حکم نیاورد. دادگاه شرایط خانواده متقاضی را در این

 
مورد می سنجد. 

ماده 14 قانون حمایت از کودکان بی سرپرست و بدسرپرست بدین شرح است که دادگاه در صورتی حکم سرپرستی صادر می کند که
درخواست کننده سرپرستی بخشـی از اموال یا حقوق خـود را به کودك یا نوجـوان تحت سرپرستی تملیک کند. تشخیص نوع و
میزان مال یا حقوق مزبور با دادگاه است. در مواردي که دادگاه تشخیص دهد اخذ تضمین عینی از درخواست کننده ممکن یا به
مصلحت نیست و سرپرستی کودك یا نوجوان ضرورت داشته باشد، دستور اخذ تعهد کتبی به تملیک بخشی از اموال یا حقوق در

 
آینده را صادر و پس از قبول درخواست کننده و انجام دستور، حکم سرپرستی صادر می کند. 

یک تبصره هم اینجا وجود دارد که در صورتی دادگاه تشخیص دهد اعطاي سرپرستی بدون اجراي مفاد این ماده به مصلحت کودك یا
نوجوان می باشد، به صدور حکم سرپرستی اقدام می کند .علت هم این است که این کودکان از ارث بهره نمی برند به همین علت

 
قانونگذار در این ماده تلاش نموده تا آینده کودك فرزندخوانده را در برابر سایر اعضاي خانواده تضمین نماید. 



 
در بحث محرمیت فرزند خواندگی هم براي فرزند دختر و پسر براممان توضیحی بفرمایید 

 
در بحث محرمیت هر خانواده اي می تواند از احکام مرجع تقلید خود تبعیت کند و در این میان محدودیتی وجود ندارد. 

 
چند درصد فرزندان بهزیستی دختر و چند درصد پسر هستند؟ 

تعداد فرزندان بهزیستی از نظر جنسیت حدودا 50، 50 است اما با توجه به اینکه بیشتر درخواست ها به دنبال نوزاد دختر است و

 
همین مسئله باعث ماندن کودکان با سن بالاتر به ویژه پسران در مراکز شبه خانواده می شود. 

این هم یک سوال دردناك است که می خواهم بپرسم درباره بچه هایی که در بهزیستی می مانند و کسی به فرزندي قبولشان نمی
کند ، مثلا بعضی از اینها حتی یک مشکل یا بیماري کوچیکی دارند درحالیکه خانواده ها حتما بچه صدرصد سالم میخواهند هم یک

 
توضیحی بدهید، چرا این فرهنگ سازي در کشور ما هنوز این اندازه ضعیف است؟ 

فرهنگ سازي یک امر کُند اجتماعی است و به مرور به دست می آید. رسانه ها به ویژه آن هایی که با فیلم و سریال سر و کار دارند
خیلی می توانند در این امر تاثیرگزار باشند. هر چند انتقادهایی به سریال بچه مهندس در فصل هاي 1 و 2 بود اما تاثیر آن بر علاقه
مندي طیفی از جامعه براي پذیرش کودکان به فرزندخواندگی خوب استکه مورد سنجش قرار گیرد که به نظر تاثیرگزار نیز می توان

 
ارزیابی کرد. 

باید امثال این سریال ها و فیلم ها با مشاوره هاي خوب کارشناسان بیشتر ساخته شود. اگر با این دید به فیلم ها و انیمیشن هاي
خارجی نگاه کنید می بینید که بسیاري از آنان به عنوان خط اصلی داستان یا به عنوان یکی از خطوط فرعی بحث فرزند خواندگی را

 
دنبال می کنند و براي جامعه خود فرهنگ سازي می کنند. 

 
به عنوان سوال نهایی می توانید از آخرین میزان فرزندخواندگی آماري به ما بدهید؟ 

در 6 ماهه نخست سال 99 ، 539 فرزند بهزیستی در سراسر کشور به فرزندخواندگی رفته اند، همچنین 28 فرزند بهزیستی که داراي
معلولیت هستند در سراسر کشور وارد خانواده ها شدند. استان تهران بیشترین آمار فرزندخواندگی را در 6 ماهه نخست سال داشته

 
است. 155 فرزند بهزیستی در استان تهران به خانواده راه پیدا کرده اند. 

منبع: فارس



(PM 1:23 7دي 1399 ساعت ) صادرات گیلان 50 درصد رشد داشت

منبع: گیلان 24شماره خبر:  61  |  تاریخ: 1399/10/07

شبکه خبري ، تحلیلی گیلان 24: استاندار گیلان از رشد 50 درصدي
صادرات به لحاظ ارزش و نیز افزایش 37 درصدي صادرات به لحاظ وزنی

 
طی 9 ماه نخست امسال نسبت به مدت مشابه سال گذشته خبر داد. 

ارسلان زارع در جلسه کارگروه توسعه صادرات غیرنفتی استان که در
گمرك بندرانزلی برگزار شد، اظهار کرد: گمرك به عنوان یکی از کهن ترین
نهادهاي توسعه اي و خدمات رسان گیلان است که دروازه تجارت خارجی

 
و تنظیم کننده سیاست هاي ملی و استانی در زمینه صادرات و واردات محسوب می شود. 

وي سرعت عمل در تخلیه و بارگیري کالا را از انتظارات به حق صاحبان کالا از استان خواند و افزود: اگرچه حداقل 15 دستگاه اجرایی
در مبادي استان فعالیت می کنند، اما گمرك به عنوان نمادي در موضوع تجارت خارجی مطرح بوده و به طور معمول همه امور در

 
مرزها به پاي گمرك ثبت می شود. 

استاندار گیلان با اشاره به رشد 50 درصدي صادرات به لحاظ ارزش و نیز افزایش 37 درصدي صادرات به لحاظ وزنی طی 9 ماه
نخست امسال نسبت به مدت مشابه سال گذشته، تحقق این امر را مطلوب ارزیابی کرد و آن را حاصل تلاش همه ارگان هاي مرتبط از

 
جمله گمرك دانست. 

وي تصریح کرد: در 9 ماه سال جاري افزون بر 432 تن کالا به ارزش 1.72 میلیون دلار به صورت چمدانی از گمرکات گیلان صادر

 
شده است. 

زارع با بیان اینکه 77 درصد از هدف گذاري 600 میلیون دلاري صادرات غیرنفتی استان طی 9 ماه سال جاري محقق شده، تصریح

 
کرد: انتظار می رود در فرصت باقیمانده تا پایان سال، اهداف استان در صادرات غیرنفتی محقق شود. 

وي توسعه اشتغال حاصل از صادرات و واردات کالا را مورد بحث قرار داد و گفت: رشد هفت درصدي ارزش و 38 درصد وزن واردات

 
به استان نیز به جهت نقش و جایگاه آن در زنجیره اشتغال استان به ویژه شهرستان انزلی بسیار مهم است . 

زارع تاکید کرد: سرعت تخلیه، بارگیري و هزینه هاي آن در بندر انزلی نباید به لحاظ کیفیت خدمات رسانی از هیچ یک از بندرهاي

 
مشابه کشور عقب تر باشد. 

نماینده عالی دولت در استان افزایش ناوگان کشتیرانی دریاي خزر و نوسازي تجهیزات در بنادر را از انتتظارات به حق مردم استان



خواند و گفت: در بندر آستارا نیز براي کاستن از حجم کالایی مسیر زمینی، افزایش ظرفیت براي پذیرش کشتی هاي با تناژ بالا حائز

 
اهمیت است. 

استاندار گیلان همچنین بر ضرورت شتاب در تخلیه کالاهاي اساسی مانند گندم ، روغن و کنجاله تاکید و بیان کرد: در انجام این

 
مهم، نباید زمانی بیش از 48 ساعت به طول بیانجامد و در صورت نیاز، کمیته هاي تخصصی براي تحقق امر یادشده، تشکیل شود. 

وي با یادآوري همراهی فعالان حوزه حمل و نقل در استان با مجموعه دولت، این تعامل را ناشی از فهم و درك بالاي آنان در راستاي
حصول منافع مردم دانست و ادامه داد: اگر سرعت عمل در تخلیه بارگیري و مبادلات صورت گیرد؛ همین موضوع به عنوان عامل

 
جذابیت براي بازرگانان در داخل و خارج استان خواهد بود. 

وي تکمیل خط آهن سراسري و نقش آفرینی کریدور شمال جنوب را موضوعی مهم براي دولت دوازدهم خواند و گفت: باید از این
ظرفیت براي توسعه بیش از پیش گیلان بهره گرفته شود بویژه آنکه اتحادیه اقتصادي اوراسیا می تواند زمینه ساز گسترش بیشتر

 
مبادلات از استان باشد. 

زارع شتاب در لایروبی بندرآستارا و استفاده از ظرفیت این بندر و حمل و نقل دریایی را موضوعی با اهمیت عنوان و اضافه کرد: طبق
آخرین گزارش هاي رسیده؛ در کانال اصلی ورودي بندر آستارا، مشکلی به لحاظ بارگیري کشتی ها با تناژ بالا وجود ندارد و لازم است

 
نسبت به تکمیل بارانداز ریلی این شهرستان مرزي نیز توجه کافی شود. 

استاندار گیلان یکی از نقاط قوت استان را صادرات محصولات کشاورزي عنوان و با اشاره به ذخیره سازي مناسب کالاهاي راهبردي از
جمله گندم طی امسال، بر لزوم نقش آفرینی موثرتر مجموعه جهاد کشاورزي در رشد شاخص هاي این بخش تأکید کرد.



از مشاغل آسیب دیده کرونا حمایت می شود

منبع: روزنامه شیراز نوینشماره خبر:  62  |  تاریخ: 1399/10/07

کارگروه اقتصادي، اشتغال و سرمایه گذاري شهرستان شیراز با هدف بررسی عملکرد شبکه بانکی شهرستان در اجراي طرح
اعطاي تسهیلات به کسب و کارهاي آسیب دیده از شیوع ویروس کرونا به ریاست امیري فرماندار و رئیس شوراي اداري شهرستان

 
شیراز تشکیل جلسه داد. 

فرماندار شیراز در نهمین نشست کارگروه اقتصادي، اشتغال و سرمایه گذاري شهرستان شیراز که با حضور اعضاي کارگروه و رؤساي
بانک هاي عامل در محل فرمانداري شیراز برگزار شد، ضمن گرامیداشت یاد و خاطره درگذشتگان شبکه بانکی شهرستان در ایام
شیوع ویروس کرونا، از ارائه 11542 پرونده جمعاً به مبلغ سه هزار و پانصد و شصت میلیارد ریال به سیستم بانکی شهرستان توسط
دستگاه هاي اجرایی شیراز خبر داد. امیري در ادامه خاطرنشان کرد: طبق گزارش هاي ارائه شده از سوي دستگاه هاي اجرایی،
ازمجموع پرونده هاي ارائه شده از ابتداي اجراي این طرح تاکنون، تعداد 7646 پرونده به مبلغ دو هزار و دویست و هشتاد و چهار
میلیارد ریال پرداخت نهایی شده است و تعداد 3656 پرونده به مبلغ هزار و یکصد و هشتاد و سه میلیارد ریال درحال پرداخت است
که با احتساب مبالغ ذکر شده، تعداد 30 هزار فرصت شغلی مورد حمایت این طرح قرار گرفته است . فرماندار شیراز ضمن یادآوري
نقش مؤثر بانک ها در مدیریت مشکلات پدیدآمده ناشی از بیماري کرونا و افزایش تاب آوري اصناف آسیب دیده، بر ضرورت مشارکت
فعال بانک ها در اجراي طرح اعطاي تسهیلات به کسب و کارهاي آسیب دیده از شیوع ویروس کرونا تأکید کرد. نماینده عالی دولت
در شهرستان از معرفی 218 طرح در حوزه گردشگري و میراث فرهنگی با تثبیت تعداد 218 شغل به سیستم بانکی شهرستان خبر
داد و تأکید کرد: سیستم بانکی موظف است رسیدگی و تعیین تکلیف طرح هاي ارائه شده و معرفی نماینده ویژه جهت این مهم را در
اولویت برنامه هاي خود قرار دهد. رئیس ستاد مدیریت کروناي شهرستان شیراز بار دیگر بر ضرورت احیاي واحدهاي غیرفعال و آسیب
دیده از کرونا تأکید کرد و افزود: خوشبختانه تسهیلات ویژه باشگاه ها و طرح هاي ورزشی خسارت دیده از شیوع کرونا ابلاغ شده
است که متقاضیان واجد شرایط می توانند موضوع را از اداره ورزش و جوانان پیگیري کنند. رئیس کارگروه اشتغال شهرستان شیراز
در ادامه سخنان خود، ضمن قدردانی از زحمات پرسنل بانک ها، بر ضرورت فعال تر شدن کمیته وصول مطالبات بانکی نیز تأکید و
خواستار همکاري بیش از پیش دستگاه هاي اجرایی در این خصوص شد. گفتنی است مدیران شبکه بانکی شهرستان حاضر در این
نشست نیز گزارشی از اقدامات انجام شده و پیشنهادات در زمینه اجراي هرچه بهتر طرح اعطاي تسهیلات کرونا را ارائه و بار دیگر

آمادگی شبکه بانکی شهرستان براي پشتیبانی از اقشار آسیب دیده از شیوع ویروس کرونا را اعلام کردند .



ایجاد اولین گلخانه تولید نشاء مکانیزه در نی ریز

منبع: روزنامه شیراز نوینشماره خبر:  63  |  تاریخ: 1399/10/07

مدیر جهاد کشاورزي شهرستان نی ریز از احداث اولین گلخانه تولید نشاء مکانیزه سبزي و صیفی در سطح 5000 متر مربع در
منطقه مشکان نی ریز خبر داد. به گزارش روابط عمومی مدیریت جهاد کشاورزي شهرستان نی ریز، علیرضا بصیري گفت: براي راه
اندازي این طرح مبلغ یک میلیارد و صدو هشتاد میلیون تومان هزینه شده است که از این میلغ میزان 900 میلیون تومان از
تسهیلات بانک کشاورزي و 280میلیون تومان نیز آورده مجري بوده است. به گفته وي این واحد گلخانه 5 نفر اشتغال زایی ایجاد
کرده است. بصیري خاطرنشان کرد: کاهش مصرف آب و سوخت، استفاده حداکثري از زمین کشاورزي، زودرس کردن و افزایش دوره
برداشت محصول به ویژه در مناطق سردسیر، کاهش هزینه بذر و کارگري، تراکم مناسب بوته و تولید نشاء عاري از بیماري از مزایاي

این طرح نسبت به روش سنتی است.



منع مهاجرت ، مانع زمین خواري است

منبع: روزنامه شیراز نوینشماره خبر:  64  |  تاریخ: 1399/10/07

معاون قضایی و پیشگیري از وقوع جرم دادگستري کل استان فارس اظهار کرد: عزم ما براي حفظ منابع ملی و پیشگیري از

 
تصرف و تغییر کاربري اراضی جدي تر از گذشته خواهد بود. 

اسمعیل اکبري در جلسه پیش بینی و پیشگیري از گسترش بافت هاي ناکارآمد که با حضور مدیران و نمایندگان اداره کل پیشگیري
از جرم قوه قضائیه و مدیران کل سازمان هاي متولی این امر در استان فارس برگزار شد، با اشاره به فعالیت هاي سازمان هاي مربوطه
در زمینه ماده 10 قانون حفظ کاربري اراضی زراعی و باغ ها اظهار کرد: استان فارس همیشه در پیشگیري و کنترل جرائم خوب عمل
کرده و تعامل خوبی بین معاونت اجتماعی و پیشگیري از وقوع جرم دادگستري فارس با سازمان هاي متولی اراضی در خصوص اجراي

 
برنامه هاي مشترك وجود دارد. 

وي گستردگی استان فارس و شهر شیراز در حوزه حاشیه نشینی و تغییر اراضی را موجب مشکلاتی دانست و افزود: گرانی و فقرمالی،
مهاجرت و خشکسالی هاي چندساله، عدم جذب اعتبار کافی جهت برنامه هاي اشتغال زایی در شهرستان هاي کوچک و دور افتاده،
وجود اتباع بیگانه ساماندهی نشده، اراضی بدون سند و حدنگاري نشده محدوده و حریم شهرها، افزایش فرهنگ باغ شهري و .... از

 
جمله دلایل مهم حاشیه نشینی وتغییر کاربري اراضی در شیراز بوده است. 

دبیر شوراي پیشگیري از جرم استان فارس خواستار پیگیري مستمر سازمان هاي متولی در انجام وظایفشان نسبت به حفظ کاربري
اراضی شد و اضافه کرد: سازمان ها می بایست با اداره کل ثبت اسناد و املاك جهت اجراي قانون حدنگار و تثبیت مالکیت ها و ...
همکاري بیشتري داشته باشند و براي پیشگیري از تغییر اراضی از فناوري هاي نوین استفاده کنند و در صورت نیاز سیستم کاري

 
خود را اصلاح یا به روزرسانی کنند. 

اکبري در ادامه به اقدامات ثمربخش سازمانها همچون استفاده از فناوري هاي نوین مانند ماهواره و پهباد، تهیه نقشه جامع شیراز و
ایجاد گشت مشترك سازمان ها اشاره کرد و بیان کرد: به علت کمبود تجهیزات باید استفاده از ادوات سازمان هاي دولتی و نهادهاي

 
عمومی براي اجراي احکام تخریب و رفع تصرف اراضی تسهیل گردد. 

این مقام قضایی با پیشنهاد نقل و انتقال اراضی در روستاها از طریق دفاتر اسناد رسمی جهت جلوگیري از خرد شدن زمین هاي
کشاورزي، افزود: در شهرها و روستاهاي دور افتاده و محروم جهت جلوگیري از مهاجرت و حاشیه نشینی، اشتغال زایی امري ضروري

 
است که به این منظور می بایست اعتبارات بیشتري به این مناطق تعلق گیرد. 

وي همچنین به موضوع باغ شهرها نیز گریزي داشت و گفت: تغییر کاربري اراضی و ایجاد باغ شهرها از سر نیاز و فقر صورت نمی
گیرد و متاسفانه در اکثر موارد عملی سودجویانه است که با اتحاد هرچه بیشتر دستگاه هاي مربوطه در استان و انجام اقداماتی مانند

 
تشکیل گشت هم پوشان جدي تر از گذشته با زمین خواري و تغییر کاربري ها برخورد خواهیم کرد. 

در ادامه موسوي نماینده هیات اعزامی از معاونت اجتماعی و پیشگیري از وقوع جرم قوه قضائیه ضمن تشکر از اقدامات خوب انجام
گرفته توسط سازمان هاي عضو شوراي پیشگیري استان فارس، بیان کرد: چالش ها و مشکلات مرتبط با اراضی چند وجهی و نیازمند
توجه فرا قوه اي است که در این زمینه راه اندازي سامانه هاي نوین از جمله سامانه پنجره واحد مدیریت زمین، می تواند بسیاري از

 
مشکلات در این حوزه را رفع نماید. 

وي افزود: حاشیه نشینی علی رغم اینکه خود تنها یک آسیب است اما پدیدساز آسیب هاي دیگري نیز می باشد که نیازمند توجه در

 
مبدأ و مقصد مهاجرت می باشد. 



موسوي اظهار کرد: کلیه دستگاه هاي عضو شوراي پیشگیري از جرم باید به منظور کسب نتیجه مطلوب نسبت به ایجاد ساز و
کارهایی جهت هم افزایی و تعاملات بین بخشی و استفاده از قابلیت هاي هر سازمان اقدام نمایند.



سرپرست اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی بوشهر: پیشرفت هر سازمانی در

گرو رضایتمندي مردم است

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  65  |  تاریخ: 1399/10/07

خبرگزاري آریا - جلسه شوراي اداري با حضور کشاورزي
سرپرست اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان

 
بوشهر، مدیران ستادي و روساي شهرستانی برگزار شد. 

به گزارش روابط عمومی اداره کل تعاون، کار و رفاه
اجتماعی استان بوشهر؛ مصدق کشاورزي در این جلسه
گفت: در فرصت باقی مانده تا پایان سال ضمن احصاء
اولویت هاي هر حوزه ، باید با برنامه ریزي و به صورت

 
منسجم امورات اداري را انجام دهیم. 

وي حفظ کرامت و جایگاه رفیع انسانی را براي کارکنان
امري واجب دانست و افزود : ما خدمتگزاران مردم هستیم و باید با رعایت موازین اخلاق اسلامی و اداري وظایف خود را به نحو احسن
در راه خدمت به مردم و با در نظر گرفتن حقوق و خواسته هاي قانونی انجام دهیم و در انجام وظایف رضایت خداوندي در نظر گرفته

 
شود و هیچ تبعیضی بین ارباب رجوع قائل نشویم. 

کشاورزي بیان کرد: با توجه به وضعیت کنونی ، مجموعه همکاران تعاون، کار و رفاه اجتماعی در استان و شهرستان ها ضمن رعایت

 
آموزه هاي دینی، با سعه صدر بیشتري به انجام امور بپردازند. 

سرپرست اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان بوشهر اعتماد و وفاداري افراد، رعایت صداقت و همکاري، تحول و خلاقیت و

 
مدیریت نوآورانه را یکی دیگر از اصول کاري عنوان کرد. 

کشاورزي تصریح کرد : باید تلاش کنیم تا فعالیت هاي ادارات شهرستانی در بستر الکترونیک و بصورت غیر حضوري انجام شود و
پیشرفت هر سازمانی در گرو رضایتمندي مردم در جامعه است و اگر بتوانیم رضایتمندي مخاطبین خود را جلب کنیم، قطعاً توانسته

 
ایم به بخشی مهمی از خواسته ها و مطالبات مردم پاسخ دهیم. 

کشاورزي اظهار کرد: سامانه جامع روابط کار با هدف افزایش سلامت اداري و سرعت در انجام امور راه اندازي شده و کارگران و

 
کارفرمایان باید شکایت خود را به صورت الکترونیکی و غیرحضوري انجام دهند. 

وي ادامه داد: شفافیت قراردادهاي کارگري، الکترونیکی شدن ثبت قراردادهاي کار و تنظیم روابط کارگر و کارفرما از مهمترین ویژگی

 
هاي سامانه جامع روابط کار جهت جلوگیري از انعقاد قراردادهاي سفید امضا حوزه کارگري است. 

سرپرست اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان بوشهر به تعامل با دستگاههایی اجرایی و فرمانداران در شهرستانها، توجه به
روابط کارگر و کارفرما، اصول ایمنی و صیانت از نیروي کار، تحول در بخش تولید و اشتعال استان از طریق تعاونی ها، ، تسهیل فضاي

 
کسب و کار و برطرف کردن موانع پیش روي کارآفرینی تاکید کرد. 

کشاورزي در ادامه تاثیرگذاري حضور بازرسین کار را در کارگاه ها مورد تاکید قرار داد و افزود: چشم انداز ما رسیدن به رضایتمندي
کارگاهها از حضور دائم و فعال بازرسان کار است؛ پس باید بازرسان بتوانند با افراد حاضر در کارگاه ها گفت وگو کنند و مشکلات آنها

 
را بشنوند و پیوسته به فکر ارتقا سطح زندگی کارگران باشند. 

وي با اشاره به طرح کارورزي، خواستار تلاش بیشتر همکاران در راستاي اطلاع رسانی و تشویق کارفرمایان براي جذب حداکثري



 
کارورزان فارغ التحصیل دانشگاهی بر اساس شرایط این طرح شد. 

در پایان مدیران ستادي و روساي ادارات به بیان مشکلات و نقطه نظرات خود براي دستیابی به عملکرد بهتر پرداختند.



دانشجویان پروژه هاي پایان تحصیل را نقطه آغاز کارآفرینی قرار دهند

منبع: روزنامه پیام سپیدارشماره خبر:  66  |  تاریخ: 1399/10/07



ایجاد اشتغال براي 800 هزار حاشیه نشین اصفهان با ایجاد مراکز خدمات

اشتغال/ بسیج و خیران کمر به رفع مشکلات بستند

منبع: داناشماره خبر:  67  |  تاریخ: 1399/10/07

اگر بخواهیم که آسیب هاي اجتماعی را در درجه اول و رفع مشکلات حاشیه نشینی در مراحل بعدي را حل کنیم، ابتدا باید
اشتغال و کار را براي این مناطق فراهم کنیم که پس از حل شدن مشکلات بیکاري و مسائل معیشتی مهمترین آسیب هاي

اجتماعی یکی پس از دیگري حل می شود.

اگر بخواهیم که آسیب هاي اجتماعی را در درجه اول و
رفع مشکلات حاشیه نشینی در مراحل بعدي را حل کنیم،
ابتدا باید اشتغال و کار را براي این مناطق فراهم کنیم که
پس از حل شدن مشکلات بیکاري و مسائل معیشتی
مهمترین آسیب هاي اجتماعی یکی پس از دیگري حل می

 
شود. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا و به نقل از صاحب
نیوز؛ طبق آمار غیر رسمی 800 هزار نفر از جمعیت استان
اصفهان حاشیه نشین هستند که در 104 محله حاشیه اي
و محروم زندگی می کنند؛ از اصلی ترین دلایل حاشیه
نشینی در استان وضعیت جغرافیایی، قطب صنعتی و

 
شاهراه بودن اصفهان است و حدود 400 هزار نفر در مرکز استان ساکن هستند. 

عمده ترین دلیل حاشیه نشینی، بیکاري است که پس از بیکاري آسیب هاي اجتماعی از جمله اعتیاد، طلاق، سرقت و مسائل اخلاقی

 
آغاز می شود. 

اگر بخواهیم که آسیب هاي اجتماعی را در درجه اول و رفع مشکلات حاشیه نشینی در مراحل بعدي را حل کنیم، ابتدا باید اشتغال و
کار را براي این مناطق فراهم کنیم که پس از حل شدن مشکلات بیکاري و مسائل معیشتی مهمترین آسیب هاي اجتماعی یکی پس

 
از دیگري حل می شود. 

محله زینبیه اصفهان در یک دهه گذشته به دلیل افزایش مهاجرت ها به این نقطه و رکود معیشتی و اقتصادي در جامعه به یکی از

 
منطق حاشیه نشینی کلانشهر اصفهان تبدیل شده است. 

مرکز خدمات اشتغال محلی زینبیه براي رفع مشکلات معیشتی و اقتصادي به کمک معاونت اجتماعی سپاه صاحب الزمان (عج) استان

 
اصفهان، خیرین و معتمدین محل حدود یک سالی می شود که راه اندازي شده است. 

 
ارائه 400 مدرك فنی حرفه اي در یک سال گذشته 



زهره اسماعیل زاده، متولی این مرکز و فرمانده حوزه بسیج خدیجه کبري اصفهان در این رابطه به خبرنگار صاحب نیوز گفت: فعالیت

 
خود را از سال گذشته شروع کردیم و تاکنون با آموزش هاي داده شده، 400 مدرك فنی حرفه اي صادر شده است. 

وي با توضیح اینکه ترمه دوزي، میانکاري، دوخت شلوار، مانتودوزي، خیاطی و نازك دوزي، قلاب بافی کودك، میلبافی، عروسک بافتن
و عروسکسازي، فرشینه و تابلو فرش از جمله کارگاه هاي آموزشی این مرکز است، اظهار کرد: 70 نفر در بحث تابلو فرش آموزش
دیدند که 23 نفر در این زمینه مشغول به کار هستند و همچنین 30 نفر در زمینه میناکاري آموزش دیدند که 23 شاغل در این

 
زمینه فعالیت می کنند. 

اسماعیل زاده اضافه کرد: 12 نفر در خیاطی به صورت مستمر فعالیت می کنند که 10 نفر مزون دوزي و لباس مجلسی و سفارش

 
دوزي انجام می دهند؛کارگاه قالی بافی هم در این مرکز با حضور 46 نفر در دو زمینه فرش اصفهان و شهرکرد فعالیت می کند. 

وي با توضیح اینکه متأسفانه به دلیل عدم هزینه هاي مورد نیاز، با ظرفیت کامل فعالیت نمی کنیم، خاطر نشان کرد: ابتدا مقدار کمی
مواد اولیه را خریداري می کنیم و پس از فروش محصولات دو مرتبه به سمت خرید مواد اولیه می رویم که حدود 10 روز از ماه

 
فعالیت می کنیم در صورتی که اگر هزینه مورد نیاز را داشتیم 30 روز ماه را با تمام ظرفیت فعالیت می کردیم. 

 
نیاز 300 میلیونی براي اشتغال حدود یک هزار نفر 

فرمانده حوزه بسیج خدیجه کبري اصفهان ادامه داد: به 300 میلیون نیاز داریم که بتوانیم مواد اولیه را تهیه کنیم و مشغول فعالیت
شویم؛ اگر مواد اولیه میناکاري، خیاطی، تابلو فرش را براي مرکز تهیه کنیم شاید بتوانیم 300 نفر دیگر را به صورت مستمر کار کنند.

وي با بیان اینکه مجموعا براي چهار مرکز اگر 800 میلیون اعتبار داشته باشیم می توانیم تا حدود یک هزار نفر را در این مراکز
مشغول به کار کنیم، گفت: بازار فروش تعدادي از محصولات ما مانند میانکاري، چادرهاي مسافري، تابلوفرش و فرش خوب است و

 
اکثرا به کشوهاري ترکیه، مالزي، اروپا و کشورهاي عربی صادر می شود مشکلی در بازار فروش این محصولات نداریم. 

اسماعیل زاده اضافه کرد: برخی از محصولات مانند کیف دوزي صنایع دستی، قالبافی، عروسکبافی و عروسکسازي، شیرینی پذیري و

 
ترشی و سوهان بومی مشتري نداریم که اگر بازاریابی مناسب شود ممکن است که حدود 250 خانم دیگر را هم مشغول به کار شوند. 

 
وي تصریح کرد: اکثر افرادي که در این مرکز فعالیت می کنند، خانم هاي بد سرپرست و بی سرپرست هستند که بضاعت مالی دارند. 

طبق اعلام چاووشی، معاون اجتماعی سپاه صاحب الزمان (عج) براي رفع مشکلات معیشتی و اقتصادي قرار است که 23 مرکز دیگر

 
مانند این مرکز در دیگر مناطق اصفهان راه اندازي شود. 

 
رفع مشکلات با ایجاد اشتغال در سطح جامعه 

محمدرضا کجانی، خیري اصفهانی در این زمینه به خبرنگار صاحب نیوز گفت: رهبر معظم انقلاب اسلامی نام امسال را جهش تولید

 
گذاشتند و به نظر من یکی از ریشه اي ترین مشکلات جامعه امروز بیکاري است. 

وي با بیان اینکه به نظر می رسد که اگر اشتغال در سطح جامعه باشد، خیلی از مشکلات موجود از جمله آسیب هاي اجتماعی رفع



می شود، تصریح کرد: با همکاري و تعامل بسیج و خیریه ها گسترش مراکز خدمات اشتغال محله محور را در دستور کار خود قرار

 
دادیم. 

کجانی اضافه کرد: اگر اشتغال را مردمی کنیم هزینه هاي این زمینه ارزان تر می شود و همچنین باید از و کمک هاي خیر و کمک

 
هاي مومنانه براي راه اندازي اینگونه مشاغل استفااده کنیم. 

وي با تأکید بر اینکه باید ماهی گیري را به افراد نیازمند آموزش دهیم، تصریح کرد: زمانی که فرد نیازمند کار کند و عزت پیدا می

 
کند و اعتیاد و دیگر آسیب هاي اجتماعی را کنار می گذارد. 

این خیر اصفهان در پایان گفت: یکی از این مراکز خدمات اشغال را در محله حصه را از لحاظ مکان و محیط فزیکی فراهم می کنیم و

 
با سپاه و بسیج یک تفاهم نامه اي بنویسیم و کارهاي آموزشی و نیروي انسانی را آن ها و هزینه هاي مورد نیاز را ما تأمین کنیم. 

 
کارگاه هاي کوچک قطعا موفق خواهد بود 

مصطفی ملااحمدي، رئیس هیئت مدیره خیریه حضرت ابوالفضل (ع) دهق هم در گفت و گو با خبرنگار صاحب نیوز در خصوص

 
گسترش این مراکز اظهار کرد: ما براي تکیمل زنجیره کارگاه ها مانند کارگاه هاي پوشاك و صنایع دستی وارد می شویم. 

وي با بیان اینکه به دلیل هزینه هاي کم این کارگاه ها و اینکه به صورت خانگی فعالیت می کند، قطعا موفق خواهد بود، تصریح کرد:

 
کمک هاي ما براي راه اندازي این مراکز با هماهنگی بسیج و سپاه انجام می شود. 

 
این مراکز کار زیبایی است که بسیج محور آن شده است 

عباس حاج رسولیها دیگر خیر اصفهانی با بیان اینکه این مراکز کار زیبایی است که بسیج محور آن شده است، تصریح کرد: این مراکز
براي خانواده هاي که اشتغال ندارد و مخصوصا سرپرست خانوار کارآفرینی می کند و بهترین کار است و باید به جایی اینکه ماهی را

 
به فقرا دهیم باید ماهی گیري را یاد دهیم. 

 
وي اضافه کرد: ما در خیریه ها مختلف قرار است که احداث و تجهیز این مراکز را دنبال کنیم. 

 
آمادگی براي گسترش مراکز خدمات اشتغال 

مجید تباشیري، نائب رئیس هیأت مدیره انجمن خیریه حضرت زهرا(س) هم با توضیح اینکه کاري که در مناطق محروم می خواهد به
واسطه بسیج انجام شود، یک کار نو و جدید است که تحت کنترل قرار می گیرد به خبرنگار صاحب نیوز گفت: این فعالیت ها قبلا به

 
صورت پراکنده در سطح استان بود. 

وي اضافه کرد: این کاري که بنیاد آن ریخته شده است تحت یک ارگانی و با کمک خیرین و بسیج انجام می شود و به نظر من این

 
کار در براي محرومیت زدایی حاشیه شهرها بسیار مفید و خوب است. 

تباشري با بیان اینکه ما هم براي گسترش این مراکز اعلام آمادگی کردیم، خاطر نشان کرد: کرامت انسانی، تحت هسته هاي مرکزي و



 
با فکر اندیشیه، کارگاه ها از سلامت و تحت قوانین کشور باید انجام شود که کسی آسب نبیدند. 

به نظر می رسد که کمک دستگاه ها و نهادهاي دولتی و رفع مشکلات براي گسترش مراکز خدمات اشتغال، می تواند عزم خیرین
براي فعالیت بیشتر در این زمینه را فراهم کند؛ اگر که مشکلات معیشتی و اقتصادي رفع شود دیگر کمتر باید نگران آسیب هاي

 
اجتماعی حاشیه شهر بود. 

انتهاي پیام/



ضعف تحقیق دوران دانش آموزي دلیل تقلب در پایان نامه ها است

منبع: بلاغشماره خبر:  68  |  تاریخ: 1399/10/07

به گزارش بلاغ به نقل ازروزبه جوادکلباسی مدیرکل پژوهش دانشگاه خوارزمی در گفت وگو با خبرنگار با بیان اینکه اهمیت
تحقیق هنوز براي دانشجویان محرز نیست ، گفت: یکی از معضلاتی که در تولید مقالات و پایان نامه هاي دانشجویان در سطح
تحصیلات تکمیلی وجود دارد موضوع آشنایی نداشتن تعداد عمده اي از قشر دانشجویی با فرایند روش تحقیق و فعالیت هاي پژوهشی
بوده که باعث می شود آنها به فکر تخلف و تقلب در تولید پایان نامه هاي خود بیافتند که نتیجه آن هم غیرکاربردي بودن فعالیت

 
هاي علمی آنها است. 

وي افزود: در حال حاضر جامعه ما نیاز به تعداد بالاي فارغ التحصیل دانشگاهی که عمده آنها فاقد مهارت و کارآفرینی هستند نیست
چراکه سطح توقع این قشر از جامعه براي اشتغال بالا می رود و هر فعالیتی را انجام نمی دهند که دراین رابطه باید جذب و تربیت
دانشجویان از ابتدا با هدایت و محوریت مهارت افزایی بوده و از بین علاقه مندان به تحصیل افراد با استعداد انتخاب شوند و سایر

 
متقاضیان در حد تکنسین آموزش دیده و وارد بازار کار در صنایع شوند. 

 
استاد دانشگاه با دانشجویان زیاد توانایی رسیدگی به فعالیت هاي همه دانشجویانش راندارد 

جواد کلباسی تصریح کرد: یکی دیگر از علت هاي تخلف دانشجویان در کپی پیست یا خرید پایان نامه مربوط به نظارت اساتید
دانشگاهی می شود به طور مثال اگر عضو هیئت علمی ظرفیت کنترل و تحت آموزش قراردادن 2 دانشجوي تحصیلات تکمیلی را دارد
نباید به دلایل مختلف تعداد دانشجویان او را به 5 تا 10 نفر افزایش داد چراکه در نتیجه استاد دانشگاه توانایی رسیدگی به فعالیت
هاي همه دانشجویانش راندارد و حاصل پایان نامه دانشجویان نه تنها هیچ گونه نیاز جامعه را حل نمی کند بلکه از نظر علمی هم هیچ

 
ارزشی نخواهد داشت. 

وي ادامه داد: اکنون دولت بودجه اي راکه به پژوهش اختصاص داده بسیار محدود است و نمی توان با این میزان اعتبار پاسخگوي
تعداد زیادي دانشجوي تحصیلات تکمیلی در کشور بود پس در نتیجه باید تعداد مشخصی از دانشجویان لاقه مند به پژوهش را براي
ادامه تحصیل و انجام فعالیت هاي تحقیقاتی با هدایت هدفمندو در اختیار گذاشتن حداکثر امکانات انتخاب کرد که بدون شک نتیجه

 
آن هم قابل تامل بوده و می تواند نیاز جامعه را بر طرف کند. 

 
نیاز صنایع با مقالات و تولیدات تقلبی که در خیابان انقلاب انجام می شود حل نخواهدشد 

مدیر کل پژوهش دانشگاه خوارزمی با بیان اینکه باید پژوهش ها و پایان نامه هاي دانشجویی مساله محور و تقاضا محور باشد، اضافه
کرد: اگر در پژوهش هاي دانشگاهی تقاضا از سوي صنعت باشد بسیاري از تخلفات کاهش می یابد چراکه نیاز صنایع با مقالات و
تولیدات تقلبی که در خیابان انقلاب انجام می شود حل نخواهدشد و پاسخگوي نیاز صنعت نیست زیرا با این اتفاق افراد باید از توانایی
خودشان در تولید پژوهش و تحقیق استفاده کنند از طرفی باید بگویم وجود مقالات را نباید بیش از اندازه براي ارتقاء رتبه اساتید
مهم جلوه دهیم زیرا اعضاي هیئت علمی دانشجویان را تحت فشار قرار می دهند که این موضوع باعث می شود آنها به تقلب روي

 
آورند در این رابطه باید فشار بر روي اساتید کم شود و استاندارد هاي فعالیت هاي تحقیقاتی براي اعضاي هیئت علمی اضافه شود. 

بلاغ: انتشار مطالب و اخبار تحلیلی سایر رسانه هاي داخلی و خارجی لزوما به معناي تایید محتواي آن نیست و صرفا جهت اطلاع
کاربران از فضاي رسانه اي منتشر می شود.



پرداخت تسهیلات به بیش از 3 هزار و 300 طرح روستایی و عشایري

منبع: روستا نیوزشماره خبر:  69  |  تاریخ: 1399/10/07

از ابتداي شروع فرآیند اعطاي تسهیلات (سال 97) تاکنون به سه هزار و 362 طرح روستایی و عشایري، تسهیلات اشتغالزا
اعطا شده است.

از ابتداي شروع فرآیند اعطاي تسهیلات (سال 97) تاکنون به سه هزار و 362 طرح

 
روستایی و عشایري، تسهیلات اشتغالزا اعطا شده است. 

به گزارش خبرنگار ما، معاون اشتغال و کارآفرینی اداره ي کل تعاون ، کار و رفاه
اجتماعی استان کرمانشاه با بیان اینکه از  سال 97 تاکنون 4 هزار و 790 طرح
اشتغالزا در مناطق روستایی و عشایري به بانک هاي عامل معرفی شده اند گفت: به

3 هزار  362 طرح ،  3 میلیون و 482 هزار و 582 میلیون ریال تسهیلات از محل اعتبارات صندوق توسعه ي ملی تسهیلات پرداخت

 
شده  است. 

 
مختار احمدي افزود: پرداخت تسهیلات به  این طرح ها  زمینه ي اشتغال 6 هزار و 90 نفر را فراهم کرده است. 

معاون اشتغال و کارآفرینی اداره ي کل تعاون ، کار و رفاه اجتماعی استان کرمانشاه گفت: این تسهیلات به بخش هاي اولویت دار

 
همچون صنعت، کشاورزي و خدمات اعطا می شود. 

وي افزود: متقاضیان براي ثبت نام می توانند به سامانه ي کارا و یا به دستگاه هاي اجرایی مجوز دهنده مراجعه کنند.



مسکن، معیشت و اشتغال از عمده ترین مشکلات ایثارگران است

منبع: ایرناشماره خبر:  70  |  تاریخ: 1399/10/07

کرج - ایرنا - مدیرکل بنیاد شهید و امور ایثارگران استان البرز گفت: عمده مشکلات ایثارگران معیشت، مسکن و اشتغال
است که هر سه این موارد باید توسط معاونت تعاون این بنیاد پیگیري شود.

کرج - ایرنا - مدیرکل بنیاد شهید و امور ایثارگران استان
البرز گفت: عمده مشکلات ایثارگران معیشت، مسکن و
اشتغال است که هر سه این موارد باید توسط معاونت

 
تعاون این بنیاد پیگیري شود. 

سلیمان رستمیان روز یکشنبه در نشست تخصصی با
مجموعه معاونت تعاون و امور اجتماعی اداره کل بنیاد
شهید و امور ایثارگران استان البرز با گرامیداشت یاد و
خاطر شهدا و ایثارگران، افزود: معاونت تعاون در صدر

 
خدمات رسانی به ایثارگران قرار دارد. 

وي اظهار داشت: تکریم و عزتمندي در ارائه خدمات، هوشمند کردن فرآیندها، به روزرسانی سیستم سجایا، ارتقاي سطح توانمندي و
کیفیت زندگی در ارایه خدمات و بهره مندي از ظرفیت هاي قانونی با استفاده از امکانات بومی از مهم ترین اولویت هاي کاري بنیاد

 
در حوزه تعاون و امور اجتماعی است که باید نسبت به آن اهتمام داشت. 

 
ضرورت تشکیل کارگروهی جهت پیگیري امورات اشتغال ایثارگران 

مدیرکل بنیاد شهید و امور ایثارگران استان البرز در ادامه بر لزوم تشکیل کارگروهی ویژه جهت رفع مشکل اشتغال ایثارگران تأکید
کرد و گفت: قانون استفساریه ایثارگران به دستگاه هاي اجرایی ابلاغ شده است لذا باید تا حصول نتیجه پیگیر تبدیل وضعیت

 
ایثارگران باشیم. 

رستمیان با تاکید بر لازم الاجرا بودن قانون استفساریه ایثارگران، گفت: انعقاد تفاهم نامه ها، توسعه کارآفرینی و حمایت از شرکت
هاي دانش بنیان و ارتباط مؤثر با نهادي خصوصی و شرکت هاي صنعتی جهت اشتغال ایثارگران ازجمله مواردي است که باید در

 
دستور کار باشد تا بتوانیم بیکاري ایثارگران را به حداقل برسانیم. 

همچنین اشتغال ایثارگران در اولویت قرار دارد و تمامی مسوولان به این امر واقف هستند که بنیاد شهید و امورایثارگران نیز به عنوان

 
متولی امور ایثارگران نباید در این زمینه کوتاهی کند. 

وي افزود: پیگیري مستمر و ثبت بیکاري فرزندان شهید و جانبازان 70 درصد بومی و میهمان در سامانه سجایا با هماهنگی استان ها



 
و ستاد مرکزي نیز ازجمله اموراتی است که باید در اولویت اجرا قرار گیرد. 

 
پیگیري امورات پاداش پایان خدمت و ذخیره مرخصی ایثارگران 

مشاور امور ایثارگران استانداري البرز در بخش دیگر بر پیگیري امورات پاداش پایان خدمت و ذخیره مرخصی ایثارگران تأکید کرد و
گفت: بخش عمده اي از معوقات ایثارگران پرداخت شده است لذا باید فهرست پرداختی هاي پاداش پایان خدمت اخذ و در اسرع وقت

 
و به روشی مقتضی به خانواده هاي ایثارگران اطلاع رسانی گردد. 

وي در ادامه همچنین به تسهیل درروند انتقال پرونده ایثارگران اشاره کرد و گفت: انتقال پرونده ایثارگران میهمان نیز ازجمله مواردي

 
است که انجام آن سبب رضایتمندي آنان خواهد شد لذا مسوولان متولی امر تمام تلاش خود را در این زمینه بکار بگیرند. 

 
تسریع در روند بهسازي و تحویل گلزار هاي شهدا 

رستمیان در بخش دیگر گلزارهاي شهدا را نماد و هویت فرهنگی کشور دانست و تصریح کرد: گلزارهاي شهدا مهم ترین نمادهاي
فرهنگی شهر در راستاي ترویج فرهنگ ایثار و شهادت هستند لذا باید اهتمام جدي تري نسبت به پایان بهسازي و تحویل این مکان

 
هاي مقدس داشته باشیم. 

تعویض سنگ مزار شهداي گمنام و مناسب سازي معابر شهر جهت تسهیل در عبور و مرور جانبازان نیز از دیگري مواردي است که

 
باید با پیگیري مجدانه به نتیجه مطلوب برسد. 

وي همچنین به وضعیت گلزار شهداي امامزاده محمد (ع) کرج اشاره کرد و افزود: گلزار شهداي امامزاده محمد (ع) چهارمین گلزار
شهداي کشور و مدفن بیش از یک هزار و500 شهید گرانقدر دوران دفاع مقدس، انقلاب اسلامی و مدافع حرم است که کار یکسان

 
سازي و بهسازي این گلزار باید با لحاظ کردن منویات مقام معظم رهبري تا پایان سال 99 به اتمام برسد. 

 
ساخت پروژه سه هزار واحدي مسکن اقدامی مثبت در راستاي رضایتمندي ایثارگران 

مدیرکل بنیاد شهید و امور ایثارگران استان البرز در ادامه تصریح کرد: انعقاد تفاهم نامه ساخت سه هزار واحد مسکونی ایثارگران

 
ازجمله اقدامات و خدمات مؤثر، ارزشمند و ماندگاري است که باید تلاش کنیم تا هرچه سریع تر به بهره برداري برسد. 

رستمیان در پایان با تأکید بر لزوم استفاده از ظرفیت هاي موجود در استان ها براي خدمت رسانی به ایثارگران گفت: ما امروز سرباز
انقلاب و خادم خانواده هاي معظم شهدا و ایثارگران هستیم لذا باید تمام تلاش خود را در جهت کسب رضایت این عزیزان انجام

 
دهیم. 

 
برچسب ها 

 
- اشتغال زایی 

 
- وضعیت معیشت 

 
- مسکن 



 
- بنیاد شهید و امور ایثارگران 

- استان البرز



برگزاري رویداد استارتاپی «از ایده تا کسب و کار» در سمنان

منبع: خبرگزاري قرآنشماره خبر:  71  |  تاریخ: 1399/10/07

رئیس مرکز علمی کاربردي جهاددانشگاهی سمنان از برگزاري رویداد استارتاپی از ایده تا کسب و کار در استان سمنان خبر
داد.

رئیس مرکز علمی کاربردي جهاددانشگاهی سمنان از برگزاري رویداد استارتاپی از ایده تا کسب و کار در استان سمنان خبر داد.

به گزارش ایکنا از سمنان،به نقل از روابط عمومی جهاد
دانشگاهی استان،علی منصفی راد، رییس مرکز علمی کاربردي
جهاددانشگاهی امروز 7 دي با اعلام این خبر گفت: این رویداد
استارتاپی در قالب سه کارگاه مجازي شامل ایده پردازي و اعتبار
سنجی و طراحی کسب و کار در روزهاي 4 و 5 دي ماه برگزار
شد و همچنین کارگاه طراحی اپلیکیشن موبایل نیز در روز 11

 
دي ماه برگزار می شود. 

وي ادامه داد: این رویداد و کارگاههاي مجازي با همکاري اداره کل ارتباطات و فناوري اطلاعات استان و مرکز نوآوري و شکوفایی
طراحی اپلیکیشن موبایل مرکز علمی کاربردي جهاددانشگاهی سمنان برگزار شد و بیش از 80 نفر در این رویداد استارتاپی شرکت

 
کردند. 

رئیس مرکز علمی کاربردي جهاددانشگاهی سمنان،آشنایی با مفاهیم استارتاپی و کارآفرینی، آشنایی با تکنیک هاي ایده پردازي،
آشنایی با مفهوم و تکنیک هاي اعتبار سنجی ایده و آموزش مبانی تیم سازي در استارتاپ ها را از جمله اهداف و محورهاي برگزاري

 
این رویداد استارتاپی برشمرد. 

منصفی راد اظهار کرد: علاقمندان براي شرکت در رویدادهاي بزرگ استارتاپی و حضور در کارگاههاي مجازي می توانند جهت کسب
اطلاعات بیشتر با شماره 33334170 و یا 33337279 مرکز علمی کاربردي جهاددانشگاهی سمنان واقع در بلوار قائم - بلوار دانشجو

 
تماس بگیرند. 

انتهاي پیام



حضور مدیر صندوق استان در مرکز ارتباط مردمی ریاست جمهوري

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  72  |  تاریخ: 1399/10/07

دکتر شیخ الاسلامی مدیر صندوق کارآفرینی امید استان
قزوین در مرکز ارتباطات مردمی ریاست جمهوري (سامد)
حضور یافت و به صورت تلفنی پاسخگوي سوالات مردم
بود. در حاشیه این برنامه ، ایشان ارتباط مستقیم با مردم
را از وظایف مدیران و گامی موثر در شفافیت عملکرد

دستگاه هاي اجرایی دانست.



پروژه توانمندسازي کسب وکارهاي روستایی در یلدا سامیت 2020 معرفی شد

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  73  |  تاریخ: 1399/10/07

 اخبار شرکت ها؛ پنجمین دورهمی یلداي کارآفرینان
استارتاپی ایران،  26 و 27 آذر 99 با حضور صدها نفر از فعالان حوزه کارآفرینی و نوآوري ایران، به صورت آنلاین برگزار شد. در این
رویداد، حمید و سعید محمدي، بنیانگذاران دیجی کالا مانند سال هاي گذشته از مدعوین این رویداد بودند و همچنین افشین خاکی،

 
مدیر پروژه کارآفرینی بومی در دیجی کالا به عنوان یکی از سخنرانان این رویداد، به معرفی این پروژه جدید پرداخت. 

 
نقاط روستایی ایران، ارزشی ماندگار براي دیجی کالا 

افشین خاکی صحبت هاي خود را با یادآوري یکی از بخش هاي ارزشمند گزارش سال 98 دیجی کالا آغاز کرد و گفت: در این گزارش
جامع شاهد هستیم که نقاط متعددي روي نقشه ایران وجود دارد که نقاط روستایی کشور را تشکیل می دهند؛ بیش از 12 هزار
روستا که ساکنان آن یک یا چند بار از دیجی کالا خرید کرده اند. ضریب نفوذ دیجی کالا به عنوان یک فروشگاه آنلاین در مناطق
روستایی و بعضاً دور افتاده یک نقطه قوت و امیدبخش براي دیجی کالاست. این ارزش ماندگار نشان می دهد که تمام ایرانیان، چه
شهرنشین و چه روستا نشین می توانند هر کالایی را که دوست دارند از طریق دیجی کالا خریداري کنند و هیچ محدودیتی براي

 
دسترسی به محصولات مورد نیاز و علاقه روستایی ها در صورت وجود اینترنت وجود ندارد. 

نقشه ارزشمند نقاط روستایی ایران که از دیجی کالا سفارش داشتند، جرقه یک پرسش اساسی و مهم براي دیجی کالا شد: چه تعداد

 
از این روستایی هاي خریدار، خودشان فروشنده هستند؟ 



 
 

به عبارت دیگر، حالا که این تعداد خریدار از روستاهاي مختلف ایران از دیجی کالا براي تأمین کالاهاي مورد نیاز خود استفاده کرده
اند، چه تعداد از آنها خودشان می توانند به عنوان فروشنده محصولات خانگی، بومی و روستایی در دیجی کالا سهیم باشند؟ بستر
مارکت پلیس دیجی کالا چطور می تواند به این دسته از کاربران نیز خدمت رسانی کند و در نهایت، مسؤولیت اجتماعی دیجی کالا
در این زمینه چیست؟ دیجی کالا چطور می تواند در حوزه مسؤولیت اجتماعی کاري انجام دهد که هم متناسب با توان و ظرفیتش

 
باشد، ماندگار باشد و با اقدامات متداول مسؤولیت اجتماعی که در زمان بحران ها انجام می شود متفاوت باشد؟ 

 
روستاهاي ایران در حال نابودي هستند؛ اما چرا؟ 

به گفته مدیر پروژه کارآفرینی بومی دیجی کالا این سؤال ها دغدغه مهمی را براي دیجی کالا ایجاد کرد که چطور می شود تحولی
بنیادین براي روستاییان ایجاد کرد که قابلیت خلق ارزشی ماندگار و پایدار را براي اجزاي پلتفرم مارکت پلیس دیجی کالا داشته باشد.
خاکی براي پاسخ به این دغدغه، به آمار و ارقام مهمی اشاره کرد که می تواند در توضیح اهمیت این موضوع و شرح وضعیت موجود

 
راهگشا باشد: 

طبق آخرین آمار مرکز سرشماري ایران، بیش از 98 هزار نقطه روستایی در ایران وجود دارد که بخش زیادي از آنها فاقد سکونت شده
اند و فقط 68 هزار روستا در ایران همچنان داراي سکنه هستند و دچار تخلیه کامل نشده اند. به عبارت دقیقتر، اکنون فقط 39 هزار
روستا در ایران وجود دارد که بالاي 20 هزار خانوار، جمعیت دارند یعنی تنها حدود 40 درصد از روستاهاي ایران را می توان فعال و
زنده دانست و باقی روستاها دیگر زنده و پویا نیستند. این آمار با آمار جمعیتی روستانشینان ایران نیز سازگاري دارد. به طوري که
آمارهاي سرشماري سال 1355 جمعیت روستایی ایران را بالغ بر 75 درصد نشان می دهد؛ یعنی از هر 4 نفر ایرانی 3 نفر در روستاها

 
زندگی می کردند. این عدد در سرشماري سال 1395 به 37 درصد رسیده است. 



 
 

خاکی، یکی از دلایل افت جمعیت روستایی ایران در 40 سال گذشته را تبدیل روستاهاي بزرگ به شهر در تقسیمات کشوري دانست؛
اما به گفته او دلیل اصلی این کاهش شدید، مهاجرت روستانشین ها ایران به شهرها و کلان شهرها با انگیزه پیشرفت و رفاه بیشتر

 
بوده است؛ اقدامی که نتیجه اي جز تخلیه روستاها نداشته است. 

آمار دیگري در سال 1399 نشان می دهد که درآمد جمعیت روستایی ایران به طور متوسط 23 میلیون تومان در سال است و حدود
20 درصد از روستاییان ایران، درآمدي کمتر از 10 میلیون تومان در سال درآمد دارند؛ یعنی کمتر از 1 میلیون تومان در ماه. این
وضعیت، بسیاري از روستاییان را در دهک پایین جامعه قرار می دهد و به تبع، با مشکلات اقتصادي، اجتماعی و فرهنگی بیشتري

 
مواجه می کند. 

افشین خاکی، صحبت هاي خود را با تلاش براي پاسخ به این پرسش که چرا تخلیه شدن روستاها در سال هاي اخیر مهم است؟ و
چرا این اتفاق افتاد؟ ادامه داد: شاید این موضوع که مهاجرت روستایی ها به شهرهاي بزرگ ایران در سال هاي اخیر، افزایش داشته
است چندان مسأله بغرنجی به شمار نیاید و حتی به عنوان موتور محرك تولید بیشتر نیز محسوب شود اما به گفته مدیر پروژه

 
کارآفرینی بومی دیجی کالا اهمیت تخلیه شدن روستاها را می توان از دو منظر و دو نقطه عطف تاریخی مورد نظر قرار داد: 

غالب روستایی ها وقتی به شهرها مهاجرت می کنند به دلیل عدم برخوداري از توان اقتصادي بالا در حاشیه شهرها ساکن می شوند.
این درحالی است که آن دسته از روستاییانی که ملاك و زمین دار بودند اغلب بعد از انقلاب سفید به عنوان اولین گروه هاي مهاجر،
به شهرها آمدند. گروه اول، همان روستاییانی هستند که اکنون بزرگترین حاشیه نشین هاي ایران را تشکیل می دهند. شهرهایی



مانند کرمانشاه، بندرعباس، مشهد و البته تهران میزبان حجم عظیمی از آمار حاشیه نشینی ایران هستند که در لایه عمیق تر، با
مشکلات اجتماعی متعددي روبرو هستند. خاکی، با اشاره به اینکه مهاجرت روستاها به شهرها با انتقال مسائل اجتماعی یک اجتماع
به جامعه بزرگتر همراه است، تأکید کرد که تجربه روستایی ها از این مهاجرت، با کاهش منزلت اجتماعی، کیفیت پایین زندگی و

 
درآمد بسیار کم، عجین است. 

به گفته مسئول پروژه جدید دیجی کالا، این نگاه معاصر به اهمیت تخلیه شدن روستاها و نتایج منفی آن، نیازمند توجه به ریشه

 
تاریخی نقش روستاها در اقتصاد ایران است: 

روستاها در فلات ایران و به طور کل، در آسیا به عنوان قطب تولیدي بودند. معمولاً روستاها بنا بر ظرفیت اکولوژیک منطقه در
محیطی که شرایط مناسب زیستی داشتند شکل می گرفتند و هر روستا یک واحد تولیدي بوده است. به عبارت دیگر، روستاها هیچ
نیاز مصرفی نداشتند و به طور مستقل، می توانستند مازاد تولیدي خود را با شهر نزدیک به روستا و براي تأمین محصولات و کالاهایی
که امکان تولید آن را در روستا نداشتند، مبادله کنند. این وضعیت، موجب رونق اقتصادي می شد و شهرها به عنوان «هاب اقتصادي

 
مازاد تولید روستاها» عمل می کردند. 

خاکی، دوران صفوي را به عنوان عالی ترین نمونه این شرایط نام برد؛ صفویان توانستند با ایجاد امنیت و تشکیل شبکه راه ها بین
روستاها و شهرهاي بزرگ، جریان تولیدي کارآمدي برقرار کنند که نتیجه آن شکوفایی اقتصادي بزرگ ایران در این عصر است؛ یعنی
زمانی که ارزش پول ایران بسیار بالا رفت و تأثیر این پیشرفت هم در سطح اجتماع، هم فرهنگ و حتی در عرصه نظامی نیز منعکس

 
شد. بنابراین پایه فعالیت اقتصادي در عهد صفوي بر مبناي فعالیت روستاها بوده است. 

به گفته خاکی، منظومه شهرهاي بزرگ، شهرهاي میانی و روستاها به عنوان سه رکن اصلی تولید اقتصادي در طول تاریخ ایران، اکنون
به واسطه کاهش تعداد جمعیت فعال روستاهاي ایران با ضعف شدیدي روبرو شده است و چند دلیل براي نابودي روستاها می توان

 
ذکر کرد: پولی شدن روستاها، خدمات پایین و بیکاري 

 
هر روستا یک قطب تولیدي و هر روستایی یک فروشنده 

 
ایده اصلی پروژه کارآفرینی بومی دیجی کالا برقراري جریان درآمدي از داخل روستاهاست. 

مدیر این پروژه توضیح داد که بسیار مشتاق هستیم تا بتوانیم همان منظومه اي را که در دوران صفوي با قدرت دادن به روستاها
موجب رونق اقتصادي شده بود دوباره احیا کنیم و این بار به کمک تکنولوژي هاي جدید تجارت الکترونیک بازتولید کنیم. به عبارت
ساده تر، به جاي آنکه روستایی ها با واسطه محصول خود را به فروش برسانند و سود چندانی عایدشان نشود، خودشان به صورت

 
مستقیم از طریق پلتفرم مارکت پلیس، عرضه محصولات خود را انجام دهند. 



 
 

آخرین آمار مارکت پلیس دیجی کالا نشان داده است که فروشنده اي توانسته است به طور متوسط، سالیانه 39 میلیون تومان فروش
داشته باشد. یعنی با احتساب 10 درصد سود، ماهیانه 4 میلیون تومان درآمد داشته است. این درحالی است که یک روستایی با درآمد
23 میلیون تومان در سال، ماهیانه کمتر از 2 میلیون تومان درآمد دارد. به گفته خاکی، باید توجه کرد که پلتفرم مارکت پلیس می
تواند به عنوان یکی از کانال هاي فروش عمل کند اما یک روستایی با بهره گیري از پتانسیل حداکثري خود براي فروش محصولات

 
خود باز هم به درآمدي کمتر از یک فروشنده فعال در تجارت الکترونیک خواهد رسید. 

دیجی کالا در تلاش است تا این جریان درآمدي را به روستاها منتقل کند تا علاوه بر بهبود وضعیت اقتصادي به ماندگاري روستاها و

 
روستانشیان در محل سکونتشان کمک کند. 

خاکی، مدیر پروژه کارآفرینی بومی دیجی کالا بازتولید منظومه روستایی را هدف اصلی دیجی کالا در این پویش عنوان کرد و گفت: با
حذف واسطه ها و از طریق فضاي تجارت الکترونیک در تلاش هستیم تا درآمد روستاییان افزایش یابد و مهمترین مسئله این قشر،
یعنی کسب درآمد در محیط روستایی بدون نیاز به مهاجرت مرتفع شود. افزایش سطح کیفی زندگی و هدایت ساختار اقتصادي کشور
به سمت افزایش تولید و در نهایت، تسهیل دسترسی خریداران به محصولات سالم روستایی، آرمان دیجی کالا در انجام مسؤولیت

 
اجتماعی خود است. 

 
پروژه کارآفرینی بومی دیجی کالا چطور کار می کند؟ 

 
حال، سؤال اصلی این است که این رویه یعنی خلق ارزش هاي مذکور چطور می تواند شکل بگیرد؟ 

به گفته افشین خاکی یکی از دشواري هاي فعالیت در فضاي حرفه اي مارکت پلیس، ناآشنایی روستایی ها با مقتضیات کار و فروش
در فضاي آنلاین است. با اینکه در سال هاي اخیر فعالیت روستایی ها در فضاي شبکه هاي اجتماعی مانند اینستاگرام افزایش داشته

 
است اما فضاي حرفه اي دیجی کالا ملزومات خودش را دارد که نیازمند آموزش و توسعه است. 

راهکار دیجی کالا تسهیل گري فرایند جذب فروشندگان بومی و روستایی از طریق پشتیبان ها و آموزش فعالیت در پلتفرم مارکت

 
پلیس به آنهاست. 

مدیر پروژه کارآفرینی دیجی کالا با اشاره به اینکه نهادهاي حاکمیتی ایران، سالانه مبالغ بسیاري را در مناطق روستایی و کمتر
برخوردار با هدف حمایت از کسب وکارهاي محلی هزینه می کنند گفت: ما در دیجی کالا می توانیم این زنجیره حمایتی را با کمک



به فرایند فروش محصولات روستایی کامل کنیم. توانمند کردن جامعه روستایی در حوزه تجارت الکترونیک، هدف نهایی دیجی کالا
در عملیاتی کردن این ایده به کمک پشتیبان ها و تسهیلگرانی است که سال هاست فرایند اعتماد و اطمینان سازي را در ارتباط با

 
روستایی ها ایجاد کرده اند. 

خاکی در توضیح چگونگی همکاري با نهادهاي پشتیبان مانند بسیج سازندگی، بنیاد علوي و بنیاد برکت گفت: در ابتداي تابستان 99
چهارچوب نظري این همکاري شکل گرفت و در پایان تابستان، فاز عملیاتی پروژه آغاز شد. طرفین هرکدام تعهداتی دارند. از یک
طرف، نهادهاي تسهیلگر امکانات مورد نیاز سخت افزاري و نرم افزاري را در اختیار تولیدکنندگان روستایی و تسهیلگران قرار می دهند
و در زمینه لجستیک یعنی رساندن تولیدات فروشنده روستایی به اولین و نزدیکترین مرکز جمع آوري دیجی کالا کمک می کنند و از
سوي دیگر، دیجی کالا متعهد شده است که در زمینه انتقال بینش بازار به تولیدکننده روستایی، برندسازي محصولات بومی و آگاه

 
سازي کاربران دیجی کالا نسبت به این طرح و معرفی و بازاریابی محصولات، همراهی کند. 

مدیر این پروژه، روند پیشرفت این طرح را به این صورت توضیح داد که رونمایی رسمی پروژه کارآفرینی بومی دیجی کالا در ابتداي
آذر 99 انجام شد و در طول تنها یک ماه شاهد رشد 47 درصدي بودیم و توانستیم بیش از 1000 محصول را به همراه تولیدکنندگان
آنها جذب کنیم، بیش از 1500 تسهیلگر را آموزش دهیم و برنامه طولانی مدتی داریم که فرایند توانمندسازي را به صورت جدي

 
ادامه دهیم. 

دیجی کالا این پروژه را به عنوان پروژه اي پایدار براي توسعه کسب وکارهاي محلی تعریف کرده است و منظور از توسعه، نگاه جامع به

 
این مفهوم، یعنی توسعه اقتصادي، اجتماعی، فرهنگی و محیط زیستی است. 

افشین خاکی، توزیع عادلانه ثروت را هدف غایی این پروژه دانست و گفت: می خواهیم احیاي جریان درآمدي از روستاها را به گردش

 
مالی کشور متصل کنیم. 



 
 

یلداي کارآفرینان استارتاپی ایران، رویدادي است که از سال 95 در آخرین روزهاي پاییز و در آستانه شب یلدا برگزار می شود. هدف
از برگزاري این دورهمی استارتاپی، گردهم آمدن مدیران استارتاپ هاي بزرگ و کوچک، صندوق هاي خطر پذیر، شتابدهنده ها،
فضاهاي کار اشتراکی، استارتاپ استودیوها و فعالات استارتاپی براي ارزیابی وضعیت اکوسیستم استارتاپی ایران در سالی که گذشت و
ترسیم افق هاي سال پیش روست. یلدا سامیت 99 با شعار «چراغ ها را ما روشن می کنیم» کوشید با تمرکز بر چالش هاي شخصی و

 
کاري زندگی فعالان اکوسیستم استارتاپی، در راستاي ایجاد انگیزه و دعوت به تلاش گام بردارد. 

انتهاي پیام/



فرماندار: مداخله در بحران طلاق ماموریت جدید مرکز مهر خانواده خمین

است

منبع: ایرناشماره خبر:  74  |  تاریخ: 1399/10/07

خمین - ایرنا - فرماندار خمین با اشاره به راه اندازي مرکز مهر خانواده در سال 96 گفت: فلسفه شکل گیري این مرکز تامین
کمبودهاي عاطفی کودکان طلاق بود اما اکنون تبدیل به محل ملاقات عمومی کودك با والدین شده و مداخله در بحران

طلاق و بررسی آسیب هاي آن مغفول مانده است.

خمین - ایرنا - فرماندار خمین با اشاره به راه اندازي مرکز
مهر خانواده در سال 96 گفت: فلسفه شکل گیري این
مرکز تامین کمبودهاي عاطفی کودکان طلاق بود اما اکنون
تبدیل به محل ملاقات عمومی کودك با والدین شده و
مداخله در بحران طلاق و بررسی آسیب هاي آن مغفول

 
مانده است. 

« احمد طهرانی » روز یکشنبه در کارگروه فرهنگی،
اجتماعی، زنان و خانواده خمین افزود: مکان یابی متناسب
با نیازهاي کودکان براي محل جدید مرکز مهر خانواده باید

 
پیگیري و حمایت هاي مشاوره اي از کودکان طلاق و والدین آنها در دستور کار دادگستري و بهزیستی خمین قرار گیرد. 

وي با اشاره به اینکه تاثیر اقدامات فرهنگی و اجتماعی در بازه زمانی طولانی تري نسبت به اقدامات عمرانی در جامعه آشکار می شود،
اظهار داشت: فرصت ها و تهدیدهاي نوپدید بی شماري در حوزه فرهنگی و اجتماعی پدیدار شده که مواجه با آنها به برنامه ریزي هاي

 
کارشناسانه نیاز دارد. 

فرماندار خمین تصریح کرد: براي داشتن اقتصادي پویا باید مولفه هاي فرهنگی اصیل و برگرفته از ارزش هاي انسانی و اسلامی در

 
جامعه ترویج شود. 

طهرانی ادامه داد: بهبود محیط کسب و کار به ویژه براي مشاغل خانگی و خُرد از مهم ترین راهبردهاي توسعه اقتصادي کشور است
چرا که مناسب  سازي محیط کسب و کار، شرایط بهره برداري از فرصت هاي کارآفرینی و خلق ثروت با رویکرد توسعه صنایع فرهنگی

 
و خلاق را افزایش می دهد. 

فرماندار خمین با تاکید بر پیشگیري از تولد کودکان داراي نارسایی اضافه کرد: مرکز مشاوره ژنتیک شهرستان ظرفیت مناسبی براي

 
پیشگیري از تولد این کودکان است. 

طهرانی با اشاره به هزینه هاي بالاي غربالگري زنان باردار گفت: حمایت مادي از این زنان براي تولد نوزادان سالم باید به شکل تامین

 
نیازهاي تغذیه اي باشد و از پرداخت هاي نقدي پرهیز شود. 

کارشناس اورژانس اجتماعی خمین نیز گفت: 45 نفر از بیماران ام اس شهرستان از حمایت هاي مرکز بهزیستی خمین بهره مند
هستند. 



« سمیه ناصري زاده » ادامه داد: 16 نفر از این بیماران در وضعیت خفیف بیماري هستند و به همین دلیل کمک هزینه دارو، کمک

 
هزینه رفت و آمد به مراکز پزشکی و بیمه تکمیلی به آنها تعلق نمی گیرد. 

وي افزود: بیماران مبتلا به ام اس که در وضعیت شدید بیماري قرار دارند از خدمات مستمري، وسایل توانبخشی و کمک هزینه دارو

 
بهره مند هستند. 

 
شهرستان خمین به عنوان زادگاه امام راحل در جنوب استان مرکزي است. 

 
برچسب ها 

 
- آسیب هاي اجتماعی 

 
- استان مرکزي 

 
- خمین 

- توسعه اقتصادي



ثبت بیش از 623 میلیارد تومان تقاضاي وام در سامانه تحفه

منبع: روزنامه بانی فیلمشماره خبر:  75  |  تاریخ: 1399/10/07

ثبت  نام فعالان فرهنگی، هنري و رسانه  اي کشور متقاضی تسهیلات قرض الحسنه که با هدف حمایت از بنگاه هاي معتبر و
داراي فعالیت شاخص فرهنگی، هنري، سینمایی و رسانه اي و نیز حفظ انگیزه کارآفرینی و اشتغال زایی از 23 مهرماه سال

جاري در سامانه تحفه آغاز شده بود؛ با ثبت 3660 طرح و درخواست دریافت تسهیلاتی ...

 ثبت  نام فعالان فرهنگی، هنري و رسانه  اي کشور متقاضی
تسهیلات قرض الحسنه که با هدف حمایت از بنگاه هاي معتبر و داراي فعالیت شاخص فرهنگی، هنري، سینمایی و رسانه اي و نیز
حفظ انگیزه کارآفرینی و اشتغال زایی از 23 مهرماه سال جاري در سامانه تحفه آغاز شده بود؛ با ثبت 3660 طرح و درخواست دریافت

 
تسهیلاتی به میزان بیش از 623 میلیارد تومان در این سامانه به پایان رسید. 

به گزارش رسیده، ثبت  نام براي اعطاي این تسهیلات قرض  الحسنه  با کارمزد 4 درصد، در پی انعقاد تفاهم نامه همکاري مشترك
وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی، سازمان برنامه و بودجه کشور و صندوق کارآفرینی امید و با تأمین اعتبار اولیه به میزان 200 میلیارد
تومان صورت پذیرفت. بررسی طرح  هاي متقاضیان در کارگروه  هاي استانی و ملی که همزمان با ثبت  درخواست فعالان فرهنگی،

 
هنري و رسانه  اي آغاز شده است، همچنان ادامه دارد. 

امکان ویرایش اطلاعات متقاضیانی که طرح  شان به دبیرخانه کارگروه  هاي استانی ارجاع شده، از 4 دي ماه 1399 در سامانه تحفه

 
فراهم است. 

اشتراك گذاري در: 



«فاطمه زهرا علیهاالسلام، نسخه اي مطابق اصل»/ نوشتاري از حضرت آیت

االله صافی گلپایگانی

منبع: شفقناشماره خبر:  76  |  تاریخ: 1399/10/07

شفقنا- حضرت آیت االله العظمی صافی گلپایگانی به مناسبت شهادت حضرت فاطمه زهرا(س) و فرارسیدن ایام فاطمیه در
نوشتاري با عنوان «فاطمه زهرا علیهاالسلام، نسخه اي مطابق اصل» آورده اند: بسم االله الرحمن الرحیم در مقام بیان عظمت

حضرت فاطمه زهرا سلام االله علیها و برکات وجودي آن بزرگواران چه می توان گفت و از ...

شفقنا- حضرت آیت االله العظمی صافی گلپایگانی به مناسبت شهادت حضرت فاطمه زهرا(س) و فرارسیدن ایام فاطمیه در نوشتاري با

 
عنوان «فاطمه زهرا علیهاالسلام، نسخه اي مطابق اصل» آورده اند: 

 
بسم االله الرحمن الرحیم 

 
در مقام بیان عظمت حضرت فاطمه زهرا سلام االله علیها و برکات وجودي آن بزرگواران چه می توان گفت و از کجا باید شروع کرد؟ 

فاطمه علیهاالسلام از اهل بیتی است که خداوند متعال، عالم را به واسطه وجود ایشان خلق فرموده است، آنجا که رسول خدا صلوات
مَاءَ وَ لاَ الأَْرْض»(1) و یا حضرت امیرالمؤمنین ارَ وَ لاَ السَّ هَ وَ لاَ النَّ اءَ وَ لاَ الجَْنَّ االله علیه وآله فرمود: «لوَْ لاَ نحَْنُ مَا خَلَقَ  االلهُ  آدَمَ  وَ لاَ حَوَّ
اسُ  بعَْدُ صَنَائعُِ لنََا»(2) این عبارت، از نظر ِّنَا وَ النَّ علیه السلام در آن مرقومه اي که به معاویه مرقوم نمودند می فرماید: «فَإِنَّا صَنَائعُِ رَب
معنا خیلی مهم است. بعضی می خواهند بگویند که معناي این روایت این است که مردم تربیت شده یا پرورش یافته مکتب ما
هستند، ولی هیچ مانعی ندارد که به این معنا باشد که هدف غایی از خلقت، وجود محمد و آل محمد علیهم السلام است و یا آن
حدیث قدسی که خداوند می فرماید: «خَلَقْتُکَ لأِجْلِی»(3) و در حدیثی دیگر می فرماید: «لوَْلاَكَ مَا خَلَقْتُ  الأَْفْلاَكَ »(4). اصلاً انسان

 
نمی تواند بفهمد که خداوند متعال که می فرماید: تو را براي خودم خلق کردم و همه افلاك را براي تو خلق کردم چه معنایی دارد؟ 

آنچه از همه این سخنان معلوم می شود این است که ارتباط آن ها با خداوند متعال بسیار بالاست، چرا که خداوند متعال، بالا و

 
والاست، البته خود پیغمبر اکرم صلی االله علیه و آله اظهار عجز می کند و اظهار می دارد: «مَا عَرَفْنَاكَ  حَقَ  مَعْرِفَتِکَ»(5) 

باید دانست که ما هر چه داریم از اهل بیت علیهم السلام داریم. غیر از آنها هر کس هر چه می گوید، وقتی انسان آنها را ملاحظه می

 
کند می بیند به جایی متصل نیست و نمی شود به آن اعتماد کرد. 

همه چیز در مکتب اهل بیت علیهم السلام است که پیامبر فرمود: «إنیّ تاركٌ فیکُمُ الثّقلین کتاب االله وَ عِتْرَتی» یعنی همه چیز را از

 
اهل بیت بگیرید و از غیر اینها نگیرید. 

حضرت رسول صلی االله علیه و آله و سلم فرمود: نه از اینها جلو بیفتید و نه عقب، که اگر جلو بروید گمراه می شوید و اگر عقب بیفتید

 
هلاك می گردید و نیز می فرماید: «لاتُعَلِّمُوهُم» چیزي یادشان ندهید، «فإنَّهُم أعْلَمُ مِنْکُم» از تمام مردم، اینها عالم تر هستند. 

حال در میان اهل بیت علیهم السلام، حضرت زهرا سلام االله علیها یک محوریت خاصی دارند؛ ملاحظه کنید وقتی اهل بیت علیهم

 
السلام معرّفی می شوند ایشان در صدر هستند؛ «هُمْ  فَاطِمَهُ وَ أبوُهَا وَ بعَْلُهَا وَ بنَُوهَا»(6) 



آن حضرت در بین اهل بیت علیهم السلام، مقام و عظمت خاصی دارند که همه ائمه علیهم السلام به وجود ایشان افتخار می کنند. در
واقع، آن وجود مقدس براي همه اهل بیت علیهم السلام حجت است، یعنی براي حقانیت خودشان و براي بطلان غاصبین و ستمگران
به وجود آن بزرگوار احتجاج می کنند. همه اهل بیت علیهم السلام حجتند، ولی حضرت فاطمه زهرا سلام االله علیها از این جهات،

 
حجیتش از همه بیشتر است. 

فاطمه زهرا سلام االله علیها سیده نساء العالمین، بضعه الرسول و قرینه ولیّ االله، بانویی که در مباهله به حکم قرآن مجید، اختصاصِ
شرکت داشت، و از اهل بیت علیهم السلام هم، یگانه بانویی بود که به مقام عصمت و طهارت چون پدر و همسر و فرزندانش آراسته
بود، و در آن اجتماع که حتی امّ سلمه هم اجازه حضور نیافت و از پیامبر اکرم صلی االله علیه و آله جواب «إنِّک على الخیر» شنید،

 
فقط یگانه بانویی که حضور داشت آن حضرت بود. 

او در غیر مقام نبوت، در اخلاق و علم و کمالات نسبت به پدر نسخه اي مطابق اصل بود و مثل سائر ائمه علیهم السلام سیره و رفتار و

 
گفتارش، دین و شرع و دلیل احکام الهی است. 

او امامت به معناي علم و هدایت را حائز بود، و به عنوان یک بانوي اول اسلام در عفاف و عصمت و کرامت و ستر، وجودش الگو و اسوه
است. اشتغال به کارهاي بیرون از منزل و همکاري با مردان نامحرم دون شأن هر زن ذي شأن و ملتزم به ستر و عفاف است تا چه
رسد به بانویی که شأنش «إنّ االلهَ تعََالى یغَْضِبُ لغَِضَبِ فَاطِمه وَ یرَْضى لرِِضَاهَا» باشد. اصلاً حضور در جاهایی که مختص به مردان است

 
براي بانویی مانند او تنازل از مقام اجل و امنع و اقدس اوست. 

 
معجزه بزرگ حضرت 

یکی از معجزات حضرت زهرا سلام االله علیها، خطبه بالبدیهه آن حضرت بود. آن بزرگوار در آن جوّ اختناق و کودتاي بزرگی که شده
بود، با آن مصیبت جانکاه و عظماي ارتحال حضرت رسول صلی االله علیه و آله و سلم و بعد مصایب دیگر، این خطبه را که در اوج
فصاحت و بلاغت است انشاء کرد که امیرالمؤمنین علیه الصلوه و السلام هر چند امام البلغاء و امیر الفصحاء است و می فرمود: «إنَِّا
لتَْ غُصُونهُ »(7) ولی جوّ اجازه نمی داد که چنان سخنرانی جامع و گویا و کوبنده و بَتْ عُرُوقُهُ وَ عَلَیْنَا تهََدَّ مَرَاءُ الکَْلاَمِ  وَ فِینَا تنََشَّ لأَُ

 
ماندگاري ایراد نماید. 

عظمت حضرت صدیقه طاهره سلام االله علیها باعث شد که در آن اجتماع تاریخی و محاکمه بزرگ نتوانستند مانع خطبه خواندن
ایشان شوند، و چنان بود که شخص حضرت رسول اکرم صلی االله علیه و آله حضور یافته اند و بسیاري از مردم حاضر وقتی آن حقایق

 
بیان می شد گریه می کردند. 

به هر حال، این خطبه متضمن مطالب بسیار بالا است و از معجزات اهل بیت علیهم الصلوه و السلام است و لذا در مثل کتاب بلاغات

 
النساء که در قرن دوم هجري نوشته شده است این خطبه را نقل می کند. 

البته فضایل آن حضرت بسیار زیاد است؛ همین حدیث مشهور نبوي که «إنَِّ االلهَ تعََالىَ یغَْضَبُ  لغَِضَبِ  فَاطِمَهَ وَ یرَْضَى لرِِضَاهَا»(8) در
عین اختصار، معناي والا و مهمی دارد. حقائق و مطالب مهم ولایی تا حضرت مهدي علیه السلام از این روایت استفاده می شود، یا این
حدیث که پیغمبر اکرم صلی االله علیه و آله هنگامی که می خواهند حضرت فاطمه را دلداري و تسکین خاطر بدهند می فرمایند:
«أبشري یا فَاطِمه إنّ المَهْدِيّ منک»(9) اي فاطمه! بشارت بر تو باد که مهدي از توست؛ این بسیار مهم است که پیامبر اکرم صلی االله
علیه و آله شخص اول عالم امکان، براي آرامش روان و آماده ساختن دختر عزیز و یگانه خود براي تحمل مصایب و مسائلی که پیش



می آید این گونه دلداري می دهند که مهدي از توست، یعنی همه از تو و براي توست و سیر جهان به سوي تو، و پیروزي حق بر

 
باطل و نور بر ظلمت براي تو است. به هر حال سخن در عظمت حضرت زهرا سلام االله علیها بسیار زیاد است. 

 
لزوم گرامی داشت ایّام فاطمیه 

گرامی داشت فاطمیه و مواضع فاطمه، سیره فاطمه، زهد فاطمه، عبادت فاطمه، علم و حکمت فاطمه باید همیشه جزء برنامه ها باشد

 
و در سخنرانی ها، تألیفات و در هر فرصت مناسب باید آن را بازگو کرد. 

باید مصایبی که بر آن حضرت وارد شده است و آن قدر فاش و آشکار است که حتی در مثل کتاب النهایه ابن اثیر &– با این که سنّی
است و کتابش لغت است- به مناسبت از اشاره به این مصائب پس از رحلت رسول االله صلی االله علیه و آله نتوانسته خودداري کند و

 
آنها را براي همه بازگو می کند. 

ابن اثیر در النهایه، لغت (هنبث) این دو شعر را از حضرت زهرا علیها السلام استشهاد می آورد که اجمالی از آن مصایب و هتک
حرمت ها به آن بانوي یگانه اسلام است که هر کس و هر شخص آگاهی، همه چیز را از آن می فهمد و شدّت ناراحتی زهرا سلام االله

 
علیها و رنج و غم او و اعتراض او را به آنچه واقع شد نشان می دهد. آنجا که خطاب به پدر بزرگوارش می فرماید: 

 
قَدْ کـانَ بعَْدَك أنباء وَ هَنْبَثه 

 
لوَ کُنتَ شاهدَها لم یکثر الخُطَب 

 
إناّ فَقَدْناك فَقْد الأرضِ وابلَها 

 
فَاختل قومُک فاشْهدهم وَ لاتغَب 

سپس می گوید: «الهَنْبَثَه واحده الهنابث، و هِی الأمُور الشّداد المختلفه و اشار إلى عتبها على أبی بکر: إنها خرجت فی لمه من نسائها

 
تتوطأ ذیلها إلى أبی بکر فعاتبته» 

باید تاریخ را براي مردم بیان نمود، کلمات حضرت زهرا علیها السلام مخصوصاً آن خطبه عظیمه و بلیغه را که از معجزات ایشان است

 
به گوش جهانیان رساند. 

باید در این فاطمیه ها، شخصیت ملکوتی آن حضرت تجلیل و تعظیم شود و همه مردم در این ایام، ارادت و مودت خود را به یگانه

 
بانوي اسلام دخت گرامی پیامبر رحمت حضرت فاطمه زهرا علیها السلام اثبات نمایند. امروز ما به تأسی به آن حضرت احتیاج داریم. 

 
جامعه ما به پیروي از روش همسرداري و تربیت فرزند &– که آن حضرت بهترین طریقه و روش را داشتند- احتیاج دارد. 

امروز کلمات آن حضرت باید سرمشق زندگی همه بانوان و بلکه مردان باشد. آن حضرت، مقام واقعی و کرامت حقیقی زن را به دنیا
ابلاغ نمود و فرمود: بهترین زن آن است که نه او مرد نامحرمی را ببیند و نه مرد نامحرمی او را ببیند. این است که حضرت زهرا علیها

 
السلام را تا امروز و تا قیامت، در دل هاي مردم آگاه و خداپرست و حق جو زنده نگه داشته است. 



فاطمیه یک تاریخ است، فاطمیه یعنی فریاد بر سر ظالمان، فاطمیه یعنی جهاد براي پیروزي حق بر باطل، و بالاخره فاطمیه یعنی روز

 
حکومت جهانی و الهی حضرت مهدي عجل االله تعالی فرجه الشریف. 

 
آري! فاطمیه عاشوراست، فاطمیه شب قدر است، فاطمیه غدیر و نیمه شعبان است و فاطمیه یعنی روز پیروزي نور بر ظلمت. 

در پرتو بیان فضائل آن حضرت، همه ابعاد دین و ولایت ائمه طاهرین، و دعوت اسلام و قرآن و مکتب اهل بیت علیهم السلام و در کل،

 
رسالت رسول اکرم صلی االله علیه و آله را باید تبلیغ نمود. 

 
باید با بدعت ها، با بیگانه گرایی ها، با نابسامانی ها، با گناه، با شیوع مناهی و ملاهی، با فساد، با جهل و ضلالت مبارزه نمود. 

مکتب اهل بیت علیهم السلام، مکتب معرفت، مکتب علم و بیداري، مکتب آگاهی و عدالت و برابري و رشد عقلی و اندیشه هاي نورانی
است که همه باید آن را در این فرصت ها بازگو کنیم و همه باید قدردان مجالس نورانی فاطمی باشیم و از برکات آن کمال استفاده را
نموده و مهمترین وظیفه خود را دعا با تضرّع و انابه به درگاه خداوند متعال براي تعجیل در فرج موفور السرور فرزند عزیز فاطمه،

 
حضرت مهدي عجل االله تعالی فرجه قرار دهیم؛ اللّهم عجل فرجه الشریف و اجعلنا من أعوانه و أنصاره و المستشهدین بین یدیه.» 

 
پی نوشت ها: 
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6. عوالم العلوم، ص933. 

 
7. نهج البلاغه، خ233. 

 
انتهاي پیام 

fa.shafaqna.com شفقنا در شبکه هاي اجتماعی: توییتر | اینستاگرام | تلگرام



رشد 50 درصدي صادرات از گیلان طی 9 ماه نخست امسال

منبع: شبکه ایرانشماره خبر:  77  |  تاریخ: 1399/10/07

استاندار گیلان از رشد 50 درصدي صادرات به لحاظ ارزش و نیز افزایش 37 درصدي صادرات به لحاظ وزنی طی 9 ماه
نخست امسال نسبت به مدت مشابه سال گذشته خبر داد.

استاندار گیلان از رشد 50 درصدي صادرات به لحاظ ارزش
و نیز افزایش 37 درصدي صادرات به لحاظ وزنی طی 9
ماه نخست امسال نسبت به مدت مشابه سال گذشته خبر

 
داد. 

ارسلان زارع پیش از ظهر امروز در جلسه کارگروه توسعه
صادرات غیرنفتی استان که در گمرك بندرانزلی برگزار
شد، اظهار کرد: گمرك به عنوان یکی از کهن ترین
نهادهاي توسعه اي و خدمات رسان گیلان است که دروازه
تجارت خارجی و تنظیم کننده سیاست هاي ملی و استانی

 
در زمینه صادرات و واردات محسوب می شود. 

وي سرعت عمل در تخلیه و بارگیري کالا را از انتظارات به حق صاحبان کالا از استان خواند و افزود: اگرچه حداقل 15 دستگاه اجرایی
در مبادي استان فعالیت می کنند، اما گمرك به عنوان نمادي در موضوع تجارت خارجی مطرح بوده و به طور معمول همه امور در

 
مرزها به پاي گمرك ثبت می شود. 

استاندار گیلان با اشاره به رشد 50 درصدي صادرات به لحاظ ارزش و نیز افزایش 37 درصدي صادرات به لحاظ وزنی طی 9 ماه
نخست امسال نسبت به مدت مشابه سال گذشته، تحقق این امر را مطلوب ارزیابی کرد و آن را حاصل تلاش همه ارگان هاي مرتبط از

 
جمله گمرك دانست. 

وي تصریح کرد: در 9 ماه سال جاري افزون بر 432 تن کالا به ارزش 1.72 میلیون دلار به صورت چمدانی از گمرکات گیلان صادر

 
شده است. 

زارع با بیان اینکه 77 درصد از هدف گذاري 600 میلیون دلاري صادرات غیرنفتی استان طی 9 ماه سال جاري محقق شده، تصریح

 
کرد: انتظار می رود در فرصت باقیمانده تا پایان سال، اهداف استان در صادرات غیرنفتی محقق شود. 

وي توسعه اشتغال حاصل از صادرات و واردات کالا را مورد بحث قرار داد و گفت: رشد هفت درصدي ارزش و 38 درصد وزن واردات

 
به استان نیز به جهت نقش و جایگاه آن در زنجیره اشتغال استان به ویژه شهرستان انزلی بسیار مهم است . 

زارع تاکید کرد: سرعت تخلیه، بارگیري و هزینه هاي آن در بندر انزلی نباید به لحاظ کیفیت خدمات رسانی از هیچ یک از بندرهاي



 
مشابه کشور عقب تر باشد. 

نماینده عالی دولت در استان افزایش ناوگان کشتیرانی دریاي خزر و نوسازي تجهیزات در بنادر را از انتتظارات به حق مردم استان
خواند و گفت: در بندر آستارا نیز براي کاستن از حجم کالایی مسیر زمینی، افزایش ظرفیت براي پذیرش کشتی هاي با تناژ بالا حائز

 
اهمیت است. 

استاندار گیلان همچنین بر ضرورت شتاب در تخلیه کالاهاي اساسی مانند گندم ، روغن و کنجاله تاکید و بیان کرد: در انجام این

 
مهم، نباید زمانی بیش از 48 ساعت به طول بیانجامد و در صورت نیاز، کمیته هاي تخصصی براي تحقق امر یادشده، تشکیل شود. 

وي با یادآوري همراهی فعالان حوزه حمل و نقل در استان با مجموعه دولت، این تعامل را ناشی از فهم و درك بالاي آنان در راستاي
حصول منافع مردم دانست و ادامه داد: اگر سرعت عمل در تخلیه بارگیري و مبادلات صورت گیرد؛ همین موضوع به عنوان عامل

 
جذابیت براي بازرگانان در داخل و خارج استان خواهد بود. 

وي تکمیل خط آهن سراسري و نقش آفرینی کریدور شمال جنوب را موضوعی مهم براي دولت دوازدهم خواند و گفت: باید از این
ظرفیت براي توسعه بیش از پیش گیلان بهره گرفته شود بویژه آنکه اتحادیه اقتصادي اوراسیا می تواند زمینه ساز گسترش بیشتر

 
مبادلات از استان باشد. 

زارع شتاب در لایروبی بندرآستارا و استفاده از ظرفیت این بندر و حمل و نقل دریایی را موضوعی با اهمیت عنوان و اضافه کرد: طبق
آخرین گزارش هاي رسیده؛ در کانال اصلی ورودي بندر آستارا، مشکلی به لحاظ بارگیري کشتی ها با تناژ بالا وجود ندارد و لازم است

 
نسبت به تکمیل بارانداز ریلی این شهرستان مرزي نیز توجه کافی شود. 

استاندار گیلان یکی از نقاط قوت استان را صادرات محصولات کشاورزي عنوان و با اشاره به ذخیره سازي مناسب کالاهاي راهبردي از
جمله گندم طی امسال، بر لزوم نقش آفرینی موثرتر مجموعه جهاد کشاورزي در رشد شاخص هاي این بخش تأکید کرد./ ایسنا



خروج اقتصاد از دامنه رشد منفی/روزهاي خوش اقتصاد ایران

منبع: خبر آنلاینشماره خبر:  78  |  تاریخ: 1399/10/07

بر اساس برآورد مرکز پژوهش هاي مجلس، پس از تجربه دو سال رشد اقتصادي منفی، به احتمال زیاد رشد اقتصادي در سال
1399 از دامنه رشد منفی خارج شود. این رشد در حدود 0.5 درصد براي کل سال برآورد می شود.

بر اساس برآورد مرکز پژوهش هاي مجلس، پس از تجربه
دو سال رشد اقتصادي منفی، به احتمال زیاد رشد
اقتصادي در سال 1399 از دامنه رشد منفی خارج شود.
این رشد در حدود 0.5 درصد براي کل سال برآورد می

 
شود. 

به گزارش خبرگزاري خبرآنلاین،مرکز پژوهش هاي مجلس
در گزارش بررسی لایحه بودجه سال 1400 به وضعیت

اقتصاد کلان بخش حقیقی پرداخت و اعلام کرد: بررسی آخرین شواهد از عملکرد اقتصاد در 6 ماه اول سال 1399 نشان می دهد که
از یک طرف پس از دو سال تجربه رشد اقتصادي منفی، با تخلیه آثار تحریم ها بر بخش صنعت و همچنین مزیت هاي نسبی شکل
گرفته براي تولید داخل ناشی از افزایش قابل توجه نرخ ارز، رشد بخش صنعت مثبت برآورد شده و از طرف دیگر به دلیل شیوع

 
ویروس کرونا و اعمال محدودیتهاي ناشی از آن بسیاري از زیربخشهاي خدمات در سال 1399 رشد منفی تجربه نموده اند. 

تداوم رشد مثبت و محدود بخش کشاورزي، تخلیه اثر تحریم بر بخش نفت در کنار انگیزه هاي سرمایه گذاري در بخش ساختمان به
دلیل نسبت بالاي قیمت به ارزش تمام شده آن گویاي آن است که پس از تجربه دو سال رشد اقتصادي منفی، به احتمال زیاد رشد
اقتصادي در سال 1399 از دامنه رشد منفی خارج شود. این رشد در حدود 0.5 درصد براي کل سال برآورد می شود. همچنین رشد

 
غیرنفتی در سال 1399 حدود 0.8 درصد برآورد می شود. 

شایان ذکر است صندوق بین المللی پول و بانک جهانی رشد اقتصاد ایران در سال 2020 (1399)را به ترتیب 5.98- و 5.5- درصد
برآورد کرده اند که به نظر میرسد این نهادهاي بین المللی در پیش بینی خود از اثرپذیري اقتصاد ایران از شیوع ویروس کرونا دچار

 
بیش برآوردي شده اند. 

اشتغال و بیکاري: بازار کار کشور در سال 1399 بیش از هر چیز متأثر از شیوع ویروس کرونا بوده است. براساس اعلام مرکز آمار ایران
جمعیت شاغل کشور در فصول بهار و تابستان سال 1399 به ترتیب حدود 1500 و 1209 هزار نفر، نسبت به فصل مشابه سال قبل
کاهش داشته است. ضمن اینکه بازار کار ایران به طور مزمن با چالش هاي بسیاري از جمله نرخ پایین مشارکت، نرخ بالاي بیکاري

 
جوانان و قشر تحصیل کرده، اشتغال ناپایدار و کم کیفیت و عدم توازن منطقه اي دست به گریبان است. 

انباشت سرمایه: شواهد موجود حاکی از آن است که انباشت سرمایه در بخش نفت و گاز، صنعت، معدن، ساختمان و ارتباطات در 7
سال بعد از سال 1390 به طور متوسط سالیانه حدود 2.2 درصد کاسته شده، این درحالی است که رشد سالیانه این بخشها براي 7

 
سال قبل از سال 1390 به طور متوسط حدود 3.5 درصد بوده است. 



تورم: براساس اعلام مرکز آمار ایران نرخ تورم نقطه به نقطه در آبان ماه 1399 نسبت به ماه مشابه سال قبل 46.4 درصد و نرخ تورم
متوسط سالیانه 29 درصد بوده است. نکته قابل توجه آنکه شاخص قیمت مصرف کننده در آبانماه 1399 نسبت به اسفندماه 1398
،در حدود 37.15 درصد رشد داشته، یعنی در هشت ماه نخست سال، از هدف تورمی 22 درصدي اعلام شده توسط بانک مرکزي که

 
براي کل سال تعیین شده بود، فاصله بسیاري داریم. 

دلایل افزایش شاخص قیمت در سال 1399 را می توان در یک نگاه کلی، افزایش قابل توجه انتظارات تورمی، افزایش نرخ ارز، سیاست
پولی و سیاست مالی دانست. درحالی که در هفته هاي اخیر انتظارت تورمی و نرخ ارز تا حدودي تعدیل شده است با این حال باید
توجه داشت که در صورتی که که دولت، تدبیر لازم براي کاهش کسري بودجه سال 1400 را نیندیشد، روند فزاینده تورم دور از

 
انتظار نخواهد بود. 

فقر و وضعیت معیشتی: بررسی ها نشان می دهد همه دهک هاي درآمدي، میزان مصرف خود از همه گروه هاي کالایی اصلی غذایی
را در سال 1398 نسبت به سال 1396 کاهش داده اند. بیکاریهاي ناشی از شیوع ویروس کرونا، کاهش درآمد حقیقی، افزایش هزینه و
در نتیجه کاهش مصرف از گروههاي غذایی و کاهش کالري دریافتی افراد، باعث شده است تا نرخ فقر در سال 1398 افزایش قابل
توجهی نسبت به سال 1396 داشته باشد. به طور کلی درحالی که براساس اعلامی بانک مرکزي درآمد سرانه کشور در سال 1398
نسبت به سال 1390 نزدیک به 33 درصد کاهش یافت با شیوع ویروس کرونا در سال 1399 اقتصاد کشور با شوك جدیدي روبرو شد

 
که عمدتاً بر بخشهاي خدماتی و صنایع کوچک اثرگذار بود. 

با توجه به سهم زیاد این بخشها در اشتغال کشور هر چند انتظار نمی رود در نتیجه شیوع ویروس کرونا ارزش افزوده اقتصاد کاهش

 
قابل توجهی بسیار شدیدي داشته باشد، با این حال به نظر می رسد آثار رفاهی آن بر خانوارها بسیار قابل توجه باشد. 
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لینا برترین برند صنایع غذایی

منبع: شفافشماره خبر:  79  |  تاریخ: 1399/10/07

سعید یوسف زاده، بنیانگذار و رئیس هیئت مدیره گروه صنعتی لینا، با اشاره به فعالیت هاي گسترده خود در راستاي ارتقاء
استانداردهاي تولیدي در صنایع غذایی، در خصوص آغاز فعالیت گروه صنعتی لینا عنوان کرد که در سال هاي دهه هفتاد

اقدام به خرید کارخانه تولید اسنک نمودیم و پس از تولید و عرضه محصولات مرتبط و ...

یوسف زاده بنیانگذار یکی از برندهاي برتر صنایع غذایی با
اشاره به شرایط فوق العاده موجود به لحاظ شیوع ویروس
کرونا در سال جاري گفت: گروه صنعتی لینا با تلاش شبانه
روزي و حفظ توان تولیدي خود هیچ سیاستی جهت
تعدیل نیرو اتخاذ ننموده و در حال حاضر با داشتن بیش از
1400 نفر اشتغالزایی به صورت مستقیم سهم قابل توجهی
در ایجاد اشتغال در کشور داشته است. همچنین ایشان
خاطر نشان کردند با توجه به تغییر شرایط ناشی از اعمال
تحریم هاي ظالمانه، گروه صنعتی لینا با هدف توسعه کمی
و کیفی تولیدات خود اقدام به سرمایه گذاري و نیز تحقیق
و توسعه در راستاي تولید محصولات مرتبط جهت تامین
محصولات بالادستی نموده است. طرح توسعه گروه صنعتی
لینا نیز در زمینی به مساحت 165 هزار متر مربع و با 35
هزار مترمربع سالن ساخته شده و 38 هزار مترمربع سالن

 
در حال احداث، در حال اجرا می باشد. 

رئیس هیئت مدیره گروه صنعتی لینا با اشاره به سیاست
هاي اتخاذ شده اضافه کرد: استفاده از مواد اولیه با بهترین
کیفیت و عرضه محصولات در شأن ملت ایران و با رعایت
بالاترین استانداردها و معیارهاي بین المللی جهت صادرات

 
کالا از اولویت هاي بسیار مهم گروه صنعتی لینا می باشد. 

گروه صنعتی لینا در حال حاضر با استفاده از ماشین آلات پیشرفته و تکنولوژي روز دنیا در تولید انواع اسنک با نام تجاري لینا و انواع
ویفر و بیسکوئیت با نام تجاري الی جهت عرضه به بازارهاي داخلی و خارجی فعال می باشد. همچنین در مجموعه شرکت هاي
تولیدي خود اقدام به تولید انواع شیرخشک و کره با بهترین کیفیت و انواع طعم دهنده هاي کاملا طبیعی می نماید تا از این طریق
مواد اولیه کلیدي مورد نیاز خود را با بالاترین استانداردهاي کیفی و تحت نظارت مستقیم خود تامین نماید. همچنین تولید کارتن و
جعبه هاي مورد نیاز جهت بسته بندي مواد غذایی در دستور کار گروه صنعتی لینا قرار گرفته است و این امر با استقبال فوق العاده

 
شرکت هاي تولید مواد غذایی در ایران به عنوان مشتریان بالقوه این کالاها روبرو شده است. 



این کارآفرین برتر با بیان اینکه محصولات گروه صنعتی لینا با دارا بودن استانداردهاي مورد نیاز جهت صادرات، در حال حاضر با
وجود شرایط تحریم، به کشورهایی نظیر آلمان، هلند، بلژیک، سوئد، نروژ و ... صادر می شود، از برنامه ریزي براي افزایش حداکثري
صادرات در سال هاي آینده خبر داد و با اشاره به اینکه در سال 2017 در نمایشگاه شیکاگو پیشنهاد همکاري جهت عرضه محصولات
به صورت گسترده داشته، اضافه کرد: متاسفانه با توجه به وضعیت تحریم، امکان این همکاري فراهم نبود ولی با وجود همه این موانع،
گروه صنعتی لینا در همین سال ها اقدام به صادرات محصولات خود به کشورهاي اروپایی و حاشیه خلیج فارس نموده که با استقبال

 
بی سابقه از طرف مشتریان روبرو بوده است. 

همچنین گروه صنعتی لینا در راستاي استراتژي و اهداف توسعه کیفی خود در سال 1394 براي اولین بار در ایران و جهان موفق به
ثبت اختراع محصول پاپ کورن بدون پوسته با نام تجاري بوشار گردید که با ایجاد تحولی بزرگ در این محصول باعث ارتقا بهداشت
دهان و دندان گردید به طوریکه پوسته هاي موجود در این گروه محصولات حذف شده و باعث آزار دندان هاي مصرف کنندگان عزیز
نخواهد شد. اختراع بوشار لینا در سال 2017 به عنوان محصول ایرانی در کشور آمریکا به ثبت رسیده و به مدت 20 سال هیچ شرکتی
مجاز به تولید این محصول نخواهد بود و تاکنون موفق به ثبت اختراع این محصول در کشورهاي نیجریه، روسیه، ژاپن، استرالیا، کانادا،

 
چین، اتحادیه اروپا و مصر گشته ایم. 

یوسف زاده با اشاره به این مطلب که ما در پی جهانی کردن برند لینا هستیم، گفت: در حال حاضر گروه صنعتی لینا در امارات
کارخانه اي آماده تولید و عرضه محصولات نموده که با توجه به شرایط شیوع ویروس کرونا، فعالیت آن به تعویق افتاده است و

 
همچنین در کشور عراق کارخانه اي را خریداري نموده ایم که به امید خدا به زودي در آنجا اقدام به تولید خواهیم نمود. 

وي افزود: مصرف کنندگان کیفیت را می فهمند و برندسازي پروژه اي زمان بر و هزینه بر است و باید در نظر داشت کسب اعتبار و

 
برندسازي سال ها طول می کشد و از دست دادن اعتبار چندین ساله با یک کار اشتباه در یک لحظه می تواند اتفاق بیافتد. 

رئیس هیئت مدیره گروه صنعتی لینا با بیان اینکه ما به هیچ عنوان در تولیدات خود از ترکیبات اسیدي استفاده نمی کنیم اضافه
کرد: کلیه محصولات گروه صنعتی لینا با استفاده از مواد اولیه غیرتراریخته، طعم دهنده هاي کاملا طبیعی، روغن بدون ترانس و رنگ
100 درصد طبیعی تولید می شوند و سلامت تک تک مصرف کنندگان براي ما بسیار ارزشمند است. چنانچه اولین تولید کننده اي
هستیم که فقط از رنگ طبیعی در محصولات خود استفاده و تلاش میکنیم تا بالاترین سطح استانداردهاي بهداشتی را در تولید، بسته

 
بندي و توزیع محصولات خود پیاده سازي نماییم. 

رپورتاژ خبري



آنلاین بودن ویژگی جهان آینده است

منبع: گیتی آنلاینشماره خبر:  80  |  تاریخ: 1399/10/07

کارگردان مستند «راه ناتمام اصغر قندچی» با اشاره به موفقیت آمیز بودن مسیر چهاردهمین جشنواره «سینماحقیقت» ابراز
امیدواري کرد شیوه آنلاین ادامه یابد.

به گزارش ستاد اطلاع رسانی چهاردهمین جشنواره
«سینما حقیقت»، مستند «راه ناتمام اصغر قندچی» به
کارگردانی مصطفی رزاق کریمی تندیس فیروزه اي را در

 
بخش کارآفرینی از آن خود کرد. 

رزاق کریمی با اشاره به این که جشنواره «سینما حقیقت»
هر سال به خوبی برگزار می شود، درباره لزوم برگزاري
جشنواره امسال گفت: چهاردهمین جشنواره بین المللی

«سینما حقیقت» برگزار شد البته سال هاست این اتفاق به خوبی انجام می شود. جشنواره امسال ویژگی دیگري داشت که آنلاین بود

 
اما خوب بود و همه چیز خوب برگزار شد. 

وي ادامه داد: تا جایی که می دانم مردم خیلی خوب از این شیوه آنلاین نمایش آثار استقبال کردند و توانستند فیلم هایی را که
دوست داشتند، ببینند. امیدوارم آنلاین بودن تبدیل به فرهنگ شود چراکه در سال هاي آتی این آنلاین بودن ادامه پیدا خواهد کرد.



رشد 50 درصدي صادرات از گیلان طی 9 ماه امسال / تحقق 77 درصدي

هدف گذاري صادرات غیرنفتی استان تاکنون

منبع: ایلناشماره خبر:  81  |  تاریخ: 1399/10/07

استاندار گیلان از رشد 50 درصدي صادرات از گیلان طی 9 ماه امسال خبر داد.

استاندار گیلان از رشد 50 درصدي صادرات از گیلان طی

 
9 ماه امسال خبر داد. 

به گزارش ایلنا از بندرانزلی، ارسلان زارع در جلسه کارگروه
توسعه صادرات غیرنفتی استان که در گمرك بندرانزلی
برگزار شد، سرعت عمل در تخلیه و بارگیري کالا را از
انتظارات به حق صاحبان کالا از استان خواند و افزود:
اگرچه حداقل 15 دستگاه اجرایی در مبادي استان فعالیت

می کنند، اما گمرك به عنوان نمادي در موضوع تجارت خارجی مطرح بوده و به طور معمول همه امور در مرزها به پاي گمرك ثبت

 
می شود. 

استاندار گیلان با اشاره به رشد 50 درصدي صادرات به لحاظ ارزش و نیز افزایش 37 درصدي صادرات به لحاظ وزنی طی 9 ماه
نخست امسال نسبت به مدت مشابه سال گذشته، تحقق این امر را مطلوب ارزیابی کرد و آن را حاصل تلاش همه ارگان هاي مرتبط از

 
جمله گمرك دانست. 

او اظهار داشت: در 9 ماه سال جاري افزون بر 432 تن کالا به ارزش 1.72 میلیون دلار به صورت چمدانی از گمرکات گیلان صادر

 
شده است. 

زارع با بیان اینکه 77 درصد از هدف گذاري 600 میلیون دلاري صادرات غیرنفتی استان طی 9 ماه سال جاري محقق شده ، تصریح

 
کرد: انتظار می رود در فرصت باقیمانده تا پایان سال ، اهداف استان در صادرات غیرنفتی محقق شود. 

او توسعه اشتغال حاصل از صادرات و واردات کالا را مورد بحث قرار داد و بیان داشت: رشد هفت درصدي ارزش و 38 درصد وزن

 
واردات به استان نیز به جهت نقش و جایگاه آن در زنجیره اشتغال استان به ویژه شهرستان انزلی بسیار مهم است . 

زارع تاکید کرد: سرعت تخلیه ، بارگیري و هزینه هاي آن در بندر انزلی نباید به لحاظ کیفیت خدمات رسانی از هیچ یک از بندرهاي

 
مشابه کشور عقب تر باشد. 

نماینده عالی دولت در استان افزایش ناوگان کشتیرانی دریاي خزر و نوسازي تجهیزات در بنادر را از انتتظارات به حق مردم استان
خواند و گفت: در بندر آستارا نیز براي کاستن از حجم کالایی مسیر زمینی، افزایش ظرفیت براي پذیرش کشتی هاي با تناژ بالا حائز



 
اهمیت است. 

استاندار گیلان همچنین بر ضرورت شتاب در تخلیه کالاهاي اساسی مانند گندم ، روغن و کنجاله تاکید و بیان کرد: در انجام این

 
مهم، نباید زمانی بیش از 48 ساعت به طول بیانجامد و در صورت نیاز، کمیته هاي تخصصی براي تحقق امر یادشده، تشکیل شود. 

او تکمیل خط آهن سراسري و نقش آفرینی کریدور شمال جنوب را موضوعی مهم براي دولت دوازدهم خواند و گفت: باید از این
ظرفیت براي توسعه بیش از پیش گیلان بهره گرفته شود بویژه آنکه اتحادیه اقتصادي اوراسیا می تواند زمینه ساز گسترش بیشتر

 
مبادلات از استان باشد. 

زارع شتاب در لایروبی بندرآستارا و استفاده از ظرفیت این بندر و حمل و نقل دریایی را موضوعی با اهمیت عنوان و اضافه کرد: طبق
آخرین گزارش هاي رسیده؛ در کانال اصلی ورودي بندر آستارا، مشکلی به لحاظ بارگیري کشتی ها با تناژ بالا وجود ندارد و لازم است

 
نسبت به تکمیل بارانداز ریلی این شهرستان مرزي نیز توجه کافی شود. 

استاندار گیلان یکی از نقاط قوت استان را صادرات محصولات کشاورزي عنوان و با اشاره به ذخیره سازي مناسب کالاهاي راهبردي از
جمله گندم طی امسال، بر لزوم نقش آفرینی موثرتر مجموعه جهاد کشاورزي در رشد شاخص هاي این بخش تأکید کرد.



رفاه اقتصادي جامعه به پایین ترین سطح خود در 16 سال گذشته رسید

منبع: دیده بان ایرانشماره خبر:  82  |  تاریخ: 1399/10/07

به صورت «سرانه» در نیمسال ابتدایی سال جاري، هزینه مصرف خصوصی براي هر نفر 9.3 میلیون تومان بوده است. البته
این رقم به «قیمت جاري» محاسبه شده است. بانک مرکزي متوسط نرخ دلار در نیمسال ابتدایی سال جاري را 19.8 هزار

تومان اعلام کرده که مبناي این گزارش قرار می گیرد. با احتساب این رقم، 455 دلار براي ...

به گزارش دیده بان ایران؛ افزایش قیمت دلار در طول یک
دهه گذشته موجب شده تا رفاه اقتصادي جامعه در نیمه
ابتدایی امسال به پایین ترین سطح خود در 16 سال
گذشته برسد. این آمار را گزارش اخیر بانک مرکزي از
میزان رشد اقتصادي تایید می کند. بانک مرکزي این
شاخص را در قالب «هزینه مصرف خصوصی» در گزارش
هاي مرتبط با رشد اقتصادي بررسی می کند و نگاهی به

این آمارها از کاهش شدید سطح رفاه خانوارها در دهه 90 حکایت دارد. دهه اي که با نوسان ارزي و تشدید تحریم ها شروع شد و تا

 
همین الان هم آثار مخرب برخی سیاست ها در آن دیده می شود. 

 
مصرف خصوصی چیست؟ 

هزینه مصرف نهایی خصوصی از مجموع مصرف نهایی خانوار و مصرف نهایی موسسات غیرانتفاعی در خدمت خانوار به دست می آید.
موسسات غیرانتفاعی در این تعریف، نهادهاي قانونی یا اجتماعی هستند که به منظور تولید کالاها و خدمات تشکیل می شوند ولی
تولید آنها منبع درآمد، سود یا دیگر عواید مالی براي واحدهاي موسس یا کنترل کننده آنها نیست. مصرف خانوارها دربرگیرنده هزینه
خانوار بابت خوراکی و نوشیدنی ها، پوشاك و کفش، مسکن، بهداشت، حمل و نقل و ارتباطات، تفریح و فرهنگ، هتل و رستوران و...
می شود. در واقع آنچه در آمارهاي مرتبط با هزینه مصرف نهایی خصوصی دیده می شود؛ تهدید رفاه خانوارهایی است که در میانه

 
تورم و بیکاري با کاهش ارزش پول ملی نیز مواجهند. 

 
کمی بیش از 75 دلار 

به صورت «سرانه» در نیمسال ابتدایی سال جاري، هزینه مصرف خصوصی براي هر نفر 9.3 میلیون تومان بوده است. البته این رقم به
«قیمت جاري» محاسبه شده است. بانک مرکزي متوسط نرخ دلار در نیمسال ابتدایی سال جاري را 19.8 هزار تومان اعلام کرده که
مبناي این گزارش قرار می گیرد. با احتساب این رقم، 455 دلار براي هر فرد طی 6 ماه به دست آمده است. در واقع هر ماه کمی
بیش از 75 دلار، هزینه شده است. البته متغیر هزینه مصرف خصوصی از سال 97 به این طرف و با 5 رقمی شدن نرخ دلار به یک باره
افت شدیدي را تجربه کرده و با گذشت دو سال هنوز به ثبات نرسیده است. چنانکه در گزارش بانک مرکزي، هزینه مصرف خصوصی
به قیمت ثابت در شش ماهه ابتدایی سال جاري هزار و 247 میلیارد تومان عنوان شده که 2.5 درصد نسبت به سال گذشته کاهش
پیدا کرده است. این در حالی است که هزینه مصرف خصوصی در سال 98 نیز نسبت به سال 97 تقریبا 9 درصد کمتر شده بود.
عددي که براي هزینه مصرف خصوصی در نیمسال ابتدایی 1399 به دست آمده از سال 1383 تاکنون «بی سابقه» است و نشان می
دهد دولت آینده کار سختی براي بازگرداندن ارزش پول ملی دارد، چراکه در شش ماهه ابتدایی امسال، کمترین سطح رفاه ایرانیان



رقم خورده است. در نیمسال ابتدایی امسال هزینه مصرف خصوصی به منفی 15.4 درصد رسیده تا نشان دهد رفاه اشخاص به
کمترین سطح خود رسیده است. در واقع از سال 1390 که نخستین تکانه هاي شدید نوسان هاي ارزي در کشور رخ داده تاکنون،
دیگر رفاه عمومی به سطح جامعه برنگشته است. 9 سال پیش هزینه مصرف خصوصی در 6 ماه ابتدایی سال 1484 دلار بر هر نفر
بوده است. یعنی سرانه «دلاري» رفاه در سال 90 بالغ بر 250 دلار در هر ماه بوده. حالا این عدد به 75 دلار در هر ماه افت پیدا کرده

 
است. 

 
کیفیت مهم تر از کمیت 

البته باید توجه کرد که این آمار به صورت «عدد و رقم» بوده و «کیفیت» زندگی یا رشد اقتصادي و حتی «رفاه» را به خوبی نمایان
نمی کند. اما چیزي که روشن است؛ دهه 90، براي خانوارها، وخیم ترین شرایط را رقم زده است. این آمار را باید در کنار پیش بینی
اخیر سازمان برنامه و بودجه در «اسناد پشتیبان» لایحه بودجه سال آینده قرار داد که گفته است: «عملکرد اقتصاد کشور در زمینه
رشد اقتصادي طی سال هاي دهه 90 نوسانی و نامناسب بوده است، این ویژگی باعث شده است تا رشد اقتصادي نتواند از ایجاد
اشتغال پایدار و باکیفیت و ایجاد درآمد سرانه مناسب براي بهبود رفاه اقشار جامعه پشتیبانی کند.» در گزارش سازمان برنامه و بودجه
تاکید شده طی دو سال اخیر، اعمال تحریم هاي بین المللی به عنوان شوك منفی شدید سمت عرضه اقتصادي را وارد رکورد تورمی
شدید کرده است. به دلیل سابقه تکانه تحریم و تطبیق و همگرایی در انتظارات آحاد اقتصادي، تکانه اخیر آثار اقتصادي شدیدي بر
تورم گذاشت. آثار کرونا به عنوان تکانه شدید تقاضا در داخل و تکانه شدید تقاضا و عرضه خارجی موجب استمرارسازوکار تشدید

 
رکورد همزمان با انتظارات تورمی شد. تکانه کرونا مشابه سایر کشور ها بر منابع بودجه نیز دولت شدید بوده است. 

 
پیش بینی آینده 

بر اساس پیش بینی هاي انجام شده، استمرار شیوع ویروس کرونا در کشور، از تحمیل شرایط سخت تر بر اقتصاد کشور که پیش از
این تحریم ها صدمه دیده بود، حکایت دارد. برآوردهاي امور کلان از رشد اقتصادي سال 1399 منفی 5.3 درصد است. این گزارش
تاکید دارد: رشد منفی اقتصاد و پیش بینی افزایش تورم ضمن اینکه باعث ادامه «رکورد تورمی» می شود، سبب کاهش مصرف کالا و

 
خدمات توسط خانوارها خواهد شد که کاهش رفاه خانوار ها را در پی خواهد داشت. 

البته سازمان برنامه پیش بینی می کند فضاي اقتصادي کشور و رشد اقتصادي در سال آینده است. چشم اندار رشد اقتصادي در
سال1400 در برآوردهاي امور کلان 2.8 درصد و در برآوردهاي صندوق بین المللی پول 3.2 درصد است. در این گزارش خواستار
استفاده از ظرفیت هاي لایحه بودجه 1400 و تبصره هاي آن براي حمایت از تولید شده است و تاکید دارد سیاست هاي معطوف به
ایجاد ثبات در بازار ها، دستیابی به مواد اولیه و واسطه اي، توزیع عادلانه منابع بانکی و اختصاص سهم بیشتر به بنگاه هاي تولیدي
کوچک و همچنین در قالب سرمایه در گردش، حمایت از بخش هاي پیشران در اولویت باشد. نویسندگان گزارش سازمان برنامه در
گزارش خود مسیر رسیدن به رشد دو رقمی را نیازمند پیش شرط هایی می دانند و تاکید دارند: رشد اقتصادي بادوام نیازمند انتقال
فناوري بین المللی از طریق ایجاد تقاضاي بین المللی براي صنایع داخلی و قرار گرفتن در زنجیره تولید جهانی است. بدون همگرایی و
اتصال به تامین جهانی، دستیابی به رشد اقتصادي دو رقمی مورد نیاز براي اشتغال و اهداف رفاهی و جبران عدم تحقق هاي سند

 
چشم انداز، ممکن نیست. 

منبع: اعتماد



فولاد سنگان، گام مهم فولاد مبارکه براي تحقق کامل شعار «از سنگ تا رنگ»

منبع: تیتر 20شماره خبر:  83  |  تاریخ: 1399/10/07

تنها حلقه مفقوده فولاد مبارکه در تحقق شعار از سنگ تا رنگ، بحث تامین کنسانتره بوده است که راه اندازي کارخانه
کنسانتره سنگان این حلقه مفقوده را کامل کرد.

تیتر20 - مرتضی بلوکی - فولاد مبارکه از همان ابتداي بهره
برداري با در نظر گرفتن اصل توسعه و ایجاد ارزش بیشتر، شعار
و راهبرد «از سنگ تا رنگ» را سرلوحه کار خود قرار داد که می
تواند به الگویی براي سایر صنایع باشد. این بسیار ارزشمند است
و باید سرلوحه سایر صنایع کشور قرار گیرد. اهمیت تکمیل
زنجیره تولید و ایجاد ارزش افزوده به حدي است که می تواند و

 
باید سرلوحه سایر صنایع کشور قرار بگیرد. 

این اهمیت به حدي است که وزارت صمت در سیاست گذاري
ها در حوزه صنایع معدنی نیز بنا را بر این گذاشت که فعالیت ها در حوزه صنایع معدنی براساس اولویت آنها، با توجه زنجیره ارزش

 
باشد به نحوي که در بخش ایجاد ارزش افزوده بالاتر، شرکت هاي بیشتري مانند فولاد مبارکه داشته باشیم. 

به واسطه فعالیت هاي صورت گرفته در فولاد مبارکه از تبدیل سنگ آهن به ورق هاي رنگی که به نوعی محصول نهایی به شمار می
رود، زنجیره کاملی وجود دارد. به عبارت دیگر زنجیره تولید در فولاد مبارکه کامل است. در این شرکت سنگ آهن تبدیل به کنسانتره
و پس از آن تبدیل به گندله و احیاي مستقیم و پس از آن نیز ذوب و نورد گرم و پس از آن نورد سرد و ورق هاي گالوانیزه و قلع

 
اندود می شود که تمامی این زنجیره در فولاد مبارکه موجود است. 

تنها حلقه مفقوده فولاد مبارکه در تحقق شعار از سنگ تا رنگ، بحث تامین کنسانتره بوده است که راه اندازي کارخانه کنسانتره
سنگان این حلقه مفقوده را کامل کرد. راه اندازي این کارخانه در منطقه مرزي شرق کشور باعث شده علاوه بر تکمیل این حلقه
مفقوده، از خام فروشی جلوگیري شود. به طوري که سالانه حدود 10 تا 11 میلیون در این کارخانه کنسانتره سنگ فرآوري خواهد
شد، این امر علاوه بر جلوگیري از خام فروشی سنگ، براي حدود 3500 نفر به صورت مستقیم و غیرمستقیم ایجاد اشتغال کرده است.

می توان گفت که در این منطقه مرزي در شرق کشور به غیراز ایجاد اشتغال، امنیت مرزي هم صورت گرفته است به گونه اي که در
سال جهش تولید یک ظرفیت جدیدي به ظرفیت تولید کنسانتره کشور اضافه خواهد شد و به طورقطع در سال اول کارخانه 5 میلیون

 
تنی کنسانتره با ظرفیت کامل کار نخواهد کرد، اما ظرفیت اسمی موجود به تدریج کامل خواهد شد. 

کارخانه کنسانتره فولاد سنگان به گونه اي طراحی شده که با توجه به کم آب بودن منطقه حدود 80 درصد آب به چرخه تولید باز
خواهد گشت. از آنجا که اقلیم منطقه سنگان، خشک است، این میزان بازگشت عدد بزرگی است. این در حالی است که ظرفیت اسمی
تولید دو خط یک و دو کارخانه کنسانتره فولاد سنگان هر کدام 2 میلیون و 500 هزار تن است. همچنین یک کارخانه 5 میلیون تنی



گندله سازي هم در فولاد سنگان وجود دارد که در آن کنسانتره تبدیل به گندله و براي فولاد مبارکه ارسال می شود و نقش بسزایی

 
در تامین پایدار بخشی از مواد اولیه فولاد مبارکه ایفا می کند. 

فولاد مبارکه با ایجاد طرح هاي توسعه مناسب از جمله در منطقه سنگان، در نقطه صفر مرزي در استان خراسان، و همچنین کامل
سازي زنجیره تامین و ارزش، به نمادي از عمل به اقتصاد مقاومتی و تحکیم تولید حتی در شرایط سخت تحریم هاي اقتصادي باشد.
بی تردید این اقدامات انقلابی و مبتنی بر دستورالعمل هاي اقتصاد مقاومتی باید مورد حمایت و پشتیبانی بیشتر دولت و مجلس

شوراي اسلامی قرار بگیرد./ایلنا



36 میلیارد تومان اعتبار براي شهرستان بهمئی در نظر گرفته شد

منبع: کبنا نیوزشماره خبر:  84  |  تاریخ: 1399/10/07

سید حشمت اله صمیمی دوست در جلسه هماهنگی بررسی پروژه هاي عمرانی و اقتصادي شهرستان بهمئی به عنوان
پایلویت محرومیت زدایی گفت: 36 میلیارد تومان اعتبار از منابع مختلف امسال براي شهرستان بهمئی در نظر گرفته شده

است.

کبنا ؛ سید حشمت اله صمیمی دوست در جلسه هماهنگی بررسی پروژه هاي عمرانی و اقتصادي شهرستان بهمئی به عنوان

 
پایلویت محرومیت زدایی گفت: 36 میلیارد تومان اعتبار از منابع مختلف امسال براي شهرستان بهمئی در نظر گرفته شده است. 

به گزارش کبنا نیوز، صمیمی دوست روز یکشنبه 7 دي ماه در این خصوص افزود: در این جلسه آخرین وضعیت پروژه ها و طرح هاي
این شهرستان بررسی شد و آنهایی که پیشرفت فیزیکی بالایی دارند و تاثیر گذار در حوزه عمرانی، توسعه اقتصادي و اشتغالزایی می

 
باشند در اولویت قرار گرفتند. 

معاون اقتصادي استانداري ابراز داشت: به سد ایلی آباد بهمئی 11 میلیارد تومان اعتبار داده شد تا در اجراي آن تسریع به عمل آورده

 
شود. 

صمیمی دوست گفت: سد ایلی آباد بهمئی 400 هکتار زمین دیم را به آبی تبدیل می کند و زمینه اشتغال مستقیم بیش از 800 نفر

 
را فراهم می سازد. 

وي یاداور شد: به دلیل پایلویت بودن شهرستان بهمئی اعتبارات ملی، استانی و کمک هاي فنی و اعتباري خوبی اختصاص داده شده و
همچنین از سوي ستاد اجرایی فرمان حضرت امام(ره) و تفاهنمامه هایی با برخی از نهادها و وزارتخانه هاي کشور براي توسعه و

 
آبادانی این شهرستان در نظر گرفته شده است. 

معاون اقتصادي استانداري افزود: در حوزه نفت و گاز، گردشگري و انرژي، بخش هاي کشاورزي، صنعت و معدن و در حوزه کشاورزي

 
و فرآوري براساس برنامه آمایش و محرومیت زدایی در شهرستان بهمئی برنامه هایی خوبی در دست اجرا و یا مطالعه می باشد. 

 
صمیمی دوست تاکید کرد: همه دستگاه هاي اجرایی استان با توجه به طرح پایلوت بهمئی پاي کار هستند. 

به گفته معاون امور اقتصادي استانداري، پروژه هاي بیمارستان بهمئی، مجتمع گلخانه اي 30 هکتاري، مجتمع دامپروري 10 هزار
راسی، آبرسانی به شهر لیکک و روستاهاي اقماري و طرح هاي مطالعاتی سدها در این شهرستان و معظلات اجتماعی از دیگر طرح

هاي مورد توجه می باشد.



محققان دانشگاه یزد ربات گردگیر خودکار صفحه خورشیدي اختراع کردند

منبع: ایرناشماره خبر:  85  |  تاریخ: 1399/10/07

یزد - ایرنا -پژوهشگران و فناوران دانشگاه یزد با بهره گیري از دستاوردهاي علمی روز دنیا موفق به ساخت ربات گردگیر
صفحه هاي خورشیدي شدند که عملیات مدنظر را به صورت خودکار انجام می دهد.

یزد - ایرنا -پژوهشگران و فناوران دانشگاه یزد با بهره
گیري از دستاوردهاي علمی روز دنیا موفق به ساخت ربات
گردگیر صفحه هاي خورشیدي شدند که عملیات مدنظر را

 
به صورت خودکار انجام می دهد. 

به گزارش روز یکشنبه روابط عمومی دانشگاه یزد به ایرنا،
عضو هیأت علمی دانشکده مهندسی مکانیک دانشگاه یزد و
مجري این طرح گفت: با توجه به نیاز روزافزون استفاده از

انرژي هاي تجدیدپذیر مانند خورشیدي براي تولید انرژي، تولید برق فتوولتائیک از سوي صفحه( پنل) هاي خورشیدي در جهان و

 
ایران رو به گسترش است . 

روح االله عزیزي تفتی افزود: از طرف دیگر در کنار توجه به بحث پدافند غیرعامل، توزیع مراکز تولید برق فتوولتائیک در پشت بام ها
می تواند ضمن کمک به اقتصاد خانوده ها، هزینه و استهلاك انتقال و توزیع برق در داخل شهرها را به میزان قابل توجهی کاهش می

 
دهد. 

وي اضافه کرد: آلودگی صفحه هاي خورشیدي تأثیر بسزایی در کاهش بازدهی و طول عمر آن دارد که در حال حاضر، تمیزکاري
صفحه ها با شستشو از سوي انسان انجام می شود که این امر با چالش هایی مانند فراموشی شستشو یا نیاز به شستشو بعد از هر

 
توفان و گرد و خاك همراه است. 

مجري طرح یادشده ادامه داد: به همین علت ربات گردگیر کم هزینه براي صفحه هاي خورشیدي پشت بام طراحی و ساخته شد تا

 
عملیات تمیزکاري را به صورت خودکار انجام دهد. 

به گفته عزیزي تفتی این ربات که با همکاري حمیدرضا احمدي شاپورآبادي دانشجوي کارشناسی مهندسی مکانیک، سیدامیرحسین
مشتاقیون دانشجوي کارشناسی ارشد مهندسی کامپیوتر طراحی و ساخته شد و براي انواع چیدمان هاي صفحه هاي خورشیدي قابل

 
استفاده است. 

عضو هیأت علمی دانشکده مهندسی مکانیک دانشگاه یزد تصریح کرد: این ربات طوري طراحی شد که در زمان از پیش تعیین شده به

 
صورت خودکار فعال و عملیات تمیزکاري را به 2 صورت خشک یاتر انجام می دهد. 

عزیزي تفتی دستیابی به فناوري ساخت ربات بومی، سادگی استفاده از آن ، هزینه هاي پایین، تمیزکاري خودکار صفحه ها در بازه
زمانی قابل برنامه ریزي و کاهش مصرف آب براي تمیزکاري صفحه ها را از جمله دستاوردهاي طرح عنوان کرد. 



 
وي افزود: با این طرح براي سه نفر به صورت مستقیم اشتغال ایجاد شد و فرآیند ثبت اختراع طرح در حال انجام است. 

به اظهار عزیزي تفتی افزایش سطح هوشمندي ربات براي فعال شدن بعد از هر توفان یا گرد و خاك به روش اقتصادي و بهینه سازي

 
ساختار مکانیکی به منظور کاهش بیشتر وزن و افزایش سهولت حرکت و کیفیت تمیزکاري از برنامه هاي آتی براي توسعه طرح است. 

 
برچسب ها 

 
- یزد 

 
- دانشگاه یزد 

 
- بهینه سازي مصرف انرژي 

- اختراع



بررسی مشکلات دو واحد بزرگ خدماتی و تولیدي در ستاد اقتصاد مقاومتی

دادگستري هرمزگان

منبع: هرمزشماره خبر:  86  |  تاریخ: 1399/10/07

رئیس کل دادگستري هرمزگان با اشاره به بررسی مشکلات دو واحد بزرگ خدماتی و تولیدي در ستاد اقتصاد مقاومتی
دستگاه قضایی استان از صدور دستورات ویژه در این خصوص خبر داد. نوشته بررسی مشکلات دو واحد بزرگ خدماتی و

تولیدي در ستاد اقتصاد مقاومتی دادگستري هرمزگان اولین بار در شبکه اطلاع رسانی هرمز|اخبار ...

به گزارش شبکه اطلاع رسانی هرمز؛ جلسه ستاد اجراي سیاست هاي کلی اقتصاد مقاومتی دستگاه قضایی هرمزگان به ریاست

 
علی صالحی رئیس کل دادگستري استان و با حضور اعضاي این ستاد برگزار شد. 

رئیس کل دادگستري استان هرمزگان در جریان برگزاري این نشست ضمن تأکید بر لزوم حل مشکلات و مسائل شرکت ها و
واحدهاي تولیدي و صنعتی خاطر نشان کرد: با توجه به منویات داهیانه مقام معظم رهبري (مد ظله العالی) و تأکیدات ریاست محترم
قوه قضائیه، مهمترین هدف از تشکیل این ستاد ، رونق فعالیت هاي اقتصادي سالم و مشروع با مدنظر قرار دادن ظرفیت هاي بومی

 
می باشد. 

علی صالحی همچنین تصریح کرد: با توجه به مشکلات "شرکت خدمات دریایی و بندري سی دلف" به ویژه در خصوص دریافت
خدمات از اداره کل بنادر و دریانوردي استان هرمزگان ، با عنایت به اشتغال تعداد قابل توجهی نیروي متخصص و کارگر در این
شرکت و نوع فعالیت هاي آن در ارائه خدمات کانتینري، مقرر شد؛ اداره کل بنادر و دریانوردي در چارچوب موازین قانونی، مساعدت

 
لازم را انجام دهد و تا زمان مشخص شدن وضعیت قرارداد جدید ، ارائه خدمات به این شرکت به هیچ وجه قطع نشود. 

وي همچنین با اشاره به فعالیت هاي انجام شده توسط "شرکت معماران تجارت آفتاب" به منظور احداث پالایشگاه روغن پایه خودرو
در غرب بندرعباس افزود: با توجه به اینکه زمین اختصاص یافته براي احداث این پالایشگاه در محدوده اراضی منابع طبیعی قرار
گرفته است ، مقرر شد، ضمن بازدید از محدوده اجراي این پروژه ، با حضور مدیران دستگاه هاي متولی ، تصمیمات مقتضی براي حل

 
موانع موجود با عنایت به لزوم حفاظت از محیط زیست و منابع طبیعی منطقه اتخاذ گردد. 

رئیس کل دادگستري استان هرمزگانخاطر نشان کرد: همجواري این پروژه با جنگل هاي دست کاشت منابع طبیعی ایجاب می کند

 
که به گونه اي تصمیم گیري شود که از ایراد هرگونه صدمه و آسیب به محیط زیست و منابع طبیعی ممانعت شود. 

انتهاي پیام/



اعطاي تسهیلات اشتغالزایی در یزد + فیلم

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  87  |  تاریخ: 1399/10/07

مدیر صندوق کارآفرینی امید در استان یزد، از پرداخت چهل و پنج میلیارد تومان تسهیلات از سال 1397 تاکنون به افراد
جویاي کار خبر داد.

به گزارش خبرگزاري صداوسیما مرکز یزد، خوش قامت گفت: تسهیلات پرداختی در حوزه هاي خدمات، صنعت و کشاورزي

 
است که با اعطاي این تسهیلات زمینه اشتغال ششصد نفر به طور مستقیم فراهم شده است. 

وي روستاي بدون بیکار، هر روستا یک محصول و صندوق هاي

 
خرد محلی را از اهداف این صندوق اعلام کرد. 

خوش قامت از همکاري بسیار خوب بنیاد برکت با این صندوق
خبر داد و گفت: شهرستان ابرکوه در پرداخت وام هاي قرض

 
الحسنه بنیاد برکت مقام اول را در استان دارد. 

رئیس صندوق کارآفرینی امید ابرکوه نیز گفت: در سال جاري
مبلغ چهار میلیارد و دویست میلیون تومان به متقاضیان پرداخت

 
شده است. 

 
اشکوري افزود: با اعطاي این مبلغ زمینه اشتغال یکصد و پنجاه نفر به طورمستقیم در ابرکوه ایجاد شده است. 

 
وي گفت: این صندوق آمادگی پرداخت تسهیلات به افرادیکه واجدالشرایط باشند را دارد. 

رئیس صندوق کارآفرینی امید ابرکوه افزود: به کسانی که دستگاه پوز از این صندوق دریافت کنند مبلغ سی میلیون تومان وام چهار

 
درصد پرداخت می گردد. 

{sepehr_media_5799621_400_300$}



کار و کارآفرینی روح را جلا می بخشد

منبع: روزنامه پیام سپیدارشماره خبر:  88  |  تاریخ: 1399/10/07



عرضه مستند معروف ترین خودکار ایرانی به صورت اینترنتی

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  89  |  تاریخ: 1399/10/07

مستند «خودکار» به کارگردانی محمد ثقفی و گویندگی نصراالله مدقالچی عرضه اینترنتی شد.

مستند «خودکار» به کارگردانی محمد ثقفی و گویندگی

 
نصراالله مدقالچی عرضه اینترنتی شد. 

به گزارش خبرگزاري مهر به نقل از روابط عمومی خانه
مستند، مستند «خودکار» داستان زندگی علی اکبر
رفوگران است که از جوانی مانند خودکار کار کرده و حالا
در دهمین دوره عمر خود به عنوان پدر نوشت افزار ایران و

 
بنیان گذار کارخانه «بیک» در کشور شناخته می شود. 

«خودکار» یک مستند پرتره درباره زندگی علی اکبر
روفوگران پدر نوشت افزار ایران است. کسی که براي اولین بار خودکار بیک و مداد سوسمار نشان را در ایران تولید کرد. کارآفرینی که
یک زندگی بسیار پرفراز و نشیبی را قبل و بعد از انقلاب داشته و بعد از آن که کارخانه اش در اوایل دهه 70 دچار مشکل می شود،
دوباره تولید را چند سال بعد شروع می کند. کلمه «خودکار» اصطلاحی است که وي روي این نوشت افزار جدید در دهه 40 می

 
گذارد. 

مستند «خودکار» براي اولین بار در سیزدهمین جشنواره «سینماحقیقت» در بخش کارآفرینی به نمایش در آمد و موفق به کسب

 
جایزه سوم این بخش شد. 

 
مخاطبان می توانند این اثر را در سامانه فیلیمو تماشا کنند. 

مستند «خودکار» که تهیه کنندگی عطا پناهی تولید شده در خانه مستند و محصول سازمان هنري رسانه اي اوج است.



حرکت ائتلاف بنگاه هاي اقتصادي در مسیر اعتلاي بخش خصوصی

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  90  |  تاریخ: 1399/10/07

علی اژدرکش در گفت وگو با خبرنگار اقتصادي خبرگزاري
فارس با اشاره به تشکیل ائتلاف اقتصادي بنگاه هاي
کوچک و متوسط انقلاب اسلامی گفت: این ائتلاف با
ماموریت هم افزایی میان تمامی بخش هاي دخیل در
اقتصاد کشور اعم از متولی و متصدي پا به میدان گذاشته و

 
در مسیر اعتلاي بخش خصوصی حرکت خواهد کرد.  

سخنگوي ائتلاف اقتصادي بنگاه هاي کوچک و متوسط
انقلاب اسلامی در ادامه به دیدار نمایندگان شوراي مرکزي ائتلاف با  علیرضا رزم حسینی وزیر صنعت، معدن و تجارت اشاره کرد و
گفت:  در این دیدار اهداف و برنامه هاي ائتلاف از سوي علی فاضلی رئیس ائتلاف و همچنین اعضاي شوراي مرکزي حاضر تبیین و
وزیر صمت نیز رهنمودهایی را مطرح و از شکل گیري این ائتلاف به عنوان تشکلی بر پایه ساختارهاي بنیادي کشور اما منطبق با نیاز

 
روز کشور و براساس معیارهاي نوین تشکل گرایی استقبال کرد. 

وي با بیان اینکه ائتلاف به عنوان حلقه واسط، تسهیل و تسریع کننده روابط بین بخش هاي مختلف نقش آفرین در اقتصاد کشور
عمل خواهد کرد، اظهارداشت: باید بپذیریم ساختارهاي زائد، قوانین موازي، بروکراسی اداري و قید و بندهاي که از اقتصاد سنتی
همچنان وجود دارد، چون وزنه هایی سنگین بر پاي اقتصاد کشور زنجیر شده و مانع برداشتن گام هایی بلند در مسیر توسعه شده اند.

اژدرکش ادامه داد: این در حالی است که اقتصاد ایران در همه ابعاد ظرفیت هاي بالایی دارد، اما متاسفانه موانع متعدد موجب شده در

 
بخش هاي مختلف این ظرفیت ها دور از دسترس باقیمانده و یا در مسیر اشتباه سرمایه گذاري و استفاده شود. 

وي با بیان اینکه باتوجه به اهداف تعریف شده براي ائتلاف تمام توان را به کار خواهیم گرفت تا این داشته ها در بهترین شرایط مورد
بهره بردار قرار گیرد، مطرح کرد: براي تحقق این مهم از همه فعالان اقتصادي در هر بخش و حوزه اي دعوت می کنیم تا با پیوستن

 
به ائتلاف قطعه اي از پازل بزرگترین تشکل اقتصاد ي منطقه را تکمیل کنند. 

سخنگوي ائتلاف در ادامه به تبیین اهداف تعریف شده پرداخت و افزود: نقش آفرینی در حوزه گسترش فرهنگ کار، کارآفرینی، احیاء

 
روحیه خدمت جهادي و ایثار و پرورش افسران و سربازان اقتصادي از جمله اهداف این ائتلاف است. 

وي تصریح کرد: اصلاح قوانین اقتصادي، جذب حداکثري فعالان اقتصادي، کمک به احیاء روابط بین تشکلی بخش خصوصی و تعاونی،

 
احیاء مفاهیم مشارکت، رفاه و عدالت اجتماعی و تلاش براي فسادزدایی از بدنه اقتصاد کشور بخش دیگري از اهداف ائتلاف است. 



اژدرکش با بیان اینکه باید اعتراف کنیم که در مدیریت بخش هایی از اقتصاد کشور کوتاهی کرده ایم، توضیح داد: امیدواریم با هم
افزایی که میان بخش هاي اقتصادي کشور با محوریت ائتلاف ایجاد می شود بتوانیم در مسیر تحقق منویات مقام معظم رهبري در

 
حوزه رونق و جهش تولید، اشتغالزایی و حمایت از تولید داخلی قدم برداریم. 

وي در بخشی دیگر از سخنانش به شرایط عضویت در ائتلاف اشاره کرد و گفت: همانگونه که از نام ائتلاف مشخص است، تمامی بنگاه
هاي اقتصادي و همچنین فعالان اقتصادي می توانند در ائتلاف عضو شوند، مشروط براینکه حداقل معیارهاي تعیین شده براي

 
عضویت را داشته باشند. 

سخنگوي ائتلاف افزود: در آتیه نزدیک سامانه هاي ارتباطی ائتلاف فعال خواهند شد که از طریق رسانه هاي کثیرالانتشار اطلاع

 
رسانی خواهد شد و بنگاه ها و فعالان اقتصادي می توانند از این طریق با شرایط آشنا و براي عضویت اقدام کنند. 

سخنگوي ائتلاف اقتصادي بنگاه هاي کوچک و متوسط انقلاب اسلامی بیان داشت: مسلما این ائتلاف در مسیر تضعیف هیچ یک از

 
نهاد هاي اقتصادي بخش خصوصی حرکت نخواهد کرد. 

وي  بیان داشت:  اتاق هاي بازرگانی، اصناف و تعاون، تشکل هاي مادر و ریشه دار بخش خصوصی و تعاونی کشور هستند و باور داریم

 
این سه مجموعه و دیگر تشکل هاي اقتصادي پشتوانه و حامی قدرتمندي براي ائتلاف هستند. 

انتهاي پیام/



پرداخت 6 هزار میلیارد وام اشتغال زایی روستایی به طرحهاي کشاورزي

منبع: ایسکاشماره خبر:  91  |  تاریخ: 1399/10/07

یک مقام مسئول از پرداخت 6 هزار میلیارد تومان تسهیلات براي ایجاد اشتغال پایدار در مناطق روستایی و عشایري خبر داد.

یک مقام مسئول از پرداخت 6 هزار میلیارد تومان تسهیلات براي ایجاد اشتغال پایدار در مناطق روستایی و عشایري خبر داد.



امکانات سازمان زندان ها براي توسعه اشتغال زندانیان استفاده شود

منبع: ایرناشماره خبر:  92  |  تاریخ: 1399/10/07

تهران - ایرنا - رئیس سازمان زندان ها و اقدامات تامینی و تربیتی کشور گفت: بنیاد تعاون زندانیان باید از اموال و امکانات
سازمان زندان ها فقط براي توسعه اشتغال زندانیان استفاده کند و درآمد این بنیاد باید صرف اموري شود که سازمان زندان

ها تعیین می کند.

تهران - ایرنا - رئیس سازمان زندان ها و اقدامات تامینی و
تربیتی کشور گفت: بنیاد تعاون زندانیان باید از اموال و
امکانات سازمان زندان ها فقط براي توسعه اشتغال زندانیان
استفاده کند و درآمد این بنیاد باید صرف اموري شود که

 
سازمان زندان ها تعیین می کند. 

به گزارش روز یکشنبه ایرنا از سازمان زندان ها و اقدامات
تامینی و تربیتی کشور، محمد مهدي حاج محمدي در
مراسم تکریم و معارفه مدیرعامل بنیاد تعاون زندانیان
افزود: محیط هاي کار و اشتغال فرصت هاي بسیار

تأثیرگذاري براي اجراي اصلاحات تربیتی است زیرا بیکاري مقدمه بزهکاري است براین اساس زندانی و خانواده آن ها نیاز به حمایت

 
دارند و اگرچه این موضوع دغدغه همه ما است، اما زمان زیادي نداریم. 

وي ادامه داد: فرصت اصلاح امور بسیار محدود است و در این دوره جدید، بنیاد تعاون باید از اموال و امکانات سازمان زندان ها فقط
براي توسعه اشتغال زندانیان استفاده کند و درآمد بنیاد تعاون باید صرف اموري شود که سازمان زندان ها تعیین می کند که این

 
موضوع نص اصلاح اساسنامه است. 

حاج محمدي اضافه کرد: زندانی باید توانمند، بازاجتماعی و اصلاح شود و قرار است به گونه اي عمل کنیم که این افراد، شرافتمندانه
به زندگی بازگردند. متولی این تحول، بنیاد تعاون زندانیان است. نباید به جاي دغدغه امروز زندگی، نگران آینده زندانیان باشیم و به
بهانه ساختن فرداي زندانی از وضعیت فعلی او غفلت کنیم. عصر جدید بنیاد تعاون قرار است عصر تغییر اولویت ها باشد زیرا بیکاري

 
مقدمه بزهکاري است. 

رئیس سازمان زندان ها اظهارداشت: امروز بحث بر سر اصلاح و تربیت است و محیط هاي کار و اشتغال فرصت هاي بسیار تأثیرگذاري
براي اجراي اصلاحات تربیتی است. زندانی قرار است متحول و تربیت شود و بدون شک هرگونه اشتباه و انحراف ما را در تحقق این

 
آرمان او را ناکام می گذارد در حالی که ما به انجام فعالیت شفاف، زلال و پاك اعتقاد داریم. 

در ادامه این جلسه، رحیم مطهرنژاد مدیرعامل سابق بنیاد تعاون زندانیان، گفت: در این مدت بنیاد تعاون زندانیان تمام تلاش خود را
براي برداشتن گام هاي مؤثر به کار بسته است و بیش از 50 میلیارد تومان مالیات، عملکرد و ارزش افزوده را پرداخت کرده که تا



 
پایان سال 95 آن را تسویه و تا سال 97 نیز این مبلغ را تقسیط کرده است. 

مطهرنژاد افزود: همچنین بنیاد تعاون زندانیان بیش از 35 میلیارد تومان به انجمن حمایت زندانیان کمک کرده و در ساخت زندان نیز

 
آنچه که وسع بنیاد بود انجام داده است. 

در این جلسه، خسرو مختاري مدیرعامل جدید بنیاد تعاون زندانیان، گفت: انتظار از ما تحول است و مدیران تحولگرا باید حمایت
شوند و در بستر کار قرار گیرند. برنامه تحولی مستلزم شناخت و باورهاي ذهن است و بکارگیري منابع و استفاده درست از آن زمینه
ساز این تحول به شمار می رود. ما باید از امکانات موجود به طور دقیق استفاده کنیم و به دنبال ارتقاي جایگاه و رونق فعالیت هایمان

 
باشیم. 

مرتضوي رئیس هیأت مدیره بنیاد تعاون، با تأکید بر باز اجتماعی کردن زندانیان گفت: در آموزه هاي دینی بر حقوق زندانیان تأکید
شده است. زمانی که زندانی مجازات خود را تحمل کرد دیگر نباید دچار محرومیت باشد از سویی دیگر در سند تحول نیز در حوزه

 
بنیاد تعاون به بازنگري در نظام، حرفه آموزي و اشتغال توجه شده است. 

وي با بیان اینکه مأموریت اصلی بنیاد تعاون زندانیان، تمرکز بر حرفه آموزي و اشتغال است، افزود: واقعیت آن است که عدم داشتن

 
درآمد مکفی یکی از علل اصلی جرم به شمار می رود و نداشتن درآمد بدان معناست که فرد توانایی لازم را ندارد. 

رئیس هیأت مدیره بنیاد تعاون افزود: مضایق اقتصادي با ورودي زندان ها رابطه معناداري دارد و باید در حوزه اشتغال، حرفه آموزي

 
گام هاي مؤثري برداریم و به فکر ایجاد درآمد باشیم. 

 
برچسب ها 

 
- سازمان زندان ها 

 
- بنیاد تعاون زندانیان 

- قوه قضاییه



پخش آنلاین مستند «خودکار»

منبع: روزنامه بانی فیلمشماره خبر:  93  |  تاریخ: 1399/10/07

مستند "خودکار" به کارگردانی محمد ثقفی و گویندگی نصراالله مدقالچی در فیلیمو عرضه اینترنتی شد. به گزارش روابط
عمومی خانه مستند، مستند خودکار داستان زندگی علی اکبر رفوگران است که از جوانی مانند خودکار کار کرده و حالا در

دهمین دوره عمر خود به عنوان پدر نوشت افزار ایران و بنیان گذار کارخانه بیک در ...

 
 مستند "خودکار" به کارگردانی محمد ثقفی و گویندگی نصراالله مدقالچی در فیلیمو عرضه اینترنتی شد. 

به گزارش روابط عمومی خانه مستند، مستند خودکار داستان زندگی علی اکبر رفوگران است که از جوانی مانند خودکار کار کرده و

 
حالا در دهمین دوره عمر خود به عنوان پدر نوشت افزار ایران و بنیان گذار کارخانه بیک در کشور شناخته می شود. 

«خودکار» یک مستند پرتره درباره زندگی علی اکبر روفوگران پدر نوشت افزار ایران است. کسی که براي اولین بار خودکار بیک و
مداد سوسمار نشان را در ایران تولید کرد. کارآفرینی که یک زندگی بسیار پرفراز و نشیبی را قبل و بعد از انقلاب داشته و بعد از آنکه
کارخانه اش در اوایل دهه 70 دچار مشکل می شود و بعد دوباره تولید را چند سال بعد شروع می کند واساسا کلمه خودکار

 
اصطلاحی است که ایشان روي این نوشت افزار جدید در دهه 40 می گذارد. 

در مستند «خودکار» به تمامی سوالات و مجهولات ذهنی مردم در خصوص برند "بیک" از جمله اینکه این محصول از کجا آمده؟،آیا

 
در حال حاضر تولید می شود؟ و سرنوشت آن چه شد را پاسخ داده شده است. 

تمام حرف مستند این است که رفوگران یک نفر از آدم هایی است که در این مملکت با وجود صدها مشکل و گرفتاري فراوان که در
آن کودتا، انقلاب، جنگ و تحریم و هرگونه مشکل و گرفتاري که می توان براي یک مملکت تصور کرد را دیدند ولی ایستادند و براي

 
مملکت کار کردند. 

مستند «خودکار» براي اولین بار در سیزدهمین جشنواره سینماحقیقت در بخش کارآفرینی به نمایش در آمد که با استقبال همراه

 
بود و موفق به کسب جایزه سوم این بخش شد و مخاطبان می توانند این اثر را در سامانه فیلیمو تماشا کنند. 

 
مستند «خودکار» که تهیه کنندگی عطا پناهی تولید شده در خانه مستند و محصول سازمان هنري رسانه اي اوج است. 

اشتراك گذاري در: 



ارسال یک نظر در: ''آخرین وضعیت طرح احیاي معادن کوچک در گفت وگو با

سید رضا عظیمی/ در 9 ماهه امسال بیش از 170 معدن کوچک مقیاس احیا

شد''

منبع: معدن 24شماره خبر:  94  |  تاریخ: 1399/10/07

مدیر اجرایی و دبیر شوراي هماهنگی طرح احیا، فعال سازي و توسعه معادن کوچک مقیاس گفت: تاکنون بیش از 170 مورد
از مجموع 200 مورد معادن کوچک مقیاس هدف گذاري شده فعال و احیاء شده که این آمار مربوط به پایان آذرماه است، در

مرحله بعد پایش این معادن...

مدیر اجرایی و دبیر شوراي هماهنگی طرح احیا، فعال سازي و توسعه معادن کوچک مقیاس گفت: تاکنون بیش از 170 مورد از
مجموع 200 مورد معادن کوچک مقیاس هدف گذاري شده فعال و احیاء شده که این آمار مربوط به پایان آذرماه است، در مرحله بعد

 
پایش این معادن تک به تک انجام خواهد شد. 

"سید رضا عظیمی" امروز در گفت وگوي اختصاصی با خبرنگار سایت خبري تحلیلی معدن 24 درخصوص طرح احیا، فعال سازي و
توسعه معادن کوچک مقیاس، افزود: از ابتداي طرح، به عنوان نخستین اقدام به صورت پایلوت همه مسائل و مشکلات معادن مورد

 
بررسی قرار گرفت. 

وي بیان داشت: در ابتدا پنج استان به صورت پایلوت انتخاب شدند، اما با توجه به استقبال انجام شده، آن را به بقیه استان ها تسري

 
داده و در قالب طرح اقتصاد مقاومتی لحاظ کردیم. 

عظیمی ادامه داد: پس از آن، بر اساس مزیت هاي نسبی استانی و شرایط کلی مواد معدنی در هر استان، تحلیل کلی براي مناطق

 
مختلف انجام و گزارش هاي تخصصی تهیه شد. 

این مقام مسئول خاطرنشان کرد: پس از آن شاهد استقبال سرمایه گذاران این زمینه بودیم و توانستیم آنها را به موارد مختلف هدایت

 
کنیم، همچنین توانستیم با حمایت صندوق بیمه سرمایه گذاري فعالیت هاي معدنی به برخی از این سرمایه گذاري ها جهت بدهیم. 

وي بیان داشت: اکنون ورود روش هاي نوین واگذاري معادن کشور براي سرمایه گذاري را مد نظر داریم، به عنوان مثال در استان ها
وقتی می خواهند معدنی را واگذار کنند، معادن موجود در اختیار سازمان صمت آن استان از طریق مزایده واگذار می شود، ما این
موضوع را جهت دار و هدفمند کردیم و به صورت پکیج محدوده هاي معدنی موجود در استان ها در قالب پروانه بهره برداري، پروانه

 
اکتشاف و گواهی کشف (به شرط اینکه فرایندي براي فعال سازي آن معدن در منطقه لحاظ کنند) در نظر گرفتیم. 

عظیمی اضافه کرد: استفاده از بورس به عنوان نماینده واگذاري معادن به عنوان یک پیشنهاد در این طرح مطرح است که پیشرفت

 
خوبی داشته، اما هنوز به تایید نهایی نرسیده است. 

وي خاطرنشان کرد: بورس می تواند به جاي مزایده هاي معدنی استان ها قرار بگیرد، زیرا ظرف خوبی براي موارد قانونی و ارزیابی

 
موارد مالی است. 



 
ضرب الاجل سه ماهه وزیر صمت 

مدیر اجرایی طرح احیا، فعال سازي و توسعه معادن کوچک مقیاس، به فرصت سه ماهه در نظر گرفته شده از سوي وزیر صنعت اشاره
کرد و گفت: مقرر شده طی این مدت اگر معدنی فعال سازي نشود، در اختیار دولت قرار بگیرد، همچنین معادنی که بلاتکلیف هستند

 
را در اختیار سازمان صمت قرار می دهیم تا در مرحله واگذاري، سرمایه گذاران بتوانند از طریق مزایده در آنها برنده شوند. 

وي بیان داشت: نقد کوچکی نسبت به این موضوع وجود دارد و آن اینکه در تهیه این دستورالعمل شتابزده اقدام شده است، زیرا
برخی از این معادن در میانه فرآیندهاي قانونی هستند و به دلیل طولانی شدن فرایندهاي اداري و همچنین موضوع کرونا نتوانستند

 
تاییدیه هایی مثل تاییدیه هاي سازمان منابع طبیعی، محیط زیست و غیره را بگیرند. 

 
عظیمی گفت: به این ترتیب همه معادن با یک نگاه دیده می شوند و به مشکل بر می خورد. 

وي ادامه داد: این موضوع در ادامه ممکن است موج زیادي از اعتراضات را به دنبال داشته باشد و لذا هماهنگی بیشتر بین سازمانهاي

 
صمت و معاونت معدنی وزارتخانه را نیاز دارد. 

این مسئول خاطرنشان کرد: 11 هزار محدوده تحت الشعاع این موضوع قرار می گیرند و آزاد خواهند شد، اما باید روال کار به گونه اي

 
باشد که حقی از کسی تضییع نشود. 

وي گفت: برخی از آنها به دلیل عدم امکان پیگیري و انجام توسط محیط زیست، منابع طبیعی و غیره نتوانستند مجوز هایشان را

 
بگیرند که بیشتر هم به دلیل شیوع کرونا بوده، باید موارد طوري لحاظ شود که حقی از کسی ضایع نشود. 

 
عظیمی بیان داشت: اقدام دیگر در این زمینه، گرفتن مشاور جدید براي نحوه هدفمندسازي واگذاري محدوده هاي معدنی بود. 

وي افزود: بخشنامه اي که از سوي وزارت صنعت صادر شده بود یک اشکال کوچک داشت؛ ما پیشنهاد داده بودیم که این محدوده ها
یک سال در اختیار ما قرار بگیرد تا آنها را بررسی کنیم، اما مدت زمان آن را به 6 ماه تقلیل دادند و در ابلاغیه نهایی تنها دو ماه
فرصت داده شد، در حالی که در مدت دو ماه اجراي آن میسر نبود، در نهایت نیز وزارت صنعت این ابلاغیه را لغو کرد و اکنون مجدداً

 
به دنبال هماهنگ کردن آن هستیم. 

 
تعداد معادن احیا شده 

مدیر اجرایی طرح احیا فعال سازي و توسعه معادن کوچک مقیاس در ادامه خاطرنشان کرد: سال گذشته 146 معدن از مجموع 150

 
معدن هدفگذاري شده، احیا شد، به طوري که همه آنها تحلیل شد و پتانسیل اشتغال زایی و تولید آنها مشخص شده است. 

وي بیان داشت: براي امسال حدود 200 معدن را هدف گذاري کرده بودیم، اما متاسفانه با تغییر نوع نگاه ها به ما اعلام شد که تعداد
آن ها را به یک هزار و 20 عدد ارتقا دهیم که دلیل آن نیز تحت الشعاع قرار دادن معادن سنگ تزئینی از طریق حمایت تعرفه اي بود.

عظیمی ادامه داد: اما با توجه به شرایط اقتصادي و سیاسی کشور، امکان کاهش تعرفه براي تامین صادرات سنگهاي تزئینی با تاخیر

 
مواجه و در نهایت انجام نشد، بر این اساس ما همان 200 معدن را مبنا قرار دادیم. 



وي اظهار داشت: تاکنون بیش از 170 مورد از این معادن فعال شده که این آمار مربوط به پایان آذرماه است، در مرحله بعد این

 
معادن را تک به تک پایش خواهیم نمود. 

مدیر اجرایی طرح احیاء معادن کوچک مقیاس بیان داشت: نقطه قوت طرح ما بررسی هاي کلینیکی بوده که به انجام رساندیم و

 
آرامشی که براي اتصال سرمایه گذاران و معدن داران ما اتفاق افتاد بسیار خوب بود. 

وي گفت: هدف بعدي ما این است که طرح احیا را به عنوان مرجعی براي ارزش گذاري نحوه واگذاري و تنظیم قراردادهاي حقوقی

 
براي بخش سرمایه گذاري و بخش معدن به صورت مشارکتی جمعی داشته باشیم. 

 
اولویت هاي طرح احیاء 

عظیمی افزود: اولویت خاص ما مزیت نسبی استانی و مواد معدنی فلزي است که تقاضاي بیشتري دارند، زیرا بازارشان تضمین شده
است، همچنین مواد معدنی غیر فلزي مثل گچ، سنگ هاي تزئینی و غیره فرصت هاي خوبی براي سرمایه گذاري بوده و ریسک کمی

 
به همراه دارند، ضمن اینکه از بازارهاي صادراتی خوبی هم برخوردارند. 

وي گفت: پیش از این ذغال سنگ هاي حرارتی اصلا مطرح نبودند، اما امروز جزو بازارهاي خوب و سود ده به شمار می روند که مورد

 
استقبال هند و چینی قرار گرفته و تمایل به سرمایه گذاري در این بخش دارند. 

این مسئول خاطرنشان کرد: سنگ هاي قیمتی و نیمه قیمتی نیز به خوبی مورد استقبال قرار گرفته و با توجه به بازارهاي جدیدي که

 
با کمک ایمیدرو ایجاد شده، در آینده جایگاه خوبی خواهند یافت و می توان اشتغال زیادي از این طریق ایجاد کرد. 

 
طرح احیا و تامین مواد اولیه براي چشم انداز 1404 

این مقام مسئول در پاسخ به مشکل تامین سنگ آهن در افق 1404 و نقشی که طرح احیاي معادن کوچک می تواند در تامین مواد
اولیه واحدهاي فولادساز داشته باشد، گفت: مهمترین نقش این طرح، کاهش هزینه هاي تولید مواد معدنی یا حذف واسطه ها در این

 
قسمت است. 

وي بیان داشت: ابتکاري که در اجراي این طرح به کار رفته، موضوع تهاتر مواد معدنی با محصول است و اگر این کار انجام شود، با

 
توجه به کاهش حاشیه سود یا فروش با تهاتر، کمک می کند این زنجیره در مجموع سود ده شود. 

عظیمی افزود: ما در بحث سرمایه گذاري اکتشاف به صاحبان معادن کوچک مقیاس کمک می کنیم، به گونه اي که براي آن بخش از
محدوده هایی که شناخته شده نیستند، کمک می کنیم به کامل کردن زنجیره اکتشاف این مجموعه ها براي افزایش ذخیره اي که

 
می خواهد اتفاق بیفتد. 

دبیر شوراي هماهنگی طرح احیا، بازسازي و توسعه معادن کوچک مقیاس خاطرنشان کرد: براي سرمایه گذارانی که در بخش معدن
مشارکت می کنند، ما اجازه گرفتیم تا خود معدن دار با مشارکتی که از طریق سرمایه گذاري دارد، بتواند جبهه هاي کاري جدید در

 
معدن خود ایجاد کند تا افزایش تولید اتفاق بیفتد. 



وي ادامه داد: در بخش هایی که مربوط به موارد کمتر توسعه یافته است، سعی می شود تا خود شرکت تهیه و تولید در موضوع
مشاوره اکتشاف و غیره ورود کند تا در هم افزایی و ارتقاي اکتشافی مجموعه نقش داشته باشد و در کامل کردن محدوده هاي

 
اکتشافی شان موفق تر باشند. 

عظیمی خاطرنشان کرد: از آنجا که معدن داران ما نمی توانند معادن خود را به لحاظ فنی به خوبی معرفی کنند، بنابراین از لحاظ

 
اصول استانداردهاي مربوط به معرفی بخش معدن به یاري آنان می شتابیم. 

 
پیشنهاد سرمایه گذاري از سوي خارجی ها 

وي گفت: طرف تفاهم ما در این طرح چند کشور از جمله استرالیا و چین هستند که با آن ها تفاهم مستقیم داریم، همچنین یک
مجموعه فرانسوي نیز وجود دارد که در بخش زیرساخت هاي معادن مس به آنها کمک کردیم و به یک مجموعه هندي نیز کمک شد

 
تا در بخش زغال ورودو نمایند. 

مدیر اجرایی طرح احیاء معادن کوچک مقیاس تصریح کرد: به دلیل زیرساخت هاي خوبی که در شرکت تهیه و تولید مواد معدنی از

 
نظر ترجمه، اسناد، کمک هاي فنی نحوه استاندارد معرفی و غیره وجود دارد، ما می توانیم کمک کنیم تا این اتفاق بیفتد. 

مثل گچ، سنگ هاي تزئینی و غیره فرصت هاي خوبی براي سرمایه گذاري بوده و ریسک کمی به همراه دارند، ضمن اینکه از بازارهاي

 
صادراتی خوبی هم برخوردارند. 

وي گفت: پیش از این ذغال سنگ هاي حرارتی اصلا مطرح نبودند، اما امروز جزو بازارهاي خوب و سود ده به شمار می روند که مورد

 
استقبال هند و چینی قرار گرفته و تمایل به سرمایه گذاري در این بخش دارند. 

این مسئول خاطرنشان کرد: سنگ هاي قیمتی و نیمه قیمتی نیز به خوبی مورد استقبال قرار گرفته و با توجه به بازارهاي جدیدي که

 
با کمک ایمیدرو ایجاد شده، در آینده جایگاه خوبی خواهند یافت و می توان اشتغال زیادي از این طریق ایجاد کرد. 

 
طرح احیا و تامین مواد اولیه براي چشم انداز 1404 

این مقام مسئول در پاسخ به مشکل تامین سنگ آهن در افق 1404 و نقشی که طرح احیاي معادن کوچک می تواند در تامین مواد
اولیه واحدهاي فولادساز داشته باشد، گفت: مهمترین نقش این طرح، کاهش هزینه هاي تولید مواد معدنی یا حذف واسطه ها در این

 
قسمت است. 

وي بیان داشت: ابتکاري که در اجراي این طرح به کار رفته، موضوع تهاتر مواد معدنی با محصول است و اگر این کار انجام شود، با

 
توجه به کاهش حاشیه سود یا فروش با تهاتر، کمک می کند این زنجیره در مجموع سود ده شود. 

عظیمی افزود: ما در بحث سرمایه گذاري اکتشاف به صاحبان معادن کوچک مقیاس کمک می کنیم، به گونه اي که براي آن بخش از
محدوده هایی که شناخته شده نیستند، کمک می کنیم به کامل کردن زنجیره اکتشاف این مجموعه ها براي افزایش ذخیره اي که

 
می خواهد اتفاق بیفتد. 



دبیر شوراي هماهنگی طرح احیا، بازسازي و توسعه معادن کوچک مقیاس خاطرنشان کرد: براي سرمایه گذارانی که در بخش معدن
مشارکت می کنند، ما اجازه گرفتیم تا خود معدن دار با مشارکتی که از طریق سرمایه گذاري دارد، بتواند جبهه هاي کاري جدید در

 
معدن خود ایجاد کند تا افزایش تولید اتفاق بیفتد. 

وي ادامه داد: در بخش هایی که مربوط به موارد کمتر توسعه یافته است، سعی می شود تا خود شرکت تهیه و تولید در موضوع
مشاوره اکتشاف و غیره ورود کند تا در هم افزایی و ارتقاي اکتشافی مجموعه نقش داشته باشد و در کامل کردن محدوده هاي

 
اکتشافی شان موفق تر باشند. 

عظیمی خاطرنشان کرد: از آنجا که معدن داران ما نمی توانند معادن خود را به لحاظ فنی به خوبی معرفی کنند، بنابراین از لحاظ

 
اصول استانداردهاي مربوط به معرفی بخش معدن به یاري آنان می شتابیم. 

 
پیشنهاد سرمایه گذاري از سوي خارجی ها 

وي گفت: طرف تفاهم ما در این طرح چند کشور از جمله استرالیا و چین هستند که با آن ها تفاهم مستقیم داریم، همچنین یک
مجموعه فرانسوي نیز وجود دارد که در بخش زیرساخت هاي معادن مس به آنها کمک کردیم و به یک مجموعه هندي نیز کمک شد

 
تا در بخش زغال ورودو نمایند. 

مدیر اجرایی طرح احیاء معادن کوچک مقیاس تصریح کرد: به دلیل زیرساخت هاي خوبی که در شرکت تهیه و تولید مواد معدنی از

 
نظر ترجمه، اسناد، کمک هاي فنی نحوه استاندارد معرفی و غیره وجود دارد، ما می توانیم کمک کنیم تا این اتفاق بیفتد. 



یونیسف به داد کودکان گرسنه در انگلیس می رسد/ بیش از یک پنجم انگلیسی

ها فقیر هستند

منبع: اسلام تایمزشماره خبر:  95  |  تاریخ: 1399/10/07

اسلام تایمز: یونیسف براي اولین بار به کمک نهادهاي خیریه اي در انگلیس می آید که هدف آن ها سیر کردن شکم کودکان
گرسنه در این کشور است؛ در حال حاضر، از هر پنج انگلیسی، یک نفر در فقر به سر می برد.

 
 

اسلام تایمز: یونیسف براي اولین بار به کمک نهادهاي خیریه اي در انگلیس می آید که هدف آن ها سیر کردن شکم کودکان گرسنه

 
در این کشور است؛ در حال حاضر، از هر پنج انگلیسی، یک نفر در فقر به سر می برد. 

به گزارش اسلام تایمز، شبکه بریتانیایی بی بی سی روز جمعه، 19 دسامبر 2020 (29 آذر 99)، خبري تحت این عنوان منتشر کرد:
«یونیسف براي اولین بار به کودکان در انگلیس غذا می دهد.» به همین بهانه مروري در اندیشکده ها و رسانه هاي انگلیسی کرده ایم
تا وضعیت فقر را در این کشور بیش تر بررسی کنیم. انگلیس یکی از کشورهاي اروپایی است که همچنان با معضل فقر دست به
گریبان است. شاید به خاطر شهرت نظام پادشاهی این کشور و شهرت لندن به عنوان یکی از گران ترین شهرهاي جهان باشد که فقر
در انگلیس بیش تر نمود دارد، اما به هر حال، فقر و بی خانمانی از سال ها پیش در انگلیس وجود داشته است. اگرچه بحران کرونا در
انگلیس به بحران فقر دامن زده است، اما وضعیت معیشتی بسیاري از مردم این کشور حتی قبل از شیوع کرونا هم بغرنج بود؛ و

 
همین، پیامدهاي شیوع کرونا در انگلیس را خطرناك تر هم کرده است. 

 
 

 
گزارشی از بی خانمان ها در انگلیس در آستانه سال نوي میلادي 

سازمان تحقیقاتی «مؤسسه مطالعات مالی مستقر در لندن اخیراً طی گزارشی تحت عنوان «سطح زندگی، فقر و ناعدالتی در بریتانیا:
2020 به ارائه برخی آمارها و واقعیت ها درباره فقر در انگلیس تا پیش از شروع بحران کرونا پرداخته است. آن چه در ادامه می آید



 
چکیده ي «یافته هاي کلیدي» گزارش این مؤسسه است. 

◄ بحران کووید-19 در زمانی رخ داد که رشد درآمد پیشاپیش چندین سال بود که بی نهایت ناامیدکننده بود. درآمد میانه (متوسط)
خانوار در سال 2019-2018 (آخرین داده هاي موجود) اساساً معادل همان درآمد سال 2016-2015 بود. این رکودِ درآمدها پس از
احیاي زودگذرِ اقتصادي بعد از «رکود بزرگ» اتفاق افتاد. نتیجه ي ترکیبیِ این دو، یک دهه شرایط بی سابقه ي ضعف در بهبودِ
سطح زندگی بوده است. متوسط درآمد، پیش از کسر هزینه مسکن، در این یک دهه نسبت به هر دوره ده ساله دیگري از زمان شروع

 
ثبت این آمار در سال 1961، کم تر بوده است. 

 
«سوپرمارکت غذاهاي دورریز» در انگلیس 

◄ مقصر اصلیِ آخرین موردِ توقفِ رشد درآمد واقعی، افزایش تورم از سال 2016 بوده است؛ تورمی که تا اندازه اي به کاهش ارزش

 
پوند پس از همه پرسی برگزیت بود. 

◄ درآمد متوسط براي افراد 60 سال یا بالاتر در سال 2019-2018، معادل 12 درصد بیش تر از رکود قبلی در سال 2007-2008

 
بود، در حالی که درآمد متوسط در میان بقیه جمعیت در این مدت فقط 3 درصد افزایش یافت. 

 
این در حالی است که طی سال هاي اخیر، رشد درآمد هم براي جمعیت سال خورده و هم براي جمعیت جوان متوقف شده بود. 

◄ اوضاع براي خانوارهاي کم درآمد از این هم بدتر بوده است: این خانوارها پنج سال رکود در درآمد واقعی شان را بین سال هاي
2014-2013 تا 2019-2018 تجربه کرده اند. این معضل تماماً به خاطر کاهش درآمد حاصل از مزایاي درون سنِ اشتغال و
تخفیفات مالیاتی بود که رشد درآمد دوره اشتغال را خنثی کرده است. مزایاي سن اشتغال در این مدت به شکل نقدي ثابت بوده و

 
بنابراین افزایش تورم از سال 2016 به بعد، ارزش این مزایا را، با احتساب تورم، 5 درصد کاهش داده است. 

 
 

 
پلیس شهر وینزر در حال جمع آوري بی خانمان ها پیش از مراسم ازدواج شاه زاده هري 

◄ روي هم رفته، فقر نسبی (بر اساس محاسبه درآمد پس از کسر هزینه هاي مسکن) در سال 2019-2018 معادل 22 درصد بود؛ و
این رقم از اوایل سال 2000 به بعد نوسان زیادي نداشته است. البته این تغییرات، براي برخی گروه هاي خاص، مشهودتر بوده اند. فقر
نسبی در میان افراد بالغ بدون فرزند و در سن اشتغال از سال 2012-2011 کاهش یافته است. این در حالی است که فقر نسبی در

 
میان کودکان 3 درصد افزایش یافته است؛ پایدارترین افزایشِ فقرِ نسبی کودکان از اوایل دهه 1990 به بعد. 

◄ فقر مطلق پس از کسر هزینه هاي مسکن از درآمد در سال 2019-2018، معادل 19 درصد بود؛ رقمی که طی دو سال قبل عملاً
بدون تغییر بوده است. عدم پیشرفت در کاهش فقر مطلق طی سال هاي اخیر ناامیدکننده بوده است: فقر مطلق بین سال هاي
2011-2010 تا 2019-2018 تنها 1/4 درصد کاهش یافته است، در حالی که کاهش این نوع فقر در مدت مشابه در دهه هاي

 
گذشته به طور متوسط حدود 5 تا 6 درصد بود. 

◄ کارگرانی که معیشت شان طی بحران کووید-19 بیش تر در معرض خطر است، معمولاً پیشاپیش درآمدِ به نسبت کمی داشتند و
به نسبت احتمال بیش تري داشت که حتی قبل از شروع بحران در فقر باشند. کارکنان شاغل در «بخش هاي تعطیل شده»، مانند
هتل داري، پیشاپیش تقریباً دو برابرِ سایر کارمندان احتمال داشت که در فقر باشند؛ نرخ فقر در میان صاحبان مشاغل آزاد در این



بخش ها از این هم بیش تر بود. در میان گروه هایی که نمی توانند از خانه کار کنند، نرخ فقر در میان نظافتچی ها و آرایشگرها بیش

 
تر است. 

 
دست کم یک میلیون فقیر در انگلیس نیازمند غذا هستند. 

◄ در سال 2019-2018 تنها 12 درصد از افراد غیرمستمري بگیر در خانه هایی زندگی می کردند که هیچ کدام از ساکنان آن ها

 
درآمد شغلی نداشتند؛ این رقم در مقایسه با 18 درصد در سال 1995-1994 معادل یک سوم کاهش داشت. 

 
روند این پیشرفت به احتمال بسیار زیاد در نتیجه شیوع کووید-19 تضعیف می شود. 

◄ به رغم افزایش موقت کمک هزینه هاي اعلام شده در واکنش به شیوع کووید-19، 19 درصد مردم انگلیس، حتی قبل از شیوع

 
کرونا، در فقر مطلق زندگی می کردند 

حمایت نظام کمک هزینه اي دولت در سال 2020 از خانوارهاي فاقد شاغل، نسبت به سال 2011 کم تر است. اگر سیاست هاي
دولت تغییري نمی کرد، تعداد خانواده هاي فاقد فرد شاغل و مشمول دریافت کمک هزینه در سال 2021-2020 به طور متوسط 10

 
درصد کم تر از خانواده هاي مشمول در سال 2011 بود؛ این رقم درباره خانواده هاي فاقد شاغل و داراي فرزند 12 درصد است. 

 
سبک منحصربه فرد طراحی براي جلوگیري از خوابیدن بی خانمان ها زیر یک پل در انگلیس 

 
فقر در میان کودکان 

قطعاً آسیب پذیرترین قشر در مقابل فقر، کودکان هستند و انگلیس در این زمینه نیز، به ویژه پس از شیوع کرونا، دچار بحران شده
است. خبرگزاري انگلیسی گاردین اخیراً در گزارشی به نقل از اندیشکده «مؤسسه لگاتوم» نوشت حدود 700,000 شهروند انگلیس در
نتیجه شیوع کرونا به جمع فقرا در این کشور اضافه شده اند (و شمار فقرا در انگلیس را به بیش از 15 میلیون نفر، معادل 23 درصد از
جمعیت، رسانده اند) که از این تعداد، 120,000 نفر کودك هستند البته معضل فقر در میان کودکان هم پدیده تازه اي در انگلیس
نیست و بحران کرونا صرفاً آن را «تشدید» کرده است. نگاهی به گزارش هاي قبلی درباره فقر کودکان در انگلیس این واقعیت را

 
شفاف تر می کند. 

 
 

 
فقر در مدارس انگلیس 

شبکه بی بی سی از سال ها پیش تا کنون گزارش هاي زیادي درباره فقر کودکان در انگلیس منتشر کرده است؛ از زندگی کودکانی که
بعضی روزها «باید از خوردن غذا صرف نظر کنند تا از پس پرداخت قبض ها برآیند»، تا هشدار درباره افزایش یک میلیون کودك به
جمع کودکان فقیر در بریتانیا حتی در خانواده هاي شاغل در نتیجه سیاست هاي دولت، و گزارش مشهور سال گذشته میلادي
(2019) که در آن یک مدیر مدرسه تعریف کرده بود که بعضی از «دانش آموزان مدرسه او به حدي گرسنه هستند که پس از ورود به
مدرسه در سطل آشغال ها دنبال غذا می گردند با این حال، اخبار جدیدي هم در این باره وجود دارد که ابتداي همین گزارش به آن

 
اشاره شد. 

یکی از کارمندان یک بانک غذا در لندن بسته هاي غذایی را براي توزیع در یک کلیسا آماده می کند 



یونیسف، آژانس مسئول کمک هاي بشردوستانه به کودکان در سراسر جهان، براي اولین بار تصمیم گرفته در قالب طرح «قدرت غذا
براي نسل کووید» با اعطاي دست کم 24,000 پوند کمک مالی به برخی سازمان هاي خیریه در انگلیس به تغذیه کودکان فقیر در
این کشور کمک کند. به گزارش یونیسف، دلیل این کمک آن است که «پاندمی فقر غذایی در بریتانیا را افزایش داده است. تخمین
زده می شود فرزندانِ یک پنجم از خانواده ها دارند گرسنگی را تجربه می کنند.» «آنا کتلی» نماینده یونیسف در انگلیس در همین

 
باره می گوید: «ما یکی از ثروتمندترین کشورهاي جهان هستیم و نباید متکی به بانک هاي غذا یا کمک هاي غذایی باشیم.» 

«کریس فورستر» عضو یکی از نهادهاي خیریه اي که قرار است از طرف یونیسف حمایت شود، می گوید هرگز فکرش را نمی کرده که
روزي یونیسف به آن ها کمک مالی کند، اما خوشحال است که با این کمک ها می توانند خوراکی هاي تازه میان کودکان تقسیم
کنند. مادر خانواده اي با سه فرزند نیز در این باره می گوید: «مطمئناً هرگز نمی گذارم فرزندانم بدون غذا بمانند؛ براي همین هم

 
پیش آمده که دو یا سه روز خودم هیچ چیزي نخورم. اولویت من بچه هایم هستند و هر کاري می کنم تا غذاي کافی داشته باشند.» 

 
یک دودوتا چهارتاي پیچیده 

در حالی که طبق گزارش ها حدود 3/5 میلیون کودك فقیر در انگلیس وجود دارند، این کشور سال گذشته حدود 18/7 میلیارد دلار
«بودجه کمک به توسعه» تعیین کرد. این رقم معادل 0/7 درصد از درآمد ناخالص ملی این کشور بود؛ درصدي که سازمان ملل
پیشنهاد می کند کشورهاي توسعه یافته براي کمک به توسعه پایدار در کشورهاي دیگر اختصاص بدهند. به عنوان نمونه، دولت
انگلیس بخش زیادي از کمک هاي خارجی خود را صرف اهدافی از جمله کمک به رفع فقر در کشورهایی مانند پاکستان، سوریه،

 
اتیوپی، نیجریه و افغانستان می کند اما آیا نمی شود از این بودجه استفاده ي دیگري کرد؟ 

 
محموله هاي کمک هاي خارجی انگلیس آماده سوار شدن به یک هواپیماي آنتونوف An-12B براي ارسال به کشورهاي دیگر 

حسابی سرانگشتی، که ظاهراً براي مقامات انگلیسی پیچیده است، نشان می دهد اگر 18/7 میلیارد دلار کمک خارجی دولت انگلیس
در سال 2019 را تقسیم بر 3/5 میلیون کودك فقیر در این کشور کنیم، به رقم 5,342 دلار، یا به عبارت دیگر، ماهی 445 دلار به
ازاي هر کودك، می رسیم. این یعنی اگر (چنان که عده اي در داخل انگلیس خواهان آن هستند کمک هاي خارجی لندن صرف
کمک به فقرا در داخل انگلیس شود، ماهیانه به هر کودك فقیر انگلیسی بیش از 400 دلار کمک هزینه تعلق می گیرد. خبر خوب (یا
بد) این که برخی گزارش ها حکایت از کاهش کمک هاي خارجی دولت انگلیس به 0/5 درصد درآمد ناخالص ملی در سال آینده
میلادي دارد، اگرچه این کاهش تا اندازه اي به دلیل شیوع کروناست و مشخص نیست آیا مبلغ حاصل از این کاهشِ کمک هاي
خارجی، صرف فقرا در انگلیس خواهد شد یا خیر. اگر این اتفاق بیفتد، احتمال زیادي دارد دیگر نیازي به دخالت یونیسف براي سیر

 
کردن شکم کودکان در انگلیس هم نباشد. 

مرجع : خبرگزاري مشرق



سودي که به جیب پایتخت نشینان و آلودگی که سهم جنوبی ها می شود

منبع: روزنامه وقایع اتفاقیهشماره خبر:  96  |  تاریخ: 1399/10/07

زمانی که بحث آلودگی هوا مطرح می شود افکار عمومی به سمت کلان شهر تهران معطوف می شود اما در جنوبی ترین نقطه
کشور در تمامی روزهاي سال با بحران زیست محیطی و آلاینده هاي شیمیایی دست به گریبان بوده که همه اینها ارمغان

صنایع غرب بندرعباس است.

سرویس جامعه وقایع اتفاقیه - به نقل از هرمز؛ بندرعباس به عنوان مرکز هرمزگان در سال هاي اخیر با رشد روز افزونی که در
صنایع مختلف داشته به عنوان مرکز توسعه جنوب کشور عناوین دهن پرکن پایتخت اقتصادي کشور، قطب تجارت کشور، شهر

 
آلومینیوم و غیره را به یدك می کشد. 

فراوانی نعمت هاي خدادادي در این خطه از جنوب سبب پیداش شرکت هاي بزرگی مانند فولاد، آلومینیوم، پالایشگاه هاي نفت و

 
گاز، نیروگاه توانیر، شرکت کشتی سازي تاید واتر و صدها واحد بزرگ و کوچک موجود در این محدوده شده است. 

هر چند که عنوان دهان پرکن قطب اقتصاد کشور را بندرعباس به یدك می کشد؛ اما این موضوع در سالهاي اخیر نه تنها دردي از

 
این شهرساحلی را دوا نکرده بلکه خود زخمی جدید بر پیکر رنجور و محروم بندرعباس است. 

 
دود و ذرات ناشی از فعالیت هاي تولیدي سهم هرمزگان از همجواري با بنگاه هاي اقتصادي 

هرمزگان علی رغم دارا بودن بنگاه هاي بزرگ اقتصادي اما بنا بر گفته کارشناسان جز پنج استان محروم و فقیر کشور به شمار می
رود و به نظر می رسد سهم مردمان نجیب هرمزگان و بندرعباس از وجود صنایع بزرگ در استان تنها دود و ذرات ناشی از فعالیت

 
هاي تولیدي است. 

زمانی که بحث آلودگی هوا مطرح می شود افکار عمومی به سمت کلان شهر تهران معطوف می شود اما در جنوبی ترین نقطه کشور
در تمامی روزهاي سال با بحران زیست محیطی و آلاینده هاي شیمیایی دست به گریبان بوده که همه اینها ارمغان صنایع غرب

 
بندرعباس است. 

تجمیع صنایع بزرگ در محدوده غرب بندرعباس سایه سیاهی از آلاینده ها را بر شهر افکنده تا این قسمت از شهر، به قطب سونامی

 
بیماري هاي تنفسی و انواع سرطان ها تبدیل شود. 

با توجه به قرارگیري بخش عظیمی از فعالیت هاي اقتصادي در حدفاصل بین منتهی الیه غربی حوزه استحفاظی شهر بندرعباس تا دو

 
راهی گچین با عبور از این مناطق با چشم غیر مسلح نیز می توان سایه سیاه آلاینده در هواي اطراف صنایع را مشاهده کرد. 

چه میزان از درآمد و مالیات هاي این بنگاه هاي بزرگ اقتصادي سهم مردم هرمزگان و بندرعباس می شود سوالی بوده که ذهن مردم

 
ساحل نشن هرمزگانی که دودها و آلودگی هاي این صنایع را تحمل می کنند به وجود می آید. 



 
سودي که به جیب پایتخت نشینان و آلودگی که سهم جنوبی ها می شود 

شنیده ها حاکی از آن بوده که صاحبان برخی از شرکت هاي بزرگ اقتصادي در هرمزگان پایتخت نشین و یا در استان دیگر سکونت

 
دارند و مالیات هاي این صنایع به جیب آنها می رود. 

انصاف نیست آلودگی شدید در غرب بندرعباس، بیماري هاي قلبی عروقی، سکته هاي قلبی، کاهش سیستم ایمنی بدن در مقابل
بیماري ها، بروز بیماري هاي ریوي و تنفسی، ایجاد حساسیت هاي پوستی و چشمی و بروز انواع سرطان هاي مجاري تنفسی سهم

 
ساکنان روستاهاي اطراف این صنایع و هزاران کارگري باشد که چرخ تولید کشور را می چرخانند. 

بیش از 70 شرکت در هرمزگان مالیات خود را در سایر استان ها و تهران پرداخت می کنند؛ بی شک اگر مالیات هاي این شرکت ها

 
در استان اخذ و براي آبادانی این منطقه مورد استفاده قرار گیرد هرمزگان و مرکز آن شهر بندرعباس تبدیل به گلستان می شود. 

 
سهم مردم هرمزگان از صنایع مختلف و مناطق آزاد تجاري چیست؟ 

احمد مرادي، نائب رئیس کمیسیون انرژي مجلس شوراي اسلامی با اشاره به نرخ بالاي بیکاري در میان جوانان و فارغ التحصیلان
هرمزگانی اظهار کرد: جوانان هرمزگانی با کمترین امکانات و در جوار صنایع و پالایشگاههاي این استان تحصیل می کنند و به سن کار

 
می رسند اما از اشتغال در همین صنایع محرومند. 

مرادي با اشاره به نیاز کشور به رشته هاي تخصصی در صنایع مختلف تولیدي گفت: تخصص و آموزش رشته هاي مورد نیاز جامعه،

 
ایجاد اشتغال و کار تولیدي براي کشور از مواردي است که باید به صورت جدي پیگیري شوند. 

نماینده مردم هرمزگان با بیان اینکه هرمزگان به دلیل برخورداري از صنایع مختلف نظیر صنایع فولاد، آلومینیوم، پالایشگاه ها و بنادر
از جایگاه ویژه اي در کشور برخوردار است گفت: امروزه استان هرمزگان نه تنها در سطح کشور بلکه در سطح بین المللی شناخته

 
است به گونه اي که صنعت آلومینیوم به تنهایی 50درصد از میزان آلومینیوم کشور و بعضا تا 100درصد را تولید می کند. 

مرادي با اشاره به اینکه در زمینه تولید فولاد باید به 10میلیون تن برسیم افزود: افزایش تولید نیازمند مهارت آموزي و علم آموزي

 
است که باید توسط دانشجویان توانمند همین استان محقق شود. 

وي با طرح این سوال که سهم مردم استان از صنایع مختلف و مناطق آزاد تجاري چیست افزود: شاید در گذشته این سوال در ذهن
مسئولان، نمایندگان و نخبگان نبوده و یا ابراز نکرده اند لذا این موضوع را باید به مسئولان رده بالاي کشور بفهمانیم که سهم ما

 
کجاست. 

نماینده مردم هرمزگان ادامه داد: حتی با طرح سوال از وزیر پرسیده ام که چرا مالیات صنایع یک نقطه باید در نقطه اي دیگر پرداخت

 
شود چون این مسئله اي است که تاکنون مورد توجه قرار نگرفته است. 

مرادي اضافه کرد: اگر مالیات صنایع استان در همین استان پرداخت شود قطعا وضعیت مدارس، دانشگاه، اشتغال، بیمارستان و ورزش
و…. متناسب با در آمدهاي ما توسعه پیدا می کنند که در حقیقت این موضوع یکی از مطالبات و درخواست هاي دانشجویان و مردم

 
از نمایندگان خود در مجلس است. 



وي با بیان اینکه که در همه رشته ها ظرفیت استفاده از نیروهاي متخصص و توانمند را داریم و باید این باور را به مسئولان کشور
منتقل کنیم، خاطرنشان کرد: مطالبه گري گام اساسی در استان هرمزگان است که باید از مسیر نخبگان بگذرد و همه در کنار هم این

 
کار را براي مردم انجام دهیم همچنین نخبگان و نیروهاي توانمند شناسایی شوند تا بتوانیم از ظرفیت آنها استفاده کنیم. 

 
70 شرکت فعال اقتصادي هرمزگان مالیات خود را در استانی دیگر می پردازند 

مسیحی، معاون درآمدهاي مالیاتی سازمان امور مالیاتی کشور نیز با اشاره به طرح سوال احمد مرادي، نماینده هرمزگان در مجلس
شوراي اسلامی گفت: این نماینده مجلس در خصوص عدم پرداخت مالیات پالایشگاه نفت ستاره  خلیج فارس به استان هرمزگان از
وزیر اقتصاد سوال کردند که موضوع در سازمان امور مالیاتی کشور در حال رسیدگی است و طبق قانون عواید مالیات وصول شده را به

 
هرمزگان باز می گردانیم. 

معاون درآمدهاي مالیاتی سازمان امور مالیاتی کشور بیان کرد: مشابه پالایشگاه نفت ستاره در حال حاضر محل فعالیت 70 شرکت در

 
هرمزگان است که مالیات خود را در سایر استان ها و تهران پرداخت می کنند و در تلاشیم این موضوع را نیز حل و فصل کنیم. 

 
شرکت هاي مستقر در هرمزگان باید مالیات خود را در استان بپردازند 

فریدون همتی، استاندار هرمزگان درخصوص وضعیت پرداخت مالیات شرکت هاي مستقر در استان اظهار کرد: زمانی که این شرکت
ها دچار مشکل می شوند از مسئولان استان تقاضاي کمک دارند که استان نیز از آن ها تقاضاي پرداخت مالیات در همین استان را

 
دارد و مالیات یکی از ابزار مدیریت و ایجاد هماهنگی محسوب می شود. 

استاندار هرمزگان عنوان کرد: پرداخت این مالیات ها در هرمزگان داراي مزایاي فراوانی براي هرمزگان بوده و می تواند مشکل هاي
بسیاري از مردم این استان را برطرف سازد و کشور اکنون با درآمدهاي مالیات اداره می شود و نباید چیزي را فراتر از قانون تفسیر

 
کرد و یا براي قانون وضع شده و استثناء قرار داد. 

همتی بیان کرد: هیچ گاه راضی نیستیم یک ریالی از کسی به نفع دولت اضافه گرفته شود اما آنچه قانون معین کرده باید دقیق اجرا
شود، براي پرداخت مالیات بنگاه هایی که خارج از این استان مالیات خود را پرداخت می کنند مانند ستاره خلیج فارس مستندها و

 
مدارك لازم جمع اوري در مرکز سیاسی اداري کشور موضوع پیگیري می شود. 

وي افزود: اداره کل امور مالیاتی هرمزگان توانایی بالایی براي رسیدگی به پرونده ها و مالیات ستانی دارد و تهران هم ادعا می کند
زمانی که اداره کل واحدهاي بزرگ در آنجا متمرکز است در تهران کارهاي مالیات ستانی و رسیدگی به پرونده انجام شود که این

 
مطلوب این استان نیست. 

استاندار هرمزگان خاطر نشان کرد: معتقدیم باید طبق قانون کارها انجام شود و قانون تأکید دارد واحدها و بنگاه هاي اقتصادي در
محل فعالیت مالیات خود را بپردازند، بنابراین به دنبال تحقق این حُکم قانونی بوده و تفسیرهاي متفاوتی که از قانون وجود دارد باید

 
به تبدیل به تفسیر واحد شده تا به یک تصمیم مناسب برسیم. 

علی اي حال انتظار می رود با پیگیري مسئولان شاهد پرداخت مالیات بنگاه هاي اقتصادي غرب بندرعباس در خود استان باشیم و با



 
اخذ آن شاهد پیشرفت روز افزون و زدودن غبار محرومیت در هرمزگان شویم. 

انتهاي پیام/



ایجاد 20 هزار شغل با توسعه پس کرانه در بندرشهید رجایی

منبع: فریناشماره خبر:  97  |  تاریخ: 1399/10/07

ایجاد 20 هزار شغل با توسعه پس کرانه و زیرساخت هاي بندري در بندر شهید رجایی را می توان مهمترین دستاورد امضاي
تفاهم نامه هاي جدیدي دانست که با سرمایه گ...

ایجاد 20 هزار شغل با توسعه پس کرانه و زیرساخت هاي
بندري در بندر شهید رجایی را می توان مهمترین دستاورد
امضاي تفاهم نامه هاي جدیدي دانست که با سرمایه
گذاري 100 هزار میلیارد ریالی و 800 میلیون ریالی در

 
این خطه حاصل می شود. 

به گزارش فرینا، کارشناسان اقتصادي، طرح هاي متعدد
توسعه اي در بندرشهیدرجایی را گامی در راستاي اقتصاد

مقاومتی و کمک به توانمندي هاي داخلی می دانند که از جمله آن می توان به سرمایه گذاري بخش خصوصی در پس کرانه 2 هزار

 
و400 هکتاري و برج کنترل ترافیک دریایی در این منطقه اشاره کرد. 

مجتمع بندري شهید رجایی سال 64 در شرایط سخت جنگ تحمیلی با هدف به توسعه ایران بهره برداري رسید و ازآن سال تاکنون
شاهد تحولات بزرگ در زمینه تکمیل زیر ساختهاي از جمله بندرخلیج فارس، پایانه کانتینري، راه آهن،جرثقیل هاي بزرگ ریلی،

 
مکنده ها و پایانه هاي نفتی این بندر بودیم. 

این سرمایه گذاري نشان از توجه جدي دولت به امر توسعه در فضاي گسترده اقتصادي بوده که بتوان بازارهاي رقابت بین المللی در
حوزه هاي مختلف را فتح کرد و کشور را از بن بست هاي ساختگی و حباب هاي دست وبارگیر که بیشتر از سوي دشمنان ایجاد شده

 
را ازبین برد. 

یکی از سیاست هاي دولت تدبیر وامید تبدیل بنادر کشور به بندرهاي نسل سوم بوده که بندر شهید رجایی با توجه سوابق وتوانمندي
و زیر ساخت هاي اولیه و همچنین ارتباط با 80 بندر دنیا زمینه براي رفتن به سمت نسل جدید فراهم شده ومی رود که این امر با

 
توسعه باراندازها امکان پذیر است. 

موقعیت ممتاز جغرافیایی، دسترسی به آب هاي آزاد جهان از طریق خلیج فارس، اتصال به شبکه بین المللی راه آهن و جاده ابریشم،
برخورداري از تجهیزات و امکانات مدرن، نزدیکی به مناطق آزاد کیش و بنادر حوزه خلیج فارس این بندر را به پایگاهی راهبردي

 
تبدیل کرده است. 

برخورداري از اراضی پشتیبانی براي واگذاري به سرمایه گذاران در راستاي انجام فعالیت هاي پشتیبانی، صنعتی، نفتی و خدماتی در
قالب قراردادهاي bot، boot، اجاره کوتاه مدت، میان مدت و بلند مدت، نزدیک بودن با قطب هاي اصلی تولیدي، صنعتی و

 
پتروشیمی کشور، از ظرفیت هاي خاص این منطقه است. 



6تفاهم نامه سرمایه گذاري در بندر شهید رجایی شامل سرمایه گذاري به ارزش 100 هزار میلیارد ریال و 800 میلیون یورو در زمینه
""احداث کارخانه روي، سرب، منگنز و مس""، ""احداث و توسعه کارخانجات لوازم جانبی، توسعه و تجمیع کارخانجات صنعتی""،
""احداث پالایشگاه آلومینا، راه اندازي و تأمین مالی پروژه هاي صنایع از طریق صندوق بورسی"" و ""احداث کارخانجات

 
کانتینرسازي"" درشرایط سخت اقتصادي هفته گذشته اجرایی و عملیاتی شد. 

منطقه ویژه اقتصادي بندر شهید رجایی به عنوان بزرگ ترین بندر تجاري کشور با وجود داشتن ظرفیت هاي تولید، ایجاد ارزش
افزوده، دسترسی به آب هاي آزاد و زیرساخت هاي مناسب مزیت هاي مناسبی براي سرمایه گذاران دارد؛ موضوعی که مدیرعامل
سازمان بنادر و دریانوردي روز چهارشنبه گذشته در سفري یک روزه به استان هرمزگان و بازدید از طرح هاي توسعه اي

 
بندرشهیدرجایی به آن صحه گذاشت. 

محمد راستاد در این بازدید که با رویکرد بررسی وضعیت بنادر استان هرمزگان و ارزیابی عملیاد ورود کشتی ها و تخلیه و بارگیري
انجام شد، ابرازداشت: بندرشهید رجایی به عنوان مهم ترین و بزرگ ترین بندر تجاري ایران حدود 50 درصد از کل سهم حمل و نقل

 
دریایی کشور را به عهده دارد. 

برطبق گفته معاون وزیر راه، تخلیه و بارگیري 42 میلیون تن در سال جاري یکی از دستاوردهاي خوب بندر شهید رجایی بوده است و
در حال حاضر به صورت همزمان تخلیه و بارگیري 29 کشتی درحال انجام است که نشانگر ظرفیت بالاي بندر شهید رجایی در این

 
عرصه می باشد. 

راستاد یکی دیگر از اهداف این سفر خود به هرمزگان بازدید از طرح هاي توسعه اي بندر شهید رجایی عنوان کرد و افزود: طرح
توسعه اسکله هاي نفتی بندر شهید رجایی با یک روند خوبی در حال اجرا است و حداکثر تا پایان بهمن سال جاري شاهد پهلوگیري

 
کشتی نفت کش به یکی از سه پست اسکله درحال احداث باشیم. 

به گفته مدیرعامل سازمان بنادر و دریانوردي،با تکمیل این سه پست اسکله در مجموع 30 میلیون تن به ظرفیت سالانه بندر شهید
رجایی اضافه خواهد شد که حداکثر تا خرداد سال آینده تکمیل و به بهره برداري می رسد، یک توسعه مهمی براي کشور محسوب می

 
شود. 

مدیرکل بنادر و دریانوردي هرمزگان و مدیر منطقه ویژه اقتصادي بندر شهیدرجایی نیز با اشاره به اهمیت موقعیت راهبردي منطقه
خلیج فارس و ضرورت ایجاد زیرساخت هاي لازم براي پشتیبانی از تولیدات فرآورده هاي نفتی پالایشگاه هاي کشور معتقد است: با
فراهم آوردن زمینه لازم براي توسعه فعالیت هاي تجاري و ترانزیتی با کشورهاي هدف می توان علاوه بر افزایش سهم ایران از صنعت

 
بانکرینگ در منطقه، نقش موثري در آبادانی و رونق معیشت ساحل نشینان ایفا نمود. 

علیرضا محمدي کرجی ران در گفت وگو با ایرنا، ادامه داد: طرح هاي توسعه اي براي تقویت فعالیت هاي در این بندر نفتی چه با
مشارکت سازمان و چه از طریق جذب سرمایه گذار بخش خصوصی درحال انجام است و می توان به احداث سه پست اسکله نفتی

 
جدید به عنوان طرح هاي مهم توسعه اي سازمان بنادر و دریانوردي (طرح سال جهش تولید) اشاره کرد. 

محمدي کرجی ران ادامه داد: از طرفی اهمیت طرح هاي توسعه از جمله بندرهاي نفتی در منطقه ویژه اقتصادي بندر شهید رجایی به
قدري در توسعه اقتصاد کشور مهم است که در هشت ماهه امسال، 10 میلیون و 428 هزار تن انواع مواد نفتی از اسکله هاي بندر



 
شهید رجایی بارگیري شد که در هم سنجی با مدت مشابه سال گذشته آمارها رشد 20 درصدي را نشان می دهند. 

به گفته وي، در این مدت در مجموع 19 میلیون و 674هزار تن تخلیه و بارگیري صورت گرفت که پنج درصد رشد صورت گرفته و در

 
این مدت 790 فروند نفتکش نیز در اسکله هاي مختلف این بندر پهلو داده شده است. 

""بندر نفتی خلیج فارس"" داراي 12 پست اسکله به طول یک هزار و 200متر و عمق متوسط 7.5 متر و 330 هکتار محوطه در
حال بهره برداري و اراضی پشتیبانی است و به دلیل موقعیت استراتژیک، قرار گرفتن در مسیر ترانزیتی شمال جنوب و نزدیکی به

 
صنایع و پالایشگاه هاي منطقه به عنوان مهم ترین بندرنفتی زیرمجموعه سازمان بنادر محسوب می شود. 

توسعه پایانه کانتینري بندر شهید رجایی در مرحله سه یکی دیگر از طرح هاي مهم این بندرشهید رجایی است که طبق برنامه ریزي
اداره کل بنادر و دریانوردي هرمزگان انتظار می رود تا پایان سال جاري از مجموع یک هزارو400 متر اسکله، مرحله سوم آن حدود

 
900 متر تکمیل و به بهره برداري برسد. 

مدیرکل بنادر و دریانوردي هرمزگان با اشاره به اهمیت طرح هاي توسعه اسکله هاي نفتی و پایانه کانتینري بندر شهید رجایی
اظهارداشت: طرح توسعه بندر شهید رجایی چه در بحث طراحی و چه در حوزه ساخت کاملا به شکل بومی و با تکیه بر توان داخلی

 
در حال انجام است. 

محمدي کرجی ران ادامه داد: مرحله سوم طرح توسعه بندر شهید رجایی نیز یکی از طرح هاي بزرگ بندرسازي در کشور می باشد

 
که هم از نظر تجهیزات فنی و هم روند ساخت و سازهاي عمرانی داراي پیچیدگی هاي خاص و ویژگی هاي منحصر به فرد است. 

وي دراین باره یادآور شد: مرحله 3 توسعه پایانه کانتینري این بندر در مجموع شامل احداث 1400 متر اسکله، 4 میلیون متر مکعب
لایروبی و احداث 113 هکتار محوطه کانتینري پسکرانه است که با حداکثر توان داخلی در دست اجراست و تکمیل این مرحله شرایط
براي پهلوگیري کشتی هاي بزرگ کانتینري با ظرفیت 18 هزار TEU در بندر شهید رجایی را فراهم و 2.2 هزارTEU کانتینر به

 
ظرفیت این بندر اضافه می شود. 

با توجه به وسعت استان هرمزگان وبرخورداري از بنادر و جزایر متعدد همچنین موقعیت استراتژیک، مرکز VTS (کنترل ترافیک
دریایی) بندر شهید رجایی از حساس ترین و پرترافیک ترین مراکز دریایی کشور و همچنین مرکز MRCC (جستجو ونجات دریایی)
استان هرمزگان، افزون بر60 درصد از عملیات هاي جستجو و نجات دریایی و شرایط استقرار را در پهنه هاي آبی و حاکمیتی

 
جمهوري اسلامی ایران به خود اختصاص داده است. 

مدیر منطقه ویژه اقتصادي بندر شهید رجایی، از دیگر طرح هاي مهم بندرشهید رجایی که با توان داخلی و در راستاي اقتصاد
مقاومتی درحال اجراست به ""برج کنترل ترافیک دریایی"" این بندر اشاره کرد و افزود: این برج با 62.2 متر ارتفاع و 20 درصد
پیشرفت فیزیکی در حال احداث است و برنامه ریزي شده حداکثر طی یک سال آینده این برج کاملا تکمیل، تجهیز و به بهره برداري

 
برسد. 

محمدي کرجی ران توجه جدي به افزایش مشارکت بخش خصوصی در سرمایه گذاري و توسعه بندر و کمک به رفع چالش ها را یکی
ازهدف گذاري هاي مهم در بندرشهید رجایی عنوان کرد و ادامه داد: عملیات ساخت این برج به صورت 24 ساعته و بر اساس برنامه

 
زمان بندي زیر نظارت مستقیم واحد مهندسی و عمران اداره کل و اداره HSE بندر درحال پیشروي است. 



به گفته مدیرمنطقه ویژه اقتصادي بندر شهید رجایی، بر اساس پیش بینی هاي صورت گرفته این طرح مهم درخرداد ماه 1401 اتمام

 
و مورد بهره برداري قرار می گیرد. 

یادآوري این نکته نیز مهم است که؛ مزیت هاي بندر شهید رجایی براي سرمایه گذاري بسیار مناسب بوده و اهمیت و شاهد این ادعا
را نیز می توان در انعقاد 6 تفاهم نامه سرمایه گذاري بخش خصوصی در پسکرانه 2هزار و400 هکتاري بندر شهید رجایی مثال زد که
پنج شنبه گذشته چهارم دي در با حضور محمد اسلامی، وزیر راه و شهرسازي، فریدون همتی استاندارهرمزگان و محمد راستاد

 
مدیرعامل سازمان بنادر در تهران به امضا طرفین رسید. 

تفاهم نامه سرمایه گذاري که استاندارهرمزگان معتقد است با امضاي تفاهم نامه هاي سرمایه گذاري در بندر شهید رجایی، به ایجاد

 
نسل جدید بنادر دربندر شهید رجایی و به دنبال آن ایجاد اشتغال بیشتر در این استان منجر خواهد شد. 

این تفاهم نامه ها شامل قردادهایی چون سرمایه گذاري به ارزش 100 هزار میلیارد ریال و800 میلیون یورو در زمینه «احداث
کارخانه روي، سرب، منگنز و مس»، «احداث و توسعه کارخانجات لوازم جانبی، توسعه و تجمیع کارخانجات صنعتی»، «احداث
پالایشگاه آلومینا، راه اندازي و تامین مالی طرح هاي صنایع از طریق صندوق بورسی» و «احداث کارخانجات کانتینرسازي» اجرایی و

 
عملیاتی است. 

استاندار هرمزگان با اشاره به ظرفیت هاي اقتصادي در این استان، نرخ مشارکت اقتصادي هرمزگان را اما بیش از 50 درصد توصیف

 
کرده و گفته است: این درحالی که متوسط کشوري این نرخ، 39 درصد می باشد. 

به گفته فریدون همتی، با احداث و راه اندازي کارخانجات تولیدي در پسکرانه بندر شهید رجایی، این بندر به مرکزي براي تولیدات با
ارزش افزوده و مرکز لجستیک تبدیل می شود که موجب ارتقاي نسل بندر به نسل سوم و کاهش قابل توجه هزینه هاي حمل و نقل و

 
انبارداري می شود. 

سازمان بنادر و دریانوردي پیش از این نیز الگوي صادرات و تولید مبتنی بر ارزش افزوده در بنادر تجاري را در بنادر امام خمینی(ره) و

 
بندر امیرآباد به اجرا درآورده است. 

""بندر شهید رجایی"" به علت فاصله کوتاه از مسیر اصلی تردد بین قاره اي کشتی ها، با قرار گرفتن در محل تلاقی راهگذر ترانزیتی
شمال به جنوب، مهم ترین دروازه واردات و صادرات کشور محسوب می شود ودرشرایطی که افزون بر 90 درصد جابه جایی محموله
هاي تجاري کشور از طریق حمل و نقل دریایی صورت می گیرد، بندر شهید رجایی به تنهایی عهده دار بیش از 53 درصد حجم کل

 
این مبادلات در زمینه ترانزیت، واردات، صادرات و سایر فعالیت هاي بندري است و تاثیرگذاري ویژه اي در اقتصاد منطقه دارد. 

این بندر مهم و راهبردي در 23 کیلومتري غرب بندرعباس مرکز استان هرمزگان که در شمال جزیره قشم و تنگه هرمز واقع شده با
داشتن روابط دریایی و مبادله کالا با 80 بندر شاخص بین المللی به عنوان بزرگ ترین بندرتجاري و کانتینري و هم چنین دروازه

 
طلایی اقتصاد ایران مطرح بوده و سهم 50 درصدي از تجارت ایران را به خود اختصاص داده است. 

بندر مهم و راهبردي شهید رجایی در 23 کیلومتري غرب بندرعباس مرکز استان هرمزگان و در شمال جزیره قشم و تنگه هرمز واقع
شده است که با داشتن روابط دریایی و مبادله کالا با 80 بندر شاخص بین المللی به عنوان بزرگترین بندرتجاري و کانتینري و



 
همچنین دروازه طلایی اقتصاد ایران مطرح است و سهم 50 درصدي از تجارت ایران را به خود اختصاص داده است. 

این بندر با داشتن ظرفیت هاي مختلفی همچون پایانه نفتی، کانتینري، کالاهاي فله، جرثقیل هاي بزرگ ریلی و زرافه اي، اتصال به

 
راه آهن سراسري و اراضی پشتیبانی، نقش حیاتی براي اقتصاد دریا محور در کشور ایفا می کند. 

این منطقه ویژه اقتصادي یکی از مهم ترین کریدورهاي ترانزیتی بین المللی درجهان است و در مرکز کریدور ترانزیتی جنوب به

 
شمال قراردارد. 

یکی دیگر از موفقیت بزرگ بندر شهیدرجایی داشتن ظرفیت هاي بزرگ براي پهلوگیري کشتی هاي اقیانوس پیما و کانتینربر بوده که

 
امروزه حمل ونقل دریایی در بندرهاي مهم جهان به واسطه با صرفه بودن از این روش استفاده می کنند. 

از 71 بندر موجود در هرمزگان 32 بندر فعال بوده که از یک سو در اقتصاد داخلی بویژه در امر صادرات و واردات جایگاه ویژه اي در
توسعه کشور دارد و از سوي دیگر با تسهیل انتقال کالا به بازارهاي آسیاي میانه، برگ برنده جمهوري اسلامی ایران براي حضور موثر

 
در بازارهاي جهانی است. 

بندرهاي موجود در این استان داراي 156 پست اسکله براي پهلوگیري کشتی ها هستند که از این تعداد، 11 بندر با کاربري تجاري،
15 بندر چندمنظوره، 2 بندر مسافري، 21 بندر صیادي، 10 بندر صنعتی، 7 بندر نفتی و 5 بندر با کاربري هاي متفرقه است.



پیامد بودجه براي کسب وکارها

منبع: اقتصاد آنلاینشماره خبر:  98  |  تاریخ: 1399/10/07

دو کمیسیون «صنعت و معدن» و «بهبود محیط کسب وکار و رفع موانع تولید» اتاق تهران در نشستی مشترك به بررسی
لایحه بودجه سال آینده و نیز پیامد هاي آن بر فضاي کسب وکار پرداختند.

دو کمیسیون «صنعت و معدن» و «بهبود محیط کسب
وکار و رفع موانع تولید» اتاق تهران در نشستی مشترك به
بررسی لایحه بودجه سال آینده و نیز پیامد هاي آن بر

 
فضاي کسب وکار پرداختند. 

به گزارش اقتصادآنلاین به نقل از دنیاي اقتصاد؛ پیامدهاي
لایحه بودجه 1400 براي فضاي کسب وکار زیر ذره بین قرار گرفت. نمایندگان بخش خصوصی در نشست مشترك دو کمیسیون
«صنعت و معدن» و «بهبود محیط کسب وکار و رفع موانع تولید» اتاق تهران به بررسی لایحه بودجه 1400 پرداختند و با بررسی
اعداد و ارقام مندرج در آن، این لایحه را بیش از اندازه خوش بینانه و دور از واقع نگري در اقتصاد توصیف کردند. بروز تورم سنگین
حاصل از کسري بودجه و تشدید فشار هاي مالیاتی بر کسب وکار هایی که شفافیت بر آنها حاکم است، دو نگرانی عمده فعالان عضو

 
این دو کمیسیون بود. 

دو کمیسیون «صنعت و معدن» و «بهبود محیط کسب وکار و رفع موانع تولید» اتاق تهران در نشستی مشترك به بررسی لایحه
بودجه سال آینده و نیز پیامد هاي آن بر فضاي کسب وکار پرداختند. لایحه بودجه سال آینده با رقم 2435هزار میلیارد تومان به
مجلس ارائه شده که این رقم به میزان 18 درصد نسبت به لایحه بودجه سال 1399 رشد داشته است. جزئیات اسکلت مالی سال
1400 نشان می دهد بودجه عمومی در نظر گرفته شده 929 هزار میلیارد تومان است که قرار است 248 هزار میلیارد تومان آن از
محل مالیات، عوارض و گمرك تامین شود. بر این اساس، درآمد هاي مالیاتی سال آینده نسبت به آنچه براي سال جاري پیش بینی
شده بود، 40 هزار میلیارد تومان افزایش یافته است. همچنین قرار است 199 هزار میلیارد تومان از بودجه عمومی از محل فروش 3/
2 میلیون بشکه نفت تامین شود. افزون بر این، قرار است 125 هزار میلیارد تومان از محل اوراق مشارکت، 95 هزار میلیارد تومان از
محل فروش شرکت ها و 75 هزار میلیارد تومان از صندوق توسعه ملی تامین شود. دولت پیش بینی کرده است که 70 هزار میلیارد
تومان نیز از فروش اوراق سلف نفتی کسب کند. در این رابطه رئیس کمیسیون صنعت و معدن اتاق تهران با بیان اینکه دولت نرخ ارز
را در لایحه بودجه معادل 11 هزار و 500 تومان تعیین کرده است، گفت: بخش اعظم درآمد ها وابسته به فروش نفت بوده و اصلا
مشخص نیست که محقق شود و دولت به نحوي لایحه بودجه را تدوین کرده که گویی قرار است تحریم ها رفع شوند. ضمن آنکه
وضعیت ما از نظر FATF نیز مشخص نیست و پرسش حائز اهمیت آن است که به فرض فروش این میزان نفت، پول آن چگونه قرار
است به کشور بازگردانده شود. پرسش دیگري که وجود دارد این است که دولت چگونه می خواهد افزایش مالیات را محقق کند، آیا
این افزایش از محل کاهش معافیت ها یا فرار هاي مالیاتی خواهد بود یا این افزایش قرار است فشار بیشتري را به کسب وکار هایی که
به صورت قانونمند فعالیت می کنند، وارد کند؟ محمدرضا زهره وندي معتقد است احتمالا 50 درصد از درآمد هاي پیش بینی شده،
محقق نمی شود و کسري بزرگی در دخل و خرج دولت ایجاد می شود که مهم ترین عارضه چنین حجمی از کسري بودجه، تورم



خواهد بود. در عین حال، این لایحه، دولت آینده را مقروض خواهد کرد. ضمن آنکه گویی دولتمردان در تدوین این بودجه به این نکته

 
توجه نکرده اند که اقتصاد در سال 1399 تحت تاثیر کرونا بوده و بودجه سال1400 را براي یک شرایط عادي تنظیم کرده اند. 

اهداف لایحه بودجه 1400 در ادامه این جلسه مشاور عالی رئیس اتاق تهران، به بررسی کلیات لایحه بودجه سال 1400 کشور
پرداخت. ابراهیم بهادرانی اهداف تعیین شده در این لایحه را «مبنا قرار دادن اقتصاد مقاومتی در اتخاذ سیاست ها»، «افزایش رشد
جمعیت»، «مقابله با شیوع ویروس کرونا و کاهش آثار اقتصادي ناشی از آن»، «توجه به معیشت مردم»، «رشد بلندمدت با تمرکز بر
صادرات غیرنفتی»، «مهار تورم و رفع موانع تولید و تسهیل کسب وکار» و «ایجاد اشتغال و رفع رکود تورمی» عنوان کرد. به گفته
بهادرانی، از بودجه عمومی کشور براي سال آینده که معادل 841 هزار میلیارد تومان است، تنها نزدیک به 38 درصد آن، معادل 318
هزار میلیارد تومان شامل درآمدها می شود. براي تامین بقیه بودجه عمومی 225 هزار میلیارد تومان فروش دارایی (شامل نفت و
اموال منقول و غیرمنقول) در نظر گرفته شده و 298 هزار میلیارد تومان هم از طریق استقراض یا فروش شرکت هاي دولتی تامین

 
می شود. او افزود: دولت فقط به اندازه 38 درصد از هزینه هایش درآمد دارد و براي تامین بقیه یا باید دارایی بفروشد یا قرض بگیرد. 

مشاورعالی رئیس اتاق تهران گفت: درآمدها در لایحه بودجه سال بعد نسبت به بودجه سال جاري 10 درصد رشد داده شده، واگذاري
دارایی هاي سرمایه اي که شامل فروش نفت و دارایی می شود نسبت به بودجه امسال، 110 درصد رشد یافته و تملک دارایی هاي
مالی که همان استقراض از صندوق توسعه ملی، فروش اوراق یا شرکت هاست 70 درصد افزایش یافته است. بهادرانی با اشاره به اینکه
در بودجه سال آینده، هزینه هاي جاري نسبت به بودجه امسال 46 درصد افزایش نشان می دهد که براي اقتصادي در وضعیت کنونی
کشور اصلا قابل توجیه نیست، تصریح کرد: هزینه هاي عمرانی 3/ 18 درصد رشد کرده و تملک دارایی هاي مالی هم که استقراض
است و باید پرداخت شود 112 درصد رشد یافته است. متاسفانه دین پرداخت اوراق هر سال بیشتر و سنگین تر می شود. او سپس
خاطرنشان کرد که در سال 1400 کسري تراز عملیاتی که در حقیقت کسر بودجه واقعی است، حدود 319 هزار میلیارد تومان برآورد
می شود که 121 هزار میلیارد تومان آن از محل واگذاري دارایی هاي سرمایه اي و عمدتا فروش نفت است و 198 هزار میلیارد تومان
دیگر آن هم از محل واگذاري دارایی هاي مالی شامل فروش اوراق و سهام شرکت ها قرار است تامین شود. به این ترتیب براي سال
آینده، از 637 هزار میلیارد تومان هزینه هاي جاري، 50 درصد از طریق درآمدها و 31 درصد از طریق استقراض و 19 درصد نیز از

 
محل فروش دارایی ها تامین می شود. 

او تاکید کرد که وابستگی این بودجه به نفت 41 درصد است که برخلاف سیاست هاي مقاومتی و به غیر از سال 1392 که این رقم 4/
42 درصد بود بیشتر از تمام سال هاي دیگر دهه 1390 است. بهادرانی سپس به درآمدهاي مالیاتی پیش بینی شده در لایحه بودجه
سال آینده اشاره کرد و با بیان اینکه این میزان نسبت به بودجه امسال، 21 درصد رشد دارد، افزود: این در حالی است که با توجه به
پیش بینی تورم 30 درصدي سال آینده و رشد تولید ناخالص داخلی 2/ 3 درصد که از سوي سازمان هاي بین المللی براي سال بعد
پیش بینی شده، باید درآمدهاي مالیاتی دست کم 2/ 33 درصد افزایش داده شود که در این صورت، حدود 32 هزار میلیارد تومان به
درآمد مالیاتی کشور اضافه می شود. او در عین حال تصریح کرد که باید براي سال آینده، راهکارهایی براي حذف معافیت هاي مالیاتی

 
و فرارهاي مالیاتی که به گفته مسوولان، حدود 40 هزار میلیارد تومان است، لحاظ شود. 

ابراهیم بهادرانی در ادامه، به درآمدهاي پیش بینی شده در لایحه بودجه سال 1400 از محل صادرات نفت و گاز که معادل 3/ 2
میلیون بشکه در روز درنظر گرفته شده، اشاره کرد و افزود: با توجه به پیش بینی قیمت نفت براي سال آتی که 40 دلار لحاظ شده و
اینکه قیمت هر دلار نیز 11 هزار و 500 تومان درنظر گرفته شده، حدود 199 هزار میلیارد تومان از محل صادرات نفت براي سال
آینده پیش بینی شده است که با توجه به عدم تعیین تکلیف تحریم ها و اینکه عرضه نفت در جهان در شرایط فعلی روزانه معادل 9
میلیون بشکه در روز بیش از تقاضا وجود دارد، بعید است که کشور بتواند از پول نفت پیش بینی شده در این لایحه بهره مند شود. او
سپس تصریح کرد که با این شرایط، صادرات نفت خام در لایحه بودجه سال آینده باید به 800 هزار بشکه در روز تعدیل شود. وي در



ادامه افزود: بر اساس لایحه بودجه سال آینده، قرار است حدود 8 میلیارد دلار از درآمد نفتی کشور به نرخ 4200 تومان به کالاهاي
اساسی، خوراك دام و تجهیزات اختصاص یابد که این تخصیص به فساد بیشتر دامن خواهد زد، ضمن آنکه درآمد دولت را نیز به
میزان 176 هزار میلیارد تومان کاهش می دهد، بنابراین پیشنهاد می شود دولت دلار 4200 تومانی را به طور کامل حذف کند و این
میزان درآمد نفتی را به نرخ نیمایی به فروش برساند و از این محل، 110 هزار میلیارد تومان صرفه جویی شده و 60 هزار میلیارد

 
تومان دیگر نیز می تواند به بخش فقیر جامعه تخصیص یابد. 

تسري پرداخت مالیات به بخش تاریک اقتصاد عباس آرگون، عضو کمیسیون صنعت و معدن اتاق تهران نیز با انتقاد از عدم برنامه
محوري در کشور و اینکه قوانین برنامه اي با یکدیگر همخوانی ندارد، گفت: ما به عنوان بخش خصوصی باید برنامه محوري را از
سیاست گذار مطالبه کنیم. در عین حال از دیگر مطالبات ما باید کوچک سازي دولت و استقرار نظام جامع مالیاتی باشد. او با بیان
اینکه یکی از مشکلات ما عدم عدالت مالیاتی است، گفت: باید پرداخت مالیات به بخش هاي تاریک اقتصاد نیز تسري پیدا کند تا

 
فشار تنها روي کسانی که به طور شفاف فعالیت می کنند، وارد نشود. 

علی اصغر اژدري، کارشناس کمیسیون بهبود محیط کسب وکار و رفع موانع تولید اتاق تهران نیز گفت: فارغ از جزئیات بودجه، آنچه
حائز اهمیت است، کیفیت فضاي کسب وکار و محیطی است که دولت براي فعالیت بخش خصوصی ایجاد می کند. تورم، نرخ ارز،
مالیات و کسري بودجه، اثر خود را بر فعالیت بخش خصوصی می گذارد و هرچه کسري بودجه کمتر باشد، تبعات کمتري متوجه

 
بخش خصوصی خواهد بود. 

پربیننده ترین استراتژي هاي صادراتی ایران در سال2021 آهن 1000تومان گران شد اجماع براي عرضه کامل فولاد در بستر شفاف
بورس کالا وجود دارد ادعا کنندگان فساد مالی در فولادمبارکه، مدارك خود را به مراجع قضایی ارائه دهند اقبال حقیقی ها به شرکت

هاي غیردلاري



محمد خالدي

پرداخت وام 6 هزار میلیاردي اشتغال زایی روستایی به طرح هاي کشاورزي

منبع: خبرگزاري صنایعشماره خبر:  99  |  تاریخ: 1399/10/07

مدیرکل دفتر امور اقتصادي جهاد کشاورزي از پرداخت وام 6 هزار میلیاردي اشتغال زایی روستایی به طرح هاي کشاورزي
خبر داد.

 
مدیرکل دفتر امور اقتصادي جهاد کشاورزي: 

 
پرداخت وام 6 هزار میلیاردي اشتغال زایی روستایی به طرح هاي کشاورزي 

 
مدیرکل دفتر امور اقتصادي جهاد کشاورزي از پرداخت وام 6 هزار میلیاردي اشتغال زایی روستایی به طرح هاي کشاورزي خبر داد. 

 
مدیرکل دفتر امور اقتصادي جهاد کشاورزي از پرداخت وام 6 هزار میلیاردي اشتغال زایی روستایی به طرح هاي کشاورزي خبر داد. 

 
اشتغال در مناطق روستایی 

 
به گزارش خبرگزاري صنایع، محمد خالدي با اشاره به مسئله اشتغال زایی روستایی، اظهار کرد: 

از کل 13 هزار و 380 میلیارد تومان تسهیلات تخصیص یافته به طرح هاي مشمول قانون حمایت از توسعه و ایجاد اشتغال در مناطق

 
رو ستایی و عشایري در چهار مرحله، 6 هزار میلیارد تومان تسهیلات براي 40 هزار و 500 طرح کشاورزي پرداخت شده است. 

 
وي در خصوص تولید شغل در جامعه ر وستایی، پیش بینی کرد: 

 
95 هزار شغل با جذب این تسهیلات و راه اندازي طرح در مناطق روستایی و عشایري کشور ایجاد شود. 

 
سهم بخش هاي مختلف از تسهیلات پرداختی 

 
خالدي در خصوص سهم بخش هاي مختلف از این تسهیلات 6 هزار میلیارد تومانی، بیان کرد: 

از 6 هزار میلیارد تومان تسهیلات پرداختی، نزدیک به 13 درصد آن به طرح هاي گلخانه اي، 21 درصد صنایع تبدیلی و تکمیلی و

 
51 درصد به بخش دامپروري در مناطق روستایی و بقیه آن به سایر طرح هاي کشاورزي و عشایري پرداخت شده است. 

مدیرکل دفتر امور اقتصادي وزارت جهاد کشاورزي، سهم این بخش از کل منابع 1.5 میلیارد دلاري قانون حمایت از توسعه و ایجاد
اشتغال پایدار در مناطق رو ستایی و عشایري را بر اساس آئین نامه اجرایی آن 45 درصد، فعالیت هاي خدماتی و فناوري اطلاعات 15
درصد، صنایع و معادن کوچک و صنایع دستی هر یک 10 درصد و سرمایه در گردش واحدهاي مستقل در نواحی روستایی را 10

 
درصد عنوان کرد. 



 
وي، سهم 45 درصدي بخش کشاورزي از کل این تسهیلات را ناکافی خواند و اظهار داشت: 

وزارت جهاد کشاورزي پیگیر افزایش این سهم تا 70 درصد است، زیرا آمارها نشان می دهد تقاضا براي جذب این تسهیلات براي

 
فعالیت ها و طرح هاي کشاورزي در مناطق روستایی و عشایري بیشتر است. 

 
خالدي در ادامه افزود: 

تاکنون 60 هزار میلیارد تومان طرح متقاضی براي دریافت این تسهیلات در سازمان هاي جهاد کشاورزي در کشور داشتیم که 30

 
هزار میلیارد تومان از این طرح هاي کشاورزي در دستگاه هاي اجرایی تأیید شده اند. 

همچنین وزارت جهاد کشاورزي به دنبال آن است که از محل منابع بازگشتی تسهیلات طرح هاي راه اندازي شده این بخش، سهم

 
خود را در مرحله پنجم نیز براي اجراي طرح هاي مناطق روستایی و عشایري دریافت کند. 

 
اصلاح قانون حمایت از توسعه و اشتغال در مناطق روستایی 

مدیرکل دفتر امور اقتصادي وزارت جهاد کشاورزي با بیان این که مجلس شوراي اسلامی نیز درصدد اصلاح قانون حمایت از توسعه و

 
ایجاد اشتغال پایدار در مناطق رو ستایی و عشایري است، خاطرنشان کرد: 

درخواست براي اصلاح این قانون از مجلس قبل آغاز شد و در مجلس یازدهم در حال پیگیري است و وزارت جهاد کشاورزي می تواند
با دفاعیات خود در روند اصلاحات، سهم بخش کشاورزي را از منابع تسهیلات توسعه اشتغال پایدار در مناطق روستایی و عشایري

 
افزایش دهد. 

 
وي در ادامه افزود: 

با توجه به ماهیت و ظرفیت مناطق رو ستایی، امکان افزایش سهم بخش کشاورزي از منابع تخصیصی جدید و منابع برگشتی وجود

 
دارد. 

 
میزان پرداخت این تسهیلات به استان ها 

 
مدیرکل دفتر امور اقتصادي جهاد کشاورزي در پایان پیرامون میزان پرداخت این تسهیلات به استان ها، اظهار داشت: 

بیشترین تسهیلات توسعه اشتغال پایدار در مناطق روستایی و عشایري به استان هاي کرمانشاه با 10 درصد، خراسان رضوي 7.5

 
درصد، کرمان 5 درصد، فارس 5 درصد و سیستان و بلوچستان 4.5 درصد پرداخت شده است. 

 
همچنین این تسهیلات با کارمزد 6 درصد در مناطق برخوردار و 4 درصد در مناطق مرزي و کم برخوردار تخصیص می یابد. 

 
حمایت از توسعه و ایجاد اشتغال در مناطق رو ستایی و عشایري 



به گزارش خبرگزاري صنایع، قانون حمایت از توسعه و ایجاد اشتغال در مناطق روستایی و عشایري از سوي دولت در سال 96 به
صورت مستقل از روند موجود تسهیلاتی در بخش هاي مختلف تصویب شد و وزارت تعاون، کار و امور اجتماعی مجري اصلی اجراي

 
آن است. 

انتهاي پیام///



یزدي ها ربات گردگیر پنل هاي خورشیدي ساختند

منبع: همشهريشماره خبر:  100  |  تاریخ: 1399/10/07

پژوهشگران و فناوران دانشگاه یزد با بهره گیري از دستاوردهاي روز دنیا موفق به ساختن ربات گردگیر پنل هاي خورشیدي
شدند.

به گزارش همشهري آنلاین به نقل از مهر، عضو هیأت
علمی دانشکده مهندسی مکانیک و مجري این طرح گفت:
با توجه به نیاز روزافزون استفاده از انرژي هاي تجدیدپذیر
مانند انرژي خورشیدي براي تولید انرژي، تولید برق
فتوولتائیک توسط پنل هاي خورشیدي رو به گسترش
است از طرف دیگر در کنار توجه به بحث پدافند غیرعامل،
توزیع مراکز تولید برق فتوولتائیک در پشت بام ها می تواند
ضمن کمک به اقتصاد خانواده، هزینه و استهلاك انتقال و
توزیع برق در بین و داخل شهرها را به میزان قابل توجهی

 
کاهش دهد. 

روح االله عزیزي تفتی افزود: از آن جا که آلودگی پنل هاي خورشیدي تأثیر بسزایی در کاهش بازدهی و طول عمر آن ها دارد، در حال
حاضر، تمیزکاري پنل ها با شستشو توسط نیروي انسانی انجام می شود که این امر با چالش هایی مانند فراموشی شستشو یا نیاز به
شستشو بعد از هر طوفان و گرد و خاك همراه است بنابراین، یک ربات گردگیر کم هزینه براي پنل هاي خورشیدي پشت بامی

 
طراحی و ساخته شد تا عملیات تمیزکاري را به صورت خودکار انجام دهد. 

وي عنوان کرد: این ربات که با همکاري حمیدرضا احمدي شاپورآبادي، دانشجوي کارشناسی مهندسی مکانیک، سیدامیرحسین
مشتاقیون، دانشجوي کارشناسی ارشد مهندسی کامپیوتر طراحی و ساخته شده براي انواع چیدمان هاي پنل هاي خورشیدي قابل
استفاده است به طوري که در زمان هاي از پیش تعیین شده به صورت خودکار فعال شده و عملیات تمیزکاري را به دو صورت خشک

 
یا تر انجام می دهد. 

عضو هیأت علمی دانشکده مهندسی مکانیک دانشگاه یزد دستیابی به فناوري ساخت یک ربات بومی، سادگی استفاده از ربات، هزینه
ي پایین آن، تمیزکاري خودکار پنل ها در بازه هاي زمانی قابل برنامه ریزي و کاهش مصرف آب براي تمیزکاري پنل ها را از جمله
دستاوردهاي این پروژه عنوان کرد و افزود: این پروژه براي سه نفر به صورت مستقیم ایجاد اشتغال کرده و فرآیند ثبت اختراع این

 
طرح در حال انجام است. 

عزیزي تفتی افزود: افزایش سطح هوشمندي ربات براي فعال شدن بعد از هر طوفان یا گرد و خاك به روشی اقتصادي و بهینه سازي
ساختار مکانیکی به منظور کاهش بیش تر وزن و افزایش سهولت حرکت و کیفیت تمیزکاري از برنامه هاي آتی جهت توسعه طرح

است.



اعلام زمانبندي تهیه واکسن براي دي ماه

منبع: شعار سالشماره خبر:  101  |  تاریخ: 1399/10/07

شعار سال: عبدالرضا رحمانی فضلی شنبه شب در برنامه نگاه یک سیما اظهار کرد: موضوع واکسن از ابتدا مورد توجه همه
کشور ها بود و همه به دنبال تولید واکسن بودند و ما نیز این کار را در داخل انجام دادیم و موسسات مختلفی این کار را

شروع کردند. با توجه به تأیید وزارت بهداشت، دو سه مورد مراحل خوبی رسیده اند ...

شعار سال: عبدالرضا رحمانی فضلی شنبه شب در برنامه نگاه یک سیما اظهار کرد: موضوع واکسن از ابتدا مورد توجه همه کشور
ها بود و همه به دنبال تولید واکسن بودند و ما نیز این کار را در داخل انجام دادیم و موسسات مختلفی این کار را شروع کردند. با

 
توجه به تأیید وزارت بهداشت، دو سه مورد مراحل خوبی رسیده اند و با واکسن ایرانی امیدواریم پاسخگوي نیاز باشیم. 

وي ادامه داد: همزمان در ستاد و جلسات با حضور رییس جمهوري، دکتر روحانی به تامین و تهیه واکسن تا زمان تولید واکسن ایرانی

 
تاکید کردند و وزیر بهداشت نیز پیگیر این موضوع است. 

وزیر کشور عنوان کرد: امروز نیز در ستاد، گزارشی ارائه شد که با زمانبندي انجام شده که از سوي وزیر بهداشت، این زمان دي ماه

 
اعلام شده و تهیه واکسن در حال انجام است. 

رحمانی فضلی توضیح داد: ما با تحریم و مشکل انتقال منابع مالی روبرو هستیم؛ نخست قرار شد از محل پولی که در کشور هاي
مختلف داریم هزینه هاي واکسن تامین شود و با قول و تاکید رییس جمهوري این موضوع انجام می شود. تاکید بر این بوده که درجه

 
ریسک واکسن، پایین و درجه صحت آن بالا باشد. 

وي یادآور شد: ما دنبال این بودیم که با درجه ریسک پایین، تهیه واکسن انجام شود. وزارت بهداشت که متولی تخصصی موضوع

 
بهداشت است، موارد را در تهیه واکسن در نظر می گیرند. 

رییس ستاد مقابله با کرونا تاکید کرد: سه چهارم فضاي مجازي در جهت تحریک افکار عمومی براي تهیه واکسن است. وزارت
بهداشت دقیقاً افراد را طبقه بندي کرده و نخستین گروه، افراد با سن بالا هستند و کسانی که بیماري هاي پیش زمینه اي دارند.

 
تعداد این افراد حدود یک میلیون و 800 هزار نفر است و بیشتر فوتی هاي ما نیز مربوط به این گروه بوده است. 

رحمانی فضلی ادامه داد: گروه دوم، کادر درمانی و گروه هایی هستند که در بیشترین تماس با مراجعه کنندگان قرار دارند. ما در

 
ابتداي بیماري کرونا کیت ها را نداشتیم، اما این کیت را تولید کردیم. 

وي با اشاره به سالگرد شهادت سردار سلیمانی نیز گفت: یاد و خاطر و تلاش هاي این عزیزان که بحق در جهت اعتلاي انقلاب بود را
گرامی می دارم. چهره سردار سلیمانی با توجه به رخداد بیرونی به عنوان چهره نظامی مطرح می شد، اما ایشان در عین آنکه یک

 
نظامی استراتژیک برجسته بودند، دیپلماتی برجسته نیز بود و گاه شوراي عالی امنیت ملی از نگاه ایشان استفاده می کردند. 

وزیر کشور عنوان کرد: ما یک عزیز گرانقدر را از دست دادیم و براي ایشان که همیشه آرزوي شهادت می کرد، این همان عاقبت



بخیري است. نباید ایشان را فراموش کنیم و سردار سلیمانی باید الگو و سرمشق براي کسانی باشد که دل در آزادي و حریت دارند.
رهبر معظم انقلاب می فرمایند که سردار سلیمانی به تنهایی یک مکتب بود و ایشان به این دلیل مکتب هستند که در همه ابعاد می

 
توانند الگو باشند. 

رحمانی ادامه داد: براي نخستین سالگرد، همه عاشقان شهدا منتظر هستند تا به دشمنان بفهمانند که همبستگی مردم با شهدا
ناگسستنی است و می توانند تجلی سال گذشته را در تشییع جنازه پشت سر بگذارند؛ البته ما در شرایط کرونا هستیم، اما ستاد،
برنامه دارد در حداقل حضور و حداکثر استفاده از فضاي مجازي برنامه را برگزار کند و رعایت این اصول و قوانین باید مورد ملاحظه

 
قرار گیرد. 

 
کاهش 7 هزار و 500 نفري فوتی ها 

رحمانی فضلی گفت: تجربه ها و آزمون هاي مختلفی درباره کرونا به عمل آمد و وزارت بهداشت جهانی بر این اساس توصیه ها و
پیشنهادي را ارائه کرد. ما نیز در داخل بر اساس جغرافیا و فرهنگ و مناسبات، تلاش کردیم پس از مطالعه شرایط، ساز وکار هایی را

 
در نظر بگیریم. 

وي ادامه داد: در پیک سوم، روزانه 500 نفر را از دست دادیم. در مقطعی احساس شد باید هماهنگی و هم افزایی را افزایش داد. ما
تعارض سلامت، امنیت و اقتصاد را داشتیم. در ماه اول با مسائلی روبرو بودیم که بین استان ها تردد شود یا نشود؛ دادستان گاه حکم
می داد جاده را می بست یا نیروي انتظامی و فرمانداري در این باره جداگانه تصمیم می گرفتند؛ از این رو ستاد کرونا و وزارت

 
بهداشت در رأس قرار گرفتند. 

وزیر کشور ادامه داد: رهبر انقلاب تأکید کردند که ورود سریع به درمان داشته باشیم؛ از این رو تست ها افزایش یافت و از 22 هزار تا

 
به 42 هزار تست روزانه رسیدیم و امروز این رقم به 60 هزار تست رسیده است. 

رحمانی فضلی یادآور شد: تاکنون 50 جلسه ستاد تشکیل شده و فارغ از این جلساتی با رؤساي کمیته ها و رؤساي دستگاه ها نیز
برگزار شده است. در ابتداي تشکیل قرارگاه کرونا در آذر، 160 شهرستان در وضع قرمز و 208 نارنجی و 180 شهر در وضع زرد بود،
اما امروز تعداد شهر هاي قرمز ما به صفر رسیده و 108 شهر در وضع نارنجی قرار دارند. همچنین پس از تشکیل قرارگاه، هفت هزار و

 
500 تن از تعداد فوتی ها و 50 هزار نفر نیز از میزان بستري ها کاسته شد. 

رییس ستاد مقابله با کرونا عنوان کرد: مسوولیت این بخش را به تشخیص به وزارت کشور دادند که دستگاهی بین بخشی است و
اختیارات بیشتري دارد. در ساختاري جدید، فعالیت ها پیگیري شد و 380 مصوبه درباره کرونا را بررسی و پیگیري کردیم و کمیته ها
بر اساس سیاستگذاري هاي جدید، گزارش کار دادند. پیش تر در سطح ملی تصمیم گیري و اقدام می شد که انرژي و نیرو و زمان
صرف به اموري می شد که ما را از تمرکز در امور خاص و واقعی دور می کرد. از این رو اختیار را به استان ها و در استان ها اختیار را
به شهرستان ها دادیم و شهر ها را نیز محله بندي کردیم. همچنین براي تعیین شهر هاي زرد، نارنجی شاخص گذاشتیم. این درجه

 
بندي هر دوشنبه از سوي وزارت بهداشت اعلام می شود. 

رحمانی فضلی در ادامه گفت: یک میلیون و 200 هزار تن مبتلا به کرونا از ابتدا تاکنون داشتیم که از این تعداد 54 هزار تن جان

 
خود را از دست دادند؛ اما با تشکیل ستاد میزان مرگ و میر به یک سوم رسید. 



 
اجراي محدودیت تردد در شهر هاي زرد 

رییس ستاد مقابله با کرونا عنوان کرد: تردد بین شهري یک مشکل بزرگ بود تصمیم خوبی که در این زمینه گرفته شد، این بود که
منع تردد از 21 تا 4 صبح بود. ما می دانستیم این کار خوبی است؛ در دنیا هیچ جایی چنین کاري نکرده بود؛ با هماهنگی که با همه
گروه ها شد این امر اتفاق افتاد و 4 میلیون خودرو شناسایی شدند که برخی مجوز داشتند و از این تعداد یک میلیون و 260 هزار نفر

 
جریمه شدند. 

رحمانی فضلی با بیان اینکه «هدف این طرح جریمه نیست و اصل بر این است که به مسأله توجه شود» ادامه داد: همچنین 323هزار
نفر روز نیروي انتظامی کار کرد و دو میلیون و 500 هزار تذکر، یک میلیون و 400 هزار خودرو نیز به شهرشان برگردانده شدند. 36

 
درصد میزان تصادفات ما در جاده ها کم شده و 34 درصد فوتی هاي تصادفات کاهش یافته و 28 درصد مجروحان کاهش یافته اند. 

به گفته وي، با توجه به پیشنهاد رؤساي دانشگاه علوم پزشکی این محدودیت ها، در شهر هاي زرد نیز اعمال شود که اتفاقی تأثیرگذار

 
بوده است. 

 
طرح شهید سلیمانی 

رحمانی فضلی درباره طرح شهید قاسم سلیمانی نیز عنوان کرد: این طرح جزو برکات روح این شهید بوده است. بسیج، طرحی را آورد
و در وزارت بهداشت و کمیته ها این طرح مورد ارزیابی قرار گرفت. با محله بندي شهرها، قرار شد تست ها در حد انبوه و زیاد انجام و

 
قرنطینه ها جدي گرفته شده و کمک هاي مؤمنانه به مردم انجام و امکانات توزیع شود. 

وي ادامه داد: کمک هاي مردم به این طرح بالاست و متولی دوستان بسیجی است و هلال احمر نیز پاي کار آمد. باید از مساجد و
ائمه جماعت و امور مساجد براي جمع آوري کمک ها و همیاري تشکر کنم و این طرح در بحران ها می تواند خود را نشان دهد و

 
شهرداري ها، فرمانداري ها و... همه در این طرح فعال هستند. 

وزیر کشور اضافه کرد: قرارگاه عملیاتی کرونا نقش هماهنگی و تسهیل گري دارد و امور از مسیر کوتاهتري پیگیري می شود و هیچ
اختلاف و ناهماهنگی بین دستگاه ها و افراد حاضر در قرارگاه وجود ندارد و سیاست هاي ابلاغی در سطح بخشداري ها و خانه هاي
بهداشت محلات ابلاغ و عملیاتی می شود. واقعاً صدا و سیما پایه اصلی بود و بویژه در شبکه یلدا گل کار بود و مردم باید بدانند چه

 
کسانی دارند زحمت می کشند. 

 
آمار غیر واقعی اروپا و آمریکا 

وزیر کشور یادآور شد: مردم این اصل را قبول دارند که دشمن به نفع ما حرف نمی زند و پایه کار، بر اساس عناد است؛ آن ها مسائل

 
ریز و فرعی را بزرگ می کنند و با جو سازي، اعلام می کنند که سیستم از کار افتاده است. آن ها خیر ما را نمی خواهند. 

رحمانی فضلی ادامه داد: دوستان وزارت بهداشت می گویند آمار روزانه اروپا و آمریکا آمار هاي واقعی نیست و افرادي که بیماري

 
زمینه اي دارند، وقتی دچار کرونا شده و فوت می شوند جزو فوتی هاي کرونا نمی آورند و آن ها آمار واقعی را اعلام نمی کنند. 

وي توضیح داد: وقتی سه روز پیش از انتخابات مجلس مشخص شد که دو تن به کرونا مبتلا شدند؛ رییس جمهوري از وزیر بهداشت



درخواست کرد این مسأله را با رسانه ها در میان بگذارد؛ برخی پیشنهاد کردند اعلام این مسأله به پس از انتخابات موکول شود، اما
رییس جمهوري قبول نکرد و گفت؛ ما متولی جان مردم هستیم و آنان اگر بدانند دو روز و یا سه روز پس از آگاهی اعلام کردیم، قابل

 
قبول نیست. 

رییس ستاد مقابله با کرونا با بیان اینکه «من خودم هم آدم نیمه رسانه اي هستم» تصریح کرد: یکی از روش هاي ساخت پادزهر،
استفاده از ویروس ضعیف شده است؛ این ها ویروس ضعیف شده هستند که براي مردم ما پادتن درست می کنند و مردم 41 سال

 
است این ها را شناختند. ما فراز و فرود و ضعف داریم، اما مردم دشمن را ترجیح نمی دهند. 

 
9 هزار اتوبوس کم داریم 

رحمانی فضلی در ادامه درباره وضع حمل و نقل درونشهري نیز گفت: ظرفیت مسافران و سامانه اتوبوس ها و مترو متناسب نیست.
قبل از گرانی ارز، اتوبوس با قیمت مناسب تولید می شد، اما امروز قیمت ها افزایش یافته است و استقبالی از بخش خصوصی براي

 
آمدن به این صحنه نیست. 

وي با بیان اینکه «بیش از 50 درصد خطوط مترو در 8 سال اخیر راه اندازي شده است» اظهار کرد: افزایش تعداد اتوبوس همیشه
راهکار نیست. تاکسی هاي اینترنتی بار زیادي را از دوش مردم برداشته اند، اما تامین هزینه آن ها براي همه مقدور نیست. یا باید
یارانه را براي بخش حمل و نقل افزایش دهیم و یا آنکه هزینه ها را گران کنیم؛ ما 30 هزار اتوبوس نیاز داریم و 9 هزار اتوبوس کم
داریم و 5 هزار اتوبوس را مصوب کردیم که وارد کنیم. همچنین براي تولید 2000 واگن با چین قرارداد بستیم، اما به دلیل تحریم ها
اتفاق نیفتاد. مردم در شرایط سختی قرار دارند مسافران ما در مترو 30 تا 40 درصد در دوران کرونا کمتر شده و مردم تلاش می کنند

 
با ماسک از وسایل حمل و نقل عمومی استفاده کنند. 

 
آسیب هاي اجتماعی 

وزیر کشور در ادامه یادآور شد: آسیب هاي اجتماعی سرریز عملکرد و فعالیت در بخش هاي مختلفی همچون اقتصاد، اجتماعی،
فرهنگی، معماري شهري، بودجه و امکانات شهري و... است. افزایش نرخ ارز وقتی چنین جهشی را داشته و موجب تورم و افزایش

 
قیمت شده به طبقه متوسط و پایین جامعه فشار آورده و این مهم موجب آسیب هاي اجتماعی می شود. 

رحمانی فضلی ادامه داد: گزارشی در این باره در اختیار ریاست جمهوري و رهبر معظم انقلاب گذاشتیم و شش جلسه با رهبر انقلاب
داشتیم که برکات بسیاري داشت. در وزارت بهداشت جلسات آسیب هاي اجتماعی در حال برگزاري است و در یک ماه اخیر به دلیل

 
شرایط کرونایی نشد این جلسات برگزار شود، اما کار در حال اجراست. 

وي تاکید کرد: ما یک عقب افتادگی 20 ساله در این زمینه داریم. اگر شرایط حداقلی درآمد و اشتغال را با توجه به نظام برنامه ریزي
و بودجه ریزي با نگاه توازن بخشی داشته باشیم، آسیب هاي اجتماعی کاهش می یابد. یکی از ضعف هاي اساسی ما، کمبود اطلاعات
و آمار و تحلیل است. باید سیستمی می داشتیم که آمار ها را رصد می کرد و این آمار ها در جایی متمرکز و رصد نشده است. در یکی
از نشست ها با رهبر انقلاب ایشان بر نقش مرکز رصد وزارت کشور تاکید کردند و امروز همه داده هاي ما در این مرکز جمع می شود
و متخصصان در این مرکز، کار تحلیل و گزارش دهی را انجام می دهند. در چهارسال اخیر این مرکز روند تکمیلی را طی کرده و همه

 
دستگاه ها داده هاي خود را در اختیار این مرکز قرار می دهد و ما همان اطلاعات را در اختیار همه دستگاه ها قرار می دهیم. 



 
انتخابات 

وزیر کشور درباره انتخابات و راهکار هاي افزایش مشارکت مردمی گفت: در موضوع مشارکت یکی از مسائل مهم، بحث رقابت است.
هرچه میزان رقابت را منطقی تر و واقعی تر و موثر کنیم مشارکت بیشتر خواهد بود. با رعایت قانون باید در حوزه رقابت شرایطی
داشته باشیم که مردم وقتی به صندوق مراجعه می کنند سلیقه خود را در آنجا ببیند. همچنین در بحث رقابت و مشارکت، مسأله
تبلیغات به دعوت مردم براي حضور در انتخابات است. باید صدا و سیما برنامه هاي جذاب و عمیق و آگاهی بخش داشته باشد. امروز

 
رسانه هاي رقیب و فضاي مجازي، فضا را غبارآلود کرده و به اختلافات دامن می زنند و در مقابل باید صدا و سیما عمق بخشی کند. 

وي ادامه داد: در مشارکت، بحث اصلی اطمینان مردم از صحت انتخابات است و ما باید امانت دار مردم باشیم و امنیت انتخاب را
تضمین کنیم. امروز در شرایط خاصی قرار داریم و کرونا عاملی تعیین کننده است. درباره اخذ آرا را نگرانی ندارم و با طولانی کردن
ساعات و افزایش صندوق ها می توانیم شرایط بهتري را رقم بزنیم. مهمترین وقت این است که 20 روز براي تبلیغات انتخابات وقت
داریم و همه براي کاندید خود تبلیغ می کنند و نمی دانیم اجازه تجمعات انتخاباتی را بدهیم یا نه. باید این امکان تجمع را به

 
تلویزیون و فضاي مجازي بکشانیم. 

رحمانی فضلی تصریح کرد: چهار انتخابات در پیش داریم. در دولت ضعف بزرگ ما اجراي چهار انتخابات با چهار قانون بود و براي
قانون جامع انتخابات تلاش کردیم، اما در مجلس این مهم که تهیه کردیم ارزیابی نشد و نمی دانم این قانون کی به مجلس می رسد،

 
اما اگر نهایی شود آنرا اجرایی می کنیم. 

وي با بیان اینکه صدا و سیما در انتخابات نقش مهمی دارد، گفت: از همه دستگاه ها تشکر می کنم که ممکن است نام آن ها را

 
نیاورده باشم؛ نجات جان یک نفر هم براي همه ما مهم است و در این راه از هیچ تلاشی دریغ نمی کنیم. 

irna.ir ،84162657 :شعار سال، با اندکی تلخیص و اضافات برگرفته از ایرنا، تاریخ انتشار: 7 دي 1399، کد خبر



تیر خلاص افزایش قیمت خودرو به نوسازي تاکسی هاي فرسوده

منبع: اخبار خودروشماره خبر:  102  |  تاریخ: 1399/10/07

مصوبه اي در مورد لزوم ارتقاي استاندارد آلایندگی خودروها از یورو 4 به یورو 5 تصویب شد. بر همین اساس از ابتداي سال
جاري، شماره گذاري تاکسی هاي تولیدي به دلیل عدم رعایت این الزام متوقف شد

مصوبه اي در مورد لزوم ارتقاي استاندارد آلایندگی
خودروها از یورو 4 به یورو 5 تصویب شد. بر همین اساس
از ابتداي سال جاري، شماره گذاري تاکسی هاي تولیدي به

 
دلیل عدم رعایت این الزام متوقف شد 

به گزارش «اخبار خودرو»، سازمان برنامه و بودجه، در
فروردین ماه امسال، طرح جایگزینی 192هزار دستگاه
تاکسی فرسوده را به وزارت نفت ابلاغ کرد. به گفته
مسئولان این سازمان، طبق طرح باید تاکسی ها با انواع
جدید پایه گازسوز، هیبرید و الکتریکی جایگزین شوند و

 
حمایت از رانندگان این وسایط نقلیه از طریق پرداخت یارانه صرفه جویی سوخت انجام شود. 

با این همه، تلاش دولت براي نوسازي ناوگان تاکسی هاي فرسوده در سراسر کشور و البته در تهران، با مشکلاتی مواجه شده است. به
عنوان مثال، براي نوسازي تاکسی هاي فرسوده، یکی از مصوبات سازمان حفاظت محیط زیست، مبنی بر عدم شماره گذاري
خودروهاي تولیدي با استاندارد پایین تر از یورو 5 زیر پا گذاشته شده، دیگر اینکه ظاهرا منابع مالی و ازجمله تسهیلات اعطایی به

 
رانندگان، به اندازه کافی مشوق نوسازي دارندگان تاکسی هاي فرسوده نبوده است. 

در کنار این، به گفته معاون فنی و بهره برداري سازمان تاکسیرانی شهر تهران، افزایش قیمت خودرو در ماه هاي اخیر، برنامه ریزي
هاي مالی این سازمان براي اعطاي تسهیلات به منظور نوسازي تاکسی ها را برهم ریخته، این در حالی است که آمارهاي مختلف نشان

 
می دهند نیمی از 80 هزار دستگاه تاکسی فعال در تهران، اکنون به سن فرسودگی رسیده اند. 

روز گذشته، معاون فنی و بهره برداري سازمان تاکسیرانی شهر تهران در مورد روند نوسازي تاکسی هاي فرسوده پایتخت گفت: «در

 
صورت تداوم و تقویت تامین منابع مالی نوسازي، امیدوار به تحقق اهداف نوسازي در سال 1399 هستیم.» 

سیدعلی محتشمی پور در مورد نوسازي تاکسی هاي فرسوده در سال جاري و میزان تحقق پذیري وعده نوسازي 15هزار تاکسی تا
پایان سال در پایتخت افزود:«براساس برنامه ریزي انجام شده در پایان سال گذشته، مقرر شد در سال 1399، حدود 15 هزار تاکسی
نوسازي شود و این هدف گذاري مبتنی بر عوامل موثر بر نوسازي اعم از نرخ تولید و قیمت تاکسی در کشور، میزان تسهیلات بانکی و

 
ارزش اسقاط تاکسی هاي فرسوده شهر تهران بود.» 

محتشمی پور به ایسنا گفت: «باتوجه به انباشتگی حدود 40هزار دستگاه تاکسی فرسوده در شهر تهران، هدف گذاري انجام شده، قابل



دسترس و منطقی بود. اما متاسفانه درراستاي تحقق این هدف با دو بحران اصلی از آغازین روزهاي سال تاکنون مواجه شدیم. یکی
شیوع بیماري کرونا و دیگري مصوبه هیات دولت در مورد الزام ارتقاD استاندارد آلایندگی خودروها براي اخذ مجوز شماره گذاري از

 
ابتداي سال بود.» 

او ادامه داد: «مصوبه اي در مورد لزوم ارتقاي استاندارد آلایندگی خودروها از یورو 4 به یورو 5 تصویب شد. بر همین اساس از ابتداي

 
سال جاري، شماره گذاري تاکسی هاي تولیدي به دلیل عدم رعایت این الزام متوقف شد.» 

 
افزایش قیمت؛ مانع کار شد 

وي با بیان اینکه بعد از بروز این وقفه، شهرداري تهران و معاونت حمل ونقل و سازمان تاکسیرانی پیگیري هاي زیادي را براي حل این
معضل انجام دادند، گفت: «خوشبختانه هیات وزیران در مردادماه سال جاري مجوزي مبنی بر شماره گذاري 5هزار تاکسی تا پایان
مهرماه صادر کرد و نهایتا پس از 5 ماه توانستیم گام نخست نوسازي را از ابتداي شهریورماه برداریم و تا پایان مهلت، حدود یک هزار و

 
700 دستگاه خودرو شهر تهران نوسازي شدند.» 

محتشمی پور با تاکید بر اینکه باردیگر، نوسازي از میانه مهر تا آبان ماه به منظور ارتقاي استاندارد یورو 4 به یورو 5 متوقف شد، ادامه
داد: «با رفع مشکلات در حوزه تولید خودروهایی با استاندارد یورو 5، تصورمان این بود روند نوسازي سرعت می گیرد اما با افزایش

 
شدید قیمت خودرو مواجه شدیم، به گونه اي که در آبان قیمت پژو دوگانه سوز و سمند پایه گازسوز رشد فزاینده اي داشت.» 

وي توضیح داد: «قیمت سمند از حدود 94میلیون تومان به 118 میلیون تومان و پژو نیز از 86 میلیون تومان به 104 میلیون تومان
رسید. به نظر ما این افزایش قیمت تیر خلاص به تاکسیرانان براي نوسازي بود، زیرا برنامه ریزي نوسازي به گونه اي بود که رانندگان
با دریافت پول اسقاط خودرو و وام، اندوخته کمی را براي نوسازي پرداخت می کردند. اما با افزایش قیمت خودرو سهم نقدي رانندگان

 
به شدت افزایش یافت و طبیعتا بسیاري از آنها، توان این پرداخت را نداشتند.» 

این در حالی است که برخی شهرها که تعداد تاکسی هاي فرسوده کمتري دارند، عملا روند نوسازي تاکسی هاي فرسوده خود را کلید
زده اند. مرتضی ضامنی، مدیر عامل اتحادیه هاي تاکسیرانی کشور چندي پیش در این مورد به خبرنگار «دنیاي خودرو» گفت:
«نوسازي تاکسی هاي فرسوده به منابع مالی احتیاج دارد و قرار بود دولت این منابع را در اختیار تاکسیرانی قرار دهد اما متاسفانه در
این امر مشکلاتی پیش آمده است.» او ادامه داد: «در شهرهایی مانند مشهد و اصفهان، تسهیلات ارزان براي رانندگان در نظر گرفته

 
شده، این در حالی است که افزایش قیمت خودرو، کار را دشوارتر می کند.» 

معاون فنی و بهره برداري سازمان تاکسیرانی شهر تهران با اشاره به این موضوع و افزایش تسهیلات اعطایی براي نوسازي تاکسی ها
گفت: «درحال حاضر ارزش اسقاط به طور میانگین 19میلیون تومان شده؛ درحالی که این رقم سال گذشته 5میلیون تومان بود.
مبتنی بر این شرایط، پس از ارائه تحلیل وضعیت به معاون حمل ونقل شهرداري تهران و موافقت ایشان، مقرر شد مبلغ وام نوسازي

 
تاکسی از محل منابع شهرداري تهران در صندوق کارآفرینی امید را از 50میلیون به 70 میلیون تومان افزایش دهیم.» 

وي با بیان اینکه عملا نوسازي تاکسی در کشور صرفا مبتنی بر تولیدات ایران خودرو در دو دسته پژو و سمند است، افزود: «واردات
تاکسی ممنوع است و پیگیري ها براي آزاد شدن واردات خودرو براي کاربري حمل ونقل عمومی بی نتیجه مانده است. فقط ایران
خودرو به عنوان یکی از خودروسازان داخلی می تواند خودرویی منطبق با استانداردهاي شوراي عالی هماهنگی ترافیک تولید کند،



برهمین اساس تصمیمات ما در حوزه نوسازي کاملا متاثر از استراتژي هاي تولید ایران خودرو است. شاید اگر خودروساز دیگري هم
در فرآیند نوسازي حضور داشت، شرایط متفاوت بود.»



دهقانی فیروزآبادي در جمع دانشگاهیان واحد قم عنوان کرد؛ چرا حوزه هاي

تکنولوژي کشور شکست می خورند؟/ لزوم تبدیل دانشگاه آزاد اسلامی به

کارآفرین پرور

منبع: اخبار علمیشماره خبر:  103  |  تاریخ: 1399/10/07

دانشگاه آزاد اسلامی واحد قم

 معاون تحقیقات، فناوري و نوآوري دانشگاه آزاد اسلامی
گفت: دلیل شکست بسیاري از حوزه هاي تکنولوژي در کشور به دلیل دولتی سازي و حاکمیتی سازي بازار، اقتصاد، فناوري و صنعت

 
است. 

به گزارش خبرنگار خبرگزاري آنا از قم ،روح االله دهقانی فیروزآبادي در نشست مجازي با جمعی ازدانشگاهیان دانشگاه آزاداسلامی قم

 
اظهار کرد: به دنبال تبدیل دانشگاه آزاد اسلامی به کارخانه نیستیم،بلکه دانشگاه کارخانه انسان سازي است. 

وي افزود: دانشگاه پیش از این فناور دانشمند، عالم و محقق تربیت کرده و اکنون باید به تربیت فناور و کارآفرین بپردازد و هدف 

 
نهایی در نهایت پرورش  انسان است. 

 
 

 
معتقد به درآمد غیرشهریه اي نیستم 



معاون تحقیقات، فناوري و نوآوري دانشگاه آزاد اسلامی با بیان اینکه معتقد به درآمد غیرشهریه اي نیستم و آن را راه میان بر می
دانم؛ اما در نهایت دانشگاه باید با شهریه اداره شود، متذکر شد: اگر دانشگاه آزاد اسلامی بتواند به دانشگاهی تبدیل شود که کارآفرین
بوده و متخصص تحویل جامعه دهد، خانواده ها رغبت پیدا می کنند فرزاندان خود را براي تحصیل و تربیت به  دانشگاه آزاد اسلامی 

 
بفرستند؛ اما هدف نهایی کماکان دانشجو و شهریه است. 

دهقانی فیروزآبادي با بیان اینکه  باید  بسترهاي کارآفرینی و فناوري در دانشگاه ایجاد و طرح هاي پژوهشی کنترل و راهبري شود،

 
یادآور شد:  دانشجویان در فضاي واقعی باید فناوري را تجربه کنند و دانشگاه آزاد اسلامی به فناورپرور و کارآفرین پرور تبدیل شود. 

وي با بیان اینکه اساس بازار و فناوري بر احترام گذاشتن به مالکیت خصوصی افراد و منفعت افراد است، بیان کرد: دلیل شکست

 
بسیاري از حوزه هاي تکنولوژي در کشور به دلیل دولتی سازي و حاکمیتی سازي بازار، اقتصاد، فناوري و صنعت است. 

 
بستر لارم در حوزه فناوري و نوآوري مهیا شود 

معاون تحقیقات، فناوري و نوآوري دانشگاه آزاد اسلامی توضیح داد: حاکمیت و قدرت یک موضوع است،مالکیت و ثروت موضوع دیگر

 
و نباید این دو موضوع را با هم اختلاط کنیم؛ بنابراین مالکیت و ثروت باید به بخش خصوصی سپرده شود. 

دهقانی فیروزآبادي با بیان اینکه  باید در حوزه فناوري و نوآوري به فرد احترام بگذاریم و بستر لازم را مهیا کنیم، گفت: باید فضایی

 
ایجاد کنیم تا فعالیت علمی براي استادان و دانشجویان جذاب شود. 

وي، آیین نامه هاي حوزه معاونت فناوري و نوآوري دانشگاه آزاد اسلامی را برشمرد و ادامه داد: قراردادهاي مرتبط با بازارهاي فناوري
و سراهاي نوآوري،ارتباط با صنعت،آزمایشگاه و کارگاه مرکزي و آیین نامه هیئت علمی فناور در حوزه معاونت فناوري و نوآوري

 
دانشگاه آزاد اسلامی قم گردآوري و تدوین شده که سازوکار حوزه فناوري و نوآوري بر این چهار آیین نامه بنا شده است. 

معاون تحقیقات، فناوري و نوآوري دانشگاه آزاد اسلامی متذکر شد: دانشجویان باید با سازوکار نوآوري و فناوري اطلاع داشته باشند،

 
زیرا مطالب موجود در آیین نامه ها به سود اعضاي هیئت علمی، کارکنان و دانشجویان است. 

به گزارش آنا؛ ، در این نشست حجت الاسلام حسن خیري رئیس دانشگاه آزاد اسلامی قم و غلامرضا نجفی معاون پژوهش و فناوري

 
این دانشگاه نیز حضور داشتند. 





به وقت حلب

منبع: داناشماره خبر:  104  |  تاریخ: 1399/10/07

مستندهاي "حلب دریا ندارد" و "هجده هزارپا" از فیلم هاي برگزیده آخرین جشنواره بین المللی سینما حقیقت بودند که
جوایز متعددي از آن خود کردند و هر دو سعی کرده اند روایت امیدوارانه و تاثیرگذاري از بحران سوریه به تصویر کشند.

 مستندهاي "حلب دریا ندارد" و "هجده هزارپا" از فیلم
هاي برگزیده آخرین جشنواره بین المللی سینما حقیقت بودند که جوایز متعددي از آن خود کردند و هر دو سعی کرده اند روایت

 
امیدوارانه و تاثیرگذاري از بحران سوریه به تصویر کشند. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا؛ این روزها سکانسی انسانی و تأثیرگذار از فیلم خوب خوشه هاي خشم به کارگردانی جان فورد
در فضاي مجازي دست به دست می شود، سکانسی که نگاه دغدغه مند فورد با نیکوکاري و خیرخواهی قلم جان اشتاین بک که فیلم
برگرفته از رمان مشهور اوست، گره می خورد و کورسوي امید را در دل رکود بزرگ اقتصادي آمریکا که قصه فیلم در بستر آن روایت
می شود، زنده نگه می دارد. در این سکانس، شخصیت پدر با بازي راسل سیمپسون (در نسخه دوبله فارسی با صداي اصغر افضلی)
وارد رستورانی می شود و تقاضاي نان می کند، اما او فقط 10 سنت دارد و حتی نمی تواند نان بخرد که قیمتش 15 سنت است.
باوجود منع اولیه که براي خدمت و همراهی با پدر خانواده فقیر وجود دارد در ادامه یک زنجیره همدل و انسانی شکل می گیرد و
همه هواي هم را دارند و به یکدیگر کمک می کنند. اما شاید خوشه هاي خشم، بیشتر از همه با پایانش و آن خطابه ماندگار، متعهدانه
و عدالتخواهانه قهرمان فیلم، تام جاد (هنري فاندا) به یاد آورده می شود. گرچه تاریخ سینماي داستانی، از این نمونه هاي درخشان
همراهی و همدلی با مردم کم ندارد، اما بی واسطه ترین شکل این دغدغه هاي انسانی در فیلم هاي مستند خود را بروز می دهد، به
ویژه مستندهاي اجتماعی و مستندهاي بحران که سازندگان آثار با دغدغه مندي و احساس تعهد و البته نگاهی خلاقانه و هنرمندانه،
زبان مردم می شوند و مسائل، مشکلات و مصائب آنها را به تصویر می کشند. مستندها در سال هاي اخیر جاي خود را بیشتر میان
مردم بازکرده اند و تنوع ژانري و روایت هاي جذاب آنها بر این گرایش و استقبال عمومی افزوده است. جشنواره سینما حقیقت که به
تازگی چهاردهمین دوره آن برگزار شد، سهم مهمی در این معرفی و آشنایی و اقبال داشته است، به ویژه همین دوره اخیر که
برگزاري آنلاین این رویداد به علت شیوع کرونا، نتیجه مثبتی هم داشت و طیف وسیع تري از مخاطبان توانستند فیلم هاي متنوع
مستند ایران و جهان را از طریق سامانه هاي اینترنتی نمایش فیلم ببینند. روندي که می تواند منحصر به جشنواره و فقط یک هفته
در سال نباشد و مخاطبان علاقه مند به سینماي مستند در طول سال فرصت و امکان تماشاي این آثار را داشته باشند. سامانه هاشور
که حدود سه سال از فعالیت آن می گذرد تا حدودي این فضا را فراهم کرده و بعضاً فیلم هاي خوب مستند و کوتاهی در آن یافت می



شود، اما ضروري است که فیلم هاي مستند جذاب تري به ویژه آثار برگزیده جشنواره سینماحقیقت، بیش از اینها براي تماشا در
دسترس علاقه مندان قرار بگیرد. در شرایطی که سینماي داستانی ایران به جز جرقه هایی، تقریباً از فیلم درجه یک و ششدانگ خالی
است، سینماي مستند و کوتاه ایران حال وروز خوبی دارند. فیلم هاي «هجده هزارپا» و «حلب دریا ندارد» ازجمله مستندهاي جدیدي
است که در جشنواره سینماحقیقت هم حضور داشتند و امیدواریم مخاطبانی که امکان تماشاي آنها را پیدا نکردند، در فرصت هاي
نمایشی پیش رو، این دو اثر و دیگر فیلم هاي خوب مستند را ببینند. هجده هزارپا به کارگردانی و تهیه کنندگی مهدي شامحمدي در
جشنواره اخیر سینماحقیقت، تندیس طلایی بهترین فیلم جایزه شهید آوینی را به دست آورد. این فیلم همچنین اثر برگزیده شبکه
مستند در بخش کارآفرینی هم بود و در اختتامیه، محسن یزدي مدیر شبکه مستند، جایزه خود را در این بخش به فیلم هجده هزارپا
اهدا کرد. این فیلم محصول مرکز گسترش سینماي مستند و تجربی است و با مشارکت مؤسسه روایت فتح تولید شد. حلب دریا ندارد
به کارگردانی میثم صبوحی و تهیه کنندگی مهدي مطهر هم که محصول سازمان خانه مستند است، از فیلم هاي خوب جشنواره اخیر
سینماحقیقت بود. هر دو مستند، حاوي همان نگاه همدلانه و انسانی و مبتنی بر تعهدي است که به آن اشاره شد. موردي که در فیلم
هاي داستانی کمتر یا دست کم باواسطه اتفاق می افتد اما در این دو مورد، کارگردان ها به دل بحران سوریه رفتند و بادل و جان با
سوژه هاي شان همراه شدند و آن را به مخاطبان هم منتقل کردند. گفت وگو با میثم صبوحی، کارگردان حلب دریا ندارد و یادداشت
اختصاصی مهدي شامحمدي، کارگردان هجده هزارپا را درباره ساخت این دو فیلم و سختی ها و چالش هایی که با آنها روبه رو بودند

 
را در ادامه می خوانید. 

 
میثم صبوحی کارگردان مستند «حلب دریا ندارد» 

 
فیلمسازي تک نفـره 

 
 

یکی از مستندهاي کوتاه و خوب جشنواره اخیر سینماحقیقت، «حلب دریا ندارد» به کارگردان میثم صبوحی بود؛ فیلمی که روایتگر
داستان و آرزوها و رویاهاي 9 نفر از ساکنان حلب سوریه است. صبوحی یک تنه و به شیوه فیلمسازي تک نفره، چند ماه پس از آزادي

 
حلب از محاصره گروه هاي تکفیري به این شهر سفر کرد و حلب دریا ندارد را ساخت. 

 
چطور شد شهر حلب را براي روایت این مستند انتخاب کردید؟ 

این داستان، یک زمینه اي دارد. من حدود هفت سال درگیر ساخت مستندهاي کوتاه از قصه زندگی آدم ها بودم، به این صورت که در
کشورهاي مختلف پروژه اي را شروع کردیم که در آن با آدم هاي کاملا معمولی مواجه می شدیم و آنها جلوي دوربین از داستان
زندگی خود صحبت می کردند. هدف این بود که این قصه ها را کنار هم بگذاریم و بگوییم چقدر قصه زندگی آدم ها شبیه هم است.
آن کار حدود 160 قسمت تولید شد. در ادامه فرصتی پیش آمد که به سوریه و شهر حلب سفر کنم. این سفر در مقطع تاریخی خیلی



خاصی هم اتفاق افتاد و حدود شش هفت ماه از آزادي حلب می گذشت. می خواستم آنجا هم همان قصه آدم ها را دنبال کنم، اما این
بار داستان تفاوت هایی داشت و این فضا را در هیچ جاي دیگر تجربه نکرده بودم. اصلا آن سفر برایم سفر عجیبی بود، یکی از سخت
ترین سفرهاي کاري من براي فیلم هاي مستند. به این معنی که من وارد شهري شدم که نیمه ویران بود و هیچ امکاناتی ازجمله آب،
برق، گاز، بنزین، غذا، نان و ... نداشت. مردم در این شهر فقط تلاش می کردند زنده بمانند. یادم هست ماه رمضان هم بود. مردمی که
ناخواسته وارد جنگی شده بودند که دنیایشان را عوض کرده بود. در برخی کشورهاي دیگر که پاي قصه آدم ها می نشستم، آنها هیچ
داستان جالبی براي گفتن نداشتند، چون در زندگی شان هیچ اتفاق خاصی نیفتاده بود. اما در حلب هر آدمی داستان هاي عجیبی
داشت. بچه هاي آنجا انگار خیلی سریع بزرگ شده بودند و مثل بزرگسالان صحبت می کردند. همه اینها به خاطر جنگی بود که آنجا
اتفاق افتاد. توانستم 9 سوژه پیدا کنم که سنین مختلفی داشتند، از کودك تا جوان و پیر و زن و مرد. این افراد به انحاي مختلف

 
راضی به صحبت جلوي دوربین شدند. 

یکی از ویژگی هاي این مستند، تک نفره بودن آن در ساخت است و شما تقریبا کمکی نداشتید و خودتان سوژه ها را در ویرانه هاي

 
حلب پیدا می کردید و با آنها حرف می زدید. 

بله، یکی از سختی هاي این فیلم همین بود و هیچ کس همراهم نبود و فقط من بودم و یک مترجم که اهل سوریه بود. من وارد هر
کشوري که می شدم، هیچ وقت سوژه هایم را از قبل انتخاب نمی کردم. این روش را در حلب هم دنبال کردم. این کار دلایل مختلفی
داشت، یکی این که از ایران نمی شد از قبل، سوژه اي را در کشور دیگر انتخاب کرد. یکی از دلایل دیگر این روش هم این بود که
نمی خواستم محدود شوم، بلکه می خواستم به کشورهاي دیگر بروم و ببینم آنجا چه اتفاقی افتاده است و سوژه هایم را همان جا و در
مواجهه با واقعیات موجود پیدا کنم. کارم در حلب به این صورت بود که صبح به صبح در شهر می چرخیدم، بدون این که پیش بینی
خاصی داشته باشم. در محله هاي مختلف با آدم هاي مختلف مواجه می شدم و طی صحبت هایی که با آنها داشتیم، به این نتیجه می
رسیدم که فلان سوژه خوب است و می توان با او حرف زد یا این فرد، مناسب مستند نیست. این روش، سخت است براي این که شما
مجبورید با تعداد زیادي از آدم ها روبه رو شوید و با آنها صحبت کنید. بعضی ها حاضر به صحبت نیستند. ممکن است ابتدا در انتخاب
بعضی افراد هم اشتباه کنید و بعداً متوجه شوید آن شخص بیان خوبی ندارد یا نمی تواند اتفاقاتی که برایش افتاده را خوب توضیح
دهد. گاهی هم شگفت زده می شوید و سوژه اي که روي او حساب نمی کنید، جلوي دوربین آدم دیگري می شود. این کار با همه
سختی ها، جذابیتی عجیبی دارد و نوعی کشف و شهود و پیدا کردن آدم ها ست. این طوري نبود که من از مردم حلب بپرسم چه

 
کسی قصه اي دارد و چه کسی می تواند صحبت کند و من سراغ او بروم. سوژه ها را خودم پیدا می کردم. 

 
از آنجا که حلب، وضعیتی بحرانی داشت و با شهري نیمه ویران روبه رو بودید، به نوعی یک مستند بحران ساختید. 

تجربه خوب و در عین حال بسیار سختی بود؛ به این معنی که شما تمام عواملی که یک فیلمساز براي راحتی کار نیاز دارد، به طور
مطلق هیچ کدام را ندارید. مثلا شهر در طول 24 ساعت، فقط دو ساعت برق داشت، از ساعت 11 تا 2 بعدازظهر و من باید طوري کار
می کردم که در این دو ساعت، حتما به محل اسکان برمی گشتم و باتري هاي دوربین را شارژ می کردم، حافظه دوربین را خالی می
کردم و براي ادامه فیلمبرداري می رفتم تا دو ساعت روز بعد. مورد دیگر این که در حلب، هیچ قانونی براي تصویربرداري وجود
نداشت. محیط نظامی و جنگی بود. کسی نمی پرسید از کجا آمده اي، مجوز داري؟ اصلا به چه حقی فیلم می گیري؟ این وضعیت هم
سهل بود و هم سخت. چون این شرایط جنگی باعث می شد در بعضی جاها اصلا بی خیال شما شوند و کاري به کارتان نداشته باشند
و هم بعضی جاها خیلی سخت می گرفتند. این که من یک نفره رفتم، یک انتخاب نبود، یک اجبار بود. یعنی لزوما به این معنی نیست
که فیلمسازي یک نفره، فیلمسازي درستی است. اگر گروهی وجود داشته باشد و اعضا کار تخصصی خودشان را انجام دهند، قاعدتا
فیلم بهتر می شود، اما شما مجبورید در آن شرایط، یک نفره بروید، بیشتر هم به دلیل مسائل امنیتی. چون هر شب در شهر صداي

 
خمپاره و تیر و ترکش می آمد. شرایط بحران 

 
یعنی همین، یعنی شرایطی که هیچ چیز در آن قابل پیش بینی و قابل برنامه ریزي نیست. 

 
قصه مقاومت 



 
مهدي شامحمدي / کارگردان مستند «18هزار پا» 

 
 

رفته بودیم راجع به فوعه و کفریا، دو شهر محاصره شده در سوریه فیلم بسازیم. فیلم مستند. با عبدالحسین بدرلو. هرکدام یک دوربین
داشتیم. سید سلیم غفوري قصه محاصره این دو شهر را براي ما تعریف کرده بود. گفته بود: 18هزار نفر مردم این دو شهر نزدیک به
هم در محاصره هستند. گفته بود اوضاع خراب است؛ حملات زمینی و هوایی از یک طرف و بی غذایی و بی آبی از طرف دیگر مردم

 
این دو شهر را به ستوه آورده اما چاره اي ندارند جز تحمل و توکل. 

 
گفته بود بعد از مدتی بچه هاي ایران هر روز با هواپیما برایشان غذا و دارو ارسال می کنند و این شد که مقاومت ادامه پیدا کرد. 

رفتیم تا این ماجرا را از نزدیک ببینیم و قصه مقاومت مردم فوعه و کفریا را تعریف کنیم. دي ماه بود. دمشق سرد بود. سوار هواپیماي
سی- 130 ارتش شدیم و نیم ساعت بعد از پرواز، در آسمان ادلب بودیم. در بزرگ هواپیما باز شد. اکسیژن نبود، کپسول هم به اندازه
کافی وجود نداشت. دماي هوا به منفی 30 درجه می رسید و مسلحین هم از پایین به سمت هواپیما شلیک می کردند. در نقطه اي
مشخص بارها تخلیه شد و با چتر پایین رفت و چه پدیده عجیبی بود این ماجرا. فیلم گرفتیم. بیسیم زدند. یکی از چترها رفته بود و
بین مسلحین فرود آمده بود. بقیه اما به دست مردم فوعه رسیده بود. کمی تصویر گرفتیم. بعدها بارها و بارها با آن هواپیماهاي غول
پیکر براي بارریزي همراه شدیم. اما قبل از آن کارهاي مهم دیگري باید انجام می دادم. کم کم با فیلم ها و گزارش هاي اینترنتی

 
بیشتري آشنا شدم که اوضاع مردم این دو شهر را نشان می داد. 

چند روز که از حضور ما گذشت دیگر می دانستم چه می خواهم. دنبال یک راوي بودم. یک راوي جذاب که به واسطه آن بتوانم قصه
این دو شهر را تعریف کنم. به گشتن و دیدن ادامه دادیم. مردم زیادي از اهالی فوعه و کفریا که قبل از محاصره بیرون آمده بودند یا
بعد از محاصره مبادله شده بودند را از نزدیک دیدم. مردم دردکشیده اي که هرکدام شان قصه اي دردناك براي گفتن داشتند. مردمی
که هرکدام شان عزیزي را در محاصره داشت و قلبش براي او می تپید. پدر و مادرهایی که فرزندشان در واقع مانده بودند و اسلحه به
دست جلوي النصره ایستادگی می کردند. همه شان یک دنیا قصه داشتند تا بالاخره یک شب احمد را دیدم. فارسی را نسبتا خوب
حرف می زد. اهل فوعه بود. در تهران پزشکی می خوانده که براي به دنیا آمدن فرزندش به فوعه می رود و همان موقع شهر به
محاصره النصره در می آید. احمد دو سال در محاصره مانده بود و به امدادگر خط مقدم تبدیل شده بود. بعد با یک تبادل از محاصره

 
خارج شد 

با همسر و دو فرزند و مادر و خواهرش، پدر و برادر و خیلی هاي دیگر در محاصره مانده بودند. حالا احمد به گروه بارریزي هوایی براي

 
مردم فوق کفریا ملحق شده بود و به آنها کمک می کرد. 

هر روز با هواپیما به شهر می رفت، غذا و دارو به همشهري هایش و خانواده می رساند اما 18هزار پا با آنها فاصله داشت و دوباره برمی

 
گشت. همیشه از آن بالا شهرش را می دید و با آن حرف می زد؛ شهر سبز و غمگینش را. 

هر روز کارش همین بود. احمد و سرگذشتش در جنگ راوي ما براي روایت قصه فوعه شد. قصه خودش و شهرش و محاصره جنگ در



 
هم تنیده شد و مستند سینمایی 18هزار پا بعد از چهار سال کار سخت متولد شد. 

در جشنواره سینماحقیقت اول بار بود که مخاطب آن را می دید. با اقبال روبه رو شد و چند جایزه گرفت. اما نکته اي که توجهم را
جلب کرد و حالم را خوب، رتبه دوم بهترین فیلم از نگاه تماشاگران بود. در حالی که با رتبه اول 9/0 درصد فاصله داشت. فاصله اي که

 
فقط با چند راي پر می شد. 

رتبه اول به فیلم کودتاي 53 تعلق گرفت؛ این فیلم با بودجه میلیون دلاري در لندن تولید شده بود و مطلقا ایرانی نبود. فقط یک
سوژه ایرانی داشت. آهنگساز این فیلم اسکار برده بود. بازیگري که چند صحنه را بازسازي کرد بفتا برده بود و تدوینگر فیلم، تدوینگر
فیلم هاي پدرخوانده بود که چهار اسکار هم گرفته بود. فیلم جهانی و جذاب کودتاي 53 که همه منتظر دیدنش بودند. طبیعی بود که
میزان رضایت مندي علاقه مندان مستند براي این فیلم قابل توجه باشد. اما این که فیلم مستند 18هزار پا با امکانات بسیار ساده و
اولیه آن هم با موضوع سوریه که گاهی خود دافعه به وجود می آورد تا بتواند به همان میزان رضایت مخاطبش را فراهم کند نکته اي
بود که مرا هیجان زده می کرد. دو جایزه و تندیسی که فیلم ما برده بود برایم عزیز بود و دوست شان دارم اما این رتبه دوم در حالی

 
که فقط یک عنوان است برایم بسیار باارزش است. 

 
حرف فیلم 18هزار پا حرف انسانیت است. فارغ از خط کشی هاي جناحی و سیاسی و سیاست زدگی. 

 
امیدوارم این قصه و تصویر این حقیقت بتواند باز هم شنیده و دیده شود، روشنگري کند و بیشتر تاثیرگذار شود. به امید حق. 

 
انتهاي پیام/ 

منبع:جام جم
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راه اندازي کارگاه و ایجاد اشتغال با هزینه شخصی 

 
تولید ماهانه 6 هزار ورقه فوم 

کارگاه تولیدي تک پلاست فوم کبیرکوه، بدون دریافت
کوچکترین حمایت و تسهیلاتی توانسته براي 10 نفر به صورت
مستقیم و غیر مستقیم اشتغالزایی ایجاد و ماهانه 6 هزار ورقه

 
فوم تولید و روانه بازار کند. 

حمایت از تولید داخلی مولفه اثرگذار اقتصاد در شرایط کنونی
کشور است که در سایه نبود برنامه اصولی، رنگ عدم تحقق به

 
خود گرفته و این وضعیت، تولید را بیش از پیش گرفتار مشکلات متعدد کرده است. 

عدم حمایت از تولیدات و کالاهاي ایرانی در سال هاي اخیر سبب شده تا مشکلات بسیار زیادي براي تولیدکنندگان داخلی ایجاد شود

 
و بسیاري از واحدهاي تولیدي و مشاغل در کشور و به تبع آن در استان ایلام تعطیل شوند. 

در حقیقت به جرأت می توان یکی از عمده دلایل تعطیلی واحدهاي تولیدي، صنعتی و همچنین بیکاري کارگران استان با توجه به
اینکه بیشترین میزان اشتغال افراد در این استان وابسته به فعالیت این واحدها بوده را عدم حمایت از تولید و صنعت و به دنبال آن

 
بروز مشکلات نبود نقدینگی عنوان کرد که منجر به تعطیلی یا نیمه فعال شدن واحدهاي تولیدي شده است. 

 
راه اندازي کارگاه با پس انداز شخصی 

نعمت االله بلوایه تولیدکننده یونولیت سقفی گفت: کارگاه تولیدي تک پلاست فوم کبیرکوه در شهرستان ملکشاهی از سال 95 با هزینه

 
شخصی خودم، بدون هیچ گونه حمایت و تسهیلاتی راه اندازي شده است. 

وي افزود: براي راه اندازي این کارگاه با مشکلات زیادي در زمینه هاي مختلف روبرو شدم؛ در این کارگاه براي 4 نفر به صورت
مستقیم و 6 نفر نیز به صورت غیر مستقیم اشتغال ایجاد کرده ام و همچنین ماهانه 6 هزار فوم ورقه اي و سقفی تولید و روانه

 
بازارهاي استان ایلام می شود. 

وي ادامه داد: با توجه به سال جهش تولید لازم است که مسوولین از ما حمایت کنند تا بتوانیم هم تولیدات را رونق دهیم و هم

 
اشتغالزایی قابل توجهی را ایجاد کنیم. 

 
براي تولید بیشتر نیازمند حمایت مسوولین هستیم 

میلاد باولگ زاده یکی از کارگران این کارگاه در گفت وگو با خبرنگار فارس گفت: حقوق و مزایاي ما به میزان تقاضا و تولیدات فوم

 
بستگی دارد که براي تولید بیشتر نیازمند توجه و حمایت مسوولان است. 

وي افزود: یکی از مشکلات این حوزه، هزینه سرسام آور حامل هاي انرژي است؛ صنعت ساختمان یکی از مناسب ترین بسترها براي

 
ایجاد اشتغال و کارآفرینی خواهد بود که با توجه به سال جهش تولید بایستی حمایت شود نه اینکه در سایه بی توجهی ها قرار گیرد. 



 
فعالیت 13 کارگاه در زمینه تولید فوم در استان 

رضا محمدرحیمی مدیرکل صمت ایلام نیز گفت: در سطح استان 13 کارگاه در این حوزه فعال است و براي 55 نفر به صورت مستقیم

 
و 66 نفر به صورت غیر مستقیم اشتغال زایی ایجاد شده است. 

وي افزود: از جمله خدمات این سازمان صدور مجوز پروانه بهره برداري براي تولید، تامین مواد اولیه پتروشیمی مورد نیاز از طریق
وزارت متبوع و بورس کالا، تامین تسهیلات مورد نیاز درخواستی از جمله تسهیلات سرمایه در گردش به منظور تامین نقدینگی بوده

 
است. 

مدیر کل صنعت، معدن و تجارت ایلام تصریح کرد: رفع موانع و مشکلات اختصاصی پیشرو تولید در کارگروه تسهیل، مشکلات بیمه،

 
مالیات و برق از جمله دیگر خدمات بوده است. 

به گزارش فارس وي در خصوص شرایط تسهیلات گفت: باتوجه به نوع درخواست تسهیلات ازطریق سامانه اینترنتی مربوطه ثبت نام و
پس از بررسی نتایج مرحله به مرحله در کارتابل متقاضی اطلاع داده می شود.
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در نشست روز شنبه کارگروه اقتصادي استانداري کرمانشاه
خبرهاي جدیدي اعلام شد؛ از سفر مدیران وزارت کار و روساي
بانک ها به استان براي گره گشایی از قفل بیکاري تا تحقق سند

 
اشتغال و دستاوردهاي سرمایه گذاري خارجی. 

هوشنگ بازوند روز شنبه در کارگروه اقتصادي استانداري
کرمانشاه اظهار کرد: طرح ارایه مشوق هاي بیمه اي و دستمزد
براي ایجاد اشتغال در بخش خصوصی، فرصت بسیار خوبی است

 
که استان کرمانشاه می تواند در آن پیشرو باشد. 

هوشنگ بازوند افزود: گرچه هم اکنون در اجراي این طرح در رتبه سوم کشور هستیم اما با رتبه نخست فاصله زیادي داریم و مدیران
مربوطه باید بررسی کنند که چرا با وجود امتیازاتی که براي جذب افراد بیکار به کارآفرینان داده می شود، آن ها از این امتیازات

 
استقبال نمی کنند. 

 
دلیل ملموس نبودن کاهش نرخ بیکاري 

بازوند، رفع بیکاري را اولویت اول مدیریت ارشد استان دانست و گفت: برخی عنوان می کنند که کاهش نرخ بیکاري در چند سال
اخیر محسوس نیست که البته این موضوع طبیعی است زیرا با توجه به جمعیت بالاي بیکاران استان، کم کردن بخشی از آن ممکن

 
است چندان ملموس نباشد به ویژه اینکه هر سال جمعیت جدیدي به متقاضیان شغل در استان اضافه می شود. 

استاندار کرمانشاه در ادامه با تاکید بر حمایت از سرمایه گذاران و تسریع در انجام درخواست هاي سرمایه گذاري گفت: نباید پاسخ به

 
درخواست سرمایه گذاران و کارآفرینان چند ماه طول بکشد. 

بازوند، فرمانداران را موظف به رسیدگی به موانع پیش روي طرح هاي سرمایه گذاري کرد و گفت: لازم است هرچه سریعتر درخواست
هاي سرمایه گذاري تعیین تکلیف شوند؛ به طوري که اگر سرمایه گذار به صورت جدي به دنبال سرمایه گذاري است، از او حمایت

 
شود و در غیر این صورت تسهیلات ارائه شده، لغو و به سایر سرمایه گذاران ارایه شود. 



 
نباید به وضعیت فعلی کرونایی مغرور شد 

او همچنین گریزي هم به وضعیت شیوع کرونا در استان کرمانشاه زد و گفت: با همکاري بسیار خوب مردم و اجراي طرح هاي شهید
سلیمانی و برقراري محدودیت هاي هوشمند، هم اکنون وضعیت شیوع کرونا در استان مطلوب است به طوري که تنها سه شهرستان

 
نارنجی داریم. 

بازوند در عین حال تاکید کرد: نباید به این وضعیت مغرور شد و رعایت پروتکل هاي بهداشتی را کنار گذاشت چرا که ممکن است در

 
بهمن ماه با پیک جدید کرونا مواجه شویم. 

استاندار کرمانشاه گفت: گزارش هایی حاکی از کم توجهی برخی مدیران دستگاه هاي اجرایی نسبت به رعایت پروتکل هاي بهداشتی

 
در دستگاه زیرمجموعه است که در صورت واقعی بودن، با مدیر مربوطه برخورد قانونی صورت خواهد گرفت. 

 
سفر تیم ارشد براي گره گشایی از قفل بیکاري 

معاون امور اقتصادي استانداري کرمانشاه هم از سفر یک تیم از مدیران ارشد وزارت کار و بانک هاي کشور به استان کرمانشاه خبر داد
و گفت: مدیران ارشد وزارت کار و چند تن از مدیران بانک هاي کشور به سرپرستی معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت کار تا 2

 
هفته آینده به استان کرمانشاه سفر می کنند. 

هدایت حاتمی افزود: این سفر با هدف بررسی و رفع موانع و چالش هاي اشتغالزایی در استان کرمانشاه و در راستاي پیشنهادات ما

 
براي تسهیل این موانع صورت می گیرد. 

 
تحقق سند اشتغال 

حاتمی با بیان اینکه طبق سند اشتغال استان، نرخ بیکاري کرمانشاه در سال 99 باید دو و نیم درصد کاهش پیدا کند، از مدیرکل کار،
تعاون و رفاه اجتماعی استان خواست که آخرین آمارهاي رسمی را در این زمینه بیان کند که حسن عزیزي هم در پاسخ گفت: نرخ
بیکاري در بهار 99 نسبت به بهار 98 کاهش اما در تابستان 99 نسبت به فصل مشابه سال گذشته کمی افزایش داشتیم؛ در فصل
پاییز هم مقداري نگرانی وجود دارد زیرا نسبت به فصل مشابه 98 شرایط مساعدي نداشتیم اما با این حال تاکنون سند اشتغال استان

 
محقق شده و حتی کاهش نرخ بیکاري بیشتر از آنها هم بوده است. 

به گفته عزیزي، براساس آمار سامانه رصد استان هم، از ابتداي امسال تا روز چهارم دي ماه 39 هزار فرصت شغلی ناخالص در استان

 
ایجاد شده که نشانگر تحقق برنامه هاي سند اشتغال در استان است. 

 
ایجاد 20 هزار شغل با تایید 64 درصد سرمایه گذاري ها 

در بخش دیگري از این نشست مدیرکل امور اقتصادي و دارایی استان کرمانشاه، گزارش 9 ماهه عملکرد ستاد سرمایه گذاري استان را
بیان و اظهارکرد: در 9 ماه گذشته 2 هزار و 138 درخواست سرمایه گذاري در استان داشته ایم که در صورت تایید همه آن ها 26

 
هزار و 825 شغل در ایجاد و 62 هزار 513 میلیارد ریال سرمایه به کرمانشاه تزریق می شود. 



امیرحمزه حیدریان اضافه کرد: تاکنون 64 درصد از این درخواست هاي سرمایه گذاري تایید و منجر به صدور مجوز شده است که با

 
اجراي این طرح ها 20 هزار و 426 شغل ایجاد و نزدیک به 47 هزار میلیارد ریال سرمایه وارد استان می شود. 

او گریزي هم به وضعیت سرمایه گذاري خارجی در استان زد و گفت: کارخانه فروآلیاژ با سرمایه گذاري 10 میلیون یورو، گلخانه
حیدرآباد شهرستان صحنه با سرمایه 18 میلیون یورو و طرح فرآوري و سورتینگ روده با سرمایه اولیه یک میلیون یورو سه طرح

 
سرمایه گذاري خارجی هستند که صدور مجوز آن ها در دست اقدام است. 

حیدریان همچنین طرح هاي احداث کارخانه کاشی و سرامیک با اعتبار 100 میلیون دلار، کارخانه سیلیکون و منگنز با سرمایه 10

 
میلیون دلار و طرح ایجاد پنل هاي خورشیدي با سرمایه 92 میلیون یورو نیز مصوب شده و موانع اجراي آنها در دست اقدام است. 

مدیرکل امور اقتصادي و دارایی استان کرمانشاه همچنین از پیشنهاد برگزاري یک وبینار با حضور سفیر و رایزنان ایران در عراق با
هدف ارایه فرصت هاي سرمایه گذاري ایران به عراقی ها خبر داد و گفت: پروژه اطلس سرمایه گذاري استان با هدف ایجاد یک بانک

 
اطلاعاتی از سرمایه گذاري در کرمانشاه با هدف رفع موانع و تسهیل ورود سرمایه به استان در دست اقدام است. 

استان 2 میلیون نفري کرمانشاه در سال 93 نرخ بیکاري 15.7 و در سال 94 نرخ 17.6 درصد را تجربه کرد و سال هاي 95، 96 و 97

 
این نرخ به ترتیب به 22، 21.2 و 18.8 کاهش یافت. در سال 98 هم روند نزولی آن ادامه پیدا کرد و به 15.7 رسید. 

طبق برنامه «سند جامع اشتغال استان کرمانشاه» براي کاهش سه درصدي نرخ بیکاري باید 59 هزار و 600 شغل ناخالص معادل 20

 
هزار و 834 شغل خالص در استان ایجاد شود. 

طبق این سند، نرخ بیکاري کرمانشاه در سال 98 باید سه درصد، در سال 99، 2.5 درصد و در سال 1400 یک درصد کاهش پیدا کند
تا به میانگین کشوري برسد. کاهش سه درصدي سال 98 محقق شده اما کرمانشاهی ها منتظر تحقق برنامه 99 و سال آینده هم

هستند.



بازنگري و بروز رسانی محتواهاي درسی پرحاشیه
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چهارمین جلسه ي شوراي اقدامات راهبردي سازمان پژوهش و برنامه ریزي آموزشی با تأکید بر در دستور کار قرار گرفتن
ارزشیابی کتابهاي درسی توسط سازمان دفتر برنامه ریزي درسی برگزار شد.

خبرگزاري میزان- چهارمین جلسه ي شوراي اقدامات راهبردي سازمان پژوهش و برنامه ریزي آموزشی توسط سازمان دفتر
برنامه ریزي درسی برگزار شد. در این جلسه به بررسی و استماع گزارش هاي دفتر برنامه ریزي درسی و تولید بسته هاي تربیت و
یادگیري آموزش فنی و حرفه اي و کاردانش، دفتر برنامه ریزي درسی و تولید بسته هاي تربیت و یادگیري آموزش عمومی و متوسطه

 
نظري و دفتر نظارت بر نشر و توزیع مواد آموزشی اختصاص داشت. 

در ابتداي نشست دکتر حسن ملکی معاون وزیر و رییس سازمان پژوهش و برنامه ریزي آموزشی با مرور و یادآوري برخی از اقدامات
سازمان در حوزه ي تحول از جمله بسته هاي تربیت و یادگیري، پروژه ي بوم و بازمهندسی شبکه ي ملی رشد بر اقدام به موقع و

 
طبق زمانبندي پیش بینی شده توسط مجریان تاکید کرد. 

وي همچنین برخی موارد مطروحه درشوراي راهبردي تحول به ریاست وزیر آمورزش و پرورش را جهت اطلاع و برنامه ریزي مدیران

 
اعلام کرد. 

 
آماده بودن 41 فیلم براي دروس فنی و حرفه اي و کاردانش 

در ادامه افشار بهمنی مدیرکل دفتر برنامه ریزي درسی و تولید بسته هاي تربیت و یادگیري آموزش فنی و حرفه اي و کاردانش
گزارشی در خصوص اقدامات اجرا شده و قابل اجرا در تامین محتواي ارزش افزوده براي کتاب هاي فنی حرفه اي را در قالب گزارشی

 
ارائه کرد. 

وي از آماده بودن 41 عنوان فیلم براي دروس فنی حرفه اي خبر داد و اعلام کرد: در فاز بعدي تعدادي 84 فیلم دیگر نیز به عنوان
محتواي واقعیت افزوده به دروس فنی حرفه اي افزوده خواهد شد و از طریق رمزینه ي پاسخ سریع براي هنرآموزان قابل دسترسی

 
است. 

 
روزآمدسازي محتوا هاي درسی 

کوروش امیرنیا مدیرکل دفتر برنامه ریزي درسی و تولید بسته هاي تربیت و یادگیري آموزش عمومی و متوسطه نظري گزارشی از

 
اقدامات انجام شده در بررسی و بازنگري و روزآمد سازي محتوا هاي درسی که اخیرا انتقاد هایی را نیز به همراه داشت؛ ارائه کرد. 

 
وي در این گزارش به تفکیک کتاب درسی و پایه هاي تحصیلی؛ موارد تغییر و اصلاحات لازم براي سال تحصیلی آتی را بیان کرد. 



 
ارائه بازطراحی جلد کتاب هاي درسی 

در ادامه احمدرضا امینی مدیرکل دفتر نظارت بر نشر و توزیع مواد آموزشی نیز در خصوص تغییرات جلد کتاب هاي درسی، برخی
شاخص هاي تصویرسازي اعم از بازتاب بیانیه گام دوم انقلاب، نام گذاري سال، محور هاي استکبار ستیزي، کارآفرینی و تولید داخلی
و ... بر روي جلد کتاب هاي درسی را برشمرد و نمونه هایی از روزآمد سازي و یا باز طراحی جلد و پشت جلد کتاب هاي درسی در

 
این جلسه به نمایش در آمد. 

در پایان این نشست دکتر حسن ملکی با اعلام این نکته که باید مسیر لازم براي دریافت نظرات مخاطبان و گروه هاي درسی فراهم
شود. افزود: شعار اصیل این سازمان باید استقبال از نقد ها و نظرات در تدوین کتاب هاي درسی باشد و از این رو مجراي جمع آوري

 
آراء باید سامان دهی شود. 

وي در این خصوص دستوراتی را به معاونت برنامه ریزي و تولید بسته هاي تربیت و یادگیري و روابط عمومی و امور بین الملل سازمان

 
ابلاغ کرد. 

به گزارش روابط عمومی و امور بین الملل سازمان پژوهش و برنامه ریزي آموزشی، شفاف سازي در مالکیت معنوي و قلمرو آن در
کتاب هاي درسی و صیانت از حقوق معنوي کتاب هاي درسی براي سازمان پژوهش و برنامه ریزي آموزشی، همچنین حرکت به
سمت ارزشیابی علمی از طریق فعال شدن شوراي پژوهشی در سازمان از دیگر رویکرد هاي مطروحه در این جلسه بود که در خصوص

 
عملیاتی سازي، دستوراتی به معاونت هاي ذي ربط ابلاغ شد. 

 
بیشتر بخوانید: 

 
حاجی میرزایی: نسل جدید در معرض مخاطرات جدي است 

انتهاي پیام/



گلایه عضو هیأت رئیسه مجلس به بی توجهی برخی مدیران استان در زمینه

توسعه پایدار و مسائل جوانان

منبع: خانه ملتشماره خبر:  108  |  تاریخ: 1399/10/07

عضو هیأت رئیسه مجلس گفت: وقتی جوانان بدون هیچ چشم داشتی مشکلات استان را شناسایی و براي آنها راهکارهاي
علمی و عملیاتی طراحی و آماده می کنند، باید از نظرات آنها در تصمیم گیري ها استفاده کرد.

به گزارش خبرگزاري خانه ملت، سیدناصر موسوي لارگانی عضو هیأت رئیسه مجلس شوراي اسلامی در مراسم اختتامیه
چهارمین گفتمان ملی نقش جوانان در توسعه پایدار شهري که با حضور جمعی از جوانان، مدیران و مسئولان استانی و کشوري و
برگزیدگان همراه با افتتاح سامانه سمجا و رونمایی از پیش نویس طرح اقدام راهبردي در راستاي جوانگرایی در سالن کنفرانس

 
کتابخانه مرکزي شهرداري اصفهان برگزار شد، حضور یافت. 

موسوي لارگانی عضو هیأت رئیسه مجلس شوراي اسلامی ضمن تشکر از برگزارکنندگان این مرحله از اختتامیه، اظهار کرد: در این
مرحله به دلیل بیماري منحوس کرونا مراسم اختتامیه بصورت محدودتري به نسبت سال هاي گذشته برگزار شد که جاي تقدیر از

 
زحمات یک ساله جوانان عزیز در مرحله چهارم دارد. 

نماینده مردم فلاورجان در مجلس شوراي اسلامی ادامه داد: از آنجایی که از نزدیک با فعالیت هاي دبیرخانه آشنا هستم شاهد زحمات
این عزیزان در برگزاري برنامه ها و جلسات و نشست هاي تخصصی مختلف بوده ام که حقیقتأ لازم بود مسئولین استان ما با آغوش

 
بازتري از فکر و برنامه هاي این جوانان استقبال می کردند و متاسفانه ما شاهد بعضی از بی مهري ها و بی توجهی ها باشیم. 

وي افزود: هر جایی که در کشور ما به جوانان بها داده شد و جوانان به بازي گرفته شدند پیشرفت ها براي کشور بیشتر و بهتر بوده
است ضمن اینکه در مراسم افتتاحیه مجلس یازدهم که مقام معظم رهبري در بخشی از سخنانشان فرمودند این مجلس تشکیل شده
از جوانان انقلابی و همچنین افراد با تجربه اي که در دستگاه هاي اجرایی قبلا مسئولیت داشته اند و نمایندگان با تجربه که، این سه
گروه در کنار یکدیگر می توانند مجلس انقلابی و خدمتگزار به ملت را تکشیل دهند که اشاره مستقیم معظم له به حضور جوانان

 
انقلابی نشان دهنده دغدغه ایشان در زمینه توجه به جوانان است. 

موسوي لارگانی ادامه داد: حال با این سبک عمیق نگاه مقام معظم رهبري نسبت به جوانان، انتظار ما از مسئولان استان توجه جدي

 
تر و استفاده از فکر و خلاقیت جوانان عزیز در این زمینه و حتی در زمینه هاي دیگر است. 

رئیس فراکسیون کارآفرینی مجلس شوراي اسلامی بیان داشت: بنده از نزدیک پیگیر برنامه ها و فعالیت هاي 3 مرحله قبلی نیز بوده
ام و زمانی که وزیر و معاونان وزیر از تهران براي حضور در برنامه هاي دبیرخانه شرکت می کنند اما برخی از مدیران استانی همواره
غایب هستند که جاي تعجب فراوان دارد که البته اگر مدیران استان در طول 4 سال گذشته که این عزیزان برنامه هاي مختلف و
متعددي را برگزار کردند، پیش قدم می شدند و از فکر و خلاقیت و مقالات علمی که از سراسر کشور به این دبیرخانه ارسال شده

 
است، استفاده می کردند قطعأ جایگاه ما در زمینه مسائل مدیریت شهري خیلی بهتر شده بود. 

وي ضمن گلایه جدي به عملکرد برخی از مدیران استان، ابراز کرد: وقتی جوانان ما بدون هیچ چشم داشتی مشکلات استان را به



خوبی شناسایی می کنند و براي آنها راهکارهاي علمی و عملیاتی طراحی و آماده می کنند متأسفانه حتی براي مشورت در تصمیم

 
گیري ها نیز از این نقطه نظرات راهبردي استفاده نمی شود. 

عضو هیأت رییسه مجلس شوراي اسلامی در پایان تأکید کرد: زمانی که مقام معظم رهبري در بیانیه گام دوم انقلاب اسلامی بارها به
نقش مهم و تأثیرگذار جوانان اشاره داشته اند ولی همچنان شاهد حضور بازنشستگان در پست هاي مختلف در کشور هستیم که باید

 
این روش اصلاح شود. 

 
سلطانی فر: توسعه پایدار شهري به معناي استفاده از تمام زیرساخت ها است 

مسعود سلطانی فر نیز در پیامی که به صورت ویدئویی پخش شد ضمن قدردانی از برگزارکنندگان این مراسم قول مساعد داد تا عادي

 
شدن شرایط در سفري که به اصفهان خواهد داشت با جوانان و سمن هاي استان ملاقات و به گفت وگو خواهد پرداخت. 

وزیر ورزش و جوانان افزود: توسعه پایدار شهري به معنی استفاده از تمام زیر ساخت ها، ظرفیت ها و منابع عمومی متعلق به یک شهر
است که جز سرمایه ها و درآمدهاي غیر دولتی و پایدار شهر است و ما موظف هستیم این درآمدها را از کانال هاي مختلف کسب و از
سرجمع آنها بتوانیم شهر را اداره کنیم و خدمات مختلف را به مردم ارائه دهیم و این امر به اندیشه و فکر تمام مردم به ویژه جوانان

 
نیاز دارد. 

 

وي خاطرنشان کرد: در دیدگاه مدیریت یکپارچه و توسعه پایدار شهر تمام موضوعاتی که به شهر و شهروندان مربوط می شود از قبیل
ثبت ازدواج و طلاق، امور اقامتی، گذرنامه، مباحث توزیع انرژي و خدمات مختلف و ... باید به شهرداري ها منتقل شده و در فرایند

 
شهري مورد تاکید و بررسی قرار گیرد. 

سلطانی فر ادامه داد: دست یافتن به این مهم نیاز به تغییر نگرش در این زمینه دارد که یقینا این کار و تحول مهم را جوانان با تلاش
و پیگیري خود رقم خواهند زد، فعالیتهایی مانند کارهاي تبلیغاتی محیطی که سازمان زیباسازي شهرداري ها آن ها را انجام می دهد.

این عضو کابینه یازدهم همچنین تصریح کرد: یکی از محورهاي جدیدي که با اندیشه و توانمندي جوانان می تواند سهم بسزایی در
توسعه پایدار شهري داشته باشد درآمدهاي دیجیتالی و الکترونیکی است. این مساله در ایران مورد توجه قرار گرفته و مردم نیز تمایل
بیشتري به استفاده از این صنعت و انجام امور روزمره زندگی به صورت دیجیتالی دارند و اگر بتوانیم از آن استفاده کنیم درآمدهاي

 
خوبی کسب خواهد شد. 

به گزارش خانه ملت، در پایان این برنامه از سید محمد قلمکاریان به عنوان مدیر پژوهش محور در حوزه توسعه پایدار، حدیثه بهرامی



به عنوان جوان موفق در حوزه نوآوري و اختراع، شیوا حسینی فولادي به عنوان پژوهشگر برتر در توسعه پایدار و همچنین از یک
استارتاپ برتر در زمینه توسعه پایدار توسط عضو هیأت رئیسه مجلس شوراي اسلامی، مدیرکل ورزش و جوانان استان، رئیس

 
کمیسیون فرهنگی و ورزشی شوراي اسلامی شهر اصفهان، امام جمعه غرب اصفهان و... تجلیل به عمل آمد./ 

پایان پیام



140 فرصت شغلی براي مددجویان کمیته امداد بهمن ایجاد شد

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  109  |  تاریخ: 1399/10/07

کمیته امداد بخش بهمن شهرستان ابرکوه در 9 ماهه سال جاري با پرداخت سه میلیارد و 500 میلیون تومان تسهیلات
اشتغال، براي 140 مددجوي تحت حمایت این نهاد شغل ایجاد کرد.

به گزارش خبرگزاري صداوسیما مرکز یزد، رئیس کمیته امداد بهمن با اشاره به اینکه وام هاي اعطائی در زمینه هاي شغلی
کشاورزي، دام پروري، صنایع دستی و قالی بافی، صنعتی و معدنی و خدمات به متقاضیان پرداخت شده است. افزود: پرداخت این
تسهیلات از منابع بانکی شامل بانک هاي کشاورزي، صادرات، ملی، سپه، مسکن، توسعه تعاون و رفاه کارگران و صندوق قرض الحسنه

 
امداد ولایت، در قالب اعتبارات تبصره 16 و امدادي پرداخت شده است. 

حمیدرضا علی پناه افزود: تاکنون 20 طرح راهبري شغلی با
راهبري اتحادیه فرش دستباف روستایی شهرستان ابرکوه
درزمینهٔ صنایع دستی و قالیبافی براي زنان سرپرست خانوار و
همسران مددجوي تحت حمایت این نهاد در قالب طرح هاي

 
مشاغل خانگی اجراشده است. 

وي گفت: علاوه بر اعطاي تسهیلات بانکی و امدادي، در 9 ماهه
امسال 150 مددجوي تحت حمایت کمیته امداد بهمن از آموزش
هاي شغلی این نهاد در زمینهٔ مهارت آموزي، پایدارسازي و

کارآفرینی به صورت حضوري (با رعایت پروتکل هاي بهداشتی) و آموزش مجازي بهره مند شدند و براي پنج نفر از مددجویان نیز
کاریابی انجام شده است.



اعطاي تسهیلات اشتغالزایی یزد

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  110  |  تاریخ: 1399/10/07

مدیر صندوق کارآفرینی امید در استان یزد، از پرداخت چهل و پنج میلیارد تومان تسهیلات از سال 1397 تاکنون به افراد
جویاي کار خبر داد.

به گزارش خبرگزاري صداوسیما مرکز یزد، خوش قامت گفت: تسهیلات پرداختی در حوزه هاي خدمات، صنعت و کشاورزي

 
است که با اعطاي این تسهیلات زمینه اشتغال ششصد نفر به طور مستقیم فراهم شده است. 

وي روستاي بدون بیکار، هر روستا یک محصول و صندوق هاي

 
خرد محلی را از اهداف این صندوق اعلام کرد. 

خوش قامت از همکاري بسیار خوب بنیاد برکت با این صندوق
خبر داد و گفت: شهرستان ابرکوه در پرداخت وام هاي قرض

 
الحسنه بنیاد برکت مقام اول را در استان دارد. 

رئیس صندوق کارآفرینی امید ابرکوه نیز گفت: در سال جاري
مبلغ چهار میلیارد و دویست میلیون تومان به متقاضیان پرداخت

 
شده است. 

 
اشکوري افزود: با اعطاي این مبلغ زمینه اشتغال یکصد و پنجاه نفر به طورمستقیم در ابرکوه ایجاد شده است. 

 
وي گفت: این صندوق آمادگی پرداخت تسهیلات به افرادیکه واجدالشرایط باشند را دارد. 

رئیس صندوق کارآفرینی امید ابرکوه افزود: به کسانی که دستگاه پوز از این صندوق دریافت کنند مبلغ سی میلیون تومان وام چهار
درصد پرداخت می گردد.



گلایه عضو هیأت رئیسه مجلس به بی توجهی برخی مدیران استان در زمینه

توسعه پایدار و مسائل جوانان

منبع: شبستانشماره خبر:  111  |  تاریخ: 1399/10/07

عضو هیأت رئیسه مجلس گفت: وقتی جوانان بدون هیچ چشم داشتی مشکلات استان را شناسایی و براي آنها راهکارهاي
علمی و عملیاتی طراحی و آماده می کنند، باید از نظرات آنها در تصمیم گیري ها استفاده کرد.

عضو هیأت رئیسه مجلس گفت: وقتی جوانان بدون هیچ چشم داشتی مشکلات استان را شناسایی و براي آنها راهکارهاي علمی

 
و عملیاتی طراحی و آماده می کنند، باید از نظرات آنها در تصمیم گیري ها استفاده کرد. 

 
 

به گزارش خبرگزاري شبستان به نقل از خانه ملت، سید ناصر موسوي لارگانی، عضو هیأت رئیسه مجلس شوراي اسلامی در مراسم
اختتامیه چهارمین گفتمان ملی نقش جوانان در توسعه پایدار شهري که با حضور جمعی از جوانان، مدیران و مسئولان استانی و
کشوري و برگزیدگان همراه با افتتاح سامانه سمجا و رونمایی از پیش نویس طرح اقدام راهبردي در راستاي جوانگرایی در سالن

 
کنفرانس کتابخانه مرکزي شهرداري اصفهان برگزار شد، حضور یافت. 

موسوي لارگانی عضو هیأت رئیسه مجلس شوراي اسلامی ضمن تشکر از برگزارکنندگان این مرحله از اختتامیه، اظهار کرد: در این
مرحله به دلیل بیماري منحوس کرونا مراسم اختتامیه بصورت محدودتري به نسبت سال هاي گذشته برگزار شد که جاي تقدیر از

 
زحمات یک ساله جوانان عزیز در مرحله چهارم دارد. 

نماینده مردم فلاورجان در مجلس شوراي اسلامی ادامه داد: از آنجایی که از نزدیک با فعالیت هاي دبیرخانه آشنا هستم شاهد زحمات
این عزیزان در برگزاري برنامه ها و جلسات و نشست هاي تخصصی مختلف بوده ام که حقیقتأ لازم بود مسئولین استان ما با آغوش

 
بازتري از فکر و برنامه هاي این جوانان استقبال می کردند و متاسفانه ما شاهد بعضی از بی مهري ها و بی توجهی ها باشیم. 

وي افزود: هر جایی که در کشور ما به جوانان بها داده شد و جوانان به بازي گرفته شدند پیشرفت ها براي کشور بیشتر و بهتر بوده
است ضمن اینکه در مراسم افتتاحیه مجلس یازدهم که مقام معظم رهبري در بخشی از سخنانشان فرمودند این مجلس تشکیل شده
از جوانان انقلابی و همچنین افراد با تجربه اي که در دستگاه هاي اجرایی قبلا مسئولیت داشته اند و نمایندگان با تجربه که، این سه



گروه در کنار یکدیگر می توانند مجلس انقلابی و خدمتگزار به ملت را تکشیل دهند که اشاره مستقیم معظم له به حضور جوانان

 
انقلابی نشان دهنده دغدغه ایشان در زمینه توجه به جوانان است. 

موسوي لارگانی ادامه داد: حال با این سبک عمیق نگاه مقام معظم رهبري نسبت به جوانان، انتظار ما از مسئولان استان توجه جدي

 
تر و استفاده از فکر و خلاقیت جوانان عزیز در این زمینه و حتی در زمینه هاي دیگر است. 

رئیس فراکسیون کارآفرینی مجلس شوراي اسلامی بیان داشت: بنده از نزدیک پیگیر برنامه ها و فعالیت هاي 3 مرحله قبلی نیز بوده
ام و زمانی که وزیر و معاونان وزیر از تهران براي حضور در برنامه هاي دبیرخانه شرکت می کنند اما برخی از مدیران استانی همواره
غایب هستند که جاي تعجب فراوان دارد که البته اگر مدیران استان در طول 4 سال گذشته که این عزیزان برنامه هاي مختلف و
متعددي را برگزار کردند، پیش قدم می شدند و از فکر و خلاقیت و مقالات علمی که از سراسر کشور به این دبیرخانه ارسال شده

 
است، استفاده می کردند قطعأ جایگاه ما در زمینه مسائل مدیریت شهري خیلی بهتر شده بود. 

وي ضمن گلایه جدي به عملکرد برخی از مدیران استان، ابراز کرد: وقتی جوانان ما بدون هیچ چشم داشتی مشکلات استان را به
خوبی شناسایی می کنند و براي آنها راهکارهاي علمی و عملیاتی طراحی و آماده می کنند متأسفانه حتی براي مشورت در تصمیم

 
گیري ها نیز از این نقطه نظرات راهبردي استفاده نمی شود. 

عضو هیأت رییسه مجلس شوراي اسلامی در پایان تأکید کرد: زمانی که مقام معظم رهبري در بیانیه گام دوم انقلاب اسلامی بارها به
نقش مهم و تأثیرگذار جوانان اشاره داشته اند ولی همچنان شاهد حضور بازنشستگان در پست هاي مختلف در کشور هستیم که باید

 
این روش اصلاح شود. 

 
سلطانی فر: توسعه پایدار شهري به معناي استفاده از تمام زیرساخت ها است 

مسعود سلطانی فر نیز در پیامی که به صورت ویدئویی پخش شد ضمن قدردانی از برگزارکنندگان این مراسم قول مساعد داد تا عادي

 
شدن شرایط در سفري که به اصفهان خواهد داشت با جوانان و سمن هاي استان ملاقات و به گفت وگو خواهد پرداخت. 

وزیر ورزش و جوانان افزود: توسعه پایدار شهري به معنی استفاده از تمام زیر ساخت ها، ظرفیت ها و منابع عمومی متعلق به یک شهر
است که جز سرمایه ها و درآمدهاي غیر دولتی و پایدار شهر است و ما موظف هستیم این درآمدها را از کانال هاي مختلف کسب و از
سرجمع آنها بتوانیم شهر را اداره کنیم و خدمات مختلف را به مردم ارائه دهیم و این امر به اندیشه و فکر تمام مردم به ویژه جوانان

 
نیاز دارد. 

 



وي خاطرنشان کرد: در دیدگاه مدیریت یکپارچه و توسعه پایدار شهر تمام موضوعاتی که به شهر و شهروندان مربوط می شود از قبیل
ثبت ازدواج و طلاق، امور اقامتی، گذرنامه، مباحث توزیع انرژي و خدمات مختلف و ... باید به شهرداري ها منتقل شده و در فرایند

 
شهري مورد تاکید و بررسی قرار گیرد. 

سلطانی فر ادامه داد: دست یافتن به این مهم نیاز به تغییر نگرش در این زمینه دارد که یقینا این کار و تحول مهم را جوانان با تلاش
و پیگیري خود رقم خواهند زد، فعالیتهایی مانند کارهاي تبلیغاتی محیطی که سازمان زیباسازي شهرداري ها آن ها را انجام می دهد.

این عضو کابینه یازدهم همچنین تصریح کرد: یکی از محورهاي جدیدي که با اندیشه و توانمندي جوانان می تواند سهم بسزایی در
توسعه پایدار شهري داشته باشد درآمدهاي دیجیتالی و الکترونیکی است. این مساله در ایران مورد توجه قرار گرفته و مردم نیز تمایل
بیشتري به استفاده از این صنعت و انجام امور روزمره زندگی به صورت دیجیتالی دارند و اگر بتوانیم از آن استفاده کنیم درآمدهاي

 
خوبی کسب خواهد شد. 

در پایان این برنامه از سید محمد قلمکاریان به عنوان مدیر پژوهش محور در حوزه توسعه پایدار، حدیثه بهرامی به عنوان جوان موفق
در حوزه نوآوري و اختراع، شیوا حسینی فولادي به عنوان پژوهشگر برتر در توسعه پایدار و همچنین از یک استارتاپ برتر در زمینه
توسعه پایدار توسط عضو هیأت رئیسه مجلس شوراي اسلامی، مدیرکل ورزش و جوانان استان، رئیس کمیسیون فرهنگی و ورزشی

شوراي اسلامی شهر اصفهان، امام جمعه غرب اصفهان و... تجلیل به عمل آمد./



دستگاه هاي دولتی براي اشتغال معلولین برنامه منسجمی ندارند

منبع: قم پرسشماره خبر:  112  |  تاریخ: 1399/10/07

مهدي پهلوانی ستوده در گفت وگو با خبرنگار خبرنگارما با اشاره به عدم همکاري سازمان ها و ادارات در اشتغال معلولین
گفت: دولت موظف است طبق ماده هفت قانون جامع حمایت از معلولین حداقل سه درصد از مجوزهاي استخدامی دستگاه

هاي دولتی و...

مهدي پهلوانی ستوده در گفت وگو با خبرنگار خبرنگارما با اشاره به عدم همکاري سازمان ها و ادارات در اشتغال معلولین گفت:
دولت موظف است طبق ماده هفت قانون جامع حمایت از معلولین حداقل سه درصد از مجوزهاي استخدامی دستگاه هاي دولتی و

 
عمومی را به افراد معلول واجد شرایط اختصاص دهد، اما این قانون تاکنون نتوانسته مشکل اصلی بیکاري افراد معلول را برطرف کند. 

وي افزود: اشتغال معلولین در استان موانع و چالش هاي بسیاري دارد که از جمله آنها می توان به عدم آموزش حرفه ها و مهارت هاي
متناسب با معلولیت و بازار کار، عدم مناسب سازي معابر و وسایل نقلیٍه، محیط کار ناسازگار با معلولیت، عدم تناسب دستمزد با کار و

 
شغل و عدم آگاهی کارفرمایان در نحوه ي برخورد با افراد معلول اشاره کرد. 

مدیرکل اداره بهزیستی استان قم با انتقاد از عدم وجود معافیت هاي مالیاتی بیان کرد: اداره اصناف، اداره امور مالیاتی، اداره کار و
سازمان مدیریت شهري برنامه منسجم و قانونمندي براي شغل معلولین و مناسب سازي محیط کار و رفت آمد این قشر ندارند و بر
همه این موارد، عدم حمایت ها و مشوق هاي مناسب از کارفرمایان، هزینه هاي صدور مجوز و پروانه دستگاه مرتبط با ایجاد مشاغل

 
فنی و حرفه اي نیز افزوده می شود. 

وي با بیان اینکه تا زمانی که یک سازمان نظام مند با قوانین مشخص و ساز و کارهاي مناسب ایجاد نشود موانع وجود دارند، افزود: به
جرأت می توانیم بگوییم که تنها سازمان بهزیستی عملکرد قابل قبولی را داشته و هرچند پیگیري انجام شده از طرف آموزش و
پرورش براي استخدام معلولین تا مرحله آزمون مصاحبه پیش رفته، اما باید دید در آینده چه می شود و شرکت آب و فاضلاب هم که

 
در سال هاي گذشته کسی را نمی پذیرفت، امسال فقط یک فرد معلول را استخدام کرد. 

 
منبع : مهر 

قم پرس منتظر دریافت اخبار و پیام هاي هموطنان عزیز می باشد.



گام دیگر در عرصه فناوري/ دستیابی پژوهشگران جوان یزدي به دستاورد هاي

روز دنیا

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  113  |  تاریخ: 1399/10/07

عضو هیئت علمی دانشکده مهندسی مکانیک دانشگاه یزد از طراحی و ساخت ربات گردگیر پنل هاي خورشیدي به دست
پژوهشگران دانشگاه یزد خبر داد.

به گزارش خبرنگار گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران
جوان از یزد، روح االله عزیزي تفتی، عضو هیأت علمی
دانشکده مهندسی مکانیک دانشگاه یزد گفت: گردگیري و
تمیز کردن پنل هاي خورشیدي امري ضروري براي
بازدهی بالا و افزایش عمر آن ها است. پژوهشگران و
فناوران دانشگاه یزد با بهره گیري از دستاورد هاي روز دنیا

 
موفق به ساخت ربات گردگیر پنل هاي خورشیدي شدند که عملیات مدنظر را به صورت خودکار انجام می دهد. 

او افزود: نیاز روز افزون استفاده از انرژي هاي تجدید پذیر مانند انرژي خورشیدي براي تولید برق رو به گسترش است. از سوي دیگر با
توجه به بحث پدافند غیرعامل، توزیع مراکز تولید برق فتوولتائیک در پشت بام ها می تواند علاوه بر کمک به اقتصاد خانواده، هزینه و

 
استهلاك انتقال و توزیع برق در بین و داخل شهر ها را به میزان قابل توجهی کاهش دهد. 

عزیزي ادامه داد: در حال حاضر، تمیز کردن پنل ها از طریق شستشو و با نیروي انسانی انجام می شود که این امر با چالش هایی

 
مانند فراموشی شستشو یا نیاز به شستشو بعد از هر طوفان و گردو خاك همراه است. 

عضو هیئت علمی دانشگاه یزد و مجري طرح تصریح کرد: به این ترتیب یک ربات گردگیر کم هزینه براي پنل هاي خورشیدي پشت

 
بامی طراحی و ساخته شد تا عملیات شستشو را به صورت خودکار انجام دهد. 

او افزود: این ربات براي انواع چیدمان هاي پنل هاي خورشیدي قابل استفاده است به طوري که در زمان هاي معین به صورت خودکار

 
فعال شده و عملیات شستشو را به دو صورت خشک یا تر انجام می دهد. 

عزیزي تفتی دستیابی به فناوري ساخت یک ربات بومی، سادگی استفاده از ربات، هزینه ي پایین آن، تمیزکردن خودکار پنل ها در
بازه هاي زمانی قابل برنامه ریزي و کاهش مصرف آب براي تمیزکاري پنل ها را از جمله دستاورد هاي این پروژه عنوان کرد و گفت:

 
این پروژه براي سه نفر به صورت مستقیم ایجاد اشتغال کرده و فرآیند ثبت اختراع این طرح در حال انجام است. 

او افزود: افزایش سطح هوشمندي ربات براي فعال شدن بعد از هر طوفان یا گرد و خاك به روشی اقتصادي و بهینه سازي ساختار
مکانیکی به منظور کاهش بیش تر وزن و افزایش سهولت حرکت و کیفیت تمیزکاري از برنامه هاي آتی براي توسعه طرح است.





فعالیت 40 روز بازار در شهر تهران/ دستفروشان بیمه شوند

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  114  |  تاریخ: 1399/10/07

به گزارش  خبرنگار شهري خبرگزاري فارس، علی اعطا در
صحن امروز شوراي شهر درباره وضعیت دستفروشان
پایتخت اظهارداشت: روز گذشته  پاي درد دل برخی
نمایندگان دستفروشان فعال در روزبازارها نشستم، اما آنچه
بیشتر از سایر مشکلات داراي اهمیت است مسأله بیمه
تامین اجتماعی  بود که موضوع تذکر امروز بنده به

 
مجموعه دولت است. 

وي افزود: وظیفه ایجاد اشتغال تا آنجا که قانون اساسی و سایر قوانین بیان می کند به عهده دولت است ولی شهرداري تهران در این
سال ها علاوه بر وظایف قانونی خود اقدام به استقرار روزبازارها کرده است و به نوعی فراتر از وظایف خود در حوزه اشتغال گام برداشته

 
تا حدي که امروز حدود 40 روز بازار در شهر تهران فعال است که سبب شده تا حدود 5000 نفر در این روزبازارها مشغول شوند. 

سخنگوي شوراي شهر تهران ادامه داد: حال که دولت در ایجاد اشتغال در این حوزه نتوانسته فعالیتی انجام دهد و شهرداري بار

 
ساماندهی و ایجاد فرصت اشتغال را به دوش کشیده، هرچند وظیفه قانونی شهرداري نبوده است. 

اعطا گفت : به دولت در راستاي اصل 29 قانون اساسی که حق تأمین اجتماعی را همگانی و وظیفه دولت دانسته است،  تذکر می
دهم که در نهایت به نظر می رسد دولت در ایجاد اشتغال و ساماندهی دستفروشان نمره مناسبی نمی گیرد اما می تواند با ارائه راهکار
هایی به شهرداري و شوراي شهر تهران در راستاي اصل 29 قانون اساسی اقدام به بیمه کردن دستفروشان روزبازارهاي شهر تهران

 
کند. 

وي خاطرنشان کرد : باید از طریق پیش بینی راهکارهاي قانونی به نوعی عمل شود تا تکلیف قانونی به عهده شهرداري نباشد و

 
شهرداري از ظرفیت هاي خود همچون گذشته جهت اشتغال در روز بازارهاي استفاده کند. 

انتهاي پیام/



رشد اقتصادي در سال 99 و 1400

منبع: پول نیوزشماره خبر:  115  |  تاریخ: 1399/10/07

سازمان برنامه و بودجه رشد اقتصادي امسال را بر اساس برآورد هاي کلان منفی 5.3 درصد عنوان و پیش بینی کرده است که

 
این رقم در سال آینده به 2.8 درصد برسد. 

به گزارش پول نیوز، همه ساله در کنار لایحه بودجه اسناد
پشتیبانی منتشر می شود که در آن به تحلیل روند هاي اقتصاد

 
ایران می پردازد. 

 
تهدید جایگاه منطقه اي ایران 

در بخش رشد اقتصادي سازمان برنامه و بودجه در قالب گزارش
هاي کلان آمده است: عملکرد اقتصاد کشور در زمینه رشد
اقتصادي طی سال هاي دهه 90 نوسانی و نامناسب بوده است، این

ویژگی باعث شده است تا رشد اقتصادي نتواند از ایجاد اشتغال پایدار و با کیفیت و ایجاد درآمد سرانه مناسب براي بهبود رفاه اقشار

 
جامعه پشتیبانی کند. 

سازمان برنامه در گزارش خود با اشاره به اینکه تولید ناخالص داخلی داخلی اصلی ترین و مهم ترین شاخص ارزیابی عملکرد اقتصادي
هر کشور بوده و روند تغییرات آن مبین چگونگی ساز و کار هاي نظام اقتصادي است نوشته است: عملکرد نامناسب رشد اقتصادي
تهدیدي براي جایگاه اقتصادي کشور در جهان و منطقه (حوزه سند چشم انداز) است. این درحالی است که دستیابی به "رشد
اقتصادي مستمر وپایدار" همواره مورد تاکید قوانین بالادستی همچون سند چشم انداز و برنامه هاي توسعه بوده است. در گزارش
تاکید شده طی دو سال اخیر، اعمال تحریم هاي بین المللی به عنوان شوك منفی شدید سمت عرضه اقتصادي را وارد رکورد تورمی
شدید کرده است. به دلیل سابقه تکانه تحریم و تطبیق و همگرایی در انتظارات آحاد اقتصادي، تکانه اخیر اثرات اقتصادي شدیدي بر
تورم گذاشت. آثار کرونا به عنوان تکانه شدید تقاضا در داخل و تکانه شدید تقاضا و عرضه خارجی موجب استمرارسازوکار تشدید

 
رکورد همزمان با انتظارات تورمی شد. تکانه کرونا مشابه سایر کشور ها بر منابع بودجه نیز دولت شدید بوده است. 

 
پیش بینی سازمان برنامه از رشد امسال 

بر اساس پیش بینی هاي انجام شده، استمرار شیوع ویروس کرونا در کشور، از تحمیل شرایط سخت تر بر اقتصاد کشور که پیش از
این تحریم ها صدمه دیده بود، حکایت دارد. براورد هاي امور کلان از رشد اقتصادي سال 1399 منفی 5.3 درصد است. این گزارش
تاکید دارد: رشد منفی اقتصاد و پیش بینی افزایش تورم ضمن اینکه باعث ادامه "رکورد تورمی" می شود، سبب کاهش مصرف کالا و

 
خدمات توسط خانوار ها خواهد شد که کاهش رفاه خانوار ها را در پی خواهد داشت. 



 
پیش بینی رشد اقتصادي 1400 

البته سازمان برنامه پیش بینی می کند فضاي اقتصادي کشور و رشد اقتصادي در سال آینده است. چشم اندار رشد اقتصادي در
سال1400 در برآورد هاي امور کلان 2.8 درصد و در برآورد هاي صندوق بین المللی پول 3.2 درصد است. در این گزارش خواستار
استفاده از ظرفیت هاي لایحه بودجه 1400 و تبصره هاي آن براي حمایت از تولید شده است و تاکید دارد سیاست هاي معطوف به
ایجاد ثبات در بازار ها، دستیابی به مواد اولیه و واسطه اي، توزیع عادلانه منابع بانکی و اختصاص سهم بیشتر به بنگاه هاي تولیدي

 
کوچک و همچنین در قالب سرمایه در گردش، حمایت از بخش هاي پیشران در اولویت باشد. 

 
پیش شرط رشد اقتصادي دو رقمی 

نویسندگان گزارش سازمان برنامه در گزارش خود مسیر رسیدن به رشد دو رقمی را نیازمند پیش شرط هایی می داند و تاکید
دارد:رشد اقتصادي بادوام نیازمند انتقال فناوري بین المللی از طریق ایجاد تقاضاي بین المللی براي صنایع داخلی و قرار گرفتن در
زنجیره تولید جهانی است. بدون همگرایی و اتصال به تامین جهانی، دستیابی به رشد اقتصادي دو رقمی مورد نیاز براي اشتغال و

اهداف رفاهی وجبران عدم تحقق هاي سند چشم انداز، ممکن نیست.



تصویب مقررات براي حل مشکل تبلیغات نامتناسب در اپلیکیشن ها

منبع: پایداري ملیشماره خبر:  116  |  تاریخ: 1399/10/07

مرکز ملی فضاي مجازي براي حل مشکل تبلیغات نامناسب در اپلیکیشن ها براي کودکان و نوجوانان، پالایش تبلیغات گوگل
ادموب و تصویب مقررات در زمینه مسئولیت حقوقی تبلیغات با رده سنی را در نظر گرفت.

به گزارش پایداري ملی به نقل از مرکز ملی فضاي مجازي،
امیر خوراکیان با اشاره به مشکل جهانی تبلیغات نامناسب
در برنامه هاي کاربردي موبایل که تهدیدي براي مخاطبان
کودك و نوجوان کشورمان محسوب می شود، گفت: مرکز
ملی فضاي مجازي براي حل این مشکل در کشور،
راهکارهایی مانند پالایش تبلیغات گوگل ادموب، اضافه
شدن شرط تناسب سنی تبلیغات و برنامه، همچنین
تصویب مقررات در زمینه مسئولیت حقوقی تبلیغات

 
نامتناسب با رده سنی را در نظر گرفته است. 

 
نقش ایران در بازار محتواي حلال منطقه 

معاون فرهنگی، اجتماعی و امور محتوایی مرکز ملی فضاي مجازي با اشاره به پیشرو بودن ایران در حوزه تولید و فعالیت برنامه هاي
کاربردي تلفن همراه (اپلیکیشن) در منطقه، از ظرفیت مناسب فروشگاه هاي ایرانی ارائه دهنده این برنامه ها براي ورود به بازار

 
محتواي حلال کشورهاي منطقه خبر داد. 

وي با تأکید بر موفقیت ایران در حوزه طراحی و تولید انواع برنامه هاي کاربردي تلفن همراه در منطقه از آن به عنوان یکی از ویژگی
هاي مثبت و روبه جلو فعالیت ایران در فضاي مجازي یاد کرد و گفت: از آنجا که رشد و توسعه این برنامه ها در داخل کشور صورت

 
گرفته، تناسب بیشتري با فرهنگ و هویت اسلامی - ایرانی دارد. 

خوراکیان افزود: در دنیا تقریباً 130 میلیون فارسی زبان وجود دارند که خود می تواند بازار بزرگی براي فروشگاه هاي ایرانی باشد. با
توجه به روابط خوب ایران با کشورهاي همسایه مسلمان و نزدیکی فرهنگی با کشورهایی مانند افغانستان، قطر، عمان، لبنان، عراق و

 
سوریه، ظرفیت بزرگی در برابر فروشگاه هاي ایرانی اپلیکیشن ها براي توسعه بازار محتواي حلال قرار دارد. 

 
لزوم تبیین مقررات ضدانحصار براي اپ استورها 

معاون فرهنگی، اجتماعی و امور محتوایی مرکز ملی فضاي مجازي با تأکید بر اهمیت برنامه هاي کاربردي تلفن همراه براي ارائه
محتوا و خدمات گفت: اپلیکیشن هاي موبایل با تنوع زیاد و کارکردهاي مختلف، جایگزین محتواها و خدماتی هستند که پیش تر به
شیوه ها و در قالب هاي دیگري نظیر وب ارائه می شدند؛ ازاین رو با توجه به رشد روزافزون این برنامه ها و گسترش آن ها در ابعاد
مختلف زندگی مردم، باید مقررات ضد انحصار براي اپ دستورها تبیین شود. همچنین در خصوص مشکلاتی از قبیل تعدد ناظران،



 
نارسایی و ضعف مقررات، ضوابط و چگونگی دسترسی به اطلاعات کاربران شفاف سازي صورت پذیرد. 

خوراکیان با اشاره به رشد 30 درصدي همکاري اپ استورها با توسعه دهندگان ایرانی، تصریح کرد: بر اساس آمار و اطلاعات ارائه شده
از سوي برخی فروشگاه برنامه هاي کاربردي ایرانی در مجموع این فروشگاه ها طی سال هاي 98 و 99 افزون بر 60 میلیون نصب

 
داشته اند. 

وي تصریح کرد: آمارها نشان از افزایش قابل توجه ظرفیت اشتغال زایی تولید این برنامه ها دارد. سهم توسعه دهندگان از فروش
اپلیکیشن در برخی اپ هاي ایرانی با سیر صعودي چشمگیري از سال 94 تا سال 98 به 9 برابر رسیده است. البته درآمد توسعه
دهندگان از تبلیغات، فروش اطلاعات کاربران و پرداخت هاي مربوط به کالاهاي غیردیجیتال (براي مثال پرداخت هزینه سفر با

 
تاکسی هاي اینترنتی) در این آمار محاسبه نشده است. 

 
بیشترین تعداد دانلود اپلیکیشن ها در سال 98 

خوراکیان با بیان این که تعداد برنامه هاي موجود در این اپ استورها نیز با رشد چشمگیري همراه بوده است، گفت: دسته هاي

 
ابزارها، پیام رسان ها، کاربردي، شبکه هاي اجتماعی و آموزش به ترتیب بیشترین تعداد دانلود و به روزرسانی را در این سال داشتند. 

وي درباره وضعیت برنامه هاي موجود در فروشگاه هاي جهانی نیز اعلام کرد: برنامه هاي موجود در فروشگاه گوگل از سال 2009 تا
سال 2019، 175 برابر شده است. این در حالی است که درآمد حاصل از دانلود پولی و تبلیغات به 935 میلیارد دلار در سال و دانلود
درون برنامه اي این برنامه ها به 365 میلیارد دلار در سال 2018 رسیده است و پیش بینی می شود به 935 میلیارد دلار در سال

 
2023 برسد. 

 
رشد 69 درصدي دانلود اپلیکیشن در دوران کرونا در ایران 

معاون فرهنگی، اجتماعی و امور محتوایی مرکز ملی فضاي مجازي افزود: دانلود کلی برنامه ها در فروشگاه هاي داخلی در زمان شیوع
کرونااز اول اسفند 98 تا 15 فروردین 99، 69 درصد رشد داشته که نسبت به رشد در سال 98 دو برابر شده است. بر همین اساس
نصب برنامه هاي مرتبط با درمان رشد 100 درصدي و برنامه هاي دورکاري 13 درصد رشد داشته است. همچنین در اسفندماه سال
98، برگزاري رویدادهاي آنلاین، فروشگاه هاي اینترنتی و رسانه و ویدئو، بیشترین میزان رشد را در میان سایر کسب وکارها داشته اند.

وي گفت: از نظر موضوعی، بیشترین زمان کاربران در اپ هاي مربوط به رسانه هاي اجتماعی صرف شده و سرگرمی و بازي ها در رتبه
هاي بعد قرار می گیرند. البته برنامه هاي پیام رسان و شبکه هاي اجتماعی در طول این سال ها بیشترین دانلود را در جهان داشته

 
اند. 

خوراکیان با اشاره به این که نزدیک به 80 درصد از دانلود برنامه هاي مختلف در سکوهاي فروشگاه هاي برخط و اینترنتی همچون
فروشگاه گوگل و اپل، تنها به یک درصد از ناشران نرم افزاري تعلق دارد، افزود: این بدان معناست که تنها یک درصد از شرکت هاي
ناشر برنامه هاي تلفن همراه، 93 درصد از درآمد بازار را به خود اختصاص داده اند که انحصار شکل گرفته به نفع ناشران قدرتمند،
باعث می شود توسعه دهندگانی که به صورت مستقل به انتشار برنامه خود اقدام می کنند، سهم کمتري از درآمد در بازار جهانی به

 
دست آورند. 



 
انتقاد از انحصارطلبی برخی اپلیکیشن هاي ایرانی 

وي گفت: برخی از برنامه هاي داخلی نیز با انتقاداتی در زمینه انحصارطلبی در عرضه برنامه هاي کاربردي تلفن همراه روبرو هستند
که باید براي حمایت بیشتر از توسعه دهندگان و تنظیم بازار، سیاست گذاري در این زمینه ها صورت گیرد و مرکز ملی فضاي مجازي

 
به دنبال این مهم است. 

خوراکیان با یادآوري اهمیت گزارش هاي موضوعی تاثیرات فضاي مجازي بر هر یک از محورهاي مهم حوزه فرهنگ براي بهره مندي
از دیدگاه هاي نخبگان، مدیران، مسئولان و فعالان این حوزه، گفت: این گزارش ها و بهره مندي از دیدگاه هاي صاحب نظران این
حوزه، دستاوردهاي ارزشمندي در طراحی و تنظیم مدل نوین حکمرانی در هر یک از این عرصه ها متناسب با مبانی اسلامی و ایرانی

خواهد بود.



سهم 11.1 درصدي بانوان از تعاونی هاي استان زنجان

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  117  |  تاریخ: 1399/10/07

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان زنجان گفت: 11.1 درصد از تعاونی هاي استان زنجان، متعلق به بانوان است.

به گزارش خبرنگار گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران
جوان از زنجان، یوسفی مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی
زنجان با اشاره به اهمیت جایگاه بانوان در فضاي کسب و
کار گفت: تعداد کل تعاونی هاي فعال استان زنجان هزار و
207 عدد بوده که از این تعداد، 134 تعاونی متعلق به

 
بانوان است. 

او افزود: 11.1 درصد از تعاونی هاي استان زنجان، متعلق

 
به بانوان است. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان زنجان ادامه داد: اشتغال زنان موجب بالا رفتن سطح درآمد و رفـاه خانواده و افزایش نرخ

 
مشارکت در عرصه اقتصاد می شود. 

یوسفی اشتغال زنان را موجب بالا رفتن سطح درآمد و رفاه خانواده و افزایش نرخ مشارکت در اقتصاد دانست و گفت: مشارکت زنان در

 
گروه هاي تعاونی، علاوه بر رفع نیاز هاي اقتصادي موجب خودباوري و استقلال مالی زنان می شود. 

او افزود: با توجه به اهمیت جایگاه زنان در اشتغال و کارآفرینی، ایجاد و تقویت تعاونی هاي بانوان موجب می شود تا زنان در کنار

 
مردان به تولید سرمایه و ارائه خدمات اجتماعی، اقتصادي و سایر فعالیت ها بپردازند. 

یوسفی گفت: درصورتی که جامعه زنان جویاي کار با مزایاي فعالیت هاي گروهی و کار جمعی آشنا و دستگاه ها به اجراي مزایاي
قانون بخش تعاون ملزم شوند، جهش اقتصادي در حوزه زنان و اشتغال پایدار به وجود خواهد آمد.



بیکاري مقدمه بزهکاري است/ محیط هاي کار و اشتغال فرصت هاي بسیار

تأثیرگذاري براي اجراي اصلاحات تربیتی است/ نباید به جاي دغدغه امروز

زندگی، نگران آینده زندانیان باشیم

منبع: ایلناشماره خبر:  118  |  تاریخ: 1399/10/07

رییس سازمان زندان ها با بیان اینکه بیکاري مقدمه بزهکاري است، گفت: امروز بحث بر سر اصلاح و تربیت است و محیط
هاي کار و اشتغال فرصت هاي بسیار تأثیرگذاري براي اجراي اصلاحات تربیتی است.

رییس سازمان زندان ها با بیان اینکه بیکاري مقدمه
بزهکاري است، گفت: امروز بحث بر سر اصلاح و تربیت
است و محیط هاي کار و اشتغال فرصت هاي بسیار

 
تأثیرگذاري براي اجراي اصلاحات تربیتی است. 

 به گزارش ایلنا، محمد مهدي حاج محمدي در مراسم
تکریم و معارفه مدیرعامل بنیاد تعاون زندانیان با بیان
اینکه در زندان، باید زندانی توانمند، بازاجتماعی و اصلاح
شود، گفت: قرار است به گونه اي عمل کنیم که این فرد

 
شرافتمندانه به زندگی بازگردد و متولی تحول آن بنیاد تعاون زندانیان است. 

رییس سازمان زندان ها ادامه داد: نباید به جاي دغدغه امروز زندگی، نگران آینده زندانیان باشیم و به بهانه ساختن فرداي زندانی از

 
وضعیت فعلی او غفلت کنیم. 

رییس سازمان زندان ها افزود: عصر جدید بنیاد تعاون قرار است عصر تغییر اولویت ها باشد؛ چراکه بیکاري مقدمه بزهکاري است.

 
زندانی و خانواده آن ها نیاز به حمایت دارند و اگرچه این موضوع دغدغه همه ما است، اما زمان زیادي نداریم. 

وي با بیان اینکه فرصت اصلاح امور بسیار محدود است، گفت: در این عصر جدید بنیاد تعاون باید از اموال و امکانات سازمان زندان ها
فقط براي توسعه اشتغال زندانیان استفاده کنند و درآمد بنیاد تعاون باید صرف اموري شود که سازمان زندان ها تعیین می کند که

 
این موضوع نص اصلاح اساسنامه است. 

رییس سازمان زندان ها تأکید کرد: امروز بحث بر سر اصلاح و تربیت است و محیط هاي کار و اشتغال فرصت هاي بسیار تأثیرگذاري

 
براي اجراي اصلاحات تربیتی است. 

وي بیان داشت: زندانی قرار است متحول و تربیت شود و بدون شک هرگونه اشتباه و انحراف ما را در تحقق این آرمان ناکام می گذارد

 
در حالی که ما به انجام فعالیت شفاف و زلال و پاك اعتقاد داریم. 



در ابتداي جلسه مرتضوي، رییس هیأت مدیره بنیاد تعاون، گفت: در آموزه هاي دینی بر حقوق زندانیان تأکید شده است و لذا باید به

 
آن توجه داشت. 

وي با تأکید بر باز اجتماعی کردن زندانیان، گفت: زمانی که زندانی مجازات خود را تحمل کرد دیگر نباید دچار محرومیت باشد. از

 
سویی دیگر در سند تحول نیز در حوزه بنیاد تعاون به بازنگري در نظام، حرفه آموزي و اشتغال توجه شده است. 

مرتضوي با بیان اینکه مأموریت اصلی بنیاد تمرکز بر حرفه آموزي و اشتغال است، گفت: واقعیت آن است که عدم داشتن درآمد مکفی

 
یکی از علل اصلی جرم به شمار می رود و نداشتن درآمد بدان معناست که فرد توانایی لازم را ندارد. 

رییس هیأت مدیره بنیاد تعاون افزود: مضایق اقتصادي با ورودي زندان ها رابطه اي معناداري دارد و باید در حوزه اشتغال، حرفه

 
آموزي گام هاي مؤثري برداریم و به فکر ایجاد درآمد باشیم. 

در ادامه رحیم مطهرنژاد مدیرعامل سابق بنیاد تعاون زندانیان، گفت: در این مدت بنیاد تمام تلاش خود را کرده تا در حد توان گام

 
هاي مؤثري بردارد. 

وي ادامه داد: بنیاد بیش از 50 میلیارد تومان مالیات، عملکرد و ارزش افزوده را پرداخت کرده که تا پایان سال 95 آن را تسویه و تا

 
سال 97 نیز این مبلغ را تقسیط کرده است. 

مطهرنژاد افزود: ما بیش از 35 میلیارد تومان به انجمن حمایت کمک کردیم و در ساخت زندان آنچه که وسع بنیاد بود اقداماتی را

 
انجام دادیم. 

خسرو مختاري، مدیرعامل جدید بنیاد تعاون زندانیان، گفت: انتظار از ما انتظار تحول است و مدیران تحو لگرا باید حمایت شوند و در

 
بستر کار قرار گیرند. 

وي ادامه داد: برنامه تحولی مستلزم شناخت و باور هاي ذهن است و بکارگیري منابع و استفاده درست از آن زمینه ساز این تحول به

 
شمار می رود. 

مختاري بیان داشت: ما باید از امکانات موجود به طور دقیق استفاده کنیم و به دنبال ارتقاي جایگاه و رونق فعالیت هایمان باشیم.



راه اندازي بازارچه محلی در محله آیت االله غفاري بندرعباس

راه اندازي بازارچه محلی در محله آیت االله غفاري بندرعباس

منبع: قلمناشماره خبر:  119  |  تاریخ: 1399/10/07

احمد ملایی نسب در این ارتباط اظهار کرد: این بازارچه با هدف اشتغالزایی، خرید آسان و دسترسی مردم محله به مایحتاج
روزانه در حال راه اندازي است. وي افزود: کاهش سفرهاي درون شهري نیز یکی دیگر از اهداف مهم در راه اندازي این

بازارچه محله اي است. رئیس سازمان ساماندهی مشاغل شهري و فرآورده هاي کشاورزي ...

راه اندازي بازارچه محلی در محله آیت االله غفاري بندرعباس
هرمزگان/قلم-رئیس سازمان ساماندهی مشاغل شهري و

 
فرآورده هاي کشاورزي شهرداري بندرعباس از راه اندازي بازا چه محلی در محله آیت االله غفاري خبر داد. 

احمد ملایی نسب در این ارتباط اظهار کرد: این بازارچه با هدف اشتغالزایی، خرید آسان و دسترسی مردم محله به مایحتاج روزانه در

 
حال راه اندازي است. 

 
وي افزود: کاهش سفرهاي درون شهري نیز یکی دیگر از اهداف مهم در راه اندازي این بازارچه محله اي است. 

رئیس سازمان ساماندهی مشاغل شهري و فرآورده هاي کشاورزي شهرداري بندرعباس ادامه داد: اهمیت بازارچه هاي محلی در

 
زندگی شهروندان و همچنین توسعه بازارچه هاي محلی جزو اولویت هاي کاري سازمان محسوب می شود. 

ملایی نسب تاکید کرد: بازارهاي دوره اي و محله اي از قدیم داراي نقشی عمده و اساسی در افزایش رضایت تولیدکنندگان و مصرف
کنندگان بوده است، به همین منظور، بازارهاي محلی می توانند به عنوان مناسب ترین مکان براي فروش محصولات و تولیدات

 
محصولات بومی مورد استفاده عموم قرار بگیرد. 

وي با اشاره به طرح ساماندهی و توانمند سازي بازارچه هاي محلی شهر بندرعباس خاطرنشان کرد: در همین راستا، 13 غرفه با

 
همکاري و هماهنگی شهرداري منطقه دو و دفتر قرارگاه طرح تحول محلات بسیج ایحاد شده است. 

رئیس سازمان ساماندهی مشاغل شهري و فرآورده هاي کشاورزي شهرداري بندرعباس از اشتغالزایی براي 20 نفر به صورت مستقیم

 
در این بازارچه خبر داد و گفت: در صورت استقبال شهروندان، این سازمان آمادگی دارد این طرح را، در سایر محلات نیز اجرا کند. 

ملایی نسب با تاکید بر اینکه حمایت از اشتغال خرد یکی از اهداف مهم این سازمان است، گفت: در این بازارچه به غیر از ارزاق

 
عمومی، صنایع دستی تولید شده توسط ساکنین محله نیز عرضه می شود. 

انتهاي پیام/



فاز دوم پتروشیمی ایلام با حضور رییس جمهوري افتتاح شد

منبع: روزنامه ابتکارشماره خبر:  120  |  تاریخ: 1399/10/07

ایلام –ابتکار - فاز دوم پتروشیمی ایلام شامل الفین و واحد شیرین سازي در آیینی با حضور استاندار ایلام و مدیرعامل
هلدینگ خلیج فارس از طریق ویدیوکنفرانس توسط حجت الاسلام والمسلمین حسن روحانی رییس جمهوري افتتاح شد.

پروژه الفین به عنوان الفین سیزدهم کشور با تلاش مدیران، متخصصان و کارکنان شرکت ...

ایلام –ابتکار - فاز دوم پتروشیمی ایلام شامل الفین و واحد شیرین سازي در آیینی با حضور استاندار ایلام و مدیرعامل هلدینگ

 
خلیج فارس از طریق ویدیوکنفرانس توسط حجت الاسلام والمسلمین حسن روحانی رییس جمهوري افتتاح شد. 

پروژه الفین به عنوان الفین سیزدهم کشور با تلاش مدیران، متخصصان و کارکنان شرکت پتروشیمی ایلام و هلدینگ خلیج فارس و

 
بدون حضور لایسنسور و وندور خارجی پس از افتتاح توسط رییس جمهوري، وارد مدار تولید شد. 

عملیات اجرایی این پروژه از سال 84 در زمینی به مساحت 12 هکتار آغاز شد، این واحد (فاز دوم مجتمع پتروشیمی) شامل
واحدهاي اجرایی الفین، شیرین سازي خوراك مایع (SRU) و واحد پلی پروپیلن است. واحد الفین مجتمع پتروشیمی ایلام موسوم به
الفین سیزدهم به عنوان تنها واحد الفین در غرب کشور در واقع مهمترین واحد فرآیندي و قلب مجتمع و ورودي اصلی خوراك
مجتمع به شمار می آید، به عبارت دیگر این واحد به دلیل کراکینگ خوراك هاي گازي و مایع در کوره هاي خود و تولید سالانه 750
هزار تن محصولات متنوع و با ارزشی نظیر اتیلن، پروپیلن، بنزبن پیرولیز، برش هاي چهار کربنه و سوخت مایع به عنوان واحد مادر
سایر واحدهاي پایین دست واحدهاي پلیمري همچون پلی اتیلن سنگین و پلی پروپیلن، پلی استایرن و واحدهاي شیمیایی دیگر نظیر

 
گلایکل ها و آروماتیک ها تلقی می شود. 

از مهمترین ویژگی هاي بارز این طرح که آن را نسبت به سایر پروژه هاي مشابه متمایز می کند، می توان به مجاورت با پالایشگاه گاز
ایلام و نزدیکی به خوراك، برخورداري از تنوع خوراك مایع و گاز، تولید محصولات متنوع که باعث افزایش قدرت مانور عملیاتی و
پایداري تولید شده است و داشتن ناحیه سرویس هاي جانبی مستقل اشاره کرد. با توجه به این که محصولات این پتروشیمی در
ابتداي زنجیره ارزش قرار دارد، راه اندازي واحد الفین باعث اطمینان خاطر سرمایه گذاران در جهت ایجاد واحدهاي پایین دستی

 
پتروشیمی و صنایع تکمیلی مرتبط خواهد شد. 

این پروژه با تکیه بر توان و دانش بومی در سال جهش تولید با اعتبار 790 میلیون یورو سرمایه گذاري ارزي و 800 میلیارد تومان به
صورت ریالی براي خدمت رسانی بیشتر به مردم ایلام به بهره برداري رسید. گفتنی است فاز اول مجتمع پتروشیمی ایلام با هدف
اشتغال زایی و رونق اقتصادي با حضور رییس جمهوري در سال 93 افتتاح و در مدار تولید قرار گرفت، این مجتمع با حدود 2 هزار
نیروي انسانی متخصص و کارگر، بزرگترین شرکت خصوصی در استان ایلام و همچنین بزرگترین مجتمع پتروشیمی در غرب کشور

 
است. 

فاز اول این مجتمع بزرگ شامل واحدهاي پلی اتیلن سنگین و سرویس هاي جانبی همانند آب، برق، بخار، نیتروژن، هیدروژن و
هواست، واحد پلی اتیلن سنگین با ظرفیت 300 هزار تن در سال است و توانایی تولید 36 گرید متنوع و مختلف و با قابلیت کاربرد

بسیار بالا در حوزه صنایع پایین دست پتروشیمی را دارد. پتروشیمی ایلام در فاصله 18 کیلومتري از شهر ایلام قرار دارد.



رهاورد ما براي تامین سلامت مردم: آخرین دستاوردهاي فناورانه ملی یا

پارچه پیژامه؟!

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  121  |  تاریخ: 1399/10/07

به گزارش گروه علم و پیشرفت خبرگزاري فارس، علی بیت
الهی، مشاور ارشد حوزه استانداد ستاد فناوري نانو در
یادداشتی نوشت: امروز دنیا شاهد دستاوردهاي خیره
کننده گوناگون کشورما در عرصه فناوري هاي پیشرفته
است. از جمله این حوزه ها فناوري نانو ایران است که در
حوزه تولید علم، با بیش از یازده هزار مقاله علمی در سال
2019  رتبه چهارم در تولید مقالات علمی را به خود
اختصاص داده است؛ با فعالیت حدود صد دانشگاه که

مجموعا حدو هشتادهزار مقاله ISI تاکنون منتشر کرده اند. در عرصه صنعتی و تولید محصولات، نزدیک به 700 محصول صنعتی
داراي تاییدیه توسط حدود سیصد شرکت دانش بنیان و صنعتی در صنایع مختلف شامل حوزه بهداشت و دارو عرضه کرده است.
همچنین رسوخ فناوري نانو در بیش از 15 صنعت مختلف شامل خودرو، شیمیایی، ساختمان، داروسازي، انرژي، بهداشتی و ....

 
دستاوردها و جایگاه منحصر بفردي را در دنیا به دست آورده است. 

همچنین 207 نوع تجهیزات پیشرفته آزمایشگاهی اکنون در کشور ما توسط شرکتهاي ایرانی تولید می شود که پشتوانه کلیدي براي
ISO صنعت نانو کشور است. علاوه بر این انتشار بیش از 109 استاندارد داخلی و راهبري 7 استاندارد بین المللی در کمیته استاندارد
براي حمایت از صادرات شرکتهاي ایرانی به بازار جهانی نقش مهمی دارد و سهم حدود ده درصدي ایران در تدوین استانداردهاي بین
المللی در کنار کشورهاي آمریکا، چین، ژاپن و کره جنوبی در تاریخ تدوین استانداردهاي بین المللی در ایران بی نظیر بوده است و

 
نشان از این دارد که ایران اکنون صاحب صنعت و فناوري پیشرو نانو است. 

اینها نتیجه یک برنامه جامع، چابک، و جهادي در ستاد فناوري نانو در یک مدت نسبتا کوتاه بوده است که امروز ایران در تصمیم
گیري هاي بین المللی علی رقم تحریمها و فشارها حضور داشته و دعوت می گردد. تاسیس بیش از 10 پایگاه صادراتی در کشورهاي
خارجی و صادرات محصولات نانو به بیش از 45 کشور نتیجه چنین برنامه ریزي و اجراي پیگیرانه و جدي آن بوده است. این برنامه با
آموزش و جهت دهی به دانش آموزان در بیش از 90 پژوهشسراي مجهز به تجهیزات ساخت ایران توانمندسازي نسل آینده و ایجاد
باور به خوداتکایی در آنها را نیز هدف گرفته است. این رویکردها و دستاوردهاي آن پیام جدیدي را براي آینده کشور مخابره می نماید.

 
اما سوال این است که آیا این پیام توسط کسانی که اهرم تصمیات و منابع را در دست دارند دریافت شده است؟ 

وقتی این پیشرفت ها و دستاوردهاي مبتنی بر برنامه و هدفمند در حوزه نانو با برخی رویکردها در سازمان هاي گره خورده با
بوروکراسی کشور مقایسه شود، تفاوت ها بیشتر آشکار می گردد. وقتی می بینیم بعضا جلسات و وقت مدیران ارشد کشور به کمبود
کالاهایی مثل گوشت یا مرغ یا تخم مرغ صرف می شود متاسفانه این تصور حاصل می شود که بخش مهمی از بدنه مدیریتی کشور
جز به روزمرگی و راه حل هاي کوتاه مدت اشتغال دیگري ندارند. وقتی توجه کنیم که امروزه داروي ضد سرطان نانوئی کشور که



توسعه آن کمتر از یک دهه قبل آغاز شده به خارج از کشور صادر می شود و این دستاورد را با وضعیت اسفبار صنعت خودرو کشور با
شش دهه سابقه مقایسه نماییم، تفاوت رویکردها و برنامه ها بهتر مشخص می شود. به واقع آنچه از مدیران کشور انتظار می رود این
است که به جاي دعواهاي جناحی و بازي اتهام زنی به یکدیگر، دستاوردهاي مثبت موجود و مسیرها و رویکردهاي رسیدن به آن را
مورد توجه و بررسی و ارزیابی قرار دهند تا شاید با برنامه ریزي و اقدام به جا و اتخاذ رویکردهاي جدید در این جهت بتوان کشور را از
معضلات موجود رهایی بخشید. اگر این کشتی به گل نشسته بوروکراسی زده مدیریتی کشور با همین جهت گیري هاي فعلی آن توان
حرکت داشت لازم نبود اکنون مدیران رتبه بالاي کشور یا نمایندگان مجلس ما جلسات خود را به حل معضلات موردي مثل کمبود

 
مرغ و تخم مرغ اختصاص دهند. 

ستاد نانو با ایجاد یک اتاق فکر تخصصی غیرجناحی و غیروابسته، و با اعمال سیاستهاي راهبردي تشویقی و صرف منابعی دهها برابر
کمتر از کشورهاي رقیب، کمک نموده است تا ظرفیت ها و توانمندیهاي بی انتهاي دانشمندان و متخصصین این کشور نگاه دنیا را به
خود خیره نماید. امیدوارم ما تحقق این آرزوها و پیشرفتها را در در سطح کلان و در کل کشور و در تمام بخشها ببینیم که البته لازمه

 
آن از دست ندادن فرصتهاي پیش رو است. 

اکنون به موضوع اصلی که عنوان این مقاله به آن اشاره دارد می پردازم. اینجانب علی بیت الهی استاد دانشگاه علم و صنعت ایران و
مشاور ارشد ستاد فناوري نانو در حوزه استانداردسازي بین المللی افتخار داشته ام بعنوان یک عضو کوچک خود را وقف توسعه این
فناوري پیشرفته در راستاي پیشرفت ایران عزیز نمایم و قصد دارم نکاتی را در خصوص موضوع مقابله با ویروس کووید 19 و به ویژه
نقش ماسک هاي مبتنی بر نانوفناوري بیان نمایم و درپایان این یادداشت پیشنهاداتی براي وزارت محترم بهداشت و معاونین و
مشاوران محترم که شبانه روز درتلاش براي خدمت رسانی به مردم عزیز ایران هستند ارایه می شود. لازم می دانم قویا تاکید کنم که
به هیچوجه در این مقاله قصد کوچک وانمود کردن زحمات این عزیزان وجود ندارد بلکه پیشنهاد اصلاح برخی رویکردها و مسیرها، به

 
ویژه براي حفاظت بیشتر از پرسنل از جان گذشته بخش سلامت در کشور مطرح است. 

با شروع شیوع ویروس کووید 19، ستاد فناوري نانو با یک تصمیم سریع و اقدامات شبانه روزي و جهادي همه دست اندرکاران مبازره
با این بیماري را با توانمندي مبتنی بر فناوري نانو د ر دستور کار قرار داد. در نتیجه این تلاشها تولید انواع محصولات شامل
محصولات ضدعفونی کننده با ماندگاري بالا بر روي سطوح و افزایش تولید ماسک هاي مبتنی بر نانو بوده است. این ماسکها ابزاري
مناسب براي کند کردن روند گسترش بیماري بوده و سازمان بهداشت جهانی نیز بر استفاده از ماسکهاي با کیفیت مناسب تاکید
نموده است. از ده سال پیش پیرو حمایت ستاد نانو از دانشمندان و شرکتهاي دانش بنیان این حوزه، با دستیابی به فناوري پیشرفته
الکترواسپینینگ، توسعه و تولید نسل جدیدي از ماسکهاي مبتنی بر فناوري نانو در کشور ممکن شد در حالیکه غیر از ایران تنها

 
کشورهاي صنعتی مثل کره جنوبی و آمریکا دارنده این فناوري هستند. 

در این روش الیاف با ضخامت نانومتري بر روي یک زیرپایه نشانده شده و توري با حفره هاي با قطر 10 تا 20 نانومتر در سطح ایجاد
شده و ویروسها ، میکروبها و ذرات ریزي که ویروس ها ممکن است روي آنها سوار شده باشند در این توري به دام می افتند و این در
حالی است که تنفس از داخل این ماسکها به راحتی و بدون مشکل انجام می گیرد. بازده این ماسکها از 95 تا 99 درصد بنا بر تکنیک
ساخت متفاوت است. ستاد نانو پس از چهار سال تلاش در کمیته 229 سازمان استاندارد جهانی ایزو ، استانداردي (
ISO/TS21237:2020 ) را مربوط به این نوع فیلترها هم با کاربرد در حوزه سلامت و هم در حوزه خودرو در سطح بین المللی به
انتشار رسانید که خود افتخاري براي کشور محسوب می گردد و متعاقبا استاندارد فارسی متناظر ( شماره 21008 ؛ سال انتشار:
1398 ) نیز منتشر گردید تا این محصول و تکنولوژي توسعه یافته توسط دانشمندان کشور بتواند راه خود را به بازارهاي جهانی نیز

 
باز کند. 

ظرف چند سال گذشته ده دستگاه از تجهیزات تولید مدیاي این ماسک نانویی به کشور چین صادر شده و همچنین کره جنوبی نیز از



دیگر خریداران این تجهیز سلخت ایران بوده است و کشورهاي دیگر نیز تقاضاي خرید دارند. اما قبل از شیوع کووید تولید ماسک
نانوي ي در کشور زیر 20000 عدد در روز بود ، در حالیکه امروز با حمایت ستاد نانو و سرمایه گذاري قابل توجه نهادهاي دیگر
ظرفیت تولید روزانه تا بیشتر از پانصدهزار ماسک نانویی حاصل شده که با هدف حمایت از جان برکفان حوزه سلامت و مردم صورت
گرفته است. اما جاي بسی تاسف است که به علت برخورد غیرکارشناسی و غیر علمی در وزارت بهداشت به جاي اجباري کردن
استفاده از ماسکهاي n95 و n99 که می تواند نجات بخش کادر خدمت گذار درمانی باشد و توان تولید پانصدهزار در روز این ماسکها
نیز مشکل تامین را حل نموده است ، مواجه با حقایق تلخی می شویم. برادر عزیز و خدمت گذار ما جناب دکتر حریرچی بعنوان
سخنگوي معتبرترین نهاد موجود براي تامین سلامت مردم ، در رسانه ملی ( مورخ 21 تیر 1399 ) به مردم توصیه نمود که پارچه اي

 
از جنس پیژامه استفاده کرده و در آن دستمال کاغذي سه لایه قرار دهید و این راه حل براي محافظت شما کفایت می کند.  

بارها در برنامه هاي مختلف خانمی از طرف وزات بهداشت، در حالیکه پرچم وزارت بهداشت در پشت ایشان نصب شده بود به مردم
آموزش می داد که چگونه پارچه معمولی را به ماسک تبدیل نمایند. اگر این رویکرد در ابتداي شیوع ویروس به دلیل نبود ماسک
توجیه داشته است ( هر چند که یک راندمان 40 درصدي هرگز قابل مقایسه با 95 تا 99 درصدي نیست و هرگز با هیچ توجیهی نمی
توان سلامت مردم را به راه حلهاي نامطمئن سپرد )، اما بعدتر که تولید ماسک به لطف خداوند به اندازه کافی در کشور انجام می شود
چه توجیهی براي ادامه روند قبلی وجود دا شته است؟ چرا ماسکهاي تست نشده و بی کیفیت داخلی و خارجی بازار را اشباع کرده
است اما ماسکهاي n95 و n99 تولید شرکت هاي دانش بنیان داخلی به دلیل عدم توجه و تبلیغ منفی انجام شده خواستار ندارد. آیا
نتیجه این رویکرد لطمه همزمان به سلامت مردم و همچنین آینده بخش دانش بنیان کشور نیست؟ این در حالی است که این شرکت
ها از صادرات کالاي خود به دلیل نیاز داخل منع می شوند و البته هر فناور ایرانی آرزوي آن را دارد که ابتدا مردم میهن خودش از
مزایاي محصول او بهره ببرند. اما واقعیت تلخ تر این است که طبق مشاهده شخصی اینجانب حتی در مجهز ترین بیمارستان هاي
پایتخت پرستاران و کادر پزشکی از ماسک هاي بی کیفیت استفاده می کنند و شنیده می شود که به توصیه وزارت بهداشت نیاز به

 
استفاده از ماسکهاي n95 و n99 حتی در محیط بیمارستانی نیز وجود ندارد و استفاده از هر نوع ماسک در دسترس تایید می گردد. 

مسئولین ستاد فناوري نانو بنا به احساس مسئولیت و براي جلوگیري از تداوم این رویه اشتباه به وزارت بهداشت مراجعه کردند که
متاسفانه بی نتیجه بود. من بعنوان مرجعی بر ادعاي خود خوانندگان محترم را به مقالات متعدد علمی در مراجع معتبر بین المللی (از
جمله در منبع شماره (1) ) ارجاع می دهم تا احتمال هر گونه سوگیري شخصی را رد نموده و بر مبناي مطالعات معتبر علمی قضاوت
شود. من به خود اجازه نمی دهم در حوزه تخصصی برادر زحمتکش و صدیق خود جناب دکتر حریرچی اظهار نظر نمایم و به همین
ترتیب استدعا و انتظار داشتم ایشان و البته در واقع وزارت بهداشت قبل از اظهار نظر در مورد موضوعی مثل ماسک و انواع آن و
کارکردهاي آن که می تواند به بهاي جان یا درگیر بیماري شدن تعداد زیادي از مردم و پرسنل خدوم درمانی تمام شود ، از

 
دانشمندان و متخصصینی که عمري را در این حوزه سپري کرده اند نظرخواهی می کردند. 

من به جمله اي از خود جناب دکتر حریرچی استناد می کنم که جان مردم را نمی توان به شوخی گرفت. ما شاهدیم که چگونه
ایشان و جناب وزیر و تمام پرسنل وزارتخانه شبانه روز در مبارزه با این معضل ملی و بین المللی می کوشند و به همین جهت است
که توصیه به استفاده از پارچه پیژامه و دستمال کاغذي به جاي استفاده از فناوري پیشرفته ایرانی که با قیمت نازل در اختیار پرسنل
درمانی و حتی مردم قرار گرفته به هیچوجه توجیه نداشته و ندارد. به ویژه پافشاري وزارت بهداشت بر این موضع در شرایط فعلی

 
جاي سوال دارد.  

در انتها، راه حل پیشنهادي اینجانب اجباري کردن استفاده از ماسکهاي n95 و n99 درمانی با برندهایی است که مجوز کیفیت یا
همان نشان سیب سلامت را از خود وزارت بهداشت دریافت نموده اند. در حالیکه FDA برخلاف تمام رویه هاي پیشینن خود به دلیل
فوریت موجود مجوزهایی در زمان بسیار کوتاه به محصولات جدید داده است چرا نباید چنین رویه اي البته با رعایت تمام ملاحظات



سلامت مردم، در وزارت بهداشت ما در پیش گرفته شود. آیا نمی شود در خصوص همین ماسک که بعنوان ارزان ترین، در دسترس
ترین و موثرترین روش کند کردن شیوع بیماري کووید 19 مطرح است، جمعی از دانشمندان و صاحبنظران گرد هم آورده شده و در

 
عرض چند ساعت به یک تصمیم درست، و منطقی برسند که مبناي اظهار نظرها و توصیه و رویه هاي وزارتخانه قرار گیرد. 

متاسفانه عدم اتخاذ یک رویکرد صحیح منجر به این شده است که حتی در محیط هاي درمانی از ماسک هاي غیراستاندارد و بدون
کارایی مناسب استفاده گردد و حتی در برخورد با این عزیزان مشاهده می شود که آموزش و اطلاع رسانی کافی به کادر درمانی در
این خصوص صورت نگرفته است و از وجود ماسکهاي با کارایی بالاتر اظهار بی اطلاعی می نمایند. در هر حال ستاد فناوري نانو نیز با
توجه به مسئولیت و ماموریت خود ضروري می بیند این موضوع را با وزارت بهداشت و دیگر نهادهاي مسئول در کشور و همچنین
افکار عمومی تا حصول نتیجه مطلوب که همان اطمینان حاصل کردن از استفاده به جا و ضروري از فناوري هاي ملی در جهت
سلامت مردم و کادر درمانی است پیگیري نماید. امیدوارم عزیزان محترم خدمت گذار در وزارت بهداشت این یادداشت را بعنوان
توصیه برادرانه به استفاده بیشتر از نگاه کارشناسی و علمی در یک حوزه کلیدي قلمداد نمایند و ضمن تشکر صمیمانه از تمامی
زحمات ایشان براي همگی ایشان آرزوي موفقیت دارم . امید است همگی در مبارزه علیه این بیماري و عوارض و پیامدهاي آن موفق

 
شویم. 

انتهاي پیام/



بسترهاي کارآفرینی و اشتغال زایی باید در دانشگاه ایجاد شود

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  122  |  تاریخ: 1399/10/07

معاون تحقیقات، فناوري و نوآوري دانشگاه آزاد اسلامی گفت: اگر این دانشگاه به یک دانشگاه کارآفرین و فناور تبدیل شود،
مردم براي حضور فرزندانشان در این دانشگاه با میل بیشتري اقدام خواهند کرد.

معاون تحقیقات، فناوري و نوآوري دانشگاه آزاد اسلامی
گفت: اگر این دانشگاه به یک دانشگاه کارآفرین و فناور
تبدیل شود، مردم براي حضور فرزندانشان در این دانشگاه

 
با میل بیشتري اقدام خواهند کرد. 

به گزارش خبرگزاري مهر به نقل از دانشگاه آزاد، جلسه
آنلاین دکتر روح االله دهقانی فیروزآبادي معاون تحقیقات،
فناوري و نوآوري دانشگاه آزاد اسلامی با حجت الاسلام
والمسلمین حسن خیري سرپرست دانشگاه آزاد اسلامی
استان قم و معاون پژوهشی و فناوري این واحد دانشگاهی

 
برگزار شد. 

دهقانی فیروزآبادي در این جلسه با تسلیت ایام فاطمیه، گفت: عبور از قوانین دست و پاگیر از نکات اساسی در حوزه فناوري و نوآوري
است. فناوري و بازار ارتباط تنگاتنگی باهم دارند. زمانی که از فناوري صحبت می شود، منظور تنها محصول فناورانه نیست، بلکه

 
هرچیزي که با دانش به عمل آمده و مشتري داشته باشد، مرتبط با فناوري است. 

وي افزود: اگر دانشگاه آزاد اسلامی به یک دانشگاه کارآفرین و فناور تبدیل شود، مردم براي حضور فرزندانشان در این دانشگاه با میل
و انگیزه بیشتري اقدام خواهند کرد. باید بسترهاي کارآفرینی و اشتغال زایی و تبدیل دانشجو به یک کارآفرین و شرکت موفق در
دانشگاه ایجاد شود. اگر مزرعه، مرکز رشد یا سراي نوآوري ایجاد می شود، هدف آشنایی دانشجویان، اعضاي هیات علمی و کارمندان

 
با چنین مقوله هایی است. 

معاون تحقیقات، فناوري و نوآوري دانشگاه آزاد اسلامی با بیان اینکه اساس بازار و فناوري منفعت و مالکیت افراد است، گفت: شکست
حوزه بازار در کشور به خاطر دولتی کردن آن است. مالیکت و حاکمیت باید مجزا در نظر گرفته شوند. حاکمیت نباید با مالکیت
توسعه پیدا کند. وقتی دانشگاهی می خواهد همزمان حاکمیت کند و مالکیت داشته باشد و ارزش و شأنی براي مالکیت بخش
خصوصی و افراد قائل نیست، هرگز به جایی نخواهد رسید. باید فضاي جذاب و همراه با منفعت ایجاد کنیم تا اعضاي هیات علمی،

 
کارمندان و دانشجویان انگیزه براي حضور در چنین فضاي کاري را داشته باشد. 

دهقانی فیروزآبادي خاطرنشان کرد: منافع براي بیشتر انسان ها در اولویت است و باید کانال هایی ایجاد کنیم که دانشگاه تنها نقش

 
نظارتی و کنترلی داشته باشد و مالکیت براي افراد و بخش خصوصی باشد. بدون شک در این مسیر دانشگاه هم سود خواهد برد. 



وي بر رعایت سه اصل در معاونت تحقیقات، فناوري و نوآوري تأکید کرد و افزود: نخستین اصل ایجاد سیستمی چابک بود و موضوع

 
بعدي پرهیز از تصدي گري است به همین خاطر چارت سازمانی بسیار کوچکی داریم. 

معاون تحقیقات، فناوري و نوآوري دانشگاه آزاد اسلامی ادامه داد: در حوزه پژوهشی و فناوري تنها چهار آیین نامه بازار فناوري و
سراي نوآوري، قرارداد با صنعت، آزمایشگاه مرکزي و کارگاه ها و حمایت از فعالیت هاي فناورانه اعضاي هیأت علمی وجود دارد. کل
سازوکار و اساس حوزه فناوري در دانشگاه آزاد اسلامی بر پایه این چهار آیین نامه تنظیم شده است. این آیین نامه ها کامل و جامع
هستند و آزادي عملی که در آنها مدنظر قرار گرفته در هیچ جاي دانشگاه وجود ندارد. براساس این آیین نامه ها و براي توسعه فناورانه

 
و عملیاتی کردن دانشگاه کارآفرین، اختیارات بسیاري به رئیس استان و واحدها داده ایم. 

دهقانی فیروزآبادي در تشریح آیین نامه ها گفت: آیین نامه بازار فناوري و سراي نوآوري زیرساخت شرکت داري را مدنظر قرار داده

 
است و آیین نامه آزمایشگاه مرکزي و کارگاه ها اجازه می دهد مدیریت این بخش ها را به بخش خصوصی بسپاریم. 

وي با اشاره به اهمیت اصل ترویج براي آشنایی و آگاهی کادرهاي مختلف دانشگاهی و دانشجویی با بازار، فناوري، صنعت، اشتغال
زایی، شرکت داري و ... افزود: موفق ترین معاون پژوهشی و فناوري کسی است که کار را به دیگران بسپارد. اگر موتور پیشران براي
کارها باشیم، به خاطر منابع محدود با چالش روبه روي خواهیم شد. نقش نظارت، کنترل و راهبري باید در حوزه فناوري و پژوهشی

 
تعریف شود و سایر کارها به مردم سپرده شود. 

معاون تحقیقات، فناوري و نوآوري دانشگاه آزاد اسلامی تأکید کرد: تمامی موفقیت هاي انقلاب اسلامی به خاطر مدیریت مردمی بود و
حتی در جنگ تحمیلی این حضور مردم و نقش آفرینی آنها در کارها بود که باعث پیروزي شد. در این موارد حاکمیت تنها نقش

کنترل کننده را برعهده داشت. سازوکارها و آیین نامه هاي مرتبط با پژوهش و فناوري نباید در یک حلقه بسته تعریف شود.



اجراي طرح ملی ایران قوي رشد و بالندگی مساجد را به دنبال دارد

منبع: شبستانشماره خبر:  123  |  تاریخ: 1399/10/07

حجت الاسلام رمضانی گفت: سایت فهما و طرح ملی ایران قوي نقطه اتصالی بین همه کانون هاي فرهنگی هنري برقرار کرده
و موجب رشد و بالندگی مجموعه مساجد در سراسر کشور می شود.

حجت الاسلام رمضانی گفت: سایت فهما و طرح ملی ایران قوي نقطه اتصالی بین همه کانون هاي فرهنگی هنري برقرار کرده و

 
موجب رشد و بالندگی مجموعه مساجد در سراسر کشور می شود. 

به گزارش خبرنگار خبرگزاري شبستان از قزوین، حجت الاسلام
«علی رمضانی» در نشست با رابطان فهما که امروز (یکشنبه 7
دي) در ستاد هماهنگی کانون هاي فرهنگی هنري مساجد
استان برگزار شد، بیان کرد: در دومین سال فعالیت فهما
(فرهنگ و هنر مساجد ایران) محور فعالیت کانون هاي مساجد
براساس طرح ملی ایران قوي در حال انجام است که خوشبختانه
تلاش هاي خوبی در این حوزه از سوي کانون ها صورت گرفته

 
ولی نیاز است بیش از این تلاش شود. 

مدیر ستاد هماهنگی کانون هاي فرهنگی هنري مساجد استان قزوین ادامه داد: البته امروز انجام کار فرهنگی در جامعه کار سختی
است و باید تلاش کنیم در کنار فعالیت میدانی، در عرصه فضاي مجازي هم حرکت کنیم و در این حوزه اقدامات لازم را داشته باشیم.

وي عنوان کرد: براي فعالیت در عرصه فضاي مجازي باید دانش و توانمندي لازم وجود داشته باشد که برخی افراد دانش و برخی هم
زیرساخت هاي لازم را براي فعالیت در این عرصه ندارند بنابراین لازم است رابطان فهما بکوشند شرایط حضور مدیران و اعضاي کانون

 
ها در فضاي مجازي بیشتر شود. 

حجت الاسلام رمضانی با اشاره به بخش هاي مختلف طرح ملی ایران قوي اعلام کرد: طرح ملی ایران قوي داراي رواق هاي کارآفرینی،
رسانه، قلم، همدلی، نمایش، کتاب، فناوري، سرود، فیلم، نور، ترنج و دانش است که کانون هاي فرهنگی هنري مساجد می توانند

 
فعالیت هاي خود را در این رواق ها در سامانه بچه هاي مسجد ثبت کنند. 

وي تصریح کرد: در برخی از رواق ها استان قزوین قابلیت هاي بالایی ندارد ولی در برخی رواق ها نظیر رسانه، همدلی و کتاب می

 
توانیم حضور موثري را داشته باشیم و امتیاز بالایی از سوي کانون ها کسب شود. 

مدیر ستاد هماهنگی کانون هاي فرهنگی هنري مساجد استان قزوین اعلام کرد: سایت فهما و طرح ملی ایران قوي نقطه اتصالی بین
همه کانون ها برقرار کرده و موجب رشد و بالندگی مجموعه مساجد در سراسر کشور می شود. 



وي خاطر نشان کرد: طرح ملی ایران قوي طرح به روز و موفقی است که باید در این حوزه زیرساخت ها و امکانات لازم فراهم شده و
ایجاد انگیزه شود و این توقع و انتظار وجود دارد که با همت کانون هاي مساجد این کار به شکل خوبی انجام شود.



طراحی و ساخت نرم افزار پویشگر تخصیص بهینه آب

شماره خبر:  124  |  تاریخ: 1399/10/07
منبع: وزارت علوم تحقیقات و

فناوري

نرم افزار پویشگر تخصیص بهینه آب توسط محققان پارك علم و فناوري دانشگاه شهیدبهشتی طراحی و ساخته شد.

به گزارش اداره کل روابط عمومی وزارت علوم به نقل از
دانشگاه شهیدبهشتی، اهمیت بخش کشاورزي و امنیت
غذایی از جهت افزایش تولید محصولات و درآمد کشاورزان
در ایران، همواره مورد توجه سیاست گذاران و برنامه ریزان
قرار دارد. در وضعیت کنونی آب، بعنوان یک نهاده با ارزش
در کشاورزي محسوب می شود که می بایست به شکل

بهینه استفاده و مدیریت شود. یکی از شرکت هاي دانش بنیان مستقر در پارك علم و فناوري دانشگاه شهید بهشتی با طراحی "نرم

 
افزار پویشگر تخصیص بهینه آب" در راستاي مدیریت صحیح کاربري و استفاده بهینه از آب دستاورد موثري را ارائه کرده است. 

سیده زهرا درواري مدیرعامل شرکت دانش بنیان توسعه زیرساخت مکان آشنا درباره روند شکل گیري این شرکت، گفت: در ابتداي
سال 1398 با معرفی از سوي معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري، بعنوان یک واحد فناور در مرکز رشد واحدهاي نوآوري و

 
کارآفرینی دانشگاه شهید بهشتی مستقر شدیم و مراحل ثبت و تأسیس خود را آغاز کردیم. 

به گفته درواري، این شرکت با هدف تحقیق، تولید و توسعه راهکارهاي هوشمند مبتنی بر علوم و فناوري هاي اطلاعات مکانی در
زمینه هاي مختلف، تلاش دارد تا با بهره گیري از تجارب، توانمندي هاي تخصصی و دستاوردهاي نوین حوزه هاي سنجش از دور،
سامانه هاي اطلاعات مکانی و سرویس هاي مکان محور، خدمات خود را به سازمانهاي مختلف در زمینه هاي بنیادي و کاربردي ارائه

 
کند. 

وي مأموریت اصلی شرکت توسعه زیرساخت مکان آشنا را تولید و توسعه زیرساختهاي مناسب نرم افزاري و محتواي داده اي،

 
همچنین ارائه مشاوره و خدمات فنی در زمینه هاي کاربردي علوم و فناوریهاي مکانی در سطوح ملی و بین المللی عنوان کرد. 

درواري با اشاره به محصول اصلی این شرکت یعنی "نرم افزار پویشگر تخصیص بهینه آب" تاکید کرد: در حال حاضر، با تکیه بر ایده
محوري این نرم افزار، تلاش می گردد تا با ظرفیت سازي مناسب در زمینه کشت محصولات کشاورزي متناسب با وضعیت اراضی
کشاورزي و منابع آب در دسترس یک منطقه، نیاز مشتریان درخصوص بهبود مدیریت تقاضاي آب، الگوي کاربري و افزایش ذخیره
آب مجازي پاسخ داده شود. همچنین، مدیریت داده ها و اطلاعات پایه و جمع آوري شده در قالب یک پایگاه داده یکپارچه، می تواند

 
پاسخگوي نیاز سازمانهاي مرتبط با مدیریت، برنامه ریزي و خدمات رسانی بخشهاي آب و کشاورزي باشد. 

وي درخصوص سایر اهداف این شرکت، به فعالیت در حوزه هاي مختلف علوم و فناوري هاي مکانی اشاره کرد و گفت: تولید، جمع
آوري، تأمین و پردازش داده و اطلاعات مکان محور، پردازش و تفسیر داده هاي سنجش از دور ماهواره اي و هوایی، تحلیل و
مدلسازي پیشرفته و هوشمند در GIS، تولید پایگاه و سیستم هاي اطلاعات مکانی، ارائه سرویس ها و خدمات ارزش افزوده مکانی،

 
پژوهش، آموزش و ظرفیت سازي در این علوم و فناوري ها، از دیگر خدمات ما محسوب می شوند. 

به گفته درواري مشتریان فعلی محصول اصلی این شرکت مستقر در پارك علم و فناوري دانشگاه شهید بهشتی را شرکت هاي بخش

 
خصوصی ارائه دهنده خدمات مرتبط با مدیریت کاربري و منابع آب شامل می گردد. 

وي افزود: مشتریان بالقوه محصول اصلی شرکت شامل کشاورزان اراضی کشاورزي آبی، سازمان هاي متولی مدیریت، برنامه ریزي و



 
خدمات رسانی بخش هاي آب و کشاورزي، افراد و شرکت هاي ارائه دهنده خدمات در این بخش ها می باشند. 

مدیرعامل این شرکت مستقر در پارك علم و فناوري دانشگاه شهید بهشتی درخصوص فروش و استقبال مشتریان از خدمات شرکت و
محصول اصلی آن گفت: خوشبختانه طی اولین سال فعالیت، موفق شده ایم تا ضمن فروش خدمات مرتبط با محصول اصلی شرکت به
بخش خصوصی داخلی، در سطح بین المللی نیز در زمینه پردازش تصاویر ماهواره اي جهت برنامه ریزي کاهش گازهاي گلخانه اي

 
همکاري کنیم. 

وي توسعه خدمات دانش بنیان در زمینه تولید محتواي مکانی دقیق و ارائه بسته هاي خدمات فنی در سطح بین المللی را از جمله

 
فعالیت هاي در دست انجام این شرکت عنوان کرد. 

ل.س 42/ ل.م 54



رئیس سازمان زندان ها: محیط هاي کار و اشتغال فرصت هاي بسیار

تأثیرگذاري براي اجراي اصلاحات تربیتی است

منبع: میزانشماره خبر:  125  |  تاریخ: 1399/10/07

رییس سازمان زندان ها تأکید کرد: امروز بحث بر سر اصلاح و تربیت است و محیط هاي کار و اشتغال فرصت هاي بسیار
تأثیرگذاري براي اجراي اصلاحات تربیتی است.

 
خبرگزاري میزان - مراسم تکریم و معارفه مدیرعامل بنیاد تعاون زندانیان با حضور رییس سازمان زندان ها برگزار شد. 

محمد مهدي حاج محمدي رییس سازمان زندان ها در این مراسم با بیان اینکه در زندان، باید زندانی توانمند، بازاجتماعی و اصلاح

 
شود، گفت: قرار است به گونه اي عمل کنیم که این فرد شرافتمندانه به زندگی بازگردد و متولی تحول آن بنیاد تعاون زندانیان است. 

وي ادامه داد: نباید به جاي دغدغه امروز زندگی، نگران آینده زندانیان باشیم و به بهانه ساختن فرداي زندانی از وضعیت فعلی او غفلت

 
کنیم. 

 
رییس سازمان زندان ها افزود: عصر جدید بنیاد تعاون قرار است عصر تغییر اولویت ها باشد؛ چراکه بیکاري مقدمه بزهکاري است. 

 
حاج محمدي گفت: زندانی و خانواده آن ها نیاز به حمایت دارند و اگرچه این موضوع دغدغه همه ما است، اما زمان زیادي نداریم. 

وي با بیان اینکه فرصت اصلاح امور بسیار محدود است، گفت: در این عصر جدید بنیاد تعاون باید از اموال و امکانات سازمان زندان ها
فقط براي توسعه اشتغال زندانیان استفاده کنند و درآمد بنیاد تعاون باید صرف اموري شود که سازمان زندان ها تعیین می کند که

 
این موضوع نص اصلاح اساسنامه است. 

رییس سازمان زندان ها تأکید کرد: امروز بحث بر سر اصلاح و تربیت است و محیط هاي کار و اشتغال فرصت هاي بسیار تأثیرگذاري

 
براي اجراي اصلاحات تربیتی است. 

وي بیان داشت: زندانی قرار است متحول و تربیت شود و بدون شک هرگونه اشتباه و انحراف ما را در تحقق این آرمان ناکام می گذارد

 
در حالی که ما به انجام فعالیت شفاف و زلال و پاك اعتقاد داریم. 

در ابتداي جلسه مرتضوي رییس هیأت مدیره بنیاد تعاون، گفت: در آموزه هاي دینی بر حقوق زندانیان تأکید شده است و لذا باید به

 
آن توجه داشت. 

وي با تأکید بر باز اجتماعی کردن زندانیان، گفت: زمانی که زندانی مجازات خود را تحمل کرد دیگر نباید دچار محرومیت باشد. از

 
سویی دیگر در سند تحول نیز در حوزه بنیاد تعاون به بازنگري در نظام، حرفه آموزي و اشتغال توجه شده است. 

مرتضوي با بیان اینکه مأموریت اصلی بنیاد تمرکز بر حرفه آموزي و اشتغال است، گفت: واقعیت آن است که عدم داشتن درآمد مکفی



 
یکی از علل اصلی جرم به شمار می رود و نداشتن درآمد بدان معناست که فرد توانایی لازم را ندارد. 

 
بیشتر بخوانید: 

رئیس دادگستري شهرستان فیروزکوه معرفی شد رییس هیأت مدیره بنیاد تعاون افزود: مضایق اقتصادي با ورودي زندان ها رابطه اي

 
معناداري دارد و باید در حوزه اشتغال، حرفه آموزي گام هاي مؤثري برداریم و به فکر ایجاد درآمد باشیم. 

در ادامه رحیم مطهرنژاد مدیرعامل سابق بنیاد تعاون زندانیان، گفت: در این مدت بنیاد تمام تلاش خود را کرده تا در حد توان گام

 
هاي مؤثري بردارد. 

وي ادامه داد: بنیاد بیش از 50 میلیارد تومان مالیات، عملکرد و ارزش افزوده را پرداخت کرده که تا پایان سال 95 آن را تسویه و تا

 
سال 97 نیز این مبلغ را تقسیط کرده است. 

مطهرنژاد افزود: ما بیش از 35 میلیارد تومان به انجمن حمایت کمک کردیم و در ساخت زندان آنچه که وسع بنیاد بود اقداماتی را

 
انجام دادیم. 

خسرو مختاري مدیرعامل جدید بنیاد تعاون زندانیان، گفت: انتظار از ما انتظار تحول است و مدیران تحو لگرا باید حمایت شوند و در

 
بستر کار قرار گیرند. 

وي ادامه داد: برنامه تحولی مستلزم شناخت و باور هاي ذهن است و بکارگیري منابع و استفاده درست از آن زمینه ساز این تحول به

 
شمار می رود. 

 
مختاري بیان داشت: ما باید از امکانات موجود به طور دقیق استفاده کنیم و به دنبال ارتقاي جایگاه و رونق فعالیت هایمان باشیم. 

انتهاي پیام/



دام هایی که دیوار هاي خانه هاي تاریخی را به دندان می کشند

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  126  |  تاریخ: 1399/10/07

محله تاریخی سردشت؛ نشان دهنده تاریخ زندگی مردم در یک قرن پیش، اکنون به محلی براي دامداري تبدیل شده است.

به گزارش گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان، محله
تاریخی سردشت؛ نشان دهنده تاریخ زندگی مردم در یک
قرن پیش، اکنون به محلی براي دامداري تبدیل شده تا

 
رفت و آمد گردشگران. 

بعد از زلزله 9 شهریور 47 دشت بیاض انگار فردوس نیز
تاب نیاورد و پس از دو روز به خود لرزید تا تلی از خاك باشد تاریخ زندگی این مردم. پس از آن زلزله، شهر تون یا همان فردوس 5
محله به نام تالار، سادات، عنبري، میدان و سردشت داشته است. امروزه از آن 5 محله تنها آثاري از شهر قدیم در محله سردشت باقی

 
مانده است. می گویند این محله بیشتر مقاومت کرده است تا تاریخ شهر قدیم "تون" به کلی زیر خاك مدفون نشود. 

در کتاب تاریخ و مشاهیر فردوس آمده است؛ محله سردشت در مجاورت تالار و در شمال غربی شهر قرار داشت و خیابان فردوسی مرز
مشترك بین دو محله بود. حدود 15 درصد از مردم در این محله زندگی می کردند که از این تعداد 7.6 درصد کارمندان، 9.14 درصد

 
تجار و کسبه و 4.35 درصد کشاورز و 43 درصد کارگران روزمزد بودند. 

در کوچه پس کوچه هاي این محله تاریخی که قدم می زنی، آفتاب از لا به لاي دیوار هاي کاهگلی به صورتت می تابد و تو می توانی
تاریخچه زندگی مردم را از دیوار سیاهی که گویی روزي مطبخ خانه بوده ورق بزنی. از بادگیر هایی که براي سرماي خانه در دل کویر
استفاده می شده تا درخت هایی که گویی زینت بخش حیاط خانه بوده و طاق هایی بر دیوار که نشان دهنده اتاق هاي پذیرایی از

 
مهمان بودند، اما اکنون حال و روزي براي پذیرایی از مهمانان ندارند. 

در کوچه ها قدم می زنی، اما صداي دام ها تو را اذیت می کند، صدایی که تبلوري نامانوس در این بافت تاریخی است و انگار نباید در

 
میان موزه اي از زندگی مردم وجود داشته باشد. 

اکنون این محله حال و روز خوشی ندارد، دامداران به دلیل اینکه مالکیت خانه هاي مخروبه را دارا بوده، به حرفه دامداري سبک و

 
سنگین مشغول هستند و این امر تاریخی بودن این محله را تخریب کرده است. 



 
 

 
این شغل آبا و اجدادي را نمی توان رها کرد 

پاي صحبت دامداران که می نشینی حرف هایی به حق را بیان می کنند، آن ها می گویند اینجا ملک آبا و اجدادیشان است و نمی

 
توانند جز اینجا در جاي دیگر به شغل اجدادیشان بپردازند. 

آنان می گویند نه پولی داریم که در جاي دیگر دام هاي خود را نگهداري کنیم و نه توان ادامه ندادن این شغل را داریم، معیشت ما به

 
این امر بستگی دارد. راست هم می گفتند، زندگی و درآمدشان با همین دامداري می چرخد. 

 
وقتی دام ها دیوار هاي خانه هاي تاریخی را می خورند 

اقدس کرم پور، مدیر پایگاه ملی شهر تاریخی تون فردوس و رئیس اداره میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري فردوس گفت:

 
محله سردشت تنها محله تاریخی باقیمانده از مجموعه پنج محله شهر تاریخی تون است. 

او افزود: 14 اثر از این محله در سال 47 در فهرست آثار ملی کشور به ثبت رسیده است که از این تعداد 11 اثر متعلق به خانه هاي

 
تاریخی شاخص این محله است. 

رئیس اداره میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري فردوس با بیان اینکه محدوده تاریخی سردشت حدودا 143 هکتار است،
تصریح کرد: شهر تون 90 هکتار است و از سال 47 که زلزله آمد و مردم به شهر جدید رفته اند مالکان بعد از چندین سال در خانه

 
هاي خود به پرورش گوسفند پرداختند. 

کرم پور با بیان اینکه در 20 خانه صاحبان، دامداري دارند و دیوار ها تخریب شده، افزود: این خانه ها در محله سردشت قرار گرفته و

 
به دلیل اینکه کل محدوده ارزشمند است از این جهت آسیب زا است. 

او با بیان اینکه از سال 85 نمایندگی میراث در فردوس راه اندازي شد و حدود 7 تا 8 سال است که موضوع در حال پیگیري است،
تصریح کرد: با مالکین صحبت کرده و تفاهم نامه هایی امضا شده تا از محل اعتبارات میراث به آن ها کمک کنیم تا بتوانند خانه

 
هایشان را مرمت کنند. 

رئیس اداره میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري فردوس با بیان اینکه این اعتبارات مربوط به مرمت خانه هاي تاریخی است،



 
اظهار کرد: تفاهم نامه امضا شده، اما، چون مالکان اقدامی نکرده اند اعتبار لازم داده نشده است. 

کرم پور ادامه داد: به غیر از محله که ثبت ملی شده، حدود 10 خانه به صورت جداگانه ثبت ملی شده که 5 خانه به میراث واگذار

 
شده که دامداري در آن وجود ندارد. 

او با بیان اینکه پیگیري هاي لازم توسط استانداران مختلف انجام شده، اما نمی دانیم چه طلسمی وجود دارد که این دامداري ها پایان
نمی پذیرد، افزود: این مالکان نیز قشر ضعیف و متوسطی هستند که زندگی هایشان به دامداري بستگی دارد و نمی توان زیاد بر آنان

 
سخت گرفت. 

رئیس اداره میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري فردوس با بیان اینکه این مسئله تحت تاثیر موضوع اشتغال و اجتماعی است،
تصریح کرد: ما می توانیم با هرگونه فعالیت آسیب زا در بناي تاریخی مقابله کنیم، اما چون موضوع به معیشت افراد مربوط است نمی

 
توان سخت گیري زیادي کرد. 

 
 

 
امنیت لازم براي گردشگري وجود ندارد 

کرم پور با بیان اینکه دامداري در این منطقه باعث شده گردشگري از امنیت لازم برخوردار نباشد، ادامه داد: تا زمانی که مجتمع

 
دامداري در نزدیکی فردوس توسط جهاد کشاورزي آماده شود، این معضل ادامه خواهد داشت. 

او با اشاره به نامطلوب شدن فضاي تاریخی با وجود دام هاي سبک و سنگین و فضولات آن ها، تصریح کرد: فراموش نکنیم که ایجاد
درآمد پایدار از گردشگري بستگی به زیر ساخت ها و خدمات مکان دارد و باید بپذیریم این محله در حال حاضر این امکانات را به

 
لحاظ خدمات دهی ندارد. 

 
محله اي تاریخی که هنوز زیرساختی براي گردشگري ندارد 

رئیس اداره میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري فردوس با بیان اینکه تنها مزیت گردشگري در این محله، بازدید از آن است،

 
افزود: هر سال بازارچه صنایع دستی در مقابل این محله برپا می کنیم تا گردشگران افزایش یابند. 

او با بیان اینکه این محله هنوز به سطح خدمات دهی گردشگري نرسیده است، تصریح کرد: چند متقاضی و سرمایه گذار براي خانه ها



 
و تبدیل آن ها به بوم گردي و کارگاه صنایع دستی داشتیم، اما به لحاظ شرایطی که وجود داشت، امکان آن فراهم نشد. 

رئیس اداره میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري فردوس بیان کرد: هر وقت بازدید گردشگري از این محله داریم، یک هفته قبل
از آن براي تمیز کردن این محله و پاك کردن فضولات دست به کار می شویم، با دامداران صحبت می کنیم تا علوفه ها و فضولات را

 
در معابر جمع آوري کنند. 

کرم پور بیان کرد: مرمت برخی مکان ها از محله از جمله ورودي محله را انجام داده ایم، اما حقیقت این است که تا این افراد و

 
دامداران در محله دامداري کنند کار ها به کندي پیش می رود. 

جهاد کشاورزي نیز اعلام کرده پیگیري ها در حال انجام است و مجتمع هایی در حال راه اندازي است که اگر تا پایان سال محقق

 
شود سعی خواهیم کرد با اولویت دامداران این منطقه واگذاري ها را انجام دهیم. 

امیدواریم پیگیري ها زودتر جواب دهد چرا که این محله می تواند یکی از محله هاي مهم براي ایجاد درآمد پایدار گردشگري در

 
استان باشد و حقش این نیست که در زیر تلی از فراموشی تاریخی پنهان شود. 

منبع: ایسنا



طراحی و ساخت ربات گردگیر پنل هاي خورشیدي توسط پژوهشگران یزدي

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  127  |  تاریخ: 1399/10/07

یزدـ پژوهشگران و فناوران دانشگاه یزد با بهره گیري از دستاوردهاي روز دنیا موفق به ساخت ربات گردگیر پنل هاي
خورشیدي شدند.

یزدـ پژوهشگران و فناوران دانشگاه یزد با بهره گیري از
دستاوردهاي روز دنیا موفق به ساخت ربات گردگیر پنل

 
هاي خورشیدي شدند. 

روح االله عزیزي تفتی، عضو هیأت علمی دانشکده مهندسی
مکانیک و مجري این طرح در گفتگو با خبرنگار مهر اظهار
داشت: با توجه به نیاز روزافزون استفاده از انرژي هاي
تجدیدپذیر مانند انرژي خورشیدي براي تولید انرژي، تولید
برق فتوولتائیک توسط پنل هاي خورشیدي رو به گسترش
است از طرف دیگر در کنار توجه به بحث پدافند غیرعامل،

توزیع مراکز تولید برق فتوولتائیک در پشت بام ها می تواند ضمن کمک به اقتصاد خانواده، هزینه و استهلاك انتقال و توزیع برق در

 
بین و داخل شهرها را به میزان قابل توجهی کاهش دهد. 

وي افزود: از آن جا که آلودگی پنل هاي خورشیدي تأثیر بسزایی در کاهش بازدهی و طول عمر آن ها دارد، در حال حاضر، تمیزکاري
پنل ها با شستشو توسط نیروي انسانی انجام می شود که این امر با چالش هایی مانند فراموشی شستشو یا نیاز به شستشو بعد از هر
طوفان و گرد و خاك همراه است بنابراین، یک ربات گردگیر کم هزینه براي پنل هاي خورشیدي پشت بامی طراحی و ساخته شد تا

 
عملیات تمیزکاري را به صورت خودکار انجام دهد. 

عزیزي تفتی عنوان کرد: این ربات که با همکاري حمیدرضا احمدي شاپورآبادي، دانشجوي کارشناسی مهندسی مکانیک،
سیدامیرحسین مشتاقیون، دانشجوي کارشناسی ارشد مهندسی کامپیوتر طراحی و ساخته شده براي انواع چیدمان هاي پنل هاي
خورشیدي قابل استفاده است به طوري که در زمان هاي از پیش تعیین شده به صورت خودکار فعال شده و عملیات تمیزکاري را به

 
دو صورت خشک یا تر انجام می دهد. 

وي، دستیابی به فناوري ساخت یک ربات بومی، سادگی استفاده از ربات، هزینه ي پایین آن، تمیزکاري خودکار پنل ها در بازه هاي
زمانی قابل برنامه ریزي و کاهش مصرف آب براي تمیزکاري پنل ها را از جمله دستاوردهاي این پروژه عنوان کرد و افزود: این پروژه

 
براي سه نفر به صورت مستقیم ایجاد اشتغال کرده و فرآیند ثبت اختراع این طرح در حال انجام است. 

عضو هیأت علمی دانشکده مهندسی مکانیک دانشگاه یزد افزود: افزایش سطح هوشمندي ربات براي فعال شدن بعد از هر طوفان یا
گرد و خاك به روشی اقتصادي و بهینه سازي ساختار مکانیکی به منظور کاهش بیش تر وزن و افزایش سهولت حرکت و کیفیت

تمیزکاري از برنامه هاي آتی جهت توسعه طرح است.



شهرداري نسبت به ساماندهی روز بازار ها اقدام کند/ اتفاقی در حوزه یادمان

سردار سلیمانی رخ نداده است

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  128  |  تاریخ: 1399/10/07

عضو شوراي شهر تهران گفت: شهرداري باید نسبت به ساماندهی بهتر روز بازار ها اقدام کند.

به گزارش خبرنگار حوزه شهري گروه اجتماعی باشگاه
خبرنگاران جوان، علی اعطا عضو شوراي شهر تهران در
تذکر پیش از دستور دویست و پنجاه و نهمین جلسه
شوراي شهر تهران که امروز (یکشنبه 7 دي ماه) برگزار
شد، با اشاره به مشکلات دستفروشان و روز بازار ها اظهار

 
کرد: دولت نتوانسته در ایجاد اشتغال موفق عمل کند. 

وي ادامه داد: شهرداري باید فراتر از مسئولیت هاي خود

 
نسبت به ساماندهی روز بازار ها اقدام کند، زیرا حدود 5 هزار نفر در این حوزه مشغول به کار هستند. 

عضو شوراي شهر تهران بیان کرد: با پیگیري شهرداري و فشار به دولت و سازمان تأمین اجتماعی، راهکارهایی براي بیمه کردن این

 
افراد باید ایجاد شود. 

 
بیشتر بخوانید 

- ادامه فعالیت فروشندگان پارکینگ پروانه در اراضی عباس آباد اعطا افزود: سال گذشته مصوبه اي براي الزام شهرداري به طراحی و

 
احداث یادمان شهید سلیمانی داشتیم، اما تا به امروز هیچ گونه اتفافی در این زمینه رخ نداده است. 

عضو شوراي شهر تهران گفت: متأسفانه تنها مصوبات تغییر نام خیابان ها اجرا می شود، دلیل آن هم این است که شهرداري در اجراي
آن ها دخالتی ندارد و عملاً شهرداري در اجراي مصوبات شورا این گونه عمل می کند.



10سال نوسان ارزي با رفاه ایرانی ها چه کرد؟

منبع: شیرازهشماره خبر:  129  |  تاریخ: 1399/10/07

مصرف خانوار ها دربرگیرنده هزینه خانوار بابت خوراکی و نوشیدنی ها، پوشاك و کفش، مسکن، بهداشت، حمل و نقل و
ارتباطات، تفریح و فرهنگ، هتل و رستوران می شود، در واقع آنچه در آمار هاي مرتبط با هزینه مصرف نهایی خصوصی دیده

می شود؛ تهدید رفاه خانوار هایی است که در میانه تورم و بیکاري با کاهش ارزش پول ملی ...

مصرف خانوار ها دربرگیرنده هزینه خانوار بابت خوراکی و نوشیدنی ها، پوشاك و کفش، مسکن، بهداشت، حمل و نقل و
ارتباطات، تفریح و فرهنگ، هتل و رستوران می شود، در واقع آنچه در آمار هاي مرتبط با هزینه مصرف نهایی خصوصی دیده می

 
شود؛ تهدید رفاه خانوار هایی است که در میانه تورم و بیکاري با کاهش ارزش پول ملی نیز مواجه هستند. 

به گزارش سرویس رصدي اقتصادي شیرازه، افزایش قیمت دلار در طول یک دهه گذشته موجب شده تا رفاه اقتصادي جامعه در نیمه

 
ابتدایی امسال به پایین ترین سطح خود در 16 سال گذشته برسد. 

فرارو نوشت: این آمار را گزارش اخیر بانک مرکزي از میزان رشد اقتصادي تایید می کند. بانک مرکزي این شاخص را در قالب «هزینه
مصرف خصوصی» در گزارش هاي مرتبط با رشد اقتصادي بررسی می کند و نگاهی به این آمار ها از کاهش شدید سطح رفاه خانوار
ها در دهه 90 حکایت دارد. دهه اي که با نوسان ارزي و تشدید تحریم ها شروع شد و تا همین الان هم آثار مخرب برخی سیاست ها

 
در آن دیده می شود. 

 
مصرف خصوصی چیست؟ 

به گزارش اعتماد، هزینه مصرف نهایی خصوصی از مجموع مصرف نهایی خانوار و مصرف نهایی موسسات غیرانتفاعی در خدمت خانوار
به دست می آید. موسسات غیرانتفاعی در این تعریف، نهاد هاي قانونی یا اجتماعی هستند که به منظور تولید کالا ها و خدمات

 
تشکیل می شوند ولی تولید آن ها منبع درآمد، سود یا دیگر عواید مالی براي واحد هاي موسس یا کنترل کننده آن ها نیست. 

 
خرید لوازم خانگی زیر قیمت کل بازار فقط در زنبیل 

مصرف خانوار ها دربرگیرنده هزینه خانوار بابت خوراکی و نوشیدنی ها، پوشاك و کفش، مسکن، بهداشت، حمل و نقل و ارتباطات،
تفریح و فرهنگ، هتل و رستوران و... می شود. در واقع آنچه در آمار هاي مرتبط با هزینه مصرف نهایی خصوصی دیده می شود؛

 
تهدید رفاه خانوار هایی است که در میانه تورم و بیکاري با کاهش ارزش پول ملی نیز مواجهند. 

کمی بیش از 75 دلاربه صورت «سرانه» در نیمسال ابتدایی سال جاري، هزینه مصرف خصوصی براي هر نفر 9.3 میلیون تومان بوده
است. البته این رقم به «قیمت جاري» محاسبه شده است. بانک مرکزي متوسط نرخ دلار در نیمسال ابتدایی سال جاري را 19.8 هزار
تومان اعلام کرده که مبناي این گزارش قرار می گیرد. با احتساب این رقم، 455 دلار براي هر فرد طی 6 ماه به دست آمده است. در
واقع هر ماه کمی بیش از 75 دلار، هزینه شده است. البته متغیر هزینه مصرف خصوصی از سال 97 به این طرف و با 5 رقمی شدن

 
نرخ دلار به یک باره افت شدیدي را تجربه کرده و با گذشت دو سال هنوز به ثبات نرسیده است. 



چنانکه در گزارش بانک مرکزي، هزینه مصرف خصوصی به قیمت ثابت در شش ماهه ابتدایی سال جاري هزار و 247 میلیارد تومان
عنوان شده که 2.5 درصد نسبت به سال گذشته کاهش پیدا کرده است. این در حالی است که هزینه مصرف خصوصی در سال 98 نیز
نسبت به سال 97 تقریبا 9 درصد کمتر شده بود. عددي که براي هزینه مصرف خصوصی در نیمسال ابتدایی 1399 به دست آمده از
سال 1383 تاکنون «بی سابقه» است و نشان می دهد دولت آینده کار سختی براي بازگرداندن ارزش پول ملی دارد، چراکه در شش

 
ماهه ابتدایی امسال، کمترین سطح رفاه ایرانیان رقم خورده است. 

در نیمسال ابتدایی امسال هزینه مصرف خصوصی به منفی 15.4 درصد رسیده تا نشان دهد رفاه اشخاص به کمترین سطح خود
رسیده است. در واقع از سال 1390 که نخستین تکانه هاي شدید نوسان هاي ارزي در کشور رخ داده تاکنون، دیگر رفاه عمومی به
سطح جامعه برنگشته است. 9 سال پیش هزینه مصرف خصوصی در 6 ماه ابتدایی سال 1484 دلار بر هر نفر بوده است. یعنی سرانه

 
«دلاري» رفاه در سال 90 بالغ بر 250 دلار در هر ماه بوده. حالا این عدد به 75 دلار در هر ماه افت پیدا کرده است. 

 
کیفیت مهم تر از کمیت 

البته باید توجه کرد که این آمار به صورت «عدد و رقم» بوده و «کیفیت» زندگی یا رشد اقتصادي و حتی «رفاه» را به خوبی نمایان
نمی کند. اما چیزي که روشن است؛ دهه 90، براي خانوارها، وخیم ترین شرایط را رقم زده است. این آمار را باید در کنار پیش بینی
اخیر سازمان برنامه و بودجه در «اسناد پشتیبان» لایحه بودجه سال آینده قرار داد که گفته است: «عملکرد اقتصاد کشور در زمینه
رشد اقتصادي طی سال هاي دهه 90 نوسانی و نامناسب بوده است، این ویژگی باعث شده است تا رشد اقتصادي نتواند از ایجاد

 
اشتغال پایدار و باکیفیت و ایجاد درآمد سرانه مناسب براي بهبود رفاه اقشار جامعه پشتیبانی کند.» 

در گزارش سازمان برنامه و بودجه تاکید شده طی دو سال اخیر، اعمال تحریم هاي بین المللی به عنوان شوك منفی شدید سمت
عرضه اقتصادي را وارد رکورد تورمی شدید کرده است. به دلیل سابقه تکانه تحریم و تطبیق و همگرایی در انتظارات آحاد اقتصادي،
تکانه اخیر آثار اقتصادي شدیدي بر تورم گذاشت. آثار کرونا به عنوان تکانه شدید تقاضا در داخل و تکانه شدید تقاضا و عرضه خارجی
موجب استمرار سازوکار تشدید رکورد همزمان با انتظارات تورمی شد. تکانه کرونا مشابه سایر کشور ها بر منابع بودجه نیز دولت

 
شدید بوده است. 

 
پیش بینی آینده 

بر اساس پیش بینی هاي انجام شده، استمرار شیوع ویروس کرونا در کشور، از تحمیل شرایط سخت تر بر اقتصاد کشور که پیش از
این تحریم ها صدمه دیده بود، حکایت دارد. برآورد هاي امور کلان از رشد اقتصادي سال 1399 منفی 5.3 درصد است. این گزارش
تاکید دارد: رشد منفی اقتصاد و پیش بینی افزایش تورم ضمن اینکه باعث ادامه «رکورد تورمی» می شود، سبب کاهش مصرف کالا و

 
خدمات توسط خانوار ها خواهد شد که کاهش رفاه خانوار ها را در پی خواهد داشت. 

 
البته سازمان برنامه پیش بینی می کند فضاي اقتصادي کشور و رشد اقتصادي در سال آینده است. 

چشم اندار رشد اقتصادي در سال1400 در برآورد هاي امور کلان 2.8 درصد و در برآورد هاي صندوق بین المللی پول 3.2 درصد
است. در این گزارش خواستار استفاده از ظرفیت هاي لایحه بودجه 1400 و تبصره هاي آن براي حمایت از تولید شده است و تاکید
دارد سیاست هاي معطوف به ایجاد ثبات در بازار ها، دستیابی به مواد اولیه و واسطه اي، توزیع عادلانه منابع بانکی و اختصاص سهم

 
بیشتر به بنگاه هاي تولیدي کوچک و همچنین در قالب سرمایه در گردش، حمایت از بخش هاي پیشران در اولویت باشد. 



نویسندگان گزارش سازمان برنامه در گزارش خود مسیر رسیدن به رشد دو رقمی را نیازمند پیش شرط هایی می دانند و تاکید دارند:
رشد اقتصادي بادوام نیازمند انتقال فناوري بین المللی از طریق ایجاد تقاضاي بین المللی براي صنایع داخلی و قرار گرفتن در زنجیره

 
تولید جهانی است. 

بدون همگرایی و اتصال به تامین جهانی، دستیابی به رشد اقتصادي دو رقمی مورد نیاز براي اشتغال و اهداف رفاهی و جبران عدم

 
تحقق هاي سند چشم انداز، ممکن نیست. 

انتهاي پیام/ س/ م



مدیر جدید بنیاد تعاون زندانیان استان تهران معرفی شد

منبع: ایسناشماره خبر:  130  |  تاریخ: 1399/10/07

مدیر کل زندان هاي استان تهران گفت: ما وظیفه داریم با کمک نهادهایی مانند بنیاد تعاون حامی خانواده هاي زندانیان
باشیم تا در نبود سرپرست دچار آسیب نشوند و با رسیدگی به وضعیت معیشتی و اقتصادي از طریق افزایش میزان دستمزد

ماهانه، زندانی به راحتی بتواند با کار و اشتغال در داخل زندان، نقش نان آور خود ...

به گزارش ایسنا، سیدحشمت االله حیات الغیب در آیین
تکریم و معارفه مدیر جدید بنیاد تعاون زندانیان این استان
گفت: ما وظیفه داریم با کمک نهادهایی مانند بنیاد تعاون
حامی خانواده هاي زندانیان باشیم تا در نبود سرپرست
دچار آسیب نشوند و با رسیدگی به وضعیت معیشتی و
اقتصادي از طریق افزایش میزان دستمزد ماهانه، زندانی به
راحتی بتواند با کار و اشتغال در داخل زندان، نقش نان آور

 
خود را براي خانواده اش حفظ نماید. 

مدیر کل زندان هاي استان تهران اظهار داشت: طبق اساسنامه بنیاد تعاون زندانیان، توسعه فعالیت هاي حرفه آموزي از وظایف ذاتی
این مرکز است که بایستی از طریق آموزش، گسترش و تجهیز کارگاه هاي اشتغال و نیز تأمین نیروهاي مربی فنی و حرفه اي دنبال
گردد تا اهداف عالی سازمان زندان ها که اصلاح و تربیت زندانی و از محورهاي دوازده گانه مورد تأکید رئیس سازمان زندان ها می

 
باشد، محقق گردد. 

حیات الغیب همچنین اعلام کرد: با توجه به موضوع کرونا و حفظ سلامت زندانیان، با پیگیري هاي انجام شده و جلسات کارشناسی با
دادستان و مراجع قضایی استان، تعداد 1500 نفر به زندان باز معرفی شده اند تا به راحتی از مرخصی استفاده نمایند و تلاش می شود

 
در خصوص اشتغال مددجویان در خارج از زندان برنامه ریزي کنیم. 

وي ادامه داد: فردي که مرتکب جرمی می شود، طبق قانون و با حکم مرجع قضایی وارد زندان می شود و بایستی دوران حبسش را
بگذراند، خانواده او هیچ گونه تقصیري ندارند و وظیفه داریم با کمک نهادهایی مانند بنیاد تعاون حامی این خانواده ها باشیم تا در
نبود سرپرست دچار آسیب نشوند و با رسیدگی به وضعیت معیشتی و اقتصادي از طریق افزایش میزان دستمزد ماهانه، زندانی به

 
راحتی بتواند با کار و اشتغال در داخل زندان، نقش نان آور خود را براي خانواده اش حفظ نماید. 

حیات الغیب تأکید کرد: بنیاد تعاون باید از ظرفیت هاي زندان ها براي تولید و از طرفی امرار معاش خانواده زندانی بهره گیرد، به طور
مثال 900 نفر از مددجویان ندامتگاه ورامین در داخل اندرزگاه ها و اتاقهایشان مشغول مونتاژ لوازم ساده مصرفی جامعه هستند و می

 
توان با گسترش چنین امکاناتی، زندانیان بتوانند از اوقات فراغتشان در زندان به بهترین نحو استفاده و درآمد کسب نمایند. 

همچنین در ادامه جلسه، معصومی مدیر سابق بنیاد تعاون، گزارشی مستند در قالب فیلم ارائه نمود که بر اساس آن، بنیاد توانسته



است طی سال هاي اخیر با توسعه فضاهاي اشتغال، کارگاه هاي خیاطی، بافت تابلوفرش، نجاري، معرق، بسته بندي صنایع غذایی و
خشکبار، عروسک سازي، زیورآلات، صنایع دستی مانند جواهردوزي، مونتاژ دوچرخه، عروسک سازي، تولید کیف، کفش چرمی و
ورزشی، ساك، چمدان، روکش صندلی خودرو، البسه کار، ماسک هاي بهداشتی، گان، محافظ صورت، غرفه هاي نمایشگاهی و...

 
احداث یا تجهیز نماید. 

همچنین بنا به این گزارش، 63 هزار اصله نهال نیز توسط زندانیان رأي باز در فضاهاي سبز و جنگلی منطقه 22 شهرداري، کاشته
شده و در حال حاضر، نمایشگاه دائمی آثار تولیدي مددجویان استان تهران در میدان الغدیر جنب کانون اصلاح و تربیت تولیدات و

 
محصولات آنان را جهت فروش عرضه می نماید. 

در ادامه جلسه، سانگرد مدیر جدید بنیاد تعاون استان تهران نیز به بیان برنامه هاي خویش پرداخته، اظهار امیدواري کرد با همکاري
و حمایت اداره کل زندان هاي استان، تعداد بیشتري از مددجویان با آموزش هاي هدفمند به جمع شاغلین پیوسته، معیشت خانواده

 
هایشان را تأمین کنند. 

وي گفت: آموزش حرفه و شغل به زندانی امري مقدس است، از سوي دیگر، برندسازي و معرفی تولیدات ملی به جامعه، تشکیل
کارگروه اشتغال پایدار زندانیان با همکاري مراجع قضایی، اداره کل زندان هاي استان تهران و بنیاد تعاون و اجراي برنامه هاي تحولی

 
بر اساس تفکر سیستمی راهگشا خواهد بود تا زمینه حضور فعال تر در بازارهاي رقابتی برقرار شود. 

 
در پایان این جلسه، ضمن تکریم و تقدیر از خدمات معصومی مدیر سابق بنیاد، سانگرد به عنوان مدیر جدید معرفی شد. 

انتهاي پیام



تولید طلاي سبز با مصرف خوراکی در کامیاران

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  131  |  تاریخ: 1399/10/07

تولید اسپیرولینا (طلاي سبز) با مصرف خوراکی براي نخستین بار در غرب کشور انجام شد.

تولید طلاي سبز با مصرف خوراکی در کامیاران تولید
اسپیرولینا (طلاي سبز) با مصرف خوراکی براي نخستین

 
بار در غرب کشور انجام شد. 

به گزارش خبرگزاري برنا از کردستان؛ اسپیرولینا جلبکی
است که 60 درصد آن پروتیین بوده و به دلیل داشتن آهن
بالا، مواد معدنی و امگا 3 به طلاي سبز معروف است، دوره
رشد این جلبک 3 تا 7 روز است و پس از آن می توان

 
شروع به برداشت کرد. 

این جلبک به عنوان مقوي ترین غذاي سبز و غذاي آینده معرفی شده است و در کاهش بسیاري از بیماري ها و سرطان ها موثر است

 
و هم در صنایع غذایی، دارویی، بهداشتی و آرایشی و هم در مصارف شیمیایی صنعتی و دامی مصرف می شود. 

رئیس کمیته امداد کامیاران گفت: با اجراي طرح راهبران شغلی در شهرستان کامیاران، به دنبال ایجاد اشتغال براي مددجویان و

 
پایداري مشاغل ایجادشده براي آن ها هستیم. 

 
علیرضا خوشبخت افزود: یکی از مهم ترین راهکارهاي این نهاد براي توانمندسازي مددجویان ایجاد اشتغال است. 

وي بیان کرد: طرح راهبران شغلی این نهاد در شهرستان، گام مهمی براي ایجاد اشتغال پایدار و کسب و کار موفق براي مددجویان

 
است. 

 
خوشبخت خاطرنشان کرد: در حال حاضر 3 راهبر شغلی با کمیته امدادکامیاران همکاري دارند. 

وي یادآور شد: در قالب این طرح، براي اولین بار در غرب کشور توسط مدد جویان کمیته امداد جلبک اسپیرولینا که به طلاي سبز
معروف است تولید می شود.



حفظ بازار کشورهاي همسایه ضروري است

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  132  |  تاریخ: 1399/10/07

نماینده ولی فقیه در استان و امام جمعه اصفهان گفت:متأسفانه بی تدبیري برخی از مسئولان و عملکرد ضعیف برخی از
بازاریاب هاي ایرانی سبب شده است تا برخی از بازارهاي خارجی به ویژه در کشورهاي همسایه از دست برود.

به گزارش گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از
اصفهان، آیت االله سید یوسف طباطبایی نژاد مدیرکل
دامپزشکی استان اصفهان در دیدار با مسئول حوزه
نمایندگی، ولی فقیه در سازمان دامپزشکی کشور در
دفترکارش افزود: به طور مثال پیش از این عراقی ها علاقه
فراوانی به خوردن پنیر ایرانی داشتند، اما پس از مدتی

 
ترکیه این بازار را تصاحب کرده است. 

او اظهارداشت: متأسفانه بی تدبیري برخی از مسئولان و عملکرد ضعیف برخی از بازاریاب هاي ایرانی سبب شده است تا برخی از بازار

 
هاي خارجی به ویژه در کشور هاي همسایه از دست برود. 

او خاطرنشان کرد: دامپروري و کشاورزي لازمه خودکفایی کشور است و تدبیر صحیح در این صنایع اشتغال و درآمدزایی را به همراه

 
دارد. 

امام جمعه اصفهان ادامه داد: نبود آینده نگري، فراهم نشدن محصولات اولیه براي تولید و خوراك دام براي پرورش دام و توقف

 
صادرات به دلیل کاهش تولید در بازار داخلی از جمله اشتباهاتی است که به طور معمول تکرار می شود. 

طباطبایی نژاد خاطرنشان کرد: گرانی مرغ را به راحتی می شد پیش بینی کرد با نگاهی به عملکرد مرغداران و نبود نهاده هاي اولیه،
مرغداران کاهش تولید داشتند و بدون شک این کاهش به گرانی این محصول منجر می شد، هنگامی که محصولی در کشور پرطرفدار

 
است باید همواره به فکر تأمین آن باشند. 

او تصریح کرد: ضرر بی تدبیري برخی مسئولان بیشتر از اقدامات و کار هایی است که آمریکا علیه کشور ما انجام می دهد اگر

 
مسئولان بتوانند خوب مدیریت و خوب پیش بینی و بر اساس آن حرکت کنند می توانند اقدامات خصمانه آمریکا را خنثی سازند. 

نماینده، ولی فقیه در استان اصفهان با بیان اینکه بسیاري از کمبود ها را می توان با پیشگیري و رعایت بهداشت جبران و اضافه کرد:

 
اگر پیشگیري و مسائل بهداشتی رعایت شود دیگر نیازي به درمان و استفاده از دارو براي حفظ دام ها نیست. 

او با اشاره به تاکید آموزه هاي دینی بر پیشگیري، یادآور شد: اگر دستورات اسلامی را رعایت کنیم به طور قطع فواید زیادي دارد



 
همان گونه که دانشمندان به فواید این دستورات پی می برند. 

مسئول حوزه نمایندگی، ولی فقیه در سازمان دامپزشکی کشور با بیان اینکه اولویت سازمان دامپزشکی، پیشگیري است، گفت:

 
همکاران ما در سازمان دامپزشکی تلاش هاي زیادي انجام می دهند تا مشکلی براي دام ها و به تبع آن، براي مردم به وجود نیاید. 

حجت الاسلام سید اسماعیل حسینی مقدم در این دیدار افزود: اگر این پیشگیري ها نبود برخی بیماري هاي حیوانی براي جامعه
خطر ایجاد می کند، به طور مثال بیماري آنفلوآنزاي پرندگان اگر کنترل نشود بسیار خطرناك است همان گونه که ویروس کرونا با

 
رعایت نشدن پیشگیري ها در دنیا گسترش یافته است. 

او اظهارداشت: علاوه بر مباحث بهداشتی، بر اساس قانون و احکام الهی، مسائل شرعی توسط ناظران رصد می شود تا ذبح و صید،
شرعی باشد، اکنون دست کم 700 نفر از روحانیون در کشور بر ذبح نظارت دارند و اگر ذبح غیرشرعی باشد یا اجزا میته و یا حرام

 
وجود داشته باشد آن را معدوم می کنند. 

او گفت: تداوم ارائه آموزش براي ناظران و ذبح کنندگان و فرهنگ سازي غذاي حلال با همکاري سازمان جهاد کشاورزي دنبال می

 
شود. 

مدیرکل دامپزشکی استان اصفهان تصریح کرد: این استان بیشترین تولید شیر در کشور را دارد و به اندازه 15 استان تولید می کند،
کسب رتبه اول تولید بوقلمون، وجود بیشترین تعداد واحد پرورش طیور، کسب رتبه دوم پرورش طیور گوشتی و رتبه سوم پرورش

 
مرغ تخم گذار در کشور شرایط بسیار خوبی براي استان اصفهان در حوزه دام پروري فراهم آورده است. 

شهرام موحدي افزود: تولیدکنندگان با علم، تقوا و داراي پشتکار در این استان وجود دارند و کار تولید را پیگیري می کنند، همچنین
در شرایط کنونی واکسن هاي دام و طیور با تلاش زیاد دولت تأمین می شود، بیشتر این واکسن ها از خارج از کشور وارد می شود و با

 
مشکلاتی که وجود دارد شرکت هاي دانش بنیان کمک زیادي به ما کرده اند. 

او گفت: سال گذشته 13 میلیون تن خامه از استان به روسیه صادر شد و 70 درصد لبنیات صادر شده به روسیه از این استان است،
همچنین براي نخستین بار توانسته ایم از صادرات پر شترمرغ براي کشور ارزآوري داشته باشیم.



نام گذاري یک سالن چند منظوره فرهنگی به نام شهید فخري زاده در آران و

بیدگل

منبع: شبستانشماره خبر:  133  |  تاریخ: 1399/10/07

رئیس اداره فرهنگ و ارشاد اسلامی شهرستان آران و بیدگل از نام گذاري یک سالن چند منظوره فرهنگی به نام شهید
محسن فخري زاده در این شهرستان خبرداد.

رئیس اداره فرهنگ و ارشاد اسلامی شهرستان آران و بیدگل از نام گذاري یک سالن چند منظوره فرهنگی به نام شهید محسن

 
فخري زاده در این شهرستان خبرداد. 

 
 

 
 

سعید ضابطی در گفت و گو با خبرنگار خبرگزاري شبستان در آران و بیدگل در حاشیه بازدید از پروژه چند منظوره فرهنگی موسسه
قرآنی مهد قرآن و ولایت گفت: این سالن چند منظوره فرهنگی در حال تأسیس موسسه مهد قرآن و کریم ولایت شهرستان آران و
بیدگل به پاس زنده نگه داشتن یاد و خاطره نام شهداي عرصه علم و فناوري به نام شهید محسن فخري زاده نامگذاري و افتتاح می

 
شود. 

رئیس اداره فرهنگ و ارشاد اسلامی شهرستان آران و بیدگل افزود: این سالن به مساحت یک هزار متر مربع به منظور استفاده کاربري



به عنوان محل برگزاري همایش هاي فرهنگی مذهبی، جلسات مذهبی، گردهمایی و سخنرانی با ظرفیت 500 نفر به صورت رسمی

 
همزمان با ایام االله دهه مبارك فجر به بهره برداري خواهد رسید. 

ضابطی به فعالیت هاي موسسه قرآن و ولایت آران و بیدگل اشاره کرد و گفت: این مرکز از ابتداي سال جاري براي 70 نفر از
مددجویان اشتغال مستقیم ایجاد و هم اکنون کارگاه 300 متري به منظور توسعه اشتغالزایی براي 100 نفر از مددجویان تحت

 
پوشش راه اندازي کرده است که تا پایان ماه جاري افتتاح خواهد شد. 

مؤسسه مهد قرآن کریم و ولایت آران و بیدگل به واسطه فعالیت هاي مداوم در آموزش قرآن آموز و ترویج فرهنگ قرآنی از سال
1382 در چندین سال پیاپی رتبه نخست استان اصفهان و در سال 1387 هم رتبه نخست کشور را در زمینه فعالیت هاي قرآنی

 
کسب کرده است./ 



72 سمن در حوزه ورزش و جوانان فعالیت می کنند

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  134  |  تاریخ: 1399/10/07

معاون فرهنگی و جوانان اداره کل ورزش و جوانان استان قزوین گفت: 72 سمن مردم نهاد در حوزه جوانان و ورزش در
استان فعالیت می کنند.

 
 

علی لطفی در گفتگو با خبرگزاري برنا: 72 سمن در حوزه ورزش و جوانان فعالیت می کنند معاون فرهنگی و جوانان اداره کل ورزش

 
و جوانان استان قزوین گفت: 72 سمن مردم نهاد در حوزه جوانان و ورزش در استان فعالیت می کنند. 

به گزارش خبرگزاري برنا از قزوین؛ علی لطفی در خصوص توجه به نیازهاي جوانان و رسیدگی به چالش ها و حمایت از فعالیت هاي
اشتغال اظهارداشت: جوانان نیز مانند سایر گروهها با چالش ها و مشکلات و نیازهایی روبرو هستند که رسالت ما کمک به جوانان

 
مستعد و کارآفرین است. 

وي بیان کرد: در راستاي کمک به اشتغال و کارآفرینی در حوزه جوانان بر اساس تفاهم نامه اداره کل ورزش و جوانان و دو بانک

 
صندوق قرض الحسنه رسالت و صندوق کارآفرین امید یک میلیارد و 400 میلیون تومان تسهیلات پرداخت می شود. 

لطفی گفت: مبلغ 800 میلیون تومان از طریق صندوق امید و 600 میلیون تومان از صندوق کارآفرین امید، تسهیلات اشتغالزایی به

 
آسیب دیدگان کرونا تخصیص داده شده است. 

وي تصریح کرد: این تسهیلات به جوانانی داده می شود که تشکیل پرونده داده و شرایط لازم را داشته باشند که این افراد به بانک

 
هاي عامل معرفی می شوند. 

لطفی اظهارداشت: در این زمینه تاکنون 12 نفر به بانک رسالت و 14 نفر به صندوق امید معرفی شده اند که پس از بررسی می توانند

 
تسهیلات خود را دریافت کنند. 

لطفی گفت: این تسهیلات بیشتر در مناطق روستایی و شهرستانهاست و براي راه اندازي یک شغل خانگی و یا توسعه یک کار براي



 
اشتغال جوانان پرداخت می شود. 

معاون فرهنگی و جوانان اداره کل ورزش و جوانان استان قزوین تصریح کرد: هدف از این تسهیلات حمایت از کسانی است که بتوانند

 
کار دایم انجام دهند و یا براي خود و دیگران شغل ایجاد کنند. 

 
لطفی اضافه کرد: امیدواریم در سال آینده بتوانیم تسهیلات بیشتري دریافت کرده و جوانان را در اشتغالزایی کمک کنیم. 

 
نقش سمن ها در کاهش آسیب هاي ناشی از کرونا تاثیرگذار است 

وي در خصوص جایگاه سمن ها در اجراي برنامه هاي حوزه جوانان اظهارداشت: به هر حال ویروس کرونا به گروهها و اصناف مختلف
آسیب هاي جدي وارد کرده و سمن ها نیز در این ایام آسیب دیدند و فعالیت آنها با چالش و وقفه مواجه شدند بویژه سمن هایی که

 
دفاتر فعالیت داشتند بیشتر متضرر شدند. 

 
 

لطفی گفت: به نظر می رسد در موج سوم انتشار ویروس کرونا باید سمن ها نقش بیشتري ایفا کنند البته باید حمایت لازم هم صورت

 
گیرد و اعتماد سازي شود تا بتوانیم این سمن ها را بیشتر فعال کنیم. 

وي اظهارداشت: حمایت شدن از سمن ها می تواند به تقویت انگیزه آنها کمک کرده و اعتماد به سمن ها را بیشتر کند و ما باید از این

 
طرفیت بیشتر استفاده کنیم. 

 
فعالیت 72 سمن در حوزه ورزش و جوانان 

لطفی گفت: سمن ها در حوزه پیشگیري و مقابله با آسیب هاي اجتماعی، آموزش و فرهنگ سازي ظرفیت هاي خوبی دارند که باید از

 
آنها استفاده کنیم. 

وي بیان کرد: در دوران کرونا در کنار آسیب هایی که به معیشت و اقتصاد مردم وارد شده شاهد مشکلات روحی و روانی و اضطراب و
افسردگی هم هستیم که یکی از راههاي مقابله در حوزه عملیات روانی است که نقش سمن ها همیشه مهم و برجسته بوده و باید از

 
آن بهره برداري کنیم. 

معاون امور فرهنگی و جوانان اداره کل ورزش و جوانان استان قزوین تصریح کرد: در استان 72 سمن مردم نهاد در حوزه ورزش و
جوانان داریم که 7 مورد در آسیب هاي اجتماعی فعالیت می کنند و یک مورد در امور رفتاري، سه سمن در مواد مخدر و مابقی در



 
مسائل روستایی و حاشیه نشینی فعال هستند. 

وي اضافه کرد: سه سازمان مردم نهاد داریم که گاهی اوقات کارهایی که به صورت مداوم داریم مانند کارگاههاي آموزشی و طرح هاي
فرهنگی که از طریق وزارت ورزش فراخوان زده می شود و سفارش کار می دهیم تا به صورت ویژه سمن هاي توانمند آن را اجرا

 
کنند. 

 
اجراي طرح یاري گران زندگی 

لطفی اظهارداشت: یکی از طرح هاي مهم که در استان اجرا می شود طرح یاري گران زندگی است که از ظرفیت قهرمانان ورزشی
براي آموزش و اطلاع رسانی استفاده می کنیم تا در کنار سمن ها در اماکن ورزشی روستاها و مناطق آموزش پیشگیري داشته باشیم.

وي گفت: در یاري گران سلامت زندگی دو گروه از ورزشکاران خوب استان و سه سمن انتخاب شده اند که اگر شهرستانها هم وارد کار
شوند به دستاوردهاي خوبی خواهیم رسید.



مبارزه با جرائم اقتصادي محور دیدار مقامات قرقیزستان و سازمان ملل

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  135  |  تاریخ: 1399/10/07

به گزارش خبرنگار دفتر منطقه اي خبرگزاري فارس،
«ژاپیکیف» رئیس بخش مبارزه با جرائم اقتصادي
قرقیزستان با «اندره سلزنیوف» نماینده سازمان ملل در

 
بیشکک دیدار و گفت وگو کرد.   

در این دیدار ، طرفین در مورد مهمترین ابعاد همکاري در
جهت ارتقاي  ظرفیت و کارایی خدمات بحث و تبادل نظر

 
کردند. 

 ژاپیکیف خاطرنشان کرد امروز اولویت وظایف ما حفاظت مستقیم از امنیت اقتصادي کشور، جبران کسري بودجه کشور، محافظت از
کارآفرینی و منافع قانونی شهروندان از دخالت امور غیرقانونی و ایجاد مساعدترین شرایط براي تجارت و سرمایه گذاري در کشور است.

به گفته وي، مهم ترین زمینه هاي فعالیت اداره مبارزه با جرائم اقتصادي، مبارزه با انواع جدید جرائم اقتصادي (شبه تجارت ،

 
پولشویی) و مبارزه با جرائم سازمان یافته در حوزه اقتصاد است که صدمات آن صدها میلیون سوم است. 

 ژاپیکیف با اشاره به اینکه مهمترین مسئله در مبارزه با جرم اقتصادي و فساد، اراده سیاسی است، تأکید کرد: ما چنین اراده سیاسی

 
داریم و آماده این جنگ هستیم. 

سلزنف ، به نوبه خود  ضمن خوشامدگویی به رئیس و کارمندان فعلی سرویس دولتی مقابله با جرائم اقتصادي، آمادگی خود را براي

 
همکاري پربار با حمایت پلیس مالی و افزایش ظرفیت در زمینه تحقیقات مالی و مبارزه با جرایم اقتصادي تأیید کرد. 

 
در این جلسه ، مهمترین زمینه هاي همکاري متقابل در نظر گرفته شد و چشم انداز اجراي برنامه ها مشخص گردید.  

انتهاي پیام/ح



نقشه راه همکاري مشترك ایران و عراق براي دوره پنج ساله تنظیم شده است

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  136  |  تاریخ: 1399/10/07

فصل اقتصاد - تهران- ایرنا- وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: نقشه راه همکاري مشترك ایران و عراق براي دوره پنج
ساله تنظیم شده است و امیدواریم با تشکیل کمیته، مسائل مشترك بین دو کشور نهایی شود.

فصل اقتصاد - وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: نقشه
راه همکاري مشترك ایران و عراق براي دوره پنج ساله
تنظیم شده است و امیدواریم با تشکیل کمیته، مسائل

 
مشترك بین دو کشور نهایی شود. 

به گزارش شنبه ایرنا از وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی،
«محمد شریعتمداري» در دیدار مجازي با «عادل
الرکابی» وزیر کار و امور اجتماعی عراق اظهار کرد: با توجه

 
به روابط خوب و دیرینه دو کشور، تلاش دشمنان براي ایجاد اختلاف همواره ناکام می ماند. 

وزیر تعاون با اشاره به اینکه در دوره مبارزه مردم عراق با مسأله تروریسم، ایران همواره در کنار دولت و مردم عراق قرار داشته است،
افزود: اوج این همراهی در شهادت سردار شهید سلیمانی و ابومهدي المهندس بود و همین موضوع باعث شد پیوند میان دو ملت بیش

 
از پیش مستحکم تر شود. 

وي اظهار امیدواري کرد: با توسعه همکاري هاي دوجانبه بین دو دولت مقتدر ایران و عراق شاهد برقراري صلح و آرامش در منطقه

 
باشیم. 

وزیر تعاون، رایگان شدن روادید اتباع دو کشور از ابتداي سال 1398 را اقدامی بسیار خوب و ارزشمند برشمرد و افزود: با استمرار این

 
همکاري ها، زمینه توسعه فعالیت ها در حوزه گردشگري به ویژه گردشگري دینی فراهم می شود. 

وي افزود: نزدیک به 6 میلیون ایرانی و عراقی می توانند در طول سال از دو کشور بازدید کنند که این ظرفیت بسیار بزرگی براي

 
توسعه روابط اقتصادي و روابط فرهنگی است. 

شریعتمداري گفت: این دو وزارتخانه بدون تردید می توانند نقش اساسی در تحقق ظرفیت هاي بالقوه و ارتقاي سطح تعاملات و روابط

 
داشته باشند. 

وي با اشاره به ادغام سه وزارتخانه و تشکیل وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی افزود: حوزه هاي فعالیت و زمینه هاي همکاري مشترك
زیادي وجود دارد؛ از جمله بخش تعاون که بیش از 100 هزار شرکت تعاونی در کشور فعال هستند و نقش گسترده اي در حوزه هاي

 
مختلف اقتصادي فرهنگی و اجتماعی ایفا می کنند. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با اشاره به وجود بانک توسعه تعاون نیز اظهار کرد: فعالیت هاي تأمین مالی پروژه ها و طرح ها در
حوزه هاي گوناگون تعاونی و غیر تعاونی از جمله وظایف این بانک است و یکی از زمینه هاي مناسب همکاري براي توسعه فعالیت

 
هاي اقتصادي است. 

وي افزود: در کنار این فعالیت، صندوق ضمانت سرمایه گذاري تعاون هم در ایران وجود دارد که بعد از بررسی، ضمانتنامه هایی را

 
براي مجموعه تعاون در سطح کشور صادر و فعالیت اقتصادي در آنها را تضمین می کند. 

شریعتمداري با اشاره به گستردگی مجموعه فعالیت هاي تعاونی در ایران افزود: بخش قابل توجهی از صادرات کشور امروز از سوي



 
تعاونی هاي مرزي انجام می شود و همکاري بین تعاونی مرزنشینان دو کشور داراي روند رو به رشدي است. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با اشاره به اینکه ممکن است این حوزه از فعالیت در وزارت کار و امور اجتماعی عراق سامان نیافته

 
باشد، گفت: ما آمادگی خود را به عنوان پنجره ورود براي همکاري دو کشور در این حوزه اعلام می کنیم. 

وي از موضوع روابط کار به عنوان یکی از زمینه هاي همکاري مشترك بین دو کشور یاد کرد و افزود: در زمینه تنظیم روابط کار که

 
قوانین بین المللی و مقررات روابط کار در داخل را شامل می شود می تواند به تبادل تجربیات در زمینه در این حوزه منجر شود. 

وزیر تعاون، توسعه اشتغال و کارآفرینی را از دیگر بسترهاي همکاري دو کشور بر شمرد و استفاده از منابع بانکی و توسعه اشتغال

 
پایدار در روستاها و شهرهاي کوچک زیر 10 هزار نفر را از تجربیات ایران عنوان کرد. 

وي افزود: در شرایط اقتصادي موجود و با وجود تحریم، توانستیم 250 هزار شغل در مناطق روستایی و شهرهاي زیر 10 هزار نفر در
کشور ایجاد کنیم. وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با اشاره به سابقه فعالیت 50 ساله ایران در حوزه آموزش هاي فنی و حرفه اي
تصریح کرد : سازمان آموزش فنی و حرفه اي در ایران، مسئولیت تصدي آموزش هاي خصوصی و دولتی را عهده دار است که با نگرش

 
به آینده کار در ایران صورت می گیرد. 

وي، حوزه آموزش هاي فنی و حرفه اي در تربیت مربیان و تبادل تجربیات را در این زمینه از دیگر زمینه هاي همکاري مشترك بین
دو کشور برشمرد. شریعتمداري با اشاره به فعالیت چهار سازمان و صندوق بیمه هاي اجتماعی در ایران افزود: این صندوق ها تحت

 
تصدي وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی مشغول فعالیت هستند. 

او با اشاره به فعالیت هاي مجموعه تامین اجتماعی افزود: علاوه بر تجارب در زمینه هاي بیمه هاي اجتماعی، از کارافتادگی،

 
بازنشستگی و درمان، فعالیت هاي اقتصادي بزرگی هستند که از طریق صندوق ها تامین مالی می شوند. 

شریعتمداري افزود: همکاري هاي اقتصادي بین دو کشور ایران و عراق در حوزه این چهار صندوق، می تواند به توسعه فعالیت هاي

 
اقتصادي بین دو کشور منجر شود. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی، صندوق کارآفرینی امید را مسئول ساماندهی و حمایت مالی از فعالیت هاي اشتغال زایی کوچک در

 
کشور نام برد. 

وي تصریح کرد: سازمان بهزیستی کشور مسئولیت در حوزه مددجویان، زنان سرپرست خانوار، حقوق کودکان و زنان، اورژانس
اجتماعی و مسائل مربوط به آسیب هاي معتادان را در ایران عهده دار است که می تواند زمینه تبادل همکاري مشترك بین دو کشور

 
در این حوزه تلقی شود. 

وزیر تعاون خاطر نشان کرد : پیش نویس موافقتنامه تعهدات تبادل نیروي کار و متخصص را تنظیم کرده ایم که امیدواریم در آینده

 
نزدیک بررسی شود. 

 
شریعتمداري افزود: همچنین در زمینه تنظیم موافقتنامه تبادل سوابق بیمه کارگران دو کشور نیز متن سند تنظیم شده است. 

وي ابراز امیدواري کرد: با بررسی، تصویب و امضاي این سندها، بتوان زمینه توسعه و گسترش همکاري هاي بین دو کشور را فراهم

 
کرد. 

در این دیدار عادل الرکابی، وزیر کار و امور اجتماعی کشور عراق نیز با ابراز خشنودي از دیدار با همتاي ایرانی خود ابراز امیدواري
کرد: با نابودي این ویروس بتوانیم زمینه هاي همکاري مشترك دوست و برادر ایران را توسعه و گسترش دهیم و منافع مشترك دو

 
کشور را تامین کنیم. 

وي با اشاره به اینکه روابط ایران و عراق روابط ریشه دار و تاریخی است و زمینه هاي مختلفی را در برمی گیرد افزود: زمانی که عراق
درگیر مشکلات و بحران هاي زیادي بود، موضع ایران در خصوص این وقایع همواره ممتاز بوده و ملت عراق را در زمینه هاي مبارزه با

 
تروریسم حمایت و پشتیبانی کرده است. 

الرکابی افزود: با توجه به اینکه کشور عراق با مشکلات زیادي از جمله جنگ هاي متعدد، دست و پنجه نرم کرده لازم است زمینه

 
هاي همکاري با همسایگان از جمله کشور دوست و برادر ایران تقویت شود. 

وزیر کار وامور اجتماعی عراق تصریح کرد: علاوه بر زمینه مبارزه با تروریسم، به توسعه همکاري ها در حوزه هاي مشترك نیازمندیم

 
که در این میان وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی می تواند در توسعه همکاري نقش بسیار اساسی ایفا کند. 



عادل الرکابی، زمینه فعالیت این وزارتخانه را دو حوزه کار و امور اجتماعی عنوان کرد و اظهار داشت: این وزارتخانه در زمان بروز

 
مشکلات به افراد نیازمند کمک می کند و با همکاري وزارتخانه هاي دیگر مشکلات مردم را مرتفع می سازد. 

وزیر کار وامور اجتماعی عراق افزود: در زمینه تامین اجتماعی نیز هیئت عالی حمایت از قشرهاي ضعیف در عراق وظیفه حمایت از

 
زنان را عهده دار است. 

وي با اشاره به مشکلاتی که به دلیل وقوع جنگ در عراق ایجاد شد، گفت : بسیاري از افراد در عراق به فراگیري آموزش هاي مهارتی

 
به منظور ورود به بازار کار کشور نیازمند هستند. 

وزیر کار و امور اجتماعی عراق تصریح کرد: ایران و عراق از منابع غنی و سرشار اقتصادي و انسانی در زمینه هاي مختلف برخوردار

 
هستند و این موضوع می تواند به زمینه هاي گسترش همکاري بین دو کشور منجر شود. 

 
وي به موضوع گردشگري نیز اشاره کرد و افزود :در این راستا نیازمند همکاري، هماهنگی و تشریک مساعی بین دو کشور هستیم. 

وزیر کار و امور اجتماعی عراق با اشاره به اینکه همکاري هاي دو کشور ایران و عراق در زمینه هاي مختلف در حال گسترش است
اظهار امیدواري کرد: زمینه هاي همکاري مشترك بین دو کشور از جمله در خصوص مباحث کار و امور اجتماعی بیش از پیش

گسترش یابد.



دکتر دهقانی فیروزآبادي: بسترهاي کارآفرینی و اشتغال زایی باید در

دانشگاه ایجاد شود

منبع: اخبار علمیشماره خبر:  137  |  تاریخ: 1399/10/07

دانشگاه آزاد اسلامی واحد مشهد



در مسیر پیشرفت

منبع: روزنامه وقایع استانشماره خبر:  138  |  تاریخ: 1399/10/07

یکشنبه 7 دي 1399  شماره 1363 میز تشکل هاي اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزي اراك افتتاح شد در مسیر
پیشرفت رییس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزي اراك: وجود تشکل ها براي انضباط در توسعه اقتصادي اجتناب

ناپذیر است حمیدرضا مهدي نیا رییس کمیسیون تشکل هاي اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزي ...

میز تشکل هاي اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزي اراك افتتاح شد در مسیر پیشرفت رییس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن

 
و کشاورزي اراك: وجود تشکل ها براي انضباط در توسعه اقتصادي اجتناب ناپذیر است 

حمیدرضا مهدي نیا رییس کمیسیون تشکل هاي اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزي اراك: اتاق پرچم دار تشکل هاي بخش

 
خصوصی است، جامعه از اتاق و انجمن هاي اقتصادي انتظار رونق تولید دارد 

 
فاطمه چاپاري 

میز تشکل هاي اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزي اراك با حضور ناصر بیکی رییس، حامد امینی نائب رییس، حمیدرضا مهدي

 
نیا مسئول کمیسیون تشکل ها و عضو هیات نمایندگان اتاق و روساي هیات مدیره تشکل هاي 17 گانه اتاق افتتاح شد. 

رییس اتاق بازرگانی اراك در مراسم افتتاح این میز گفت: انسان از روزي که آفریده شده اجتماعی زندگی کرده و اهداف مشترك در
تجمع ها بهتر احصا می شود. اهمیت تشکل ها از چندین قرن پیش در یونان و از ارسطو سرچشمه گرفته است و روحیه بشر کار

 
جمعی را می طلبد. 

ناصر بیکی اظهار کرد: ما فرهنگ کار گروهی را کم تمرین کرده ایم در حالی که تشکل ها به عنوان نهادهاي مدنی نقش مهمی در

 
جامعه دارند. 

وي افزود: اهداف تشکل ها نباید در ناخودآگاه تشکل ها فراموش شود، هدف اتحادیه ها نباید فقط جلب سود براي اعضا باشد بلکه
تشکل ها باید نگهبانی و نگه داري از هستی کارگاه ها را به عنوان اهداف بلند مدت در جهان صنعتی پیگیري کنند و برنامه هاي دراز

 
مدتی در این زمینه در نظر بگیرند. 

رییس اتاق بازرگانی اراك بیان کرد: گاهی اوقات آن انسجامی را که باید در بین اعضا نمی بینیم و همین موضوع باعث کوتاهی عمر
تشکل ها خواهد شد. مدیران باید براي تدوین مقررات کسب و کار، روش هاي فنی و به کارگیري نیروي انسانی، داوري بین اعضا و

 
دور نگاه داشتن اعضا از رقابت هاي مخرب تلاش کنند. 

ناصر بیکی نقش فعالان اقتصادي در کلان اقتصاد را مهم تر از دولت دانست و گفت: ما چرا نباید دخالت تاثیر گذار در این حوزه

 
داشته باشیم. فعالان اقتصادي در قانون گذاري در این حوزه باید نقش داشته باشند چرا که در کلان اقتصاد فعال هستند. 

رییس اتاق بازرگانی اراك با اشاره به مورد غفلت واقع شدن نقش فعالان اقتصادي در حوزه قانون گذاري گفت: ما در اتاق بازرگانی در
حد بضاعت خود آمادگی کامل داریم تا هر فردي هر پیشنهادي در بخش خصوصی در کلان اقتصاد و کلان قانون گذاري داشته باشد،
از طریق تشکل ها پیگیري کنیم. من معتقدم وجود تشکل ها براي انضباط در توسعه اقتصادي اجتناب ناپذیر است، اما آنچه باقی می
ماند این است که ما تشکل ها چقدر پویا بوده و چه کارنامه اي را ارائه دهیم. ماباید به سمت کیفی کردن کارنامه ها حرکت کرده و

 
برخوردهاي علمی با مسائل داشته باشیم و هر تشکل باید کاري کارشناسی شده براي خدمت به اعضاي خود انجام دهد. 



بیکی تشکل ها را حلقه واسط براي انتقال ایده ها و نظرات اعضا و بنگاه هاي کوچک به دولت دانسته و افزود: نظر گرفتن از اعضاي هر
تشکل توسط مدیر تشکل ها و ارزیابی جهت کمک به فعالان اقتصادي و همین طور کمک زیربنایی به دولت می تواند نقش راهبردي
در توسعه اقتصاد کشور داشته باشد. در بعضی تشکل ها شاهد مشکل درون تشکلی هستیم، نباید اهداف اصلی تشکل ها تحت مسایل

 
ریز درون خانه اي قرار بگیرد، اتحاد و انسجام بین اعضا حداقل انتظار از مدیران تشکل ها است. 

وي شناسایی موانع قانونی در مسیر گسترش تجاري کسب و کار را از وظایف اصلی تشکل ها دانسته و گفت: ایجاد همبستگی و یک
پارچگی بین بنگاه ها و جلوگیري از رقابت هاي مخرب نباید مورد غفلت واقع شود. همچنین کمک به بهبود قوانین ومقررات، ارائه
خدمات مشاوره اي به اعضا و حضور موثر در مراجع تصمیم گیري دولت باید از اهداف هر تشکل باشد. ما در اتاق بازرگانی متعهد و
مصریم بر حمایت از تشکل هاي منسجم و برنامه محور و هرگز در این زمینه دچار کم کاري نخواهیم شد. ابزار ما براي اجرا و تحقق

 
اهداف، خود فعالان اقتصادي اند بنابراین در تمام مراحل ما نیازمند کمک آنان هستیم. 

حمیدرضا مهدي نیا رییس کمیسیون تشکل هاي اتاق بازرگانی در آیین افتتاح میز تشکل هاي اتاق یکی از مسوولیت هاي اصلی اتاق
بازرگانی را تاسیس و تقویت تشکل هاي اقتصادي دانسته و گفت: طبق برنامه تدوین شده اقدامات منسجمی در حال پیگیري است تا
تشکل هاي اقتصادي براي تمامی فعالیت هاي اقتصادي تاسیس شوند و همین طور تشکل هاي فعالی که در حال حاضر در استان
وجود دارند به سطح ملی ارتقا پیدا کنند.در حال حاضر اتاق بازرگانی فضاي و امکاناتی را براي فعالیت مشترك تشکل ها در اختیار

 
آنها قرار داده است. 

مهدي نیا با اشاره به فعالیت 17 تشکل در استان که هرکدام به لحاظ کیفیت در بخش هاي مختلفی قرار دارند، گفت: به عنوان مثال
انجمن عایق هاي رطوبتی دلیجان یکی از انجمن هاي فعال و تاثیرگذار در کشور است. در واقع 85 درصد تولید عایق رطوبتی کشور

 
در دلیجان انجام می گیرد، بر همین اساس در تلاش هستیم که این انجمن با محوریت استان مرکزي به تشکل ملی تبدیل شود. 

وي با بیان اینکه اتاق بازرگانی توسط کمیسیون تشکل ها کمک می کند که انجمن ها با برنامه در مسیر رو به پیشرفت حرکت کنند،
افزود: در حال حاضر 17 انجمن همچون مدیران صنایع ساوه، انجمن خدمات فنی و مهندسی، کانون زنان بازرگان، انجمن ارگانیک،
انجمن سازندگان نفت، گاز و پتروشیمی، انجمن صنفی تولیدکنندگان عایق هاي رطوبتی دلیجان، اتحادیه تولیدکنندگان و
صادرکنندگان، انجمن شرکت هاي دانش بنیان، کانون کارآفرینی استان، انجمن جوانان کارآفرین، خانه معدن، انجمن صنایع ریلی،
انجمن سازندگان تجهیزات و قطعات خودرویی، انجمن مشاوران مدیریت، انجمن پیشگامان صنعت، انجمن آلومینیوم و انجمن سنگ

 
محلات در استان مرکزي فعالند که در تلاشیم تا پایان سال به 20 انجمن افزایش یابند. 

رییس کمیسیون تشکل هاي اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزي اراك سه انجمن مدنظر را شامل انجمن فرش، انجمن پرورش
دهندگان ماهی و انجمن گل و گیاه دانست و افزود: اتاق پرچم دار تشکل هاي بخش خصوصی است، جامعه از اتاق و انجمن هاي

 
اقتصادي انتظار رونق تولید دارد و قطعا این رونق، اشتغال، انتقال تکنولوژي و شکوفایی اقتصادي را به همراه دارد. 

حامد امینی مصلح آبادي نایب رییس اتاق بازرگانی اراك، تشکل ها را بدنه اصلی اتاق عنوان کرد و گفت: وظیفه اصلی اتاق بازرگانی
حمایت از اعضاي تشکل ها است چه حمایت هاي معنوي، اقتصادي و چه تعاملی بین دستگاه ها و تا آن جا که بتواند خدمتگزار
فعالان اقتصادي هست و باید باشد،در همین جهت با تصمیم هیات رییسه اتاق قسمتی از اتاق در اختیار تشکل ها براي توسعه

 
اهدافشان قرار گرفت. 

وي با بیان این که ریشه و نهاد اتاق بازرگانی به تشکل ها وصل است گفت: این سیستم مثل یک ریشه بالا می آید و درختی که به
عنوان اتاق بازرگانی می بینیم ریشه هایش در همین تشکل ها است،ما به عنوان خدمتگذار در این جایگاه حتما به تشکل ها توجه می
کنیم چون بدون ریشه درخت ثمره اي نخواهد داد. نائب رییس اتاق بازرگانی در پایان گفت: تشکل ها اعضاي مختلف را زیرمجموعه

خود دارند که مسلما باید براي حیات و بقاي تشکل حق عضویت پرداخت کنند.



امکان بیمه شدن دستفروشان روزبازارها فراهم شود

منبع: ایلناشماره خبر:  139  |  تاریخ: 1399/10/07

عضو شوراي شهر تهرا در تذکري نسبت به فراهم شدن شرایط بیمه دستفروشان روزبازارها تاکید کرد.

عضو شوراي شهر تهرا در تذکري نسبت به فراهم شدن

 
شرایط بیمه دستفروشان روزبازارها تاکید کرد. 

به گزارش خبرنگار ایلنا، «علی اعطا» در جریان دویست و
پنجاه و نهمین جلسه شوراي شهر تهران در تذکري درباره
وضعیت دستفروشان گفت: روز گذشته جلسه اي با مدیران
شرکت ساماندهی داشتیم و مشکلات برخی نمایندگان
دستفروشان فعال در روزبازارها را شنیدیم و مسائل
مختلفی از جمله مشکلات شان با پیمانکاران و بهره

 
برداران، فقدان نمازخانه و سرویس بهداشتی و مشکلات زنان سرپرست خانوار شاغل در این بازارها مطرح شد. 

او با بیان اینکه مسئله بیمه تامین اجتماعی مهم است گفت: دولت در ایجاد اشتغال نتوانسته موفق عمل کند و شهرداري فراتر از
مسئولیت خود علاوه بر وظایف قانونی نسبت به ساماندهی روزبازارها اقدام کرده است. براساس اصل 29 قانون اساسی حق تامین
اجتماعی یک حق همگانی و وظیفه دولت است و با توجه به عدم توفیق مطلوب دولت در این حوزه خوب است که راهکارهایی در

 
جهت بیمه کردن این قشر با پیگیري شهرداري، شوراي شهر و سازمان تامین اجتماعی انجام شود. 

اعطا گفت: این تذکر را به مجموعه دستگاه هاي دولتی و مدیریت شهري می دهم که نسبت به این قشر آسیب پذیر بی توجه نباشند.

او در تذکر دیگري گفت: سال گذشته شهرداري تهران به طراحی و احداث یادمان سردار سلیمانی از طریق انتشار فراخوان بین المللی
ملزم شد. پس از گذشت یک سال به رغم پیگیري ها و تذکرات هیچگونه اتفاقی رخ نداده و باعث تعجب است که در آستانه سالگرد
شهادت سردار سلیمانی شهرداري به این موضوع رسیدگی نکرده و به شهرداري تذکر جدي می دهم که شان مصوبات شورا را لحاظ و

اجرا کند.



قالیباف: لایحه بودجه 1400 نیاز به اصلاحات اساسی دارد

منبع: ریشهشماره خبر:  140  |  تاریخ: 1399/10/07

رئیس مجلس شوراي اسلامی تاکید کرد: لایحه بودجه 1400 نیاز به اصلاحات اساسی دارد چرا که کسري تراز عملیاتی
لایحه بودجه نسبت به بودجه سال قبل 117 درصد رشد داشته است و هزینه ها 47 درصد افزایش پیدا کرده، در حالی که

درآمد ها حدود 10 درصد افزایش یافته است.

رئیس مجلس شوراي اسلامی تاکید کرد: لایحه بودجه
1400 نیاز به اصلاحات اساسی دارد چرا که کسري تراز
عملیاتی لایحه بودجه نسبت به بودجه سال قبل 117
درصد رشد داشته است و هزینه ها 47 درصد افزایش پیدا
کرده، در حالی که درآمد ها حدود 10 درصد افزایش یافته

 
است. 

پایگاه خبري ریشه: محمدباقر قالیباف در نشست علنی امروز (یکشنبه 7 دي ماه) مجلس شوراي اسلامی در نطق پیش از دستور خود،
گفت: ایام شهادت حضرت فاطمه زهرا (س) فرا رسیده است؛ ملت ایران در عزاداري هاي گذشته، ارادت قلبی خود به خاندان عصمت
و طهارت را نشان داده اند؛ در این روز ها نیز همانطور که مراجع عِظام تقلید تاکید کرده اند، لازم است اقامه عزاي حضرت فاطمه زهرا

 
با شکوه و با رعایت پروتکل ها انجام شود. 

وي ادامه داد: همانگونه که در سال هاي دفاع مقدس، رمز بسیاري از پیروزي هاي ملت ما "یا فاطمه زهرا (س) " بود، امروز نیز دست

 
به دعا برمی داریم و از ایشان، عبور از سختی هاي ناشی از همه گیري کرونا و باز شدن گره هاي معیشتی را می خواهیم. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی بیان کرد: علاوه بر این ایام عزاداري امسال، فرصت خوبی براي بزرگداشت مقام مرد میدان، عاشق واقعی
خاندان اهل بیت و خادم مخلص حضرت فاطمه زهرا (س)، شهید حاج قاسم سلیمانی است که با باور واقعی و قلبی، به گره گشا بودن

 
عنایات این خاندان، عمر خود را وقف دفاع از مقام انسانیت و تامین امنیت و رفاه و آسایش مردم کرد. 

قالیباف در بخش دیگر نطق پیش دستور خود اظهار داشت: در خصوص موضوع همه گیري کرونا لازم است گفته شود که اولویت و
تأکید اصلی ما، بر روي سلامت مردم و رفع هرچه سریع تر مشکلات و محدودیت هاست؛ هر مسیري که ما را سریع تر و مطمئن تر به
هدف رفع دغدغه هاي مردم در خصوص کرونا برساند، باید در دستور کار قرار گیرد. مردم عزیز ما مطمئن باشند که مجلس در این
موضوع با استفاده از توان کارشناسی متخصصان، براي تامین مالی تولید واکسن داخلی و یا خرید و وارد کردن واکسن، با دولت

 
همکاري لازم را خواهد کرد. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی تاکید کرد: اما مهمترین موضوع این روز ها مساله بررسی لایحه بودجه سال آینده است. بودجه
مهمترین سند حکمرانی سالانه کشور است که هم جهت گیري هاي کلان و اساسی اقتصادي در آن نمود پیدا می کند و هم در
زندگی جاري مردم تاثیر ملموس می گذارد. ما معتقدیم لایحه بودجه 1400 نیاز به اصلاحات اساسی دارد چرا که کسري تراز



عملیاتی لایحه بودجه نسبت به بودجه سال قبل 117 درصد رشد داشته است و هزینه ها 47 درصد افزایش پیدا کرده، در حالی که

 
درآمد ها حدود 10 درصد افزایش یافته است. 

وي افزود: کشور ما فرصت هایی همچون حدود 3 هزار هزار میلیارد تومان نقدینگی، اموال املاك و دارایی هاي دولتی، معادن و منابع
طبیعی بی شماري، سرمایه انسانی و دانش تخصصی بسیاري دارد. چنین کشوري می تواند حتی در همین بودجه، کسري تراز

 
عملیاتی اش را کاهش دهد. 

قالیباف اظهار داشت: وابستگی بودجه به نفت باید به حداقل و بلکه به صفر برسد و منابع نفتی نباید صرف هزینه هاي جاري کشور
شود. پیشران هایی که تولید و اشتغال را رونق می دهند باید از این منبع تامین شوند و دولت منابع پایدار ایجاد کند، منابعی که به
معیشت و به کسب و کار مردم و به تولید کشور لطمه نزند، منابعی که شکاف طبقاتی را کاهش و عدالت اجتماعی را گسترش دهد.
همانطور که رهبري معظم در جلسه اخیر شوراي عالی هماهنگی اقتصادي فرمودند این راهکار ها وجود دارد و کارشناسان آن ها را

 
پیشنهاد داده اند. امیدواریم نخبگان و صاحب نظران در این ایام، مجلس و دولت را با نظرات کارشناسی خود همراهی کنند. 

رئیس قوه مقننه کشور با بیان اینکه این سند مهمترین موضوع تبادل نظر و گفتگو میان جامعه نخبگانی کشور، دولت و مجلس است
ادامه داد: جامعه هم باید آگاه باشد که این سند چه تاثیري در زندگی آن ها می گذارد و چرا همه کارشناسان اذعان دارند که ریشه

 
همه مشکلات اقتصادي کشور در کسري بودجه و شیوه تامین و جبران این کسري بودجه است. 

وي تاکید کرد: مردم باید بدانند که شیوه نادرست جبران کسري بودجه، چگونه در زندگی آن ها موثر خواهد بود و سفره آن ها را
کوچک تر خواهد کرد و به تورم دامن می زند. باید در فرهنگ عمومی بتدریج نهادینه شود که درآمد بی کار و تلاش، چه اختلالی در
اقتصاد کشور ایجاد می کند و چگونه باعث افزایش قیمت ها و گسترش بیکاري و تورم می شود تا بتوان دولت را به سمت استفاده از

 
درآمد با کار و تلاش متقاعد کرد. 

قالیباف گفت: باید در سند بودجه کشور این راهکار ها با توافق مجلس و دولت لحاظ شود تا از تورم بیشتر، از بیکاري بیشتر، شکاف
طبقاتی بیشتر، و از فشار مضاعف بر معیشت مردم به ویژه اقشار کم درآمد جلوگیري کرد. ما نیاز به همت به جدیت و به شجاعت در
تصمیم گیري و اجرا داریم آشفتگی هاي سند مالی بودجه را باید تا حد امکان برطرف کنیم و انضباط در نظام بودجه ریزي را اولویت

 
بدانیم. 

رئیس مجلس بیان کرد: همکاران بنده در کمیسیون تلفیق بودجه تلاش خواهند کرد، لایحه بودجه سال آینده را در منابع، مصارف و
بخش انضباط مالی، به دقت بررسی کنند. صلاح اقتصاد کشور، در گرو اصلاح، تنظیم و تصویب هوشمندانه لایحه بودجه کل کشور
است. انشااالله به لطف خداي متعال و رهنمود هاي رهبر معظم انقلاب و تلاش مجدانه همکاران در مجلس شوراي اسلامی و همراهی

 
دولت محترم بتوانیم بهترین تصمیم را به نفع مردم و کشور بگیریم. 

 
منبع: خبرگزاري میزان 

انتهاي پیام



قالیباف: لایحه بودجه 1400 نیاز به اصلاحات اساسی دارد

منبع: صبا ایرانشماره خبر:  141  |  تاریخ: 1399/10/07

رئیس مجلس شوراي اسلامی تاکید کرد: لایحه بودجه 1400 نیاز به اصلاحات اساسی دارد چرا که کسري تراز عملیاتی
لایحه بودجه نسبت به بودجه سال قبل 117 درصد رشد داشته است و هزینه ها 47 درصد افزایش پیدا کرده، در حالی که

درآمد ها حدود 10 درصد افزایش یافته است.

محمدباقر قالیباف در نشست علنی امروز (یکشنبه 7 دي
ماه) مجلس شوراي اسلامی در نطق پیش از دستور خود،
گفت: ایام شهادت حضرت فاطمه زهرا (س) فرا رسیده
است؛ ملت ایران در عزاداري هاي گذشته، ارادت قلبی خود
به خاندان عصمت و طهارت را نشان داده اند؛ در این روز
ها نیز همانطور که مراجع عِظام تقلید تاکید کرده اند، لازم
است اقامه عزاي حضرت فاطمه زهرا با شکوه و با رعایت

 
پروتکل ها انجام شود. 

وي ادامه داد: همانگونه که در سال هاي دفاع مقدس، رمز بسیاري از پیروزي هاي ملت ما "یا فاطمه زهرا (س) " بود، امروز نیز دست

 
به دعا برمی داریم و از ایشان، عبور از سختی هاي ناشی از همه گیري کرونا و باز شدن گره هاي معیشتی را می خواهیم. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی بیان کرد: علاوه بر این ایام عزاداري امسال، فرصت خوبی براي بزرگداشت مقام مرد میدان، عاشق واقعی
خاندان اهل بیت و خادم مخلص حضرت فاطمه زهرا (س)، شهید حاج قاسم سلیمانی است که با باور واقعی و قلبی، به گره گشا بودن

 
عنایات این خاندان، عمر خود را وقف دفاع از مقام انسانیت و تامین امنیت و رفاه و آسایش مردم کرد. 

قالیباف در بخش دیگر نطق پیش دستور خود اظهار داشت: در خصوص موضوع همه گیري کرونا لازم است گفته شود که اولویت و
تأکید اصلی ما، بر روي سلامت مردم و رفع هرچه سریع تر مشکلات و محدودیت هاست؛ هر مسیري که ما را سریع تر و مطمئن تر به
هدف رفع دغدغه هاي مردم در خصوص کرونا برساند، باید در دستور کار قرار گیرد. مردم عزیز ما مطمئن باشند که مجلس در این
موضوع با استفاده از توان کارشناسی متخصصان، براي تامین مالی تولید واکسن داخلی و یا خرید و وارد کردن واکسن، با دولت

 
همکاري لازم را خواهد کرد. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی تاکید کرد: اما مهمترین موضوع این روز ها مساله بررسی لایحه بودجه سال آینده است. بودجه
مهمترین سند حکمرانی سالانه کشور است که هم جهت گیري هاي کلان و اساسی اقتصادي در آن نمود پیدا می کند و هم در
زندگی جاري مردم تاثیر ملموس می گذارد. ما معتقدیم لایحه بودجه 1400 نیاز به اصلاحات اساسی دارد چرا که کسري تراز
عملیاتی لایحه بودجه نسبت به بودجه سال قبل 117 درصد رشد داشته است و هزینه ها 47 درصد افزایش پیدا کرده، در حالی که

درآمد ها حدود 10 درصد افزایش یافته است. 



وي افزود: کشور ما فرصت هایی همچون حدود 3 هزار هزار میلیارد تومان نقدینگی، اموال املاك و دارایی هاي دولتی، معادن و منابع
طبیعی بی شماري، سرمایه انسانی و دانش تخصصی بسیاري دارد. چنین کشوري می تواند حتی در همین بودجه، کسري تراز

 
عملیاتی اش را کاهش دهد. 

قالیباف اظهار داشت: وابستگی بودجه به نفت باید به حداقل و بلکه به صفر برسد و منابع نفتی نباید صرف هزینه هاي جاري کشور
شود. پیشران هایی که تولید و اشتغال را رونق می دهند باید از این منبع تامین شوند و دولت منابع پایدار ایجاد کند، منابعی که به
معیشت و به کسب و کار مردم و به تولید کشور لطمه نزند، منابعی که شکاف طبقاتی را کاهش و عدالت اجتماعی را گسترش دهد.
همانطور که رهبري معظم در جلسه اخیر شوراي عالی هماهنگی اقتصادي فرمودند این راهکار ها وجود دارد و کارشناسان آن ها را

 
پیشنهاد داده اند. امیدواریم نخبگان و صاحب نظران در این ایام، مجلس و دولت را با نظرات کارشناسی خود همراهی کنند. 

رئیس قوه مقننه کشور با بیان اینکه این سند مهمترین موضوع تبادل نظر و گفتگو میان جامعه نخبگانی کشور، دولت و مجلس است
ادامه داد: جامعه هم باید آگاه باشد که این سند چه تاثیري در زندگی آن ها می گذارد و چرا همه کارشناسان اذعان دارند که ریشه

 
همه مشکلات اقتصادي کشور در کسري بودجه و شیوه تامین و جبران این کسري بودجه است. 

وي تاکید کرد: مردم باید بدانند که شیوه نادرست جبران کسري بودجه، چگونه در زندگی آن ها موثر خواهد بود و سفره آن ها را
کوچک تر خواهد کرد و به تورم دامن می زند. باید در فرهنگ عمومی بتدریج نهادینه شود که درآمد بی کار و تلاش، چه اختلالی در
اقتصاد کشور ایجاد می کند و چگونه باعث افزایش قیمت ها و گسترش بیکاري و تورم می شود تا بتوان دولت را به سمت استفاده از

 
درآمد با کار و تلاش متقاعد کرد. 

قالیباف گفت: باید در سند بودجه کشور این راهکار ها با توافق مجلس و دولت لحاظ شود تا از تورم بیشتر، از بیکاري بیشتر، شکاف
طبقاتی بیشتر، و از فشار مضاعف بر معیشت مردم به ویژه اقشار کم درآمد جلوگیري کرد. ما نیاز به همت به جدیت و به شجاعت در
تصمیم گیري و اجرا داریم آشفتگی هاي سند مالی بودجه را باید تا حد امکان برطرف کنیم و انضباط در نظام بودجه ریزي را اولویت

 
بدانیم. 

رئیس مجلس بیان کرد: همکاران بنده در کمیسیون تلفیق بودجه تلاش خواهند کرد، لایحه بودجه سال آینده را در منابع، مصارف و
بخش انضباط مالی، به دقت بررسی کنند. صلاح اقتصاد کشور، در گرو اصلاح، تنظیم و تصویب هوشمندانه لایحه بودجه کل کشور
است. انشااالله به لطف خداي متعال و رهنمود هاي رهبر معظم انقلاب و تلاش مجدانه همکاران در مجلس شوراي اسلامی و همراهی

دولت محترم بتوانیم بهترین تصمیم را به نفع مردم و کشور بگیریم.



سهم 11.1 درصدي بانوان از تعاونی هاي استان زنجان

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  142  |  تاریخ: 1399/10/07

محمدرضا یوسفی امروز در گفت وگو با خبرنگار فارس در
زنجان با اشاره به اهمیت جایگاه بانوان در فضاي کسب و
کار اظهار کرد: تعداد کل تعاونی هاي فعال استان یک هزار
و 207 عدد بوده که از این تعداد، 134 تعاونی متعلق به

 
بانوان است. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان زنجان افزود:
این موضوع نشان می دهد که 11.1 درصد از تعاونی هاي

 
استان زنجان، متعلق به بانوان است. 

 
وي تاکید کرد: اشتغال زنان موجب بالا رفتن سطح درآمد و رفـاه خانواده و افزایش نرخ مشارکت در عرصه اقتصاد می شود. 

 یوسفی اشتغال زنان را موجب بالا رفتن سطح درآمد و رفاه خانواده و افزایش نرخ مشارکت در اقتصاد دانست و ادامه داد: مشارکت

 
زنان در گروه هاي تعاونی، علاوه بر رفع نیازهاي اقتصادي موجب خودباوري و استقلال مالی زنان می شود. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان زنجان گفت: با توجه به اهمیت جایگاه زنان در اشتغال و کارآفرینی، ایجاد و تقویت تعاونی

 
هاي بانوان موجب می شود تا زنان در کنار مردان به تولید سرمایه و ارائه خدمات اجتماعی، اقتصادي و سایر فعالیت ها بپردازند. 

وي تصریح کرد: در صورتی که جامعه زنان جویاي کار با مزایاي فعالیت هاي گروهی و کار جمعی آشنا و دستگاه ها به اجراي مزایاي

 
قانون بخش تعاون ملزم شوند، جهش اقتصادي در حوزه زنان و اشتغال پایدار به وجود خواهد آمد. 

یوسفی با اشاره به نقش تاثیرگذار تعاونی ها در اقتصاد گفت: رشد اقتصادي، فقرزدایی، اشتغال مولد، یکپارچگی اجتماعی، تقویت
کارآفرینی و مدیریت، تمرکز سرمایه هاي کوچک در قالب سرمایه هاي متوسط و کلان از اهداف مهم تشکیل شرکت هاي تعاونی

 
است. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان زنجان افزود: تعاون به عنوان مردمی ترین بخش اقتصاد براي اشتغالزایی و تحقق رفاه
اجتماعی است و این بخش بستر مناسبی را براي تجمیع سرمایه هاي کم و انجام فعالیت هاي بزرگ است که باید از ظرفیت آن

 
استفاده شود. 

انتهاي پیام/73005/ق



ضرورت ورود نهادهاي نظارتی به بیمارستان هاي خصوصی البرز/ پرستاران

قربانی دور زدن قانون می شوند

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  143  |  تاریخ: 1399/10/07

 خبرگزاري فارس البرز؛ مریم آقانوري: می گوییم پرستار و
به راحتی از کنار این حرفه نه!، از کنار این عشق می گذریم؛ در حالیکه به وقت بیماري در هر جایگاه و مسؤولیتی که هستیم، به

 
عشقش، به امیدش، به کمک و مراقبتش نیاز داریم. 

عشق که نباشد مگر ایثار از جان ممکن می شود؟! می گوییم بیمارستان بدون پرستار نمی شود و در حرف هایمان  نامش را در ردیف
خط اول مقابله با کرونا می گذاریم، اما به روي نیازهایش چشم می بندیم و وقتی براي جلوگیري ازکرونا با گریه می گوید ماسک

 
بزنید، خودمان را به آن راه می زنیم و وجود بیماري را انکار می کنیم.  

چقدر خودمان را جاي پرستارها گذاشتیم؟ در شرایط کرونایی ما که طاقت زدن یک ماسک را نداریم، می توانیم 12 ساعت را در
لباس هایی یکسره و چندلایه بگذرانیم؛ در بدترین شرایط کار کنیم و عرق بریزیم و روحیه و نشاط به دیگران منتقل کنیم؟ می توانیم
مثل پرستاران بیمارستان هاي کرونایی،  در یکسال اخیر خانواده مان را نبینیم؟ می توانیم ازدیدن بچه مان، بند دلمان، یکسال صرف
نظر کنیم؟ یا مثل پرستار اهوازي با ماسک و لباس مخصوص، آن هم در حیاط و از فاصله دور، بند دلمان را ببینیم او را در آغوش
نگیریم؟ می توانیم مادر، پدر، فرزند، خواهر یا برادر باشیم؛ ولی خانواده را رها کنیم و در آغوش استرس و بطن آلودگی، از جان و دل

 
مراقب بیماران مردم باشیم و به آنها روحیه بدهیم؟ 

نه نمی توانیم! شاید حتی از ترس کرونا اگر پرستاري در همسایگی یا فامیلمان باشد از او فرار کنیم. یا به گله برخی پرستاران، شاید
راننده اسنپی باشیم که به محض آگاه شدن از شغل مسافر،  در سرماي گرگ و میش هواي صبح پاییز، وقتی عجله دارد که به

 
شیفتش برسد، او را کنار خیابان پیاده کنیم! 

این شغل انسان هاي با دلی دریایی می خواهد که گاهی با دم مسیحایی، به بیمار رو به مرگ، زندگی می بخشند. با دستِ معجزه گرِ
امید، واسطه شفا می شوند. آن ها  آدم هایی عجیب از کره اي دیگر نیستند؛ شاید آدم هایی عادي مثل هر یک از ما که زندگیشان پر

 
از فراز و نشیب است؛ اما انتخاب کردند که در بدترین شرایط، کمک حال انسان ها باشند. 



 
 

 
  

با توجه به دغدغه هاي مقام معظم رهبري در رابطه با مشکلات پرستاران کمی به دغدغه این سپیدپوشان جبهه جهاد مقابله با کرونا
بپرداریم. ببینیم چقدر این قشر مورد حمایت قانون قرار گرفته و چقدر به مشکلاتشان پرداخته شده و چقدر بی توجه از کنار گفته

 
هایشان رد شدیم و به شعارهایمان اکتفا کردیم؟ 

اینکه قانون شرایط سختی کار و میزان آسیب روحی و جسمی پرستاران را در نظر گرفته یا خیر، نیاز به بررسی دیگري دارد اما برخی

 
ایرادات قانونی موجب شده مشکلاتی براي پرستاران ایجاد شود. 

 
استخدام پرستاران  بازنشسته در کمین پرستاران شاغل 

 طبق ماده 5 قانون مدیریت خدمات کشوري و کلیه دستگاه هایی که به نحوي از بودجه عمومی کشور استفاده می کنند به کارگیري
افراد بازنشسته یا بازخرید شده در دستگاه هاي اجرایی ممنوع است . همچنین طبق تبصره 2 این قانون، دستگاه هاي مشمول، در
صورت لزوم می توانند از خدمات بازنشستگان متخصص با مدرك تحصیلی کارشناسی و بالاتر به صورت پاره وقت و ساعتی استفاده
کنند. حداکثر ساعات مجاز براي استفاده از بازنشستگان، یک سوم ساعات اداري کارمندان رسمی است وحق الزحمه این افراد

 
متناسب با ساعات کاري آن ها، حداکثر معادل یک سوم کارمندان رسمی همان شغل تعیین و پرداخت می شود.   

این قانون در سطح بازنشستگان تامین اجتماعی و خدمات درمانی در دستگاه هاي دولتی اجرا شد. اما در خصوص اینکه بازنشستگان
خدمات درمانی می توانند در بخش خصوصی فعالیت شغلی داشته باشند منعی وجود ندارد و همین امر موجب شده است که هیچ یک

 
از موارد تبصره 2 این قانون در بیمارستان هاي خصوصی استان البرز اجرایی نشود. 

بر اساس تصریح قانون منع به کارگیري بازنشستگان،  اشتغال بازنشستگان در سیستم هاي خصوصی امکان پذیر هست بشرطی که

 
حق بیمه آن ها پرداخت شود و یا حقوق بازنشستگان از طریق صندوق بازنشستگان کشوري پرداخت نشود 

 
  

با توجه به اینکه اغلب بیمارستان هاي استان البرز خصوصی است و همین امر موجب شده است بخش قابل توجهی از این بیمارستان
ها از پرستاران  بازنشسته در سطوح بالاي مدیریتی استفاده کنند و سایر پرستاران با سوابق بالاي 10 سال و 15 سال همچنان امنیت

 
لازم شغلی را نداشته باشند و امکان رشد و ارتقاي شغلی براي آن ها فراهم نباشد. 



از سویی اشتغال بازنشستگان در بیمارستان هاي خصوصی استان در پست هاي بالاي سازمانی، موجب اتلاف بیت المال و سرمایه
دولت در خصوص پرداخت حقوق بازنشستگی می شود؛ در حالیکه این افراد حقوق بالاي اشتغال را نیز دریافت می کنند. از سوي
دیگر اشغال پست سازمانی توسط افراد بازنشسته، نه تنها فرصت ارتقاء شغلی را از پرستاران باتجربه سلب کرده، موجب شده ضربه
مهلکی بر پیکره اشتغال پرستاران بیکار وارد شود و بر اساس آمارهاي غیر رسمی جمعیتی حدود 900 پرستار بیکار در استان وجود

 
دارد که با وضعیت موجود، امیدي به اشتغال ندارند. 

بر اساس تصریح قانون منع به کارگیري بازنشستگان،  اشتغال بازنشستگان در سیستم هاي خصوصی امکان پذیر هست بشرطی که
حق بیمه آن ها پرداخت شود و یا حقوق بازنشستگان از طریق صندوق بازنشستگان کشوري پرداخت نشود اما در بیمارستان هاي
خصوصی استان البرز تعداد قابل توجهی پرستار بازنشسته هم حقوق بازنشستگی دریافت می کنند و هم به عنوان شغل دوم حقوق

 
کامل دریافت می کنند و حق بیمه اي هم به سازمان تامین اجتماعی از طرف بیمارستان پرداخت نمی شود.  

اما مشکلات به حوزه قوانین ختم نمی شود. شاید اگر از کمبود ماسک، کمبود نیرو، شیفت هاي طولانی و فشار روانی کرونا بر سربازان
سپیدپوش بیمارستان هاي دولتی البرز بگذریم.  پرستاران چند بیمارستان خصوصی استان، سواي همه دغدغه هاي روزمره شان،

 
نگرانی اخراج شدن در سال پایانی فعالیتشان را هم دارند. 

 
اخراج در کمین است؛ گله و شکایت هایمان به جایی نمیرسد! 

خانم پرستاري می گوید: مترون یکی از بیمارستان ها که در سال هاي گذشته در چند بیمارستان خصوصی البرز کار کرده و در هر
بیمارستانی مشغول شده اقدام به برخی فعالیت هاي مسئله دار داشته با کوچکترین بهانه اي اقدام به اخراج پرستاران می کند و صدها

 
پرستار از این فرد شاکی هستند و متاسفانه با ارتباطاتی که دارد، گله و شکایت ما از ایشان به جایی نمی رسد. 

 
پرستار در سال آخر فعالیتش اخراج می شود! 

پرستار دیگري می گوید: یک بی اخلاقی در بیمارستان هاي استان به ویژه در دو بیمارستان خصوصی استان باب شده که پرستاران با
سابقه 17- 18 ساله که نزدیک به بازنشستگی هستند به کوچکترین بهانه ها اخراج می شوند که این امر علاوه بر صدمات روحی، 
پیامدهاي اقتصادي بدي بر زندگی پرستاران دارد. چرا که در سال هاي نزدیک به بازنشستگی علاوه بر اینکه از ارتقاء شغلی و افزایش
پایه حقوق بازنشستگی محروم می شوند، مجبورند با کمترین مبلغ حقوق، حدود 2 میلیون تومان، سال هاي آخر فعالیت شغلیشان را
در بیمارستان هاي شهرهاي همجوار مثل  تهران یا قزوین و حتی زنجان بگذرانند و مشکلات آن را به جان بخرند و بجاي امنیت

 
شغلی، ناامنی شغلی را تجربه کنند. 

 اشتغال بازنشستگان در بیمارستان هاي خصوصی استان در پست هاي بالاي سازمانی، موجب اتلاف بیت المال و سرمایه دولت در

 
خصوص پرداخت حقوق بازنشستگی می شود 

 
  

پرستار دیگري در این خصوص می گوید: در این شغل برخی حساسیت ها وجود دارد. براي پرستاران اورژانس یا اتاق عمل، گاهی چند
ثانیه می تواند منجر به زندگی یا مرگ یک انسان شود و حضور پرستاران با تجربه در این بخش ها ضروري است. در حالیکه دربرخی



بیمارستان هاي خصوصی البرز به این امر توجه نمی شود و پرستاران با تجربه و نزدیک به بازنشستگی به هر بهانه اي اخراج می شوند
تا هزینه هاي بازنشستگی بر عهده بخش خصوصی نباشد و فارغ التحصیلان پرستاري که هنوز تجربه لازم را ندارند اغلب بدون قرارداد
شغلی و با کمترین مبلغ حقوق بکارگیري می شوند که آسیب این نوع مدیریت منفعت طلبانه مستقیما بر سلامت مردم می گذارد و

 
در نتیجه میزان شکایت بیماران از این بیمارستان ها نیز افزایش داشته است. 

شاید بتوان اوج این حواشی و مشکلات را در بیمارستان کسري جستجو کرد که بخش قابل توجهی از از پرسنل آن از پرستاران

 
بازنشسته هستند و حواشی زیادي حول فعالیت آن ها وجود دارد. 

با توجه به اینکه نظام سلامت تاثیر بسیار مهمی در زندگی مردم دارد و بخش قابل توجهی از مراکز درمانی کشور هم با مشارکت
بخش خصوصی در حال ارائه خدمات است به نظر می رسد یک بازنگري در قوانین مربوط به فعالیت پرستاران و  سایر کادر درمان در
این مراکز لازم است. همچنین رسیدگی به تخلفات بیمه اي پرستاران بازنشسته شاغل در بخش خصوصی مستلزم ورود نهادهاي

 
نظارتی و بازرسی استان است.  

 
خبرگزاري فارس در روزهاي آتی گزارش هایی را در رابطه با این تخلفات منتشر خواهد کرد. 

انتهاي پیام/ب/ي



مسدود شدن ''دسترسی به پایان نامه ها و رساله هاي علمی'' خلاف قانون است

منبع: تسنیمشماره خبر:  144  |  تاریخ: 1399/10/07

نماینده مردم تهران در مجلس در نامه اي به وزیر علوم نسبت به مسدود شدن دسترسی جامعه علمی کشور به پایان نامه ها
و رساله هاي علمی در پایگاه مطالعات علمی ایران انتقاد و تاکید کرد که این موضوع با قانون انتشار و دسترسی آزاد به

اطلاعات مغایرت دارد.

نماینده مردم تهران در مجلس در نامه اي به وزیر علوم
نسبت به مسدود شدن دسترسی جامعه علمی کشور به
پایان نامه ها و رساله هاي علمی در پایگاه مطالعات علمی
ایران انتقاد و تاکید کرد که این موضوع با قانون انتشار و
دسترسی آزاد به اطلاعات مغایرت دارد. - اخبار اجتماعی -
به گزارش گروه اجتماعی خبرگزاري تسنیم؛ مجتبی توانگر،
نماینده مردم تهران در مجلس شوراي اسلامی در نامه اي
به وزیر علوم نسبت به مسدود شدن دسترسی جامعه علمی
کشور به پایان نامه ها و رساله هاي علمی در پایگاه

 
مطالعات علمی ایران انتقاد کرد و تاکید کرد که این موضوع با "قانون انتشار و دسترسی آزاد به اطلاعات" مغایرت دارد. 

 
در نامه توانگر خطاب به وزیر علوم آمده است: 

 
"جناب آقاي دکتر غلام 

 
وزیر محترم علوم، تحقیقات و فناوري 

 
با سلام و احترام؛ 

با عنایت به مسدود نمودن دسترسی جامعه علمی کشور به تمامی متون، پایان نامه ها و رساله ها در پایگاه مطالعات علمی ایران
(گنج) از اول دي ماه سال جاري به استناد ماده(8) آیین نامه اجرایی قانون پیشگیري و مقابله با تقلب در تهیه آثار علمی و با توجه به
اصل(76) قانون اساسی جمهوري اسلامی ایران مبنی بر حق تحقیق و تفحص مجلس شوراي اسلامی در تمام امور کشور، بدین وسیله

 
نکات زیر را متذکر می شوم: 

مسدود نمودن دسترسی به داده هاي علمی در کشور با حق دسترسی آزاد به اطلاعات و مفاد قانون انتشار و دسترسی آزاد به اطلاعات

 
مصوب 1388 مجلس شوراي اسلامی و آیین نامه اجرایی مربوط به آن مصوب 1393 هیئت وزیران در تناقض آشکار است. 

در قانون یاد شده موسسات مشمول قانون را مکلف به ارایه دسترسی اطلاعات به کاربران نموده اند مگر اینکه اطلاعات وفق قانون
مجازات انتشار و افشاي اسناد محرمانه و سري دولتی مصوب 1353 و آیین نامه اجرایی آن مصوب 1354 طبقهبندي شده باشد که



 
در این صورت فاقد امکان انتشار است. 

بنابراین ماده(8) آیین نامه اجرایی قانون پیشگیري و مقابله با تقلب در تهیه آثار علمی که موسسه را مکلف نموده متن کامل پایان
نامه هاي فاقد طبقه بندي را حداکثر پنج سال پس از تاریخ دفاع منتشر کند، در تعارض آشکار با مفاد قانون انتشار و دسترسی آزاد به

 
اطلاعات مصوب 1388 مجلس شوراي اسلامی و نیازمند بازبینی و اصلاح است. 

از سوي دیگر با توجه به این نکته که بخش عمده اي از متون، پایان نامه ها و رساله هاي علمی تهیه شده در کشور با بودجه عمومی
نگاشته شده اند، به همین خاطر با حفظ جایگاه مالکیت معنوي اثر، مالکیت مادي آن متعلق به عموم جامعه است و باید در دسترس

 
همگانی قرارگیرد. 

بی تردید رشد علمی در هرکشوري، به واسطه به اشتراك گذاري دانش محقق می شود. اگر هدف از انسداد دسترسی به داده هاي
علمی در کشور، پیشگیري و مقابله با تقلب در تهیه آثار علمی است؛ خاطرنشان می نمایم که راه هاي فنی مانند راه اندازي و ایجاد
سامانه هاي مشابهت یابی (همانندجو) در متون علمی، جهت مبارزه با تقلب وجود دارد؛ سازوکاري که در آن، سامانه تحت شبکه(وب)
با دریافت متن از کاربر و مقایسه خودکار آن با متن ارائه شده، نوشته هاي همانند را بازیابی و میزان همانندي و منبع اطلاعات همانند
را نمایش می دهد. بنابراین و با عنایت به موارد فوق الذکر، اجراي سیاست هاي مبتنی بر رشد اخلاق علم و پژوهش در کشور،
دسترسی آزاد به متون علمی و تقویت ابزارهاي فنی جهت مبارزه با تقلب در تهیه آثار علمی به طور قطع و یقین به مراتب از اعمال

 
سیاست هاي محدود و مسدود کننده دسترسی به متون علمی اثر بخشی بیشتري به همراه خواهد داشت. 

 
ضمنا در صورت عدم توجه به اجراي مرقانون از سوي آن وزارتخانه، اینجانب موضوع را از طریق سوال در مجلس پیگیر خواهم بود. 

پیشنهاد می گردد قبل از طرح موضوع در مجلس و پیش از ابطال ماده(8) آیین نامه اجرایی قانون پیشگیري و مقابله با تقلب در تهیه
آثار علمی توسط دیوان عدالت اداري، وزیر محترم علوم، ضمن توقف این تصمیم، در مکاتبه اي با هیئت محترم وزیران، پیشنهاد

 
اصلاح ماده(8) آیین نامه اجرایی فوق الذکر را درخواست نمایند. 

 
به گزارش تسنیم؛ در اطلاعیه جدید "ایرانداك" پژوهشگاه علوم و فناوري اطلاعات ایران آمده است: 

به آگاهی جامعه علمی کشور می رساند که دسترسی آزاد و رایگان به تمام متن پایان نامه ها و رساله ها (پارسا) در پایگاه اطلاعات
علمی ایران (گنج)، بر پایه فصل سوم «آیین نامه ثبت و اشاعه پیشنهادها، پایان نامه ها و رساله هاي تحصیلات تکمیلی و صیانت از
حقوق پدیدآوران در آنها» مصوب ششم آذر 1395 وزارت علوم، تحقیقات، و فناوري؛ با پرچم داري دانشگاه ها و پژوهشگاه هاي این
وزارت آغاز شد. بر پایه این آیین نامه؛ اطلاعات کتاب شناختی، چکیده و 20 برگ نخست هر پارسا؛ بی درنگ پس از ثبت در ایرانداك
در دسترس گذارده می شوند. در همین چارچوب، دسترسی آزاد و رایگان به تمام متن پایان نامه هاي کارشناسی ارشد پس از 18 ماه
و رساله هاي دکتري پس از 30 ماه از زمان دفاع، براي همگان در گنج فراهم شد. ایرانداك براي پیروي از آیین نامه یاد شده، از دي
سال 1395 تا دي سال 1399، دسترسی رایگان به تمام متن 394.551 پایان نامه کارشناسی ارشد و 40.535 رساله دکتري را در

 
پایگاه اطلاعات علمی ایران (گنج) فراهم کرد که در این دوره، بیش از 285 هزار کاربر، نزدیک به چهار میلیون دانلود داشتند. 

اکنون و بنا بر گزارش یکی از دستگاه هاي نظارتی، به استناد ماده هشت «آیین نامه اجرایی قانون پیشگیري و مقابله با تقلب در تهیه
آثار علمی»، مصوب 25 آذر 1398 هیئت گرامی وزیران، ایرانداك نمی تواند تمام متن پارسا را اشاعه دهد و «مؤسسه مکلف است

 
متن کامل پایان نامه هاي فاقد طبقه بندي را حداکثر پنج سال پس از تاریخ دفاع منتشر کند». 



گفتنی است که ایرانداك هوادار دسترسی آزاد و رایگان به تمام متن پایان نامه ها و رساله ها در گنج است و بنیادهاي این دیدگاه را
در «چرا تمام متن پایان نامه ها و رساله ها (پارسا) در گنج و رایگان اشاعه یابد؟» آورده است. با این همه، ایرانداك خود را پاي بند
قوانین و مقررات و تفسیر و حکم نهادهاي مسئول می داند و بر همین پایه نیز دسترسی به تمام متن پارساها را از یکم دي پایان داده
است. ایرانداك امیدوار است که با همکاري و پشتیبانی هیئت گرامی وزیران؛ وزارت علوم، تحقیقات، و فناوري و همچنین جامعه علمی
کشور؛ دسترسی به تمام متن پارساها مانند گذشته براي همگان فراهم و دستاوردهاي آن براي پیشبرد علم و پژوهش، بیش از پیش
آشکار شود. ایرانداك خدمت به جامعه علمی کشور را مایه سربلندي خود می داند و پیشاپیش از همراهی و شکیبایی آن ها

 
سپاسگزاري می کند و براي همگان آرزوي کامیابی و تندرستی دارد. 

 
جدیدترین خبرها و تحلیل هاي ایران و جهان را در کانال اینستاگرامی تسنیم بخوانید. (کلیک کنید) 

 
جدیدترین خبرها و تحلیل هاي ایران و جهان را در کانال تلگرامی تسنیم بخوانید. (کلیک کنید) 

 
فضاهاي آموزشی دانشگاه آزاد را به اشتغال دانش بنیان مردم اختصاص دادیم 

اختصاص 1835 میلیارد تومان از منابع صندوق توسعه ملی به شرکت هاي دانش بنیان



توافق ایران با اروپا براي توسعه کشت گیاهان دارویی

منبع: تسنیمشماره خبر:  145  |  تاریخ: 1399/10/07

گروه استان ها ـ مجري طرح گیاهان دارویی وزارت جهاد کشاورزي از توافق ایران با اروپا براي توسعه کشت کیاهان دارویی
خبر داد و گفت: رویکرد اصلی وزارت در تولید گیاهان دارویی، تولید با کیفیت و ارگانیک محصول است.

گروه استان ها ـ مجري طرح گیاهان دارویی وزارت جهاد
کشاورزي از توافق ایران با اروپا براي توسعه کشت کیاهان
دارویی خبر داد و گفت: رویکرد اصلی وزارت در تولید
گیاهان دارویی، تولید با کیفیت و ارگانیک محصول است. -

 
اخبار استانها - 

حسین زینعلی در گفت وگو با خبرنگار تسنیم در اهواز
اظهار داشت: یکی از اولویت هاي وزارت جهادکشاورزي
توسعه کشت گیاهان دارویی است. خوزستان از استان هاي
پر ظرفیت در این زمینه است و پارسال در این استان 2

 
هزار و 200 هکتار زیر کشت گیاهان دارویی بود. 

وي با اشاره به لزوم افزایش عملکرد گیاهان دارویی افزود: در مقوله گیاهان دارویی نیاز به ارتقا سطح آموزش داریم و مطابق قانون

 
متولی آموزش حوزه گیاهان دارویی اصناف مربوط هستند. 

مجري طرح گیاهان دارویی وزارت جهاد کشاورزي گفت: گیاهان دارویی علاوه بر خاصیت دارویی، در اقتصاد کشور و ایجاد اشتغال نیز

 
می تواند موثر باشد و براي همین با ایجاد بستر زمینه حضور و اشتغال زنان را نیز در این صنعت فراهم کردیم. 

وي درباره راهکار حل بازار فروش براي گیاهان دارویی گفت: زمینه صادرات گیاهان دارویی فراهم است و هیچ محدودیتی در این
زمینه نداریم. براي توسعه کشت گیاهان دارویی در خوزستان دنبال نیازسنجی کشوري و بین المللی هستیم تا بتوانیم در این عرصه

 
سرمایه گذاري صورت گیرد. 

این مقام مسئول به مسئله کیفیت گیاهان دارویی در کشور اشاره و بیان داشت: رویکرد اصلی وزارت در تولید گیاهان دارویی، تولید با

 
کیفیت و ارگانیک محصول است. 

 
داروي گیاهی یا گیاه دارویی؛ کدام یک در فاز خفیف بیماري کرونا توصیه می شود؟ + فیلم 

 
400 میلیون دلار گیاه دارویی صادر شد/ قابلیت صادرات 1 میلیارد دلاري 

 
391 گونه گیاه دارویی در چهارمحال و بختیاري کشت می شود 

 
مشاور وزیر جهاد کشاورزي اظهار داشت: براي توسعه گیاهان دارویی با اروپا توافق شده تا از نیروي فنی در این حوزه استفاده شود. 



به گزارش تسنیم؛ استان خوزستان با داشتن چهار اقلیم مختلف آب و هوایی ، داراي بیش از 50 گونه دارویی با ارزش صادراتی و بیش
از 30 گونه مهم قابل کشت و توسعه است . شهرستان هاي دزفول، شوش، ایذه، باغملک،کارون، شوشتر و بهبهان مهمترین تولید

کننده گیاهان دارویی در خوزستان هستند .



سیاستمدار ایرانی 8 زن گرفت + عکس

منبع: صبج زاگرسشماره خبر:  146  |  تاریخ: 1399/10/07

یکی از چهره هاي مرموز تاریخ ایران که در صحنه سیاسی این دوران نقش و حضور محسوسی داشته 8 زن گرفت.

 
 

به گزارش پایگاه تحلیل و اطلاع رسانی صبح زاگرس عبدالحسین میرزا فرمانفرما داراي شخصیت منحصر به فردي بود. او در مجموع 8
بار ازدواج کرد و صاحب 36 فرزند شد که برخی فامیلی «فرمانفرمائیان» را برگزیدند و برخی دیگر به شهرت «فیروز» شناخته می
شوند و برخی هم در عرصه سیاست دستی داشته اند. از آن جمله مریم فیروز، بنیانگذار سازمان زنان حزب توده و همسر نورالدین
کیانوري رهبر این حزب بود. خواهرزاده او محمد مصدق، نخست وزیر دولت ملی نیز یکی از مشهورترین سیاستمداران تاریخ ایران
است. فرزندان شاهزاده فرمانفرما نیز که بعد ها خاندان بزرگ فرمانفرمائیان را تشکیل دادند، مناصب و مشاغل مختلفی را دوره پهلوي
اشتغال کردند و به این طریق به نفوذ خود در تشکیلات سیاسی و حکومتی ادامه دادند. به اعتراف منابع انگلسی این خاندان از
«جذاب ترین و جالب توجه ترین دوستان ایرانی» انگلیسی ها به شمار می آمدند و از این جهت هم مورد توجه مخالفان و کارشناسان

 
وزارت خارجه بریتانیا قرار داشتند. 

 
 

عبد الحسین میرزا فرمانفرما نفر اول سمت راست تصویر



شهرك صنعتی جوکار ملایر قطب فروسیلیس ایران

منبع: روزنامه سپهر غربشماره خبر:  147  |  تاریخ: 1399/10/07

مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی استان همدان خبر داد: شهرك صنعتی جوکار ملایر قطب فروسیلیس ایران سپهرغرب:
ایجاد زیرساخت ها در این شهرك نیازمند آینده نگري>

 
مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی استان همدان خبر داد: 

 
شهرك صنعتی جوکار ملایر قطب فروسیلیس ایران سپهرغرب: ایجاد زیرساخت ها در این شهرك نیازمند آینده نگري 

 
 

 
سپهرغرب، گروه - طاهره ترابی مهوش : 

استقرار سه واحد صنعتی بزرگ در عرصه تولید فروسیلیس و فروآلیاژ و برنامه ریزي براي استقرار هفت واحد بزرگ دیگر در این

 
عرصه، شهرك صنعتی جوکار را به قطب فروسیلیس و فروآلیاژ کشور بدل کرده است. 

ملایر با برخورداري از حدود 71 درصد از معادن سیلیس استان همدان و استخراج سالانه بیش از 400 هزار تُن سیلیس از معادن
خود، طی سال هاي اخیر توانسته است در فضاي صنایع مرتبط با حوزه معادن نقش مؤثري را ایفا کند؛ به طوري که در بهمن ماه
سال 97 کیوان گردان، مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی استان همدان خبر از تبدیل شدن شهرك صنعتی جوکار به شهرك
فروآلیاژهاي ایران داد و گفت: براي نخستین بار در ایران آرزوي دیرینه بخش صنعت استان محقق می شود و دیگر فرآوري مواد

 
معدنی استان خام فروشی نمی شود. 

بر این اساس پس از گذشت دو سال از وعده، بر آن شدیم تا درخصوص میزان تحقق آن با محمدرضا بادامی، مدیرعامل شرکت

 
شهرك هاي صنعتی استان همدان گفت وگویی را ترتیب دهیم که در ادامه می خوانید: 

مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی استان همدان با بیان اینکه شهرك صنعتی جوکار داراي مساحت 90 هکتاري است، گفت:
درخصوص جایگاه این شهرك همین بس که به عنوان سومین شهرك در کل کشور داراي واحدهاي فعال در عرصه صنایع فروسیلیس



 
است. 

محمدرضا بادامی با تأکید بر اینکه تا پیش از استقرار نخستین واحد فروسیلیس در شهرك جوکار تنها در سطح کشور دو واحد

 
فروسیلیس دایر بود، اظهار کرد: متأسفانه این دو واحد نیز تمامی امکانات ماشین آلات خود را از خارج کشور تأمین کرده اند. 

وي با اشاره به آنکه یکی از این واحدها در شهرستان ازنا لرستان و دیگري در استان سمنان فعالیت داشتند، تصریح کرد: بر این اساس

 
عمده فروسیلیس مورد نیاز کشور از طریق واردات تأمین می شد. 

 
بخشی از صنعت فروسلیس در واحدهاي صنعتی جوکار بومی سازي شده مستقر شدند 

بادامی با بیان اینکه پس از سال ها توانستیم با پیگیري هاي به عمل آمده و نیز همراهی سرمایه گذار بخش خصوصی نخستین واحد
فروسیلیس را در این شهرك (جوکار) دایر کنیم، عنوان کرد: نکته اصلی این است که در استقرار این واحد بخشی از صنعت به صورت

 
بومی سازي شده و از طریق دانش داخلی برنامه ریزي و مستقر شد. 

وي با اشاره به اینکه خوشبختانه پس از رسیدن کارخانه (فروسیلس غرب) به مرحله تولید دیگر واحد فروسیلیس با عنوان فروسیلیس
آذرخش نیز در شهرك جوکار مستقر شد، تصریح کرد: جالب تر اینکه هم زمان با فعال شدن دو کارخانه واحد صنعتی فروسیلیس

 
غرب در اقدامی جهت رونق و جهش تولید نسبت به اجراي طرح توسعه اي وارد عمل شد. 

مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی استان همدان با اشاره به آنکه با این اقدام میزان تولید محصول کارخانه فروسیلیس غرب به دو

 
برابر افزایش یافت، اظهار کرد: متعاقباً کارخانه آذرخش نیز نسبت به اجراي طرح توسعه و افزایش تولید اقدام کرد. 

وي با تأکید بر اینکه کارخانه سوم فروسیلیس نیز در شهرك جوکار در مرحله احداث قرار دارد، اذعان کرد: طبق پیش بینی ها انتظار

 
می رود این واحد صنعتی نیز تا پایان سال به مرحله تولید و بهره برداري برسد. 

بادامی با اشاره به اینکه به دو واحد جدید نیز که قرار است در تولید فروسیلیکومنگنز و شمش منیزیوم ورود داشته باشند مجوزهاي

 
لازم واگذار شده، ابراز کرد: عملیات عمرانی ساخت این واحد ها نیز آغاز شده است. 

مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی استان همدان با تأکید بر اینکه عمده اراضی این شهرك به سرمایه گذار و نیز متقاضیان فعال
در عرصه هاي صنعتی واگذار شده است ، گفت: مشکل تأمین آب این شهرك براي واحدهاي جدید نیز از طریق رایزنی با شرکت آب و

 
فاضلاب و در پی آن حفر چاه و لوله کشی به داخل شهرك، درحال مرتفع شدن است. 

بادامی با اشاره به اینکه مشکل تأمین برق شهرك نیز از طریق تعاملی که با شرکت برق باختر داشتیم حل شد، عنوان کرد: بر این

 
اساس براي وارد شدن واحدهاي جدید به مدار تولید در این شهرك به لحاظ زیرساختی مشکلی نخواهیم داشت. 

وي با بیان اینکه درواقع شهرك جوکار همدان درحال تبدیل شدن به قطب فروآلیاژ کشور است، تأکید کرد: گرچه درحال حاضر تنها
سه واحد صنعتی در این شهرك به مرحله تولید رسیده اند، اما از آنجایی که وسعت تولید و اشتغال این واحدها بالا است، شاید بتوان
گفت هرکدام از آن ها یک شهرك هستند و نمی توان استقرار این واحدها را مشابه دیگر واحدهاي تولیدي کوچک و متوسط دانست؛

 
زیرا به طور متوسط هرکدام براي 300 نفر اشتغال ایجاد کرده اند. 



مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی با تأکید بر اینکه بنا به مساحت شهرك طبق پیش بینی ها قرار است تعداد واحدهاي
تولیدکننده فروسیلیس و فروآلیاژها به 10 واحد برسد، اذعان کرد: دیگر واحدهاي کوچک پیش بینی شده که چیزي حدود 40 واحد
صنعتی را شامل می شوند نیز در عرصه واحدهاي پایین دستی (همچون واحدهاي تولیدکننده پودر میکرونیزه) این صنعت در شهرك

 
جوکار دایر خواهد شدند. 

مع الوصف؛ با توجه به آنچه گفته شد، خوشبختانه استقرار واحدهاي صنعتی بزرگ در شهرك صنعتی جوکار که به زعم مدیرعامل
شرکت شهرك ها هرکدام به مثابه یک شهرك صنعتی تولید و اشتغال در پی داشته اند، نویدبخش جهش تولید و درعین حال تحقق
وعده داده شده از سوي مدیران استانی مبنی بر تبدیل این شهرك به قطب فروآلیاژ و فرو سیلیس است؛ اما نکته این است که تلاش
براي فراهم کردن زیرساخت هاي مورد نیاز همچون آب و برق با توجه به گسترش روزافزون تعداد صنایع در این شهرك، نیازمند
آینده نگري است، به طوري که انتظار می رود براي 10 واحد صنعتی بزرگ و درعین حال 40 واحد صنعتی کوچک و متوسط پیش
بینی شده زیرساخت مورد نیاز در کوتاه ترین زمان ممکن تأمین شود و شرایط به گونه اي پیش نرود که هربار با افزوده شدن تعداد
واحدها بازهم نیازمند تأمین بخشی از زیرساخت ها باشیم، زیرا شرایط این چنینی یقیناً دلسردي را براي سرمایه گذاران به دنبال

 
خواهد داشت. 

 طاهره ترابی مهوش



سخنان قالیباف درباره بودجه 1400، تامین واکسن کرونا و...

منبع: روزنامه نیم نگاهشماره خبر:  148  |  تاریخ: 1399/10/07

رئیس مجلس شوراي اسلامی تاکید کرد: نیاز به همت،
جدیت و شجاعت در تصمیم گیري و اجرا داریم؛ آشفتگی
هاي سند مالی بودجه را باید تا حد امکان برطرف کنیم و
انضباط در نظام بودجه ریزي را اولویت بدانیم. محمدباقر
قالیباف رئیس مجلس شوراي اسلامی در جلسه علنی امروز
(یکشنبه 7 دي ماه) مجلس شوراي اسلامی در نطق پیش
از دستور خود، گفت: ایام شهادت حضرت فاطمه زهرا (س)
فرا رسیده است؛ ملت ایران در عزاداري هاي گذشته، ارادت
قلبی خود به خاندان عصمت و طهارت را نشان داده اند؛ در
این روزها نیز همانطور که مراجع عِظام تقلید تاکید کرده

 
اند، لازم است اقامه عزاي حضرت فاطمه زهرا با شکوه و با رعایت پروتکل ها انجام شود. 

وي ادامه داد: همانگونه که در سال هاي دفاع مقدس، رمز بسیاري از پیروزي هاي ملت ما ""یا فاطمه زهرا (س)"" بود، امروز نیز

 
دست به دعا برمی داریم و از ایشان، عبور از سختی هاي ناشی از همه گیري کرونا و باز شدن گره هاي معیشتی را می خواهیم. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی بیان کرد: علاوه بر این ایام عزاداري امسال، فرصت خوبی براي بزرگداشت مقام مرد میدان، عاشق واقعی
خاندان اهل بیت و خادم مخلص حضرت فاطمه زهرا(س)، شهید حاج قاسم سلیمانی است که با باور واقعی و قلبی به گره گشا بودن

 
عنایات این خاندان، عمر خود را وقف دفاع از مقام انسانیت و تامین امنیت و رفاه و آسایش مردم کرد. 

قالیباف در بخش دیگر نطق پیش دستور خود اظهار داشت: در خصوص موضوع همه گیري کرونا لازم است گفته شود که اولویت و
تأکید اصلی ما، بر روي سلامت مردم و رفع هرچه سریع تر مشکلات و محدودیت هاست؛ هر مسیري که ما را سریع تر و مطمئن تر به
هدف رفع دغدغه هاي مردم در خصوص کرونا برساند، باید در دستور کار قرار گیرد. مردم عزیز ما مطمئن باشند که مجلس در این
موضوع با استفاده از توان کارشناسی متخصصان، براي تامین مالی تولید واکسن داخلی و یا خرید و وارد کردن واکسن، با دولت

 
همکاري لازم را خواهد کرد. 

رئیس دستگاه قانون گذاري کشور تاکید کرد: اما مهمترین موضوع این روزها مساله بررسی لایحه بودجه سال آینده است. بودجه
مهمترین سند حکمرانی سالانه کشور است که هم جهت گیري هاي کلان و اساسی اقتصادي در آن نمود پیدا می کند و هم در
زندگی جاري مردم تاثیر ملموس می گذارد. ما معتقدیم لایحه بودجه 1400 نیاز به اصلاحات اساسی دارد چرا که کسري تراز
عملیاتی لایحه بودجه نسبت به بودجه سال قبل 117 درصد رشد داشته است و هزینه ها 47 درصد افزایش پیدا کرده، در حالی که

 
درآمدها حدود 10 درصد افزایش یافته است. 



وي بیان کرد: کشور ما فرصت هایی همچون حدود 3 هزار هزار میلیارد تومان نقدینگی، اموال املاك و دارایی هاي دولتی، معادن و
منابع طبیعی بی شماري، سرمایه انسانی و دانش تخصصی بسیاري دارد. چنین کشوري می تواند حتی در همین بودجه، کسري تراز

 
عملیاتی اش را کاهش دهد. 

قالیباف اظهار داشت: وابستگی بودجه به نفت باید به حداقل و بلکه به صفر برسد و منابع نفتی نباید صرف هزینه هاي جاري کشور
شود. پیشران هایی که تولید و اشتغال را رونق می دهند باید از این منبع تامین شوند و دولت منابع پایدار ایجاد کند، منابعی که به
معیشت و به کسب و کار مردم و به تولید کشور لطمه نزند، منابعی که شکاف طبقاتی را کاهش و عدالت اجتماعی را گسترش دهد.
همانطور که رهبري معظم در جلسه اخیر شوراي عالی هماهنگی اقتصادي فرمودند این راهکارها وجود دارد و کارشناسان آنها را

 
پیشنهاد داده اند. امیدواریم نخبگان و صاحب نظران در این ایام، مجلس و دولت را با نظرات کارشناسی خود همراهی کنند. 

رئیس قوه مقننه کشور با بیان اینکه این سند مهمترین موضوع تبادل نظر و گفتگو میان جامعه نخبگانی کشور، دولت و مجلس است
ادامه داد: جامعه هم باید آگاه باشد که این سند چه تاثیري در زندگی آنها می گذارد و چرا همه کارشناسان اذعان دارند که ریشه

 
همه مشکلات اقتصادي کشور در کسري بودجه و شیوه تامین و جبران این کسري بودجه است. 

وي تاکید کرد: مردم باید بدانند که شیوه نادرست جبران کسري بودجه، چگونه در زندگی آنها موثر خواهد بود و سفره آنها را کوچک
تر خواهد کرد و به تورم دامن می زند. باید در فرهنگ عمومی بتدریج نهادینه شود که درآمد بی کار و تلاش، چه اختلالی در اقتصاد
کشور ایجاد می کند و چگونه باعث افزایش قیمت ها و گسترش بیکاري و تورم می شود تا بتوان دولت را به سمت استفاده از درآمد با

 
کار و تلاش متقاعد کرد. 

قالیباف گفت: باید در سند بودجه کشور این راهکارها با توافق مجلس و دولت لحاظ شود تا از تورم بیشتر، از بیکاري بیشتر، شکاف
طبقاتی بیشتر، و از فشار مضاعف بر معیشت مردم به ویژه اقشار کم درآمد جلوگیري کرد. ما نیاز به همت به جدیت و به شجاعت در
تصمیم گیري و اجرا داریم آشفتگی هاي سند مالی بودجه را باید تا حد امکان برطرف کنیم و انضباط در نظام بودجه ریزي را اولویت

 
بدانیم. 

رئیس مجلس بیان کرد: همکاران بنده در کمیسیون تلفیق بودجه تلاش خواهند کرد، لایحه بودجه سال آینده را در منابع، مصارف و
بخش انضباط مالی، به دقت بررسی کنند. صلاح اقتصاد کشور، در گرو اصلاح، تنظیم و تصویب هوشمندانه لایحه بودجه کل کشور
است. ان شاءاالله به لطف خداي متعال و رهنمودهاي رهبر معظم انقلاب و تلاش مجدانه همکاران در مجلس شوراي اسلامی و همراهی

دولت محترم بتوانیم بهترین تصمیم را به نفع مردم و کشور بگیریم.



بازنگري محتواهاي درسی که اخیراً انتقادهایی به همراه داشت

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  149  |  تاریخ: 1399/10/07

چهارمین جلسه ي شوراي اقدامات راهبردي سازمان پژوهش و برنامه ریزي آموزشی با تأکید بر در دستور کار قرار گرفتن
ارزشیابی کتابهاي درسی توسط این سازمان برگزار شد.

چهارمین جلسه ي شوراي اقدامات راهبردي سازمان
پژوهش و برنامه ریزي آموزشی با تأکید بر در دستور کار
قرار گرفتن ارزشیابی کتابهاي درسی توسط این سازمان

 
برگزار شد. 

به گزارش خبرگزاري مهر، این جلسه به بررسی و استماع
گزارش هاي دفتر برنامه ریزي درسی و تولید بسته هاي
تربیت و یادگیري آموزش فنی و حرفه اي و کاردانش، دفتر
برنامه ریزي درسی و تولید بسته هاي تربیت و یادگیري
آموزش عمومی و متوسطه نظري و دفتر نظارت بر نشر و

 
توزیع مواد آموزشی اختصاص داشت. 

در ابتداي نشست دکتر حسن ملکی معاون وزیر و رییس سازمان پژوهش و برنامه ریزي آموزشی با مرور و یادآوري برخی از اقدامات
سازمان در حوزه ي تحول از جمله بسته هاي تربیت و یادگیري، پروژه ي بوم و باز مهندسی شبکه ي ملی رشد بر اقدام به موقع و

 
طبق زمانبندي پیش بینی شده توسط مجریان تاکید کرد. 

وي همچنین برخی موارد مطروحه در شوراي راهبردي تحول به ریاست وزیر آموزش و پرورش را جهت اطلاع و برنامه ریزي مدیران

 
اعلام کرد. 

 
آماده بودن 41 فیلم براي دروس فنی و حرفه اي و کاردانش 

در ادامه افشار بهمنی مدیرکل دفتر برنامه ریزي درسی و تولید بسته هاي تربیت و یادگیري آموزش فنی و حرفه اي و کاردانش
گزارشی در خصوص اقدامات اجرا شده و قابل اجرا در تامین محتواي ارزش افزوده براي کتاب هاي فنی حرفه اي را در قالب گزارشی

 
ارائه کرد. 

وي از آماده بودن 41 عنوان فیلم براي دروس فنی حرفه اي خبر داد و اعلام کرد: در فاز بعدي تعدادي 84 فیلم دیگر نیز به عنوان
محتواي واقعیت افزوده به دروس فنی حرفه اي افزوده خواهد شد و از طریق رمزینه ي پاسخ سریع براي هنرآموزان قابل دسترسی

 
است. 

 
روزآمدسازي محتواهاي درسی 



کوروش امیرنیا مدیرکل دفتر برنامه ریزي درسی و تولید بسته هاي تربیت و یادگیري آموزش عمومی و متوسطه نظري گزارشی از

 
اقدامات انجام شده در بررسی و بازنگري و روزآمد سازي محتواهاي درسی که اخیراً انتقادهایی را نیز به همراه داشت؛ ارائه کرد. 

 
وي در این گزارش به تفکیک کتاب درسی و پایه هاي تحصیلی؛ موارد تغییر و اصلاحات لازم براي سال تحصیلی آتی را بیان کرد. 

 
ارائه بازطراحی جلد کتاب هاي درسی 

در ادامه احمدرضا امینی مدیرکل دفتر نظارت بر نشر و توزیع مواد آموزشی نیز در خصوص تغییرات جلد کتاب هاي درسی، برخی
شاخص هاي تصویرسازي اعم از بازتاب بیانیه گام دوم انقلاب، نام گذاري سال، محورهاي استکبار ستیزي، کارآفرینی و تولید داخلی و
… بر روي جلد کتاب هاي درسی را برشمرد و نمونه هایی از روزآمد سازي و یا باز طراحی جلد و پشت جلد کتاب هاي درسی در این

 
جلسه به نمایش در آمد. 

در پایان این نشست دکتر حسن ملکی با اعلام این نکته که باید مسیر لازم براي دریافت نظرات مخاطبان و گروه هاي درسی فراهم
شود. افزود: شعار اصیل این سازمان باید استقبال از نقدها و نظرات در تدوین کتاب هاي درسی باشد و از این رو مجراي جمع آوري

 
آراء باید سامان دهی شود. 

وي در این خصوص دستوراتی را به معاونت برنامه ریزي و تولید بسته هاي تربیت و یادگیري و روابط عمومی و امور بین الملل سازمان

 
ابلاغ کرد. 

به گزارش روابط عمومی و امور بین الملل سازمان پژوهش و برنامه ریزي آموزشی، شفاف سازي در مالکیت معنوي و قلمرو آن در
کتاب هاي درسی و صیانت از حقوق معنوي کتاب هاي درسی براي سازمان پژوهش و برنامه ریزي آموزشی، همچنین حرکت به
سمت ارزشیابی علمی از طریق فعال شدن شوراي پژوهشی در سازمان از دیگر رویکرد هاي مطروحه در این جلسه بود که در خصوص

عملیاتی سازي، دستوراتی به معاونت هاي ذي ربط ابلاغ شد.



بستر هاي کارآفرینی و اشتغال زایی باید در دانشگاه ایجاد شود

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  150  |  تاریخ: 1399/10/07

دهقانی فیروزآبادي گفت: باید بستر هاي کارآفرینی و اشتغال زایی و تبدیل دانشجو به یک کارآفرین و شرکت موفق در
دانشگاه آزاد ایجاد شود.

به گزارش حوزه دانشگاهی گروه علمی پزشکی باشگاه
خبرنگاران جوان، جلسه آنلاین روح االله دهقانی فیروزآبادي
معاون تحقیقات، فناوري و نوآوري دانشگاه آزاد اسلامی با
حجت الاسلام والمسلمین حسن خیري سرپرست دانشگاه
آزاد اسلامی استان قم و معاون پژوهشی و فناوري این

 
واحد دانشگاهی برگزار شد. 

دهقانی فیروزآبادي در این جلسه با تسلیت ایام فاطمیه،
گفت: عبور از قوانین دست و پاگیر از نکات اساسی در حوزه فناوري و نوآوري است. فناوري و بازار ارتباط تنگاتنگی باهم دارند. زمانی
که از فناوري صحبت می شود، منظور تنها محصول فناورانه نیست، بلکه هرچیزي که با دانش به عمل آمده و مشتري داشته باشد،

 
مرتبط با فناوري است. 

او افزود: اگر دانشگاه آزاد اسلامی به یک دانشگاه کارآفرین و فناور تبدیل شود، مردم براي حضور فرزندانشان در این دانشگاه با میل و
انگیزه بیشتري اقدام خواهند کرد. باید بستر هاي کارآفرینی و اشتغال زایی و تبدیل دانشجو به یک کارآفرین و شرکت موفق در
دانشگاه ایجاد شود. اگر مزرعه، مرکز رشد یا سراي نوآوري ایجاد می شود، هدف آشنایی دانشجویان، اعضاي هیات علمی و کارمندان

 
با چنین مقوله هایی است. 

معاون تحقیقات، فناوري و نوآوري دانشگاه آزاد اسلامی با بیان اینکه اساس بازار و فناوري منفعت و مالکیت افراد است، گفت: شکست
حوزه بازار در کشور به خاطر دولتی کردن آن است. مالیکت و حاکمیت باید مجزا در نظر گرفته شوند. حاکمیت نباید با مالکیت
توسعه پیدا کند. وقتی دانشگاهی می خواهد همزمان حاکمیت کند و مالکیت داشته باشد و ارزش و شأنی براي مالکیت بخش
خصوصی و افراد قائل نیست، هرگز به جایی نخواهد رسید. باید فضاي جذاب و همراه با منفعت ایجاد کنیم تا اعضاي هیات علمی،

 
کارمندان و دانشجویان انگیزه براي حضور در چنین فضاي کاري را داشته باشد. 

دهقانی فیروزآبادي بیان کرد: منافع براي بیشتر انسان ها در اولویت است و باید کانال هایی ایجاد کنیم که دانشگاه تنها نقش نظارتی

 
و کنترلی داشته باشد و مالکیت براي افراد و بخش خصوصی باشد. بدون شک در این مسیر دانشگاه هم سود خواهد برد. 

او بر رعایت سه اصل در معاونت تحقیقات، فناوري و نوآوري تأکید کرد و افزود: نخستین اصل ایجاد سیستمی چابک بود و موضوع

 
بعدي پرهیز از تصدي گري است به همین خاطر چارت سازمانی بسیار کوچکی داریم. 



معاون تحقیقات، فناوري و نوآوري دانشگاه آزاد اسلامی ادامه داد: در حوزه پژوهشی و فناوري تنها چهار آیین نامه بازار فناوري و
سراي نوآوري، قرارداد با صنعت، آزمایشگاه مرکزي و کارگاه ها و حمایت از فعالیت هاي فناورانه اعضاي هیأت علمی وجود دارد. کل
سازوکار و اساس حوزه فناوري در دانشگاه آزاد اسلامی بر پایه این چهار آیین نامه تنظیم شده است. این آیین نامه ها کامل و جامع
هستند و آزادي عملی که در آن ها مدنظر قرار گرفته در هیچ جاي دانشگاه وجود ندارد. براساس این آیین نامه ها و براي توسعه

 
فناورانه و عملیاتی کردن دانشگاه کارآفرین، اختیارات بسیاري به رئیس استان و واحد ها داده ایم. 

دهقانی فیروزآبادي در تشریح آیین نامه ها گفت: آیین نامه بازار فناوري و سراي نوآوري زیرساخت شرکت داري را مدنظر قرار داده

 
است و آیین نامه آزمایشگاه مرکزي و کارگاه ها اجازه می دهد مدیریت این بخش ها را به بخش خصوصی بسپاریم. 

او با اشاره به اهمیت اصل ترویج براي آشنایی و آگاهی کادر هاي مختلف دانشگاهی و دانشجویی با بازار، فناوري، صنعت، اشتغال
زایی، شرکت داري و ... افزود: موفق ترین معاون پژوهشی و فناوري کسی است که کار را به دیگران بسپارد. اگر موتور پیشران براي
کار ها باشیم، به خاطر منابع محدود با چالش روبه روي خواهیم شد. نقش نظارت، کنترل و راهبري باید در حوزه فناوري و پژوهشی

 
تعریف شود و سایر کار ها به مردم سپرده شود. 

معاون تحقیقات، فناوري و نوآوري دانشگاه آزاد اسلامی تأکید کرد: تمامی موفقیت هاي انقلاب اسلامی به خاطر مدیریت مردمی بود و
حتی در جنگ تحمیلی این حضور مردم و نقش آفرینی آن ها در کار ها بود که باعث پیروزي شد. در این موارد حاکمیت تنها نقش

کنترل کننده را برعهده داشت. سازوکار ها و آیین نامه هاي مرتبط با پژوهش و فناوري نباید در یک حلقه بسته تعریف شود.




